
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 16881, 16975
2. Ειδική Ηµερήσια Διάταξη:   
Συζήτηση επί του διανεµηθέντος πορίσµατος της «Ειδικής

Κοινοβουλευτικής Επιτροπής προς διενέργεια προκαταρκτικής
εξέτασης σχετικά µε τη διερεύνηση αδικηµάτων που τυχόν
έχουν τελεσθεί από τον πρώην Αναπληρωτή Υπουργό Δικαιο-
σύνης κ. Δηµήτριο Παπαγγελόπουλο κατά την άσκηση των κα-
θηκόντων του», περί αποδοχής ή µη της πρότασης για την
άσκηση δίωξης, κατά του ως άνω πρώην  Αναπληρωτή Υπουρ-
γού Δικαιοσύνης, και λήψη απόφασης, µε µυστική ψηφοφορία,
επί της προτάσεως της Επιτροπής και χωριστά για κάθε καταγ-
γελλόµενη πράξη ή παράλειψη, για την οποία ζητείται άσκηση
δίωξης, όπως αυτές καθορίζονται και εξειδικεύονται στο πόρι-
σµά της, σύµφωνα µε τις διατάξεις των άρθρων 86 του Συντάγ-
µατος (ιδίως της παρ. 3), 153 επ. του Κανονισµού της Βουλής
(ιδίως των παρ. 2 και 3 του άρθρου 157) και του ν.3126/2003
«Ποινική Ευθύνη των Υπουργών» (ιδίως των παρ. 1, 2 και 3 του
άρθρου 6), όπως ισχύουν, σελ. 16881 - 16961

3. Δήλωση του Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου του ΜέΡΑ25
ότι δεν θα συµµετάσχουν στη διαδικασία συζήτησης και απο-
χώρηση της Κοινοβουλευτικής Οµάδας, σελ. 16882

4. Ανακοινώνεται ότι µε απόφαση του Προεδρείου, βάσει του
άρθρου 81 του Κανονισµού της Βουλής, ο Βουλευτής κ. Κων-
σταντίνος Μάρκου αποκλείεται από τη σηµερινή συνεδρίαση
για ανάρµοστη συµπεριφορά µε δικαίωµα συµµετοχής στη ψη-
φοφορία, σελ. 16890

5. Δήλωση του ΚΚΕ ότι δεν θα συµµετέχουν στη  ψηφοφορία
επί της Ειδικής Ηµερήσιας Διάταξης, σελ. 16895                                                                                    

6. Δήλωση του κόµµατος «Ελληνική Λύση – Κυριάκος Βελό-
πουλος» ότι θα απέχει από την ψηφοφορία επί της  Ειδικής
Ηµερήσιας Διάταξης , σελ. 16905

7. Αποχώρηση της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπι-
σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς από τη συζήτηση επί της Ειδι-
κής Ηµερήσιας Διάταξης, σελ. 16959

8. Μυστική ψηφοφορία επί της προτάσεως της Ειδικής Κοι-
νοβουλευτικής Επιτροπής και χωριστά για κάθε καταγγελλό-
µενη πράξη ή παράλειψη, για την οποία ζητείται άσκηση
δίωξης, όπως αυτές καθορίζονται και εξειδικεύονται στο πόρι-
σµα της άνω Επιτροπής και λήψη απόφασης για την άσκηση ή
µη δίωξης κατά του πρώην Αναπληρωτή Υπουργού Δικαιοσύ-
νης κ. Δηµητρίου Παπαγγελόπουλου, σύµφωνα µε τις διατάξεις
της παραγράφου 3 του άρθρου 157 και του άρθρου 73 του Κα-
νονισµού της Βουλής, σελ. 16961 - 16975

9. Σφραγισµένες επιστολές, οι οποίες απεστάλησαν στο
Προεδρείο για συµµετοχή στη µυστική ψηφοφορία, σύµφωνα
µε το άρθρο 70Α’ του Κανονισµού της Βουλής, σελ. 16965 -
16966

10. Ανακοινώνεται ότι κατόπιν του αποτελέσµατος της διε-
ξαχθείσης µυστικής ψηφοφορίας, σύµφωνα µε τις διατάξεις
των άρθρων 86 του Συντάγµατος (ιδίως της παραγράφου 3),
153 επ. του Κανονισµού της Βουλής (ιδίως των παραγράφων 2
και 3 του άρθρου 157) και του Ν. 3126/2003 «Ποινική Ευθύνη
των Υπουργών» (ιδίως των παραγράφων 1, 2 και 3 του άρθρου
6), όπως ισχύουν, η Βουλή αποδεχόµενη το Πόρισµα και την
πρόταση για άσκηση δίωξης της Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επι-
τροπής «προς διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης σχετικά µε
τη διερεύνηση αδικηµάτων που τυχόν έχουν τελεστεί από τον
πρώην Αναπληρωτή Υπουργό Δικαιοσύνης κ. Δηµήτριο Παπαγ-
γελόπουλο κατά την άσκηση των καθηκόντων του», αποφάσισε

την άσκηση ποινικής δίωξης για τις αξιόποινες πράξεις, όπως
αυτές περιγράφονται στο ως άνω πόρισµα, το οποίο καταχω-
ρίστηκε στα Πρακτικά της Ολοµέλειας της Βουλής της συνε-
δρίασης της 16ης Ιουλίου 2020 και αποτελεί αναπόσπαστο
µέρος της απόφασης αυτής, καθώς και στα Πρακτικά της ση-
µερινής συνεδρίασης, σελ. 16975

11. Κατάθεση του πορίσµατος της «Ειδικής Κοινοβουλευτι-
κής Επιτροπής προς διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης σχε-
τικά µε τη διερεύνηση αδικηµάτων που τυχόν έχουν τελεστεί
από τον πρώην Αναπληρωτή Υπουργό Δικαιοσύνης κ. Δηµήτριο
Παπαγγελόπουλο κατά την άσκηση των καθηκόντων του», σελ.
16975

12. Ανακοινώνεται ότι ο Πρόεδρος της Βουλής θα απευθύνει
επιστολή προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης κ. Κωνσταντίνο
Τσιάρα, για να αποστείλει κατάλογο των µελών του Αρείου
Πάγου, της Εισαγγελίας του Αρείου Πάγου και του Συµβουλίου
της Επικρατείας, που έχουν τα νόµιµα προσόντα, προκειµένου
σε προσεχή συνεδρίαση της Ολοµέλειας να αναδειχθούν διά
κληρώσεως τα πέντε τακτικά και τα τρία αναπληρωµατικά µέλη
του Δικαστικού Συµβουλίου, καθώς και ο ασκών καθήκοντα ει-
σαγγελέα, µε τον αναπληρωτή του, σελ. 16975

13. Αναφορά στην τουρκική προκλητικότητα, σελ.  16886,
16890, 16895, 16897, 16901, 16902, 16918, 16921, 16924,
16933, 16934, 16935, 16957                 

14. Ενηµέρωση του Σώµατος, από τον Πρόεδρο της Βουλής
κ. Κωνσταντίνο Τασούλα ,σχετικά µε την εκδήλωση, που οργα-
νώθηκε από τη Βουλή των Ελλήνων, στις παλαιές φυλακές
Ωρωπού και κατάθεση για τα πρακτικά της πρόσκλησης  της
προαναφερθείσας  εκδήλωσης, σελ.16901, 16950

15.Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ.  16881, 16882, 16883,
16889, 16890, 16892, 16895, 16896, 16897, 16901, 16902,
16903, 16905, 16906, 16909, 16917, 16919, 16920, 16921,
16925, 16928, 16929, 16932, 16934, 16938, 16941, 16942,
16943, 16944, 16945, 16946, 16950, 16951, 16953, 16954,
16955, 16956, 16957, 16959, 16960, 16961, 16964

16. Επί προσωπικού θέµατος, σελ. 16889, 16890, 16945,
16951, 16959

Β. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
Κατάθεση σχεδίου νόµου:  
Οι Υπουργοί Υγείας, Οικονοµικών, Ανάπτυξης και Επενδύ-

σεων, Παιδείας και Θρησκευµάτων, Εργασίας και Κοινωνικών
Υποθέσεων, Δικαιοσύνης, Εσωτερικών και Επικρατείας κατέθε-
σαν στις 22-7-2020 σχέδιο νόµου µε τίτλο «Ρυθµίσεις για τη δια-
σφάλιση της πρόσβασης σε ποιοτικές υπηρεσίες υγείας -
Ίδρυση και καταστατικό του Οργανισµού Διασφάλι-σης της
Ποιότητας στην Υγεία Α.Ε. (Ο.ΔΙ.Π.Υ. Α.Ε.) και άλλες επείγου-
σες διατάξεις αρµοδιότητας του Υπουργείου Υ- γείας», σελ.
16967

ΠΡΟΕΔΡΟΣ 

ΤΑΣΟΥΛΑΣ Κ. , σελ. 16895 - 16903

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ
ΑΒΔΕΛΑΣ Α. , σελ. 16942 – 16960                                                             
ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ Χ. , σελ. 16964 - 16975
ΒΙΤΣΑΣ Δ. , σελ. 16910 - 16926
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ Ο. , 

σελ. 16960 – 16964                                
ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ  Γ. , σελ. 16894 – 16895, 16903 - 

16910                                                                                        

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΠΣΤ’

Τετάρτη 22 Ιουλίου 2020



ΜΠΟΥΡΑΣ Α. , σελ. 16881 - 16894
ΣΑΚΟΡΑΦΑ Σ. , σελ. 16926 - 16942

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί της Ειδικής Ηµερήσιας Διάταξης:
ΑΥΓΕΡΗ Θ. , σελ. 16916
ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 16897, 16901
ΒΙΛΙΑΡΔΟΣ Β. , σελ. 16903
ΒΟΥΛΤΕΨΗ Σ. , σελ. 16929, 16958
ΒΟΥΤΣΗΣ Ν. , σελ. 16955, 16956
ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ Φ. , σελ. 16935
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Σ. , σελ. 16939, 16940, 16941, 16944, 

16945, 16946, 16959
ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ Κ. , σελ. 16933, 16934
ΓΚΙΟΛΑΣ Ι. , σελ. 16896, 16920, 16939
ΓΡΗΓΟΡΙΑΔΗΣ Κ. , σελ. 16882
ΚΑΛΑΜΑΤΙΑΝΟΣ Δ. , σελ. 16924
ΚΑΠΠΑΤΟΣ Π. , σελ. 16922
ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ Κ. , σελ. 16927, 16928
ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , 

σελ. 16893
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β. , σελ. 16890, 16892
ΚΕΛΕΤΣΗΣ Σ. , σελ. 16919
ΚΟΥΤΣΟΥΜΠΑΣ Δ. , σελ. 16913
ΚΥΡΑΝΑΚΗΣ Κ. , σελ. 16933
ΚΩΤΣΗΡΑΣ Γ. , σελ. 16917
ΛΑΠΠΑΣ Σ. , σελ. 16886, 16888, 16889, 16896, 

16897, 16907, 16939, 16940, 
16954

ΛΙΑΚΟΥΛΗ Ε. , σελ. 16918
ΛΟΒΕΡΔΟΣ Α. , σελ. 16901, 16951, 16953, 16954
ΛΟΒΕΡΔΟΣ Ι. , σελ. 16923
ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ Δ. , σελ. 16909, 16931, 16932, 16938, 

16943, 16956
ΜΠΑΡΤΖΩΚΑΣ Α. , σελ. 16930
ΜΠΙΑΓΚΗΣ Δ. , σελ. 16920, 16926
ΜΠΟΥΓΑΣ Ι. , σελ. 16888, 16896, 16897, 16902, 

16938, 16960
ΝΙΚΟΛΑΚΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 16934
ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ Θ. , σελ. 16922
ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ Δ. , σελ. 16905, 16906, 16907, 16909
ΠΑΠΑΔΗΜΗΤΡΙΟΥ Χ. , σελ. 16913
ΠΑΠΑΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ Α. , 

σελ. 16928, 16929
ΠΑΠΠΑΣ Ν. , σελ. 16937, 16938
ΠΛΕΥΡΗΣ Α. , σελ. 16883, 16886, 16909, 16931, 

16945
ΠΟΛΑΚΗΣ Π. , σελ. 16942, 16943, 16944, 16945
ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ Ι. , σελ. 16932
ΡΑΠΤΗ Ζ. , σελ. 16938
ΣΑΛΜΑΣ Μ. , σελ. 16925, 16926
ΣΑΜΑΡΑΣ Α. , σελ. 16946
ΤΖΑΚΡΗ Θ. , σελ. 16930, 16931
ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ Δ. , σελ. 16901, 16957, 16958, 16959
ΤΣΙΠΡΑΣ Α. , σελ. 16895, 16896
ΥΨΗΛΑΝΤΗΣ Β. , σελ. 16921

Β. Επί της αναφοράς στην τουρκική προκλητικότητα:
ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 16897
ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ Φ. , σελ. 16935
ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ Κ. , σελ. 16934
ΚΑΛΑΜΑΤΙΑΝΟΣ Δ. , σελ. 16924
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β. , σελ. 16890
ΚΥΡΑΝΑΚΗΣ Κ. , σελ. 16933
ΛΑΠΠΑΣ Σ. , σελ. 16886
ΛΙΑΚΟΥΛΗ Ε. , σελ. 16918
ΛΟΒΕΡΔΟΣ Α. , σελ. 16901
ΜΠΟΥΓΑΣ Ι. , σελ. 16902

ΠΑΦΙΛΗΣ Α. , σελ. 16902
ΤΑΣΟΥΛΑΣ Κ. , σελ. 16902
ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ Δ. , σελ. 16957
ΤΣΙΠΡΑΣ Α. , σελ. 16895
ΥΨΗΛΑΝΤΗΣ Β. , σελ. 16921

Γ. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΑΒΔΕΛΑΣ Α. , σελ. 16942, 16944, 16946, 16945, 

16950, 16951, 16953, 16954, 
16955, 16956, 16957, 16959, 
16960

ΑΒΡΑΜΑΚΗΣ Ε. , σελ. 16942
ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 16890
ΒΙΤΣΑΣ Δ. , σελ. 16917, 16919, 16920, 16925
ΒΟΥΤΣΗΣ Ν. , σελ. 16950, 16951
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Σ. , σελ. 16883, 16889, 16942, 16943, 

16945
ΓΚΙΟΛΑΣ Ι. , σελ. 16920, 16921
ΓΡΗΓΟΡΙΑΔΗΣ Κ. , σελ. 16882
ΚΙΚΙΛΙΑΣ Β. , σελ. 16889
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ  Ο. , 

σελ. 16961, 16964
ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ Δ. , σελ. 16889, 16954
ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ Γ. , σελ. 16905, 16906, 16909
ΛΙΒΑΝΟΣ Σ. , σελ. 16897
ΛΟΒΕΡΔΟΣ Α. , σελ. 16897, 16942, 16950, 16951
ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ Δ. , σελ. 16889, 16938, 16959
ΜΑΡΚΟΥ Κ. , σελ. 16889
ΜΠΟΥΓΑΣ Ι. , σελ. 16890, 16901, 16902, 16951
ΜΠΟΥΡΑΣ Α. , σελ. 16881, 16882, 16883, 16889, 

16890, 16892
ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ Δ. , 

σελ. 16906, 16909
ΠΑΠΠΑΣ Ν. , σελ. 16938, 16950, 16951                                                                
ΠΟΛΑΚΗΣ Π. , σελ. 16945
ΣΑΚΟΡΑΦΑ Σ. , σελ. 16926, 16928, 16929, 16932, 

16934, 16938, 16941
ΤΑΣΟΥΛΑΣ Κ. , σελ. 16895, 16896, 16897, 16900, 

16901, 16902, 16903
ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ Δ. , σελ. 16882, 16897, 16945, 16950, 

16954, 16955, 16956                                                                                                                              

Δ. Επί προσωπικού  θέµατος  :
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Σ. , σελ. 16959                                                                        
ΛΟΒΕΡΔΟΣ Α. , σελ. 16959                                                                   
ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ Θ. , σελ. 16959                                                                         
ΠΑΠΠΑΣ  Ν . , σελ. 16951                                                                                  
ΠΟΛΑΚΗΣ Π. , σελ. 16945

ΠΑΡΕΜΒΑΣΕΙΣ:
ΒΟΡΙΔΗΣ Μ. , σελ. 16959
ΗΓΟΥΜΕΝΙΔΗΣ Ν. , σελ. 16929
ΛΙΒΑΝΟΣ Σ. , σελ. 16944, 16951
ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ Θ. , σελ. 16957, 16959
ΜΠΟΥΡΝΟΥΣ Ι. , σελ. 16929
ΜΠΟΥΤΣΙΚΑΚΗΣ Χ. , σελ. 16906
ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ Δ. , σελ. 16896, 16906



Αθήνα, σήµερα στις 22 Ιουλίου 2020, ηµέρα Τετάρτη και ώρα
9.17’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Γ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ ΜΠΟΥΡΑ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 21-7-2020
εξουσιοδότηση του Σώµατος, επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα πρακτικά της ΡΠΕ’ συνεδριάσεώς του, της Τρίτης 21
Ιουλίου 2020 σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου
νόµου: «Προώθηση της ηλεκτροκίνησης και άλλες διατάξεις»)

Εισερχόµαστε στην 

ΕΙΔΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ΔΙΑΤΑΞΗ 

Συζήτηση επί του διανεµηθέντος πορίσµατος της «Ειδικής Κοι-
νοβουλευτικής Επιτροπής προς διενέργεια προκαταρκτικής εξέ-
τασης σχετικά µε τη διερεύνηση αδικηµάτων που τυχόν έχουν
τελεσθεί από τον πρώην Αναπληρωτή Υπουργό Δικαιοσύνης κ. Δη-
µήτριο Παπαγγελόπουλο κατά την άσκηση των καθηκόντων του»,
περί αποδοχής ή µη της πρότασης για την άσκηση δίωξης, κατά
του ως άνω πρώην Αναπληρωτή Υπουργού Δικαιοσύνης, και λήψη
απόφασης, µε µυστική ψηφοφορία, επί της προτάσεως της Επι-
τροπής και χωριστά για κάθε καταγγελλόµενη πράξη ή παρά-
λειψη, για την οποία ζητείται άσκηση δίωξης, όπως αυτές
καθορίζονται και εξειδικεύονται στο πόρισµά της, σύµφωνα µε τις
διατάξεις των άρθρων 86 του Συντάγµατος (ιδίως της παρ. 3), 153
επ. του Κανονισµού της Βουλής (ιδίως των παρ. 2 και 3 του άρ-
θρου 157) και του ν.3126/2003 «Ποινική Ευθύνη των Υπουργών»
(ιδίως των παρ. 1, 2 και 3 του άρθρου 6), όπως ισχύουν.

Η συζήτηση του πορίσµατος θα διεξαχθεί σύµφωνα µε την πα-
ράγραφο 3 του άρθρου 86 του Συντάγµατος και µε το άρθρο 157
του Κανονισµού της Βουλής και µε ανάλογη εφαρµογή του άρ-
θρου 137 παράγραφος 2 του Κανονισµού της Βουλής, δηλαδή
µε τη διαδικασία της γενικευµένης συζήτησης επερώτησης. Θα
είναι γενική και θα αναφέρεται στην παραδοχή ή µη της πρότα-
σης για την άσκηση δίωξης. 

Σχετικά µε τα διαδικαστικά, σύµφωνα µε την από 16-7-2020 από-
φαση της Διάσκεψης των Προέδρων, προτείνω οι αγορεύσεις των
συναδέλφων Βουλευτών να οργανωθούν σε τέσσερις κύκλους
οµιλητών. Η συζήτηση θα αρχίσει µε έναν πρώτο κύκλο έξι κατά
προτεραιότητα οµιλητών, στον οποίον θα εκπροσωπηθούν ισαρίθ-
µως οι έξι Κοινοβουλευτικές Οµάδες µε χρόνο οµιλίας για τον κα-
θένα δεκαπέντε λεπτά χωρίς δικαίωµα δευτερολογία. 

Πρώτος θα λάβει τον λόγο ο Βουλευτής από την Κοινοβουλευ-
τική Οµάδα της Νέας Δηµοκρατίας που έχει καταθέσει την πρό-

ταση (άρθρο 91 παράγραφος 3 σε συνδυασµό µε το άρθρο 137
παράγραφος 2 του Κανονισµού της Βουλής). Ο δεύτερος, τρίτος
και τέταρτος κύκλος κατ’ εφαρµογή της διάταξης της παραγρά-
φου 5 του άρθρου 65 του Κανονισµού της Βουλής θα απαρτίζε-
ται έκαστος από δώδεκα Βουλευτές. 

Συγκεκριµένα, από την Κοινοβουλευτική Οµάδα της Νέας Δη-
µοκρατίας θα προέρχονται πέντε Βουλευτές, από την Κοινοβου-
λευτική Οµάδα του ΣΥΡΙΖΑ τρεις Βουλευτές και ένας Βουλευτής
από κάθε µία από τις υπόλοιπες τέσσερις Κοινοβουλευτικές Οµά-
δες, µε χρόνο οµιλίας πέντε λεπτά χωρίς δικαίωµα δευτερολο-
γίας.

Οι Κοινοβουλευτικές Οµάδες έχουν ήδη υποβάλει κατάλογο
µε οµιλητές και η αρµόδια υπηρεσία έχει καταρτίσει ενιαίο κατά-
λογο στον οποίο οι Βουλευτές της Συµπολίτευσης θα εναλλάσ-
σονται µε τους Βουλευτές της Αντιπολίτευσης, για να τηρηθεί η
κατ’ αναλογία της δύναµης των Κοινοβουλευτικών Οµάδων εκ-
προσώπηση. 

Στη συζήτηση µπορούν να µετέχουν επίσης, εφόσον το επιθυ-
µούν, οι Πρόεδροι των Κοινοβουλευτικών Οµάδων, όπως ορίζε-
ται από το άρθρο 97 του Κανονισµού της Βουλής. Η διάρκεια
αγόρευσης του Πρωθυπουργού και του Αρχηγού της Αξιωµατι-
κής Αντιπολίτευσης είναι µέχρι είκοσι λεπτά και µέχρι δεκαπέντε
λεπτά για τους Προέδρους των υπολοίπων τεσσάρων Κοινοβου-
λευτικών Οµάδων. 

Οι Υπουργοί, εφόσον επιθυµούν, θα µιλήσουν για δέκα λεπτά
της ώρας. Οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι θα µιλήσουν για
δέκα λεπτά χωρίς δικαίωµα δευτερολογίας και µε την επιφύλαξη
του περιορισµού που θέτει το άρθρο 167 παράγραφος 2 του Κα-
νονισµού της Βουλής. Δηλαδή, εφόσον προηγηθεί οµιλία του
Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας, θα µιλήσουν για έξι
λεπτά. Αν µιλήσουν σε κύκλο οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι,
το αφήνουµε στη διακριτική τους ευχέρεια, κατόπιν συνεννοή-
σεως. 

Ο Πρωθυπουργός, οι Πρόεδροι των Κοινοβουλευτικών Οµά-
δων και οι Υπουργοί, σύµφωνα µε το Σύνταγµα και τον Κανονισµό
της Βουλής, έχουν δικαίωµα να παρεµβαίνουν όποτε το επιθυ-
µούν (άρθρο 97 παράγραφος 4 Κανονισµού της Βουλής). 

Τυχόν αλλαγές στη σειρά των εγγεγραµµένων οµιλητών θα
πρέπει να γίνονται σε εξαιρετικές περιπτώσεις, µετά τη σύνταξη
του καταλόγου µε έγγραφο του Γραµµατέα της Κοινοβουλευτι-
κής Οµάδας στην οποία ανήκουν οι Βουλευτές, το οποίο θα
απευθύνεται στο Προεδρείο και µε την απαραίτητη προϋπόθεση
της αµοιβαίας αλλαγής. 

Σύµφωνα µε το άρθρο 157 παράγραφος 2 του Κανονισµού της
Βουλής, κατά τη διάρκεια της συζήτησης η Βουλή µπορεί να κα-
λέσει εκείνον κατά του οποίου στρέφεται η πρόταση άσκησης
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δίωξης και αν ακόµη δεν είναι µέλος της Κυβέρνησης, Υφυπουρ-
γός ή Βουλευτής, να εµφανιστεί ενώπιόν της και να ακουστεί. Το
δεύτερο εδάφιο της παραγράφου 6 του άρθρου 155 εφαρµόζε-
ται αναλόγως. 

Το πρόσωπο κατά του οποίου στρέφεται η πρόταση, εφόσον
το επιθυµεί, προτείνω να µιλήσει για τριάντα λεπτά. Η ενηµέρωση
που έχουµε είναι ότι ο κ. Δηµήτριος Παπαγγελόπουλος θα εµ-
φανιστεί ενώπιον του Σώµατος προκειµένου να ακουστούν οι
απόψεις του. Προτείνω να µιλήσει αµέσως µετά τον πρώτο κύκλο
των έξι κατά προτεραιότητα οµιλητών, µε την επιφύλαξη των δι-
καιωµάτων των Αρχηγών των Κοινοβουλευτικών Οµάδων και των
Κοινοβουλευτικών Εκπροσώπων, σύµφωνα µε τον Κανονισµό της
Βουλής. Και σας παρακαλώ να το τηρήσουµε, δηλαδή να µιλήσει
µετά τους έξι κατά προτεραιότητα οµιλητές. 

Σε κάθε περίπτωση, το ανωτέρω πρόσωπο έχει δικαίωµα να
υποβάλει στη Βουλή έγγραφο υπόµνηµα που καταχωρίζονται
στα Πρακτικά (άρθρο 155 παράγραφος 6 του Κανονισµού της
Βουλής). Αφού ολοκληρωθεί η τοποθέτηση του αναφερόµενου
στην πρόταση προσώπου, θα εισέλθουµε στους κύκλους απαγο-
ρεύσεων που θα απαρτίζονται από δώδεκα οµιλητές Βουλευτές. 

Όπως αποφασίστηκε στην από 16-7-2020 Διάσκεψη των Προ-
έδρων η συζήτηση θα ολοκληρωθεί το αργότερο έως τις 9 το
βράδυ ώστε αµέσως µετά να ξεκινήσει η ψηφοφορία, όπως θα
σας περιγράψω ακολούθως.

Το Σώµα συναινεί;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Το Σώµα συναίνεσε.
Προχωράµε τώρα στη διαδικασία της ψηφοφορίας. Μετά την

ολοκλήρωση της συζητήσεως και σύµφωνα µε τα άρθρα 73 και
157 παράγραφος 3 του Κανονισµού της Βουλής η Ολοµέλεια της
Βουλής αποφασίζει µε µυστική ψηφοφορία επί της προτάσεως
της επιτροπής και χωριστά για κάθε καταγγελλόµενη πράξη ή
παράλειψη για την οποία ζητείται η άσκηση δίωξης, όπως αυτές
καθορίζονται και εξειδικεύονται στο πόρισµά της ως άνω επιτρο-
πής, σύµφωνα µε τις διατάξεις των άρθρων 86 του Συντάγµατος
(ιδίως της παρ. 3), 153 επ. του Κανονισµού της Βουλής (ιδίως
των παρ. 2 και 3 του άρθρου 157) και του ν.3126/2003 «Ποινική
Ευθύνη των Υπουργών» (ιδίως των παρ. 1, 2 και 3 του άρθρου
6), όπως ισχύουν.

Η συζήτηση, όπως προείπα, θα περατωθεί το αργότερο όπως
αποφασίσαµε στη Διάσκεψη των Προέδρων µέχρι τις 9 το βράδυ
και στη συνέχεια θα ακολουθήσει µυστική ψηφοφορία. Η σχετική
απόφαση λαµβάνεται µε την απόλυτη πλειοψηφία του όλου αριθ-
µού των Βουλευτών, δηλαδή µε εκατόν πενήντα και έναν ψή-
φους, όπως ορίζουν το Σύνταγµα και ο Κανονισµός της Βουλής.
Για τη διεξαγωγή της µυστικής ψηφοφορίας θα σας διανεµηθεί
ένας µεγάλος φάκελος που θα περιέχει το ψηφοδέλτιο στο οποίο
αναγράφεται χωριστά κάθε καταγγελλόµενη πράξη ή παράλειψη
για την οποία ζητείται η άσκηση δίωξης σύµφωνα µε την πρό-
ταση της επιτροπής, ένα λευκό ψηφοδέλτιο και ένας µικρότερος
φάκελος εντός του οποίου θα τοποθετηθεί το ψηφοδέλτιο.

Θα ήθελα εδώ, επίσης, να ενηµερώσω το Σώµα ότι οι συνά-
δελφοι Βουλευτές ή και τα µέλη της Κυβέρνησης που βρίσκονται
σε αποστολή της Βουλής και της Κυβέρνησης στο εξωτερικό
µπορούν να ψηφίσουν µε επιστολική ψήφο σύµφωνα µε το
άρθρο 70Α του Κανονισµού της Βουλής. Σε αυτή την περίπτωση
πριν από την ψηφοφορία θα παραδοθούν στο Προεδρείο τα ψη-
φοδέλτια τους µέσα στον µικρό φάκελο, ο οποίος πρέπει να είναι
κλεισµένος. Ο κλειστός αυτός φάκελος θα εσωκλείεται σε έναν
µεγαλύτερο δεύτερο φάκελο επίσης κλειστό, ο οποίος θα ανα-
γράφει το όνοµα του Βουλευτή ή του µέλους της Κυβέρνησης
που θα ψηφίσει µε επιστολική ψήφο. Ο φάκελος θα συνοδεύεται
από διαβιβαστικό έγγραφο που θα απευθύνεται προς τον Πρό-
εδρο της Βουλής. Η παράδοση των φακέλων µε τα ψηφοδέλτια
θα γίνει από διαπιστευµένους συνεργάτες των Βουλευτών ή των
µελών της Κυβέρνησης που πρόκειται να ψηφίσουν σύµφωνα µε
το άρθρο 70Α του Κανονισµού της Βουλής. 

Η ψηφοφορία θα αρχίσει το αργότερο στις 9 το βράδυ και θα
πραγµατοποιηθεί µε τη διαδοχική προσέλευση των Βουλευτών
για λόγους υγειονοµικούς σε τρεις οµάδες των εκατό Βουλευ-
τών. Θα τηρηθεί µε απόλυτο σεβασµό η αλφαβητική σειρά προ-

σέλευσης των Βουλευτών προκειµένου να ψηφίσουν. Κάθε
οµάδα θα προσέρχεται ανά µία ώρα και θα ψηφίσει. Δηλαδή, η
πρώτη οµάδα από Αβδελάς Απόστολος έως και Καλλιάνος Ιωάν-
νης από τις 9 έως τις 10 το βράδυ. Η δεύτερη οµάδα από Καλο-
γιάννης Σταύρος έως και Νικολακόπουλος Ανδρέας από τις 10
έως τις 11 το βράδυ, και η τρίτη οµάδα από Νοτοπούλου Αικατε-
ρίνη έως και Ψυχογιός Γεώργιος από τις 11 έως τις 12 το βράδυ.
Στη συνέχεια η εφορευτική επιτροπή θα προχωρήσει στη δια-
λογή και καταµέτρηση των ψήφων. 

Εγκρίνετε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτή την πρόταση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Το Σώµα συµφωνεί

οµοφώνως.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα

τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Βεβαίως. 
Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ,

ο κ. Δηµήτρης Τζανακόπουλος.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Χωρίς διάθεση αντιδικίας,

επειδή η διαδικασία αυτή είναι εξαιρετικά σοβαρή και πολιτικά κρί-
σιµη, θα έλεγα ειδικά στον πρώτο κύκλο των οµιλητών, ο οποίος
ορίζεται στο δεκαπεντάλεπτο και µε δεδοµένο ότι είχαµε µια επι-
τροπή προκαταρκτικής εξέτασης, η οποία έκανε εβδοµήντα συνε-
δριάσεις, προσπάθησε να επεξεργαστεί µε τον τρόπο που ο
καθένας επέλεξε να επεξεργαστεί ένα υλικό διακοσίων τριάντα χι-
λιάδων σελίδων και λειτούργησε για εννέα µήνες, να υπάρχει εν
πάση περιπτώσει τουλάχιστον στο επίπεδο των εισηγήσεων µια
ανοχή και ειδικά µια ακόµα µεγαλύτερη ανοχή, διότι στο πεντάλε-
πτο δεν µπορεί να γίνει σοβαρή τοποθέτηση σε σχέση µε όλα
αυτά, στους οµιλητές εκείνους οι οποίοι από οποιοδήποτε κόµµα
και αν προέρχονται συµµετείχαν στην επιτροπή προκαταρκτικής
εξέτασης. 

Κατανοώ το θέµα της πίεσης του χρόνου, όµως από την άλλη
µεριά πρέπει να γίνει µια κανονική και αναλυτική συζήτηση στην
Ολοµέλεια για όσα διηµείφθησαν ιδιαίτερα εντός της επιτροπής
προκαταρκτικής εξέτασης που κατά τη γνώµη µας είναι και το
κρίσιµο.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ευχαριστούµε, κύριε

Τζανακόπουλε.
ΚΛΕΩΝ ΓΡΗΓΟΡΙΑΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ορίστε, κύριε Γρηγο-

ριάδη, έχετε τον λόγο.
ΚΛΕΩΝ ΓΡΗΓΟΡΙΑΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ πολύ.
Το ΜέΡΑ25 δεν θα συµµετάσχει σε αυτή διαδικασία. Θέλω να

διαβάσω δύο σελίδες που έχω γράψει και θα τις διαβάσω από
εδώ. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, κατ‘ αρχάς είναι µια ρητορική
ερώτηση προς όλους σας: Πιστεύει κανείς στα σοβαρά µέσα σε
αυτή την Αίθουσα ότι ενώ οι Τούρκοι έχουν βγάλει το µισό τους
στόλο στο νότιο Αιγαίο, ενώ ο Πρωθυπουργός θριαµβολογεί εδώ
και σαράντα οκτώ ώρες επειδή κατάφερε να πάρει δεκαεπτά δι-
σεκατοµµύρια, τα οποία ονοµάζει µε κάποιο µεταφυσικό τρόπο
εβδοµήντα ή εβδοµήντα δύο, ενώ έχει επανακάµψει ο COVID-19
και µετράµε τετραπλάσια καθηµερινά κρούσµατα και ταυτοχρό-
νως η τουριστική σεζόν δεν λέει να ανοίξει, είναι φανερό πια ότι
δεν θα ανοίξει ποτέ παρά τα άλλως διαδεδοµένα από κυβερνη-
τικά στελέχη όπως τον κ. Πέτσα κ.λπ., ενώ συµβαίνουν όλα αυτά
στη χώρα στα σοβαρά υπάρχει κάποιος ανάµεσά σας που θεωρεί
ότι ελληνικός λαός που µας βλέπει από την τηλεόραση αυτή τη
στιγµή παίρνει κανέναν από εµάς στα σοβαρά όταν εξακολου-
θούµε αυτό το ασύλληπτο κυνήγι µαγισσών, το οποίο δεν έχει
κανένα νόηµα για κανέναν;

Θα ολοκληρώσω αµέσως, κύριε Πρόεδρε. Ακούστε, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, εµείς στο ΜέΡΑ25 από την προαναγγελία
ακόµα της εξεταστικής επιτροπής µιλούσαµε για ευτελισµό
αυτού του Κοινοβουλίου και µετατροπή των Βουλευτών, δηλαδή
ηµών, σε εισαγγελείς και µάλιστα µεροληπτικούς εισαγγελείς
καθώς ο πρακτικός στόχος των συµµετεχόντων δεν είναι βεβαίως
η ανάδειξη οποιασδήποτε αλήθειας αλλά η κοµµατική και µόνο
προβολή σε βάρος των υπολοίπων κοµµάτων και όλα αυτά µέσα
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σε ένα µικροπολιτικό πλαίσιο που υποβαθµίζει την πολιτική από
παραγωγή προτάσεων επίλυσης των προβληµάτων της κοινω-
νίας µας σε ένα πεδίο διαγκωνισµού πάνω στην δήθεν ηθική µας
καθαρότητα. 

Η στάση µας, λοιπόν, ήταν ξεκάθαρη από την αρχή. Δεν συµ-
µετέχουµε σε αυτή τη φαρσοκωµωδία. Δεν δεχόµαστε να πολι-
τευόµαστε µε όρους µικροκοµµατικής κόντρας, για το ποιος από
εµάς δήθεν είναι ο πιο καθαρός. Εµείς επιλέγουµε το δύσκολο
δρόµο της παραγωγής πολιτικής. 

Τα κόµµατα του µνηµονιακού τόξου, βεβαίως, από την άλλη
από τη στιγµή που καθίστανται απλοί εφαρµογείς των ίδιων ει-
σαγόµενων πολιτικών που παράγονται στις Βρυξέλλες και τη
Φρανκφούρτη δεν έχουν φυσικά καµµία άλλη επιλογή από το να
εκπίπτουν κάθε φορά στην πολιτική της δήθεν ηθικής ανωτερό-
τητας έναντι των αντιπάλων. 

Δεν είναι σοβαρό θέµα θα µε ρωτήσετε η καθαρότητα, το ακέ-
ραιο του χαρακτήρα των µελών του πολιτικού µας προσωπικού;
Βεβαίως, σαφώς και είναι σοβαρότατο, αλλά δεν αποτελεί σε καµ-
µία περίπτωση δουλειά των Βουλευτών να το διερευνήσουν και να
εκδώσουν πορίσµατα επ’ αυτού, είναι δουλειά της δικαιοσύνης.

Εµείς ως ΜέΡΑ25 έχουµε καταθέσει συγκεκριµένη πρόταση
ίδρυσης σώµατος δίωξης πολιτικού και µεγαλοεπιχειρηµατικού
εγκλήµατος. Και µη σας κάνει εντύπωση, γιατί το πολιτικό έγ-
κληµα, όπως όλοι ξέρουµε σε αυτή την Αίθουσα, πάει χέρι-χέρι
µε το µεγαλοεπιχειρηµατικό έγκληµα. Έχουµε καταθέσει, λοιπόν,
αυτή την πρόταση. Αυτό το σώµα θα έχει ακριβώς αυτή την αρ-
µοδιότητα να εντοπίζει τα σάπια µήλα µέσα στο πολιτικό προσω-
πικό µας λειτουργώντας ανεξάρτητα από το πολιτικό προσωπικό
και λογοδοτώντας στην ανεξάρτητη, όπως πρέπει να είναι, ελλη-
νική δικαιοσύνη. 

Ακούστε να δείτε. Η δηµοκρατία µας νοσεί βαθύτατα στα χρό-
νια των αέναων µνηµονίων. Τα κόµµατα που υπηρετούν τους δα-
νειστές αλλά και την ντόπια ολιγαρχία, κόµµατα που ουσιαστικά
λειτουργούν ως πολιτικοί εντολοδόχοι αλλότριων του λαού µας
συµφερόντων, µετατρέπουν συστηµατικά το Κοινοβούλιο καθη-
µερινά σε ιλαροτραγωδία που δεν παράγει καµµία πολιτική, αλλά
απλώς επικυρώνει εισαγόµενες νόρµες µε όλο το παιχνίδι της
πολιτικής αντιπαράθεσης να αναλώνεται στο εάν εφαρµόστηκαν
καλά -καλά για ποιους άραγε;- αυτές οι εισαγόµενες ντιρεκτίβες.

Εµείς, ως ΜέΡΑ25 εννοώ, επιλέγουµε να µιλάµε, να πράττουµε
και να λειτουργούµε συστηµατικά πολιτικά. Γι’ αυτόν ακριβώς
τον λόγο και µε όλο το σεβασµό απέναντι σε όλους σας, αποχω-
ρούµε από αυτή τη συνεδρίαση. 

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
(Στο σηµείο αυτό η Κοινοβουλευτική Οµάδα του ΜέΡΑ25 απο-

χωρεί από την Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ωραία, έχει καταγρα-

φεί.
Έχει ζητήσει επί της διαδικασίας τον λόγο ο κ. Γεωργιάδης.
Κύριε Γεωργιάδη, έχετε τον λόγο για ένα λεπτό.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων): Κύριε Πρόεδρε, θέλω να συµφωνήσω µε τον
κ. Τζανακόπουλο. Μέσα στους οµιλητές είµαστε προφανώς και
άνθρωποι που για διάφορους λόγους έχει εµπλακεί το όνοµά µας
σε αυτή τη διαδικασία. Θα ήθελα αυτοί οι οµιλητές να έχουν µια
ανοχή µεγαλύτερη προς τον χρόνο, γιατί τα πέντε λεπτά σίγουρα
δεν είναι επαρκή για να εκφράσουµε αυτά που θέλουµε να πούµε
προς το Σώµα και τον ελληνικό λαό γι’ αυτή τη σοβαρή υπόθεση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Θα απαντήσω συνο-
λικά σε όσα είπατε. 

Θέλει κανείς άλλος να µιλήσει; Όχι. 
Όσον αφορά στους κατά προτεραιότητα οµιλητές νοµίζω ότι

θα πάµε τον χρόνο οµιλίας στα είκοσι λεπτά, αλλά παράκληση
θερµή τα είκοσι να είναι είκοσι. Δεν το αφήνουµε στα δεκαπέντε
για να πιέζουµε διαρκώς να ολοκληρώσετε. Βάζουµε τα είκοσι
λεπτά, αλλά να προετοιµαστούν οι κατά προτεραιότητα οµιλη-
τές, ώστε τα είκοσι λεπτά να είναι είκοσι. 

Όσον αφορά τους υπόλοιπους θα υπάρξει µία λογική ανοχή.
Όταν είναι πέντε λεπτά ο χρόνος οµιλίας, βάλτε το µυαλό σας
ποσοστιαία και υπολογίστε ποιο είναι το λογικό. Δεν θα χρειαστεί
να το εξειδικεύσουµε. 

Για να µη χάνουµε άλλο χρόνο, προχωρούµε στη διαδικασία
και καλώ στο Βήµα τον Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αθα-
νάσιο Πλεύρη. 

Κύριε Πλεύρη, έχετε τον λόγο για είκοσι λεπτά, όπως είπαµε. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, σήµερα

είµαστε εδώ για να συζητήσουµε ένα ιδιαίτερα σοβαρό θέµα. Βε-
βαίως το µυαλό µας είναι και στο Αιγαίο. Είµαστε έτοιµοι, µε ψυ-
χραιµία και αποφασιστικότητα, να αντιµετωπίσουµε την τουρκική
πρόκληση, προκειµένου να υπερασπιστούµε τα εθνικά µας δίκαια. 

Η σηµερινή συζήτηση έχει την ιδιαιτερότητα ότι έχει να κάνει
µε την ποιότητα της δηµοκρατίας µας. Διότι, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, στα δηµοκρατικά πολιτεύµατα υπάρχει τήρηση της
διάκρισης των εξουσιών και παράλληλα δεν θεωρεί κανείς τις
εξουσίες ως αρµούς που πρέπει να τους καταλάβει.

Η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ, από αυτά τα οποία προέκυψαν από την
προανακριτική επιτροπή, στην πραγµατικότητα αντιµετώπισε
όλες τις εξουσίες ως ένα οχυρό το οποίο ήθελε να καταλάβει ,και
από αυτό το οχυρό ήθελε στην πραγµατικότητα να στραφεί εναν-
τίον όποιου δεν ήταν αρεστός, είτε αυτός ήταν φυσικό πρόσωπο
είτε πολιτικό πρόσωπο. 

Αυτό το οποίο µας λέει συχνά ο ΣΥΡΙΖΑ και το ζήσαµε στην
προανακριτική επιτροπή -για να δούµε πώς αντιλαµβάνεται ο κα-
θένας τη διάκριση των εξουσιών- είναι το εξής: «Δεν θα περιµέ-
νετε τη δικαιοσύνη να αποφανθεί; Πώς θα ασκήσετε δίωξη στον
ηθικό αυτουργό, αν δεν έχουµε απόφαση για το φυσικό αυ-
τουργό;».

Ποιο είναι το θέµα, κύριοι συνάδελφοι; Δεν είπατε όλη την
πραγµατικότητα. Διότι αυτό που θέλατε να πείτε είναι ότι θέ-
λουµε η απόφαση της δικαιοσύνης, σώνει και καλά, να είναι αυτή
που συνάδει µε τις δικές µας αντιλήψεις. Τι κάνατε σε όλη τη δια-
δικασία; Με αγώνα οι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ -και εγώ τους
εκτιµώ έναν προς έναν και ήταν επίπονη προσπάθεια- µέσα σε
όλη αυτή τη διαδικασία λειτουργούσαν ως συνήγοροι υπεράσπι-
σης του κ. Παπαγγελόπουλου. 

Και τώρα έχουµε µια απόφαση της δικαιοσύνης. Ποια είναι η
απόφαση της δικαιοσύνης που µας έχει ξεπεράσει; Διότι εµείς
εδώ, κύριοι συνάδελφοι, είµαστε στο στάδιο της προκαταρκτικής
έρευνας. Ψάχνουµε να βρούµε αν υπάρχουν ενδείξεις επαρκείς
για να ασκηθεί ποινική δίωξη. 

Η ελληνική δικαιοσύνη, λοιπόν, έκρινε ότι στο στάδιο του φυ-
σικού αυτουργού υπάρχουν ενδείξεις και άσκησε ποινική δίωξη.
Άρα, µας έχει ξεπεράσει σε αυτό το στάδιο. Έρχεται µια από-
φαση που µας λέει ότι κάποιος έκανε κάποιες πράξεις. Υπάρχουν
ενδείξεις. Αυτό σηµαίνει η άσκηση ποινικής δίωξης και πρέπει να
ερευνηθεί, εάν και εφόσον υπήρξε κατάχρηση εξουσίας και µια
σειρά άλλα αδικήµατα στην υπόθεση «NOVARTIS». 

Τι κάνετε εσείς; Αυτό που κάνατε στην προανακριτική. Όποιος
λέει το οτιδήποτε, να τον απαξιώσουµε. Ήρθε η κ. Ράικου, που ο
άντρας της εµπλέκεται στην υπόθεση; Αποκρύπτετε ότι στην
έρευνα την οποία έγινε για την «NOVARTIS» από τον δικό σας,
από αυτόν που έχετε διορίσει εσείς στην ΥΠΕΔΥΦΚΑ και είναι
ακόµα µέχρι σήµερα, ο άντρας της κ. Ράικου απηλλάγη και κρί-
νεται από το πόρισµα ότι όλες οι συνταγογραφήσεις που έχει
κάνει στα φάρµακα είναι συνταγογραφήσεις που πληρούν τις
προϋποθέσεις. Και εµπλέκεται µια άλλη άσχετη έρευνα. 

Ο κ. Αγγελής; Μόνο ψυχοπαθή δεν τον είπατε µέσα στην προ-
ανακριτική επιτροπή. Η κ. Κυβέλου; Δεν έπρεπε να είναι στο
Σώµα. Ο κ. Αθανασίου; Είναι ένας άνθρωπος ο οποίος ήθελε να
ανανεώσει τη θητεία του. Η κ. Τσατάνη; Τι να µας πει αφού είχε
γιο που συνδέεται µε τη Νέα Δηµοκρατία;

Και τώρα το θράσος σας φτάνει µέχρι και στον κ. Ζαχαρή. Εγώ
τον κ. Σοφουλάκη τον σέβοµαι και θεωρώ ότι δύο εισαγγελικοί
λειτουργοί έκαναν µια έρευνα. Έχουµε το πρωτόγνωρο γεγονός
να φτάνουν σε αντιφατικό συµπέρασµα αλλά σέβοµαι και τους
δύο, αυτό ερεύνησαν και αυτό αξιολογούν. Και βάσει του πορί-
σµατος του κ. Ζαχαρή ασκήθηκε ποινική δίωξη σε εισαγγελέα
διαφθοράς. 

Αυτό εσείς δεν µπορείτε να το σεβαστείτε. Θέλετε να κάνουµε
µια αντιπαράθεση. Εγώ σας λέω ότι για τον κ. Σοφουλάκη δεν
θα πω ποτέ κάτι εναντίον του. Έκρινε ο άνθρωπος µε τα στοιχεία
τα οποία είχε. 

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΠΣΤ’ - 22 ΙΟΥΛΙΟΥ 2020 16883



Η ελληνική δικαιοσύνη, λοιπόν, έχει ασκήσει δίωξη στον φυ-
σικό αυτουργό και εδώ κανονικά εµείς θα έπρεπε να λέµε ότι
αυτή η δίωξη υπάρχει και πρέπει να δούµε αν πληρούνται και οι
όροι του ηθικού αυτουργού. 

Τι έχει συµβεί στην υπόθεση «NOVARTIS», κύριοι συνάδελφοι;
Η υπόθεση «NOVARTIS» ξεκινά το 2016, µε δηµοσιεύµατα τα
οποία υπάρχουν και αναφέρονται σε προστατευόµενους µάρτυ-
ρες που έχουν καταθέσει στην Αµερική. 

Το 2017, έχει γίνει µία πρώτη έρευνα στην Ελλάδα και δεν
υπάρχει εµπλοκή κανενός προσώπου, η τότε εισαγγελέας δια-
φθοράς, η κ. Ράικου δέχεται πιέσεις. Και οι πιέσεις αυτές απο-
δεικνύονται µε µια σειρά από στοιχεία που έχουµε µέσα στο
πόρισµά µας. Την παίρνει τηλέφωνο ο κ. Παπαγγελόπουλος και
της ζητάει να στείλει τον φάκελο στη Βουλή υπονοώντας και ευ-
θέως εννοώντας να κατασκευάσει στοιχεία σε βάρος των πολιτι-
κών προσώπων και παράλληλα την επισκέπτεται και
δηµοσιογράφος που της λέει γιατί δεν έχει στείλει ακόµα τον φά-
κελο, η κ. Παπαδάκου. 

Η κ. Ράικου δεν ενδίδει, διότι θέλει να κάνει το καθήκον της
και το έχει κάνει πολύ σωστά, γιατί η έρευνα εκείνη τη στιγµή -
και σε λογαριασµούς και στα πάντα- ξεκινά από την κ. Ράικου.
Και επειδή θα πείτε πάλι για το σύζυγό της, δείτε τι λέει το πόρι-
σµα της ΥΠΕΔΥΦΚΑ και για τα 2.000 ευρώ. Δεν βρίσκει καµµία
ευθύνη ο κ. Σπυρίδης, τον οποίον έχει διορίσει ο κ. Ξανθός και ο
κ. Πολάκης στην ΥΠΕΔΥΦΚΑ. Αυτός έκανε την έρευνα. 

Ξαφνικά έρχεται δηµοσίευµα στο «DOCUMENTO». Η κ. Ράικου
παραιτείται. Και προσέξτε τι γίνεται. Χηρεύει η θέση. Είναι να
αναλάβει η κ. Τουλουπάκη και αντιδρά µια αντιεισαγγελέας εφε-
τών, η κ. Κυβέλου. Το πρώτο δηµοσίευµα κατά της κ. Ράικου είναι
στο «DOCUMENTO». Δηµοσίευµα στη «ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ» εναντίον
της κ. Κυβέλου για άσχετο θέµα. 

Αναλαµβάνει η κ. Τουλουπάκη εισαγγελέας διαφθοράς. Πώς
τότε, κύριοι συνάδελφοι, τα δικά σας µέσα τοποθετούνται για εµ-
πλοκή πρωθυπουργού στην υπόθεση; Από αυτό εδώ το Βήµα ο
κ. Τσίπρας έχει πει για εµπλοκή πολιτικών προσώπων και ο κ. Πα-
παγγελόπουλος έχει αναφέρει ότι η υπόθεση της «NOVARTIS»
είναι µεγαλύτερη από την υπόθεση της «SIEMENS», όταν δεν
έχει γίνει καµµία ουσιαστικά έρευνα στην Ελλάδα, γιατί οι προ-
στατευόµενοι µάρτυρες που εµπλέκουν πολιτικά πρόσωπα εµ-
φανίζονται τον Νοέµβριο και αυτά που σας λέω εγώ γίνονται
Ιανουάριο - Φεβρουάριο. 

Εµφανίζονται τρεις προστατευόµενοι µάρτυρες που προκύπτει
ότι θα µπορούσαν να είναι σε καθεστώς προστασίας, διότι µνη-
µονεύονται ως εµπλεκόµενοι στην αµερικανική δικαιοσύνη. Για
δε τον κ. Μανιαδάκη ήταν συσχετισµένη υπόθεση που τον ήλεγχε
για πράξεις και παραλείψεις του. Ως προς τους άλλους δύο, ο
µεν ένας αναφέρεται ευθέως στην αµερικανική δικαιοσύνη ως
άτοµο που ήταν στις κοµβικές θέσεις. Και όχι µόνο αυτό, στην
πορεία της συζήτησης τον κατονόµασε ένας στην υπόθεση του
κ. Λοβέρδου, για τον οποίο έχει ασκηθεί δίωξη και θα δούµε πώς
ασκήθηκε εκεί η δίωξη. Τον κατονοµάζει ως το πρόσωπο που ξέ-
πλενε χρήµα. Αυτοί ήταν οι προστατευόµενοι µάρτυρες. 

Ξεκινάει µία έρευνα και ο φάκελος δεν έρχεται στην ελληνική
Βουλή. Έρχεται µετά από τρεις, τέσσερις µήνες. Και ξέρετε κάτι;
Έρχεται για πρώτη φορά και αναφορά που έχουν κάνει οι Βου-
λευτές του Κινήµατος Αλλαγής εναντίον Υπουργών του ΣΥΡΙΖΑ,
που δεν εξέδωσαν δελτίο τιµών το 2015. 

Μας είπε ο κ. Πολάκης ότι «δεν προλάβαµε να ανοίξουµε τις
θυρίδες, δελτίο τιµών θα είχαµε εκδώσει;». Και το έστειλε στη
στιγµή η εισαγγελία διαφθοράς, που το αδίκηµα είχε παραγρα-
φεί. Την έχουν γλιτώσει οι Υπουργοί σας, γιατί αυτό ήταν απιστία,
ο ορισµός, αν θέλουµε να ακούµε. 7% µειώνεται η φαρµακευτική
δαπάνη σε κάθε δελτίο τιµών. Δεν βγήκε δελτίο τιµών στα δύο
δισεκατοµµύρια εκατό σαράντα εκατοµµύρια. Απιστία καραµπι-
νάτη! Αλλά, έρχεται αφού έχει εξαλειφθεί το αξιόποινο, ενώ ο
φάκελος υπάρχει από τον Απρίλιο 2017. 

Έχει πάει ο κ. Τζανακόπουλος –που θα µας τα πει και µας τα
είπε- να ενηµερωθεί από την εισαγγελία του Αρείου Πάγου για
την αποστολή του φακέλου. Έρχεται ο φάκελος στη Βουλή. Γί-
νεται η περίφηµη δήλωση κατ’ εντολή του κ. Τσίπρα από τον κ.
Παπαγγελόπουλο, ότι στη µισή ώρα που είδε τον φάκελο κατέ-

ληξε ότι είναι το µεγαλύτερο σκάνδαλο από καταβολής του ελ-
ληνικού κράτους. Αλλά δεν ήταν µισή ώρα που το είχε δει και δεν
ήταν το µεγαλύτερο σκάνδαλο. Γιατί ο κ. Παπαγγελόπουλος, κα-
τεύθυνε όλη τη διαδικασία από την πρώτη στιγµή. Ήξερε σε όλες
τις διαδικασίες τα στοιχεία του φακέλου, τα διοχέτευε στα φίλια
µέσα, γιατί κανένας άλλος δεν µπορούσε να τα είχε. Δεν είχε πα-
ρουσιαστεί κανείς στην Εισαγγελία Διαφθοράς. Μόνο η εισαγγε-
λέας διαφθοράς τα ήξερε. Και ο κ. Παπαγγελόπουλος ήταν
αυτός που συνδεόταν µε τους δηµοσιογράφους που τα έβγαζαν. 

Ξέρετε τι βγήκε; Ότι τα έβγαζαν και πριν γίνουν. Γιατί σε δύο
περιπτώσεις η εφηµερίδα «DOCUMENTO» έχει κάνει «προφη-
τεία» που βγήκε σωστή. Στην πρώτη περίπτωση, ενώ κλείνει
φύλλο στις 2 Φεβρουαρίου, προαναγγέλλει την κατάθεση που
δόθηκε στις 4 Φεβρουαρίου. 

Το κραυγαλέο, κύριοι συνάδελφοι, είναι ότι στις 11 Νοεµβρίου
2017 προαναγγέλλει ότι θα βγει από καθεστώς προστασίας ένας
προστατευόµενος µάρτυρας, γιατί δεν λέει αυτά που πρέπει να
πει. Και, πράγµατι, η κατάθεση που τον βγάζει δίνεται στις 27/11. 

Τι µας λέει ο κ. Μανιαδάκης; Ότι έστειλε µήνυµα στον κ. Βα-
ξεβάνη και του απάντησε ότι «για εσένα αναφέροµαι». Δηλαδή,
ένας δηµοσιογράφος -εσείς που προστατεύετε τους προστα-
τευόµενους µάρτυρες και λέτε- ήξερε ποιος ήταν προστατευό-
µενος µάρτυρας. Και αυτά µπορούσε να τα ξέρει µόνο η
εισαγγελέας διαφθοράς εκείνη τη στιγµή και µόνο ο κ. Παπαγ-
γελόπουλος, που συνδεόταν. 

Πειθαρχικές διώξεις η Ράικου, πειθαρχικές διώξεις η Κυβέλου,
επειδή αντέδρασαν. Οκτώ µήνες χαµένη η υπόθεση. Δεν γίνεται
τίποτα. Και τον Νοέµβριο ξαφνικά επανέρχονται οι προστατευό-
µενοι µάρτυρες, που έχουν πει ότι «κλείσαµε τις καταθέσεις µας». 

Επανέρχονται οι προστατευόµενοι µάρτυρες και τι λέει τότε ο
κ. Αγγελής; Έρχεται και λέει ότι «ήθελαν να ασκήσουν διώξεις
στον κ. Λοβέρδο, στον κ. Γεωργιάδη και στον κ. Σαλµά µέχρι τις
20 Δεκεµβρίου». Και τι γίνεται; Οι προστατευόµενοι µάρτυρες
ρωτιούνται γι’ αυτά τα πρόσωπα. 

Τότε είναι που λέει και ο κ. Μανιαδάκης ότι απειλείται, βγαίνει
από το καθεστώς αυτοπροστασίας, ενώ µας έστειλε τα µηνύµατά
του, ότι είχε ενηµερώσει ότι ήταν στη Μαδρίτη, είχε πάει πέντε
φορές στη Μαδρίτη εκείνο το έτος και είχε νοικιάσει και σπίτι.
Και µετά από πέντε µέρες, αφού έχει γίνει η συνάντηση στη
Βιέννη και λέει ο κ. Αγγελής ότι θα έλεγαν στους Αµερικάνους
«να ασκήσουµε ποινική δίωξη σε αυτά τα τρία πρόσωπα», δηµο-
σίευµα στη «ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ» και ο κ. Αγγελής παραιτείται. 

Τι µας λέει η κ.Δηµητρίου στην κατάθεση, που δεν την είπε
στον κ. Ζαχαρή και τον κ. Σοφουλάκη; Ο κ. Ζαχαρής και ο κ. Σο-
φουλάκης τη ρώτησαν: «Σας είπε κάτι για Ρασπούτιν ο Αγγε-
λής;». Λέει: «Όχι». Και σε εµάς ήρθε και είπε: «Ναι, µου είπε µε
την παραίτησή του ότι ο Παπαγγελόπουλος είναι πίσω από το
δηµοσίευµα». 

Την επόµενη µέρα, κύριοι συνάδελφοι, πάνε στον κ. Καλογή-
ρου και θέλουν να πιστέψουµε ότι αυτό που είπε ο κ. Αγγελής
στην κ. Δηµητρίου στις επτά, δεν το είπε στις οκτώ στον κ. Κα-
λογήρου. Και επειδή βλέπει ότι δεν γίνεται τίποτα ο κ. Αγγελής,
κάνει και αναφορά αξιοποίνων πράξεων 21 Φεβρουαρίου και λέει
ότι «αυτοί τα έχουν κάνει όλα». 

Η αναφορά αυτή κρατείται από την κ. Δηµητρίου λόγω των
εκλογών, γιατί –λέει- είχε φόρτο ο Άρειος Πάγος. Τι µεσολαβεί;
Ανανέωση της θητείας της κ. Τουλουπάκη. Μέσα η κ. Δηµητρίου
και δεν λέει ότι υπάρχει αναφορά τέτοια. Και µόλις βγαίνει στο
«ΠΡΩΤΟ ΘΕΜΑ» µέρος της αναφοράς, τότε γίνεται προκαταρ-
κτική. Και βάσει αυτής της προκαταρκτικής είµαστε εδώ πέρα,
βάσει της αναφοράς του κ. Αγγελή, που έζησε όλα αυτά τα πράγ-
µατα και ήρθε. 

Εκεί αρχίζει το αντίστροφο σχέδιο. Πια το σχέδιο των διώξεων
δεν έβγαινε. Και ξέρετε πώς είναι σχέδιο διώξεων; Τη δωροδοκία
την έστειλε εδώ πέρα η κ. Τουλουπάκη, λέγοντας ότι είναι στα
καθήκοντα του Υπουργού. Ο κ. Παπαγγελόπουλος είχε προαναγ-
γείλει ότι δεν είναι στα καθήκοντα του Υπουργού και πρέπει να
επιστρέψει πίσω ο φάκελος. Με την επιστροφή πίσω µπορούσαν
να γίνουν και διώξεις, όπως είχαν δροµολογηθεί, µπορούσαν να
γίνουν και προφυλακίσεις, όπως είπε ο κ. Αγγελής, γιατί πια είναι
στα κοινά αδικήµατα.   

16884 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Ακούστε το εντυπωσιακό. Σήµερα, κύριοι συνάδελφοι, στα αδι-
κήµατα που έχουµε έχουµε δωροληψία. Ο κ. Παπαγγελόπουλος
έθεσε επιστηµονική άποψη για τον κ. Λοβέρδο ότι η δωροδοκία
δεν είναι στα καθήκοντα του Υπουργού, αλλά δεν µας έκανε τέ-
τοια ένσταση για τον ίδιο στην επιτροπή. Δηλαδή, η δωροδοκία
όταν είναι για τους άλλους, τακτική δικαιοσύνη. Όταν είναι για
τον Παπαγγελόπουλο, να πάει στην επιτροπή. Για πρώτη φορά
στη σελίδα 549 του πορίσµατος ο κ. Λάππας µνηµονεύει: «Άλλα
µέσα έχουµε εκατόν πενήντα σελίδες ενστάσεις. Το πόρισµα το
µισό του ΣΥΡΙΖΑ είναι ενστάσεις». 

Ποιες είναι οι διαφορές εδώ πέρα, κύριοι συνάδελφοι; Ότι ο κ.
Λοβέρδος, που θα µπορούσε να κάνει την ένσταση ότι δεν έχει
αρµοδιότητα η δικαιοσύνη, πήγε και έδωσε έγγραφες εξηγήσεις
και λέει ότι «εγώ θέλω στην ουσία αθώωση». Και ο κ. Παπαγγελό-
πουλος και ο ΣΥΡΙΖΑ έχετε εκατόν πενήντα σελίδες στο πόρισµά
σας ενστάσεις επί της διαδικασίας. Δεν θέλετε η υπόθεση να ψα-
χτεί στην ουσία, θέλετε να ψαχτεί στη διαδικασία. Και δεν θέσατε
ούτε την ένσταση της δωροληψίας, να πείτε να πάει στην τακτική
δικαιοσύνη να το δούµε, όπως έχει ασκηθεί ποινική δίωξη στους
φυσικούς αυτουργούς. Να δούµε τι θα γινόταν στους ηθικούς,
γιατί η κ. Τουλουπάκη δεν είχε προηγούµενα µε αυτά εδώ όλα τα
πρόσωπα ούτε είχε τα πάρε-δώσε µε τους δηµοσιογράφους. 

Έρχονται οι άλλες υποθέσεις, που δένουν µε τον κ. Παπαγγε-
λόπουλο. Η υπόθεση του κ. Μιωνή. Τον Αύγουστο 2015 αναφορά
του κ. Φιλιππάκη. Σεπτέµβριο πάει η κ. Παπαδάκου µε τους ει-
σαγγελείς -το έχετε ακούσει αυτό;- να πάρουν κατάθεση από τον
κ. Φαλτσιανί. Τον Μάρτιο 2016, συναντιέται ο κ. Μιωνή στο Μέ-
γαρο Μαξίµου µε τον κ. Παππά και τον κ. Παπαγγελόπουλο. Και
σε αυτή τη συνάντηση, που δεν αµφισβητείται ούτε το περιεχό-
µενό της, λέει ο κ. Παπαγγελόπουλος για χρήµατα. Μιλάει ο Ανα-
πληρωτής Υπουργός κατά της διαφθοράς για χρήµατα. Και λέει:
«Εννοούσα τα έξοδα». 

Τι δουλειά είχε, ακόµα και για έξοδα δικαστικά, να µιλήσει ο
Αναπληρωτής σας Υπουργός Δικαιοσύνης µε έναν άνθρωπο που
εκείνη τη στιγµή ελέγχεται από τη δικαιοσύνη; 

Αρνείται να ενδώσει στην εκβίαση. Σε µια εβδοµάδα πέντε νο-
µικές ενέργειες εις βάρος του κ. Μιωνή. 

Ο κ. Μιωνή βόλευε. Ξέρετε γιατί; Γιατί «ακουµπούσε» Παπα-
σταύρου, ο Παπασταύρου «ακουµπούσε» Σαµαρά. Σας βόλευε
στο αφήγηµα το προεκλογικό. Και από τον διάλογο που έχει πα-
ραδεχθεί ο κ. Παππάς, που  ακούµε, πέρα από τα «µαγαζιά» και
τα «παραµάγαζα» του κ. Παπαγγελόπουλου, και µην κοροϊδεύετε
τον κόσµο, λέει ότι «έχουµε το «µαγαζί», έχει την ατζέντα του,
µπαίνει στο «µαγαζί» µας και το «no go» -χρησιµοποιεί και αυτή
την έννοια- «είναι να µην χαλάει την ατζέντα µας». 

Λέει τρεις µήνες αφού έχει βγει Πρόεδρος της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης ο Κυριάκος Μητσοτάκης –Ιανουάριο βγήκε, Μάιο
συναντιούνται- για τη Μαρέβα: «πες για τη Μαρέβα». Και τότε,
όλα τα µέσα σας δείτε τι έχουν κάνει για την κ. Γκραµπόφσκι -
Μητσοτάκη. Γιατί εκεί ήσασταν. Θέλατε να στοχοποιήσετε όλον
τον κόσµο, τη γυναίκα του Αρχηγού της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης. Το ζητάει τότε ο κ. Παππάς, να πει ο Παπασταύρου για
τη Μαρέβα, αν θέλει να ξεµπλέξει. Αυτά τα πράγµατα στηρίζετε. 

Μετά, κερδίζει τις υποθέσεις ο κ. Μιωνή και αναγκάζεται να
υπογράψει ένα συµφωνητικό που δεσµεύεται, πάλι παρουσία του
κ. Παπαγγελόπουλου, να αρχειοθετηθούν οι υποθέσεις και να
βγουν απαλλακτικά βουλεύµατα. Και αυτά µου λέτε ότι είναι κα-
νονικά, που και ο κ. Παππάς είπε ότι είναι απαράδεκτο το συµ-
φωνητικό. 

Υπάρχει και συνάντηση µετά, που λέει ότι «να δούµε πώς πήγε
η πορεία του συµφωνητικού». Βόλευε όλη η υπόθεση Μιωνή και,
πράγµατι, ήταν ένα προσχέδιο  για την υπόθεση «NOVARTIS». 

Τότε, ήταν να δούµε τις δυνατότητες του συστήµατος. Έχει
και οικονοµικό όφελος, έχει και πολιτικό όφελος, γιατί «χτυπάµε»
Σαµαρά και «χτυπάµε» και Μαρέβα. 

Μετά, όµως, πια µπαίνουµε στη µεγάλη «εικόνα», ότι είµαστε
κοντά στις εκλογές, άσκηση δίωξης στα πολιτικά πρόσωπα, ανά-
κριση και ενδεχοµένως προφυλάκιση. Μια χαρά! Και αυτό δεν
βγήκε, όχι γιατί το απέτρεψε κάποιος, γιατί µίλησαν δύο εισαγ-
γελείς και γιατί οι µάρτυρες δεν δέχτηκαν να συνεργαστούν µαζί
σας. Αυτή είναι όλη η πραγµατικότητα, την οποία στηρίζετε. 

Τι γίνεται, λοιπόν, σε όλο αυτό το πλαίσιο; Βλέπουµε την πο-
ρεία των υποθέσεων. Αρχειοθετούνται οι πορείες των υποθέσεων
των επτά πολιτικών προσώπων. Πότε, όµως; Είτε µία, δύο ηµέρες
πριν τις ευρωεκλογές είτε ενδιάµεσα στις ευρωεκλογές και τις
βουλευτικές εκλογές. 

Πάµε στο άλλο σχέδιο τώρα. Τώρα πια δεν βγαίνει. Πάµε να
φτιάξουµε το σενάριο ότι «µα, εµείς αρχειοθετήσαµε». Διώκεται
ο κ. Λοβέρδος και διώκεται µε µία µαρτυρία προστατευόµενου
µάρτυρα, που είναι εµπλεκόµενος, του «Μάξιµου Σαράφη», που
έχει κατονοµαστεί από άλλον µάρτυρα ότι αυτός έπαιρνε τα
λεφτά κι έχει φέρει και στοιχεία. Στα έγγραφα του FBI µνηµο-
νεύεται ευθέως σαν προστατευόµενο πρόσωπο και έχει και όφε-
λος. Αφήστε, όµως, το όφελος. Εγώ σας λέω ότι µνηµονεύεται
σαν άτοµο το οποίο συνδεόταν µε τις δωροδοκίες. 

Στην περίπτωση του κ. Μιωνή πάλι, τι γίνεται; Αρχειοθετείται
η υπόθεση της εγκληµατικής οργάνωσης πάλι στο στάδιο ευρωε-
κλογών και βουλευτικών εκλογών από την ίδια εισαγγελέα. Και
τώρα, επειδή βγήκατε και λέτε µας ήρθαν και είδαµε τα έγγραφα
ότι και η περίφηµη υπόθεση µε την τέταρτη ανακρίτρια έχει
απαλλακτική πρόταση γιατί απεκρύβη έγγραφο δικαστικής συν-
δροµής από την Κύπρο. 

Σ’ όλα αυτά, λοιπόν, έρχεται κι ένας άνθρωπος, οικονοµικός
εισαγγελέας, και λέει: «Με πίεσαν για τα κανάλια. Για τον κ. Αλα-
φούζο µε πίεσαν γιατί έπρεπε να τον ελέγξουµε και να µπλοκά-
ρουµε τις καταθέσεις για να µην πάρει άδεια ο «ΣΚΑΪ»» και για
µια άλλη σειρά υποθέσεις. Έρχεται η κ. Τσατάνη. Ίδια πρόσωπα.
Πάλι ο ίδιος δηµοσιογράφος, ο κ. Βαξεβάνης κάνει την καταγγε-
λία. Αρχειοθετείται αρχικά, αλλάζει νόµος και µετά της γίνεται
δίωξη από την κ. Θάνου. 

Αυτό, λοιπόν, όλο το πλαίσιο έρχονται και το καταθέτουν πέντε
εισαγγελείς. Κι έχει πεισθεί κι ένας εισαγγελέας του Αρείου
Πάγου. Πείστηκε ότι έχουν συµβεί αυτά τα πράγµατα και ασκεί
δίωξη. Έρχεται και ο προϊστάµενος της εισαγγελίας Πρωτοδικών
και την ασκεί τη δίωξη. Και όλο αυτό το πράγµα κάνετε ότι δεν
το παρακολουθείτε, ότι δεν πρέπει να ψαχτεί. 

Σας ρωτώ: Το γεγονός, κύριοι συνάδελφοι, ότι ζήτησε ποινική
δίωξη να ασκηθεί ένας αντεισαγγελέας δεν ήταν αρκετό για να
κάνουµε προανακριτική επιτροπή, που ήσασταν εναντίον; 

Αυτό, λοιπόν, ήταν το πλαίσιο µε την κατεύθυνση του Μεγάρου
Μαξίµου. Κι εδώ είναι η διαφορά µας. Εµείς ποινικές ευθύνες θα
βάζαµε και στον πρώην Πρωθυπουργό, εάν υπήρχε η σύνδεση
ποινικών ευθυνών. Αυτή τη στιγµή του καταλογίζουµε µε την πο-
λιτική ευθύνη ότι επέτρεψε όλο αυτό, του έκλεινε το µάτι σε όλο
αυτό και άφησε έναν κ. Παπαγγελόπουλο να ελέγχει τις κρίσιµες
εισαγγελίες και ελέγχοντας τις κρίσιµες εισαγγελίες να µπορεί
να διώκει πρόσωπα, να στοχοποιεί, να τα βάζει ουσιαστικά να εν-
δώσουν στις κυβερνητικές επιταγές. 

Ακούσαµε επιχειρηµατίες σε άλλες υποθέσεις, να ζητείται να
δώσουν χρήµατα στον κ. Καλογρίτσα. Το ‘πε ο κ. Κοντοµηνάς,
το ‘πε ο κ. Μαρινάκης, διαφορετικά πρόσωπα µεταξύ τους, ότι
του ζητήσατε για να κάνει κανάλι. 

Ακούσαµε τις συζητήσεις για το Μάτι που ο Αρχηγός του Πυ-
ροσβεστικού Σώµατος λέει «να τα θάψετε» και λέει «να µην πει-
ραχτεί και η Δούρου». 

Αυτό, λοιπόν, ήταν όλο το πλαίσιο του παραδικαστικού το
οποίο φτιάξατε και η ποινική ευθύνη έχει να κάνει µε τον κ. Πα-
παγγελόπουλο στην παρούσα φάση. Διότι αυτός ενορχήστρωσε
όλη αυτή την προσπάθεια. Αυτός ήταν ο ηθικός αυτουργός των
πράξεων. Αυτός έκανε την εκβίαση στον κ. Μιωνή. Αυτός έκανε
τη δωροληψία πολιτικού προσώπου γιατί ζήτησε χρήµατα και
αρκεί το να ζητήσεις χρήµατα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Εµείς ερχόµαστε εδώ και λέµε ότι δύο αδικήµατα δεν ευστα-
θούν. Η πρόκληση σε τέλεση κακουργήµατος δεν ευσταθεί διότι
αλλάξατε τον Ποινικό Κώδικα και πλέον χρειάζεται αµοιβή, ενώ
αποδείχθηκε ότι οι εισαγγελείς οι συγκεκριµένοι πιέστηκαν. Δεν
τους υποσχέθηκε κανείς αµοιβή. Και θεωρούµε ότι δεν υπάρχει
και το αδίκηµα της ηθικής αυτουργίας στην ψευδή κατάθεση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Πλεύρη, κλεί-
στε σας παρακαλώ για να τηρήσουµε και τον χρόνο. 
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ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Ναι αµέσως, ούτε ένα λεπτό.  
Αντιθέτως, έχει την ηθική αυτουργία στην κατάχρηση εξουσίας

για την οποία ήδη έχει ασκηθεί ποινική δίωξη. Έχει την ηθική αυ-
τουργία στην κατάχρηση εξουσίας την πληµµεληµατική, για την
οποία ήδη έχει ασκηθεί ποινική δίωξη στην κ. Τουλουπάκη. Έχει
την ηθική αυτουργία για την παράβαση καθήκοντος για την οποία
έχει ασκηθεί ήδη ποινική δίωξη. Και ξέρετε τι γίνεται; Της άσκη-
σαν ποινική δίωξη της κυρίας εισαγγελέως και για δύο άλλα αδι-
κήµατα που εµείς δεν βάλαµε. Η ελληνική δικαιοσύνη, δηλαδή,
ήταν πολύ πιο αυστηρή.

Κλείνοντας, κύριοι συνάδελφοι, και αυτό το έχουµε στο πόρι-
σµά µας, ο Αγάθων αναφέρεται σε τρεις αρχές τις οποίες πρέπει
να έχει πάντα στο µυαλό του αυτός που κυβερνά. Η πρώτη αρχή
ότι κυβερνά ανθρώπους. Εσείς θα µου πείτε, µε αυτά που ακού-
σαµε στο Μάτι, σεβόσασταν τον άνθρωπο; Σιγά µη σεβόσασταν
τα δέκα πολιτικά πρόσωπα, όταν δεν σεβαστήκατε τους νεκρούς. 

(Διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Πείτε ό,τι θέλετε. Στον Αρχηγό της Πυροσβεστικής που βά-

λατε τα παράπονά σας!
Η δεύτερη αρχή είναι να κυβερνάτε σύµφωνα µε τους νόµους.

Παραβιάσατε κάθε νόµο! Το ηθικό πλεονέκτηµα της Αριστεράς
το κάνατε άρθρο στον Ποινικό Κώδικα!

Και η τρίτη αρχή είναι ότι δεν κυβερνάτε πάντα. Όµως, ο ολο-
κληρωτισµός που σας χαρακτηρίζει είναι αυτό που σας έκανε να
νοµίζετε ότι θα κυβερνάτε για πάντα και θα φυλακίσετε τους πο-
λιτικούς σας αντιπάλους. Ντροπή σας! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Καλώ στο Βήµα τον

κ. Λάππα από τον ΣΥΡΙΖΑ για είκοσι λεπτά. 
Ορίστε, κύριε Λάππα, έχετε τον λόγο.
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πλεύρη, καλά το πηγαίνετε µέχρι το εικοστό λεπτό, αλλά

το τελευταίο λεπτό κάνατε µία βουτιά στην τυµβωρυχία, στην
ύβρη και στη συκοφάντηση. Κι έτσι µένει το τελευταίο, για να
σφραγίσει και το ήθος και την ποιότητα και του πολιτικού  και
του νοµικού σας λόγου. 

Μιλήσατε νοµικά για δεκαεννιά λεπτά. Δεν το κάνω εγώ. Εγώ
θα µιλήσω πολιτικά, σε πολιτικό επίπεδο, για να ακούσει η ελλη-
νική κοινωνία. Κι επειδή ξεκινήσατε µε µία αναφορά στην κρίση
των σχέσεών µας µε τη γείτονα, θα ήθελα να το αξιοποιήσω δια-
φορετικά και αντίστροφα. 

Αν, πράγµατι, πιστεύετε ότι σήµερα υπάρχει εθνική κρίση στις
σχέσεις µας µε την Τουρκία, αυτή η συζήτηση δεν θα έπρεπε να
γίνει. Το ελάχιστο που θα έπρεπε να κάνετε είναι να µην κάνετε
αυτή τη συζήτηση σήµερα εδώ, αν πιστεύετε, πράγµατι, ότι απαι-
τείται συναίνεση, οµοψυχία για να αντιµετωπίσουµε ένα υπαρκτό
κίνδυνο. Εκτός αν άλλα έχετε συµφωνήσει στο Βερολίνο, όπως
το αποκάλυψε ο ίδιος ο Ερντογάν. Απλώς το λέω εισαγωγικά
γιατί το αναφέρατε. 

Πάµε τώρα συζήτησή µας. Φέρνω στο νου µου τον Απρίλιο του
2015 όταν από αυτό εδώ το Βήµα ο τότε Υπουργός Διαφθοράς,
ο κ. Νικολούδης, κάνοντας συζήτηση τότε για την σύσταση εξε-
ταστικής για την υγεία, ανέφερε κάποια στοιχεία από την ΕΛ-
ΣΤΑΤ, από τον ΟΟΣΑ, από την GRECO και από την Ευρωπαϊκή
Επιτροπή και από πορίσµατα επιτροπών ελληνικών, εγχώριων και
ευρωπαϊκών και διεθνών. Και είπε ότι η διαφθορά σε όλους τους
τοµείς της οικονοµικής και πολιτικής ζωής στην Ελλάδα είναι πε-
ρίπου στο 5%-7%, ακριβώς διπλάσιο από το µέσο όρο της Νοτι-
οανατολικής Ευρώπης. Κι ενώ ανέφερε προµήθειες, εξοπλιστικά,
ανέφερε τους ολυµπιακούς αγώνες, ανέφερε τις οικονοµικές συ-
ναλλαγές, µας είπε ότι για το θέµα της υγείας, το µαύρο χρήµα,
η µίζα, η ρεµούλα, η σήψη και η διαφθορά αγγίζει το 24% του
ΑΕΠ. Και µείναµε ενεοί! Δεν το πιστεύαµε. Πώς είναι δυνατόν; 

Όταν, λοιπόν, συστήθηκε η εξεταστική επιτροπή διαπιστώθηκε
ότι από τα 270 δισεκατοµµύρια της δεκαετίας 2000 - 2014, το 24%
ήταν περίπου αυτό που εδώ οι αρµόδιοι Υπουργοί Υγείας του ΣΥ-
ΡΙΖΑ ανέφεραν, ο κ. Πολάκης και ο κ. Ξανθός δηλαδή, αλλά και ο
Πρόεδρος, τότε Πρωθυπουργός, ο κ. Τσίπρας, που περίπου το
προσέγγιζαν το 24% στα 270 δισεκατοµµύρια. Εµείς είπαµε 80-85
δισεκατοµµύρια ήταν περίπου το µαύρο χρήµα στη δηµόσια και
ιδιωτική υγεία. Το 24% είναι περίπου 65 δισεκατοµµύρια.  

Όταν, λοιπόν, λειτούργησε η εξεταστική, κύριοι συνάδελφοι,
ιδίως της Νέας Δηµοκρατίας, οι πρώτοι µάρτυρες που ήρθαν και
εξετάστηκαν ήταν οι άνθρωποί σας. Πρόεδρος του ΣΕΥΠ, Σταύ-
ρος Ευαγγελάτος. Ποιος τον διόρισε; Η Νέα Δηµοκρατία τον
Ιούνη του 2015. Νοµίζω εσείς, κύριε Βορίδη. Ήταν µια τεράστια
προσωπικότητα τεχνοκρατική, ο οποίος είχε τέτοια γνώση, αντί-
ληψη και εµπειρία για το χώρο της υγείας. Και τι µας είπε; Μας
είπε ότι τα ποσά που αναφέρθηκαν στη Βουλή είναι µικρά σε
σχέση µε την πραγµατικότητα. Και ανέφερε κάτι πράγµατα εξω-
πραγµατικά, 4000% αύξηση στα ραδιοφάρµακα στην Ελλάδα σε
σχέση µε ευρωπαϊκές χώρες ή µε την Κύπρο. Μια σειρά φαρµά-
κων για την καρδιά και τα  ορθοπεδικά 7000% αύξηση στην Ελ-
λάδα. 

Και µου λέτε τώρα ότι ήταν καταγγελίες του ΣΥΡΙΖΑ. Θα σας
πω ποιοι ήταν οι συριζαίοι, πατενταρισµένοι, οι οποίοι ανέφεραν
αυτά τα πράγµατα για την εξεταστική υγείας και τη διαφθορά
στο χώρο αυτής. Ο κ. Πλεύρης ,ξέχασε την έννοια διαφθορά. Δεν
την εκφέρατε ούτε µία φορά. Οι λέξεις σκάνδαλο και διαφθορά
απουσίαζαν από τα είκοσι δύο λεπτά της οµιλίας σας, κύριε
Πλεύρη. Απουσίαζαν εκκωφαντικά. 

Σταύρος Ευαγγελάτος: «Πρέπει να σας καταθέσω…» -τρεις
φορές!- «…ότι η τιµολόγηση των φαρµάκων είναι πολιτική από-
φαση και όχι απόφαση των γιατρών.»

Η κ. Αντωνίου, η Πρόεδρος του ΕΟΦ, επανέλαβε ακριβώς το
ίδιο.

Ο κ. Λιντζέρης, κύριε Κεγκέρογλου, ο επιστήθιος φίλος του κ.
Βενιζέλου, τρεις φορές επανέλαβε το ίδιο, ότι είναι πολιτική από-
φαση η τιµολόγηση των φαρµάκων. 

Και εκεί έγινε το µεγάλο πάρτι, στην υπερτιµολόγηση των φαρ-
µάκων και όχι στην υπερσυνταγογράφηση των γιατρών, η οποία
για να γίνει, θέλει ένα έδαφος εύκρατο και υγιεινό για να ανα-
πτυχθεί η δυνατότητα του γιατρού να κάνει υπερσυνταγογρά-
φηση. Και αφού προηγηθεί η υπερτιµολόγηση, δηλαδή η
τιµολόγηση, το έδαφος των υπερτιµολογήσεων, έχει ως αποτέ-
λεσµα  και το κόλπο της τεχνητής ζήτησης, της γνωστής πολυ-
φαρµακίας στην Ελλάδα, αφού δεν υπάρχει σπίτι που να µην έχει
ένα ντουλάπι γεµάτο φάρµακα για κάθε περίσταση.

Αυτό ήταν το έδαφος, αυτές ήταν οι συνθήκες µέσα στις
οποίες αναπτύχθηκε, δυστυχώς, και το σκάνδαλο «NOVARTIS»
την περίοδο 2012 - 2015. Και δεν θέλετε να το αντιµετωπίσετε µε
ειλικρίνεια και µε θάρρος. Σας είπαµε, «ελάτε όλοι µαζί ως πολι-
τικό σύστηµα». Κάναµε τα πρωτόκολλα θεραπείας. Πήραµε
άλλες αποφάσεις σοβαρές. Ίσως και εσείς πολλές φορές κάτω
από την πίεση των τροϊκανών. Όµως, πώς είναι δυνατόν στα χρό-
νια της κρίσης, την ώρα που έχουµε χρεοκοπία, απαξίωση, φτώ-
χεια, πόνο για την ελληνική κοινωνία και τον Έλληνα πολίτη,
ακριβώς την ίδια αυτή περίοδο 2012 - 2015 να είναι απίστευτο το
τεράστιο σκάνδαλο, για το οποίο δεν έχει αµφιβολία κανένας
στην οικουµένη, πλην υµών;

Κύριε Πλεύρη, και στην επιτροπή µια φορά δεν παραδεχθή-
κατε ότι υπάρχει σκάνδαλο, παρά το γεγονός ότι ο Αρχηγός σας
τρεις φορές δηµοσίως παραδέχθηκε ότι είναι σκάνδαλο διεθνές,
µε µεγάλο βάθος, µε µεγάλη έκταση και µε πολλούς πιθανούς
ενόχους. «Δεν παίρνω όρκο…» -είπε- «…ότι είναι όλοι αθώοι». Το
είπε δηµόσια.

Για ποιον λόγο, λοιπόν, είπαµε ότι συγκροτήθηκε η εξεταστική;
Για την τιµολόγηση φαρµάκων. Σηµεία και τέρατα στο χώρο της
υγείας. Σηµεία και τέρατα!

Θα πω κάποια πράγµατα. Τι να σας αναφέρω; Τον αείµνηστο
Κρεµαστινό -που δεν είναι συριζαίος- ο οποίος ήρθε στην επι-
τροπή και µας κατέθεσε ότι, «Επί δέκα χρόνια δεν είχα ύπνο. Πο-
νούσα για την κατάντια και την κατάσταση στο χώρο της υγείας.
Έβλεπα την καµπύλη να εκτοξεύεται στον ουρανό και πονούσα
και είχα χάσει τον ύπνο µου». 

Να σας πω για το δικό σας άνθρωπο που διορίσατε Γενικό
Γραµµατέα Δηµόσιας Διοίκησης, τον κ. Λέανδρο Ρακιντζή, όπου
µε τρεις συναπτές εκθέσεις το 2011, το 2012, το 2013 και το 2014
στα συµπεράσµατα λέει ότι η διαφθορά στην υγεία ήταν στον
ουρανό και είναι ο βασικός παράγων, µαζί µε τη διαφθορά στα
εξοπλιστικά, που οδήγησε στη χρεοκοπία της χώρας; Τσιµουδιά
δεν λέτε για αυτά τα πράγµατα.

16886 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Να σας πω για τον κ. Σούρλα, το δικό σας Γενικό Γραµµατέα
Διαφάνειας του Υπουργείου Δικαιοσύνης; Δικός σας άνθρωπος.
Με µια τροµερή έκθεση το 2013, αποκάλυψε σηµεία και τέρατα
για τη διαφθορά, τη σπατάλη, τη σήψη και τη ρεµούλα στο χώρο
της υγείας. Και, µάλιστα, αποκάλυψε κάτι φοβερό και τροµερό,
αλλά δεν είδα να κινείται ποτέ κανένας εισαγγελικός λειτουργός
σε αυτή τη χώρα. Τι είπε στην έκθεσή του το 2013; Είπε ότι το
ποινικό τµήµα του Υπουργείου Δικαιοσύνης των ΗΠΑ επέβαλε
πρόστιµο 350 εκατοµµυρίων δολαρίων σε φαρµακευτικές εται-
ρείες -άσχετο µε την υπόθεση «NOVARTIS»- διότι διέφθειραν
κρατικούς αξιωµατούχους. Το είπε το 2013 στην έκθεσή του! Και
δεν ελήφθη καµµία δικαστική πρωτοβουλία, δεν είδαµε καµµία
εισαγγελική δικαστική ενέργεια. Και έµεινε στο κενό, στον αέρα.
Το έχω πει δεκάδες φορές από αυτό το Βήµα και σε όλες τις επι-
τροπές. 

Γιατί, λοιπόν, η δικαιοσύνη δεν το ερεύνησε; Γιατί δεν το διε-
ρευνά ακόµα  µέχρι σήµερα; Διότι δεν υπάρχει µόνο το αδίκηµα
της απιστίας. Πιθανόν να υπάρχουν και άλλα αδικήµατα, τα οποία
δεν έχουν παραγραφεί. Γιατί δεν γίνεται έλεγχος; Το λέω για µία
ακόµα φορά.

Σε αυτό το έδαφος, λοιπόν, αναπτύχθηκε το σκάνδαλο της
«NOVARTIS», το οποίο ερευνάται σήµερα σε είκοσι δύο χώρες,
στα 4/5 της οικουµένης. Και µέσα στις είκοσι δύο χώρες που
ερευνάται, είναι οι µεγαλύτερες χώρες του κόσµου: Ρωσία, ΗΠΑ
-πρωταρχικώς- Κίνα, Ινδία, Ιαπωνία, Νοτιοαφρικανική Ένωση,
Βραζιλία και άλλες δεκαοκτώ χώρες. Σε όλες αυτές είναι σκευω-
ρία το σκάνδαλο «NOVARTIS», όπως θέλετε να επιχειρηµατολο-
γήσετε και να µας πείτε. Αυτό είναι το εγχείρηµά σας, αυτή είναι
η προσπάθειά σας, να πείσετε, δηλαδή, την κοινή γνώµη.

Το σκάνδαλο «NOVARTIS» έχει βάθος αµέτρητο. Αυτό είπε ο
κ. Αγγελής. Ούτε το 1/100 δεν ερευνήθηκε. Μάρτυρά σας, η περί
πολλού κ. Ράικου, είπε «η κορωνίδα των σκανδάλων στη χώρα
µας». 

Κύριε Πλεύρη, τσιµουδιά. Εσείς θέλατε να της το απαγορεύ-
σετε αλλά δεν µπορούσατε. «Η κορωνίδα των σκανδάλων» είπε
για τη θητεία της των µηνών Δεκέµβριος του 2016 - Απρίλιος του
2017, όπου αποχώρησε µε µία δήλωσή της, όπου δεν έλεγε απο-
λύτως τίποτα στη δήλωσή της περί όλων αυτών που είπε εκ των
υστέρων.

Άρα, υπερτιµολόγηση µε πολιτική απόφαση, υπερσυνταγο-
γράφηση από τους γιατρούς, πολυφαρµακία και τεχνητή ζήτηση
ήταν το έδαφος, το υπέδαφος πάνω στο οποίο καλλιεργήθηκε,
αναπτύχθηκε, διογκώθηκε, έγινε τεράστιο αυτό το και εγχώριο
και διεθνές σκάνδαλο της «NOVARTIS», το οποίο εάν δεν συµ-
φωνήσει το πολιτικό σύστηµα ότι είναι ένα σκάνδαλο, πολύ φο-
βάµαι ότι θα επαναλαµβάνεται αενάως αυτή η τεράστια διαρροή
δηµόσιου χρήµατος. Τεράστια! Αν κοιτάξουµε στον καθρέπτη
φαίνεται όλο το πολιτικό σύστηµα. Δεν το λέτε. Δεν άκουσα µια
πρόταση, την οποία είπατε, βέβαια, στην προανακριτική. Κάποιοι
κάτι πετούσαν. Σήµερα δεν άκουσα τίποτα από εσάς. 

Τι προτείνετε στο ελληνικό Κοινοβούλιο για να µην επαναλη-
φθούν τέτοια φαινόµενα σήψης, ρεµούλας και διαφθοράς, που
ταπεινώνουν και τη χώρα στο εσωτερικό, αλλά και η διεθνή της
εικόνα γκριζάρεται και ο ελληνικός λαός πονά; Και πονά πολύ!
Έχει χύσει πολύ αίµα και ιδρώτα για να καλύψει από την τσέπη
του και από την οικονοµία του όλες αυτές τις απώλειες του δη-
µόσιου πλούτου. Και δεν λέτε τίποτα! Κουβέντα! Εν πάση περι-
πτώσει.

Εµείς στο πόρισµά µας, κύριε Πλεύρη και κύριε Μπούγα,
πρώην Πρόεδρε της επιτροπής, πολλές φορές, µε σεβασµό και
µε επίγνωση του ρόλου µας, σάς είπαµε ποια ήταν τα αµαρτή-
µατά σας. Τι να αναφέρω; Την εξαίρεση την πρώτη µέρα των Πο-
λάκη και Τζανακόπουλου µε την επίκληση ότι θα τους καλέστε
στο µέλλον για µάρτυρες; 

Θέλω, βέβαια, εδώ να σας αποκαλύψω και κάτι πολύ σοβαρό.
Την πρώτη µέρα ο κ. Μπούγας και η κ. Ράπτη, της οποίας ζητή-
θηκε η εξαίρεση, συντάχθηκε µε τις απόψεις του ΣΥΡΙΖΑ και της
νοµολογίας, που έλεγε ότι για να αποκλείσεις κάποιον, πρέπει να
έχει ήδη εξεταστεί ως µάρτυρας. Ο κ. Μπούγας: «Για την κατά-
θεση αυτού του λόγου που πρότεινε ο κ. Πλεύρης…». Ήρθε ο κ.
Πλεύρης, το center four της προανακριτικής, να χαλάσει την

οµάδα, την οποία διηύθυνε ο κ. Μπούγας. Φαίνεται ότι δεν παί-
ξατε καλή άµυνα, κύριε Μπούγα. Φαίνεται ότι το center four είχε
καλύτερη απόδοση από την άµυνά σας. Είπατε, λοιπόν, την
πρώτη µέρα, µετά την πρόταση τη δική µας και την κατάθεση νο-
µολογίας συγκεκριµένης, ad hoc: «Για την κατάθεση του λόγου
αυτού, τα δικαστικά πρόσωπα πρέπει να πραγµατοποιήσαν τη
µαρτυρία ήδη, δίχως να αρκεί µόνη η κλήση, η πρότασή τους ως
µαρτύρων στο µέλλον.» Η κ. Ράπτη το ίδιο ακριβώς. Έχω τα Πρα-
κτικά εδώ µπροστά µου. Και την άλλη µέρα ο κύριος Πρόεδρος
της επιτροπής συντάχθηκε πλήρως µε την πρόταση του κ.
Πλεύρη. Κάτι άλλο έγινε έξω από την επιτροπή. Δεν εξηγείται
διαφορετικά. Κάτι άλλο έγινε. Και έτσι συνταχθήκατε όλοι και
εξαιρέσατε δύο κορυφαία στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ από την επι-
τροπή. 

Τι κάνατε, ουσιαστικά; Παρεµβήκατε ανεπίτρεπτα, αντικοινο-
βουλευτικά, παράνοµα και αντιδεοντολογικά στη δυνατότητα,
στο δικαίωµα που έχει ο Αρχηγός ενός κόµµατος να καθορίζει ο
ίδιος αποκλειστικά τη συγκρότηση της οµάδας του στην επι-
τροπή.

Μήπως διαφωνείτε, κύριε Λοβέρδο, ως συνταγµατολόγος; Αν
ναι, να µας το πείτε. 

Είναι αυτό παρέµβαση ή όχι, κύριε Βορίδη; Αν είναι έτσι, τότε
το δικαίωµα κάθε Αρχηγού κάθε κόµµατος να συγκροτεί αυτός
την οµάδα που θα συµµετέχει σε κάθε κοινοβουλευτική επι-
τροπή, πρέπει να γίνεται υπό αίρεση και να εξαρτάται πιθανόν
από µια απόφαση της πλειοψηφίας που θα κρίνει ότι,  «Όχι, κύριε
Τσίπρα, δεν έχετε το απόλυτο δικαίωµα να καθορίσετε και να
συγκροτήσετε εσείς την οµάδα σας». Και, µάλιστα, τα δύο κορυ-
φαία στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ! Δεν τα θέλατε, γιατί είχατε προσχε-
διασµένο τι θα κάνατε σε όλη τη διάρκεια.

Θα σας πω, λοιπόν, εγώ τι κάνατε σε όλη τη διάρκεια. Και δεν
θα µιλήσω νοµικά, αλλά πολιτικά. 

Η πρώτη κίνηση ήταν να εξαιρέσετε Τζανακόπουλο και Πο-
λάκη. Η δεύτερη κίνηση ήταν να απορρίψετε την αίτηση εξαίρε-
σης του κ. Πλεύρη, γιατί ήταν αίτηση του κ. Παπαγγελόπουλου.
Πριν είχε απορριφθεί άλλη αίτηση εξαίρεσης, της κ. Ράπτη, για
τους ίδιους λόγους που αποκλείσατε Πολάκη και Τζανακόπουλο.
Μάλιστα, για την εξαίρεση του κ. Πλεύρη έγιναν σηµεία και τέ-
ρατα σε δικονοµικό επίπεδο. Στις 1.30’ το µεσηµέρι καλείτε τον
εισηγητή και την οµάδα του ΣΥΡΙΖΑ να συνεδριάσει στις 2’το µε-
σηµέρι, για να πάρετε απόφαση στις 2.15’και να απορριφθεί η
αίτηση εξαίρεσης, όταν ο Κανονισµός της Βουλής προβλέπει
υποχρεωτικά τρεις ηµέρες, τουλάχιστον, µετά την αίτηση εξαί-
ρεσης και εξαιρετικά, σε επείγουσες περιστάσεις,  ένα διήµερο.
Και σε µισή ώρα µας µαζεύατε από τις επιτροπές, συγκαλέσατε
την επιτροπή, πήρατε την απόφαση και κάνατε την απόρριψη της
αίτησης του κ. Παπαγγελόπουλου. Δεν λέω, στην ουσία είχατε
δικαίωµα να πάρετε όποια απόφαση θέλετε. Τέτοια, όµως, πα-
ραβίαση εν ψυχρώ του Κανονισµού της Βουλή;

Μάλιστα, ο κ. Μπούγας στο κλείσιµο της επιτροπής µας είπε
ότι είναι περήφανος για τις εργασίες της επιτροπής, γιατί τήρησε
µε ευλάβεια και το Σύνταγµα και τον Κανονισµό της Βουλής και
τη δεοντολογία, ιδίως το βασικό δόγµα της νοµικής επιστήµης
audi alteram partem, «άκουσε και την άλλη πλευρά», την οποία
όχι δεν ακούσατε, αλλά την πολεµήσαµε µε λύσσα και εκδικητικό
µίσος. Και θα σας πω αµέσως παρακάτω τι κάνατε. 

Μετά την εξαίρεση Πολάκη και Τζανακόπουλου τι κάνατε; 
Ήρθε η ώρα να συζητηθεί το θέµα των προστατευόµενων µαρ-

τύρων. Με λύσσα τους πολεµήσατε από την πρώτη στιγµή και
αυτούς και τους εισαγγελείς διαφθοράς. Δεν υπάρχει άλλη χώρα
στην Ευρώπη, εκτός από την Πολωνία, τη Ρουµανία και –νοµίζω-
την Ουγγαρία, που να µην έχει υποστεί δίωξη εισαγγελικός λει-
τουργός. Είναι πρώτη φορά σε αυτή τη χώρα από το 1832 -µε
εξαίρεση µία δυσµενή µετάθεση του Σαρτζετάκη από τη χούντα-
από την υπόθεση Τερτσέτη και Πολυζωίδη, που διώκεται εισαγ-
γελικός λειτουργός. Είναι πρώτη φορά! Από ποιους; Μετά από
µήνυση των διωκτών, αυτών που ήλεγχε και δίωκε. Γίνεται για
πρώτη φορά και θα στιγµατίζει ανεξίτηλα το σύνολο του πολιτι-
κού συστήµατος. Η ευθύνη, όµως, είναι ακέραια δική σας. Θα
αναφερθώ µετά για το πόρισµα Ζαχαρή. Είναι τελείως αντιφατικά
και περίεργα, τουλάχιστον από νοµική άποψη. 
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Να σας πω κάτι, κύριοι συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας;
Πριν από δύο χρόνια η Εισαγγελέας Διαφθοράς της Ρουµανίας,
η Λάουρα Κοβέσι διώχθηκε αλύπητα, αδυσώπητα και διαρκώς
και αδιαλείπτως από το καθεστώς της Ρουµανίας. Κινήθηκαν
εναντίον της ως εισαγγελέας διαφθοράς της Ρουµανίας. Κατα-
δικάστηκε από όλα τα δικαστήρια της χώρας της. Πήγε στο Ευ-
ρωπαϊκό Δικαστήριο και δικαιώθηκε. Σήµερα η Λάουρα Κοβέσι
κοσµεί τη θέση της Ευρωπαίας Εισαγγελέως και πριν από ένα
µήνα έδωσε µια συνέντευξη στο «EURONEWS» και προέβλεψε
ότι και σε άλλα κράτη στην Ευρωπαϊκή Ένωση θα έχουµε διώξεις
εισαγγελικών λειτουργών. Ποια κράτη εννοούσε και ποιους ει-
σαγγελικούς λειτουργούς; Το µόνο που συνέβη είναι αυτό µε την
κ. Τουλουπάκη. Τι ήξερε; Τι γνώριζε; Ας µας απαντήσει κάποιος. 

Πάµε στις υπόλοιπες ακυρότητες, αφού για εσάς δεν υπάρχει
σκάνδαλο. Και πώς θα πείτε ότι είναι σκάνδαλο, αφού δεν υπάρ-
χει διαφθορά στην Ελλάδα; Είστε οι µόνοι που το λέτε. Δεν ξέρω
αν το διαβάσατε. Νοµίζω ότι µόνο ο κ. Βορίδης το έχει διαβάσει.
Είναι ένα ωραίο σύγγραµµα του Δηµόπουλου, όπου περιγράφε-
ται η διαφθορά µε κεφαλαία γράµµατα, όπου έχει έναν πρόλογο
ο Βαγγέλης Βενιζέλος.

Ξέρετε τι λέει; «Η διαφθορά από τη Μεταπολίτευση και µετά
τρώει σαν σαράκι τον δηµόσιο πλούτο, την κοινωνία και την
τσέπη των πολιτών». Σαν σαράκι κατατρώει τις σάρκες του ελ-
ληνικού κράτους και της ελληνικής κοινωνίας. Αυτά τα αναφέρει
στον πρόλογο αυτόν και λέει ότι η διαφθορά έχει πλέον διασπα-
ρεί σε όλες τις εκφάνσεις της πολιτικής, κοινωνικής και οικονο-
µικής ζωής του τόπου. 

Έρχεστε εδώ ως Κυβέρνηση και ως εισηγητής της Πλειοψη-
φίας και δεν λέτε τσιµουδιά, κουβέντα. Δηλαδή, τα µεγάλα ζητή-
µατα που σας απασχολούν ποια είναι; Προβληµατίζοµαι, διότι
την ώρα που κράτη του νότου, όπως η Πορτογαλία, που προχθές
το κοινοβούλιό της οµόφωνα πήρε µία απόφαση να καταργήσει,
να απαλλαγεί από την µονοκαλλιέργεια του τουρισµού και να εκ-
βιοµηχανίσει εκ νέου τη χώρα για τα µεγάλα ζητήµατα της οικο-
νοµία για να διασωθούν χώροι και λαοί, εδώ εσείς έχετε
µετατρέψει τη χώρα σε µια χώρα της κασέτας και των κοριών.
Αυτό σας αξίζει, αυτό σας αρµόζει, γι’ αυτό µόνο είστε ικανοί. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Πάµε παραπέρα. Γιατί θέλετε να αποκαλυφθούν τα στοιχεία

της επωνυµίας των προστατευόµενων µαρτύρων; Γιατί θέλατε
να δώσετε ένα σήµα στους µαφιόζους της οικουµένης ότι πλέον
οι προστατευόµενοι µάρτυρες δεν είναι στο απυρόβλητο, εύκολα
τους βγαίνει η κουκούλα. Αυτό θέλατε να πείτε για να πανηγυρί-
ζουν οι µαφιόζοι στην οικουµένη, ότι δεν είναι και κάτι σοβαρό,
σιγά τον θεσµό, σιγά τον πολυέλαιο! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Οι προστατευόµενοι µάρτυρες σήµερα είναι φυλακισµένοι σε

πολλές χώρες. Από τι καθεστώτα; Ας τα αφήσουµε καλύτερα, ξέ-
ρετε τι καθεστώτα! Ντρεπόµαστε ως ΣΥΡΙΖΑ που η χώρα, η Ελ-
λάδα είναι η τρίτη χώρα σήµερα που θα ελεγχθεί 100% από το
Ευρωπαϊκό Δικαστήριο Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων για τη δίωξη
εισαγγελικής λειτουργού. Το κάνετε µε λύσσα και εκδικητικότητα
εναντίον τριών παραγόντων από την πρώτη µέρα. Από την πρώτη
ηµέρα που έσκασε το σκάνδαλο «NOVARTIS» ασκήσατε φοβερό
µένος και καταδιωκτικό αίσθηµα απίστευτο σε µάρτυρες δηµο-
σίου συµφέροντος και εισαγγελικούς λειτουργούς. 

Πέστε µου σε ποια ευρωπαϊκή χώρα θα υπήρχε αυτή η δηµό-
σια καταφρόνηση, η απαξίωση, οι ύβρεις, οι απειλές, η δίωξη, οι
µηνύσεις, οι αγωγές εναντίον των εισαγγελέων που ερευνούν µια
υπόθεση. Γιατί, γι’ αυτούς είναι µια υπόθεση, σοβαρή µεν, αλλά
είναι µια υπόθεση και έχουν ως πυρσό να τους καθοδηγεί έναν
Κώδικα Ποινικής Δικονοµίας και µία δεοντολογία. Το κάνατε και
τώρα έρχεστε εκ των υστέρων να µου πείτε ότι είµαστε δικαιω-
µένοι. Ξέρετε γιατί; Γιατί θα ασκηθεί δίωξη κατά της κ. Τουλου-
πάκη. 

Είχε προαναγγελθεί, κύριε Βορίδη. Δυστυχώς, την είχατε προ-
αναγγείλει και αυτό δεν µπορείτε να το κρύψετε. Τόσο απλά! 

Εν πάση περιπτώσει, τι µας λέτε; Ότι το σκάνδαλο «NOVAR-
TIS» ήταν ένα πράγµα το οποίο έφτιαξε ο ΣΥΡΙΖΑ. Πότε ξεκίνησε;
Ξεκίνησε από την Αµερική από το καλοκαίρι του 2013, όπου έγι-
ναν οι πρώτες έρευνες. Είναι τυχαίο ότι και αυτό το σκάνδαλο

ξεκίνησε, όπως και το σκάνδαλο της «SIEMENS» που δικάστηκε
µετά από δεκαεννιάµισι χρόνια στην χώρα, που δεν τιµά το πολι-
τικό σύστηµα. Εγώ θα πω ότι γεννά θλίψη και για το δικαστικό
σύστηµα, διότι δεν είναι αποδεκτό από τη νοµική κοινότητα του-
λάχιστον, τα δύο µεγαλύτερα σκάνδαλα των τελευταίων πενήντα
ετών να εκκινούν µε ενέργειες, πρωτοβουλίες και πράξεις ξένων
διοικητικών αρχών, «SIEMENS»,«NOVARTIS», ΗΠΑ και λίγο Γερ-
µανία.

Μια και είπα Γερµανία, θυµάµαι την απόφαση του Μονάχου
που είναι το πιο προσβλητικό αλλοδαπό δηµόσιο κείµενο που κα-
ταφρονεί τη χώρα αλύπητα και αδυσώπητα που λέει ότι «σας
χρηµατοδοτούσε κατά έτη -τα δύο µεγάλα κόµµατα- η
«SIEMENS»». Είναι µια απόφαση δικαστηρίου που θα µείνει στην
ιστορία και θα είναι µελανό σηµείο για όλους µας. Αυτό θα
έπρεπε να µας κάνει να αναστοχαστούµε πολλά πράγµατα και
δεν το κάνατε.

Άκουσα την κατακλείδα, τον επίλογο του κ. Πλεύρη. Καταφρό-
νηση, απαξίωση, ύβρεις, αυτό κάνατε!

Πάµε τώρα να δούµε, είναι σκάνδαλο τελικά; Θα πω στον κ.
Μπούγα –και θα κλείσω- δύο ακυρότητες ακόµα που έκανε η επι-
τροπή. Δεν κατορθώσατε, κύριε Μπούγα, να αποκαλύψετε τα
στοιχεία της επωνυµίας, γιατί όρθωσε ανάστηµα η εισαγγελία
του Αρείου Πάγου, διαφορετικά θα τους είχατε καλέσει face to
face, όπως λέγατε, θα τους βγάζατε την ανωνυµία και την προ-
στασία που έχουν από το νόµο, έναν νόµο που εσείς ψηφίσατε
οι ίδιοι το 2014. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Η ακυρότητα πού βρίσκεται;
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Δεν σέβεστε το πολιτικό σας τέκνο.

Δεν σέβεστε το δικό σας νοµοθετικό και πολιτικό τέκνο και θέ-
λετε να το παραβιάσετε εν ψυχρώ. Ευτυχώς, ο Άρειος Πάγος
σας είπε «καθίστε καλά, παιδιά, υπάρχουν και όρια, υπάρχουν
και κόκκινες γραµµές». Κάνατε πίσω και αυτό είναι το πρώτο χα-
στούκι.

Πάµε στο δεύτερο, πάλι το Επιστηµονικό Συµβούλιο της Βου-
λής σας είπε ότι ακύρωσε να εξετάζετε µάρτυρες εκτός του θέ-
µατος της εντολής της Βουλής που είναι ο γενικός εισαγγελέας.
Η Βουλή είναι ο εισαγγελέας και η επιτροπή έχει απλώς αρµο-
διότητα εισαγγελικού λειτουργού όταν ασκεί προανάκριση. Και
εξετάζατε µάρτυρες εκτός θέµατος! Ήρθε ο Αθανασίου, η Κυ-
βέλου, η Τσατάνη. «Μη µε ρωτάτε για τη «NOVARTIS», δεν έχω
ιδέα». Επ’ αυτού στηρίζονταν το πρώτο κατηγορητήριο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Λάππα, ολοκλη-
ρώστε.

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, ολοκληρώνω.
Εκεί στηρίζονταν οι καταθέσεις σας! Ένα µπάχαλο και ένα φιά-

σκο, τουλάχιστον νοµικά.
Έρχοµαι, κύριε Πρόεδρε, και κλείνω µε µια κακή στιγµή για τη

δικαιοσύνη στη χώρα µας. Μιλάω στους νοµικούς τώρα. Ο νόµος
στην Ελλάδα, η ποινική δικονοµία προβλέπει ότι η εισαγγελική
έρευνα γίνεται πάντα από ένα µονοπρόσωπο όργανο που λέγεται
εισαγγελέας. Γιατί είχαµε δύο εισαγγελείς ισόκυρους και ισότι-
µους στην έρευνα των εισαγγελικών λειτουργών; Μήπως για να
εξισορροπήσουµε πιθανόν κάποια κακή εξέλιξη και κάποια κακή
στιγµή, µήπως ένας εκ των δύο λοξοδροµήσει ή στραβοπατήσει;
Λέω µήπως!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Και όχι µόνο αυτό, ο πρώτος που εξέδωσε το πόρισµά του

είναι ο Σοφουλάκης σε ένα κείµενο καταπληκτικό, τριακοσίων σε-
λίδων, όπου δεν αφήνει γραµµή, µα γραµµή των µηνυτών να µην
το αντιµετωπίσει µε επιχειρήµατα και παραποµπή στη νοµολογία
και στη θεωρία της νοµικής επιστήµης. 

Και ενώ στις 7 Ιουλίου ζητά την αρχειοθέτηση, την εποµένη ο
κ. Ζαχαρής, µε ένα κείµενο εξήντα σελίδων, ζητά τη δίωξη που
ουσιαστικά έχει τη µορφή της ανάσυρσης της προηγούµενης
ηµέρας. Πότε πρόλαβε να τα δει, τέλος πάντων; 

Εν πάση περιπτώσει, ακούστε τώρα και το εξής και κλείνω,
κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε.

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Θα ήθελα να καταθέσω σχετικά µε
την κ. Ράικου ένα έγγραφο. Στις 29 Δεκεµβρίου 2016 υπήρχε ένα
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έγγραφο που µας το έφερε ο κ. Αγγελής. Έχω µαζί και τα Πρα-
κτικά των ερωτήσεων για την κ. Ράικου. Δέκα φορές την ρωτάω
«επί θητείας σας ήρθε έγγραφο από το FBI, όπου γινόταν ανα-
φορά σε ευθύνες πολιτικών προσώπων;». Και απαντά δέκα
φορές «όχι, ποτέ». Και έρχεται ο κ. Αγγελής και αποκαλύπτει το
έγγραφο του FBI, το οποίο είναι καταπέλτης και το αντίθετο.

Το καταθέτω στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Σπυρίδωνας Λάππας κατα-

θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Και µ’ αυτό κλείστε,
κύριε Λάππα. Έχετε υπερβεί πολύ τον χρόνο. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Αυτό το λέω απλώς για να καταλά-
βετε τι έλεγαν οι εισαγγελείς στην επιτροπή. 

Και εν κατακλείδι, αφού λέγατε ότι δεν υπάρχει σκάνδαλο, δεν
υπάρχει τίποτα για τη «NOVARTIS» και καµµία διαφθορά, έρχεται
η «NOVARTIS» και οµολογεί στον συµβιβασµό µε την Αµερική
όλα όσα για τρία χρόνια λέγατε ότι είναι ψεύδη, καταγγελίες και
συκοφαντίες του ΣΥΡΙΖΑ, όλα τα πάντα! Κάτι τόσο καταφρονη-
τικό δεν έχω δει ποτέ στη ζωή µου ως δικηγόρος, οµολογεί τα
πάντα! 

Και τι λέει στην εισαγωγή του; Θα σας το πω.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Μην ανοίγετε άλλο

θέµα, κύριε Λάππα. Έχετε φθάσει στα είκοσι τέσσερα λεπτά. Σας
παρακαλώ να ολοκληρώσετε.

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Δεν θέλω συµβουλές, κύριοι συνάδελφοι. Υπάρχει διαδικασία.
Κύριε Λάππα, κλείστε, σας παρακαλώ, γιατί δεν µπορεί να

ελεγχθεί αλλιώς η διαδικασία. Παράκληση θερµή να είναι αυτή
η τελευταία πρόταση. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Πρώτη κατηγορία, λοιπόν, της από-
φασης του New Jersey. Τα στελέχη 1 και 2 της «NOVARTIS», µαζί
µε άλλους, εσκεµµένα και σκόπιµα ένωσαν τις δυνάµεις τους,
συνωµότησαν, συνέργησαν και συµφώνησαν µαζί και µεταξύ
τους να διαπράξουν αδίκηµα κατά των ΗΠΑ σύµφωνα µε τον
νόµο διαφθοράς κ.λπ.. Άλφα, βήτα, γάµα, δέλτα, να πειστεί ο εν
λόγω αλλοδαπός αξιωµατούχος να χρησιµοποιήσει την επιρροή
του ενώπιον αλλοδαπής κυβέρνησης. Ποιας κυβέρνησης; «NO-
VARTIS HELLAS». Της ελληνικής. Τί να κάνει; Αυτή και τα όργανά
της –εννοεί της εν λόγω κυβέρνησης και των υπηρεσιών της- να
εξυπηρετήσουν σε πλαίσιο διαφθοράς τα συµφέροντα της «NO-
VARTIS». 

Αυτή είναι η απόφαση και λέτε σήµερα στην επιτροπή το πρω-
τάκουστο από νοµική άποψη –και κλείνω, κύριε Πρόεδρε- ότι σ’
αυτή την απόφαση του New Jersey εµείς κάνουµε διαφορετική
µεταφραστική προσέγγιση. 

(Γέλωτες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Μάλιστα. Πολύ ωραία! Κάνετε διαφορετική µεταφραστική προ-

σέγγιση. Ούτε φροντιστήριο συνοικιακό του τελευταίου χωριού
στην Ελλάδα! Αυτό λέει η απόφαση και είναι επίσηµα µεταφρα-
σµένη από το Υπουργείο Εξωτερικών.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Κλείνοντας…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κλείσατε, κύριε

Λάππα.
ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Εάν θέλετε να µετατρέψετε τη χώρα

σε κλίµα ζόφου και σε χώρα «κοριών» και µία χώρα που θα είναι
σε επίπεδο δηµοκρατίας και δικαιοσύνης δίπλα στη Ρουµανία και
την Πολωνία, δική σας η απόφαση. Να ξέρετε, όµως, εάν δεν
λαµβάνετε υπ’ όψιν την ιστορία και το πάθος και την επιθυµία του
ελληνικού λαού να ζήσει µε δηµοκρατία, θα το πληρώσετε κά-
ποια στιγµή ούτως ή άλλως.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ο κ. Μπούγας έχει ζη-

τήσει τον λόγο επί προσωπικού.
Κύριε Μπούγα, έχετε τον λόγο για ένα λεπτό, για να εξηγήσετε

σε τι έγκειται το προσωπικό. Υποθέτω, όχι µόνο στην αναφορά
του ονόµατός σας, που µάλιστα µε την ταχύτητα µε την οποία
οµιλεί ο κ. Λάππας πολλές φορές κάποιος καταλάβαινε «Μπού-
ρας», αντί για «Μπούγας».

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, εάν ήταν µόνο η ταχύ-
τητα και η σύγχυση που επικρατεί στους Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ,
θα τους συγχωρούσα και θα το κατανοούσα. Το προσωπικό,
όµως, έγκειται στο γεγονός ότι ο κ. Λάππας κατ’ εξακολούθηση
επιµένει εσκεµµένα να διαστρεβλώνει όσα είπα στην επιτροπή
κατά την πρώτη ηµέρα της συνεδρίασης που τέθηκε το θέµα
εξαίρεσης. Θα εξηγήσω αµέσως, κύριε Πρόεδρε, για να κατα-
δείξω ποια είναι η διαστρέβλωση και µάλιστα, όπως είπα, συνει-
δητή και κατ’ εξακολούθηση. 

Την πρώτη ηµέρα, λοιπόν, που ετέθη το ζήτηµα, εκτέθηκαν οι
απόψεις που αφορούν την εξαίρεση. Ως Πρόεδρος της επιτρο-
πής, όπως είχα υποχρέωση, κύριε Πρόεδρε…

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Όπως ακούστηκαν οι

συνάδελφοι, να αφήσουµε να µιλήσει και ο κ. Μπούγας.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, να κάνουν ησυχία οι

συνάδελφοι, για να καταλάβουν και τον ρόλο των Βουλευτών του
ΣΥΡΙΖΑ στην επιτροπή.

Την πρώτη ηµέρα, λοιπόν, ως Πρόεδρος είχα υποχρέωση να
αναφέρω και να ενηµερώσω τους Βουλευτές της επιτροπής ότι,
πέραν των απόψεων για την εξαίρεση, υπήρχαν και αντίθετες
απόψεις. Μάλιστα, αυτό το οποίο ανέγνωσε ο κ. Λάππας ήταν
από εγχειρίδιο Ποινικής Δικονοµίας, το οποίο ανέγνωσα και ανέ-
φερα και είναι καταγεγραµµένο στα Πρακτικά.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Το έκανα δε αυτό, για να υπάρχει πλήρης ενηµέρωση των Βου-

λευτών που συµµετείχαν, πριν τη λήψη απόφασης για ένα τόσο
σηµαντικό ζήτηµα, για τις εκατέρωθεν απόψεις που υποστηρί-
ζονται, έτσι ώστε έχοντας υπ’ όψιν όλες τις γνώµες να αποφασί-
σουν µε τη φωνή της συνείδησής τους. 

Πράγµατι, εξαιτίας της δικής µου παρέµβασης εκείνη την
ηµέρα αναβλήθηκε το θέµα…

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Μισό λεπτό.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν

είναι πράγµατα αυτά που κάνει ο συνάδελφος!
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Παρακαλώ, ησυχία.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ντροπή! Να αποβληθεί!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Μάρκου, στη

θέση σας και µην απειλείτε.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Να αποβληθεί!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Παρακαλώ, κύριε

Μάρκου, καθίστε.
Κύριε Παππά, παρακαλώ ησυχία. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων): Να αποβληθεί! 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΙΚΙΛΙΑΣ (Υπουργός Υγείας): Είναι ντροπή! Να

αποβληθεί!
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Να περάσει έξω, κύριε

Πρόεδρε!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΥ: Όποτε θέλω εγώ θα βγω.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι πολιτική

αλητεία! Η Επιτροπή Δεοντολογίας να παρέµβει.
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Να αποβληθεί! Τί το πέ-
ρασε εδώ;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Παρακαλώ! Εάν θέλει
κάποιος, να πάρει τον λόγο και να µιλήσει σε εµένα.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Είναι ντροπή, βέβαια, τον είδα να προχωρά κάνοντας ένα

σήµα. Απαράδεκτο!
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Να αποβληθεί!
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων): Να αποβληθεί!
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΙΚΙΛΙΑΣ (Υπουργός Υγείας): Να αποβληθεί! Θα

έπρεπε να ντρέπεται!
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Μάρκου, βγείτε
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και µην προκαλείτε άλλο. Σας είδα. Λυπάµαι για τη διαγωγή σας!
Καταδικαστέα! Είναι αυτή πράξη καθηγητού πανεπιστηµίου! Πα-
ρακαλώ να εξέλθετε από την Αίθουσα.

Παρακαλώ να βγει από την Αίθουσα ο κ. Μάρκου.
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

Ηρεµία!
Κύριε Μάρκου, παρακαλώ να βγείτε από την Αίθουσα. Αυτή

είναι η εντολή του Προεδρείου και πρέπει να την υπακούσετε.
Να βγείτε από την Αίθουσα, γιατί σας είδα εγώ. Ντροπή, ντροπή,
ντροπή!

Συνεχίζουµε τη διαδικασία, αφού βγει ο κ. Μάρκου.
Κύριε Μάρκου, να εξέλθετε.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Διακόπτουµε τη συνεδρίαση για λίγα λεπτά, προκειµένου να

γίνει πράξη η απόφαση του Προεδρείου και ο κ. Μάρκου να απο-
χωρήσει από την Αίθουσα.

(ΔΙΑΚΟΠΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗ ΔΙΑΚΟΠΗ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, συνεχίζεται η συνεδρίαση. 

Δεν θα αναφερθώ στο συµβάν, το οποίο ο ίδιος είδα προσω-
πικά, διότι δεν τιµά τον κ. Μάρκου. 

Με απόφαση του Προεδρείου, βάσει του άρθρου 81 του Κα-
νονισµού της Βουλής, ο κ. Μάρκου αποκλείεται από τη σηµερινή
συνεδρίαση για ανάρµοστη συµπεριφορά και έχει δικαίωµα –
είναι και τα άρθρα 80 και 89, αλλά µε βάση το 81- να λάβει µέρος
µόνο στην ψηφοφορία. 

Η Επιτροπή Δεοντολογίας θα ενηµερωθεί σχετικά για το θέµα,
και από εκεί και πέρα θα υπάρξουν όλες οι διαδικασίες. 

Δίνω τώρα τον λόγο –που δεν τον πήρε πριν- για να εξηγήσει
το προσωπικό στον κ. Μπούγα. 

Ορίστε, κύριε Μπούγα, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά για να
αιτιολογήσετε αυτά τα οποία είπατε ότι αναφέρονται σε εσάς
προσωπικά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν θα επαναλάβω όσα
είπα. Όµως, θέλω να πω ότι η παρέµβασή µου έγινε, κατά την
ηµέρα εκείνη, προκειµένου να εκθέσω στους συναδέλφους Βου-
λευτές που µετείχαν στην επιτροπή ότι, εκτός από την άποψη
που υποστήριζε την εξαίρεση, µπορεί να υπάρξει και άλλη
άποψη. 

Αυτή µου η παρέµβαση είχε σαν αποτέλεσµα να αναβληθεί η
συνεδρίαση για µερικές µέρες αργότερα, να βρεθεί η γνωµοδό-
τηση, η ad hoc γνωµοδότηση του Επιστηµονικού Συµβουλίου της
Βουλής, και να καταλήξει τελικά η επιτροπή µε συντριπτική πλει-
οψηφία στην απόφαση περί εξαίρεσης, σύµφωνα µε το νόµο και
τον Κανονισµό της Βουλής. 

Επίσης, κύριε Πρόεδρε, ο εισηγητής του ΣΥΡΙΖΑ, ο κ. Λάππας,
έχει µείνει πίσω, διότι θυµάται συνεχώς τις ενστάσεις που έχει
υποβάλει. Δεν φρόντισε όµως να διαβάσει και την απάντηση στις
ενστάσεις. Αν, κύριε Λάππα, κάνετε τον κόπο να ανατρέξετε στο
πόρισµα, στις σελίδες 53 έως 67, θα διαπιστώσετε ότι όλες οι εν-
στάσεις που υποβάλατε κι εσείς και ο κ. Παπαγγελόπουλος,
έχουν απαντηθεί εµπεριστατωµένα πλήρως και µε νοµική αιτιο-
λογία. Δεν είναι σωστό αυτό που κάνετε, να θυµάστε κάθε φορά
τη διατύπωση των ενστάσεων και να µην αναφέρετε την απάν-
τησή. 

Κάτι τελευταίο, κύριε Πρόεδρε. Αν για κάτι θα στιγµατιστεί η
λειτουργία όχι της επιτροπής αλλά των Βουλευτών του ΣΥΡΙΖΑ,
είναι η πλήρης ταύτισή τους µε τον ελεγχόµενο, τον κ. Παπαγ-
γελόπουλο. Κύριε Λάππα, µιλήσατε είκοσι τρία λεπτά. Το όνοµα
Παπαγγελόπουλος δεν το αναφέρατε ούτε µία φορά! Να ξέρετε
όµως ότι η ιστορία θα γράψει ότι στην επιτροπή από Βουλευτές
µετατραπήκατε σε συνήγοροί του και αυτό δεν σας τιµά!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Καλώ στο Βήµα τον

κ. Βασίλειο Κεγκέρογλου από το Κίνηµα Αλλαγής για είκοσι
λεπτά. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η
αποφασιστικότητα και η αποτελεσµατικότητα της χώρας µας
έναντι της εντεινόµενης τουρκικής επιθετικότητας είναι δεδο-
µένη. Όλοι µας χρειάζεται να συνδράµουµε πάντα την προσπά-

θεια για εθνική συνεννόηση και βέβαια για ενίσχυση και αξιοποί-
ηση της θέσης της χώρας µας για διπλωµατική επίλυση όλων των
θεµάτων και βεβαίως για ενίσχυση της αποτρεπτικής ισχύος. 

Μετά από αυτό το σχόλιο θα ήθελα να θυµίσω ότι η Εθνική Αν-
τιπροσωπεία σήµερα καλείται να αποφασίσει, στο πλαίσιο του
θεσµικού της ρόλου, σύµφωνα µε το Σύνταγµα και τον Κανονι-
σµό της Βουλής, για την παραποµπή ή µη του πρώην Αναπλη-
ρωτή Υπουργού Δικαιοσύνης της κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ κ.
Δηµητρίου Παπαγγελόπουλου, έχοντας υπ’ όψιν, βεβαίως, το πό-
ρισµα της προκαταρκτικής επιτροπής, τις γνώµες που κατατέθη-
καν και, βεβαίως, όσον µε αφορά, θα εισηγηθώ έχοντας υπ’ όψιν
το σύνολο του υλικού, καταθέσεις µαρτύρων και εισερχοµένων
εγγράφων.

Διαδέχοµαι στο Βήµα δύο εξαιρετικούς νοµικούς που προσπά-
θησαν στο πλαίσιο της οµιλίας τους να διατυπώσουν τις θέσεις
των κοµµάτων τους. Με παραξένεψε, βεβαίως, η τοποθέτηση, η
οµιλία του συναδέλφου του κ. Λάππα, ο οποίος, πραγµατικά, δεν
είπε κουβέντα σήµερα προς υπεράσπιση του κ. Παπαγγελόπου-
λου, αντίθετα µε όσα είχε αναπτύξει στην επιτροπή, και επικεν-
τρώθηκε στο διαδικαστικό.

Όµως, αυτό το οποίο µε εξέπληξε περισσότερο ήταν η ανά-
πτυξη του πολιτικού κατηγορητηρίου εναντίον του ΣΥΡΙΖΑ, που
αφορά τη συγκάλυψη του µεγάλου σκανδάλου στο φάρµακο.
Αυτό µε εξέπληξε ειλικρινά και το εκλαµβάνω ως ύστατη προ-
σπάθεια να εκτραπεί το ενδιαφέρον και η συζήτηση από τη συ-
ζητούµενη υπόθεση και να πάει αλλού. Όµως και αυτό είναι µέσα
στο πλαίσιο του δικού µας πολιτικού κατηγορητηρίου, γιατί
υπάρχει και τέτοιο, πέραν από αυτό που αφορά την υπόθεση που
συζητάµε. 

Το ερώτηµα που τέθηκε και τίθεται ακόµα –το έθεσε ο κ. Λάπ-
πας και σήµερα- για την υπόθεση «NOVARTIS» είναι το περι-
βόητο αν πρόκειται για σκάνδαλο ή για σκευωρία. Έχουµε πει εξ
αρχής ότι πρόκειται για ψευτοδίληµµα. Η παράταξή µας, σύµ-
φωνα µε τα στοιχεία και τα γεγονότα, τοποθετήθηκε και είπε κα-
θαρά: Είναι και σκάνδαλο και σκευωρία. 

Είναι σκάνδαλο και εν πολλοίς µέρος του συνολικού σκανδά-
λου στο φάρµακο που εκτόξευσε τη συνολική δηµόσια φαρµα-
κευτική δαπάνη από 3 δισεκατοµµύρια περίπου το 2003 σε 6,4
δισεκατοµµύρια το 2009 λόγω των πολιτικών εκτροχιασµού και
των κυβερνητικών παραλείψεων, το αντίστοιχο διάστηµα, να
ασκηθεί έλεγχος και αποτελεσµατική πολιτική για το φάρµακο,
που άφησαν ανοικτό το πεδίο στις αθέµιτες και παράνοµες πρα-
κτικές όλων των εταιρειών και της «NOVARTIS» συµπεριλαµβα-
νοµένης, µε την εµπλοκή, κυρίως, των επαγγελµατιών υγείας.

Εξελίχθηκε όµως σε σκευωρία, µια σκευωρία που εξυφάνθη
σε βάρος δέκα πολιτικών προσώπων, µε ταυτόχρονη συγκάλυψη
του πραγµατικού σκανδάλου του φαρµάκου και της «NOVARTIS»
και ναι αποδείχθηκε ότι υπήρξε ένα παραδικαστικό κύκλωµα που
ανασυγκροτήθηκε, λειτούργησε και έδρασε από το 2015, ένα πα-
ραθεσµικό κύκλωµα συνεχώς ανανεούµενο κατά τη διάρκεια της
διακυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ για να φέρει σε πέρας τη συγκά-
λυψη και το στήσιµο της σκευωρίας αλλά και άλλες σκοτεινές
σκοπιµότητες. 

Το Κίνηµα Αλλαγής, λοιπόν, έχει ξεκάθαρη θέση, αλλά ΣΥΡΙΖΑ
και Νέα Δηµοκρατία κρύβουν την αλήθεια ή λένε τη µισή, για
τους δικούς τους προφανώς πολιτικούς λόγους. Ο ένας µιλά
µόνο για σκάνδαλο, το οποίο µάλιστα διαστρεβλώνει µέσω της
σκευωρίας για να το αποδώσει στους πολιτικούς, και ο άλλος
µιλά µόνο για σκευωρία, αλλά και οι δύο συµφωνούν και αποκρύ-
πτουν τη συγκάλυψη των ευθυνών για τον εκτροχιασµό της φαρ-
µακευτικής δαπάνης και την επιβάρυνση του ελληνικού λαού που
ανήλθε σε 17 δισεκατοµµύρια επιπλέον, µόνο για το διάστηµα
2004 - 2009. 

Είπε σήµερα ο κ. Λάππας 64 δισεκατοµµύρια συνολικά για την
υγεία. Και πού είναι το πόρισµα της επιτροπής; Συγκαλύψατε
απόλυτα αυτό το σκάνδαλο, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ και όπως καταγ-
γείλαµε έγκαιρα η συγκάλυψη αυτή είχε ως αποτέλεσµα να απο-
λέσει η χώρα την ευκαιρία να τύχει οικονοµικής αποζηµίωσης
από τις αθέµιτες και παράνοµες πρακτικές των φαρµακευτικών
και εν προκειµένω της «NOVARTIS».

Όµως, ας πάρουµε τα πράγµατα από την αρχή γιατί η υπό-
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θεση αυτή έχει ρίζες, ουρές και δεν αποτελεί αυτοτελές επεισό-
διο. Όπως έχω τονίσει και άλλη φορά, η Ελλάδα και οι Έλληνες
που οραµατίστηκαν, αγωνίστηκαν και πέτυχαν την πρόοδο στη
Μεταπολίτευση και ιδιαίτερα µετά το 1981, αναγκάστηκαν να
βιώσουν µια δεκάχρονη κρίση µε τεράστιο κοινωνικό κόστος, µια
κρίση την οποία προκάλεσαν οι πολιτικές οικονοµικού εκτροχια-
σµού 2004 - 2009 της κυβέρνησης Καραµανλή και η αναβλητικό-
τητα για τις αναγκαίες µεταρρυθµίσεις µετά την ένταξη, κυρίως,
στην Ευρωζώνη, την οποία είχε πετύχει η Ελλάδα µε κυβέρνηση
του ΠΑΣΟΚ, µια κρίση την οποία επιµήκυναν και όξυναν οι λαϊκι-
στές και το αυτοαποκαλούµενο «αντιµνηµονιακό µπλοκ» που αν-
τέδρασε λυσσαλέα από το 2010 και µετά στις αλλαγές, τις
µεταρρυθµίσεις και τις βιώσιµες λύσεις που προώθησε το
ΠΑΣΟΚ για την αντιµετώπιση των αιτιών της κρίσης.

Είναι οι πολιτικές δυνάµεις εκείνες µε πυρήνα τον ΣΥΡΙΖΑ που
υποστήριξαν ότι η χούντα δεν έπεσε το ’73. Είναι οι πολιτικές δυ-
νάµεις εκείνες µε πυρήνα τον ΣΥΡΙΖΑ και Αρχηγό τον κ. Τσίπρα
που χαρακτήριζαν τον εκλεγµένο Πρωθυπουργό της χώρας
Γιώργο Παπανδρέου ως Πινοσέτ. Είναι αυτοί µε Αρχηγό τον κ.
Τσίπρα που παράλληλα παραµύθιαζαν τον λαό, σε αγαστή συ-
νεργασία µε συγκεκριµένα µεγαλοσυµφέροντα που έκαναν τη
δουλειά τους, ότι δήθεν κατέχουν τη µαγική λύση µε ένα άρθρο
και έναν νόµο. Η σύµπραξη των λεγόµενων αντιµνηµονιακών δυ-
νάµεων, µε ετερόκλητη πολιτική καταβολή από δεξιά έως αρι-
στερά, αλλά και οµογάλακτων ως προς την αντίληψη διαχείρισης
της εξουσίας και άλωσης των θεσµών, κυρίως είχαν κοινό στόχο
τη στοχοποίηση του ΠΑΣΟΚ ως αντιπάλου, προκειµένου να καρ-
πωθούν πολιτικά.

Αυτή η σύµπραξη δεν τερµατίστηκε, φυσικά, µε τη νίκη στις
εκλογές τον Γενάρη του 2015. Συνεχίστηκε µε τη µορφή κυβερ-
νητικού µορφώµατος ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ. Γρήγορα αποδείχτηκαν
µνηµονιακότεροι των µνηµονιακών µε το τρίτο αχρείαστο και
επαχθέστερο για την κοινωνία µνηµόνιο. Γρηγορότερα, όµως,
έβαλαν µπροστά το στήσιµο ενός συστήµατος εξουσίας που
εκτός από τη νοµή της και την αναπαραγωγή της, επιχείρησε να
εγκαταστήσει το καθεστώς που αποτυπώνεται στις αλλεπάλλη-
λες αποκαλύψεις -και αυτών των ηµερών- για τον τρόπο δράσης
κυβερνητικών στελεχών, ακόµα και στις περιπτώσεις που είχαµε
καταστροφή ή και θανάτους.

Ταυτόχρονα, ο κ. Τσίπρας µε το σύστηµα αυτό ανέλαβε εργο-
λαβικώς τη συγκάλυψη ευθυνών για τις πολιτικές του οικονοµι-
κού εκτροχιασµού, σε αντάλλαγµα, προφανώς, της συνδροµής
τους και της κυβερνητικής σύµπραξής τους. Η οµολογία του κ.
Λάππα σήµερα που επιχειρηµατολόγησε ότι ήταν 64 δισεκατοµ-
µύρια το συνολικό σκάνδαλο στην υγεία, αλλά το συγκάλυψαν,
είναι πραγµατικά πρωτόγνωρη και πρέπει να καταγραφεί, γιατί
αποτελεί για αυτούς έναν κόλαφο. Ούτε σκέψη δεν υπήρξε για
έρευνα των αιτιών του εκτροχιασµού και προφανώς, ούτε κου-
βέντα για τη ζηµιά που η ίδια η συγκυβέρνηση προκάλεσε το
πρώτο εξάµηνο του 2015. Όλα επικεντρώθηκαν στην εξυπηρέ-
τηση κοµµατικών σκοπιµοτήτων και επιδιώξεων, σε βάρος των
πολιτικών αντιπάλων.

Η υλοποίηση του πολιτικού σχεδίου της ηγετικής οµάδας του
ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ είχε ως βασικό πυλώνα το πολυπλόκαµο παραδι-
καστικό κύκλωµα που δοµήθηκε, οργανώθηκε και έδρασε στον
χώρο της δικαιοσύνης απόλυτα αντιθεσµικά. Στηριζόµενος στην
αντίληψη της σχολής Ρασπούτιν που προϋπήρχε και αξιοποιών-
τας τις ιδιαίτερες σχέσεις που είχαν διαµορφωθεί τα προηγού-
µενα χρόνια στον χώρο της δικαιοσύνης, µε στρατολόγηση και
νέων προσώπων, εξελίχθηκε σε εγκληµατική οργάνωση µε χα-
ρακτηριστικά συµµορίας, κατά τα νοµικά.

Το κεντρικό πρόσωπο είναι γνωστό από πολλές υποθέσεις του
παρελθόντος, µε χαρακτηριστικότερη την υπόθεση της Mayo.
Μήπως τη θυµάστε, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ και κύριοι της Νέας Δη-
µοκρατίας; Με θητεία ως διοικητής της ΕΥΠ επί κυβέρνησης Κα-
ραµανλή. Μήπως τη θυµάστε, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ και κύριοι της
Νέας Δηµοκρατίας; Ο οποίος αποτέλεσε στη συνέχεια και τη
χρυσή µεταγραφή από τη Δεξιά, αρχικά βέβαια µε υποσχετική -
όπως λένε στο ποδόσφαιρο- στον ΣΥΡΙΖΑ που είχε έλλειµµα στο
συγκεκριµένο πεδίο. Είναι χαρακτηριστικό ότι µετά την τοποθέ-
τησή του στη θέση του Αναπληρωτή Υπουργού Δικαιοσύνης από

τον κ. Τσίπρα ήταν οι δυο τους αποκλειστικά που δεν άλλαξαν
πόστο σε όλη τη διάρκεια της θητείας, µέχρι φυσικά που ο λαός
αποφάσισε διαφορετικά και για τους δύο, όταν είχαν γίνει οι κα-
λύτεροι χορηγοί της Νέας Δηµοκρατίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έργο της προκαταρκτικής επι-
τροπής ήταν η αναζήτηση και η ανάδειξη της αλήθειας και ανά-
λογα µε το αποτέλεσµα, η προώθηση των προβλεπόµενων
διαδικασιών. Όσοι συµµετείχαµε σε αυτή την επιτροπή, είχαµε
ιερή υποχρέωση και συγχρόνως τιµητική απέναντι στους θε-
σµούς και τους πολίτες να λειτουργήσουµε µε την ιδιότητα,
εκτός από την εισαγγελική, και εκείνη του εκλεγµένου από τον
λαό αντιπροσώπου και σε καµµία περίπτωση του κοµµατικού εκ-
προσώπου. Οι Βουλευτές που προέρχονται από το Κίνηµα Αλλα-
γής εκπληρώσαµε αυτή την υποχρέωση στο ακέραιο.

Στο σηµείο αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να µπω
στα πραγµατικά, και δυστυχώς για τη δηµοκρατία τους θεσµούς,
απεχθή περιστατικά. Η µεθοδολογία που ακολουθήθηκε στις
εκλογές του Σεπτέµβρη του 2015 µε την εµπλοκή µερίδας του
Τύπου, µε υποβοηθούµενα δηµοσιεύµατα και φανταστικά σενά-
ρια, αποτέλεσε το βασικό πρότυπο για τον τρόπο που λειτούρ-
γησε το παραδικαστικό κύκλωµα µε επικεφαλής τον Αναπληρωτή
Υπουργό. Σύµφωνα µε καταθέσεις από διαφορετικούς µάρτυρες
και τα στοιχεία που αποκαλύπτονται καθηµερινά, διοχέτευαν
στον Τύπο συκοφαντίες και σενάρια, ακόµα και διαστρεβλωµένες
υποθέσεις. Αργότερα, µε τη συνεργασία της υπό δίωξη σήµερα
εισαγγελέως διαφθοράς, κατασκεύαζαν στοιχεία εναντίον
αθώων. Διαστρέβλωναν έννοιες µε πολύ ευκολία. Τον πληρεξού-
σιο τον εµφάνιζαν ως δικαιούχο, τους επαγγελµατίες υγείας ως
πολιτικά πρόσωπα.

Και βέβαια, δεν ήταν µόνο ψέµατα. Έπαιρναν και διάνθιζαν
αυτή τους την τοποθέτηση µε πραγµατικά περιστατικά, τα οποία,
όµως, διαστρέβλωναν. Η γκρίζα προπαγάνδα ακριβώς αυτό το
στοιχείο έχει: Πραγµατικά περιστατικά διανθισµένα µε τη δια-
στρέβλωση και το ψέµα, προκειµένου να πετύχει τον σκοπό της.
Τελικά, άλλοτε ασκούσαν διώξεις και άλλοτε εξεβίαζαν, ανάλογα
µε το ποιος ήταν ο σκοπός· αν ήταν πολιτικός ή άλλος και οικο-
νοµικός –αποδείχθηκε.

Όλα αυτά ήταν διαφορετικά κοµµάτια του ίδιου παζλ της
απροκάλυπτης, θρασύτατης αντιθεσµικής επιχειρήσεις ποδηγέ-
τησης της δικαιοσύνης και ευρύτερα των δηµοκρατικών θεσµών.

Προµετωπίδα της εγκληµατικής αυτής δράσης της οµάδας
υπήρξε αναµφίβολα η υπόθεση «NOVARTIS». Η εξόφθαλµα ψευ-
δείς, γενικόλογες και άνευ αποδεικτικής αξίας, σύµφωνα µε τον
νόµο, καταθέσεις τριών µαρτύρων υπό την προστασία της ανω-
νυµίας, κρίθηκαν επαρκείς από την εισαγγελέα διαφθοράς, για
να στοχοποιήσει δέκα κορυφαίες προσωπικότητες των αντιπά-
λων παρατάξεων ως προς τον ΣΥΡΙΖΑ και προχώρησε σε αυτή,
έχοντας πλάτες αλλά και κατεύθυνση.

Η περίφηµη δήλωση του Αναπληρωτή Υπουργού έξω από το
Μέγαρο Μαξίµου για «το µεγαλύτερο σκάνδαλο από συστάσεως
του νεοελληνικού κράτους» δεν ξεχνιέται εύκολα και βεβαίως,
σηµατοδοτεί την πολιτική σκοπιµότητα από την πρώτη στιγµή.
Ήταν η σηµαία.

Δεν ξεχνιέται, επίσης, και η φράση που ειπώθηκε στη συνε-
δρίαση της Κεντρικής Επιτροπής του ΣΥΡΙΖΑ ότι «Δεν πρόκειται
να πάρουµε εκλογές, αν δεν βάλουµε κάποιον φυλακή». Ήταν το
σήµα. Ακολούθησαν όλες οι παραθεσµικές και παράνοµες ενέρ-
γειες που αποκαλύφθηκαν από τις καταθέσεις και τα έγγραφα,
από τα γεγονότα και όλα όσα αποκαλύφθηκαν.

Επί δυόµισι ολόκληρα χρόνια φαρµάκωναν την πολιτική ζωή
της χώρας, αφήνοντας το πραγµατικό σκάνδαλο στον χώρο της
υγείας ανεξερεύνητο και ατιµώρητο. Το αποδέχτηκαν και σή-
µερα. Ένας ερευνώµενος Αναπληρωτής Υπουργός και µία υπό
δίωξη εισαγγελέας διαφθοράς προτίµησαν και επέλεξαν συνει-
δητά να µην ασχοληθούν µε το σκάνδαλο και να αφιερώσουν τον
χρόνο και τις δυνάµεις που τους έδινε η θέση τους, για να σπι-
λώσουν πολιτικές τιµές και προσωπικές υπόληψης, αντί να ανα-
ζητήσουν τους πραγµατικούς ενόχους.

Χαρακτηριστική είναι η φράση της µάρτυρας εισαγγελέως
στην προκαταρκτική επιτροπή: «Ενώ διερευνούνταν το σκάν-
δαλο, διεκόπη η έρευνα για το σκάνδαλο, γιατί ο κ. Παπαγγελό-
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πουλος αποφάσισε να στρέψει την έρευνα του σκανδάλου σε
σκευωρία». Αυτά κατέθεσε η κ. Ράικου, η οποία προφανώς στο-
χοποιήθηκε από το σύστηµα. Πότε; Όταν αρνήθηκε να γίνει
µέρος του. Από τα 118 εκατοµµύρια -που είναι ένα µόνο από τα
στοιχεία- που κατατέθηκαν σε τέσσερις χιλιάδες προσωπικούς
λογαριασµούς -έξι χιλιάδες εµβάσµατα- εξετάστηκε και δηµοσιο-
ποιήθηκε η κατάθεση 1.000 ευρώ στο όνοµα του γιατρού συζύ-
γου της. Αυτή είναι η έρευνα που έγινε.

Όµως, αδιάσειστα στοιχεία κατέθεσε και ο κ. Αγγελής, τον
οποίο αναφέρω, γιατί από τον χαρακτηρισµό «αδάµαντας της δι-
καιοσύνης» που του είχαν δώσει τα ίδια πρόσωπα, προσπάθησαν
στη συνέχεια να τον απαξιώσουν και να το παρουσιάσουν ως δια-
ταραγµένη προσωπικότητα. Αυτό, εκτός των άλλων, είναι µεγάλη
αθλιότητα.

Είναι, επίσης, χαρακτηριστικό ότι παρά το γεγονός πως στα
δέκα πολιτικά πρόσωπα αναφέρονταν δήθεν στοιχεία, από τα
επίσηµα έγγραφα του εξωδικαστικού συµβιβασµού της «NOVAR-
TIS» µε το αµερικανικό δηµόσιο προκύπτει ότι κανένα πολιτικό
πρόσωπο δεν αναφέρεται.

Αντιθέτως προκύπτει ότι τα στοιχεία αφορούσαν αποκλειστικά
την εµπλοκή φυσικών προσώπων που εργάζονται στον χώρο της
υγείας, γι’ αυτό κατέστη δυνατή και η λήψη αποζηµίωσης. Γι’
αυτό και η προσπάθεια παράφρασης και διαστρέβλωσης κατά
τη µετάφραση έχει ιδιαίτερη αξία, γιατί έγινε από το πρόσωπο
το οποίο ενέχεται σ’ όλη αυτήν την υπόθεση. Γι’ αυτό και ακόµη
δεν έχουν παραδοθεί τα έγγραφα που έχουµε ζητήσει από την
εισαγγελέα διαφθοράς και είναι και µια ευθύνη σας, κύριε Πρό-
εδρε της επιτροπής. Ζητήσαµε να έλθουν τα αιτήµατα της εισαγ-
γελέως διαφθοράς προς τις αµερικανικές αρχές, γιατί από το
περιεχόµενό τους και την αναφορά σε ονόµατα φαίνεται γιατί
στα απαντητικά στο προοίµιό τους στο διαβιβαστικό αναφέρον-
ται συγκεκριµένα ονόµατα, ενώ στη συνέχεια στο περιεχόµενο
δεν υπάρχει κάτι, γιατί γι’ αυτά τα ονόµατα ζητούσε η κυρία ει-
σαγγελέας, γι’ αυτά απαντούσαν ότι δεν έχουν κάτι, αλλά µας δί-
νουν τα στοιχεία για να ψάξουµε γενικότερα την υπόθεση. Είναι
η απόλυτη σύνδεση που θα αποδειχθεί µόλις αυτά τα έγγραφα
βγουν στη δηµοσιότητα. Άλλωστε τα δήθεν στοιχεία αποδείχθη-
καν αυτά που από τη διαδικασία της εξέτασης των µαρτύρων
είχαν το χαρακτηριστικό των απαντήσεων. 

«Άκουσα, δεν είδα ο ίδιος, αλλά δεν µπορεί, κάπως έτσι θα
έγινε. Έτσι γινόταν πάντα. Εγώ πρόσωπα δεν ξέρω. Έτσι µου
είπαν και κατέθεσα». Αυτές είναι οι χαρακτηριστικές εκφράσεις
και βεβαίως για να ικανοποιήσουν και τους προστάτες τους, οι
οποίοι τους έβαλαν στη διαδικασία του προστατευόµενου µάρ-
τυρα, λένε «δεν ανακαλώ και αυτά που είπα», αλλά δεν είναι αυτά
τα οποία µεταφράσατε, κυρία εισαγγελέα. Είναι άλλα. 

Όµως, µε αυτά τα κατασκευασµένα στοιχεία σπιλώθηκαν άν-
θρωποι, σπιλώθηκαν οικογένειες, παιδιά ένιωσαν να ντρέπονται
για τους γονείς τους, αλλά από σήµερα πρέπει να ντρέπονται
άλλοι. Έχουν το θράσος αυτοί οι άλλοι να µιλούν ακόµα και σή-
µερα. Θεωρείται λήξαν το επεισόδιο, αλλά είναι χαρακτηριστικό
αυτής της συµπεριφοράς. Μπορεί να µην αφορά το σύνολο της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας, αλλά αφορά πολλούς απ’ αυτή. Από
σήµερα και µετά δεν έχουν κανένα δικαίωµα στην ευκολία της
αυταπάτης. 

Όταν µας ρωτάνε εµάς στο ΠΑΣΟΚ τι έχουµε κάνει για τον
χώρο της υγείας, έχουµε απαντήσεις. Είναι πεπραγµένα και αριθ-
µοί. Εµείς καταπολεµήσαµε τη σπατάλη και τη διαφθορά και συµ-
µαζέψαµε τα σπασµένα της περιόδου που εσείς συγκαλύψατε.
Εµείς µειώσαµε τη δηµόσια φαρµακευτική δαπάνη από τα 6,4 δι-
σεκατοµµύρια στα 2,5 δισεκατοµµύρια ετησίως µε τη συνέχεια
και της κυβέρνησης συνεργασίας. Τα πεπραγµένα λένε ότι επί
ΠΑΣΟΚ και µε Υπουργό Υγείας τον Ανδρέα Λοβέρδο εµείς δηµι-
ουργήσαµε τον ΕΟΠΥΥ, εµείς ενοποιήσαµε τις πολιτικές φαρµά-
κου, εµείς καθιερώσαµε την ηλεκτρονική συνταγογράφηση, τα
θεραπευτικά πρωτόκολλα, τη δραστική ουσία. Εµείς εφαρµό-
σαµε τη θετική λίστα φαρµάκων µε κόστος εισόδου για τις εται-
ρείες. Εµείς µειώσαµε τον ΦΠΑ στα φάρµακα, εµείς µειώσαµε το
χονδρεµπορικό κέρδος.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
Όλα αυτά, όπως έχω πει και άλλη φορά, δεν έγιναν αναίµακτα.

Έγιναν σε σύγκρουση µε τους φαρµακοβιοµήχανους, σε σύγ-
κρουση µε τις πολυεθνικές και αυτό εκδηλωνόταν µέσα από τα
υποβολιµαία και πληρωµένα δηµοσιεύµατα. 

Από σήµερα και εµπρός οι πολίτες θα ρωτάνε εσάς, κύριοι του
ΣΥΡΙΖΑ, για το τι κάνατε στο φάρµακο και µε βάση αυτά που πα-
ραδέχτηκε ο κ. Λάππας. Από τα πολλά ερωτήµατα σταχυολογώ
κατ’ αρχάς τέσσερα συν ένα.

Πρώτο ερώτηµα: Γιατί όταν η Ελλάδα και η κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ έδινε τη µεγάλη µάχη για το νοικοκύρεµα της σπατάλης,
την πάταξη της κλοπής και τη µείωση της φαρµακευτικής δαπά-
νης, εσείς παίρνατε το µέρος των φαρµακοβιοµηχανιών και των
πολυεθνικών; Ακόµα και το 2013, εδώ στη Βουλή καταψηφίσατε
συγκεκριµένη τροπολογία για τη µείωση των τιµών µετά από συ-
νάντηση και συνεργασία που είχατε µε τους φαρµακοβιοµήχα-
νους και τους εκπροσώπους τους. Τα δίκαια των βιοµηχάνων τα
µετατρέψατε σε δίκαια των πολιτών. Είστε άπαικτοι στη διαστρέ-
βλωση και στην προπαγάνδα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Δεύτερο ερώτηµα: Γιατί το 2015, δεν ανατιµολογήσατε τη µεί-
ωση των φαρµάκων, παραβιάζοντας τον νόµο και επιπλέον γιατί
µεθοδεύσατε την παραγραφή αυτής της παράβασης καθήκοντος
του κ. Κουρουµπλή, την οποία εκτέλεσε η εισαγγελέας διαφθο-
ράς που διαβίβασε –άκουσον άκουσον- την αναφορά των Βου-
λευτών του Κινήµατος Αλλαγής στη Βουλή µετά …

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ολοκληρώστε, παρα-
καλώ, κύριε Κεγκέρογλου.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Θέλω λίγο χρόνο, κύριε Πρό-
εδρε.

Μετά από έναν χρόνο χωµένη µέσα σε µια άλλη δικογραφία
µε τα αρχικά Π.Κ. και όχι µε το ονοµατεπώνυµο Παναγιώτης Κου-
ρουµπλής;

Τρίτο: Γιατί νοµοθετήσατε λίγο πριν τις εκλογές του 2019, η
βάση τιµολόγησης αντί για τον µέσο όρο των τιµών της Ευρω-
παϊκής Ένωσης να είναι των τιµών της Ευρωζώνης που οδηγεί
σε υψηλότερες τιµές;

Τέταρτο ερώτηµα: Το φάρµακο Gilenya, πάνω στο οποίο στη-
ρίξατε ένα ολόκληρο κατηγορητήριο, γιατί δεν το βγάλατε από
τη λίστα όταν γίνατε κυβέρνηση, αφού υποστηρίξατε ότι κακώς
µπήκε; Γιατί δεν µειώσατε την τιµή του, αφού υποστηρίζατε ότι
ήταν ακριβό; Πώς έγινε –θαύµα;- και από είκοσι εκατοµµύρια τζί-
ρου το 2014 εκτοξεύτηκε αυτός ο τζίρος στα δικά σας χρόνια
πλέον των εξήντα και εβδοµήντα; 

Το πέµπτο, όµως, και αµείλικτο ερώτηµα σήµερα είναι …
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Με το πέµπτο κλεί-

στε, κύριε Κεγκέρογλου.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: … γιατί αρνείστε να χυθεί άπλετο

φως, να κρίνει η δικαιοσύνη την υπόθεση, να αποφανθεί για τους
αθώους και τους ενόχους για το τίµηµα που τους αναλογεί.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, οφείλετε να ψηφί-
σετε ναι στη δικαστική διαδικασία µετά την ολοκλήρωση του
έργου της Βουλής. Αν ψηφίσετε όχι ή αν αποχωρήσετε, είναι
προφανές ότι προτιµάτε να αιωρούνται οι σοβαρές κατηγορίες
από την απονοµή δικαιοσύνης. Οι αθώοι, αυτοί που πιστεύουν
πραγµατικά ότι είναι αθώοι, όπως έπραξε ο Ανδρέας Λοβέρδος,
λένε ευθαρσώς: «Ζητώ να αρθεί η ασυλία µου, ζητώ να κριθώ
από τη δικαιοσύνη για να αποδειχθεί η αθωότητά µου.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
Αν ψηφίσετε όχι, τότε είστε οι πρώτοι που αποδέχεστε την

ενοχή, µπαίνοντας ανάχωµα –όπως νοµίζετε- για να µην αποδο-
θεί δικαιοσύνη. 

Δεν έχουµε αυταπάτες. Η αντίληψη του µορφώµατος ΣΥΡΙΖΑ
- ΑΝΕΛ, που διακατέχει πλέον την ηγετική οµάδα του ΣΥΡΙΖΑ,
σάς έχει επιβάλει και σήµερα να λειτουργήσετε µε βάση τη σκο-
πιµότητα και όχι µε γνώµονα το δηµόσιο συµφέρον και τη συνεί-
δησή σας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Κεγκέρογλου,
ολοκληρώστε. Τελευταία πρόταση. Θερµή παράκληση.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ολοκληρώνω σε τριάντα δευτε-
ρόλεπτα, κύριε Πρόεδρε.

Μόνο που, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, στις δηµοκρατίες, όπως η χώρα
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µας, οι κυβερνήσεις δεν είναι ούτε µαγαζιά ούτε τσιφλίκια κανε-
νός και αυτό πρέπει να το έχει υπόψη και η τωρινή Κυβέρνηση
και κάθε κυβέρνηση που εκλέγεται, αλλά δεν έχει λευκή επιταγή
για αδιαφανείς λειτουργίες ή στήσιµο παραθεσµικών και παρά-
νοµων συστηµάτων που στις δηµοκρατίες αργά ή γρήγορα απο-
καλύπτονται και κρίνονται. Ακριβώς γι’ αυτόν τον λόγο
καλούµαστε σήµερα να ψηφίσουµε.

Σήµερα δεν δικάζουµε κανέναν. Σήµερα πολύ περισσότερο
δεν εκδικούµαστε κανέναν. Κυρίως, όµως, σήµερα δεν προστα-
τεύουµε κανέναν. Σήµερα αποφασίζουµε µε την ψήφο µας να
στείλουµε ένα σαφές και ηχηρό µήνυµα σε όσους επιβουλεύον-
ται τους θεσµούς, σε όσους παρανοµούν για τη νοµή της εξου-
σίας και για ίδια οφέλη. Σήµερα δίνουµε όλοι τον λόγο στη
δικαιοσύνη και µάλιστα αποκλειστικά στη δικαιοσύνη, χωρίς την
παρουσία Βουλευτών µε γουνάκια. Σας θυµίζουν τίποτα τα γου-
νάκια που έµειναν ως σύµβολα της πρώτης και άνοµης συνεργα-
σίας σας µε τη Δεξιά και το στήσιµο της δίωξης του Ανδρέα
Παπανδρέου; Είναι πια µια πραγµατικότητα –και κλείνω µ’ αυτό-
ότι σ’ όλες τις υποθέσεις από το «βρώµικο» ’89 ως την πρόσφατη
πολιτική σκευωρία, πρωταγωνιστεί η δήθεν Αριστερά του ΣΥΡΙΖΑ
µε τη µία ή την άλλη µορφή.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Τον λόγο έχει ο Βου-

λευτής του ΚΚΕ κ. Νίκος Καραθανασόπουλος για είκοσι λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε.
Υπάρχουν ορισµένα δεδοµένα στα οποία δεν χωράει καµµία αµ-

φισβήτηση. Δεδοµένο πρώτο: Υπήρξε σκάνδαλο της «NOVARTIS»;
Βεβαίως και υπήρξε σκάνδαλο της «NOVARTIS», δεν αµφισβητεί-
ται, γι’ αυτό έγινε –µε τον τρόπο που έγινε- ο εξωδικαστικός συµ-
βιβασµός της «NOVARTIS» µε τις Ηνωµένες Πολιτείες Αµερικής.
Και ποιο είναι αυτό το σκάνδαλο; Είναι η τακτική την οποία εφαρ-
µόζουν όλες οι φαρµακοβιοµηχανίες, οι πολυεθνικές του φαρµά-
κου ανά τον κόσµο, δηλαδή µε ποιόν τρόπο θα επηρεάσουν κράτη,
κυβερνήσεις αλλά και λειτουργούς της υγείας για να αποκτήσουν
ένα όλο και µεγαλύτερο µερίδιο της αγοράς. Στη βάση, δηλαδή,
αυτού του σκανδάλου και της διερεύνησης του δεν είναι τίποτα
άλλο παρά ο εµπορικός πόλεµος και τα παιχνίδια των ανταγωνι-
σµών, το κυνήγι του κέρδους. 

Αν αυτό που διερευνάται και αυτό που ονοµάζουµε σκάνδαλο
«NOVARTIS» έχει µια αξία, στις σηµερινές εξελίξεις το σκάνδαλο
αυτό ωχριά, όταν βλέπουµε µπροστά µας τον πόλεµο -στην κυ-
ριολεξία- ο οποίος έχει εξαπολυθεί ανάµεσα στα διάφορα ερευ-
νητικά κέντρα για το ποιο θα πρωτοκατασκευάσει το εµβόλιο για
τον ιό του COVID-19, που εδώ βλέπουµε, διαβάζουµε σηµεία και
τέρατα, στην κυριολεξία. Και όλα αυτά δεν γίνονται για την αγω-
νία τους να κατασκευάσουν το εµβόλιο για να σώσουν την αν-
θρωπότητα, αλλά για το ποια θα το κατασκευάσει πρώτη για να
µπορέσει να έχει αµύθητα κέρδη, εκµεταλλευόµενη τον ανθρώ-
πινο πόνο και την υγεία του κόσµου. Μέχρι και καταγγελίες για
χάκερς υπήρξαν, που προσπαθούν να υποκλέψουν τα µυστικά
και την πορεία των ερευνών.

Αυτός, λοιπόν, ακριβώς ο εµπορικός πόλεµος αποτέλεσε και
το υπόβαθρο των διώξεων της «NOVARTIS» στις Ηνωµένες Πο-
λιτείες Αµερικής και όχι το σκάνδαλο. Δεν ενδιαφέρθηκε η κυ-
βέρνηση των Ηνωµένων Πολιτειών και το κράτος των Ηνωµένων
Πολιτειών να αντιµετωπίσει και να διαλευκάνει το σκάνδαλο.
Αυτό το οποίο ήθελε είναι ακριβώς το πώς θα εµποδίσει τη φόρα
την οποία είχε πάρει η «NOVARTIS», ούτως ώστε να επωφελη-
θούν οι αµερικάνικες πολυεθνικές και γι’ αυτόν ακριβώς τον λόγο
όχι µόνο δεν το διερεύνησε αλλά προχώρησε και στον εξωδικα-
στικό συµβιβασµό, µε µόνο αντάλλαγµα την αποζηµίωση.

Δεύτερο ζήτηµα το οποίο δεν χωρά αµφισβήτηση: Ποια είναι
η ουσία του σκανδάλου, η αιτία του σκανδάλου; Η αιτία του σκαν-
δάλου είναι η εµπορευµατοποίηση της υγείας και του φαρµάκου
και όχι µόνο από την πλευρά της δηµόσιας δαπάνης αλλά και
από την πλευρά της ιδιωτικής δαπάνης. Γιατί αυτό που αφορά
τις φαρµακοβιοµηχανίες είναι η συνολική δαπάνη. Αυτή η συνο-
λική δαπάνη αποτελεί και το στοιχείο το οποίο διασφαλίζει την
κερδοφορία τους. Ακριβώς αυτό το παιχνίδι των ανταγωνισµών,
αυτό το παιχνίδι των συµφερόντων ανάµεσα στις πολυεθνικές

και στις φαρµακοβιοµηχανίες γίνεται µε διαιτητή το αστικό κρά-
τος και τις κυβερνήσεις τους µε τις διάφορες αποφάσεις, οι
οποίες παίζουν καθοριστικό ρόλο και για το ποια φάρµακα θα εν-
ταχθούν στη λίστα των συνταγογραφούµενων ή των µη συντα-
γογραφούµενων και ποια φάρµακα θα πρωτοπάρουν άδεια σε
σχέση µε άλλα φάρµακα παρεµφερή, αλλά και σε ποια τιµή αυτά
θα κοστολογηθούν. Από αυτήν την άποψη το κράτος και οι κυ-
βερνήσεις έχουν σηµαντικά εργαλεία στα χέρια τους. 

Ένα, λοιπόν, είναι η λίστα των συνταγογραφούµενων, δεύτερο
είναι το πότε θα πάρει άδεια κυκλοφορίας και το τρίτο είναι ποια
τιµή θα καθοριστεί. Ποιος διαχειρίζεται αυτά τα εργαλεία; Τα δια-
χειρίζεται το αστικό κράτος και οι κυβερνήσεις του µε την πολυ-
νοµία, µε τις αλλεπάλληλες αντιφατικές τροπολογίες, µε την
πολυπλοκότητα του µαθηµατικού τύπου, ο οποίος εφαρµόζεται
στον καθορισµό της βάσης υπολογισµού της τιµής του φαρµά-
κου και βεβαίως πολύ µεγάλη σηµασία είναι και ποιες χώρες
παίρνονται ως βάση για να υπολογιστεί, µέσω του µαθηµατικού
τύπου, η τιµή του φαρµάκου.

Από αυτή την άποψη είναι φανερό ότι το όλο περιβάλλον το
οποίο έχει διαµορφωθεί είναι ένα περιβάλλον το οποίο επιτρέπει
τις αυθαίρετες και υποκειµενικές κρίσεις. Γι’ αυτόν ακριβώς τον
λόγο και το σύνολο των παρεµβάσεων που γίνονται στον τοµέα
της τιµολόγησης του φαρµάκου έχουν ως αποκλειστικό στόχο
απλά και µόνο να στηρίξουν τα συµφέροντα των επιχειρηµατικών
οµίλων. Σε αυτή τη διαδικασία καθοριστικός ο ρόλος των λεγό-
µενων ειδικών, αυτών που ονοµάζονται επαγγελµατίες υγείας
των διάφορων επιστηµόνων της οικονοµίας της υγείας, οι οποίοι
είναι άµεσα συνδεδεµένοι µε τις φαρµακοβιοµηχανίες και την
ίδια στιγµή πλασάρονται ως ειδικοί συνεργάτες των διαφόρων
Υπουργών Υγείας. Άλλωστε, όπως βγήκε από τις ίδιες τις εργα-
σίες της προανακριτικής επιτροπής, πολλές φορές οι ίδιοι απο-
τελούν και τους συγγραφείς διατάξεων που αφορούν την
τιµολόγηση του φαρµάκου.

Έτσι, λοιπόν, στη βάση αυτού του σκανδάλου δεν είναι τίποτε
άλλο παρά η ίδια η φύση του αστικού κράτους ως θεµατοφύλακα
των συµφερόντων του κεφαλαίου. Το αστικό κράτος αποτελεί τη
θερµοκοιτίδα των σκανδάλων και της διαπλοκής.

Η σύµφυση πολιτικής εξουσίας µε τα συµφέροντα των επιχει-
ρηµατικών οµίλων βρίσκεται στη βάση των σκανδάλων της
σήψης και της διαφθοράς. Αυτή ακριβώς αποτελεί και η πηγή
της αναπαραγωγής τους.

Τρίτο σηµείο το οποίο δεν χωρά αµφισβήτηση, είναι ότι αξιο-
ποιήθηκε το συγκεκριµένο σκάνδαλο και από τη Νέα Δηµοκρατία
και από τον ΣΥΡΙΖΑ και από το ΚΙΝΑΛ, αλλά όχι µε σκοπό τη διε-
ρεύνηση του. Δεν τους ενδιέφερε. Κανένα από τα τρία αυτά κόµ-
µατα δεν ενδιέφερε η διερεύνηση του σκανδάλου, αλλά αυτό
που τους ενδιέφερε είναι ακριβώς πώς θα µπορέσουν να συγκα-
λύψουν το σκάνδαλο, αλλά και ταυτόχρονα µέσα από αυτό να
προχωρήσουν ένα βήµα παραπέρα τον αποπροσανατολισµό του
κόσµου, παρουσιάζοντας το, είτε ως σκευωρία είτε ως µηχανι-
σµό διώξεων πολιτικών προσώπων. Βεβαίως και επιχειρήθηκε το
σκάνδαλο αυτό να αξιοποιηθεί για την αναπαλαίωση του πολιτι-
κού σκηνικού, αλλά και για την αναδιάταξη του πολιτικού του
προσωπικού. Αυτό, ακριβώς, το συµπέρασµα επιβεβαιώνεται από
τις εργασίες και των δύο προανακριτικών επιτροπών.

Η πρώτη προανακριτική επιτροπή να θυµίσουµε επί κυβέρνη-
σης ΣΥΡΙΖΑ, µε πρόσχηµα τη δήθεν αρµοδιότητά της, αρνήθηκε
-και το τονίζουµε- να διερευνηθεί το σκάνδαλο, δηλαδή σε απλά
ελληνικά το κουκούλωσε, για να είµαστε καθαροί στις εκτιµήσεις
µας. Έτσι, λοιπόν, είναι υποκριτικά τα όσα ανέφερε πριν από λίγο
ο οµιλητής του ΣΥΡΙΖΑ, ο κ. Λάππας, για το σκάνδαλο, για τις
εκτάσεις τις οποίες έχει, γιατί αυτά είναι λόγια του αέρα, όταν
στην πράξη δεν έκαναν απολύτως τίποτα.

Από αυτή την άποψη θα πρέπει να αφήσει στην άκρη τον πόνο
του και τη θλίψη του για τον πόνο του ελληνικού λαού, γιατί δεν
είναι τίποτα άλλο παρά µια υποκρισία. Αυτή ακριβώς η επιδίωξη,
να µη διερευνηθεί το σκάνδαλο, βόλευε τόσο τον ΣΥΡΙΖΑ όσο και
τη Νέα Δηµοκρατία και το ΚΙΝΑΛ, γιατί ακριβώς συντηρούσε το
κλίµα αποπροσανατολισµού.

Αντίστοιχη ήταν και η επιδίωξη στη σηµερινή προανακριτική
επιτροπή που έγινε µε πρωτοβουλία της Νέας Δηµοκρατίας. Και

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΠΣΤ’ - 22 ΙΟΥΛΙΟΥ 2020 16893



το ερώτηµα είναι: Γιατί αυτή η κοινή στάση και από τους τρεις
και από τη Νέα Δηµοκρατία και από τον ΣΥΡΙΖΑ και από το
ΚΙΝΑΛ; Κανένας δεν ενδιαφέρθηκε έστω κάποιες πλευρές να εξε-
ταστούν; Γιατί αυτή η κοινή στάση τους, όταν την ίδια στιγµή
φουντώνουν µεταξύ τους τον σκληρό καβγά και τις αντιπαραθέ-
σεις;

Γιατί προσπαθούν, αξιοποιώντας το γνωστό αποπροσανατολι-
στικό «σκυλοκαυγά», να συγκαλύψουν τη µπόχα που αναδύουν
τα «πάρε, δώσε» τα οποία έχουν ως κυβερνήσεις µε µεγαλοεπι-
χειρηµατίες και τα οποία αυτά τα «πάρε, δώσε» έχουν όλες οι κυ-
βερνήσεις, παιχνίδια τα οποία εµπλέκονται ακόµη και µε
γεωπολιτικούς ανταγωνισµούς, όπως για παράδειγµα το ενδια-
φέρον του ίδιου του πρωθυπουργού του Ισραήλ, του κ. Νετανιά-
χου, για την υπόθεση Μιωνή και την παρέµβασης την οποία
έκανε στην κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ ο κ. Νετανιάχου. 

Αυτό και αν είναι από τα άγραφα στην κυριολεξία. Αλλά και
πάνω απ’ όλα για να συγκαλύψουν την πιο αποκρουστική αλή-
θεια, ότι µε την πολιτική τους, µια πολιτική η οποία στηρίζει τα
συµφέροντα των φαρµακοβιοµηχανιών, θα συνεχίζεται ανενό-
χλητη η κερδοσκοπία των φαρµακοβιοµηχανιών σε βάρος της
υγείας του λαού. Αυτός ,ακριβώς, είναι ο λόγος που υπάρχει
αυτή η ταύτιση των επιδιώξεων Νέας Δηµοκρατίας, ΣΥΡΙΖΑ και
ΚΙΝΑΛ για τη µη διερεύνηση του σκανδάλου. 

Γι’ αυτόν ακριβώς τον λόγο επιλέχθηκε από τη µεριά της Νέας
Δηµοκρατίας αλλά και του ΚΙΝΑΛ η διεύρυνση του κατηγορητη-
ρίου σε βάρος του Παπαγγελόπουλου, που, όπως είχαµε εκτιµή-
σει, θα οδηγούσε στη συγκάλυψη της υπόθεσης αλλά και των
ευθυνών όλων των κυβερνήσεων για τη σήψη, τη διαφθορά και
τη διαπλοκή αλλά και των παρεµβάσεων που έκαναν όλες οι κυ-
βερνήσεις στη δικαιοσύνη, βολεύοντας έτσι και τις δύο πλευρές
και τα δύο αντιµαχόµενα φαινοµενικά στρατόπεδα, γιατί ακριβώς
θα δηµιουργούσε νέες εστίες τεχνικών αδιέξοδων, αντιπαραθέ-
σεων και διαξιφισµών.

Το ΚΚΕ, από την πρώτη στιγµή συµµετείχε στις προανακριτι-
κές επιτροπές χωρίς να έχει καµµία αυταπάτη για το πού θα οδη-
γηθεί η εξέλιξη των πραγµάτων. Επιδιώξαµε µέσα απ’ αυτή τη
στάση µας να φωτιστούν πλευρές του σκανδάλου, όµως σ’ αυτή
µας ακριβώς την επιδίωξη συναντήσαµε έναν τοίχο απροσπέλα-
στο, ο οποίος είχε δηµιουργηθεί από τις άλλες δυνάµεις, µε τη
συνδροµή µάλιστα και κύκλων του δικαστικού σώµατος. 

Κοµβικά σηµεία αυτής της προσπάθειας παρεµπόδισης του
ερευνητικού έργου των προανακριτικών επιτροπών και της τε-
λευταίας προανακριτικής επιτροπής αποτέλεσε πρώτον, η µη
αποστολή στην επιτροπή του συνόλου της δικογραφίας στο
όνοµα ότι κάποια από τα έγγραφα είναι απόρρητα και µάλιστα,
ήταν έγγραφα τα οποία προήλθαν από τις Ηνωµένες Πολιτείες
Αµερικής, έγγραφα τα οποία -ω του θαύµατος- ήρθαν από άτυ-
πες συναντήσεις και από άτυπες διαδικασίες και όχι µέσα από
τη δικαστική συνδροµή, έγγραφα τα οποία ήρθαν επιλεκτικά
µέσα από συναντήσεις οι οποίες έγιναν σε ξενοδοχεία, σε µπαρ
και σε καφετέριες, εκπροσώπων του δικαστικού σώµατος µε
πράκτορες του FBI. 

Και απ’ αυτή την άποψη, αυτή ακριβώς η παρέµβαση του αµε-
ρικάνικου παράγοντα και η αποδοχή της από µεριάς του δικαστι-
κού σώµατος δηµιουργεί ερωτηµατικά. Πολύ περισσότερο από
τη στιγµή που εµπλέκεται ενεργά και η ίδια η αµερικάνικη πρε-
σβεία στην Αθήνα. Άλλωστε, αυτά τα γεγονότα δεν κάνουν τίποτε
άλλο παρά να επιβεβαιώνουν το γεγονός ότι ο αµερικάνικος πα-
ράγοντας δεν ενδιαφέρθηκε για τη διερεύνηση του σκανδάλου,
αλλά ότι µέσα απ’ αυτή του την παρέµβαση επιδίωκε να εξυπη-
ρετηθούν τα δικά του συµφέροντα, τα συµφέροντα των δικών
του πολυεθνικών στον πόλεµο για την απόκτηση ενός όλο και µε-
γαλύτερου µεριδίου της αγοράς και των λαφύρων.

Το δεύτερο στοιχείο, ήταν ακριβώς η στάση την οποία επέδει-
ξαν όλα τα κόµµατα, ανεξαρτήτως διακηρύξεων, για τους λεγό-
µενους προστατευόµενους µάρτυρες. Εµείς από την πρώτη
στιγµή είχαµε τοποθετηθεί ότι για να µπορέσει να υπάρξει διε-
ρεύνηση της υπόθεσης, πρέπει να πέσουν οι µάσκες και πρέπει
όλοι να τοποθετηθούν και να διερευνηθούν µε τη φυσική τους
παρουσία και µε τα πραγµατικά τους στοιχεία. 

Άλλωστε, αυτή την άποψη αρχών απέναντι στους προστατευό-

µενους µάρτυρες και την ίδια ακριβώς στάση χρησιµοποιήσαµε
και στη δίκη της Χρυσής Αυγής, όπου αρνηθήκαµε να εξετάσουν
οι µάρτυρες κατηγορίας τους προστατευόµενους µάρτυρες
όταν κατέθεταν ενάντια στη Χρυσή Αυγή. Ακριβώς το ίδιο κάναµε
και τώρα. Είναι γεγονός ότι δεν µπορεί να πέσει φως, δεν µπορεί
να διακριβωθεί η αξιοπιστία των κουκουλοφόρων µαρτύρων,
όταν αυτοί διατηρούν το καθεστώς της ανωνυµίας. 

Το κατά πόσο αυτά τα οποία καταθέτουν αυτοί µάρτυρες
έχουν βάση ή δεν έχουν δεν µπορείς να το διερευνήσεις, το κατά
πόσο αυτά που λένε είναι αξιόπιστα ή δεν είναι δεν µπορείς να
το διερευνήσεις, το κατά πόσο υπάρχουν ιδιοτελή συµφέροντα
δεν µπορείς να το διερευνήσεις. Και φαίνεται εκ των πραγµάτων
ότι υπήρχαν ιδιοτελή συµφέροντα. Γιατί αν είναι σωστή η εκτί-
µηση η οποία κάνει η εισαγγελέας διαφθοράς ότι µάλλον είναι
ίδιοι µε αυτούς που πήγαν και στις Ηνωµένες Πολιτείες, τότε το
παραδάκι που έπεσε από τις Ηνωµένες Πολιτείες είναι πάρα
πολύ, γιατί εκεί οι προστατευόµενοι µάρτυρες χρηµατίζονται µε
βάση και τα αποτελέσµατα της δικαστικής έρευνας. Παίρνουν το
«µπαξίσι» τους. Άρα, λοιπόν, έχουν συµφέρον και έχουν ιδιοτέ-
λεια, πράγµα το οποίο απαγορεύεται στη δική µας έννοµη τάξη
πραγµάτων, ακόµη και σ’ αυτόν τον κατάπτυστο νόµο για τους
προστατευόµενους µάρτυρες. 

Και βέβαια, απ’ αυτό το σηµείο µέχρι να λέµε, όπως έκανε ο κ.
Λάππας, ότι η δράση των προστατευόµενων µαρτύρων αντιµε-
τωπίζει τη µαφία, ότι οι προστατευόµενοι µάρτυρες αποτελούν
βασικό εργαλείο για τη διασφάλιση της διαφάνειας αλλά και της
δηµοκρατίας και των δηµοκρατικών εξελίξεων, υπάρχει µια τε-
ράστια απόσταση. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ)

Και µε αυτή την εκτίµηση την οποία κάνει ο εκπρόσωπος του
ΣΥΡΙΖΑ, είναι φανερό ότι µετά κατρακυλάνε σε έναν επικίνδυνο
κατήφορο και σας το λέµε πολύ καθαρά. Γιατί, ακριβώς, όπως
είπατε, κύριε Λάππα, το πολιτικό και νοµοθετικό τέκνο της Νέας
Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ εσείς τότε το είχατε καταγγείλει, ο
Συνασπισµός της Αριστεράς και της Προόδου, και το είχατε κα-
ταγγείλει ότι είναι σε βάρος των ατοµικών δικαιωµάτων, των συλ-
λογικών δικαιωµάτων. Και σήµερα φτάνετε στο σηµείο όχι µόνο
να το υιοθετείτε αλλά και να υπερθεµατίζετε γι’ αυτό. Κι εδώ
µπαίνει το ερώτηµα: Γιατί αυτή η αλλαγή; Θα θέλαµε πάρα πολύ
να µας δώσετε µια πραγµατική απάντηση. 

Μέσα απ’ αυτές τις διαδικασίες της προανακριτικής επιτροπής
επίσης δηµιουργήθηκαν πάρα πολλά ερωτηµατικά. Από τις κα-
ταθέσεις των ίδιων των εκπροσώπων των ανώτατων δικαστικών,
δηµιουργήθηκαν πάρα πολλά ερωτηµατικά για τους χειρισµούς
που κάνουν οι δικαστικοί λειτουργοί, οι οποίοι ερευνούν όλες
αυτές τις υποθέσεις οικονοµικού χαρακτήρα που αφορούν επι-
χειρηµατικούς οµίλους ή έχουν ένα γενικότερο πολιτικό ενδια-
φέρον. 

Κι όλοι αυτοί οι χειρισµοί κάθε φορά σηµαδεύονται από την
επίδραση των εκάστοτε κυβερνήσεων, από την κάθε φορά πα-
ρέµβαση των εκάστοτε κυβερνήσεων�παρεµβάσεις που είναι δια-
χρονικές. Και, βέβαια, βασικός µοχλός εκδήλωσης αυτών των
κυβερνητικών παρεµβάσεων στο δικαστικό σώµα είναι ακριβώς
ο ορισµός της ηγεσίας της δικαιοσύνης από την εκάστοτε κυ-
βέρνηση, πρακτική την οποία έχει καταγγείλει το ΚΚΕ και είχε ζη-
τήσει την αλλαγή αυτού του καθεστώτος στην πρόσφατη
συνταγµατική Αναθεώρηση, κάτι το οποίο αρνήθηκε και ο ΣΥΡΙΖΑ
ως πλειοψηφία τότε και η Νέα Δηµοκρατία και το Κίνηµα Αλλα-
γής. 

Επίσης, από τις εργασίες της επιτροπής αναδείχθηκε ακόµη
µια φορά η ανάγκη της πλήρους κατάργησης του άρθρου 86 του
Συντάγµατος, του νόµου δηλαδή περί ποινικής ευθύνης των
Υπουργών, γιατί ακριβώς δεν είναι δυνατόν η έρευνα στο πλαίσιο
µιας κοινοβουλευτικής επιτροπής µε ανακριτικά καθήκοντα αλλά
και η δίωξη των Υπουργών για πιθανά αδικήµατα, να υποτάσσε-
ται στους εκάστοτε πολιτικούς και κοινοβουλευτικούς συσχετι-
σµούς δύναµης µε ό,τι αυτό συνεπάγεται. 

Αυτή τη θέση την οποία εξέφρασε το ΚΚΕ για οριστική και
πλήρη κατάργηση του νόµου περί ευθύνης Υπουργών και την
απεµπλοκή της Βουλής απ’ αυτές τις υποθέσεις, έτσι ώστε να
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αντιµετωπίζονται οι Υπουργοί όπως όλοι οι πολίτες, την υπερα-
σπίστηκε το ΚΚΕ και µάλιστα, την πρότεινε στην πρόσφατη συν-
ταγµατική Αναθεώρηση µε την κατάργηση του άρθρου 86. 

Όµως, ω του θαύµατος, πάλι οι ίδιοι συνεταίροι, παρ’ ότι τσα-
κώνονται, Νέα Δηµοκρατία, ΣΥΡΙΖΑ και ΚΙΝΑΛ απέρριψαν αυτή
την πρόταση, γιατί προφανώς θέλουν τη διατήρηση του σχετικού
άρθρου το οποίο ευνοεί τα πολιτικά τους παιχνίδια. 

Κύριε Πρόεδρε, είναι φανερό ότι το ΚΚΕ µε τη στάση του και
στη σηµερινή διαδικασία δεν θα νοµιµοποιήσει αυτές τις διαδι-
κασίες. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής, κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ)

Γι’ αυτό το δηλώνουµε ευθύς εξαρχής ότι δεν θα συµµετέ-
χουµε σε αυτή την ψηφοφορία η οποία θα διεξαχθεί στο τέλος
της συνεδρίασης και θα κάνουµε ό,τι περνάει από το χέρι µας
ως Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας για να ενηµερώσουµε τον λαό
για τα πραγµατικά γεγονότα, θα συνεχίσουµε την πάλη µας ενάν-
τια στην εµπορευµατοποίηση της υγείας και για την εξάλειψη
των αιτιών που γεννούν αυτά τα σκάνδαλα, δηλαδή για την εξά-
λειψη του ίδιου του καπιταλιστικού συστήµατος. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ευχαριστούµε και

εµείς για την εντυπωσιακά ακριβοδίκαιη τήρηση του χρόνου σας.
Έχει ζητήσει τον λόγο για µια σύντοµη παρέµβαση ο πρώην

Πρωθυπουργός, ο Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ, ο κ. Αλέξης Τσίπρας.
Ορίστε, κύριε Πρόεδρε, έχετε τον λόγο. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-

κής Αριστεράς): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
η κυβερνητική πλειοψηφία αποφάσισε να διεξαχθεί σήµερα η συ-
ζήτηση για την παραποµπή του πρώην Αναπληρωτή Υπουργού
Δικαιοσύνης, του κ. Παπαγγελόπουλου σαν να είναι µια οποιαδή-
ποτε Τετάρτη, σαν να είναι µια οποιαδήποτε Τετάρτη της θερινής
ραστώνης του Ιούλη. 

Και όµως δεν είναι µια οποιαδήποτε Τετάρτη. Από χθες το µε-
σηµέρι έχει βγει ολόκληρος ο τουρκικός στόλος στο νοτιοανα-
τολικό Αιγαίο, άνω των σαράντα πολεµικών τουρκικών πλοίων
βρίσκονται νοτίως της Ρόδου και δυτικά του Καστελλόριζου,
προφανώς για να επιχειρήσουν υποστηρικτικά σε έρευνες του
τουρκικού ερευνητικού «ORUC REIS» που έχουν προαναγγελθεί
µε NAVTEX της τουρκικής πλευράς σε περιοχή της ελληνικής
υφαλοκρηπίδας και όχι σε αµφισβητούµενα ύδατα. 

Και εσείς εδώ, κυρίες και κύριοι της κυβερνητικής πλειοψη-
φίας, σαν να µη συµβαίνει τίποτα είσαστε από το πρωί και συνε-
χίζετε απτόητοι το θεάρεστο έργο σας, να δικάσετε τους
πολιτικούς σας αντιπάλους και να διχάσετε τον ελληνικό λαό, να
συνεχίζετε να τον διχάζετε ακόµα και σε µια κρίσιµη στιγµή για
τα εθνικά µας συµφέροντα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Χθες όλη την ηµέρα το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας εξέπεµπε

σήµατα συναγερµού, επιφυλακής. Διαρροές έδιναν και έπαιρναν
στα µέσα κοινωνικής δικτύωσης, στα sites, στους ραδιοφωνικούς
σταθµούς για ανάκληση αδειών στο στράτευµα, για επιστρά-
τευση της εθνοφυλακής στα νησιά µας ακόµα και για κλήσεις σε
εφέδρους να είναι σε επιφυλακή. Και όλα αυτά δεν τα έδιναν κά-
ποια trolls. Όλα αυτά τα έδιναν οι υπηρεσιακοί παράγοντες του
Υπουργείου Εθνικής Άµυνας, τα διέρρεαν όλη µέρα χθες και την
ίδια στιγµή Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας το έπαιζαν κο-
µάντο στο twitter. 

Οι Ελληνίδες και οι Έλληνες, όµως, µένουν για δεύτερη συνε-
χόµενη µέρα χωρίς επίσηµη ενηµέρωση και οι πολιτικές δυνάµεις
του τόπου το ίδιο. Και ενώ ολόκληρος ο τουρκικός στόλος είναι
έξω από τους ναυστάθµους και βγαίνει εξ όσων µαθαίνουµε και
ο ελληνικός από το ναύσταθµο, ο κ. Μητσοτάκης µε το που
προσγειώνεται στην Ελευσίνα από τις Βρυξέλλες, αρνείται όχι
µόνο να ενηµερώσει τους πολιτικούς Αρχηγούς, τις πολιτικές δυ-
νάµεις και τον ελληνικό λαό για το τι συµβαίνει, αλλά αρνείται να
συγκαλέσει ακόµα και το ΚΥΣΕΑ, το Κυβερνητικό Συµβούλιο
Εξωτερικών και Άµυνας, το αρµόδιο κυβερνητικό όργανο για να
συντονίσει µια κατάσταση κρίσης και να πάρει αποφάσεις. 

Γιατί αρνείται; Για να µη δραµατοποιήσει λένε την κατάσταση.

Μα πόσο πιο πολύ απ’ όσο είναι να την δραµατοποιήσει; Και
πόσο περισσότερο θα δραµατοποιούσε την κατάσταση η σύγ-
κληση του αρµόδιου θεσµικού οργάνου για να συντονίσει και να
πάρει αποφάσεις από όλο αυτό το πάρτι που έγινε χθες στα µέσα
κοινωνικής δικτύωσης και τις διαρροές στα µέσα ενηµέρωσης; 

Ίσα - ίσα η ψύχραιµη αντιµετώπιση επιβάλλει τη σύγκληση του
ΚΥΣΕΑ µε την παρουσία του Αρχηγού των Ενόπλων Δυνάµεων,
για να συντονιστεί το επιχειρησιακό σχέδιο της χώρας παρουσία
του Πρωθυπουργού και των αρµόδιων Υπουργών. 

Και αναρωτιέµαι: Αλήθεια ποιο µήνυµα στέλνετε τούτες τις κρί-
σιµες ώρες στην άλλη πλευρά µε αυτή την αλλοπρόσαλλη συµ-
περιφορά; Δεν έχετε καταλάβει ότι τα πράγµατα είναι κρίσιµα;
Ήταν ξαφνικό; Ήταν αιφνιδιασµός; Δεν γνωρίζατε την κλιµάκωση
από την τουρκική πλευρά; Δεν γνωρίζατε ότι η τουρκική προκλη-
τικότητα στο Αιγαίο δεν χωρά κανέναν εφησυχασµό;

Η Τουρκία επιµένει να αρνείται εδώ και καιρό να παίξει µε
όρους συνεργασίας και καλής γειτονίας, αγνοεί επιδεικτικά τη
διεθνή κοινότητα, δηµιουργεί συνεχώς εντάσεις. Και ήρθε και η
ανιστόρητη αυτή προκλητική απόφαση. Ήταν τυχαίο που ήρθε
τώρα για την µετατροπή της Αγίας Σοφίας σε τζαµί; 

Και έρχεται πλέον και αυτή η κλιµάκωση, η επίδειξη στρατιω-
τικής ισχύος στο νοτιοανατολικό Αιγαίο. Σε αυτή την κατάσταση
δεν µπορεί η χώρα να στέκεται στωικά, αµήχανα, άβουλα. Απαι-
τείται σχέδιο και όχι πυροτεχνήµατα και όχι «καουµποϊλίκια» στο
twitter. Απαιτείται άµεση δράση, όχι αργά αντανακλαστικά. Απαι-
τείται κινητοποίηση όλων των διαθέσιµων συµµαχιών, όχι παρα-
κάλια. Μα πάνω απ’ όλα απαιτείται ενότητα. Οι στιγµές απαιτούν
την ενότητα των Ελληνίδων και των Ελλήνων. 

Χθες ο κ. Μητσοτάκης αρνήθηκε τη σύγκληση του ΚΥΣΕΑ, αρ-
νήθηκε την ενηµέρωση των πολιτικών Αρχηγών αλλά δεν αρνή-
θηκε να βρεθεί σε µια συναυλία στον Ωρωπό, για να
αποδραµατοποιήσει ενδεχοµένως την κατάσταση. Εκεί όµως
είπε κάτι σηµαντικό µεταξύ άλλων, είπε ότι η εθνική ενότητα απο-
τελεί τη σηµαντικότερη παρακαταθήκη για τις προκλήσεις της
εξωτερικής πολιτικής.

Συµφωνώ και προσυπογράφω. Κάθε Ελληνίδα και κάθε Έλλη-
νας συµφωνεί µε αυτή τη φράση, αλλά την ενότητα την διασφα-
λίζει πρωτίστως η ηγεσία της χώρας στην πράξη και µε έργα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Ποια ενότητα, λοιπόν, επικαλείται ο κ. Μητσοτάκης, όταν ενά-

µιση µήνα τώρα έχει ξεκινήσει µε δική του ευθύνη -αυτός είναι
και όχι ο κ. Σαµαράς- αυτό το «γαϊτανάκι» σπίλωσης, συκοφάν-
τησης των πολιτικών του αντιπάλων; Ποια ενότητα επικαλείται
όταν µε δική του επιλογή έχει οδηγήσει µε σχέδιο την πολιτική
ζωή του τόπου στο βούρκο µε τις κασέτες των παράνοµων πα-
ρακολουθήσεων, µε τις παράνοµες παρακολουθήσεις Υπουργών
την περίοδο της διακυβέρνησής µας, τις παρακολουθήσεις από
πρακτορικούς µηχανισµούς των πολιτικών σας αντιπάλων, και µε
τους φακέλους που χτίζατε τόσα χρόνια και τους κρατάγατε στα
συρτάρια σας για να τους αναδείξετε σε µια κρίσιµη στιγµή όταν
θα αισθάνεστε πολιτική αδυναµία, για να πλήξετε τους πολιτι-
κούς σας αντιπάλους µε ύπουλα, υποχθόνια µέσα κάτω από τη
ζώνη;

Και τώρα µιλάει για ενότητα; Για ποια ενότητα; Μέχρι και την
τραγωδία στο Μάτι ανασύρατε ως τυµβωρύχοι, µόλις χθες, δύο
χρόνια µετά, για να σπιλώσετε την υπόληψη της Γραµµατέως της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ χωρίς κανένα στοιχείο,
µε παράνοµες ηχογραφήσεις διαλόγων…

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
…τις οποίες υιοθετήσατε βεβαίως a la carte, στο σκέλος που

εσείς θέλατε να υιοθετήσετε κι όχι για στελέχη σας που αναδείχ-
θηκαν περιφερειάρχες µε τα ψηφοδέλτια της Νέας Δηµοκρατίας.
Είναι ντροπή σας αυτό που κάνετε δυόµιση µήνες τώρα στην πο-
λιτική ζωή του τόπου. 

(Παρατεταµένα χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥ-
ΡΙΖΑ)

Για ποια ενότητα, λοιπόν, µιλάει ο κ. Μητσοτάκης και µάλιστα
εθνική, αυτή την κρίσιµη στιγµή; Δεν τα κάνει αυτά σε νεκρό πο-
λιτικό χρόνο, δεν υπονοµεύει την πολιτική ζωή του τόπου σε
νεκρό πολιτικό χρόνο αλλά όταν γνωρίζει ότι έχει σχέδιο και
στρατηγική η άλλη πλευρά και όταν, ένα χρόνο τώρα, έχει µια
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Αντιπολίτευση εθνικής ευθύνης, µία Αντιπολίτευση που σε όλες
τις κρίσιµες στιγµές έχει υψώσει ανάστηµα υπευθυνότητας. 

Δεν έκανε αυτά που έκανε ο κ. Μητσοτάκης και η Νέα Δηµο-
κρατία, όταν φέρναµε µία επωφελή για τη χώρα συµφωνία µε τον
βόρειο γείτονά µας, που τώρα θα ήταν οι τουρκικές ένοπλες δυ-
νάµεις στον εναέριο χώρο του. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Και στα ελληνοτουρκικά και στον Έβρο και στις διαπραγµα-

τεύσεις για την αποκλειστική οικονοµική ζώνη µε την Ιταλία, µε
την Αίγυπτο και στις ευρωτουρκικές διαβουλεύσεις σε όλα βά-
λαµε πλάτη υπευθυνότητας. 

Όµως ο κ. Μητσοτάκης επέλεξε, παρ’ όλα αυτά, δύο µήνες
τώρα, ενώ γνωρίζει την κλιµάκωση της τουρκικής πλευράς, να
δυναµιτίσει το πολιτικό κλίµα. Και σήµερα επιλέγει την πιο κρί-
σιµη στιγµή, µε όλον τον τουρκικό στόλο στο νότιο Αιγαίο, να έρ-
χεται εδώ να στήσει κάλπη για να δικάσει τον πολιτικό του
αντίπαλο. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Αυτό είναι για εσάς το µείζον. Αυτό είναι το κορυφαίο ζήτηµα

σήµερα. Πάντοτε ο πολιτικός διάλογος είχε εντάσεις, πάντοτε
είχε κορυφώσεις. Όµως αυτή η απόπειρα λάσπης στον ανεµι-
στήρα που έχει στηθεί αυτούς τους δύο µήνες, ενόσω η χώρα
βρίσκεται σε κρίση και οικονοµική και εθνική, είναι απολύτως ευ-
θύνη αυτών που σήµερα είναι απόντες για άλλη µια φορά από
την κοινοβουλευτική διαδικασία. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Και αναρωτιέµαι. Τι µήνυµα στέλνουν µε αυτές τους τις πρά-

ξεις και µε την αλλοπρόσαλλη συµπεριφορά τους στον ελληνικό
λαό, αλλά κυρίως τι µήνυµα στέλνουν σε αυτούς που µας παρα-
κολουθούν από απέναντι; Έχουν σχέδιο έχουν στρατηγική και
δηµιουργούν ήδη τετελεσµένα. Τι µήνυµα στέλνει σήµερα η
Αθήνα, όταν την ώρα της έντασης και της κρίσης η Βουλή συνε-
δριάζει για να βαθύνει τον πολιτικό διχασµό που προκαλεί η εκ-
δικητική εµµονή του κ. Μητσοτάκη απέναντι στους πολιτικούς
του αντιπάλους αλλά και η εµµονή όλων όσων ελέγχθηκαν από
τη δικαιοσύνη, να πάρουν ρεβάνς και από τους δικαστές και από
τους πολιτικούς τους αντιπάλους;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Εγώ, λοιπόν, σήµερα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα επιφυ-

λαχθώ να τοποθετηθώ επί της ουσίας σε ό,τι αφορά…
ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Γιατί;
ΑΛΕΞΗΣ ΤΣΙΠΡΑΣ (Πρόεδρος του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-

κής Αριστεράς): Γιατί θα υπάρξει και συνέχεια, κύριοι. Δεν θα
τελειώσει έτσι σήµερα η ηµέρα, θα υπάρξει και συνέχεια! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Θα επιφυλαχθώ να τοποθετηθώ επί της ουσίας στη συζήτηση

για την παραποµπή του κ. Παπαγγελόπουλου, αλλά και επί της ου-
σίας της κρίσης που έχει ξεσπάσει και µε ευθύνη της Κυβέρνησης,
και θα ζητήσω, κύριε Πρόεδρε, να έρθει ο Πρωθυπουργός σήµερα
στη Βουλή να ενηµερώσει την Εθνική Αντιπροσωπεία για το µείζον
ζήτηµα της ελληνοτουρκικής κρίσης.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Να έρθει εδώ, δεν µπορεί να κρύβεται! Δεν µπορεί να είναι

άδεια αυτά τα έδρανα σήµερα. Να έρθει εδώ, να ενηµερώσει τον
ελληνικό λαό. Αφού αρνείται να ενηµερώσει τους πολιτικούς Αρ-
χηγούς, αφού αρνείται να συγκαλέσει το ΚΥΣΕΑ αλλά έχει απο-
φασίσει να στήσει κάλπη για τους πολιτικούς του αντιπάλους
σήµερα, να έρθει εδώ, να αρθεί στο ύψος των περιστάσεων και
την κρίσιµη στιγµή να ενηµερώσει µε υπευθυνότητα την Εθνική
Αντιπροσωπεία. Να µας πει ποιο είναι το σχέδιο της χώρας, ώστε
να αποτραπεί η σχεδιαζόµενη παραβίαση των κυριαρχικών µας
δικαιωµάτων.

Δεν είναι η πρώτη φορά που η Άγκυρα στέλνει ερευνητικό σκά-
φος στην ελληνική υφαλοκρηπίδα. Γνωρίζετε όλοι πάρα πολύ
καλά ότι το ίδιο έπραξε και τον Οκτώβριο του 2018 –τότε ήταν
το «BARBAROS»- αλλά η χώρα είχε σχέδιο αντιµετώπισης. Οι
Ένοπλες Δυνάµεις κινήθηκαν έγκαιρα, όχι κατόπιν εορτής, και οι
έρευνες απετράπησαν τότε. Προστατεύσαµε, ως οφείλαµε, τα
κυριαρχικά δικαιώµατα της πατρίδας µας!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Θεωρώ αυτονόητο ότι το ίδιο σχέδιο υπάρχει και σήµερα.

Θεωρώ αυτονόητο ότι το ίδιο σχέδιο υπάρχει και σήµερα και πε-
ριµένουµε ο κ. Μητσοτάκης να το θέσει σε εφαρµογή και να ενη-
µερώσει γι’ αυτό την Εθνική Αντιπροσωπεία. 

Καλώ, λοιπόν, την Κυβέρνηση και τον Πρωθυπουργό, έστω και
την ύστατη στιγµή, να συµπεριφερθεί µε σοβαρότητα και υπευ-
θυνότητα και σήµερα τουλάχιστον να πράξει τα δέοντα, να ενη-
µερώσει τη Βουλή, να συγκαλέσει το ΚΥΣΕΑ και να ζητήσει
έκτακτη σύγκληση εκ νέου του Ευρωπαϊκού Συµβουλίου, προκει-
µένου να συζητηθούν και να αποφασιστούν, έστω και εκ των
υστέρων, κυρώσεις απέναντι στην Τουρκία για τη διαρκή και επα-
ναλαµβανόµενη προκλητική συµπεριφορά παραβίασης της διε-
θνούς νοµιµότητας. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Διότι ας µην ξεχνάµε, δεν απειλείται µονάχα η παραβίαση της

ελληνικής υφαλοκρηπίδας. Απειλείται η παραβίαση της ευρωπαϊ-
κής υφαλοκρηπίδας. Ας το έχουµε αυτό καλά στο µυαλό µας και
ας αναλάβουν και οι εταίροι µας την ευθύνη τους απέναντι σε
αυτό. 

Κύριε Πρόεδρε, θα αναµένω την παρουσία του Πρωθυπουρ-
γού σήµερα στο Κοινοβούλιο και επιφυλάσσοµαι να λάβω εκ
νέου τον λόγο. 

Ευχαριστώ. 
(Όρθιοι οι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ χειροκροτούν ζωηρά και πα-

ρατεταµένα)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Έχει ζητήσει τον

λόγο εκ µέρους της Νέας Δηµοκρατίας ο Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος κ. Μπούγας. 

Κύριε Μπούγα, έχετε τον λόγο. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, όταν ο κ. Τσίπρας ανέ-

βηκε στο Βήµα, πίστεψα ότι, πράγµατι, µε τη σηµερινή του πα-
ρέµβαση, ήθελε να ενισχύσει την εθνική ενότητα... 

(Θόρυβος-διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
…ήθελε να συµβάλλει στην εθνική ενότητα, όµως πολύ γρή-

γορα προέκυψε, κύριε Πρόεδρε, ότι ήταν ένα πρόσχηµα, ένα
πρόσχηµα για να µαταιωθεί η σηµερινή διαδικασία…

(Θόρυβος-διαµαρτυρίες από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΛΑΣ: Εδώ είµαστε, κύριε Πρόεδρε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: …διότι, τελικά, αντί να µιλήσει για τα γε-

γονότα και να αναφέρει ποια είναι η άποψη του ΣΥΡΙΖΑ για τα
ζητήµατα τα οποία σήµερα αντιµετωπίζει η χώρα…

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Δεν ακούσατε; Επιφυλάχθηκε. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Σας υπενθυµίζω ότι

ο κ. Τσίπρας µίλησε ανεµπόδιστα! Οι ερµηνείες των οµιλιών είναι
δικαίωµα των οµιλητών και όχι του ακροατηρίου.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: …ο κ. Τσίπρας, επιχείρησε να δώσει επι-
χειρήµατα, επιχειρήµατα απολογίας στους Βουλευτές του για
όλα αυτά τα οποία είδαν το φως της δηµοσιότητας τις τελευταίες
µέρες, για όσα συγκλόνισαν τον ελληνικό λαό, διότι πλήττουν ευ-
θέως το πολίτευµα και τη δηµοκρατία. 

Κύριε Πρόεδρε, ο Πρωθυπουργός όχι µόνο πρόσφατα αλλά
τους τελευταίους µήνες, ως προς την τουρκική επιθετικότητα και
προκλητικότητα ενηµερώνει διαρκώς τις πολιτικές δυνάµεις, τον
ελληνικό λαό, τα διεθνή φόρα. Επανήλθε στη χώρα χθες µετά
από µια διπλωµατική µάχη στις Βρυξέλλες, αποτέλεσµα της
οποίας ήταν µια τεράστια εθνική επιτυχία, που αποτελεί µία οι-
κονοµική, εθνική και πολιτική παρακαταθήκη για τα επόµενα χρό-
νια. 

Αµέσως αντιµετωπίστηκε µία έξαρση της τουρκικής προκλητι-
κότητας, από την οποία αντί να αιφνιδιαστούµε, κύριοι συνάδελ-
φοι, αιφνιδιάσαµε, όπως στον Έβρο, διότι ήµασταν απολύτως
έτοιµοι. Και φάνηκε ότι για την αντιµετώπιση των κρίσεων -και
της κρίσης που διερχόµεθα- έχουµε τέσσερα ισχυρά στοιχεία. 

Έχουµε στιβαρή ηγεσία, κύριε Πρόεδρε, αυτό είναι πολύ ση-
µαντικό. Έχουµε ισχυρές Ένοπλες Δυνάµεις, µε ακµαίο ηθικό.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Έχουµε ενωµένο τον ελληνικό λαό, όσο κι αν προσπαθούν κά-

ποιοι να τον διχάσουν. Έχουµε, επίσης, ισχυρούς συµµάχους.
Αυτές τις συµµαχίες τις αξιοποιούµε και τις εµβαθύνουµε. Ήδη
έχουν ενηµερωθεί όλοι, ότι δεν πρόκειται να ανεχθούµε καµµία
παραβίαση των κυριαρχικών µας δικαιωµάτων. 

Κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ και κύριε Τσίπρα, αυτό είναι το
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µήνυµα που εκπέµπουµε. Αναρωτήθηκε ο κ. Τσίπρας ποιο είναι
το µήνυµα που εκπέµπει ο Πρωθυπουργός και η ελληνική Κυβέρ-
νηση. Το µήνυµά µας, λοιπόν, είναι ένα και εναργέστατο. Δεν
πρόκειται ποτέ, για κανέναν λόγο, να δεχτούµε οποιαδήποτε αµ-
φισβήτηση των κυριαρχικών µας δικαιωµάτων. Αυτό είναι απο-
λύτως σαφές. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Κύριε Πρόεδρε, τελειώνοντας, θα ήθελα να πω το εξής, όχι εν

είδει υποδείξεως αλλά ως προσωπική άποψη. Η εθνική οµοψυχία
και η ενότητα του ελληνικού λαού ενισχύονται όταν ο λόγος µας
είναι ενωτικός, όταν αναλαµβάνουµε την ευθύνη των πράξεών
µας και, µάλιστα, των πράξεων οι οποίες έχουν συνέπειες για την
ίδια τη δηµοκρατική λειτουργία της χώρας, όταν εξηγούµε στον
ελληνικό λαό πώς συνέβησαν στη διακυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ
αυτές οι δυσώδεις υποθέσεις, πώς προέκυψαν όλες αυτές οι ευ-
θύνες παρεµβάσεων της εκτελεστικής στη δικαστική εξουσία,
πώς είχαµε τόσα πολλά κρούσµατα παρέλκυσης και προσπά-
θειας αποπροσανατολισµού από τον έλεγχο πολύ σοβαρών υπο-
θέσεων… 

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Βγάλτε και την απόφαση. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Εν τέλει, όταν εξηγείται, κύριοι συνά-

δελφοι, ποιος βρισκόταν και ποιος συντόνιζε όλα αυτά. Αυτό δεν
συνέβη, κύριε Πρόεδρε. Και αυτό περιµένουµε σήµερα από τους
συναδέλφους να εξηγήσουν. Αυτό θα περιµέναµε από τον κ. Τσί-
πρα να πει, ενισχύοντας την ενότητα. Να δώσει εξηγήσεις και να
τονίσει ότι είµαστε όλοι µαζί στην αντιµετώπιση ενός υπαρκτού
εξωτερικού κινδύνου. Όσο δεν το κάνει, δεν ενισχύει, δυστυχώς,
αλλά υπονοµεύει την ενότητα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Πριν από τους Κοι-

νοβουλευτικούς Εκπροσώπους έχει ζητήσει τον λόγο ο κ. Βελό-
πουλος, ο οποίος και θα µιλήσει τώρα.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Όχι, κύριε Πρόεδρε. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Έτσι είναι. Τον είχε

ζητήσει πριν. Είναι πολιτικός Αρχηγός και τον δικαιούται. Μετά
θα µιλήσουν ο κ. Λοβέρδος και ο κ. Τζανακόπουλος ως Κοινο-
βουλευτικοί Εκπρόσωποι. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Δεν είναι δυνατόν, κύριε Πρόεδρε.
Σπάτε τη διαδικασία κάθε φορά. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Και ο κ. Βελόπουλος
επί του θέµατος θα µιλήσει. 

Ορίστε, κύριε Βελόπουλε, έχετε τον λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής

Λύσης): Εύχοµαι ο κ. Λοβέρδος να µην αποχωρεί, επειδή µιλάω
εγώ τώρα. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Η διαδικασία…
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης):

Η διαδικασία είναι η εξής: Πήρε τον λόγο ο κ. Τσίπρας µε βάση
τον Κανονισµό. Άρα, µπορώ να πάρω και εγώ τον λόγο µε βάση
τον Κανονισµό. Εγώ θα µιλούσα µία ώρα αργότερα, αλλά έπρεπε
να απαντήσω. Και πρέπει να απαντήσω. 

Θα ξεκινήσω από τον εκπρόσωπο της Νέας Δηµοκρατίας. 
Κύριε συνάδελφε της Νέας Δηµοκρατίας, πότε µας ενηµερώ-

σατε; Πότε ενηµερώσατε τον ΣΥΡΙΖΑ, το ΚΚΕ, πότε ενηµερώσατε
για τα ελληνοτουρκικά τα υπόλοιπα κόµµατα; Από τον «ΣΚΑΪ»
ενηµερωνόµαστε, αν θέλουµε να µάθουµε την άποψή σας, λόγω
ιδεολογικής συγγένειας µε τον «ΣΚΑΪ». Όταν µιλάει ο «ΣΚΑΪ», κα-
ταλαβαίνουµε ότι µιλάει η Νέα Δηµοκρατία. Πότε ενηµερώθηκαν
οι πολιτικοί Αρχηγοί για τα ελληνοτουρκικά; Πότε; Πείτε µου
εσείς. Το λέω εδώ και µήνες. 

Και ήρθε η στιγµή που, αντί για οµοψυχία, κάνατε ρινγκ τη
Βουλή. Το πρωί εδώ συνάδελφοι Βουλευτές την έκαναν ρινγκ.
Δεν ξέρω αν ήσασταν πολλοί εδώ µέσα. Δυστυχώς! Και είναι
ντροπή µας! Επικαλείστε την εθνική οµοψυχία εσείς και όλοι εδώ
µέσα και παραλίγο να πλακωθούµε, να γίνουµε Ταϊβάν. Δεν πε-
ριποιεί τιµή η εικόνα αυτή, την ώρα που οι Τούρκοι έχουν βγάλει
δεκαοκτώ, δεκαεννιά, είκοσι πλοία. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΣΠΗΛΙΟΣ) ΛΙΒΑΝΟΣ: Από εκεί να
το λέτε. Μην κοιτάτε από εδώ, κοιτάτε από εκεί. Ένας είναι από
εκεί. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης):
Δεν µε ενδιαφέρει. Υπάρχει ο ηθικός και ο φυσικός αυτουργός.
Δεν υπάρχει ένας µόνο, γιατί η «χάβρα» δηµιουργήθηκε από πολ-
λούς. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΣΠΗΛΙΟΣ) ΛΙΒΑΝΟΣ: Δεν ήσα-
σταν µέσα. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης):
Ήµουν, κάνετε λάθος. 

Κύριε συνάδελφε, επειδή δεν θέλω να κάνω διάλογο µε κανέ-
ναν σας, θα σας πω ότι ο εκπρόσωπός σας εδώ είπε ψέµατα.
Είπε ότι ενηµερώθηκαν τα κόµµατα της Βουλής. Σας ενόχλησε
το ρινγκ και ποιος το έκανε; Λέτε ψέµατα. Η Νέα Δηµοκρατία λέει
ψέµατα. Δεν ενηµέρωσε κανέναν πολιτικό Αρχηγό και κανένα
κόµµα. Αυτή είναι η αλήθεια. 

Κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε της Νέας Δηµοκρατίας,
σχετικά µε τον Έβρο, το έχετε κάνει «σηµαία» στη Νέα Δηµοκρα-
τία. Ατάκτους είχαµε εκεί. Τώρα έχουµε κάνες, έχουµε πολεµικά
πλοία. Το καταλαβαίνετε; 

Συγκρίνετε τον Έβρο, που κάνατε καλά τη δουλειά σας -να το
αντιληφθώ έτσι- µε ατάκτους; Άτακτοι λαθροµετανάστες σε σχέση
µε τα πολεµικά πλοία έχουν καµµία σχέση; Και το κάνατε «ση-
µαία»! «Αντισταθήκαµε στον Έβρο», λες και είναι το 1940. Ήταν
µία πολύ καλή επιχείρηση της Κυβέρνησης -να το δεχτώ- µε ατά-
κτους, όχι µε συγκροτηµένο στρατό, όχι µε πλοία στο Αιγαίο. 

Τα πράγµατα είναι πολύ πιο δύσκολα τώρα -επαναλαµβάνω-
κύριε συνάδελφε, που κάποτε λέγατε να βυθίσουµε τα πλοία των
Τούρκων και τώρα λέτε ότι «περάστε, κάντε βόλτες». Και στα-
µατώ εδώ. 

Λέω, λοιπόν, για να το καταλάβετε, ότι η ενηµέρωση του ελ-
ληνικού Κοινοβουλίου -και διαφωνώ µε τον κ. Τσίπρα- δεν είναι
σωστή. Δεν πρέπει να ενηµερώσει ο Έλληνας Πρωθυπουργός
από του Βήµατος της Βουλής τι συµβαίνει. Είναι λάθος. Είναι
λάθος το αίτηµα του ΣΥΡΙΖΑ. Ο Πρωθυπουργός πρέπει να ενη-
µερώσει κατ’ ιδίαν τους πολιτικούς Αρχηγούς σε κοινή σύσκεψη,
γιατί είναι σοβαρό πλέον το θέµα. Έχει ξεφύγει από τα πλαίσια
της λεκτικής αντιπαράθεσης. Και θα σας εξηγήσω για ποιον λόγο
το λέω αυτό. Γιατί κάνουµε ένα δραµατικό λάθος. Ταΐζουµε τον
λύκο, που λέγεται Τουρκία, επί δεκαετίες. Τον ταΐζουµε µε κα-
τευνασµό και µε ισορροπία και µε ψυχραιµία. Ο λύκος, λοιπόν,
βγαίνει στο µαντρί, για να φάει πρόβατα τώρα. Αν το καταλάβατε
το καταλάβατε. Αν δεν το καταλάβατε, έχετε πρόβληµα. 

Επίσης, πάλι ο κ. Τσίπρας κάνει το λάθος, όπως και εσείς. Επι-
καλείστε την Ευρωπαϊκή Ένωση. Αν δεν είσαι έτοιµος να αντιµε-
τωπίσεις τον εχθρό σου, µην περιµένεις από µία Ευρωπαϊκή
Ένωση, που έχει επενδύσει δισεκατοµµύρια ευρώ στην Τουρκία,
να χαλάσει τις σχέσεις της για σένα. Τι πιο απλό; 

Θέλετε να πάρετε µέτρα; Ξεκινήστε από σήµερα µποϋκοτάζ
των τουρκικών προϊόντων στην Ελλάδα. Το παίρνουµε προσω-
πικά εµείς, οι πολίτες. Κάντε κίνηση για να µποϊκοτάρουµε τα
τουρκικά προϊόντα. Θέλετε να στριµώξετε την Ευρωπαϊκή
Ένωση; Διακόψετε τη ροή των προϊόντων από την Τουρκία, που
είναι ευρωπαϊκά, προς την Τουρκία µέσω της Εγνατίας Οδού µε
τα φορτηγά τους. Όχι ως Κυβέρνηση. Υπάρχουν και υπηρεσιακοί
παράγοντες. Ελέγχους στα φορτηγά αν έχουν καλά ελαστικά, αν
τα φορτηγά τους είναι ασφαλή. Μπορείτε να το κάνετε, καθυστε-
ρήστε τους. Δείξτε ότι κάνετε κάτι. 

Συνέχεια επικαλείστε την Ευρωπαϊκή Ένωση. Ποια Ευρωπαϊκή
Ένωση; Η Ευρωπαϊκή Ένωση δεν έχει στρατό. Το έχετε καταλά-
βει εσείς που επικαλείστε την Ευρωπαϊκή Ένωση ότι η Ευρω-
παϊκή Ένωση δεν έχει στρατό; Το έχετε αντιληφθεί; 

Ο Θουκυδίδης δυόµισι χιλιάδες χρόνια πριν έλεγε ότι για να
έχεις πολιτική ισχύ, πρέπει να έχει στρατιωτική ισχύ. Μα, δεν έχει
στρατιωτική ισχύ η Ευρωπαϊκή Ένωση. Να τους κάνουν «ντα»;
Αυτό πιστεύετε εσείς; Θα στείλουν τη Μέρκελ να τον ραπίσει στις
σφαλιάρες; 

Μόνοι ήµασταν, µόνοι είµαστε και µόνοι θα είµαστε. Αυτό πρέ-
πει να το καταλάβατε. 

Η εικόνα του πρωινού εµένα µε ενόχλησε ως Έλληνα, όχι ως
Πρόεδρο κόµµατος. Δεν µε ενδιαφέρει. Τώρα πρέπει να είµαστε
ενωµένοι πραγµατικά. Τώρα, αυτή τη στιγµή, πρέπει να είµαστε
πραγµατικά ενωµένοι. 
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Να πάµε και στην ενωµένη Ελλάδα, τους ενωµένους Έλληνες. 
Έρχεστε εδώ µε τη «NOVARTIS», κύριοι της Νέας Δηµοκρα-

τίας. Εγώ θα αποδεχτώ -γιατί µε βάση αυτά που εγώ ξέρω, υπάρ-
χει σκευωρία- το δικό σας, αν θέλετε, στρατηγικό θεώρηµα.
Κάνω υπόθεση εργασίας. 

Τώρα που οι Τούρκοι αλωνίζουν στο Αιγαίο, έρχεστε εδώ και
συζητάτε τη «NOVARTIS» και αντιπαρατίθεστε µόνο και µόνο για
ένα πράγµα, για το κοµµατικό σας ακροατήριο. Γιατί αν σας εν-
διέφερε η Ελλάδα, πραγµατικά, θα προσπερνούσαµε τη «NO-
VARTIS» και θα µπαίναµε στην ουσία των προβληµάτων. Ποια
είναι αυτά; 

Υπήρχε σκάνδαλο; Υπήρχε. Αυτή είναι η αλήθεια. Υπήρχε
σκάνδαλο «NOVARTIS». Και δεν το λέω εγώ, το λένε οι Αµερικα-
νοί, ότι η «NOVARTIS» ήταν µία εταιρεία της οποίας η συµπερι-
φορά ήταν σκανδαλώδης. 

Κέρδισε η Ελλάδα πίσω χρήµατα από την ιστορία αυτή; Ζή-
τησε το κράτος το ελληνικό λεφτά; Και µη µου πουν κάποιοι της
Νέας Δηµοκρατίας ότι «θα ζητήσουµε», γιατί έµαθα ότι στείλατε
επιστολή στο Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους για να δει αν θα
µπορεί να διεκδικήσει η Ελλάδα. 

Τι έκανε η Αµερική; Ανεξάρτητο δικηγορικό γραφείο ανέλαβε
την ιστορία και πήρε και κάπου ένα δισεκατοµµύριο ευρώ. 

Γιατί δεν το κάνετε εσείς; Γιατί δεν το έκανε ο ΣΥΡΙΖΑ, που σας
κυνηγούσε εσάς ως κλέφτες και απατεώνες αλλά επί πέντε χρό-
νια δεν έκανε τίποτα για να ζητήσει λεφτά από τη «NOVARTIS»; 

Άρα, στο δικό µου µυαλό αντιλαµβάνοµαι, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ,
ότι αν αυτοί ήταν εγκληµατίες και κακούργοι και απατεώνες, δεν
κυνηγήσατε να πάρετε τα λεφτά πίσω. Δεν τα κυνηγήσατε από
την «NOVARTIS». Αρχίζω, λοιπόν, και σκέφτοµαι µήπως κι εσείς
είστε συνένοχοι σε ένα έγκληµα διαρκές που γίνεται µε τη «NO-
VARTIS», και µόνο για το κοµµατικό σας ακροατήριο αντιπαρα-
τίθεστε. 

Ζητάει η Νέα Δηµοκρατία συναίνεση από τα υπόλοιπα κόµ-
µατα. Να το αντιληφθώ κι αυτό. Και σήµερα το πρωί αντιπαρατί-
θενται, επαναλαµβάνω, λες και είναι –να µην παρεξηγηθούν
ορισµένοι- σ’ ένα ρινγκ, όπου ο καλός και ο κακός ή ο κακός κι ο
καλός σκοτώνονται µεταξύ τους. Τον λόγο δεν κατάλαβα του
πρωινού ρινγκ. 

Πιστεύω, λοιπόν, ότι όλα γίνονται για την εικόνα. Θα παίξει το
βράδυ στο δελτίο ειδήσεων, θα ακουστούν οι Βουλευτές της
Νέας Δηµοκρατίας, θα ακουστούν του ΣΥΡΙΖΑ. Ο κόσµος δεν θα
δει την ουσία. Θα δει αυτό που θέλετε να δείξετε εσείς, όχι την
πραγµατικότητα, όχι το πρόβληµα. 

Θέλετε να συµπληρώσετε ουσιαστικά -θα το πω ωµά- το πε-
λατειακό σας κράτος, τους ψηφοφόρους σας. Γιατί διαφωνείτε
στην «NOVARTIS», για το θέµα των Πρεσπών, κύριοι συνάδελφοι
της Νέας Δηµοκρατίας, εκεί που διαφωνήσατε προεκλογικά, δεν
είπατε «ναι» στην εξεταστική επιτροπή. Το κάνατε «αβαβά», που
λέει κι ο λαός. Το κατάπιατε όλο δικό σας! Δεν υπογράψατε για
εξεταστική!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Πάµε στο επόµενο. Στα ελληνοτουρκικά λέτε τα ίδια πράγ-

µατα. Διάλογος µε την Τουρκία. Διάλογο µε τον λύκο δεν κάνεις.
Τελεία και παύλα. 

Όσο για την «NOVARTIS» αποφασίσατε κι εσείς του ΣΥΡΙΖΑ κι
εσείς της Νέας Δηµοκρατίας να θυσιάσετε τον Παπαγγελό-
πουλο. Δεν είναι κι εδώ ο άνθρωπος. Θυσιάστε τον! Τι κερδίζει η
Ελλάδα αναρωτηθήκατε; Κερδίζει τίποτα η Ελλάδα και ο Έλλη-
νας; Να τον βάλουµε φυλακή. Πόσων χρόνων είναι; Είναι εβδο-
µήντα-ογδόντα; Άλλα διακόσια χρόνια να ζήσει άνθρωπος. Δεν
θα ξαναβγεί ποτέ από τη φυλακή.

Γιατί δεν βάλατε στο κάδρο και τον Τσίπρα που το ζητούσε ο
ίδιος; Δηλαδή, θέλετε να µου πείτε ότι στη «NOVARTIS» δεν
ήξερε ο Τσίπρας, στο Μάτι δεν ήξερε ο Τσίπρας. Δηλαδή, είχαµε
Πρωθυπουργό ή µαριονέτα; Δεν ήξερε τίποτα ο Τσίπρας; Σας
είπα να βάλετε στο κάδρο και τον Τσίπρα για να συµφωνήσουµε
µαζί. Εσείς, όµως, βγάλατε τον Τσίπρα απ’ έξω, βάλατε τον Πα-
παγγελόπουλο, δεν ζητάτε τα λεφτά από τη «NOVARTIS» και θέ-
λετε εµείς να συναινέσουµε στο θέατρο του παραλόγου, στο
τσίρκο που πάτε να κάνετε. 

Δεν θα συµφωνήσουµε. Γιατί, επαναλαµβάνω, και σκευωρία να

είναι -που συµφωνούµε µαζί σας, είναι σκευωρία, θα σας το πω,
όµως, διαφορετικά- πολιτικούς αντιπάλους δεν τους πας στα δι-
καστήρια εσύ, τους πάει η δικαιοσύνη. Συµφωνούµε. Τι θέλετε,
όµως, να µου πείτε, ότι ο Τσίπρας δεν ήξερε τίποτα; Για πείτε
µου εσείς. Δεν γνώριζε τίποτα; 

Θα σας πω τι λέει ο λαός. «Εδώ καράβια χάνονται, βαρκούλες
αρµενίζουν», είστε κύριοι! Ειλικρινά το λέω αυτό. Ζητήστε πρώτα
τα λεφτά από τη «NOVARTIS», τα εκατοµµύρια ευρώ που έφαγαν
η «NOVARTIS» και οι γιατροί τους οποίους αθωώσατε όλοι σας.
Διότι εδώ υπάρχουν πολλοί γιατροί έτσι κι αλλιώς, και είµαι βέ-
βαιος ότι πολλοί Βουλευτές εδώ µέσα που ήταν γιατροί κατά το
παρελθόν, υπέγραφαν συνταγές της «NOVARTIS». Κάνω λάθος;
Εδώ µέσα είναι γιατροί και δικηγόροι. Φαντάζοµαι ότι κάποιοι για-
τροί που είναι εδώ µέσα σήµερα Βουλευτές, πριν από έξι χρό-
νια…

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Κάποιοι λέω. Εσύ µηχανικός είσαι. Τα είπαµε αυτά. Μηχανικός

είσαι.
Λέω, λοιπόν, ότι γιατροί υπέγραφαν συνταγές.
Αυτές οι συνταγές είναι λεφτά του ελληνικού λαού. Γιατί δεν

τα ζητάτε; Φέρτε πίσω τα κλεµµένα της «NOVARTIS»! Φέρτε τα
και να βάλουµε στο κάδρο και τον Τσίπρα και τον Βελόπουλο και
τον Νικολόπουλο κι όποιον θέλετε. Φέρτε τα λεφτά τα κλεµµένα!
Δεν γίνεται έτσι κουβέντα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Πάµε και στην ουσία των ελληνοτουρκικών. Ξέρετε, θα µπο-

ρούσα να πω για το νόµο περί ευθύνης Υπουργών. Θα σας πω
µόνο τι έλεγε η Νέα Δηµοκρατία. Είναι εδώ ο καλός µου φίλος
από τα παιδικά χρόνια. Πολιτικά διαφωνούµε µε τον Άδωνι, αλλά
είµαστε φίλοι χρόνια. Δεν λέω εσένα Μάκη. Εσύ είσαι αργότερα.
Έλεγε, λοιπόν, -χτυπιόταν και είχε δίκιο ο άνθρωπος, γιατί θεω-
ρούσε ότι πήγαιναν να τον φυλακίσουν και όταν είσαι εν αδίκω,
θα πεις και παραπάνω πράγµατα, όπως έλεγε και όλη η Νέα Δη-
µοκρατία- «Θα διωχθούν όλοι!». Ο Παπαγγελόπουλος µόνο.
Όλοι; Ο Τσίπρας πού είναι; Τα υπόλοιπα παιδιά της παρέας πού
είναι; Τα λέγατε εσείς. 

Μετά τις εκλογές λέγατε, «είναι πολιτική η τιµωρία του κ. Τσί-
πρα». Το έλεγε ο Πρωθυπουργός σας. «Εγώ…» -λέει- «…πολιτι-
κούς µου αντιπάλους δεν τους πάω στα δικαστήρια». Δηλαδή,
άµα είναι απατεώνας, λωποδύτης, κατακλέψει την Ελλάδα, δεν
τον πας εσύ στο δικαστήριο ποτέ;  Τι λογική αυτή τη λογική αυτή; 

Θα κάνω κι ένα ρητορικό ερώτηµα: Κάνει η «NOVARTIS» συµ-
βιβασµούς µε άλλες χώρες, ναι ή όχι, κύριοι συνάδελφοι της
Νέας Δηµοκρατίας; Έκανε συµβιβασµούς του ΣΥΡΙΖΑ; Γιατί ο
ΣΥΡΙΖΑ δεν µιλάει; Έκανε συµβιβασµούς µε άλλες χώρες και τις
αποζηµίωσε. Γιατί δεν διεκδίκησε ο ΣΥΡΙΖΑ και η Νέα Δηµοκρα-
τία έναν συµβιβασµό να πληρώσει η «NOVARTIS» εκατοµµύρια
ευρώ; Κανείς σας! Ρωτώ και απαντήστε µου γι’ αυτό! Για ποιον
λόγο, ενώ άλλες χώρες παίρνουν λεφτά, κάνουν συµβιβασµό µε
τη «NOVARTIS» και παίρνουν χρήµατα, η Ελλάδα δεν ζήτησε
ποτέ; Προφανώς, γιατί κάποιοι πολιτικοί καλύπτουν τη «NOVAR-
TIS»! Είναι προφανέστατο. Δεν είναι τόσο ανεπαρκείς. Δεν µπο-
ρεί να είστε επαρκείς όλοι. Κάποιοι καλύπτουν τη «NOVARTIS». 

Οι Ηνωµένες Πολιτείες πήραν 1 δισεκατοµµύριο ευρώ. Δεν
µπορώ να πάρω 200 εκατοµµύρια ευρώ και να πάρω και τα ελι-
κόπτερα Σούπερ Πούµα και τις τορπίλες που χρειάζοµαι και τους
πυραύλους «SCALP» που χρειάζεται η Ελλάδα για να τροφοδο-
τήσω τον Ελληνικό Στρατό µε όπλα; Μπορείτε να πάρετε άνετα
200 εκατοµµύρια. Γιατί δεν τα ζητάτε; Πηγαίνετε σ’ ένα νοµικό
γραφείο και µην πηγαίνετε στο Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους
-γιατί ζητάτε να περάσει η ευθύνη από πάνω σας και να πάει
κάπου αλλού- και ζητήστε πραγµατικά τα λεφτά πίσω. Βάλτε ένα
δικηγορικό γραφείο κανονικό, όπως έκαναν στις Ηνωµένες Πο-
λιτείες. Γιατί στο τέλος θα πάρετε ό,τι πήρατε από «SIEMENS»,
κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας. Και τι πήρατε; Πήρατε σεµινάρια,
κάτι ψιχουλάκια. Πήρατε σεµινάρια για ανεπίδεκτους µαθήσεως.
Αυτό κάνατε µε τη «SIEMENS». Αυτό θα κάνετε και µε τη «NO-
VARTIS». Επειδή, όµως, δεν έχουµε τα µέσα εµείς και τα έχετε
εσείς, µπορείτε να λέτε ό,τι θέλετε και βγαίνετε στον «ΣΚΑΪ», στο
«STAR», στα κανάλια και κάνετε το κρέας ψάρι. Βαφτίζετε την
ήττα νίκη. 

16898 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Έτσι έγινε και µε τη Σύνοδο Κορυφής, για την οποία είπα χθες
πολλά αλλά δεν απαντήθηκαν. Διότι αυτό που έγινε στη Σύνοδο
Κορυφής θα σας το πω µε πολύ απλά µαθηµατικά, αριθµητική.
Παίρνουµε -λέει- τριάντα ή σαράντα, αλλά είναι και δανεικά τα
µισά. Άρα, αυξάνουµε το δηµόσιο χρέος, µε τόκο. Μη µου πείτε
είναι χαµηλότοκο πάλι. Με ύφεση 8% και 2% χαµηλότοκο επιτό-
κιο είναι 10%. Απλή αριθµητική.

Πάµε στον κ. Τσίπρα. Θα επανέλθω. Μας µίλησε για την επί-
κληση της Ευρωπαϊκής Ενώσεως. Το πρωί βγάλαµε ανακοίνωση
ως κόµµα. Το λέω εδώ και πάρα πολλούς µήνες. Επίκληση του
άρθρου 42 της Ευρωπαϊκής Ενώσεως. Επιτέλους ξυπνήστε! Το
λέω από τον Μάρτιο - Απρίλιο, επίκληση του άρθρου 42. Μετά
από µήνες, ο κ. Δένδιας σήµερα έκανε το ίδιο. Χρειάστηκαν
µήνες για να κάνει την επίκληση του άρθρου, έκτακτης Συνόδου
Κορυφής. Και σήµερα µε δελτίο Τύπου ο κ. Δένδιας το ζητάει.

Έστειλα προσωπική επιστολή στον Πρωθυπουργό ο ίδιος. Του
είπα για τα πέντε Σούπερ Πούµα που διαθέτει η ΕΛΑΣ και είναι
παρκαρισµένα σε στέγαστρα, γιατί δεν έχουµε τα 10 εκατοµµύ-
ρια ευρώ για να τα παραλάβουµε. Δεν µου απάντησε ο Πρωθυ-
πουργός. Πείτε του, κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε, να µας
απαντήσει. Πέντε Σούπερ Πούµα είναι ετοιµοπόλεµα και περιµέ-
νουν κάποια εκατοµµύρια ευρώ για να γίνουν πραγµατικότητα
και να βγουν στον Ελληνικό Στρατό έξω. Πέντε είναι. Δεν ένα,
ούτε δύο, ούτε τρία. Πέντε είναι -από το 2014 είναι αυτή η ιστο-
ρία- και κοστίζει δυόµισι εκατοµµύρια το ένα. Αντίθετα, δώσατε
20 εκατοµµύρια ευρώ στα αδηφάγα τέρατα των µέσων ενηµε-
ρώσεως, για να µπορούν να λιβανίζουν  τον κάθε Υπουργό ή πο-
λιτικό ή πρωθυπουργό. 

Κύριοι συνάδελφοι, θέλετε την αλήθεια; Η Τουρκία διαθέτει το
πλεονέκτηµα του αιφνιδιασµού. Αυτή είναι η αλήθεια. Όποτε
αποφασίσει, θα χτυπήσει. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Μην κο-
ροϊδευόµαστε. Όταν, δηλαδή, οι πιθανότητες θα είναι υπέρ της,
θα χτυπήσει την Ελλάδα. Είναι νοµοτελειακό γεγονός. Γιατί;
Θέλει να µας οδηγήσει σε διαπραγµατεύσεις. Αυτός είναι ο σκο-
πός των Τούρκων. Δεν θέλουν πόλεµο µε την έννοια του γενικευ-
µένου πολέµου. Δεν τους βολεύει και τους ίδιους. Θέλουν, όµως,
να συρθούµε σε διαπραγµάτευση. 

Ερώτησή µου: Υπάρχει ενωµένο, αρραγές µέτωπο; Θα σας το
πω και ντρέποµαι. Στον ελληνικό λαό υπάρχει. Και είµαι περήφα-
νος ,διότι ο ελληνικός λαός δεν ακούει τις ανοησίες που ακού-
γονται εδώ µέσα από όλα τα κόµµατα. Υπάρχει ενωµένο,
αρραγές µέτωπο!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Πρέπει κι εµείς, λοιπόν, να είµαστε ενωµένοι και αρραγείς,

αλλά πρέπει και ο Πρωθυπουργός να πάρει πρωτοβουλίες. Να
συγκαλέσει τη σύσκεψη πολιτικών Αρχηγών, να ενηµερώσει για
τα δεδοµένα για να ξέρουµε και να µη µιλάµε εµείς. Πρέπει να
µιλάει ο Πρωθυπουργός ως ενωµένο πολιτικό σύστηµα και ενω-
µένος λαός. Λέω ότι ο λαός πρέπει να γίνει το παράδειγµα. Για
πρώτη φορά βλέπω τους Έλληνες ενωµένους. Ας αντιληφθούµε,
λοιπόν, ότι κι εµείς οι πολιτικοί πρέπει να αναλάβουµε τις ευθύ-
νες µας. Χρειάζεται, όµως, ο Πρωθυπουργός να αναλάβει τις
πρωτοβουλίες για να αναλάβουν και οι υπόλοιποι Αρχηγοί τις ευ-
θύνες τους. 

Όταν κατεβαίνει ο τουρκικός στόλος µε δεκαέξι πολεµικά
σκάφη –δεκαεννιά λένε άλλοι, είκοσι λένε άλλοι- και ο Πρωθυ-
πουργός χθες το απόγευµα, µε την κ. Σακελλαροπούλου, δυστυ-
χώς, -λυπάµαι- ήταν στον Ωρωπό σε συναυλία, κάτι κάνουµε
λάθος. Δυστυχώς, κάτι κάνουµε λάθος! Δεν το περίµενα από τον
Έλληνα Πρωθυπουργό, την ώρα που όλος ο κόσµος άκουγε
αυτά που άκουγε, µε fake news, παραπληροφόρηση, µε τον
τουρκικό στόλο να κατεβαίνει, να βγαίνει το «YAVOUZ», να βγαί-
νει το «ORUC REIS» έξω- να είναι σε µια συναυλία. Δεν γίνονται
αυτά παιδιά, ειλικρινά! Και να απαξιοί να ενηµερώσει τους άλ-
λους Αρχηγούς των κοµµάτων! 

Δεν επικαλείσαι ευρωπαϊκές κυρώσεις, φίλες και φίλοι. Το λέω
ειλικρινά. Και το λέω όχι στο συναίσθηµά σας, στη λογική σας.
Δηλώνεις βέβαιος γι’ αυτά που µπορείς να κάνεις και ότι είσαι
έτοιµος να τα κάνεις. Ποια είναι η δήλωση του Πρωθυπουργού
που δηλώνει βεβαιότητα γι’ αυτό που θα κάνει ή που θέλει να
κάνει; Δεν υπάρχει δήλωση. Αντ’ αυτού, συναυλίες. 

Εκτός εάν το πράγµα είναι σικέ, είναι συµφωνηµένο µέσω Γερ-
µανίας που είναι ο µεσολαβητής, να µας πάνε σε συνεκµετάλ-
λευση, που τόσο πολύ καλλιεργούν πολλοί µέσα στο κόµµα σας,
κύριοι συνάδελφοι. 

Σου ξέφυγε κι εσένα µια φορά στον «ΣΚΑΪ», στο κανάλι σας,
περί συνεκµεταλλεύσεως. Το λέω για να ξεκαθαρίσουµε ότι είναι
άλλο να σου ξεφεύγει κάτι κι άλλο να το πιστεύεις. Υπάρχουν
Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας που πιστεύουν ότι η συνεκµε-
τάλλευση είναι η λύση.   

Για εµάς η συνεκµετάλλευση µε τον εχθρό µας, τον λύκο µας,
είναι το τάισµά του έτι περαιτέρω, για να µας φάει ολόκληρους
την επόµενη ηµέρα. Καταλάβετέ το, δεν ταΐζεις τον λύκο που
θέλει να σε φάει, δεν του δίνεις την περιουσία σου!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Εξέδωσαν, λοιπόν, οι φίλοι σας οι Αµερικάνοι µια ανακοίνωση

χθες. Και για να δείτε πόσο πρόστυχη είναι η συµπεριφορά των
καναλιών σας, των µέσων που ελέγχετε, έβγαιναν και έλεγαν
«στήριξη των Ηνωµένων Πολιτειών προς την Ελλάδα». 

Ακούστε τι έλεγε η δήλωση: «Καλούµε την Τουρκία να αποφύ-
γει κινήσεις που θα αυξήσουν εντάσεις σε αµφισβητούµενη πε-
ριοχή». Είστε ικανοποιηµένοι από την αµερικανική αυτή δήλωση;
Οι φίλοι σας οι Αµερικάνοι και οι Γερµανοί θεωρούν αµφισβητού-
µενη περιοχή την ελληνική υφαλοκρηπίδα; Και αν µου πείτε ότι
δεν είναι πλέον 100% ελληνική η υφαλοκρηπίδα, γιατί δεν ορί-
σαµε συντεταγµένες, γιατί δεν ορίζετε συντεταγµένες ως Νέα
Δηµοκρατία στον ΟΗΕ; Εδώ και µήνες έπρεπε να στείλει το
Υπουργείο Εξωτερικών και να πει ότι αυτή η περιοχή είναι δική
µας και ότι κάναµε την ΑΟΖ µε τις συντεταγµένες, την ανακηρύ-
ξαµε! 

Ξέρετε τι έγινε χθες, κύριοι συνάδελφοι; Ότι έκανε ο Σηµίτης
µε τα Ίµια, κάνατε χθες εσείς µε το Καστελλόριζο, γιατί γκρίζα-
ραν την περιοχή οι Αµερικάνοι ως αµφισβητούµενη. Αυτή είναι η
πραγµατικότητα!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Κι όταν διαβάσετε καλά τι λένε οι Αµερικάνοι, θα καταλάβετε

το έγκληµα που έγινε για δεύτερη φορά µέσα σε λίγες ηµέρες.
Το πρώτο είναι που δεν στείλατε συντεταγµένες. Σας τα λέω για
να ξέρετε, γιατί µπορεί κάποιοι να µασάνε κουτόχορτο αλλά η
Ελληνική Λύση ούτε σανό τρώει ούτε κουτόχορτο καταπίνει.
Ήρθε εδώ για να σας τα λέει, να σας προειδοποιεί και να σας
βοηθήσει για να µην κάνετε λάθη. Την όποια κυβέρνηση. 

Επίσης, ξεχνάτε βασικά πράγµατα. Γιατί δεν κάνατε ανακή-
ρυξη της ΑΟΖ µε την Κύπρο; Τελειώνει το παραµύθι µε το Κα-
στελλόριζο. Μονοµερής ανακήρυξη και οριοθέτηση µε την
Κύπρο. Προσπερνάς την Τουρκία! Γιατί φοβάστε, γιατί σας είπαν
να µην το κάνετε, γιατί έπρεπε να γκριζάρει την περιοχή, για να
συρθούµε, είτε ήσυχα είτε µε επεισόδιο σε µια συνεκµετάλλευση
και έναν διάλογο, ο οποίος θα είναι µειοδοτικός. Σας το λέω από
τώρα. Διάλογος για την περιουσία του ελληνικού λαού δεν πρό-
κειται να γίνει από καµµία ελληνική κυβέρνηση. Γιατί; Διότι είναι
προδοσία ερήµην του ελληνικού λαού! Πρέπει να πάτε σε εκλο-
γές και µετά θα πάµε σε διάλογο.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Εγώ θα το πω: Δεν έχουµε να φοβηθούµε τίποτα από τους

Τούρκους. Τίποτα! Όσοι ξέρουν λίγο τα όπλα, ξέρουν ότι τα υπο-
βρύχιά µας είναι καλύτερα από των Τούρκων, ότι έχουµε υπερο-
πλία, ξέρουν ότι µπορούµε να βάλλουµε σε εκατόν ογδόντα
χιλιόµετρα µε τους «SCALP» που έχει η Ελλάδα. Υπερτερούµε
των Τούρκων και αν υπάρξει ένας «παλαβός», ένας «τρελός» σαν
τον Κουντουριώτη, πολύ εύκολα η Τουρκία θα µπει ξανά εκεί που
της αξίζει, µέσα στα Δαρδανέλια για να µην ξαναβγούν στο Αι-
γαίο και να µην προκαλούν! Αυτή είναι η αξία του τουρκικού πο-
λεµικού ναυτικού και απεδείχθη πολλές φορές. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Επαναλαµβάνω, λοιπόν, ότι θέλει ψυχραιµία από το πολιτικό

σύστηµα, ενωµένο αρραγές µέτωπο, αλλά όχι φόβο. Δεν φοβό-
µαστε κανέναν και δεν µπορούµε να φοβηθούµε κανέναν επειδή
είµαστε καλύτεροι. Έχουµε καλούς Ικάρους, καλούς ναύτες,
καλό Πολεµικό Ναυτικό, καλούς στρατιώτες, καλούς αξιωµατι-
κούς, που πένονται βέβαια, καλά οπλικά συστήµατα, που µπο-
ρούµε να απαντήσουµε, και κανένας Τούρκος δεν µπορεί να
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φοβίσει τους Έλληνες. Οι Έλληνες ενωµένοι, ποτέ νικηµένοι!
Ενωµένοι, όµως!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Ας ξεκινήσουµε από το πολιτικό µας σύστηµα και ας στείλουµε

ένα µήνυµα σε κάποιους εκεί στην Τουρκία. Διάβαζα έναν
Τούρκο ιστορικό, που είναι στο Πανεπιστήµιο του Σαγγαρίου αν-
τιπρύτανης, ο οποίος ζήτησε, κύριοι συνάδελφοι, την αφαίρεση
των τοιχογραφιών της Αγίας Σοφίας, διότι λέει η αυτοκράτειρα
η δική µας ήταν πόρνη και λέει ότι το τζαµί δεν µπορεί να φιλο-
ξενεί πόρνες και θα το ξηλώσει. Αυτή είναι η εισήγησή του στον
Ερντογάν. 

Εγώ µπορώ να του πω κάτι πολύ απλό. Δεν έχει δικαίωµα να
οµιλεί ένας για τον δικό µας ορθόδοξο ναό, διότι ο δικός του ο
Μωάµεθ ο Πορθητής είχε οκτάχρονα χανουµάκια και ο ίδιος ήταν
µε τον Ιµπραήµ. Τα λέω για να καταλάβουν κάποιοι. 

Όµως, δεν απάντησε το Υπουργείο Εξωτερικών ούτε το
Υπουργείο Πολιτισµού. Δεν έγινε ούτε µια δήλωση. Επαναλαµ-
βάνω: Όταν βγαίνει ο ίδιος, αυτός ο Μπαχτσελί, ο συνεργάτης
του Ερντογάν, ο στηριχτής και υποστηριχτής του σωβινισµού της
Τουρκίας, του φασισµού και του ναζισµού που διέπει την Τουρ-
κία, και λέει τα προαναφερθέντα και φοράει το δακτυλίδι µε την
Αγία Σοφία τζαµί και το επιδεικνύει στα κανάλια, µε αυτούς θα
κάνετε διάλογο; Με αυτούς θέλετε να κάνετε διάλογο, κύριοι της
Νέας Δηµοκρατίας; Με αυτούς; Με τον Μπαχτσελί, τους «Γκρί-
ζους Λύκους», τους φασίστες ναζιστές; Όχι διάλογο µε ναζιστές,
όχι διάλογο µε φασίστες, όχι διάλογο µε σωβινιστές Τούρκους
που καταπιέζουν, παραβιάζουν ανθρώπινα δικαιώµατα εδώ και
δεκαετίες και σφάζουν κόσµο! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Βέβαια, ξέρω ότι θα απαντήσει ο φίλος µου ο Άδωνις, αλλά

Άδωνι Γεωργιάδη δεν περίµενα ποτέ από εσένα ειδικά να δώσεις
χρήµατα στο ΕΛΙΑΜΕΠ, και να απαντήσεις στον Αντιπρόεδρο τον
δικό µας µε ένα ύφος -θα το πω ευθέως- ιταµό για τη δική µας –
λέει- ρωσική στήριξη.

Θα σας πω κάτι, κύριε Γεωργιάδη, και θέλω να το θυµάστε
καλά: Ο Βελόπουλος εδώ και είκοσι χρόνια δεν άλλαξε γραµµή
σε ό,τι έχει πει. Και έχει πει χίλιες φορές ότι δεν υπάρχουν φίλοι,
υπάρχουν συµφέροντα. Έχει πει, επίσης, ότι το ΕΛΙΑΜΕΠ είναι
ένα ινστιτούτο το οποίο αγωνίζεται για τη συνεκµετάλλευση στο
Αιγαίο. Και δεν µπορώ να καταλάβω, γιατί δεν δίνεις µερικά εκα-
τοµµύρια για να πάρουµε τα Σούπερ Πούµα εσύ και η Κυβέρνησή
σου, και δίνεις στο ΕΛΙΑΜΕΠ του Ντόκου και στα υπόλοιπα καλά
παιδιά, που έχουν όλα τα αντεθνικά κείµενα, λεφτά. Αυτό δεν
µπορώ να καταλάβω. Αυτό δεν το κατάλαβα ποτέ µου. Και λυπά-
µαι γιατί -θα σου το πω ευθέως, φίλε Άδωνι Γεωργιάδη- είµαστε
οι µόνοι που τηρούµε µια συγκεκριµένη στάση. Εάν εµείς στηρί-
ζαµε µια κυβέρνηση ή ένα κράτος, θα βγαίναµε και φωτογραφίες
µε τους πρεσβευτές του. Αν µου δείξεις µια φωτογραφία µε πρέ-
σβη άλλης χώρας δική µου, εγώ θα παραιτηθώ αύριο το πρωί.
Με πρέσβη, στην πρεσβεία τους µέσα στα γραφεία τους! Δεν
υπάρχει ούτε µία ούτε αµερικανική ούτε γερµανική εκεί που γεν-
νήθηκα! 

Είπατε στον κ. Βιλιάρδο ότι είµαστε µε τους Ρώσους. Το είπατε
και είναι γραµµένο στα Πρακτικά. Δεν είµαστε µε τους Ρώσους.
Αυτό είναι το πρόβληµα το δικό σας. Δεν το καταλαβαίνετε. Γιατί
εσείς επειδή είστε µε τους Γερµανούς και τους Αµερικανούς,
εµείς πρέπει να είµαστε µε τους Ρώσους. Εµείς είµαστε µε την
Ελλάδα και τους Έλληνες και το συµφέρον της πατρίδας. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Δεν λέω ότι δεν είστε κι εσείς µε το συµφέρον της πατρίδας.

Όµως, λέω ότι µπορεί να κάνετε λάθος, γιατί οι Αµερικανοί ου-
δέποτε µας βοήθησαν. Ήδη γκρίζαραν το Καστελλόριζο. 

Και κλείνοντας -γιατί εγώ δεν θέλω να γίνω απολογητής- θα
προτείνω ορισµένα πράγµατα για κάποιους που δεν θέλουν να
καταλάβουν. Τι θα έκανα εγώ αν ήµουν Πρωθυπουργός; Αντίµε-
τρα τώρα! Θα έβαζα τα κανάλια, που έδωσα 20 εκατοµµύρια
ευρώ, να αρχίσουν να λένε να µην παίρνουµε τουρκικά προϊόντα.
Πού πονάει η Τουρκία σήµερα; Στην οικονοµία της, κύριοι συνά-
δελφοι. Ας την πιέσουµε εκεί, ας την πατήσουµε στον κάλο, στην
οικονοµία της! Η οικονοµία της καταρρέει, έχει τεράστια οικονο-
µικά προβλήµατα. Θα µου πείτε, θα πεθάνει; Όχι, θα πονέσει

όµως. Θα δείξουµε ότι αντιδρούµε και ότι δεν περιµένουµε τον
«από µηχανής θεό» που λέγεται η Ευρωπαϊκή Ένωση, να έρθει
να µας σώσει και να «κάνει ντα». Ποιοι θα «δείρουν» την Τουρκία;
Η Ιταλία που δίνει πολεµικά ελικόπτερα στην Τουρκία; Η Γερµα-
νία που δίνει τάνκς στην Τουρκία; Η Αµερική που δίνει οπλικά συ-
στήµατα στην Τουρκία; Αυτοί θα δείρουν την Τουρκία; Αυτό
πιστεύετε εσείς; Δίνουν πολλαπλάσια σε αντίτιµο. 

Πάµε στο επόµενο. Δηµιουργήστε προβλήµατα στις µεταφο-
ρές προϊόντων των Τούρκων από την Εγνατία Οδό. Το έχω πει
χίλιες φορές. Κάντε κινήσεις, ώστε να γίνετε πειστικοί στην Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση ότι ζητάτε αντίµετρα. Κάνετε κινήσεις, ώστε να
δείξετε στην Ευρωπαϊκή Ένωση ότι είστε αποφασισµένοι, ότι ο
Πρωθυπουργός έχει αποφασίσει να επιβάλει αντίµετρα. Δεν λέω
για πόλεµο, λέω για οικονοµικό πόλεµο ότι αντιδρούµε στον σω-
βινισµό της Τουρκίας. Επιτέλους, κάνετε κάτι! Μου θυµίζετε τη
στρουθοκάµηλο που βάζει το κεφάλι µέσα στην άµµο και λέει
«θα σωθώ». Θα τη φάει το λιοντάρι! Μου θυµίζετε, επίσης, αυτόν
που πνίγεται και λέει «θεά Αθηνά σώσε µε». Συν Αθηνά και χείρα
κίνει! Η Τουρκία είναι ο λύκος, όπως σας είπα, και εµείς είµαστε
το πρόβατο. Αν είσαι πρόβατο, είναι άσκοπο να περνάς αποφά-
σεις υπέρ της χορτοφαγίας και να λες είµαστε χορτοφάγοι,
οπότε θα µας σώσει η Ευρώπη. Όσο ο λύκος εξακολουθεί να σε
βλέπει σαν πρόβατο, θα είσαι πρόβατο γι’ αυτόν. Και η Τουρκία,
ο λύκος, µας βλέπει σαν πρόβατο! Καταλάβετέ το!

Κλείνοντας, θα ήθελα να πω το εξής: Θέλετε προτάσεις; Ας
στείλει σήµερα η Νέα Δηµοκρατία ένα µήνυµα στους Ευρωβου-
λευτές σας -αύριο γίνεται ένα ψήφισµα- για µποϊκοτάζ των τουρ-
κικών προϊόντων στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο. Και ο ΣΥΡΙΖΑ ας
στείλει -γιατί όχι;- και όλα τα υπόλοιπα κόµµατα. Η εισήγηση είναι
του κ. Φράγκου, του Ευρωβουλευτή µας, που λέει «η Ευρωπαϊκή
Ένωση, ο αρµόδιος Επίτροπος Εµπορίου, να αποφασίσει να δη-
µιουργήσει προβλήµατα και προσχώµατα στα τουρκικά προ-
ϊόντα, ποιοτικούς ελέγχους…» κ.λπ.. 

Επειδή βλέπω ότι σε κάποιους φαίνεται περίεργο, µπορούµε
µε βάση τα ευρωπαϊκά στάνταρς να κάνουµε ποιοτικούς ελέγ-
χους στα τουρκικά προϊόντα, οπωροκηπευτικά, τρόφιµα κ.λπ., ζι-
ζανιοκτόνα, παρασιτοκτόνα. Είναι ένα µηχανηµατάκι και τα
στέλνεις πίσω. 

Υπογράψτε, λοιπόν, οι Ευρωβουλευτές σας, το κείµενο αυτό.
Μην κάνετε όπως κάνατε µε τους «ANTIFA» που προτείναµε εµείς
ως Ελληνική Λύση στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο να θεωρηθεί τρο-
µοκρατική οργάνωση αυτοί που µεταφέρουν όπλα και βόµβες
και δεν το υπογράψατε ποτέ. Υπογράψτε εναντίον της Τουρκίας
µαζί µας. Κάντε το επιτέλους! Πείτε στους Ευρωβουλευτές σας
να υπογράψουν. 

Όµως, εσείς υπογράφετε άλλα πράγµατα. Και αυτό µε ενο-
χλεί, κύριοι συνάδελφοι. Ξέρετε τι υπογράφετε; Να δώσει η κ.
Κεραµέως ένα εκατοµµύριο ευρώ στον Βοτανικό, να δώσει 50
εκατοµµύρια ευρώ το ελληνικό κράτος-η κ. Μενδώνη- σε οθωµα-
νικά µνηµεία, για να θυµίζει ότι η Ελλάς κάποτε ήταν τετρακόσια
χρόνια σκλαβωµένη. 

Αυτά υπογράφει η Νέα Δηµοκρατία. Είναι ο µικροελλαδισµός
µας, ο οποίος βλάπτει σοβαρά την πατρίδα. 

Θα σας το πω και κλείνω εδώ. Σκεφθείτε ως Έλληνες, κύριοι
της Νέας Δηµοκρατίας. Είστε Κυβέρνηση, οι υπόλοιποι είµαστε
Αντιπολίτευση. Σκεφθείτε ως Έλληνες, όχι ως νεοέλληνες. Σκε-
φθείτε µεγαλόψυχα, σκεφθείτε ανά τους αιώνες ποιοι ήταν οι Έλ-
ληνες και όχι τα τελευταία δέκα χρόνια που έχουµε ποδηγετηθεί
λόγω της πτώχευσης. Σκεφθείτε ότι πρώτα είναι η Ελλάδα,
πρώτα είναι οι Έλληνες και να κάνουµε νέες Θερµοπύλες, εάν
χρειαστεί. Ενωµένοι Έλληνες, ποτέ νικηµένοι!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Ακούστε, όµως, την Ελληνική Λύση, γιατί αυτό που θέλει η Ελ-

ληνική Λύση είναι κάποτε να κυβερνήσει, ναι αλλά µέχρι τότε
θέλει να βοηθάει την όποια κυβέρνηση. Είτε είναι ο ΣΥΡΙΖΑ είτε
είναι η Νέα Δηµοκρατία, όποιος και εάν κυβερνάει, θα είµαστε
δίπλα στα καλά και απέναντι στα στραβά, αλλά θα είµαστε πάντα
για το καλό της πατρίδας εδώ και για το συµφέρον των Ελλήνων.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Όρθιοι οι Βουλευτές της Ελληνικής Λύσης χειροκροτούν)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Πριν δώσω τον λόγο
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στους δύο Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους που το ζήτησαν,
στον κ. Τζανακόπουλο και στον κ. Λοβέρδο, θα ήθελα να κάνω
µια µικρή διευκρίνηση, επειδή ακούστηκε από προηγούµενες οµι-
λητές ότι τάχα ο Πρωθυπουργός ήταν σε συναυλία στον Ωρωπό.

Χθες έγινε µια εκδήλωση που οργανώθηκε από τη Βουλή των
Ελλήνων στον Ωρωπό, η οποία δεν ήταν συναυλία, ήταν εκδή-
λωση όπως γράφει η πρόσκληση, που θα την καταθέσω στα
Πρακτικά. Ήταν µια εκδήλωση παραχώρησης από το Υπουργείο
Δικαιοσύνης των παλαιών φυλακών Ωρωπού στον Δήµο Ωρωπού,
µε σκοπό την ίδρυση Κέντρου Ιστορίας, Δηµοκρατίας και Δοµών
Πολιτισµού, µε αφορµή τη συµπλήρωση σαράντα έξι ετών από
την αποκατάσταση της δηµοκρατίας, κάτι που ήταν ανταπόκριση
σε ένα αίτηµα δεκαετιών από τον Δήµο Ωρωπού, και συσχετίζεται
µε το γεγονός ότι µεθαύριο είναι η τεσσαρακοστή έκτη επέτειος
αποκαταστάσεως της δηµοκρατίας.

Καταθέτω στα Πρακτικά την πρόσκληση.
(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Βουλής κ. Κωνσταντίνος Τα-

σούλας καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα πρό-
σκληση, η οποία βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της
Βουλής)

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής
Λύσης): Ας το κάναµε µεθαύριο. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Τυχόν µαταίωση της
εκδηλώσεως λόγω της υπερεντάσεως που είχαµε µε την Τουρ-
κία, µπορούσε εξίσου να στηλιτευθεί ως δηµιουργούσα πανικό
αχρείαστο στην κοινή γνώµη.

Η εκδήλωση πήγε πάρα πολύ καλά και δεν ήταν ούτε συναυλία
ούτε κινηµατογράφος, δεδοµένου ότι είχε και µια προβολή οπτι-
κοακουστικού υλικού. Το λέω για τυχόν επόµενους οµιλητές, που
µπορεί να πουν ότι πήγε να δει σινεµά. Ήταν, λοιπόν, µια οργα-
νωµένη εκδήλωση από τη Βουλή, που συµβόλιζε την ενότητα,
την αντίσταση κατά της δικτατορίας και τη θέληση της δηµοκρα-
τίας µας να προχωρήσει µπροστά προς το µέλλον.

Θα δώσω τον λόγο στον κ. Τζανακόπουλο, µετά στον κ. Λο-
βέρδο και στη συνέχεια θα µιλήσει ο κ. Βιλιάρδος, για τη σειρά
που έχει ως κατά προτεραιότητα οµιλητής.

Κύριε Τζανακόπουλε, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Θα είµαι σύντοµος.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, καταλαβαίνω και συµπάσχω µε

τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας Δηµοκρατίας, ο
οποίος µε δεδοµένη την απουσία του κ. Μητσοτάκη- όχι µόνο σή-
µερα από τη Βουλή, αλλά συνολικά από το πολιτικό πεδίο, είτε
αυτό αφορά τη διαπραγµάτευση στην Ευρώπη είτε αυτό αφορά
τα ελληνοτουρκικά ζητήµατα- αισθάνεται την ανάγκη να διατη-
ρήσει ψηλά το ηθικό της ηµιαπούσας Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του κ. Μητσοτάκη.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Για ρίξτε µια µατιά πίσω σας.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Όµως απ’ αυτό µέχρι στο

να φθάνει στο σηµείο ο κύριος Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
της Νέας Δηµοκρατίας να µας διαβεβαιώνει ότι ο κ. Ερντογάν, ο
Πρόεδρος της Τουρκίας, αισθάνεται και αιφνιδιασµένος, κατα-
λαβαίνετε ότι υπάρχει µία µικρή –θα πω εγώ- απόσταση. Νοµίζω
ότι θα πρέπει, αν µη τι άλλο, σε τέτοιες κρίσιµες στιγµές να δια-
τηρούµε τη σοβαρότητα η οποία αρµόζει στην κατάσταση. Διότι,
όπως έλεγε και ένας αυστριακός στρατηγός την περίοδο του Α’
Παγκοσµίου Πολέµου, η κατάσταση είναι εξαιρετικά κρίσιµη
αλλά καθόλου σοβαρή.

Επίσης, θα πω στον κύριο Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της
Νέας Δηµοκρατίας, ότι δεν χρειάζεται να κοπιάζει για να αντι-
στρέψει µια αναντίρρητη ιστορική πραγµατικότητα. Είναι απολύ-
τως εµπεδωµένο στη συνείδηση του ελληνικού λαού, ποια
παράταξη εδώ και ογδόντα χρόνια επιλέγει να υπερασπίζεται τα
συµφέροντα του ελληνικού λαού και ποια παράταξη επενδύει
στον διχασµό και τις διώξεις. 

Εποµένως, θα του συνιστούσα, όταν µιλά για αυτόν τον πολιτικό
χώρο, να είναι πολύ πιο προσεκτικός, διότι είναι και απολύτως εµ-
πεδωµένο σε οποιονδήποτε παρακολουθεί καλοπροαίρετα αυτή
εδώ τη συζήτηση αλλά και τις εξελίξεις των δύο τελευταίων µηνών,
ποιος είναι ο ενορχηστρωτής της παρακρατικής µεθόδου σπίλω-

σης, κατασυκοφάντησης και δίωξης πολιτικών αντιπάλων. Ο απών
σήµερα κ. Μητσοτάκης. Εάν ο απών σήµερα κ. Μητσοτάκης θέλει
να εξιλεωθεί για την πολιτική αθλιότητα που ενορχηστρώνει τους
τελευταίους δύο µήνες, καλό θα ήταν να µαζέψει όποιο πολιτικό
σθένος του έχει αποµείνει και να έρθει εδώ, ενώπιον του Σώµατος,
να ενηµερώσει για το σχέδιο το οποίο έχει. Εµείς λέµε ότι. απ’ ό,τι
φαίνεται, δεν έχει για να αντιµετωπίσει την προκλητικότητα Ερν-
τογάν. Όλα τα υπόλοιπα είναι προφάσεις εν αµαρτίαις. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ο κ. Λοβέρδος έχει

τον λόγο.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Έχει υπάρξει µια απόσταση, βέβαια, από την τοποθέτηση του

Αρχηγού της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Θα προσπαθήσω να
επαναφέρω τη συζήτηση εκεί, χωρίς ακρότητες και χωρίς εκµε-
τάλλευση των λίγων λεπτών που έχω στη διάθεσή µου. 

Κοιτάξτε, κύριε Πρόεδρε, το ότι πρέπει να ενηµερωθούν οι πο-
λιτικοί Αρχηγοί από τον Πρωθυπουργό είναι απολύτως σωστό
και έχει δίκαιο ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Είναι
κακό που δεν έχει γίνει ακόµη. 

Εµείς, ενηµερωθήκαµε ως κόµµα, ενηµερώθηκα εγώ συγκε-
κριµένα από τον κ. Παναγιωτόπουλο και τον κ. Δένδια -αυτό είναι
µια αλήθεια, µιλάγαµε µέχρι αργά χθες το βράδυ- αλλά έχει άλλη
σηµασία ο Πρωθυπουργός της χώρας να ενηµερώσει τους πολι-
τικούς Αρχηγούς. Συµφωνώ σε αυτό απολύτως.

Συµφωνώ, επίσης, και µε την παρατήρηση που έκανε ο Αρχη-
γός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, σχετικά µε αυτούς που
βρήκαν τη µέρα χθες να εκµεταλλευτούν τα γεγονότα και να παί-
ξουν έναν ρόλο υπερεθνικόφρονα στο διαδίκτυο, όταν είναι πο-
λιτικοί. Δεν προσφέρουν καλές υπηρεσίες και σ’ αυτό είµαι και
οριζόντιος και κάθετος και διαγώνιος. Θέλω να πω ότι είµαι από-
λυτος. 

Το τρίτο επιχείρηµα είναι, επίσης, σοβαρό. Όταν ένα κράτος
γειτονικό, η Τουρκία, προσπαθεί να δηµιουργήσει κρίση, ανεξαρ-
τήτως εκβάσεως, γιατί έχουµε µπροστά µέρες που διαρκεί η
NAVTEX, πρέπει να ξέρεις ως Ελλάδα ότι σε τεστάρει, ανεξαρ-
τήτως του τι θα πράξουν. Σε τεστάρουν, πρώτα απ’ όλα, για να
δουν ποιες θα είναι οι διπλωµατικές σου κινήσεις και κυρίως το
περιεχόµενο που θα έχουν. Όχι εάν σηκώνεις το τηλέφωνο αλλά
τι θα πεις. Σε τεστάρουν, σε ό,τι αφορά το πώς θα κινηθούν οι
Ένοπλες Δυνάµεις σου και τεστάρουν και το πολιτικό µας σύ-
στηµα, εάν θα βρει µια ευκαιρία να πλακωθεί µεταξύ του, να τσα-
κωθούν µεταξύ τους τα κόµµατα, να ανταλλάξουν επιχειρήµατα,
να κάνουν εσωτερικές διαπραγµατεύσεις πριν τις διαπραγµατεύ-
σεις της χώρας και ούτω καθεξής. 

Υπό την έννοια αυτή, χθες το απόγευµα, που τυχαία συνέπεσε
η ένταση µε τη συνεδρίαση της Επιτροπής Εξωτερικών και Άµυ-
νας, συνεννοηθήκαµε όλα τα κόµµατα, τα τέσσερα κόµµατα που
ήταν εκείνη τη στιγµή παρόντα, να µην κάνουµε καµµία νύξη ούτε
καν ερώτηση προς τον Υπουργό. Για ποιον λόγο; Για να µην ετε-
ροκαθορίσουν την ηµερήσια διάταξή µας άλλοι, να µη δείξουµε
πανικό, να µη φανούµε, εν πάση περιπτώσει, ότι δεν είµαστε αν-
τάξιοι των περιστάσεων ως πολιτικοί οργανισµοί. Έτσι και έγινε
απ’ όλους. 

Τώρα, το να έχουµε διάθεση να κρυφτούµε πίσω από τα ελλη-
νοτουρκικά, όταν πρόκειται για ένα ζήτηµα δηµοκρατίας, δεν το
βλέπω σωστό, το βλέπω λάθος. Θέλω να θυµίσω, µε υπερηφάνεια,
ότι τον καιρό των διώξεών µας τα προηγούµενα χρόνια, όταν συ-
ζητούσαµε για εθνικά θέµατα, εµείς ως Κίνηµα Αλλαγής, ως
ΠΑΣΟΚ, όταν συζητούσαµε στο πλαίσιο του Εθνικού Συµβουλίου
Εξωτερικής Πολιτικής ακόµα και µετά από θυελλώδεις συνεδριά-
σεις της Βουλής, πηγαίναµε στο Εθνικό Συµβούλιο Εξωτερικής
Πολιτικής και ανταποκρινόµαστε στο εθνικό µας καθήκον. 

Ουδέποτε µπερδέψαµε το ένα θέµα µε το άλλο. Όποιος και
εάν ήταν εκείνος που κυβερνούσε –που ήταν ΣΥΡΙΖΑ και οι
ΑΝΕΛ-, για τα θέµατα της εξωτερικής πολιτικής, τα λεγόµενα
εθνικά µας θέµατα, ουδέποτε προσπαθήσαµε το επιχείρηµα που
σχετίζεται µε τα εθνικά µας θέµατα, να το µεταφέρουµε στην
εσωτερική σύγκρουση ή το αντίθετο. Κρατήσαµε µια στάση συ-
νέπειας και είµαστε υπερήφανοι γι’ αυτό. Το ίδιο κάνουµε και σή-
µερα. 
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Η Πρόεδρος µας έχει ζητήσει τη σύγκληση του Συµβουλίου
Πολιτικών Αρχηγών πρώτη απ’ όλους. Επιµένει σε αυτό και έχει
δίκαιο. Κακώς δεν έχει µέχρι τώρα συγκληθεί. 

Όµως, εν πάση περιπτώσει, κύριε Πρόεδρε, επαναλαµβάνω
όλα τα µεγάλα προβλήµατα της εξωτερικής µας πολιτικής δεν
µπορούν να σταµατούν τις διαδικασίες του ελληνικού κράτους –
πότε, κύριε Πρόεδρε;- ειδικά όταν πρόκειται να αποδείξεις ότι
είσαι ψύχραιµος, να αποδείξεις εµπράκτως την ενότητα που έχει
σφυρηλατηθεί ανάµεσα στις πολιτικές δυνάµεις, και να µας βλέ-
πουν οι άλλοι απέξω ως ένα και αδιαίρετο σώµα. 

Εάν µετατρέψουµε τη σηµερινή συζήτηση ή και την αυριανή,
την οποιαδήποτε συζήτηση στη Βουλή σε συζήτηση αντιπαρα-
θέσεων και αντεγκλήσεων είναι ολέθριο λάθος, και κατά τούτο
διαφωνούµε µε την παρέµβαση του Αρχηγού της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης. 

Τελειώνοντας, µια φράση. Δεν είναι σήµερα η µέρα όπου η
Βουλή συζητά ζητήµατα που σχετίζονται µε πολιτικούς αντιπά-
λους, ευθύνες τους, διώξεις τους κ.λπ.. Είναι µέρα που η Βουλή
συζητά ένα πρόβληµα δηµοκρατίας και πρέπει να το σεβαστούµε
αυτό τηρώντας και τους κανόνες της κοινοβουλευτικής δεοντο-
λογίας, τηρώντας όσο µπορεί ο καθένας και τους κανόνες της
πολιτικής ευπρέπειας, και κοιτώντας στο τέλος της ηµέρας να
βγάλουµε νόηµα από αυτά που µας έχουν συµβεί και όχι να ξα-
ναχάσουµε το νόηµα. 

Τέλος, κύριε Πρόεδρε, είναι και µια ευκαιρία να είναι η τελευ-
ταία µέρα που στάζει δηλητήριο µέσα σε αυτή την Αίθουσα, να
αποδοθούν ευθύνες όπως πρέπει να αποδοθούν, κατά τις αρµο-
διότητες της Βουλής, και να συνεχίσουµε να κάνουµε το χρέος
µας απέναντι στον ελληνικό λαό απερίσπαστοι από συγκρούσεις
αυτού του επιπέδου. 

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω τον
λόγο;

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κύριε Μπούγα, µισό
λεπτό. 

Κύριοι συνάδελφοι, έχει ζητήσει τον λόγο ο κ. Παφίλης και θα
κλείσει ο κ. Μπούγας. 

Κύριε Βιλιάρδο, αντέχετε σε άσκηση υποµονής. Σας βλέπω,
είστε γαλήνιος. Ευχαριστούµε. 

Ορίστε, κύριε Παφίλη, έχετε τον λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Ναι, είναι καλές οι τοποθετήσεις και

οι δηλώσεις, αλλά υπάρχουν δύο σηµαντικά σηµεία για τα οποία
δεν µιλάει κανένας από τα υπόλοιπα κόµµατα. Το ότι η τουρκική
κυβέρνηση κλιµακώνει την επιθετικότητα κατά της χώρας είναι
γεγονός και δεν είναι σηµερινό. Ποια είναι τα δύο σηµεία που νο-
µίζουµε ότι πρέπει να πάρει υπ’ όψιν και ο ελληνικός λαός; 

Πρώτον, όλη αυτή η εξέλιξη έρχεται αµέσως µετά τη Σύνοδο
Κορυφής της Ευρωπαϊκής Ένωσης και αποδεικνύει ότι εκεί που
εναποθέτετε τις ελπίδες σας και οι στρατηγικοί σας σύµµαχοι
σφυρίζουν αδιάφορα, για να µην πω ότι φουσκώνουν τα πανιά
της επιθετικότητας της Τουρκίας. 

Το δεύτερο, αφορά τον κόλαφο της στρατηγικής και του ΣΥ-
ΡΙΖΑ και της Νέας Δηµοκρατίας και του ΚΙΝΑΛ, που αφορά τη
στρατηγική συµµαχία που έχουµε µε τις Ηνωµένες Πολιτείες
Αµερικής που έχει µετατρέψει τη χώρα σε ένα επιθετικό πραγ-
µατικά πεδίο µε τις βάσεις που έχετε δώσει. 

Τι λέει, λοιπόν, η δήλωση του Στέιτ Ντιπάρτµεντ; Τι λέει; Γιατί
δεν µιλάτε γι’ αυτό; Λέει για αµφισβητούµενες περιοχές, αµφι-
σβητούµενα ύδατα. Περιοχή είναι και το ύδωρ, δεν είναι µόνο η
στεριά. Λέει, λοιπόν, για αµφισβητούµενα ύδατα το Στέιτ Ντιπάρ-
τµεντ και οι µεγάλοι σας σύµµαχοι που κάνατε και παρέµβαση
στην Πρεσβεία και στον Υφυπουργό Εξωτερικών των Ηνωµένων
Πολιτειών της Αµερικής. 

Τι δείχνει αυτό, κατά τη γνώµη µας; Και αυτό είναι το πιο ση-
µαντικό. Δείχνει ότι έχει αποφασιστεί η συνδιαχείριση του Αι-
γαίου, όταν µιλάει για αµφισβητούµενα ύδατα. Ποιος; Οι
Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής, ο στρατηγικός σας σύµµαχος
και πολλοί είναι εκείνοι –και δεν είναι από τον χώρο του Κοµµου-
νιστικού Κόµµατος Ελλάδας- πάρα πολλοί και πολλοί οι στρατιω-
τικοί και ανώτατοι µάλιστα, οι οποίοι λένε ότι είµαστε µόνοι µας. 

Αποδεικνύεται, λοιπόν, πόσο καταστροφική, κραυγαλέα κατα-
στροφική είναι η πολιτική που στηρίζει τα κυριαρχικά δικαιώµατα
και τα δικαιώµατα γενικότερα της χώρας στο ΝΑΤΟ, στην Ευρω-
παϊκή Ένωση και στις Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής. Αυτά
πρέπει να γνωρίζει ο ελληνικός λαός, ο οποίος είναι αυτός που
καλείται και θα κληθεί σε οποιαδήποτε περίπτωση να υπερασπι-
στεί την κυριαρχία και την εδαφική ακεραιότητα και τα σύνορα
της χώρας.

Εποµένως, εµείς λέµε ότι η κατάσταση είναι σοβαρή, είναι κρί-
σιµη και ότι ως προς την πολιτική της υπόκλισης και της ταύτισης
των κυβερνήσεων µε όλους αυτούς που σφάζουν τους λαούς
στην περιοχή να πω, όπως λέει ένα σύνθηµα, ότι «οι ιµπεριαλι-
στές τη γη ξαναµοιράζουν, µε των λαών το αίµα τα σύνορα χα-
ράζουν». Αυτό πρέπει να έχει υπ’ όψιν του ο ελληνικός λαός και
να είναι σε επιφυλακή. 

Φυσικά είναι δεδοµένο ότι θα υπερασπίσει και την εδαφική του
ακεραιότητα και τα σύνορα της χώρας, αλλά ταυτόχρονα πρέπει
να πιέσει, να κινητοποιηθεί, ώστε να απεµπλακεί η χώρα από το
θανάσιµο κυριολεκτικά αγκάλιασµα των συµµάχων που εξυπη-
ρετούν και συµφέροντα της ντόπιας –θα έλεγα- ολιγαρχίας.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Θα κλείσει αυτόν τον
κύκλο τοποθετήσεων ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας
Δηµοκρατίας, ο κ. Μπούγας. 

Προφανώς, υπάρχει ζέουσα επικαιρότητα. Έχουµε όµως και
ένα θέµα για το οποίο είµαστε εδώ σήµερα και πρέπει να ισορ-
ροπήσουµε ανάµεσα στα δύο γεγονότα. 

Έχει ενδιαφέρον πάντως να πληροφορήσω το Σώµα ότι όσο
εµείς συζητάµε για το θέµα της ενηµέρωσης της Κυβερνήσεως
προς την Αντιπολίτευση για την κρίση, την ένταση, την υπερέν-
ταση µε την Τουρκία ή και άλλα θέµατα, η Κυβέρνηση έχει ήδη
ανακοινώσει τον τρόπο µε τον οποίο ο Πρωθυπουργός θα ενη-
µερώσει τους πολιτικούς Αρχηγούς αύριο κιόλας για όλα αυτά
τα θέµατα. 

Ορίστε, κύριε Μπούγα, έχετε τον λόγο. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Θα ήθελα να διαβεβαιώσω τον κ. Τζανακόπουλο, για να µην

ανησυχεί, ότι η χώρα έχει σοβαρή Κυβέρνηση, κύριοι συνάδελ-
φοι του ΣΥΡΙΖΑ. 

Τόσο ο Πρωθυπουργός όσο και η Κυβέρνηση, κύριε Πρόεδρε,
βρίσκονται σε εθνική εγρήγορση και αντιδρούν µε σύνεση και
ψυχραιµία, στον χρόνο που πρέπει και όπως πρέπει. Όπως ανα-
κοινώσατε κι εσείς, είναι γεγονός ότι αύριο ο Πρωθυπουργός,
στο γραφείο του, διαδοχικά θα δεχθεί τους πολιτικούς Αρχη-
γούς, προκειµένου να τους ενηµερώσει τόσο για τα αποτελέ-
σµατα της πρόσφατης Συνόδου Κορυφής όσο και για τα
τρέχοντα ζητήµατα της τουρκικής προκλητικότητας. 

Κατά συνέπεια, είναι ανεπίκαιρο πλέον το αίτηµα για ενηµέ-
ρωση των πολιτικών Αρχηγών. Χαίροµαι δε που ο κ. Λοβέρδος
από µόνος του πήρε την πρωτοβουλία, όπως είπε χθες, και ενη-
µερώθηκε για τα ζητήµατα, τα οποία ανέφερα.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Και ο ΣΥΡΙΖΑ. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Και ο ΣΥΡΙΖΑ. 
Κύριε Πρόεδρε, θέλω επίσης να τονίσω ότι σήµερα η Βουλή,

η Εθνική Αντιπροσωπεία έχει να διεκπεραιώσει µία σοβαρή θε-
σµική αποστολή και θα πρέπει όλοι µας να αντιληφθούµε τη σο-
βαρότητα, την ιστορικότητα -ας µου επιτραπεί να πω- της
σηµερινής συνεδριάσεως. 

Επιχειρείται, για τρίτη φορά µέσα σε αυτήν την Αίθουσα, να
προσαφθεί η µοµφή από τον ΣΥΡΙΖΑ για δήθεν απουσία και φυ-
γοµαχία της Κυβέρνησης. Για να τελειώνουµε λοιπόν µε αυτό, η
Κυβέρνηση δεν φυγοµαχεί. Σέβεται το Σύνταγµα και τον Κανονι-
σµό της Βουλής. Η σηµερινή διαδικασία, όπως και οι προηγού-
µενες, είναι µια διαδικασία που, σύµφωνα µε τη διάταξη του
άρθρου 86 του Συντάγµατος, εκκινεί, συνεχίζεται και ολοκληρώ-
νεται από τη Βουλή, από την Εθνική Αντιπροσωπεία. Δεν είναι ζή-
τηµα της Κυβέρνησης. 

Αυτό, κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, πρέπει να το αντιλη-
φθείτε. Για να µπορέσετε να συµπεριφερθείτε κατά τρόπο κοι-
νοβουλευτικό και δηµοκρατικό, πρέπει επιτέλους να κατα-
νοήσετε τη λειτουργία των κοινοβουλευτικών θεσµών. Δυστυ-
χώς, µέχρι τώρα δεν την έχετε κατανοήσει. 
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Κατά συνέπεια, κύριε Πρόεδρε, είναι απολύτως θεσµική η
στάση της Κυβέρνησης. Αφορά τη Βουλή η σηµερινή διαδικασία.
Η Βουλή, εν τέλει, θα αποφασίσει την άσκηση ή µη της ποινικής
δίωξης. 

Κάτι τελευταίο. Ενώ η συζήτηση σήµερα γίνεται για το εάν θα
γίνει αποδεκτή η εισήγηση της προανακριτικής επιτροπής για
άσκηση δίωξης σε βάρος του πρώην Υπουργού, µέχρι τώρα δεν
έχω ακούσει ούτε ένα υποστηρικτικό επιχείρηµα από την πλευρά
του ΣΥΡΙΖΑ. Προσπαθούν να δηµιουργήσουν προσκόµµατα στη
συζήτηση. Θέτουν διάφορα άσχετα θέµατα και, πλην των «δικο-
νοµικών» ενστάσεων του κ. Λάππα, επί της ουσίας των όσων κα-
ταλογίζονται στον πρώην Υπουργό, και βεβαίως έµµεσα αλλά
ευθέως και στην τότε κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ – ΑΝΕΛ, δεν έχει ακου-
στεί ούτε µια λέξη. Περιµένουµε µε αγωνία να ακούσουµε τι έχει
επιτέλους να πει γι’ αυτή την υπόθεση ο ΣΥΡΙΖΑ. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Να δανειστώ µία έκ-
φραση: Παρά ταύτα, το καραβάνι προχωράει. Οπότε, κύριε Βι-
λιάρδο, ελάτε να το αποδείξουµε. Είστε ο τελευταίος κατά
προτεραιότητα οµιλητής αυτού του κύκλου.

(Στο σηµείο αυτό την προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ)

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΒΙΛΙΑΡΔΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Επιστροφή στη «NOVARTIS». Κατ’ αρχάς η δική µας πάγια

θέση είναι πως όλες οι υποθέσεις αυτού του είδους είναι καθαρά
θέµα της δικαιοσύνης. Ασφαλώς όχι της Βουλής. Ενώ ακριβώς
γι’ αυτόν τον λόγο είµαστε υπέρ της πλήρους κατάργησης του
άρθρου 86 περί ευθύνης Υπουργών, το οποίο στην ουσία έχει
παραµείνει ως έχει, µε µία µικρή προσχηµατική διόρθωσή του.
Υπενθυµίζουµε εδώ πως η τελευταία αναθεώρηση επί του άρ-
θρου ολοκληρώθηκε µε το ψήφισµα της 25ης Νοεµβρίου του
2019.

Εν προκειµένω, καταργήθηκε η σύντοµη αποσβεστική προθε-
σµία που προέβλεπε το προηγούµενο, το προϊσχύον δηλαδή
άρθρο. Δεν επήλθε, όµως, καµµία τροποποίηση σχετικά µε τα
αρµόδια όργανα άσκησης της δίωξης, καθώς επίσης και µε την
όλη διαδικασία δίωξης των µελών της κυβέρνησης.

Τι συµβαίνει τώρα στην πράξη; Εξόφθαλµες υποθέσεις σκαν-
δάλων σέρνονται κυριολεκτικά για πολλά χρόνια µεταξύ της Βου-
λής και της δικαιοσύνης, µειώνοντας στο ναδίρ την εµπιστοσύνη
των πολιτών στο πολιτικό σύστηµα. Σκάνδαλα, δηλαδή, που
έπληξαν όχι µόνο την οικονοµία, αλλά κυρίως το κράτος δικαίου,
άφησαν κατά κανόνα αλώβητους τους εκάστοτε πολιτικούς, οι
οποίοι είτε διευκόλυναν, είτε αδιαφόρησαν, είτε κυρίως πλούτι-
σαν, βασισµένοι στις συνταγµατικές διατάξεις περί µη ευθύνης,
ουσιαστικά, και µη δίωξης των µελών της κυβέρνησης.

Τις ολέθριες συνέπειες της διαφθοράς, της διαπλοκής και της
ατιµωρησίας τις πλήρωσαν και τις πληρώνουν ακόµη πανάκριβα
οι πολίτες, καθώς, επίσης -δυστυχώς- η οικονοµία της χώρας, µε
αποτέλεσµα σήµερα να κινδυνεύει ακόµη και η εδαφική µας ακε-
ραιότητα.

Εν προκειµένω, σωστά, δεν έφεραν τα µνηµόνια την κρίση,
αλλά η διαφθορά έφερε τόσο την κρίση όσο και τα µνηµόνια, µε
τα οποία καταστράφηκε και θα συνεχίσει να καταστρέφεται η Ελ-
λάδα. Όσο για τη µείωση των δαπανών στην υγεία, στην τρόικα
οφείλεται και όχι βέβαια στο ΠΑΣΟΚ, όπως είπε ο εισηγητής του.

Όσον αφορά, τώρα, αυτό που θα έπρεπε να µας ενδιαφέρει
γενικότερα ως Έλληνες στην περίπτωση της «NOVARTIS» είναι
ασφαλώς το σκάνδαλο, τα δισεκατοµµύρια, δηλαδή, που έχασε
το ελληνικό δηµόσιο, οπότε οι φορολογούµενοι, από αυτού του
είδους τις πρακτικές, ενώ είναι εξευτελιστικό και απογοητευτικό
για την πολιτική ηγεσία της χώρας µας, για όλους εµάς τους Έλ-
ληνες, να εισπράττουν οι Ηνωµένες Πολιτείες πάνω από 300 εκα-
τοµµύρια δολάρια για κάτι που αφορούσε την Ελλάδα, ενώ η
Ελλάδα απολύτως τίποτα. Φυσικά, πρόκειται για ένα πάρα πολύ
µικρό ποσό για τη συγκεκριµένη εταιρεία, η χρηµατιστηριακή
αξία της οποίας είναι 200 δισεκατοµµύρια, ο τζίρος της είναι 50
δισεκατοµµύρια ετήσια και κερδίζει 12 δισεκατοµµύρια καθαρά
κάθε χρόνο. Πόσο µάλλον όταν βρέθηκαν από την εισαγγελία,
σύµφωνα µε την κατάθεση δικαστικής λειτουργού, σε δύο τρα-
πεζικούς λογαριασµούς κινήσεις χρηµάτων της τάξης των 130
εκατοµµυρίων ευρώ από τη συγκεκριµένη εταιρεία -που ασφα-

λώς δεν είναι η µοναδική-, χωρίς να γίνει καµµία προσπάθεια διε-
ρεύνησής τους. Στέλεχος, πάντως, της φαρµακευτικής εταιρείας
που παρέστη ως µάρτυρας και τον ρωτήσαµε εάν κατά την
άποψή του πρόκειται για σκευωρία ή για σκάνδαλο, µας απάν-
τησε ξεκάθαρα και αυθόρµητα πως πρόκειται ασφαλώς για σκάν-
δαλο, σβήνοντας ακόµη και τις απειροελάχιστες αµφιβολίες µας.

Συνεχίζοντας, δηλώσαµε πολύ γρήγορα, όταν παρακολουθή-
σαµε τις πρώτες συνεδριάσεις της προανακριτικής, ότι επρόκειτο
για µία παρωδία. Για τη σύγκρουση των τριών εµπλεκοµένων κοµ-
µάτων που ακούσια ή εκούσια συγκάλυψαν το σκάνδαλο, αφού
είναι δεδοµένη η ύπαρξή του. Παρωδία τουλάχιστον για τον εξής
λόγο: Ας φανταστούµε πως είµαστε κατηγορούµενοι σε ένα δικα-
στήριο που τόσο ο πρόεδρός του όσο και η πλειοψηφία των ενόρ-
κων του έχουν αποφασίσει εκ των προτέρων να µας καταδικάσουν
ό,τι και να συµβεί. Είναι, λοιπόν, δυνατόν να περιµένουµε ποτέ µια
δίκαιη και αντικειµενική διαδικασία ή απόφαση; Μπορεί υπό αυτές
τις προϋποθέσεις να κερδίσουµε ποτέ τη δίκη, ακόµη και αν
έχουµε δίκιο; Φυσικά, δεν ισχυριζόµαστε πως έχει δίκιο ή άδικο ο
κ. Παπαγγελόπουλος, αφού αναφερόµαστε µόνο στη διαδικασία,
την οποία κρίναµε λογικά ως παρωδία.

Από την άλλη πλευρά, εάν πράγµατι έκανε ο κ. Παπαγγελό-
πουλος αυτά που τον κατηγορούν, είναι δυνατόν να µην τα γνώ-
ριζε ο κ. Τσίπρας; Από τις ερωτήσεις πάντως που θέσαµε και από
όλα όσα παρακολουθήσαµε, θεωρούµε πως κάτι τέτοιο είναι
αδύνατον. Αποκλείεται 100%. Εποµένως, γιατί δεν κατηγορείται,
επίσης, ο κ. Τσίπρας; Επειδή ήταν Πρωθυπουργός; Έχει, δη-
λαδή, δικαίωµα στην ατιµωρησία ένας πρωθυπουργός; Ακόµη
και ο Καγκελάριος Κολ, πάντως, στη Γερµανία, ο πρωτεργάτης
της ένωσής της, τιµωρήθηκε για κάτι πολύ ηπιότερο.

Στην Ελλάδα, βέβαια, έχουν διαπιστωθεί πολλά άλλα εγκλή-
µατα, τεραστίου µεγέθους, ειδικά µετά το 2009, µε κορυφαία το
PSI, που παραδόθηκε χωρίς κανένα αντάλλαγµα η εθνική µας κυ-
ριαρχία, καθώς επίσης η υπογραφή του τρίτου µνηµονίου από
τα συγκεκριµένα τρία κόµµατα που συγκρούονταν στην προανα-
κριτική, χωρίς να τιµωρηθεί κανένας. Έτσι, όµως, δεν πρόκειται
να έχει ποτέ µέλλον η πατρίδα µας και θα βαδίζει από το κακό
στο χειρότερο, όπως κάθε χώρα που δεν διαθέτει ένα σοβαρό
κράτος δικαίου.

Εάν νοµίζει τώρα το ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΑΛ µε την καινούργια του
ονοµασία- πως ξεπλύθηκε από τον ΣΥΡΙΖΑ, όπως καταλάβαµε
από την προηγούµενη αναφορά, κάνει µεγάλο λάθος. Τέτοια εγ-
κλήµατα δεν ξεπλένονται και δεν ξεχνιούνται ποτέ.

Δυστυχώς, τώρα, µετά από όσα θλιβερά παρακολουθήσαµε,
ένας ακόµη εξαιρετικά µεγάλος ασθενής στη χώρα µας είναι η
δικαιοσύνη, τουλάχιστον στα ανώτατα κλιµάκιά της, κάτι που µας
προβληµάτισε σε µεγάλο βαθµό, αφού καταλάβαµε τι µπορεί να
συµβεί σε ανθρώπους που έχουν την ατυχία να οδηγηθούν εκεί
ακόµη κι αν είναι αθώοι. Άλλωστε, η δικαιοσύνη αποτελεί το τε-
λευταίο καταφύγιο των πολιτών, αφού οφείλει να τους προστα-
τεύει από κάθε αυθαιρεσία. Και όχι να συναλλάσσεται µε την
εκάστοτε κυβέρνηση, µε στόχο το επαγγελµατικό ή άλλο συµφέ-
ρον των λειτουργών της, την καριέρα τους και όχι την απονοµή
δικαιοσύνης.

Δυστυχώς, η εντύπωση που µας δηµιουργήθηκε είναι πως
υπάρχει µια απαράδεκτη διαπλοκή της πολιτικής µε τη δικαιο-
σύνη. Οπότε, όλα όσα λέγονται περί της ανεξαρτησίας των δύο
εξουσιών, την οποία εµείς ως Ελληνική Λύση υποστηρίζουµε,
είναι µόνο για τα µάτια του κόσµου. Βέβαια, δεν υπάρχει στην
Ελλάδα ούτε η ανεξαρτησία της νοµοθετικής από την εκτελε-
στική εξουσία, αφού στην ουσία αποφασίζει, διατάζει και θεσµο-
θετεί το κόµµα που διαθέτει την πλειοψηφία των Βουλευτών, που
σήµερα δεν τολµούν καν να διατυπώσουν µία άλλη άποψη, πόσο
µάλλον να µην ψηφίσουν τα νοµοσχέδια που καταθέτουν οι
Υπουργοί. Σε τελική ανάλυση δε ο απόλυτος άρχοντας ο εκά-
στοτε πρωθυπουργός, που στην πραγµατικότητα λειτουργεί ως
µονάρχης, ειδικά εάν το κόµµα του έχει εκατόν πενήντα οκτώ τέ-
τοιους Βουλευτές.

Εποµένως, είναι δυνατόν να συµβεί κάτι στη χώρα, πόσο µάλ-
λον κατά συρροή σκάνδαλα, χωρίς να το γνωρίζει ο εκάστοτε
πρωθυπουργός; Για παράδειγµα, µπορεί κανείς να πιστέψει ότι
ο κ. Σηµίτης δεν γνώριζε τι έκαναν οι Υπουργοί του, που ενώ
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αθωώθηκαν στην αρχή, στη συνέχεια βρέθηκαν αποδεδειγµένα
ένοχοι σε σωρεία σκανδάλων;

Εάν, όµως, δεν είναι δυνατόν, τότε πώς παραµένουν χωρίς τι-
µωρία τα σκάνδαλα στην περίπτωση των φαρµάκων που ξεκίνησαν
τουλάχιστον µετά το 1997, όπως φαίνεται από πάρα πολλούς στα-
τιστικούς πίνακες; Γιατί δεν τα έχει ερευνήσει κανένας; Γιατί επί
τόσους µήνες τόσοι Βουλευτές διερευνούν την ενδεχόµενη
σκευωρία και κανένας ποτέ το σκάνδαλο των φαρµάκων; 

Σε σχέση µε τους µάρτυρες κατηγορίας, ειδικά µε τον σηµαν-
τικότερο στο τέλος, ήταν αρκετή µία φορά που τον είδαµε και
τον ακούσαµε για να καταλάβουµε περί τίνος ακριβώς πρόκειται.
Δεν χρειάζεται να πω τίποτε άλλο.

Ως εκ τούτου, θεωρούµε ότι είναι ντροπή για την Κυβέρνηση
να στηρίζει κατηγορίες της στο συγκεκριµένο άτοµο, στον συγ-
κεκριµένο µάρτυρα, ο οποίος µας δηµιούργησε την εντύπωση
πως ήθελε ξεκάθαρα να εκµεταλλευτεί την υπόθεση προς όφε-
λός του, όπως θα έκανε µε κάθε άλλη κυβέρνηση.

Εύλογα, λοιπόν, συµµετείχαµε από ένα σηµείο και µετά εµείς
ως Ελληνική Λύση µόνο ως παρατηρητές στην προανακριτική ή
καθόλου, αφού καταλάβαµε τι ακριβώς διαδραµατίζεται, καθώς
καταλάβαµε πως η συµµετοχή µας δεν είχε κανένα νόηµα. Εκτός
αυτού, δεν θέλαµε µε την ενεργητική παρουσία µας να νοµιµο-
ποιήσουµε τη διαδικασία, η οποία για τους λόγους που αναφέ-
ραµε παραπάνω ήταν επιεικώς απαράδεκτη.

Επιπλέον ήταν απαράδεκτη η εξέταση µαρτύρων µε κουκούλες,
δηλαδή από την προανακριτική σ’ έναν όροφο της ΓΑΔΑ, µε τους
µάρτυρες σ’ έναν άλλο και µε τηλεφωνική σύνδεση µεταξύ τους,
όπου προφανώς δεν γνώριζε κανένας εάν ο µάρτυρας ήταν πράγ-
µατι εκεί. Αφού το διαπιστώσαµε την πρώτη φορά που δεν εµφα-
νίστηκε κανένας από τους δύο µάρτυρες, ενώ η Αστυνοµία που
δήθεν τους παρακολουθούσε και τους προστάτευε νυχθηµερόν
δεν µπορούσε να τους βρει, φυσικά απείχαµε και από την απί-
στευτη αυτή παρωδία. Ήταν παρωδία για πολλούς λόγους ακόµη,
µεταξύ των οποίων για το αστείο θέαµα –κωµικοτραγικό καλύ-
τερα- να εξετάζουν άπειροι Βουλευτές έµπειρους εισαγγελείς και
ανακριτές, περιµένοντας να ανακαλύψουν την αλήθεια, εάν υπο-
θέσουµε βέβαια πως πράγµατι αναζητούσαν την αλήθεια.

Ένα ακόµη θέµα που µας έκανε άσχηµη εντύπωση ήταν η
δήθεν µυστικότητα των συνεδριάσεων, η οποία δεν τηρήθηκε
ποτέ από την πρώτη στιγµή, µε εξαίρεση εµάς που είναι αυτο-
νόητο πως πάντα σεβόµαστε τους κανόνες και τη δηµοκρατία.
Ειδικότερα, σχεδόν την ίδια στιγµή που διεξάγονταν οι συνεδριά-
σεις βλέπαµε να αναρτώνται επακριβώς τα περιεχόµενά τους σε
ιστοσελίδες, ενώ αµέσως µετά το πέρας των συνεδριάσεων και
ενδιάµεσα πολλοί από τους συµµετέχοντες συζητούσαν απρο-
κάλυπτα στη Βουλή µε δηµοσιογράφους, διαρρέοντας τα πάντα
και αδιαφορώντας για το ότι η πράξη τους ήταν ποινικό αδίκηµα.
Αδιαφορία, λοιπόν, και ατιµωρησία παντού. 

Το χειρότερο όλων πάντως είναι ότι η παρωδία αυτή διεξήχθη
σε µια από τις δυσκολότερες εποχές της ελληνικής ιστορίας, µε
τη χώρα µας να αντιµετωπίζει θηριώδη εθνικά και οικονοµικά
προβλήµατα -δεν πρόκειται για καµµία υπερβολή- τα οποία προ-
βλήµατα απαιτούν την αµέριστη συνδροµή όλων µας, κοµµάτων
και πολιτών, δηλαδή εθνική οµοψυχία, εάν όχι για να επιλυθούν,
τουλάχιστον για να µην επιδεινωθούν, γιατί θα επιδεινωθούν έτσι
όπως λειτουργεί η χώρα µας.

Ένα επιπλέον θέµα που µας έκανε εντύπωση ήταν οι φιλικές
σχέσεις αυτών που συγκρούονταν, όταν βρίσκονταν εκτός της
αίθουσας των συνεδριάσεων, εκεί που δεν τους έβλεπε και δεν
τους κατέγραφε κανείς. Αποτελούσε αλήθεια δείγµα πολιτικού
πολιτισµού, τον οποίον δεν είδαµε σήµερα, ή απλά υποκρισίας
και υπόγειων συναλλαγών; 

Για να είµαστε όσο το δυνατόν περισσότερο αντικειµενικοί,
αυτά που συνέβησαν µετά, δηλαδή η αποκάλυψη των µαγνητο-
φωνηµένων συνοµιλιών του κ. Παππά, τεκµηρίωσαν πως ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ, το «µαγαζί», όπως ο ίδιος αποκαλεί το κόµµα του, είναι
βυθισµένος στη διαφθορά, οπότε δεν αποκλείεται τίποτα στην
υπόθεση Παπαγγελόπουλου.

Δεν θα επαναλάβουµε βέβαια εδώ το αυτονόητο, το ότι αυτό
αποτελεί ντροπή για την Αριστερά, ειδικά για όσους έχουν αγω-
νιστεί και υποφέρει για την ιδεολογία τους, είτε συµφωνεί κανείς

µαζί της είτε όχι, ούτε την υποψία µας, σύµφωνα µε την οποία
αντάλλαξε το όνοµα της Μακεδονίας µε την επιµήκυνση των 95
δισεκατοµµυρίων ευρώ χρέους για µετά το 2032, αφού η Γερµα-
νία δεν κάνει ποτέ παραχωρήσεις χωρίς πολύ µεγαλύτερα αν-
ταλλάγµατα. Όµως, το να διαπλέκεται και να διαφθείρεται ένα
κατ’ επίφαση έστω αριστερό κόµµα µε τέτοιον τρόπο δεν είναι
ό,τι καλύτερο, χωρίς φυσικά αυτό να αφορά όλα του τα στελέχη
-µακριά από εµάς η συλλογική ευθύνη- αλλά µόνο εκείνα που
προέβησαν σε συγκεκριµένες πράξεις.

Τα παραπάνω δεν σηµαίνουν βέβαια πως είµαστε υπέρ της
αποδοχής µαγνητοφωνηµένων συνοµιλιών ως αποδείξεις στα δι-
καστήρια, όπως δυστυχώς έχει θεσµοθετηθεί στην Ελλάδα,
αφού θα ήταν τροµακτικό να πρέπει να ψάχνει κανείς τον συνο-
µιλητή του µήπως είναι καλωδιωµένος πριν συζητήσει µαζί του. 

Εν τούτοις, το γεγονός παραµένει, η απίστευτη διαφθορά ενός
κόµµατος που κυβέρνησε την Ελλάδα, τουλάχιστον από έναν
Υπουργό δικό του που ήταν δίπλα στον Πρωθυπουργό. Αλήθεια,
ούτε αυτό το γνώριζε ο κ. Τσίπρας; Εάν το δεχτούµε, τότε θα
ήταν είτε ανόητος είτε ανίκανος, δύο εξίσου επικίνδυνα χαρακτη-
ριστικά για τον Πρωθυπουργό µιας χώρας. 

Κλείνοντας θα πω πως η εντύπωση που αποκοµίσαµε είναι πως
κάποιος ή κάποιοι Υπουργοί διαφόρων κοµµάτων είναι τόσο ένο-
χοι όσο κατηγορούνται, µε τη διαφορά όµως πως είναι τόσο έµ-
πειροι ώστε να γνωρίζουν πώς πρέπει να κρύβονται και τι να
αποφεύγουν για να µη συλληφθούν, ενώ ο ΣΥΡΙΖΑ δεν έχει ούτε
καν αυτήν την ικανότητα.

Όσα αναφέραµε και βιώσαµε πάντως είναι τόσο απογοητευ-
τικά, τόσο αποκαρδιωτικά για τους Έλληνες που έχουν κάθε
δίκιο να κατηγορούν συλλήβδην τους πολιτικούς από τους οποί-
ους έχουν υποφέρει τα πάνδεινα για πολλές δεκαετίες. Έτσι,
όµως, δεν υπάρχει καµµία δυνατότητα να ξεφύγει η Ελλάδα από
τη µεγαλύτερη καταστροφή που έχει υποστεί στη µακραίωνη
ιστορία της, οπότε δύσκολα θα αποφύγει να καταλήξει κυριολε-
κτικά στα σκουπίδια της ιστορίας ως έθνος, µε µία και µοναδική
δυνατότητα όµως, την παραδειγµατική τιµωρία όλων των διε-
φθαρµένων πολιτικών και κοµµάτων που την οδήγησαν στο ση-
µερινό της κατάντηµα, χωρίς την οποία δεν πρόκειται να υπάρξει
µέλλον. Χωρίς τιµωρία η Ελλάδα µέλλον δεν πρόκειται να έχει,
όπως δεν έχει τίποτα στον κόσµο.

Θα κλείσουµε µ’ ένα σχόλιο που αφορά την πρόσφατη δίωξη
της εισαγγελέως διαφθοράς, της κ. Τουλουπάκη, όχι για τη συγ-
κεκριµένη εισαγγελική λειτουργό, αλλά γενικότερα για τη λει-
τουργία της ανεξάρτητης δικαιοσύνης. Σκάνδαλο είναι το ότι οι
εισαγγελείς και οι ανακριτές που τόλµησαν να ερευνήσουν σε
βάθος την υπόθεση, αναζητώντας στοιχεία για την ενδεχόµενη
εµπλοκή πολιτικών προσώπων, βρίσκονται κατηγορούµενοι. Αντί,
δηλαδή, να βρεθούν ενώπιον της δικαιοσύνης οι εµπλεκόµενοι
και να ερευνηθεί περαιτέρω ο ρόλος των πολιτικών προσώπων
από τη δικαιοσύνη, όχι από τη Βουλή, βρίσκονται κατηγορούµε-
νοι οι δικαστές. Ο Υπουργός Ανάπτυξης ζήτησε ακόµη και φυλα-
κίσεις δικαστών. Φυσικά και πρέπει να τιµωρούνται οι δικαστικοί
λειτουργοί όταν παρανοµούν, αλλά στη συγκεκριµένη υπόθεση
άλλο είναι το διακύβευµα. 

Στόχος της Κυβέρνησης είναι να µπει στο αρχείο η υπόθεση
για τους δικούς της ανθρώπους, αφ’ ενός µεν χωρίς να τιµωρη-
θεί κάποιο µέλος ή υποστηρικτής της, αφ’ ετέρου για να σταλεί
προς κάθε κατεύθυνση το σαφέστατο µήνυµα ότι στην ελληνική
τάξη πραγµάτων η δικαιοσύνη είναι η θεραπαινίδα του συστήµα-
τος. Μπορεί να ασχολείται όσο θέλει η δικαιοσύνη µε τους µι-
κρούς, αλλά όχι µε τους µεγάλους. Πολύ περισσότερο δεν
επιτρέπεται να αποκαλύπτει αµαρτίες του πολιτικού συστήµατος
και ευθύνες των πρωταγωνιστών του. 

Η δίωξη κατά της εισαγγελέως διαφθοράς –όχι της συγκεκρι-
µένης, αλλά γενικότερα- δεν είναι απλά αντιπερισπασµός στο
σκάνδαλο «NOVARTIS» και πλήγµα στη µάχη κατά της διαφθο-
ράς, αλλά αποτελεί βαθύ πλήγµα στην ανεξάρτητη ελληνική δι-
καιοσύνη. 

Ποιος εισαγγελέας ή δικαστής θα θελήσει στο µέλλον να δια-
κινδυνεύσει ή να ρισκάρει, να διερευνήσει, δηλαδή, σκανδαλώ-
δεις υποθέσεις στις οποίες θα υπάρχει σκιά εµπλοκής πολιτικών
προσώπων; Προφανώς κανένας.
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Κλείνοντας, όπως είναι κατανοητό θα απέχουµε από τη ψηφο-
φορία, οπότε φυσικά θα αποχωρήσουµε.

Ευχαριστούµε πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον
κ. Βιλιάρδο και για τη συνέπεια στον χρόνο, µε τον οποίο ολο-
κληρώθηκε ο πρώτος κύκλος των κατά προτεραιότητα οµιλητών.

Πριν περάσουµε στους υπόλοιπους τρεις κύκλους, θα δώ-
σουµε τον λόγο στον κ. Δηµήτρη Παπαγγελόπουλο, πρώην Ανα-
πληρωτή Υπουργό Δικαιοσύνης, για τριάντα λεπτά και µετά θα
ακολουθήσουν –όπως προείπα- οι συνάδελφοι οµιλητές από
τους επόµενους κύκλους.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, νιώθω
µεγάλη λύπη για τη σηµερινή µου αντιπαράθεση, κυρίως µε τη
Νέα Δηµοκρατία. Σήµερα απαιτείται η µέγιστη εθνική συναίνεση
και οµοψυχία. Όµως, δεν είναι δική µου επιλογή. Είµαι υποχρε-
ωµένος να παλέψω για την τιµή, την υπόληψή µου και την αλή-
θεια και κυρίως την ιστορική αλήθεια. Παρ’ όλα αυτά, θα
προσπαθήσω να απαλείψω, ή αν δεν µπορέσω, να µετριάσω τις
πιο σκληρές φράσεις της οµιλίας µου.

Κυρίες και κύριοι, στην πρώτη µου οµιλία ενώπιον σας τον
Οκτώβριο του �19 που αποφασίσατε τη σύσταση Προκαταρκτι-
κής Επιτροπής για να διερευνήσει τις δήθεν ποινικές µου ευθύ-
νες ως Αναπληρωτή Υπουργού Δικαιοσύνης έκανα δύο µεγάλα
λάθη. Είχα δηλώσει ότι θα µετατρέψω τους κατηγόρους µου σε
κατηγορούµενους. Δεν χρειάστηκε. Μετατράπηκαν µόνοι τους
από τα λάθη τους και κυρίως από τις αποκαλύψεις που οι ίδιοι
προκάλεσαν µε τη διαδικασία που ακολούθησαν.

Λάθος δεύτερο: Είχα δηλώσει ότι η στοχοποίησή µου αποτε-
λούσε εκδικητική πολιτική δίωξη. Μετά από εννέα µήνες αποδείχ-
θηκε ότι πρόκειται για κάτι πολύ µεγαλύτερο, πολυσύνθετο και
πολλαπλά επικίνδυνο για τη δηµοκρατία και τη δικαιοσύνη. Εννέα
µήνες ερευνών, εννέα µήνες κατ’ εξακολούθηση παραβιάσεως
του Συντάγµατος, των σχετικών διατάξεων του Κώδικα Ποινικής
Δικονοµίας, της ΕΣΔΑ και της πάγιας νοµολογίας, ελληνικής και
διεθνούς. Παρ’ όλα αυτά, κανένα, µα κανένα απολύτως στοιχείο,
όχι ενοχοποιητικό, όχι απλά επιβαρυντικό, ούτε και µια ελάχιστη
υπόνοια δεν βρέθηκε σε βάρος µου.

Θα περιµένω όλη µέρα να ακούσω, πέρα από τις εκθέσεις
ιδεών και τα φληναφήµατα περί παρακράτους της Αριστεράς,
που στόχο έχει να κρύψει το παρακράτος το πραγµατικό, να
ακούσω κάποιο συγκεκριµένο στοιχείο. «Ο Παπαγγελόπουλος
τότε, έκανε αυτό, ο Παπαγγελόπουλος µε αυτό έκανε εκείνο».
Δεν βρέθηκε, όµως, τέτοιο στοιχείο. Και ξέρετε γιατί δεν βρέ-
θηκε; Γιατί δεν υπάρχει απολύτως τίποτα σε βάρος µου. Μάταια
οι κατήγοροί µου διεύρυναν το κατηγορητήριο σε βάρος µου.
Μάταια, εντελώς παράνοµα και αντισυνταγµατικά καλούσαν µάρ-
τυρες κατά τη διάρκεια της Προκαταρκτικής, άσχετους µε το
σκάνδαλο «NOVARTIS».

Μίλησε ο κ. Μπούγας για σεβασµό στο άρθρο 86, ο οποίος
ήταν πρόεδρος επιτροπής, που παραβίασε συστηµατικά και εν-
συνείδητα το άρθρο 86. Η Προκαταρκτική είχε συσταθεί για να
ερευνήσει τη δήθεν σκευωρία που είχαν στήσει για το σκάνδαλο
«NOVARTIS». Τι δουλειά είχαν όλοι οι άλλοι µάρτυρες που ήρθαν
πριν τη διεύρυνση; Ποιος παραβίασε το άρθρο 86 του Συντάγ-
µατος; Μάταια, λοιπόν, εντελώς παράνοµα και αντισυνταγµατικά
καλούσαν µάρτυρες άσχετους µε το σκάνδαλο «NOVARTIS».

Όµως, παρ’ όλες τις παρανοµίες, παρ’ όλες τις προσπάθειες
ούτε ένα υποτυπώδες κατηγορητήριο δεν µπόρεσαν να καταρ-
τίσουν. Προκάλεσα κατ’ επανάληψη την πλειοψηφία της Προκα-
ταρκτικής Επιτροπής να µου διευκρινίσει γιατί ακριβώς
κατηγορούµαι. Απάντηση δεν πήρα ούτε τότε, ούτε τώρα µε το
πόρισµά της.

Το έχω δηλώσει κατ’ επανάληψη και θα το επαναλάβω: Νιώθω
όπως ο Josef K. πρωταγωνιστής στη δίκη του Κάφκα. Παρακαλώ
επί µήνες, παρακαλώ και σήµερα την τελευταία στιγµή να µου
πουν γιατί κατηγορούµαι και απάντηση δεν παίρνω, ούτε πρόκει-
ται να πάρω. Όλα αυτά βεβαίως δεν εµπόδισαν την πλειοψηφία
της Προκαταρκτικής Επιτροπής να ζητάει µε το πόρισµά της την
άσκηση ποινικής δίωξης σε βάρος µου, µε ένα πόρισµα προκα-
τασκευασµένο, του οποίου η συγγραφή είχε αρχίσει πριν ολο-

κληρώσει τις εργασίες της η Προκαταρκτική Επιτροπή, πριν
ακόµα εµφανιστώ ενώπιόν της για να υπερασπιστώ τον εαυτό
µου. Ούτε τα προσχήµατα δεν κρατήθηκαν στην περίπτωσή µου.

Η συγγραφή του πορίσµατος πριν από όλα αυτά προκύπτει
από δηλώσεις των ίδιων των µελών της πλειοψηφίας της Προκα-
ταρτικής Επιτροπής και έχει γραφτεί κατ’ επανάληψη στον Τύπο.
Αυτό το πόρισµα, κυρίες και κύριοι, θα µείνει στην κοινοβουλευ-
τική ιστορία της Ελλάδας και στη νοµική επιστήµη ως µαύρη σε-
λίδα για τη δηµοκρατία και για την απονοµή της δικαιοσύνης.

Αντί να είναι ένα εµπεριστατωµένο και πλήρως αιτιολογηµένο
νοµικό κείµενο, είναι µια έκθεση ιδεών πληµµυρισµένη από νοµι-
κές ακροβασίες -δεν θέλω να χρησιµοποιήσω τη λέξη «ανοησίες»
για λόγους παιδείας- και λογικές ή πιο σωστά παράλογες ανα-
κολουθίες.

Σήµερα, λοιπόν, δεν πρόκειται να σας απασχολήσω µε το ανύ-
παρκτο νοµικό µέρος µιας ανύπαρκτης κατηγορίας. Σήµερα θα
σας απασχολήσω µε τον πυρήνα και τις βαθύτερες αιτίες της
πρωτοφανούς και αδιανόητα της κατ’ εξακολούθηση παραβιά-
σεως του Συντάγµατος, κάθε έννοιας νοµιµότητος και του ευτε-
λισµού µιας κορυφαίας κοινοβουλευτικής διαδικασίας.

Το τελευταίο διάστηµα η πολιτική ζωή του τόπου οδηγείται σε
ναρκοπέδιο. Η κατάρρευση όλων των κατηγοριών σε βάρος µου
εξαγρίωσε τους διώκτες µου και µε µαφιόζικες µεθόδους προ-
σπαθούν να κάνουν ό,τι δεν µπόρεσαν να κάνουν µε εµένα και
µε άλλους Υπουργούς του ΣΥΡΙΖΑ. Απώτερος βέβαια και τελικός
στόχος ο Αλέξης Τσίπρας. Οι σχετικοί υπαινιγµοί ή οι ευθείες
αναφορές έχουν γίνει ήδη από τους προλαλήσαντες. Ο πόλεµος
της λάσπης και της κασέτας έχει φτάσει στο αποκορύφωµα. Κα-
σέτες παντού, κασέτες µε παράνοµες µαγνητοφωνήσεις. Μια εµ-
φάνισε ο Μιωνής και δηλώνει υπερήφανος ότι έχει και άλλες
εννέα. Σηµειώσεις µε ακρίβειας κασέτας ο κ. Τζένος. Κασέτες
στην Πυροσβεστική, κασέτες στην ΕΥΠ σε ευρεία κυκλοφορία.
Σε λίγο στα περίπτερα δεν θα αγοράζουµε κασέτες κενές για να
τις χρησιµοποιήσουµε, να γράψουµε, δηλαδή, τραγούδια ή ό,τι
άλλο θέλουµε, αλλά κασέτες µε παράνοµες µαγνητοφωνήσεις.
Θα τις αγοράζουµε στα περίπτερα για να τις ακούµε και να ικα-
νοποιούµε κάθε είδους παράνοµη επιδίωξη.

Υπάρχουν, όµως, και άλλα νοσηρά και εκφυλιστικά για το δη-
µοκρατικό µας πολίτευµα συµπτώµατα: Δολοφονίες χαρακτή-
ρων, στοχοποίηση και πολιτικές διώξεις αντιπάλων. Εγώ ήµουν
η αρχή. Δεν τους πολυβγαίνω. Μια προσεκτική ανάγνωση του
πορίσµατος της Κυβέρνησης της Πλειοψηφίας, για όποιον ξέρει
ελάχιστα νοµικά, θα καταλάβει τι θέλω να πω.

Εγώ, λοιπόν, ήµουν η αρχή. Ο Νίκος Παππάς και η Όλγα Γε-
ροβασίλη ακολούθησαν, αλλά δεν θα είναι οι τελευταίοι. Θα ακο-
λουθήσουν και άλλοι. Ήδη οι κεραίες µου πιάνουν κάτι για τον
κ. Καλογήρου, τον κ. Βασιλειάδη και δεν ξέρω για ποιους άλλους.
Εδώ είµαστε και θα τα δούµε. Αν χρειαστούν, θα τους προσφέρω
την εµπειρία µου από αυτήν την άδικη και πρωτοφανή στοχοποί-
ησή µου.

Η παταγώδης αποτυχία της Κυβέρνησης στη διαχείριση της
οικονοµίας και των εθνικών θεµάτων δεν µπορεί να καλύπτεται
για πολύ καιρό ακόµη από τα «µπουκωµένα παπαγαλάκια» των
συστηµικών µέσων ενηµέρωσης. Χρειάζεται επειγόντως όποιος
δεν είναι «µπουκωµένος» να είναι φιµωµένος ή τροµοκρατηµένος
από κατασκευασµένες ποινικές διώξεις φρονηµατικού χαρα-
κτήρα. 

Όµως υπάρχουν και χειρότερα. Απειλούνται και διασύρονται
εισαγγελείς, ασκείται παράνοµη ποινική δίωξη, όπως θα εκθέσω
παρακάτω, σε βάρος της κ. Τουλουπάκη, παρεµβαίνουν ανεπί-
τρεπτα στην ανεξαρτησία της δικαιοσύνης Υπουργοί της σηµε-
ρινής Κυβέρνησης και στελέχη της. 

Ιδιαίτερα –και το λέω µε λύπη µου- ανατριχιαστική και απο-
κρουστική η δήλωση του κ. Τσιάρα, Υπουργού Δικαιοσύνης της
Κυβέρνησης, ότι έπρεπε οι υποθέσεις πολιτικών προσώπων που
ερευνώνται από τη δικαιοσύνη να είχαν αρχειοθετηθεί ή ότι πρέ-
πει να αρχειοθετηθούν τώρα. Θέλετε άλλη απόδειξη κατάλυσης
του Συντάγµατος, της ανεξαρτησίας της δικαιοσύνης, της διά-
κρισης των εξουσιών; Και αυτά ποιος; Ο Υπουργός Δικαιοσύνης!
Κατά τα λοιπά, όχι ένα, δέκα ειδικά δικαστήρια για τον Παπαγ-
γελόπουλο! Και θα πείσετε τον κόσµο για τις επιλογές σας!
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Καµµία όµως µεθόδευση δεν µπορεί να νοµιµοποιήσει το πα-
ρακράτος, τις µαφιόζικες πρακτικές και να συσκοτίσει την αλή-
θεια. Οι µεθοδεύσεις όµως αυτές αποτελούν εκτροπή του
δηµοκρατικού µας πολιτεύµατος. Η δηµοκρατία µας διολισθαίνει
σε αυταρχική άσκηση της εξουσίας µε φασίζουσα νοοτροπία. Αν
δεν αντιδράσουµε όλοι µας, κινδυνεύουµε να µετατραπούµε σε
«Μπανανία».

Όµως κανένας τζούφιος θόρυβος για ανύπαρκτα σκάνδαλα
που δήθεν έγιναν την περίοδο της κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ δεν πρό-
κειται να καλύψει τη φωνή του Μουεζίνη µεθαύριο στην Αγιά
Σοφιά και οποιονδήποτε άλλον θόρυβο από παράνοµες ενέρ-
γειες του Ερντογάν σε βάρος των κυριαρχικών δικαιωµάτων της
Ελλάδας. Πολύ περισσότερο δεν θα καλύψει τον θόρυβο που δεν
θέλω να ακουστεί, των γεωτρύπανων σε εθνικά µας ύδατα. 

ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΟΣ - ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΜΠΟΥΤΣΙΚΑΚΗΣ: Να µην
ασχολείσαι µε αυτά.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Είπατε τίποτα, κύριε
Πρόεδρε; Όχι, από κάτω θα ακούστηκε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Παπαγγελό-
πουλε, το Προεδρείο δεν σας διέκοψε. Σας διέκοψε κάποιος εκ
των συναδέλφων.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν κατάλαβα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Η φωνή που ακού-

στηκε δεν ήταν από το Προεδρείο, επειδή ρωτήσατε το Προ-
εδρείο. Ήταν από κάποιον συνάδελφο. 

Και µε την ευκαιρία, να παρακαλέσω να σεβαστείτε τον οµι-
λητή. 

Συνεχίστε, κύριε Παπαγγελόπουλε.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Σήµερα, λοιπόν, αντί να

επιλέξουµε εθνική οµοψυχία, εκτρεπόµεθα σε σκανδαλολογία
και ποινικοποίηση της πολιτικής ζωής. Και δεν µιλάω για τον
εαυτό µου. Η απόφαση για µένα έχει ληφθεί εδώ και πολύ καιρό.
Μιλώ γι’ αυτά που έρχονται.

Θα είναι ολέθριο λάθος, αν συνεχιστεί αυτός ο δρόµος και εύ-
χοµαι πραγµατικά να µην συµβεί κάτι τέτοιο. 

Κυρίες και κύριοι, σήµερα µε την ψήφο σας θα στήσετε ή δεν
θα στήσετε στο εκτελεστικό απόσπασµα τη δικαιοσύνη και την
ελευθερία του Τύπου, ένα εκτελεστικό απόσπασµα που έχει συγ-
κροτηθεί από τη διαφθορά και τη διαπλοκή, από τους εγκληµατίες
µε τα λευκά κολάρα, τους συµµορίτες των µεγάλων οικονοµικών
εγκληµάτων. 

Σήµερα µε την ψήφο σας θα δείξετε αν πιστεύετε στην ανε-
ξαρτησία της δικαιοσύνης ή επιδιώκετε µια δικαιοσύνη φοβι-
σµένη και υποταγµένη στα µεγάλα οικονοµικά συµφέροντα και
σε πολιτικές σκοπιµότητες. Σήµερα µε την ψήφο σας θα αποδεί-
ξετε εάν θέλετε τον Τύπο ελεύθερο, να κρίνει και να ελέγχει την
εξουσία όπως έχει υποχρέωση ή επιδιώκετε τον Τύπο είτε «µπου-
κωµένο» από κάθε είδους χορηγίες είτε εκδιωκόµενο µε κατά πα-
ραγγελία διώξεις.

Σήµερα µε την ψήφο σας θα αποδείξετε αν θα ποινικοποιήσετε
την ερευνητική δηµοσιογραφία και την αποκάλυψη µεγάλων
σκανδάλων. Σήµερα µε την ψήφο σας θα αποδείξετε εάν πι-
στεύετε στη διάκριση των εξουσιών ή επιδιώκετε να παρεµβαί-
νετε σε µια σε εξέλιξη δικαστική έρευνα, την έρευνα του
σκανδάλου της «NOVARTIS». 

Σήµερα µε την ψήφο σας µπορείτε να αποτρέψετε τη συγκά-
λυψη και το ξέπλυµα µεγάλων οικονοµικών σκανδάλων, όπως
αυτό της «NOVARTIS», της µεγάλης φοροδιαφυγής που υποκρύ-
πτεται στη λίστα Λαγκάρντ, το σκάνδαλο Βγενόπουλου και άλλων
πολλών που επιχειρούνται µέσω της πολιτικής δίωξης σε βάρος
µου να ξεπλυθούν και τα οποία σκάνδαλα οδήγησαν τη χώρα στα
µνηµόνια και τη χρεοκοπία. 

Η συγκάλυψη και το ξέπλυµα των µεγάλων σκανδάλων είναι
βέβαιο πως θα πλήξει ανεπανόρθωτα την εµπιστοσύνη του λαού
στο πολιτικό µας σύστηµα και ενδεχοµένως, να τον οδηγήσει σε
επικίνδυνες για τη δηµοκρατία σκέψεις και επιλογές. 

Κυρίες και κύριοι, σας παρακαλώ να αναλογιστείτε για λίγα
λεπτά πόσο επικίνδυνο και εκφυλιστικό φαινόµενο είναι για τη δη-
µοκρατία µας να διωχθούν µαζί µε µένα εισαγγελείς και δηµοσιο-
γράφοι, απλώς επειδή έκαναν την δουλειά τους. Σκεφτείτε επίσης
ότι θα δηµιουργήσετε ένα πολύ κακό και επικίνδυνο προηγούµενο. 

Είναι δέκα δηµοσιεύµατα του Βαξεβάνη, πέντε του Φιλιππάκη
-ακριβώς τόσα είναι- και δύο άρθρα της Παπαδάκου για θέµατα
τα οποία εγώ δεν γνώριζα, δεν είχα καµµία σχέση, τα περισσό-
τερα απ’ αυτά µάλιστα πραγµατοποιήθηκαν -τα δηµοσιεύµατα
και τα άρθρα- σε περίοδο που δεν ήµουν ούτε Υπουργός και είχα
πάρει και σύνταξη από εισαγγελέας. Ήµουν απλώς συνταξιού-
χος. Αυτά λοιπόν τα ελάχιστα δηµοσιεύµατα µε τα οποία εγώ δεν
έχω καµµία σχέση –δείτε τις ηµεροµηνίες τους- επιδιώκει η πλει-
οψηφία της Προκαταρκτικής Επιτροπής να τα µετατρέψει σε
στοιχεία εγκληµατικής οργάνωσης και εκβιασµού.

Σας επισηµαίνω όµως ότι υπάρχουν δεκάδες δηµοσιεύµατα
συγκεκριµένων εφηµερίδων που εδώ και µήνες προαναγγέλλουν
και το χειρότερο είναι ότι επιβεβαιώνονται για διάφορα θέµατα.
Πρώτον, πολλούς µήνες πριν προανήγγειλαν τη σύσταση της
Προκαταρκτικής Επιτροπής. Έχουν προαναγγείλει τις ενέργειες
της Προκαταρκτικής Επιτροπής, ποιοι µάρτυρες θα κληθούν, τι
θα καταθέσουν αυτοί οι µάρτυρες, τι έγγραφα θα προσκοµι-
στούν κι άλλες λεπτοµέρειες που είναι ανατριχιαστικές για τη δη-
µοκρατία µας. Έχουν προαναγγείλει επίσης µέχρι και το πόρισµα
τι θα έχει και µερικά έχουν προαναγγείλει και την καταδίκη µου.

Θέλω να σας υπενθυµίσω για όποιον θέλει να σκεφτεί λιγάκι,
ότι η κλήση των µαρτύρων στην Προκαταρκτική Επιτροπή Σάµπυ
Μιωνή, Παναγιώτη Αθανασίου και Γεωργίας Τσατάνη είχε προ-
αναγγελθεί στον Τύπο πολλούς µήνες πριν κληθούν, µολονότι οι
καταθέσεις τους δεν είχαν καµµία απολύτως σχέση µε την υπό-
θεση «NOVARTIS». Αυτό το λέω για να µην πει κανείς «ο δηµοσιο-
γράφος ήταν ευφυής και σου λέει «Ποιους µάρτυρες θα
καλέσουµε;» Αυτούς που κάτι ξέρουν». Κάλεσαν ανθρώπους και
το είχαν προαναγγείλει πολλούς µήνες πριν. Αυτό δεν δείχνει σχέ-
διο; Δεν δείχνει εγκληµατική οργάνωση; Δεν δείχνει ενορχη-
στρωτή; 

Σας υπενθυµίζω επίσης ότι ο κ. Πλεύρης, µέλος της Προκα-
ταρκτικής Επιτροπής, γνώριζε πολύ καιρό πριν την ύπαρξη της
κασέτας µε την παράνοµη καταγραφή της συνοµιλίας Μιωνή -
Παππά και κυρίως, το περιεχόµενο της συνοµιλίας. Το αποκά-
λυψα στην Προκαταρκτική Επιτροπή. Αυτό δεν το λέω εγώ. Προ-
κύπτει από τις ερωτήσεις του κ. Πλεύρη στον Μιωνή στις
26-2-2020 στην Προκαταρκτική Επιτροπή, ενώ η κασέτα µε την
παράνοµη αποµαγνητοφώνηση εστάλη από τον Μιωνή στην Προ-
καταρκτική Επιτροπή µερικούς µήνες αργότερα. 

Ο κ. Πλεύρης µπορεί να είναι καλός δικηγόρος και εξαίρετος
νοµικός, αλλά σίγουρα κανείς δεν µπορεί να έχει το θείο χάρισµα
της ενόρασης και να προβλέπει τι έχει µια κασέτα που δεν ξέ-
ραµε καν την ύπαρξή της, ότι έχει η µαγνητοφώνηση γίνει στην
Κύπρο. Και µετά µιλάµε για παρακράτος και για µαφιόζικες µε-
θόδους, που δήθεν είχε ο ΣΥΡΙΖΑ;

Για ένα πράγµα µπορεί να κατηγορήσει κανείς τον ΣΥΡΙΖΑ ότι
τα στελέχη του είναι καλοί άνθρωποι σε σηµείο αφέλειας.

ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Οι άλλοι είναι κακοί;
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Υπάρχουν, λοιπόν, στοι-

χεία πολύ περισσότερα και πολύ πιο ισχυρά για να διωχθούν ως
εγκληµατική οργάνωση οι σηµερινοί κατήγοροί µου.

Ας πιάσουµε, όµως, τα θέµατα ένα-ένα. Ας έρθουµε στην Προ-
καταρκτική Επιτροπή για την οποία ο κ. Μπουγάς υπεραµύνθηκε
του έργου της, επικαλέστηκε ότι λειτούργησε στα πλαίσια του
άρθρου 86 του Συντάγµατος. 

Λοιπόν, κυρίες και κύριοι, όπως θα σας αποδείξω στη συνέχεια
µε αδιάσειστα στοιχεία η πλειοψηφία της Προκαταρκτικής Επι-
τροπής συνειδητά, συστηµατικά παραβίασε κατ’ εξακολούθηση
καθ’ όλη τη διάρκεια της λειτουργίας της το Σύνταγµα και τις
σχετικές διατάξεις του Κώδικα Ποινικής Δικονοµίας. 

Οι παραβιάσεις άπειρες. Θα αρκεστώ σε ελάχιστες. Εξαίρεσε
εντελώς παράνοµα από µέλη της επιτροπής τους Βουλευτές του
ΣΥΡΙΖΑ, Τζανακόπουλο και Πολάκη, κοµµάτια να γίνει αυτό. Εξέ-
τασε ως µάρτυρες κατά παράβαση του άρθρου 86 του Συντάγ-
µατος πρόσωπα που δεν γνώριζαν απολύτως τίποτα για το
σκάνδαλο «NOVARTIS», δεν είχαν καµµία σχέση µε το σκάνδαλο
«NOVARTIS» και κατέθεσαν για άλλες υποθέσεις. Η εντολή που
είχατε δώσει ως Ολοµέλεια ήταν να ερευνηθεί η τυχόν σκευωρία
στο σκάνδαλο «NOVARTIS», τίποτε άλλο. Αυτό το λιγότερο συ-
νιστά κατάχρηση εξουσίας και αποδεικνύει την εµµονή και την
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κακοήθεια ορισµένων εναντίον µου. 
Δεν το λέω εγώ αυτό µόνος µου. Επεσήµανε την παρανοµία

τους το Επιστηµονικό Συµβούλιο της Βουλής και τότε έσπευσαν
και προκάλεσαν διεύρυνση του κατηγορητηρίου σε βάρος µου
εκ των υστέρων, έχοντας πάρει καταθέσεις παρανόµως. 

Τηρήθηκε καλά το άρθρο 86, κύριε Μπούγα και κύριοι Βου-
λευτές, µέλη της πλειοψηφίας της Προκαταρκτικής Επιτροπής.
Δεν είναι, όµως, µόνο αυτό. Μετά τη διερεύνηση του κατηγορη-
τηρίου σε βάρος µου δεν εξέτασαν κανέναν µάρτυρα, κανέναν,
µα κανέναν, αρκέστηκαν στις παράνοµες και άκυρες καταθέσεις
που είχαν ήδη λάβει πριν τη διεύρυνση του κατηγορητηρίου, δεν
συνέλεξαν κανένα, µα κανένα άλλο αποδεικτικό µέσο, απλώς µε
κάλεσαν να δώσω εξηγήσεις. 

Αυτά είναι πρωτοφανή πράγµατα και είναι επικίνδυνα για τη
δηµοκρατία µας. Δεν κάλεσαν ουσιώδεις µάρτυρες για την ανεύ-
ρεση της αλήθειας. Δεν µιλάω για µάρτυρες υπεράσπισης µου,
µιλάω για µάρτυρες που προέκυψαν από τη διαδικασία. Όπου
έκριναν ότι τους χάλαγε το σενάριο που είχαν φτιάξει, προχώ-
ραγαν παραπέρα. Δεν κάλεσαν τον κ. Καλογήρου και την κ. Πα-
πασπύρου που είχε επικαλεστεί ο κ. Αγγελής. Προφανώς
φοβήθηκαν ότι θα το διέψευδαν. Δεν κάλεσαν ούτε τον µηνυτή
µου, τον κ. Σαµαρά. 

Σκεφτείτε, κυρίες και κύριοι και όσοι δεν είστε νοµικοί, εάν
υποβάλετε µια οποιαδήποτε µήνυση για το πιο απλό αδίκηµα, για
την εξύβριση που σας έκανε ο γείτονάς σας, ο πρώτος που θα
κληθείτε θα είστε εσείς ως µηνυτής, δεν θα πάµε στον κατηγο-
ρούµενο. Θα είχε ενδιαφέρον, βέβαια, αν ερχόταν ο κ. Σαµαράς.
Καλά δεν λέω για την απόρριψη του αιτήµατος µου για κατ’ αν-
τιπαράσταση εξέταση, στο χέρι τους ήταν, όλοι καταλαβαίνετε
για ποιο λόγο δεν το έκαναν. Δεν θα φάω το χρόνο σας ούτε το
χρόνο µου για πράγµατα προφανή.

Δεν µπορώ, όµως, να µην κάνω µια παρατήρηση. Θα είχε εν-
διαφέρον να εξηγήσει στην επιτροπή ο µηνυτής µου, ο κ. Σαµα-
ράς, τον ισχυρισµό του τον πρωταρχικό στη µήνυσή του ότι τον
στοχοποίησα µε τον Τσίπρα για να τον φιµώσουµε εν όψει της
Συµφωνίας των Πρεσπών. Δέστε τη µήνυση του κ. Σαµαρά και
διαψεύστε µε. Αλλά τι να µε διαψεύσετε, εγώ δεν έχω πει κανένα
ψέµα στη ζωή µου, πάντα λέω την αλήθεια και αυτήν πληρώνω. 

Υπενθυµίζω, όµως, ότι η υπόθεση για τον κ. Σαµαρά, που την
έστησα εγώ παρέα µε τον Τσίπρα για να τον φιµώσουµε στο
θέµα της Συµφωνίας των Πρεσπών, έχει αρχειοθετηθεί πολύ
καιρό. Στο προσεχές µέλλον θα δούµε τις συνθήκες και την αι-
τιολογία της αρχειοθέτησης. Η Νέα Δηµοκρατία κυβερνά εδώ και
ένα χρόνο, αλλά ο κ. Σαµαράς παραµένει φιµωµένος για τη Συµ-
φωνία των Πρεσπών. 

Δεν κάλεσαν κανέναν εισαγγελέα. Προχωρώ στις ενδεικτικές
και ελάχιστες παρανοµίες της Προκαταρκτικής Επιτροπής. Εάν
τα είχε κάνει αυτά εισαγγελέας, θα τον είχαν διώξει από το Σώµα.
Αν και τώρα τελευταία βλέπω µεγάλη επιείκεια στο χώρο της δι-
καιοσύνης. Αντί να διώκονται, επιβραβεύονται και διώκονται
αυτοί που πρέπει να επιβραβευθούν. Τα πάνω κάτω έχετε φέρει.
Σε αυτό σας παραδέχοµαι.

Δεν κάλεσαν κανέναν εισαγγελέα ή δηµοσιογράφο το όνοµα
του οποίου αναφέρθηκε στις εργασίες της επιτροπής. Είναι προ-
φανές ότι κι εδώ φοβήθηκαν ότι οι καταθέσεις τους θα ήταν πλή-
ρες απαλλακτικές για εµένα. Προκάλεσα την πλειοψηφία της
επιτροπής να τηλεφωνήσουν σε όλους τους δικαστές και εισαγ-
γελείς σε όλη την Ελλάδα -προσφέρθηκα µάλιστα να καλύψω τη
δαπάνη τηλεφωνικών κλήσεων- και να τους ρωτήσουν δύο πράγ-
µατα, εάν ενόχλησα ποτέ κανέναν για οποιοδήποτε θέµα και αν
είχαν ακούσει ποτέ το παραµικρό για κάποιον Ρασπούτιν. 

Μου έδωσαν προθεσµία έντεκα ηµερών για να µελετήσω και
να προετοιµάσω την υπεράσπισή µου για διακόσιες τριάντα χι-
λιάδες σελίδες δικογραφία. Όποιος δεν ξέρει ή δεν το έχει ακού-
σει που το έχω πει άλλη µια φορά λέω ότι στον Οτσαλάν στην
Τουρκία, όταν τον είχαµε παραδώσει, για δεκαεπτά χιλιάδες σε-
λίδες δικογραφία του έδωσαν προθεσµία δεκατέσσερις ηµέρες
και µάλιστα σε µια υπόθεση που αντιλαµβάνεστε την εθνική ευαι-
σθησία των Τούρκων εν όψει Κουρδικού, κ.λπ.. Επαναλαµβάνω,
λοιπόν, ότι του έδωσαν δεκατέσσερις ηµέρες προθεσµία να προ-
ετοιµαστεί και να µελετήσει δεκαεπτά χιλιάδες σελίδες. Παρ’ όλα

αυτά η Τουρκία καταδικάστηκε από τα ευρωπαϊκά δικαστήρια,
γιατί ο χρόνος των δύο εβδοµάδων κρίθηκε ανεπαρκής για την
προετοιµασία υπεράσπισης για µια δικογραφία δεκαεπτά χιλιά-
δων σελίδων. 

Δεν είναι µόνο αυτό. Κατά τη διάρκεια των καταθέσεων µου
στην Προκαταρκτική Επιτροπή προστέθηκαν χιλιάδες νέα έγ-
γραφα και δεν µου δόθηκε, µολονότι το ζήτησα, ούτε µια ηµέρα
να µελετήσω τα νέα έγγραφα. Όταν έλαβα γνώση της συµφωνίας
συµβιβασµού των δικαστικών αρχών των Ηνωµένων Πολιτειών και
της «NOVARTIS», ζήτησα να καταθέσω συµπληρωµατικά µετά από
µια τόσο σοβαρή εξέλιξη και το αίτηµά µου απορρίφθηκε. Υπέ-
βαλα αίτηµα ακυρότητας της διαδικασίας στο αρµόδιο δικαστικό
συµβούλιο σύµφωνα µε τις διατάξεις του Κώδικα Ποινικής Δικο-
νοµίας και η πλειοψηφία της Προκαταρκτικής Επιτροπής αρνή-
θηκε παράνοµα να το διαβιβάσει στις δικαστικές αρχές. 

Πριν µπω εδώ µε πήρε τηλέφωνο ο δικηγόρος µου και µου
είπε…

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Το βασικό νέο είναι αυτό.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Δυο λεπτά πριν εισέλθω

στην Αίθουσα ενηµερώθηκα από τους δικηγόρους µου ότι ο ει-
σαγγελέας στο οποίον πήγα το αίτηµα για να βρω προστασία το
διαβίβασε και είπε ότι δεν έχει αρµοδιότητα και είναι δική σας
αρµοδιότητα…

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Για την πρόταση.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ:… για να κάνετε πρόταση

για να δούµε εάν τηρήσατε το ελάχιστον ίχνος νοµιµότητας στην
περίπτωσή µου. 

Μετά από αυτό ίσως θα έπρεπε να φύγω και τώρα και να πω
προειληµµένη απόφαση έχετε, αλλά είµαι ροµαντικός άνθρωπος
και εκτός από ροµαντικός άνθρωπος πιστεύω και στην ιστορική
αλήθεια, όπως σας είπα. Τουλάχιστον να καταγραφούν, να τα
διαβάσουν στο µέλλον οι Έλληνες.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Σας παρακαλώ, κύ-

ριοι συνάδελφοι, κάντε ησυχία.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Τον Πρόεδρο της Προ-

καταρκτικής Επιτροπής, τον κ. Μπούγα, τον θεωρούσα ευπρεπή
άνθρωπο και θέλω να πιστεύω ότι είναι, δεν είχα κάνει λάθος,
αλλά µου τα ανατρέπει.

Σε δηµόσια δήλωσή του προ ολίγων ηµερών αναφέρθηκε στην
περίπτωσή µου, σε εγκλήµατα που έχουν τελεστεί, πριν ακόµα
µου ασκηθεί ποινική δίωξη. Η αρµοδιότητα της επιτροπής και η
δική σας, κύριε Πρόεδρε της Προκαταρκτικής Επιτροπής, είναι
να ερευνήσετε -πράγµα που δεν κάνατε- και εν πάση περιπτώσει
να συντάξετε ένα πόρισµα στο οποίο να προτείνετε την άσκηση
ή µη ποινικής δίωξης σε βάρος µου. 

Δεν είστε δικαστής, κύριε Πρόεδρε. Δεν θα µε καταδικάσετε
εσείς. Απλώς µε τέτοιες δηλώσεις και σαν αυτή του κ. Τσιάρα και
του κ. Πέτσα, του κ. Γεραπετρίτη, που έχουν γίνει κατά καιρούς,
επιβεβαιώνεται ότι λειτουργήσατε σαν έκτακτο στρατοδικείο σε
βάρος µου…

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
…όχι σαν έκτακτο, είναι λάθος έκφραση, σαν κατοχικό δικα-

στήριο, σαν δικαστήριο ούτε καν µε Έλληνες δωσίλογους δικα-
στές, αλλά απευθείας µε ναζιστές αξιωµατικούς! 

Και ένα τελευταίο. Πληροφορήθηκα από τον Τύπο ότι η κ. Αυ-
γέρη -για να δούµε πώς λειτούργησε η Προκαταρκτική Επιτροπή-
έκανε µια ερώτηση, επερώτηση και ζήτησε να πληροφορηθεί αν
ισχύουν κάποια δηµοσιεύµατα για τρία από τα µέλη της Προκα-
ταρκτικής Επιτροπής. Δεν θα αναφερθώ στα ονόµατα. Θα πω
µόνο ότι ένας είναι µπλεγµένος σε υπόθεση πλαστογραφίας, ο
άλλος είχε σχέση µε τη «NOVARTIS» και ο άλλος είχε στενές επα-
φές µε αρχηγό κυκλώµατος εξωθήσεως σε πορνεία κ.λπ.. 

Αυτό θα το ερευνήσει η Βουλή. Θα απαντηθεί η ερώτηση στην
κ. Αυγέρη. Δεν µε απασχολεί ούτε µε αφορά, µολονότι µε αφορά,
γιατί αν ισχύουν αυτά, η ύπαρξη τέτοιων µελών σε Προκαταρ-
κτική Επιτροπή, δείχνει ποιοι ακριβώς µε ερεύνησαν, εκτός από
τον κ. Πλεύρη βέβαια ο οποίος ήταν και δικηγόρος του κ. Σα-
µαρά, αλλά για αυτό το θέµα θα αναφερθώ στη συνέχεια. 

Αυτά λοιπόν εµένα δεν µε ενδιαφέρουν και δεν θα τα ανέφερα
καθόλου στην οµιλία µου. Διάβασα όµως στον Τύπο ότι η κ. Αυ-
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γέρη δέχτηκε απειλές από ένα άλλο µέλος της Προκαταρκτικής
Επιτροπής σε µια τηλεοπτική εκποµπή. Και όχι µόνο αυτό, µετά
που έφυγαν, την πήρε και τηλέφωνο και της είπε «για ό,τι πάθεις,
δεν θα φταίω εγώ». Πόσο επιβεβαιώνονται αυτά που σας είπα
πριν για εκφυλισµό της δηµοκρατίας! 

Θέλω να πιστεύω ότι ο άνθρωπος αυτός που απείλησε την κ.
Αυγέρη, µε αυτόν τον ποταπό και χυδαίο και επικίνδυνο τρόπο
για το δηµοκρατικό µας πολίτευµα, δεν έχει καµµία σχέση µε
τους τρεις Βουλευτές που αναφέρει στην ερώτησή της η κ. Αυ-
γέρη. 

Πάµε τώρα να πούµε δυο λόγια για τη συµφωνία ΗΠΑ – NO-
VARTIS. Όπως σας είπα και πριν η πλειοψηφία της Προκαταρ-
κτικής Επιτροπής µου στέρησε παράνοµα το δικαίωµα να
εµφανιστώ ενώπιόν της και να εκθέσω τις απόψεις µου για τη
συµφωνία δικαστικού συµβιβασµού Ηνωµένων Πολιτειών και
«NOVARTIS». Είµαι υποχρεωµένος λοιπόν σήµερα να αναφερθώ
για πολύ λίγο στη συµφωνία αυτή. 

Η συµφωνία αυτή αποτελεί την πρώτη χαριστική βολή. Η δεύ-
τερη και τελειωτική είναι το πόρισµα του Λάµπρου Σοφουλάκη,
στη σκευωρία συγκάλυψης του σκανδάλου «NOVARTIS». Δεν αν-
τιλαµβάνονται άραγε όσοι τόλµησαν να ισχυριστούν ότι ο συµβι-
βασµός Ηνωµένων Πολιτειών και «NOVARTIS» δεν αφορά
πολιτικά πρόσωπα, πως υποτιµούν τη νοηµοσύνη του ελληνικού
λαού; 

Η «NOVARTIS» δέχθηκε να καταβάλει το µεγαλύτερο πρόστιµο
που έχει επιβληθεί στην ιστορία από τις αµερικανικές αρχές.
Ήταν πρόστιµο 310 εκατοµµυρίων ευρώ και αποδέχθηκε -θα σας
διαβάσω αυτολεξεί το κείµενο της επίσηµης µετάφρασης- ότι µε
διεφθαρµένες πράξεις της, η «NOVARTIS», επηρέασε πράξεις
και αποφάσεις αξιωµατούχων µε την επίσηµη ιδιότητά τους, προ-
κειµένου µεταξύ άλλων να χρησιµοποιήσουν την επιρροή τους
ενώπιον ή εντός της ελληνικής κυβέρνησης και υπηρεσιών και
οργάνων αυτής προκειµένου να επηρεάσουν πράξεις και απο-
φάσεις. Και καταλήγει «κατά παράβαση του άρθρου 15 U.S.C.,
παράγραφος 78dd-3».

Κατ’ αρχάς το άρθρο αυτό αναφέρεται σε πολιτικά πρόσωπα.
Αυτό και µόνο θα αρκούσε κάθε φλυαρία ότι αφορά γιατρούς,
αλλά πώς είναι δυνατόν να πιστέψει κανείς ότι η «NOVARTIS»
πλήρωσε 310 εκατοµµύρια για δωροδοκίες µόνο γιατρών, νοση-
λευτών και νοσοκόµων; 

Αλήθεια, πόση µεγάλη επιρροή είχαν οι γιατροί και οι νοση-
λευτές ενώπιον ή µέσα στην ελληνική κυβέρνηση; Αλήθεια, µε
ποιον τρόπο µπόρεσαν οι γιατροί και οι νοσηλευτές να εξασφα-
λίσουν τη σκανδαλώδη ευνοϊκή µεταχείριση από την ελληνική κυ-
βέρνηση, όπως περιγράφεται στη συµφωνία στην εταιρεία
«NOVARTIS»; Πώς µπόρεσαν να εξασφαλίσουν οι γιατροί και οι
νοσηλευτές τις υπερτιµολογήσεις, τις υπέρογκες τιµές στην Ελ-
λάδα, που εξασφαλίζουν ταυτόχρονα τιµές πολύ υψηλές για τα
φάρµακα της «NOVARTIS» και σε χώρες της αλλοδαπής; 

Το κείµενο της επίσηµης µετάφρασης που σας διάβασα –και
το έχετε διαβάσει όλοι φαντάζοµαι- δεν επιδέχεται καµµία πα-
ρερµηνεία. Η «NOVARTIS» πλήρωσε 310 εκατοµµύρια, γιατί πα-
ραδέχτηκε ότι δωροδόκησε πολιτικούς. Ό,τι και να λέτε, όσο και
να παραποιείτε την αλήθεια, όσο κι αν διαστρέφετε την πραγµα-
τικότητα, όσο κι αν µπουκώνετε τα συστηµικά µέσα ενηµέρωσης,
η αλήθεια είναι αυτή!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Και ξέρετε; Σήµερα θα προσθέσω και κάτι άλλο που σκέφτηκα

µελετώντας τη δικογραφία. Ας σταθούµε λοιπόν σε τρεις λέξεις
της συµφωνίας, τρεις µόνο λέξεις! Στη λέξη «επίσηµη», που ανα-
φέρεται στην ιδιότητα των αξιωµατούχων και στις λέξεις «ενώ-
πιον» και «εντός» που αναφέρονται στην κυβέρνηση. 

Ρωτάω λοιπόν κάθε καλόπιστο µέσο Έλληνα το εξής. Ποιοι
έχουν την επίσηµη ιδιότητα να εµφανίζονται ή να είναι εντός, δη-
λαδή να συµµετέχουν στην κυβέρνηση, δηλαδή στο υπουργικό
συµβούλιο; Οι γιατροί και οι νοσηλευτές ή οι υπουργοί; 

Ιδιαίτερη και αποκαλυπτική σηµασία και απόλυτα εναρµονι-
σµένη µε όσα σας εξέθεσα για τις δωροδοκίες πολιτικών από τη
«NOVARTIS», έχουν τα ακόλουθα αποσπάσµατα από τις οµιλίες
του κ. Φρουζή, αυτού που φέρεται ότι έκανε τις δωροδοκίες πο-
λιτικών σε στελέχη της «NOVARTIS» σε προγενέστερο και ανύ-

ποπτο χρόνο. Τα αποσπάσµατα αυτά τα αλίευσα από το βίντεο
της ελβετικής τηλεόρασης που αναφέρθηκε στο σκάνδαλο «NO-
VARTIS» στην Ελλάδα. 

Λέει λοιπόν ο κ. Φρουζής αυτολεξεί τα εξής. Εγώ δεν προ-
σθέτω, δεν αφαιρώ ούτε κόµµα. Τι λέει σε στελέχη της «NOVAR-
TIS», κορδακιζόµενος ο κ. Φρουζής, για τις µεγάλες επιτυχίες
του; Τα έχει πει αυτά πριν τη συµφωνία, πριν την έκρηξη του
σκανδάλου, πριν την Τουλουπάκη, πριν την σκευωρία µου. 

Λέει: «Είµαστε οι πρώτοι που ξέρουµε τι θα συµβεί στο υπουρ-
γείο». Αλήθεια, κάποιον νοσοκόµο θα έχει στείλει πριν εκεί και
θα κρυφάκουγε. «Είναι τα ίδια άτοµα που παίρνουν τις αποφά-
σεις, που µας πληροφορούν πριν πάρουν τις αποφάσεις». Οι για-
τροί και οι νοσοκόµοι στη Γενική Συνέλευση των νοσοκοµείων;

Έχουµε κι άλλη ανατριχιαστική οµολογία στην ίδια παρά-
γραφο. «Μάς ενηµερώνουν για τα επόµενα βήµατά τους και µε
αυτόν τον τρόπο µπορούµε να τους επηρεάσουµε εκ των προτέ-
ρων, το δεύτερο σηµαντικό κοµµάτι που καταφέραµε ασκώντας
πιέσεις» και λέει «πιέζοντας καταφέραµε να γίνει και αυτό».

Και καταλήγει ο κ. Φρουζής για το πόσο αποτελεσµατικός ήταν
ο επηρεασµός της κυβέρνησης για τα κέρδη της «NOVARTIS».
«Πάµε καλά και όπως καταλαβαίνετε δεν είναι αναγκαίο να το
ανακοινώσουµε». Κατά τα άλλα η υπόθεση είναι µια καλοστηµένη
σκευωρία του Παπαγγελόπουλου, του Τσίπρα, της Τουλουπάκη,
του κ. Λάππα, που µου συµπαραστάθηκε στη επιτροπή, του κ.
Τζανακόπουλου, όλων των Βουλευτών του ΣΥΡΙΖΑ που έχουν
ταχθεί υπέρ της αλήθειας, όχι υπέρ του Παπαγγελόπουλου. 

Ας συνεχίσουν λοιπόν κάποιοι να θεωρούν ανόητο τον ελλη-
νικό λαό και να επιµένουν να βαφτίζουν το κρέας ψάρι, όπως οι
καλόγεροι του Μεσαίωνα. Απλά υπενθυµίζω τις οµοιότητές τους
µε τους καλόγερους, αυτούς δηλαδή που επιµένουν να βαφτί-
ζουν το κρέας ψάρι. Υπενθυµίζω τις οµοιότητές τους µε τους κα-
λόγερους ιεροεξεταστές, που έκαιγαν τους αντιπάλους στην
πυρά, κάτι που επιχειρείτε να κάνετε και τώρα και την προσκόλ-
λησή τους στον Μεσαίωνα, την εποχή δηλαδή που θέλουν κά-
ποιοι να οδηγήσουν τα ανθρώπινα δικαιώµατα και την πολιτική
ζωή του τόπου. 

Αν, όµως, η συµφωνία του δικαστικού συµβιβασµού Ηνωµένων
Πολιτειών Αµερικής- NOVARTIS ήταν η χαριστική βολή στη
σκευωρία των κατηγόρων µου για συγκάλυψη του σκανδάλου
της «NOVARTIS», τα πορίσµατα του κ. Ζαχαρή και του κ. Σοφου-
λάκη ήταν η «ληξιαρχική πράξη θανάτου» της σκευωρίας σε
βάρος µου. 

Προ ολίγων ηµερών ασκήθηκε ποινική δίωξη σε βάρος της κ.
Τουλουπάκη, σύµφωνα µε το πόρισµα του κ. Ζαχαρή. Θα σας
πληροφορήσω –και να το ακούσει και ο ελληνικός λαός- ότι η
άσκηση της δίωξης σε βάρος της κ. Τουλουπάκη είναι παράνοµη,
εντελώς παράνοµη. Γιατί όταν συνέταξε το πόρισµά του ο κ. Ζα-
χαρής η έρευνα για την κ. Τουλουπάκη και τους επίκουρος ει-
σαγγελείς Ντζούρα και Μανώλη είχε ήδη τεθεί στο αρχείο από
τον κ. Σοφουλάκη, το πόρισµα του οποίου προηγήθηκε του πο-
ρίσµατος του κ. Ζαχαρή. Είναι απλά νοµικά, κυρίες και κύριοι.
Και όσο απλά νοµικά είναι, τόσο τεράστια είναι η παρανοµία που
διαπράττεται. 

Σύµφωνα, λοιπόν, µε το άρθρο 43 παράγραφος 6 του Κώδικα
Ποινικής Δικονοµίας, για να ασκηθεί µετά από την αρχειοθέτηση
από τον κ. Σοφουλάκη, σχετικά µε την υπόθεση της Τουλουπάκη,
ποινική δίωξη σε βάρος της έπρεπε να συµβούν προηγουµένως
κάποια πράγµατα, που είναι απαραίτητες προϋποθέσεις, προ-
βλεπόµενες από το άρθρο 43 παράγραφος 6, όπως σας είπα. 

Για να ανασυρθεί η δικογραφία έπρεπε να συντρέχει η προ-
ϋπόθεση ότι είχαν αναφανεί νέα πραγµατικά περιστατικά ή στοι-
χεία που να δικαιολογούν την επανεξέταση της υπόθεσης. Δεν
το λέω εγώ, το λέει ο Κώδικας Ποινικής Δικονοµίας. 

Επιπλέον, στην περίπτωση αυτή, αν είχαν αναφανεί νέα στοιχεία
που να δικαιολογούν επανεξέταση, έπρεπε να κληθεί η κ. Τουλου-
πάκη για παροχή νέων εξηγήσεων. Όµως, ούτε νέα περιστατικά ή
στοιχεία προέκυψαν -δεν αναφέρει τέτοια ο κ. Ζαχαρής- ούτε ανά-
συρση υπήρξε από τον κ. Ζαχαρή ή από οποιονδήποτε άλλον ούτε
η κ. Τουλουπάκη κλήθηκε για παροχή εξηγήσεων µετά την αρχει-
οθέτηση. Δεν τηρήθηκε καµµία, µα καµµία, διάταξη από την ποι-
νική δικονοµία. Δεν είναι, όµως, η µοναδική παρανοµία. 
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Στο σηµείο αυτό πρέπει να σας επισηµάνω ότι δεν είναι η
πρώτη φορά που αρχειοθετούνται οι καταγγελίες σε βάρος της
κ. Τουλουπάκη. Πρώτος και καλύτερος της αρχειοθέτησης ο κ.
Αγγελής, που απέρριψε την µήνυση των κ.κ. Σαµαρά, Βενιζέλου,
Αβραµόπουλου και δεν ξέρω ποιων άλλων. 

Στη συνέχεια, βέβαια, τις ανέσυρε παράνοµα από το αρχείο,
επικαλούµενος νέα στοιχεία, τα οποία, όµως, ήταν ήδη γνωστά
από τότε που τις έβαλε στο αρχείο, από πολύ καιρό πριν. Αυτό
δεν το λέω εγώ, του το επεσήµανε από τότε η εισαγγελέας του
Αρείου Πάγου. 

Στη συνέχεια της οµιλίας µου θα αναφερθώ εκτενέστερα στην
παράνοµη ανάσυρση του κ. Αγγελή και θα καταθέσω και τα σχε-
τικά έγγραφα. Προς το παρόν, προσθέτω ότι η ανάσυρση από
τον κ. Αγγελή έγινε µετά τις ευρωεκλογές και λίγο πριν τις εθνι-
κές εκλογές του 2019, όταν ήταν ήδη βέβαιο ότι η Νέα Δηµοκρα-
τία θα κέρδιζε τις εθνικές εκλογές. Γι’ αυτό το θέµα αναφέρεται
επισταµένα στο πόρισµά του ο κ. Ζαχαρής. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Τα έχετε τα πορίσµατα;
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πλεύρη, µου τα

στερήσατε. Διάβασα εφηµερίδες. Μην ανησυχείτε. Ό,τι λέω το
άντλησα από τις εφηµερίδες. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Είναι σαν να τα έχετε διαβά-
σει…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Μαρκόπουλε, µην
αναφερθώ στο τι διαβάζω στις εφηµερίδες. Γιατί θα αναφερθώ
στο τι διαβάζω και για εσάς και δεν θέλω. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Μην κάνετε διά-
λογο. 

Κύριε Παπαγγελόπουλε, πόσο χρόνο εκτιµάτε ότι θα χρει-
αστείτε ακόµα; 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Θα προσπαθήσω να πω
µερικά σηµαντικά πράγµατα. Θα χρειαστώ άλλα είκοσι λεπτά.
Εκτός αν προκύψουν διακοπές και εντάσεις. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Καλώς. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΓΓΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Εκτός, όµως, από τις

δύο αυτές αρχειοθετήσεις, υπήρξαν τρεις άλλες αρχειοθετήσεις
πειθαρχικές για τις ευθύνες της κ. Τουλουπάκη για την ίδια υπό-
θεση από τρεις ανώτατους εισαγγελικούς και δικαστικούς λει-
τουργούς, τον Αντιεισαγγελέα του Αρείου Πάγου κ. Γρηγόρη
Πεπόνη και τις Αντιπροέδρους του Αρείου Πάγου κ. Χρυσούλα
Παρασκευά και Μαρίας Γαλάνη. 

Πέντε αρχειοθετήσεις, λοιπόν, για την κ. Τουλουπάκη. Παρ’
όλα αυτά, ασκήθηκε ποινική δίωξη σε βάρος της, προκειµένου
να διευκολυνθεί η δική µου παραποµπή στο ειδικό δικαστήριο
και να µην καταρρεύσει η σκευωρία για τη συγκάλυψη του σκαν-
δάλου της «NOVARTIS». 

Να σας υπενθυµίσω το βούλευµα του Συµβουλίου Εφετών και
την απόφαση της ολοµέλειας Εφετών Αθηνών, που δικαίωσαν
πανηγυρικά την Τουλουπάκη για τους χειρισµούς της; Όλα αυτά
άφησαν παγερά αδιάφορη την πλειοψηφία της προκαταρκτικής
επιτροπής. 

Αδιαφόρησε πλήρως για τα πορίσµατα Σοφουλάκη και Ζα-
χαρή, µολονότι ολογράφως ζήτησα να τεθούν υπ’ όψιν της και
να λάβω και εγώ γνώση. Όµως, έπρεπε να παραµείνουν επτα-
σφράγιστα µυστικά και για εµένα και για τα µέλη της επιτροπής
και για το σύνολο των Ελλήνων Βουλευτών. 

Οι διαρροές στον κυριακάτικο Τύπο για το περιεχόµενο των
δύο πορισµάτων εξηγούν γιατί δεν έπρεπε να δουν το φως της
δηµοσιότητας τα δύο αυτά πορίσµατα. 

Το πόρισµα του Σοφουλάκη αριθµεί διακόσιες δέκα σελίδες.
Είναι ένα άρτιο νοµικά κείµενο, µε πλήρως εµπεριστατωµένη αι-
τιολογία. Απαλλάσσει από κάθε ευθύνη τους εισαγγελείς. 

Επιπλέον, παραγγέλλει την αναζήτηση ποινικών ευθυνών για
τη Ράικου για τα αδικήµατα της ψευδορκίας µάρτυρα και της
αποσιώπησης λόγω εξαίρεσης, αλλά και για τον κ. Αγγελή, για
τα αδικήµατα της ψευδορκίας µάρτυρα και της παράβασης κα-
θήκοντος. 

Για τον κ. Αγγελή διευκρινίζει ότι ενήργησε για λόγους πολιτι-
κής σκοπιµότητας -σας είπα το διάστηµα, µεταξύ των δύο εκλο-
γών, όταν ήδη φαινόταν ότι η Νέα Δηµοκρατία είναι η επόµενη
κυβέρνηση- και για λόγους προσωπικών φιλοδοξιών.

Αντιθέτως, το πόρισµα του κ. Ζαχαρή στις εξήντα µόλις σελί-
δες του, όπως διάβασα, επαναλαµβάνει χωρίς επαρκή αξιολό-
γηση –τι επαρκή αξιολόγηση να κάνει σε εξήντα σελίδες για µια
υπόθεση διακοσίων χιλιάδων σελίδων;- τους ισχυρισµούς του κ.
Σαµαρά και µε ανεπαρκή ή µε ανύπαρκτη αιτιολογία αρχειοθετεί
τη δικογραφία για τους κ.κ. Ντζούρα και Μανώλη, αλλά παραγ-
γέλνει την άσκηση ποινικής δίωξης για την Τουλουπάκη. 

Εγώ ρωτάω. Είναι ποτέ δυνατόν η Τουλουπάκη να διέπραξε
όσα της καταλογίζουν χωρίς τη συνδροµή, τη συνέργεια, των ει-
σαγγελέων της; 

Όπως σας είπα, δεν έχω λάβει γνώση των πορισµάτων. Οι πλη-
ροφορίες µου προέρχονται από τον Τύπο. Όταν µελετήσω τα πο-
ρίσµατα, να είστε βέβαιοι ότι θα έχω να πω πάρα πολλά. Προς
το παρόν, θα προσθέσω ότι σε κυριακάτικη εφηµερίδα διάβασα
ότι ο κ. Ζαχαρής αναφέρεται στο πόρισµά του σε γεγονότα που
δεν ισχύουν, δεν έχουν σχέση µε την υπόθεση «NOVARTIS», είναι
από άλλες υποθέσεις και, κατά την επιεικέστερη ερµηνεία, δεν
είχε διαβάσει ή δεν έχει κατανοήσει την υπόθεση. 

Στο σηµείο αυτό, θέλω να καταθέσω για τα Πρακτικά κείµενο
που «αλίευσα» από το διαδίκτυο, σχετικά µε δηµοσίευµα της
εφηµερίδας «ΑΠΟΨΗ», του γνωστού Βίκτωρα Μητρόπουλου, µε
το οποίο εκβιάζεται ο κ. Ζαχαρής για κάποιο ροζ σκάνδαλο. Δεν
θα αναφέρω τίποτα περισσότερο, γιατί δεν θέλω άθελά µου να
αναπαράγω τέτοιου είδους δηµοσιεύµατα. Απλώς, συνεκτιµήστε
το. Γιατί έχει εκβιαστεί ο κ. Ζαχαρής. Δεν ξέρω αν υπέκυψε. 

(Στο σηµείο αυτό ο κ. Δηµήτριος Παπαγγελόπουλος καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Όσον αφορά το κατηγορητήριο…
Ποιο κατηγορητήριο; Το υποτιθέµενο κατηγορητήριο, το ανύ-

παρκτο κατηγορητήριο, που παραπέµπει σε αποσπάσµατα αλ-
ληλοσυγκρουόµενα και αντικρουόµενα µεταξύ τους, ατάκτως
ειρηµένα, καταθέσεων. 

Αυτές οι καταθέσεις, λοιπόν, είναι του Μιωνή, του Αγγελή, της
Ράικου, του Αθανασίου και της Τσατάνη. Θα µπορούσε να είναι
γι’ αυτούς, όχι ώρες, αλλά µέρες. Οι καταθέσεις τους, όµως,
είναι ψευδείς, αλληλοσυγκρούονται, κινούνται στη σφαίρα του
παραλόγου. 

Για τον κ. Αθανασίου είχα να πω πάρα πολλά.
Κατ’ αρχάς, αν µου ασκηθεί σήµερα ποινική δίωξη, πρέπει ο κ.

Αθανασίου να συµπαραπεµφθεί µαζί µου στο ειδικό δικαστήριο
ως συµµέτοχος, ως µέλος της εγκληµατικής οργάνωσης που κα-
τεδίωκε και εκβίαζε τον Μιωνή, τον Παπασταύρου και τον Με-
ταξά. 

Υπενθυµίζω, µε κάθε συντοµία, ότι ο Αθανασίου στις 2-9-2015,
δηλαδή πριν το ταξίδι στο Παρίσι των Εισαγγελέων Ζαγοραίου,
Ντζούρα, Τουλουπάκη, Καλούδη, για να συναντήσουν του Φαλ-
τσιανί, που δήθεν τους έστειλα εγώ µε δική µου εντολή για να
εξυπηρετήσω τον Τσίπρα, µόνος του εξέτασε ως ύποπτο τον κ.
Παπασταύρου για ξέπλυµα βρώµικου χρήµατος και φοροδια-
φυγή σε βαθµό κακουργήµατος.

Από τους τέσσερις αυτούς εισαγγελείς που συνάντησαν τον
Φαλτσιανί στο Παρίσι, τους τρεις, µετά την επιστροφή του, τους
επιβράβευσε ο κ. Αθανασίου και τους πήρε στο γραφείο του βοη-
θούς του, µε δικό του έγγραφο και τους κράτησε όσο ήταν οικο-
νοµικός εισαγγελέας. Τους ίδιους αυτούς εισαγγελείς τους
διέταξε ο Αθανασίου να κάνουν έρευνα το 2016 και κατάσχεση
στο σπίτι του Παπασταύρου για τα Panama Papers. Τους τρεις
αυτούς Εισαγγελείς, την Τουλουπάκη, τον Ντζούρα και τον Κα-
λούδη, τους έστειλε ο ίδιος ο Αθανασίου να συναντήσουν άλλη
µία φορά τον Φαλτσιανί για να λάβουν περισσότερα στοιχεία και
διευκρινήσεις.

Με εντολή του Αθανασίου ελήφθη κατάθεση Ελληνοελβετίδας
µάρτυρα, ερευνήτριας διεθνούς οίκου, από την οποία προκύπτει,
µεταξύ άλλων, ότι ο Σταύρος Παπασταύρου είναι αχυράνθρωπος
ισραηλινού επιχειρηµατία, επιχειρηµατία που διώκεται στη χώρα
του, τού έχει απαγορευτεί η έξοδος κι έχει παραπεµφθεί σε δίκη,
επιχειρηµατία που ασχολείται µε το λαθρεµπόριο πολύτιµων
λίθων και έκανε περίεργες, έως ύποπτες δουλειές στη Βόρειο
Μακεδονία, πρώην Σκόπια. 
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Τελικά, το µακεδονικό αποδεικνύεται πολύ προσοδοφόρα ενα-
σχόληση. Αν θυµηθούµε και την πτώση της κυβέρνησης Κων-
σταντίνου Μητσοτάκη το 1993 µε πρόσχηµα το µακεδονικό και
τις καταγγελίες του Μητσοτάκη για τα πραγµατικά αίτια της πτώ-
σης της κυβέρνησής του, ίσως επιβεβαιωθεί η ρήση ότι «τελευ-
ταίο καταφύγιο των απατεώνων είναι η πατριδοκαπηλία».

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Αν ισχύουν, λοιπόν, όσα κατέθεσε ο Αθανασίου ότι δήθεν είχα

εγκληµατική οµάδα τους τρεις εισαγγελείς, έχει εξασφαλισµένη
µια θέση δίπλα µου στο εδώλιο του ειδικού δικαστηρίου ως
µέλος της εγκληµατικής οργάνωσης που κατεδίωκε και εκβίαζε
τον Μιωνή και τους φίλους του και συνεργάτες του, Παπασταύ-
ρου και Μεταξά. Αυτά αρκούν. 

Δεν θα αναφερθώ ούτε για τις επισκέψεις στο γραφείο µου,
ούτε που µου προσέφερε ως δέλεαρ για ανανέωση της θητείας
του την ποινική δίωξη κατά του Σάλλα και κατά του Παπαχρή-
στου. Δεν θα αναφερθώ στο τραπέζι που µου έκανε λίγο καιρό
πριν λήξει η θητεία του για τη δήθεν καλή συνεργασία και για να
εξασφαλίσει τρίτη παράταση, µολονότι του έλεγα «δεν µπορείς
τρίτη φορά, φίλε». Δεν θα αναφερθώ ότι εξαπατούσε συστηµα-
τικά την υπηρεσία του, εξαπατούσε τον Άρειο Πάγο, εξαπατούσε
το Υπουργείο, τους συναδέλφους και δεν ξέρω ποιους άλλους
ακόµα, λέγοντας ότι πάει σε συνέδριο στο εξωτερικό για ύψιστης
σηµασίας θέµα, που θα παρίστανται εισαγγελείς από όλο τον
κόσµο, που είχε δολοφονίες και αυτός προτίµησε να την κοπα-
νήσει και να πάει να απολαύσει τις διακοπές του.

(Στο σηµείο αυτό την προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Δ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΙΤΣΑΣ)

Να ξαναναφερθώ στην υπόθεση «SIEMENS», που έκανε τρο-
µερές, τις επικίνδυνες για τη δικαιοσύνη, τις σκόπιµες διαρροές
για την κ. Μπακογιάννη; Τα σκάγια, βέβαια, έπαιρναν και τον Κυ-
ριάκο, τον σηµερινό Πρωθυπουργό, που είχαν κάνει έξαλλο τον
Κωνσταντίνο Μητσοτάκη και πώς µε εκλιπαρούσε ο ίδιος να µε-
σολαβήσω για να µην το καταγγείλει ο Μητσοτάκης; 

Αυτός είναι ο κ. Αθανασίου! Είναι κι άλλα πολλά. Τι να πρω-
τοπω; Πρέπει να πω και µερικά άλλα σηµαντικά. 

Λίγες επισηµάνσεις τώρα για τον κ. Μιωνή. Όπως προκύπτει
από τη συνολική συµπεριφορά του και τις καταθέσεις του και τα
έγγραφα που είχε προσκοµίσει, πρόκειται για τέρας, για γίγαντα
αξιοπιστίας. Μέχρι τον Απρίλιο του 2019 στην εγκληµατική ορ-
γάνωση που τον εκβίαζε και τον καταδίωκε εγώ δεν είχα καµµία
απολύτως σχέση. 

Στις ισραηλινές δικαστικές αρχές –είχα καταθέσει και το σχε-
τικό έγγραφο την προηγούµενη φορά που είχα µιλήσει ενώπιόν
σας- κατήγγειλε ως αρχηγό της εγκληµατικής οργάνωσης τον κ.
Μάκη Βορίδη και ως µέλη τούς Φιλιππάκη, Τάρκα, Παπαδάκου
και άλλους. Ιδιαίτερη µνεία έκανε σ’ αυτό το έγγραφο και στον
κ. Θάνο Πλεύρη και στη ναζιστική, αντισηµιτική δράση του και τη
φιλία του και κοινή πορεία και δράση µε τον κ. Βορίδη.

Οµολογώ ότι έχω µπει στον πειρασµό και δεν αποκλείεται να
υποκύψω τελικά –άλλωστε, όπως ξέρετε, οι πειρασµοί είναι
ωραίοι- να οµολογήσω στον ανακριτή που έχετε προαποφασίσει
να µε παραπέµψετε ότι πραγµατικά διαδέχθηκα τον Μάκη Βο-
ρίδη στην ηγεσία της εγκληµατικής οργάνωσης που εκβιάζει και
καταδιώκει τον Μιωνή. Θα έχει τροµερό ενδιαφέρον να καθίσω
στο εδώλιο του ειδικού δικαστηρίου δίπλα-δίπλα µε τους Μάκη
Βορίδη, Θάνο Πλεύρη και τον Εισαγγελέα Παναγιώτη Αθανα-
σίου, ο οποίος όπως προανέφερα έχει πολύ µεγαλύτερες ευθύ-
νες για τις έρευνες σε βάρος Μιωνή, Παπασταύρου, Μεταξά από
τους άλλους τους κακόµοιρους Εισαγγελείς που ταλαιπωρείτε. 

Θα είναι, όµως, και µια παγκόσµια πρωτοτυπία. Ο κ. Πλεύρης
θα µείνει στην ιστορία ως τρισυπόστατος, όπως η Αγία Τριάδα,
χωρίς βέβαια να τολµήσει κανείς να τον θεωρήσει άγιο. Θα είναι
ταυτόχρονα δικηγόρος του µηνυτή µου, του κ. Σαµαρά, θα πα-
ριστάνει τον εισαγγελέα σε βάρος µου και θα κάτσει στο εδώλιο
και ως κατηγορούµενος. 

Μερικά ακόµα δείγµατα της αξιοπιστίας Μιωνή. Σήµερα ισχυ-
ρίζεται ότι είναι ψευδή τα δηµοσιεύµατα που τον εµφανίζουν να
διαχειρίζεται µε τις εταιρίες του και τους συνεργάτες του το 55%
των συνολικών καταθέσεων, ύψους 2 δισεκατοµµυρίων, της λί-
στας της µεγάλης φοροδιαφυγής, της λίστας Λαγκάρντ. Όµως,

παλαιότερα, το 2012, στην πατρίδα του, στο Ισραήλ, στον κ. Κα-
λαντζή από τη Νέα Δηµοκρατία και στην κ. Κωνσταντοπούλου
που τον είχαν εξετάσει στα πλαίσια της εξεταστικής για τη λίστα
Λαγκάρντ, είχε παραδεχθεί ότι ήταν διαχειριστής του 55% των
καταθέσεων της λίστας Λαγκάρντ. 

Ακούστε κάτι που απορώ πώς δεν µ’ έχει τρελάνει µέχρι τώρα.
Κατέθεσε στην Προκαταρκτική Επιτροπή ότι η λίστα Λαγκάρντ
ήταν πρόβα τζενεράλε δική µου για την υπόθεση «NOVARTIS».
Υπενθυµίζω ότι η λίστα Λαγκάρντ µας απασχόλησε το 2012 και
ίσως και πιο πριν, τρία χρόνια πριν γίνω Υπουργός και τρία χρό-
νια αφού είχα πάρει σύνταξη από εισαγγελέας. Έστησα εγώ και
τη λίστα Λαγκάρντ και ήταν η πρόβα τζενεράλε γι’ αυτό που θα
έστηνα µετά µε τη «NOVARTIS». 

Ισχυρίζεται ξεδιάντροπα ότι τον εκβίασα και του ζήτησα χρή-
µατα για λογαριασµό του Φιλιππάκη, τον οποίο δεν γνώριζα την
εποχή εκείνη. Δυστυχώς, η Προκαταρκτική Επιτροπή υιοθετεί την
ανοησία του Μιωνή, τον οποίον απλώς ρώτησα τι θα γίνει µε τα
δικαστικά έξοδα του Φιλιππάκη. Η ερώτησή µου ήταν εντελώς
δικαιολογηµένη, γιατί ο Μιωνή ωρυόταν ότι έχει δαπανήσει τε-
ράστια χρηµατικά ποσά στην Αγγλία, όπου ο ίδιος επέλεξε να
στραφεί δικαστικά κατά του Φιλιππάκη. Η προσφυγή σε αλλο-
δαπά δικαστήρια κατά Ελλήνων δηµοσιογράφων αποτελεί συνη-
θισµένη και αποτελεσµατική, όπως αποδεικνύεται, τακτική του
Μιωνή για να γονατίσει οικονοµικά και να φιµώσει όσους ασχο-
λούνται µαζί του και µε τις δραστηριότητές του. Το ίδιο έπραξε
και µε την Παπαδάκου. 

Εκτός, όµως, από τέρας αξιοπιστίας, ο κ. Μιωνής είναι και µε-
γάλος πράκτορας, «πράκτορας ΘΒ». Μαγνητοφωνεί παράνοµα
ιδιωτικές συνοµιλίες µε πρόσωπα από τα οποία ζητά βοήθεια και
παριστάνει ότι είναι φίλος τους. Κάθε οµοιότητα µε την κ. Τσα-
τάνη και τον κ. Τζένο εντελώς συµπτωµατική.

Στη συνέχεια αλλοιώνει το περιεχόµενό τους, όπως προκύπτει
από την ιδιωτική, τη δική του πραγµατογνωµοσύνη. Και βέβαια,
αλλοιώθηκε για να φανεί ότι εγώ έπαιρνα λεφτά, αλλά απεδείχθη
ότι δεν είχα καµµία σχέση εγώ µ’ αυτό. Απειλεί ότι είχε άλλες
εννέα κασέτες µε παράνοµες µαγνητοφωνηµένες. 

Ο Σάµπυ Μιωνή µε την παράνοµη µαγνητοφώνηση της συνοµι-
λίας του µε τον Υπουργό κ. Παππά και µε τη δηµοσιοποίηση στη
συνέχεια του περιεχοµένου της διέπραξε το αδίκηµα της κατασκο-
πείας. Και απορώ γιατί δεν έχει ασχοληθεί κανένας εισαγγελέας
µε αυτό. Το εξήγησα µε πλήρη αιτιολογία την Προκαταρκτική. 

Σήµερα, εν τάχει, λέω: Έθεσε σε κίνδυνο τις διεθνείς σχέσεις
της χώρας και τα οικονοµικά συµφέροντα του ελληνικού κρά-
τους. Στην παρανόµως µαγνητοφωνηθείσα συνοµιλία αναφέρε-
ται σε τηλεφωνικές επικοινωνίες των πρωθυπουργών Τσίπρα και
Νετανιάχου. Ζητάει πληροφορίες για ονόµατα πρακτόρων του
FBI. Επίσης, ο Μιωνής αναφέρεται και σε άλλα ευαίσθητα θέ-
µατα. Με αυτό τον τρόπο θέτει σε κίνδυνο τις σχέσεις της Ελλά-
δας µε το Ισραήλ, τις ΗΠΑ και άλλες χώρες. Είναι µεγάλη η
ευθύνη του Μιωνή, αλλά και των συνεργατών του στην Ελλάδα,
που τον βοήθησαν ή ανέχθηκαν τα επικίνδυνα παιχνίδια µε τις
κασέτες του. 

Σας υπενθυµίζω ότι είχε επιχειρήσει να µαγνητοφωνήσει και
τον κ. Καλαντζή και την κ. Κωνσταντοπούλου στην εξέτασή του
στο Ισραήλ που προανέφερα. Το κατάλαβε, όµως, η κ. Κωνσταν-
τοπούλου και του αφαίρεσε την κασέτα. 

Ελάχιστα πράγµατα τώρα για τους µάρτυρες. Ο κ. Αγγελής
είναι ο Eισαγγελέας που έθεσε στο αρχείο τις µηνύσεις, όπως
είπα, των Σαµαρά, Βενιζέλου, Αβραµόπουλου σε βάρος της Του-
λουπάκη και των Εισαγγελέων Ντζούρα και Μανώλη. Μάλιστα
τότε είχε κατηγορηθεί από τη Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ για
την απόρριψη της εγκρίσεως. Αυτά στις 4 Μαΐου του 2018. 

Καταθέτω για τα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο κ. Δηµήτριος Παπαγγελόπουλος καταθέτει

για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Είναι ο ίδιος εισαγγελέας που ανέσυρε παράνοµα από το αρ-
χείο, στο οποίο ο ίδιος είχε θέσει τις µηνύσεις αυτές. Την ανά-
συρση την έκανε λίγες µέρες, όπως σας είπα, πριν τις εκλογές
του Ιουλίου του 2019 και µετά τις Ευρωεκλογές, στις οποίες η
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διαφορά µεταξύ Νέας Δηµοκρατίας και ΣΥΡΙΖΑ προδίκαζε µε
απόλυτη βεβαιότητα τη νίκη της Νέας Δηµοκρατίας στις εθνικές
εκλογές. 

Ήδη είχε υπάρξει η πρόταση Καλογήρου για την πλήρωση της
κενής θέσεως του εισαγγελέα του Αρείου Πάγου και ο κ. Αγγε-
λής δεν ήταν µέσα βέβαια και εκεί, όπως είπε και στις καταθέσεις
του στην Προκαταρκτική Επιτροπή, είδε τα σηµάδια, γιατί έχει
µάθει –λέει- να βλέπει τα σηµάδια. Βεβαίως, έχει µάθει να βλέπει
τα σηµάδια, το κάνει πολλά χρόνια τώρα, και µετατοπίζεται ανα-
λόγως ποιας παράταξης έρχεται στην εξουσία. Για να δικαιολο-
γήσει την παράνοµη ανάσυρση επικαλέστηκε, δήθεν, νεότερα
στοιχεία, όµως η εισαγγελέας του Αρείου Πάγου του επισηµαίνει
εγγράφως -τότε που έκανε την ανάσυρση- ότι τα νεότερα στοι-
χεία που επικαλείται ήταν ήδη γνωστά πολλούς µήνες πριν.

Καταθέτω και αυτό το σχετικό έγγραφο µε σηµειώσεις των
ιδιοχείρων εγγραφών της κ. Δηµητρίου.

(Στο σηµείο αυτό ο κ. Δηµήτριος Παπαγγελόπουλος καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Στις 15 Δεκεµβρίου 2018, δέκα µέρες µετά την επιστροφή του
από τη Βιέννη, όπου αρνήθηκε να παραλάβει -παράνοµα και
αυτό- σηµαντικά και κρίσιµα στοιχεία από το FBI, σε άτυπη, αλλά
έγγραφη ενηµέρωσή του στην εισαγγελέα του Αρείου Πάγου δεν
αναφέρει απολύτως τίποτα για το περιστατικό αυτό, αλλά κυρίως
δεν αναφέρει απολύτως τίποτα για ««Ρασπούτιν»», για µένα ή για
οποιεσδήποτε παρεµβάσεις. Τότε δεν υπήρχε «Ρασπούτιν».

Καταθέτω και αυτό το έγγραφο στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο κ. Δηµήτριος Παπαγγελόπουλος καταθέτει

για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Δεν είναι µόνο αυτό. Ένα µήνα περίπου µετά, στις 7 Ιανουα-
ρίου 2019, όταν αποκαλύφθηκε η άρνησή του να παραλάβει τα
στοιχεία για τον λογαριασµό εµπλεκοµένου στο σκάνδαλο «NO-
VARTIS» προσώπου, έντροµος υποβάλλει εγγράφως την παραί-
τησή του χωρίς και πάλι να αναφέρει το παραµικρό για µένα ή
τον «Ρασπούτιν».

Καταθέτω και αυτή την αναφορά.
(Στο σηµείο αυτό ο κ. Δηµήτριος Παπαγγελόπουλος καταθέτει

για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Πού είναι ο «Ρασπούτιν», βρε παιδιά; Μόνο στην αρρωστηµένη
φαντασίωση, στη νοσηρή φαντασίωση της Ράικου; 

Τους ισχυρισµούς του κ. Αγγελή διαψεύδουν µε αδιάσειστη
επιχειρηµατολογία στις καταθέσεις τους η κ. Δηµητρίου, ο κ. Κα-
λογήρου και η κ. Παπασπύρου, πρώην Γενική Επιθεωρήτρια Δη-
µόσιας Διοίκησης, των οποίων ο ίδιος επικαλέστηκε τη µαρτυρία.

Δεν χρειάζεται να σας απασχολήσω άλλο µε τον κ. Αγγελή. Άλ-
λωστε, το πόρισµα του κ. Σοφουλάκη αρκεί για να αντιληφθεί κα-
νείς το ποιόν του κ. Αγγελή. Τον κατηγορεί για παράβαση καθή-
κοντος, που δεν παρέλαβε πληροφορίες από το FBI, τον κατηγο-
ρεί για ψευδορκία µάρτυρα και όλα αυτά για λόγους προσωπικών
φιλοδοξιών και πολιτικών σκοπιµοτήτων. 

Για την κ. Τσατάνη τι να πούµε; Τα έχουµε πει χιλιάδες φορές.
Απλώς θα παραµείνει για πάρα πολλά χρόνια πρωταθλήτρια στην
ταχύτητα µελέτης, κατανόησης και πληκτρολόγησης εκατοντά-
δων σελίδων, χωρίς µάλιστα να γνωρίζει από κοµπιούτερ, όπως
της ξέφυγε στην Προκαταρκτική Επιτροπή. Αυτό είναι καινούργιο
στοιχείο, δεν το ήξερα την άλλη φορά. Λέει ότι έγραψε οκτακό-
σιες σελίδες σε εβδοµήντα δύο ώρες, που και τουαλέτα να µην
πας, να µην φας, να µην κοιµηθείς, να µην ανοίξεις το παράθυρο
να πάρεις αέρα, δεν προλαβαίνεις να γράψεις τόσες σελίδες,
έχει γίνει υπολογισµός. Και όµως, η κ. Τσατάνη το έκανε και,
όπως της ξέφυγε στην Προκαταρκτική Επιτροπή, δεν γνωρίζει
από κοµπιούτερ. Υποκλίνοµαι!

Η κ. Τσατάνη µήνυσε τους κύκλους των συναδέλφων της γιατί
αποκάλυψαν τις παρανοµίες της. Βέβαια, οι ισχυρισµοί απορρί-
φθηκαν. Σε βάρος της έχουν καταθέσει όλοι οι εισαγγελείς που
εξετάστηκαν από τα αρµόδια πειθαρχικά όργανα, µεταξύ των

οποίων, σηµειωτέον, οι εκλεκτοί της Νέας Δηµοκρατίας και του
Κινήµατος Αλλαγής οι Εισαγγελείς Ράικου και Αγγελής. Έχουν
καταθέσει σε βάρος της. Και τελικά, τιµωρήθηκε µε αµετάκλητη
πειθαρχική ποινή.

Ο µακαρίτης ο Βγενόπουλος γνώριζε από την αρχή ότι θα αρ-
χειοθετήσει την υπόθεσή του, πριν την αρχειοθετήσει η κ. Τσα-
τάνη. Με επισκέφθηκε µε δική της πρωτοβουλία στο γραφείο
µου, µου ζήτησε βοήθεια, µου έδωσε το τηλέφωνό της, µου είπε
να τηλεφωνηθούµε, όντως την πήρα τηλέφωνο και µου ανταπέ-
δωσε το τηλεφώνηµα, µολονότι εκβιασθείσα. 

Θα πω και ένα άλλο που δεν ήταν να το πω. Κατά τη διάρκεια
των ερευνών των καταγγελιών της από την Επιτροπή Θεσµών και
Διαφάνειας, ή λίγο πριν λήξει ή µετά, µε επισκέφθηκε πρόσωπο
του περιβάλλοντός της και µου ζήτησε να δείξω κατανόηση στη
συµπεριφορά της απέναντί µου και το θέµα να λήξει. Και εγώ βέ-
βαια του είπα αυτό που κάνω πάντα, επειδή είµαι ένας βλάκας
και µισός. Τον διαβεβαίωσα ότι δεν είµαι εκδικητικός και δεν πρό-
κειται να ασχοληθώ µε την κ. Τσατάνη. Μετά από τρία χρόνια,
όταν άλλαξε η πολιτική κατάσταση, η κ. Τσατάνη θυµήθηκε να
έλθει να µε καταγγείλει.

Όσον αφορά την πρωτοφανή επίδειξη σκληρότητος από την
κ. Τσατάνη σε βάρος κατηγορούµενου στην υπόθεση Βατοπε-
δίου, ο οποίος τελικά απαλλάχθηκε µε βούλευµα, δεν θα σας πω
τίποτε άλλο. Ζητήστε πληροφορίες ανάµεσα σε στελέχη της
Νέας Δηµοκρατίας. Υπάρχουν πολλοί οι οποίοι γνωρίζουν πολύ
καλά και µε λεπτοµέρειες τη θλιβερή αυτή ιστορία.

Τι να πούµε για την κ. Ράικου; Πρέπει να µιλάω µέχρι και τον
Σεπτέµβρη που θα ξανανοίξει η Βουλή. Παραιτήθηκε και δεν ανέ-
φερε τίποτα για µένα. Ανέφερε µόνο ότι διώκεται από τον χώρο
του φαρµάκου, ότι έχει εντοπίσει πολιτικό χρήµα, ότι έχει στοχο-
ποιηθεί από µεγάλα συµφέροντα στο χώρο του φαρµάκου. Για
«Ρασπούτιν», για µένα απολύτως τίποτα.

Καταθέτω την επιστολή παραίτησής της.
(Στο σηµείο αυτό ο κ. Δηµήτριος Παπαγγελόπουλος καταθέτει

για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Δύο µέρες πριν την παραίτησή της έχει συναντηθεί µε την ει-
σαγγελέα του Αρείου Πάγου. Την εποµένη έχει επισκεφθεί τον
Κοντονή και µετά ήρθε στο δικό µου γραφείο, αλλά αφήστε το
δικό µου. Δεν του αναφέρει τίποτα για µένα ή για «Ρασπούτιν». 

Γιατί παραιτήθηκε, λοιπόν, η κ. Ράικου; Δεν είχε στοχοποιηθεί
από τον χώρο του φαρµάκου. Πώς να στοχοποιηθεί, αφού ήταν
σε συνεργασία µε τον χώρο του φαρµάκου, όπως αποδείχθηκε
στη συνέχεια; Αιτία της παραίτησής της ήταν οι καταγγελίες µιας
άλλης δικαστικής λειτουργού, µιας ανακρίτριας κατά της δια-
φθοράς για σοβαρές, ύποπτες και παράνοµες παραλείψεις της,
για υπόθεση εξοπλιστικών που αφορούσε στον κ. Παπαντωνίου.

Έντροµη, λοιπόν, παραιτήθηκε και παρίστανε το θύµα, αλλά
το θύµα των εταιρειών φαρµάκου, όχι το θύµα της Κυβέρνησης.
Μετά την παραίτησή της διατήρησε τις σχέσεις της µαζί µου.
Μου τηλεφωνούσε. Και µάλιστα µε δική της παράκληση συναν-
τηθήκαµε και γευµατίσαµε σε σπίτι. Το παραδέχτηκα –λέει-, ήταν
τυχαία κοινωνική εκδήλωση. Και όπως είπε η κ. Δηµητρίου «καλά,
καλούν εισαγγελέα κατά της διαφθοράς και δεν του λένε ποιοι
θα είναι στο σπίτι; Εγώ ήµουν αντιεισαγγελέας και όποιος µε κα-
λούσε µου έλεγε «σε πειράζει να είναι και ο κ. Λάππας;»». Την κά-
λεσαν, λοιπόν, µε εµένα και δεν της είχαν πει ότι θα είµαι και εγώ.
Αλλά η αλήθεια είναι άλλη. Αυτή είχε παρακαλέσει να συναντη-
θούµε και αυτή το είχε ζητήσει και από τους φίλους που µας
είχαν κάνει το τραπέζι. Μάλιστα δεν συναντηθήκαµε µία φορά,
όπως λέει, συναντηθήκαµε δυο ή τρεις. Μου ζητούσε να τη βοη-
θήσω στα προβλήµατα που αντιµετώπιζε.

Μετά από δεκαοκτώ µήνες αποκαλύφθηκε άλλη µια ποµπή της
κ. Ράικου, ότι ο σύζυγός της είχε λάβει έµβασµα από την εταιρεία
«NOVARTIS» µε την οποία συνεργαζόταν. Τότε, βέβαια, τα µπου-
κωµένα παπαγαλάκια -µάλλον µε την προσδοκία του µπουκώµα-
τος, γιατί δεν είχαν αρχίσει να µπουκώνονται- είπαν «µα, για ένα
έµβασµα 1.000 ευρώ;». όµως, η κ. Ράικου γνώριζε. Και επειδή
γνώριζε και τις άλλες δραστηριότητες, που αποκαλύφθηκαν στη
συνέχεια, πίστεψε ότι θα γλιτώσει στοχοποιώντας εµένα, που
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µέχρι τότε ζητούσε να τη βοηθήσω, µε την ανιστόρητη θεωρία
περί «Ρασπούτιν». Να µη σας πω γιατί είναι ανιστόρητη, τα έχω
πει άλλη φορά.

Για δύο ολόκληρα χρόνια κύκλοι και περιφέρειες της κ. Ράικου
διέρρεαν όποιο ψέµα πίστευε η κ. Ράικου σε βάρος µου, ότι θα
µπορούν να τη γλιτώσουν από τις µεγάλες ευθύνες της. Μετά
από δυόµισι χρόνια, και αφού έχει γίνει η αλλαγή της κυβέρνη-
σης από τον Ιούλιο, στις 23 Σεπτεµβρίου 2019, στη δεύτερη κα-
τάθεσή της, όχι στην πρώτη στον κ. Σοφουλάκη, αναφέρεται
στον «Ρασπούτιν» και λέει ότι είµαι εγώ, αλλά λέει ότι το ξέρουν
και άλλοι πολλοί. Όµως, κανείς άλλος δεν την έχει επιβεβαιώσει.

Στη συνέχεια, παραδέχθηκε µε τα πολλά στην Προκαταρκτική
ότι της το είχα πει το 2005, µια φορά. Μέχρι τότε µας έλεγε ότι
το ξέρουν όλοι οι εισαγγελείς, όλοι οι δικαστές, αλλά κανείς δεν
βρέθηκε να το επιβεβαιώσει ούτε ακόµα και ο κ. Αθανασίου.

Πάει, λοιπόν, στον κ. Σοφουλάκη και την πρώτη φορά, στην
πρώτη κατάθεσή της, ξέχασε, λέει, να αναφερθεί στον «Ρασπού-
τιν». Προσέξτε το παράλογο. Δυο χρόνια η Ελλάδα ασχολείται
µε τις νοσηρές φαντασιώσεις της για τον «Ρασπούτιν» και αυτή
καλείται από τον αντιεισαγγελέα του Αρείου Πάγου, την ανωτάτη
αρχή, για το θέµα του «Ρασπούτιν» και ξεχνάει να καταθέσει ότι
ο «Ρασπούτιν» είµαι εγώ. 

Βέβαια, επανήλθε. Βγήκε έξω, µίλησε στο τηλέφωνο µε τους
εντολείς της, της «τράβηξαν» το αυτί και της είπαν: «Καλά, δεν
είπες για τον Παπαγγελόπουλο; Ξαναγύρνα.». Γύρισε µετά από
δυο ώρες. 

Στην πρώτη κατάθεσή της δεν είναι το µοναδικό ψέµα. Προ-
σέξτε στην πρώτη κατάθεσή της επί λέξει τι κατέθεσε για εµένα.
Ψέµατα, βέβαια, αλλά προσέξτε µε ποιον τρόπο λέει τα ψέµατά
της. Λέει, λοιπόν, για το δεύτερο τηλεφώνηµα που της έκανα,
γιατί στο πρώτο δεν της είπα κάτι, την ρώτησα µόνο αν έχει πο-
λιτικά πρόσωπα στη δικογραφία. Και εκεί ψέµατα είπε, γιατί είπε
ότι µου είπε όχι, ενώ αποδείχθηκε ότι είχε παραλάβει έγγραφα
από τις αµερικανικές αρχές που αναφέρονταν σε πολιτικά πρό-
σωπα. Όµως, αφήστε το αυτό και προσέξτε για εµένα τι λέει:
«Λίγες ηµέρες αργότερα, µου τηλεφώνησε στο τηλέφωνο του
γραφείου µου και πάλι ο προαναφερόµενος Αναπληρωτής
Υπουργός Δικαιοσύνης, λέγοντάς µου µε επιτακτικό ύφος:
Ακόµα δεν έστειλες τη δικογραφία για τη «NOVARTIS» στη
Βουλή;». Μου απάντησε «Υπουργέ, χωρίς στοιχεία…» κλπ. και
της είπα µε θυµό: «Έχεις και παραέχεις. Στείλε την και για τα πα-
ρακάτω θα φροντίσουν άλλοι.». Μου είπε ότι «δεν είναι αυτής της
σχολής» και εγώ της είπα: «Κάτσε τότε και θα δεις, εάν θα σου
βγει σε καλό η σχολή σου». Και πριν προλάβει να πει τίποτα, δια-
κόπηκε η σύνδεση. 

Αυτά κατέθεσε η κ. Ράικου στην Ανωτάτη Εισαγγελική Αρχή.
Στην πορεία, όµως, όταν άρχισε να καταρρέει το αφήγηµα της
Νέας Δηµοκρατίας, ότι εγώ είµαι ο «Ρασπούτιν» και ότι εγώ πα-
ρεµβαίνω, η κ. Ράικου διατάχθηκε να βελτιώσει την κατάθεσή
της. Και τι είπε; Ότι εγώ της είπα να φτιάξει στοιχεία για πολιτι-
κούς και σε άλλο σηµείο προσέθεσε ότι τα στοιχεία αυτά τα
έφτιαξε η Τουλουπάκη µε εντολή µου. Αυτά τα είπε µετά από
άλλα δυο χρόνια. Χρειάζεται άλλη απόδειξη ότι η κ. Ράικου ψευ-
δορκεί συνειδητά; 

Δεν είναι, όµως, η µοναδική ψευδορκία της Ράικου. Οι κατα-
θέσεις της και στον Σοφουλάκη και στην Προκαταρκτική είναι γε-
µάτες ψέµατα. Εντελώς ενδεικτικά θα σας πω ότι όταν
ανακαλύφθηκε ότι στον κοινό λογαριασµό της µε τον σύζυγό της
υπήρχε, όχι ένα έµβασµα, για το οποίο µέχρι τότε τα προσδο-
κώντα µπούκωµα «παπαγαλάκια» έλεγαν «καλά, για 1.000 ευρώ
τώρα ασχολούνται µε την Ράικου;» -ακόµη και προχθές κάπου
άκουσα ότι το είπαν- αλλά τρία εµβάσµατα, δηλαδή συνολικά
5.000 ευρώ, η κ. Ράικου εντελώς ξεδιάντροπα κατέθεσε ότι τα
δυο επιπλέον εµβάσµατα τα είχαµε κατασκευάσει εγώ και η Του-
λουπάκη. Προσέξτε, τραπεζικά εµβάσµατα τα πλαστογράφησαν
η Τουλουπάκη και ο Υπουργός! 

Βέβαια, στη συνέχεια, όταν κατάλαβε, παραδέχθηκε -ίσως να
ήταν την άλλη µέρα, που πάλι θα έφαγε τις σφαλιάρες της από
τους εντολείς της, που θα της είπαν «τι είναι αυτά που λες;»-  ότι
ναι, υπήρχαν και τα τρία εµβάσµατα, άρα δεν τα είχαµε κατα-
σκευάσει εγώ και η Τουλουπάκη, που µε ελαφρά τη καρδία είπε

ότι τα κατασκευάσαµε εγώ και η Τουλουπάκη, παραδέχθηκε ότι
είναι υπαρκτά τα εµβάσµατα, αλλά αυτή τα αγνοούσε κι ότι τα
χρήµατα αυτά αποτελούσαν αµοιβή του συζύγου της, αλλά η
σύµβαση που προέβλεπε την αµοιβή είχε καταστραφεί, επειδή
είχε πληµµυρήσει το σπίτι της. 

Δεν είναι µόνο αυτό το ψέµα. Χωρίς να ντρέπεται, ανακάτεψε
τα παιδιά της. Είπε ότι τα έδιωξε από την Ελλάδα, γιατί κινδύ-
νευαν από τους τροµοκράτες που ελέγχει ο Παπαγγελόπουλος.
Αλήθεια, γιατί δεν κάνετε µια διεύρυνση και για αρχηγό εγκλη-
µατικής τροµοκρατικής οργάνωσης; Τα ίδια υπαινίχθηκε και η κ.
Τσατάνη, ότι εγώ στέλνω τροµοκράτες. Πού θα φτάσετε, κυρίες
και κύριοι; Και την πιστεύετε! 

Είπε, λοιπόν, η κ. Ράικου ότι έδιωξε τα παιδιά της από την Ελ-
λάδα στην Αµερική, γιατί φοβόταν τους τροµοκράτες που
ελέγχω εγώ. 

Την έχω ρωτήσει πολλές φορές δηµόσια, να µας διευκρινίσει:
Τα παιδιά της έφυγαν µετά τη ρήξη της µε εµένα ή είχαν φύγει
πολλά χρόνια πριν; Γιατί, εάν είχαν πάει για σπουδές πολλά χρό-
νια πριν, είναι άλλο ένα µεγάλο ψέµα. Εγώ µαθαίνω από συνα-
δέλφους έντιµους, που µε ειδοποιούν, ότι τα παιδιά της κ. Ράικου
σπούδαζαν πολλά χρόνια πριν στο εξωτερικό, πριν από το 2017.

Για την κ. Ράικου θα µπορούσα να πω πάρα πολλά, ατέλειωτες
ώρες. Θα περιοριστώ µόνο σε δυο και θα τελειώσω. 

Πρώτον, θα αναφερθώ στην υπερσυνταγογράφηση του συζύ-
γου της για συµπληρώµατα διατροφής ακόµα και σε υπέργη-
ρους, που εγκυµονούν κινδύνους για τη ζωή τους αυτά τα
συµπληρώµατα διατροφής. Υπερσυνταγογράφηση που προκά-
λεσε ζηµιά 1,7 εκατοµµυρίου ευρώ στο ελληνικό δηµόσιο. Υπερ-
συνταγογράφηση που δεν διαπιστώθηκε από την κ. Τουλουπάκη,
όπως πάλι ψευδώς ισχυρίστηκε το περιβάλλον της Ράικου ότι της
το «έστησε» η Τουλουπάκη, αλλά από ανεξάρτητη ελεγκτική
αρχή του Υπουργείου Υγείας, µε Υπουργό τον κ. Κικίλια και Κυ-
βέρνηση τη Νέα Δηµοκρατία. Παρ’ όλα αυτά, η Τουλουπάκη µας
το «έστησε», η Τουλουπάκη έκανε τα εµβάσµατα, η Τουλουπάκη
«έστησε» τα στοιχεία! Αχ, βρε Τουλουπάκη, Τουλουπάκη, ξύλο
που θα φας, που τα έβαλες µε τη διαπλοκή και νόµιζες ότι µπο-
ρείς να επιβιώσεις στη σηµερινή Ελλάδα! Όµως, θα επιβιώσει και
η Τουλουπάκη και κάθε έντιµος εισαγγελέας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Θέλω να κάνω µια αφιέρωση, όπως έλεγαν στα δικά µου χρό-

νια οι ραδιοφωνικοί σταθµοί, αφιερωµένη εξαιρετικά στους Βου-
λευτές του ΚΙΝΑΛ και ιδίως του ΠΑΣΟΚ. 

Το 2012, πριν από τις εκλογές, η κ. Ράικου οργάνωσε κατα-
δροµική επιχείρηση στο σπίτι του κ. Τσοχατζόπουλου, τον οποίον
συνέλαβαν µπροστά στις κάµερες, οι οποίες εντελώς τυχαία
ήταν παρούσες. Αποτέλεσµα; Να συρρικνωθεί το ΠΑΣΟΚ και να
ωφεληθεί εκλογικά ο κ. Σαµαράς, στενός της φίλος. 

Πολύ περισσότερα για την κ. Ράικου απ’ αυτά που είπα και απ’
αυτά που µπορώ να πω, θα τα πω στον ανακριτή ή στο ειδικό δι-
καστήριο που θα µε στείλετε, αλλά υπάρχουν και στο πόρισµα
του κ. Σοφουλάκη, που προσπαθήσατε να διατηρήσετε επτα-
σφράγιστο µυστικό. Όµως, ουδέν κρυπτόν υπό τον ήλιον.

Δεν θα σας κουράσω άλλο. Έφτασα στον επίλογο. 
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ειδικά εσείς της Νέας Δηµοκρα-

τίας, σας υπενθυµίζω ότι στο άρθρο 51 παράγραφος 2 του Συν-
τάγµατος ρητώς ορίζεται ότι οι Βουλευτές αντιπροσωπεύουν το
έθνος. Στο άρθρο 60 παράγραφος 1 του Συντάγµατος πάλι
ρητώς ορίζεται ότι οι Βουλευτές έχουν απεριόριστο το δικαίωµα
της γνώµης και της ψήφου. Εποµένως, η ψήφος σας σήµερα στη
µυστική ψηφοφορία που θα επακολουθήσει πρέπει να είναι κατά
συνείδηση και απαλλαγµένη από κοµµατικές σκοπιµότητες και
ισορροπίες.

Η παραποµπή µου στη διαδικασία του ειδικού δικαστηρίου
µαζί µε αθώους εισαγγελείς και δηµοσιογράφους θα ερµηνευθεί
από τον ελληνικό λαό ως προσπάθεια συγκάλυψης και «ξεπλύ-
µατος» των µεγάλων σκανδάλων της «NOVARTIS», της φοροδια-
φυγής της λίστας Λαγκάρντ, του σκανδάλου Βγενόπουλου και
άλλων πολλών. Θα ερµηνευθεί, επίσης, ως χορήγηση ασυλίας
στους υπαίτιους των σκανδάλων και ως νοµιµοποίηση της µίζας.
Η λέξη δηµοκρατία αποτελεί σύνθεση των λέξεων δήµος, δηλαδή
λαός, και κρατώ, δηλαδή άρχω. Στη δηµοκρατία κρατεί, άρχει ο
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λαός. Εάν σήµερα µε την ψήφο σας νοµιµοποιήσετε τη µίζα, δεν
αποκλείεται ο λαός µας, ο οποίος διατηρεί τη σκωπτική αλλά δη-
λητηριώδη πνευµατική κληρονοµιά του από τον Αριστοφάνη και
τον Σουρή, περιπαικτικά να µετατρέψει τη λέξη δηµοκρατία σε
µιζοκρατία µε ανάλογη µετατροπή και στο όνοµα της παράταξής
σας. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Βίτσας): Ευχαριστούµε, κύριε Πα-
παγγελόπουλε.

Εισερχόµαστε στον κατάλογο των οµιλητών.
Τον λόγο τώρα έχει ο κ. Χαράλαµπος Παπαδηµητρίου εκ µέ-

ρους της Νέας Δηµοκρατίας για πέντε λεπτά. 
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ (ΜΠΑΜΠΗΣ) ΠΑΠΑΔΗΜΗΤΡΙΟΥ: Ευχαριστώ

πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ευχαριστώ. Αντιλαµβάνοµαι ότι

έχετε ίσως λίγο κουραστεί, αλλά νοµίζω ότι παρακολουθήσατε
ακριβώς πώς την πάτησαν οι άνθρωποι στον ΣΥΡΙΖΑ. Ο άνθρω-
πος που µίλησε προηγουµένως είναι, δυστυχώς, αυτό που είδατε
–δεν χρειάζεται τίποτα περισσότερο-, ένας άνθρωπος που εµφο-
ρείται από την αίσθηση της πλεκτάνης, της συνωµοσίας και ότι
«το κράτος µπορώ να το κάνω ό,τι θέλω, αρκεί να καταλήξω στα
δικά µου συµπεράσµατα». 

Είναι κρίµα ότι συνέβησαν όλα αυτά τα πράγµατα. Κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, έχετε την ευθύνη γιατί για τα λε-
γόµενα –είτε είναι είτε δεν είναι, δεν θα µάθουµε ενδεχοµένως
σε κάποιες περιπτώσεις- σκάνδαλα από εσάς αυτός που εµπό-
δισε τη διαλεύκανσή τους και την έρευνά τους είναι ακριβώς ο
άνθρωπος που µίλησε προηγουµένως.

Και νοµίζω ότι, αντί να µιλάµε εδώ µιάµιση ώρα, δεν έχουµε τί-
ποτα άλλο να κάνουµε εµείς παρά να παραπέµψουµε την υπό-
θεση στα χέρια των δικαστών, στα χέρια της δικαιοσύνης και µε
ανεξαρτησία να κρίνουν εκεί τα πειστήρια και όλα όσα είπε και ο
κ. Παπαγγελόπουλος. Εκεί πρέπει να πάει η υπόθεση και πρέπει
να πάει γρήγορα. Αν είχε πάει γρηγορότερα, τα πράγµατα θα
ήταν πολύ καλύτερα και θα προλαβαίναµε ίσως και ορισµένες
άλλες καταστάσεις. 

Δεν θα φτάσω στο συµπέρασµα. Αν ήµουν εδώ µε την επαγ-
γελµατική ιδιότητα που είχα, γρήγορα θα είχα καταλήξει στο
συµπέρασµα και όταν είχα καταλήξει, το είπα. Το είπα δηµοσίως.
Όλα αυτά γίνονται γιατί κάποιος δεν θέλει να ψάξει πού είναι το
πραγµατικό πρόβληµα, όταν πηγαίνεις και επιλέγεις τους ανθρώ-
πους, τους πολιτικούς σου αντιπάλους και προσπαθείς εκεί να
ρίξεις οτιδήποτε µπορέσεις γιατί δεν είναι µόνο η υπόθεση που
ερευνάται εδώ, είναι και πολλές ακόµη. 

Στη διάρκεια των εργασιών της προανακριτικής επιτροπής –
και να ευχαριστήσω τις συναδέλφους και τους συναδέλφους για
την πολύ καλή δουλειά που έκαναν, απλώς µας έβαλαν πάρα
πολλή δουλειά να διαβάσουµε εµείς, αλλά ήταν εξαιρετική δου-
λειά- αποκαλύφθηκε σειρά υποθέσεων, στις οποίες ο κ. Παπαγ-
γελόπουλος όχι απλώς είχε ξεπεράσει τα όρια -τα οποία γνώριζε
πολύ καλά ότι δεν έπρεπε να τα ξεπεράσει- αλλά µε συστηµατικό
και θα έλεγα θλιβερό τρόπο για το ότι του επιτράπηκε να γίνει
αυτό και να το κάνει, προσπαθούσε να στήσει υποθέσεις από
πράγµατα για τα οποία δεν είχε κανένα στοιχείο και ο ίδιος, δεν
υπήρχαν στοιχεία αρκετά για να µπορέσουν να στηθούν. Πίεζε
τους εισαγγελείς, πίεζε τους ανακριτές συνεχώς να πουν πράγ-
µατα και να αναλάβουν πρωτοβουλίες, οι οποίες δεν προέκυπταν
ούτε από τις διαδικασίες που προβλέπονται ούτε από κάποιον
λογικοφανή συνειρµό. 

Η έννοια της συνωµοσίας είναι ο µεγάλος κίνδυνος που ο λαϊ-
κισµός φέρνει στις δηµοκρατίες και σας αναφέρω για παρά-
δειγµα µια περίπτωση. Διαβάζοντας από τα Πρακτικά, λέει εδώ
ο µάρτυρας: «Δεν µου λες» -του λέει ο προηγούµενος που µι-
λούσε- «δεν µου λες, σε βάρος του Παπαχρήστου, του δηµοσιο-
γράφου, έχεις τίποτα; Του λέω, όχι δεν έχω. Μου λέει, δεν κοιτάς
να φτιάξεις κάτι;». 

Λίγο αργότερα στις καταθέσεις –τα παίρνω από τα Πρακτικά
της επιτροπής σας- διαβάζουµε τα εξής: «Πες σε αυτές που τον
κάνουν [τον έλεγχο] ότι θα βγω στα κανάλια και θα πω ότι τα
έχουν αρπάξει από τον Βγενόπουλο». Αυτές που κάνουν τον

έλεγχο είναι οι κυρίες, οι οποίες έχουν ορκιστεί να κάνουν έναν
έλεγχο σύµφωνα µε τις διαδικασίες του νόµου. Ο ίδιος άνθρω-
πος εδώ λέει ότι δεν έχω αποδείξεις, αλλά είµαι σίγουρος ότι τα
έχουν αρπάξει. 

Ο άνθρωπος αυτός δεν χρειάζεται περισσότερα για να πάει να
πει τα υπόλοιπα στη δικαιοσύνη, σε ό,τι µας αφορά. Όταν λέει
«πώς πάει εκείνη η υπόθεση του ελέγχου» που κάνει στις εται-
ρείες του µεγάλου εκδότη και «αν γινόταν όσο πιο γρήγορα µπο-
ρείτε, ας πούµε, η διαδικασία ελέγχου και µπλοκαρίζονταν οι
λογαριασµοί του και όλα τα σχετικά», θα µπορούσε να αποκλει-
στεί από τη διαδικασία, που ήταν τότε σε εξέλιξη, της αδειοδό-
τησης των καναλιών. 

Είναι όλα συνδεδεµένα µεταξύ τους. Μην χάσετε µέσα από
αυτόν τον κυκεώνα, στον οποίο προσπάθησε ο κ. Παπαγγελό-
πουλος να µας ρίξει, την ουσία. Είναι όλα µικρά στίγµατα που
οδηγούν σε ένα κεντρικό συµπέρασµα: Υπήρχε πλεκτάνη,
υπήρχε συνωµοσία, είχε ανατεθεί σε συγκεκριµένους ανθρώ-
πους ή ο κ. Παπαγγελόπουλος είχε προσφέρει τον εαυτό του –
δεν το γνωρίζω-, οι δικαστές θα το ανακαλύψουν. 

Το σίγουρο είναι, όµως, ότι κάποιοι το γνώριζαν. Κάποιοι ήξε-
ραν ότι µπροστά στο Μαξίµου ο κ. Παπαγγελόπουλος είπε ότι
εδώ έχουµε το µεγαλύτερο σκάνδαλο απαρχής της ιστορίας του
ελληνικού έθνους. Κάποιοι άκουγαν από µέσα όταν το έλεγε και
γνώριζαν –γιατί πέντε λεπτά πριν ήταν εκεί µέσα- για το πώς είχε
µεθοδεύσει όλες αυτές τις υποθέσεις, όλα αυτά που σε µεγάλο
βαθµό έχουν πλήρως καταρριφθεί και σε λίγο καιρό θα καταρρι-
φθούν πλήρως και µε τις υπόλοιπες διαδικασίες. 

Νοµίζω ότι η δηµοκρατία θα κερδίσει πολλά και µακάρι να µπο-
ρούσε ο λαός να µην έχει άλλα προβλήµατα –και έχουµε πάρα
πολλά- και να παρακολουθεί µε λεπτοµέρεια όλα όσα γίνονται. 

Συµβουλεύω στους συναδέλφους του ΣΥΡΙΖΑ το βιβλίο «Οι
απαρχές του ολοκληρωτισµού», ένα βιβλίο που έγραψε η Χάνα
Άρεντ το 1950 και ειδικά το θέµα του ολοκληρωτισµού είναι δια-
φωτιστικό. Μάθετε, δεν θα πάθετε τίποτα. Θα µπορέσετε να πάτε
µετά σε ένα άλλο βιβλίο, το «Πώς πεθαίνουν οι δηµοκρατίες». 

Μετά από αυτό νοµίζω ότι θα έχετε και αρκετό χρόνο να κατα-
λάβετε ότι ο λαϊκισµός, η εµπιστοσύνη σε ανθρώπους, οι οποίοι
φέρουν τη συνωµοσία µέσα στην κυβέρνηση, µέσα στο Μέγαρο
Μαξίµου, µέσα στη δικαιοσύνη, µε εκβιασµούς και µε όλα αυτά
ήταν το χειρότερο πράγµα που κάνατε και για το οποίο θα έχετε
την ευκαιρία, όταν θα τελειώσει η δίκη, να ζητήσετε συγγνώµη.
Δεν θα είναι αργά. Μπορούµε να περιµένουµε. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Βίτσας): Θα δώσω τώρα τον λόγο

στον Γραµµατέα της Κεντρικής Επιτροπής και Πρόεδρο της Κοι-
νοβουλευτικής Οµάδας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας
κ. Κουτσούµπα. Εν συνεχεία, τον λόγο θα λάβει η κ. Δώρα Αυ-
γέρη από τον ΣΥΡΙΖΑ. 

Ορίστε, κύριε Κουτσούµπα, έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΤΣΟΥΜΠΑΣ (Γενικός Γραµµατέας της Κεν-

τρικής Επιτροπής του Κοµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας): Το
ξέρουµε πως και εσείς, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας και εσείς,
κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, µε τη σηµερινή συζήτηση στη Βουλή θέλετε
απλώς να γράψετε άλλο ένα επεισόδιο στη µεταξύ σας αντιπα-
ράθεση γύρω από το γνωστό σίριαλ «σκάνδαλο NOVARTIS». Λο-
γικό, έτσι παίζεται το δικοµµατικό παιγνίδι πολλά χρόνια τώρα
και εσείς δεν θα µπορούσατε βέβαια να αποτελείτε εξαίρεση. 

Ακόµα και όταν η µεταξύ σας αντιπαράθεση ξεφεύγει από τα
σκάνδαλα, επικεντρώνει σε εκείνα τα ζητήµατα που σας επιτρέ-
πει να καλύψετε την ταύτισή σας στα στρατηγικά, στα κρίσιµα,
σε αυτά δηλαδή που τελικά καθορίζουν τη ζωή του λαού µας. 

Δείτε, για παράδειγµα, τις χθεσινές αποφάσεις της Συνόδου
Κορυφής για το Ταµείο Ανάκαµψης. Τσακώνεστε για το ύψος του
πακέτου για την Ελλάδα, για να κρύψετε µε ποιους όρους δίνεται
αυτό το πακέτο, αλλά και ποιος τελικά θα το καρπωθεί, για να
κρύψετε τελικά το πιο σηµαντικό, ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση παρα-
µένει βαθιά εχθρική για τα λαϊκά συµφέροντα, όπως εχθρικά για
τους λαούς είναι όλα τα στρατόπεδα, τα διάφορα στρατόπεδα,
των αστικών κρατών της. 

Οι ίδιες οι αποφάσεις της Συνόδου Κορυφής σκιαγραφούν τον
τρόπο λειτουργίας του Ταµείου Ανάκαµψης, που περιέχει από τη
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µία, νέους όρους και µέτρα σε βάρος των εργαζοµένων και από
την άλλη, πακτωλό χρηµάτων προς τους επιχειρηµατικούς οµί-
λους, µέρος των οποίων θα κατευθυνθεί για την περαιτέρω προ-
ώθηση της απαράδεκτης ευελιξίας στην αγορά εργασίας.

Μας λέτε ότι τα επιτελεία της Ευρωπαϊκής Ένωσης δεν χρει-
άζεται να επιβάλουν µνηµόνια. Μάλιστα. Όµως δεν λέτε ότι το
ίδιο το πλαίσιο που βάζει η Ευρωπαϊκή Ένωση, όπως και οι νέοι
µηχανισµοί εποπτείας, µε τους οποίους έχετε όλοι σας συµφω-
νήσει, είναι καραµπινάτα µνηµόνια και µάλιστα, χωρίς ηµεροµη-
νία λήξης.

Το νέο πακέτο για το οποίο κοµπάζετε, γιατί είναι -όπως λέτε-
το µεγαλύτερο που έχει ποτέ δοθεί, δεν είναι ούτε δωρεά ούτε
δανεικά και αγύριστα. Είναι νέα θηλιά στον λαιµό του λαού, ο
οποίος θα κληθεί να τα πληρώσει και µε την αύξηση της φορο-
λογίας και µε τη µείωση κοινωνικών δαπανών στην παιδεία, στην
υγεία, στην πρόνοια. Γιατί, όπως θα σας θυµίζουν οι συνεταίροι
σας, τζάµπα γεύµα δεν υπάρχει στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Σωστά,
γιατί για να ταϊστεί η κερδοφορία του µεγάλου κεφαλαίου ο λαός
µας έχει ήδη πληρώσει πολλά. Μόνο που τώρα, µε τον αγώνα
του, πρέπει να πει πως δεν θα πληρώσει ξανά τα σπασµένα της
νέας οικονοµικής καπιταλιστικής κρίσης.

Να έρθω και στο άλλο θέµα της µεταξύ σας κόντρας, που γί-
νεται πάλι µόνο και µόνο για να κρύψετε τις στρατηγικές σας
συγκλίσεις.

Κυρίες και κύριοι, οι τελευταίες επικίνδυνες εξελίξεις µε τη
Navtex της Τουρκίας επιβεβαιώνουν ότι η τούρκικη επιθετικότητα
κλιµακώνεται βήµα-βήµα. Μόνο που κρύβετε από τον λαό ότι το
χθεσινό βήµα κλιµάκωσης της τούρκικης προκλητικότητας, µία
ηµέρα µόλις µετά τη Σύνοδο Κορυφής της Ευρωπαϊκής Ένωσης,
αποδεικνύει ξανά ότι οι περιβόητοι σύµµαχοί σας -η Ευρωπαϊκή
Ένωση, οι Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής, το ΝΑΤΟ- το µόνο
που κάνουν είναι να νίπτουν τας χείρας των µπροστά στη στάση
της τούρκικης Κυβέρνησης, προωθώντας, φυσικά, δικά τους σχέ-
δια σε βάρος των λαών. Μάλιστα, η δήλωση του State Depart-
ment που κάνει λόγο για αµφισβητούµενα ύδατα στον χώρο της
τούρκικης Navtex όχι µόνο είναι προκλητική, αλλά δείχνει και τις
πραγµατικές προθέσεις των Ηνωµένων Πολιτειών Αµερικής για
επιβολή καθεστώτος συνδιαχείρισης.

Τόσο εσείς, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, όσο και εσείς κύριοι
του ΣΥΡΙΖΑ κάνατε σηµαία της εξωτερικής σας πολιτικής τη
στρατηγική συµφωνία µε τις ΗΠΑ, παραδίδοντας όλη τη χώρα ή
αµερικανικές βάσεις µε το πρόσχηµα και της προστασίας από
την Τουρκία δήθεν. Το αποτέλεσµα ήταν να εισπράττεται από
τους συµµάχους σας δηλώσεις περί αµφισβητούµενων υδάτων.
Είστε και για αυτό υπόλογοι απέναντι στον ελληνικό λαό. Δεν
µπορεί να σας έχει κανείς καµµία εµπιστοσύνη.

Κυρίες και κύριοι, ανεξάρτητα από την όποια απόφαση της
Βουλής και την παραπέρα δικαστική πορεία της υπόθεσης που
συζητάµε σήµερα, το σίγουρο είναι ότι σήµερα πέφτει η αυλαία
της κοινοβουλευτικής διαδικασίας, σχετικά µε το σκάνδαλο «NO-
VARTIS», µια διαδικασία που κράτησε κοντά τρία χρόνια και τη
ζήσαµε, µάλιστα, σε δύο εκδοχές.

Η πρώτη εκδοχή ήταν η σύσταση προανακριτικής επιτροπής
για τη διερεύνηση της εµπλοκής πολιτικών προσώπων στο συγ-
κεκριµένο σκάνδαλο, που συστήθηκε στην προηγούµενη Βουλή
µε την κοινοβουλευτική πλειοψηφία των ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ.

Η δεύτερη εκδοχή ήταν η σύσταση προανακριτικής επιτροπής
για τη διερεύνηση του ρόλου του κ. Παπαγγελόπουλου στη συγ-
κεκριµένη υπόθεση, που συστήθηκε σε αυτήν τη Βουλή µε την
κοινοβουλευτική πλειοψηφία της Νέας Δηµοκρατίας.

Ποιο είναι το περίεργο στην όλη διαδικασία, φαινοµενικά πε-
ρίεργο δηλαδή, αλλά για εµάς καθόλα λογικό και η εξηγήσιµο:
Ενώ οι δύο εκδοχές του σκανδάλου «NOVARTIS» εµφανίζονται
ως µεταξύ τους αντίθετες, αφού η πρώτη, υποτίθεται, ερευνούσε
ποινικές ευθύνες πολιτικών προσώπων και η δεύτερη την υποτι-
θέµενη σκευωρία σε βάρος αυτών των προσώπων, στην πραγ-
µατικότητα είχαν και οι δύο ορισµένα κρίσιµα κοινά
χαρακτηριστικά. Ποια είναι αυτά τα κοινά χαρακτηριστικά;

Πρώτον, και οι µεν και οι δε, και η Νέα Δηµοκρατία και ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ δηλαδή, βολευτήκατε σε µια δικοµµατική, µικροκοµµατική
αντιπαράθεση µε τη βοήθεια και του ΚΙΝΑΛ. Αυτή σας η αντιπα-

ράθεση όλο και περισσότερο αποµακρυνόταν από την πραγµα-
τική διερεύνηση των ουσιαστικών πτυχών του σκανδάλου, ενός
σκανδάλου που δεν είναι τίποτε άλλο από την εµπορευµατοποί-
ηση της υγείας και του φαρµάκου, την οποία µε συνέπεια υπη-
ρέτησαν όλες οι κυβερνήσεις.

Η Νέα Δηµοκρατία και το ΚΙΝΑΛ επέδειξαν εµµονή στα περί
σκευωρίας, παρ’ όλο που αυτό το διάστηµα ήρθαν στην επιφά-
νεια στοιχεία για επαφές της «NOVARTIS» µε πρόσωπα που, αν
µη τι άλλο, ακούµπησαν ή είχαν σχέση µε την πολιτική και δικα-
στική εξουσία.

Ο ΣΥΡΙΖΑ µίλησε για µια νέα σκευωρία, αυτή τη φορά σε
βάρος του, ανασύροντας µάλιστα και το µακρινό πλέον 1989,
προκειµένου να εµφανιστεί και µε αυτόν τον τρόπο ως η νέα Ιφι-
γένεια της σοσιαλδηµοκρατίας, του νέου, όπως ισχυρίζεται,
ΠΑΣΟΚ, µιας αµαρτωλής δηλαδή και ξεφωνηµένης, εδώ που τα
λέµε, σοσιαλδηµοκρατίας, της οποίας ούτως ή άλλως τα τελευ-
ταία χρόνια τής έχει πάρει τον βασικό ρόλο ψυχή τε και σώµατι
εκδιδόµενη.

Και όλα αυτά, µάλιστα, εν είδει µιας ιδιότυπης µεταξύ σας
οµερτά, συνέβαιναν την ώρα που ο εξωδικαστικός συµβιβασµός
που υπέγραφε η «NOVARTIS» στις Ηνωµένες Πολιτείες Αµερικής
αποτελούσε την πιο τρανή παραδοχή για την ύπαρξη του σκαν-
δάλου, το οποίο, βέβαια, δεν αποτελεί ούτε πρωτοτυπία ούτε
εξαίρεση στον χώρο των φαρµακοβιοµηχανιών. Αντίθετα, η απο-
κάλυψή του έγινε λόγω ακριβώς των τεράστιων ανταγωνισµών
αµερικάνικων και ευρωπαϊκών µονοπωλίων για την απόκτηση µε-
γαλύτερων µεριδίων στην παγκόσµια αγορά, όπως κατά καιρούς
συνέβη και µε άλλους κολοσσούς.

Με αυτά τα γνωστά deal µεταξύ κρατών και µεγάλων εταιρειών
µένουν όλοι ευχαριστηµένοι, αφού και το σκάνδαλο µένει στον
αφρό και η «NOVARTIS» µε ένα συµβολικό για τα µεγέθη της τί-
µηµα, συνεχίζει ανενόχλητη να κάνει τις δουλειές της.

Ποτέ το ξαναείδαµε αυτό το σήριαλ στην Ελλάδα; Με το γνω-
στό σκάνδαλο «SIEMENS», που η Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ
είχαν υπογράψει τότε τον γνωστό εξωδικαστικό συµβιβασµό και
µετά ήρθε ο ΣΥΡΙΖΑ και τον εφάρµοσε µια χαρά. Είδαµε το εξής
τραγελαφικό: Από τη συµφωνία του εξωδικαστικού συµβιβασµού
Ηνωµένων Πολιτειών - NOVARTIS προσπάθησαν να εµφανιστούν
δικαιωµένοι τόσο η Νέα Δηµοκρατία και το ΚΙΝΑΛ, όσο και ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ, παίζοντας όλοι τους µε τις λέξεις και ερµηνεύοντας ο κα-
θένας µε τον δικό του τρόπο τη συµφωνία.

Στην ουσία, όµως, µε το γνωστό αποπροσανατολιστικά και χυ-
δαίο ταυτόχρονα σκυλοκαβγά προσπάθησαν να συγκαλύψουν
την µπόχα που αναδύουν τα διάφορα πάρε-δώσε µε µεγάλους
επιχειρηµατίες, πάρε-δώσε που είχαν, βέβαια, όλες οι κυβερνή-
σεις. Κυρίως, όµως, προσπάθησαν να κρύψουν την κυνική και
ωµή πραγµατικότητα, ότι µέσα από τέτοιες συµφωνίες, νοµιµο-
ποιείται η ασυδοσία και η κερδοσκοπία µεγάλων εταιρειών, εν
προκειµένω σε βάρος του πιο σηµαντικού και πολύτιµου αγαθού
που είναι η υγεία του λαού.

Ο λόγος της αλλεργίας σας προφανής. Όλες οι κυβερνήσεις
-Νέας Δηµοκρατίας, ΠΑΣΟΚ, ΣΥΡΙΖΑ- υπηρέτησαν µε πολύ µε-
γάλη συνέπεια την πολιτική της εµπορευµατοποίησης της υγείας
και του φαρµάκου, φορτώνοντας στις πλάτες των ασφαλισµένων
και των ασθενών τις όποιες περικοπές έγιναν στη δηµόσια δα-
πάνη. Τα αποτελέσµατα αυτής της πολιτικής τα βιώνουµε µε ιδι-
αίτερη ένταση σήµερα σε συνθήκες πανδηµίας, κατά τις οποίες
ο ελληνικός λαός και οι λαοί όλου του κόσµου βρίσκονται στο
έλεος των διεθνών ανταγωνισµών, των εµπορικών πολέµων, των
επιχειρηµατιών, των κερδοσκόπων, του τοµέα της υγείας και του
φαρµάκου. Τα αποτελέσµατα αυτής της πολιτικής τα βιώνουµε,
βέβαια, σήµερα που ο ιδιωτικός τοµέας στην υγεία, αυτός ο επί-
γειος για εσάς θεός της ελεύθερης αγοράς, φανέρωσε όχι µόνο
τον παρασιτικό αλλά και τον πολλαπλά επιζήµιο και επικίνδυνο
χαρακτήρα και ρόλο του.

Κυρίες και κύριοι, κοινό στοιχείο όλων σας ήταν η προσήλωσή
σας στον απαράδεκτο νόµο περί ευθύνης Υπουργών που ενώ το
ΚΚΕ και στις δύο φάσεις της συνταγµατικής Αναθεώρησης επέ-
µενε στην πλήρη κατάργησή του, εσείς, Νέα Δηµοκρατία, ΣΥΡΙΖΑ
και ΚΙΝΑΛ, τον διατηρήσατε, προτείνοντας κάποιες µικροβελτιώ-
σεις, αφήνοντας όµως στο απυρόβλητο την ουσία αυτού του
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νόµου, δηλαδή ότι η δικαστική έρευνα και δίωξη για Υπουργούς
και πρώην Υπουργούς καθορίζεται από τον εκάστοτε κοινοβου-
λευτικό και πολιτικό συσχετισµό. Η ευθύνη είναι πλέον όλη δική
σας, γιατί ειδικά η εµπειρία αυτής της περιόδου ανέδειξε και απέ-
δειξε περισσότερο τις αντιφάσεις, τα ίδια τα αδιέξοδα αυτού του
νόµου. Σταµατήστε, λοιπόν, αυτό το άχαρο θέατρο ανάλογα µε
το αν βρίσκεστε στη θέση του κατηγορουµένου ή του κατήγορου
να διαµαρτύρεστε για παρατυπίες και για αξιοποίηση των διαδι-
κασιών από την κάθε φορά κυβερνητική πλειοψηφία µε τρόπο
που εξυπηρετεί τις εκάστοτε πολιτικές της επιδιώξεις. 

Δεν τα γνωρίζετε αυτά, όταν όλοι σας, Νέα Δηµοκρατία, ΣΥ-
ΡΙΖΑ και ΚΙΝΑΛ, απορρίπτατε κατά τη συνταγµατική Αναθεώρηση
την πρόταση του ΚΚΕ για πλήρη κατάργηση του άρθρου 86 του
Συντάγµατος, ώστε να µην υπάρχει η βάση για αυτά τα πολιτικά
παιχνίδια; Δεν γνωρίζετε ότι όταν µια Κοινοβουλευτική Επιτροπή,
ένα πολιτικό όργανο, αναλαµβάνει ανακριτικά καθήκοντα από τα
οποία εξαρτάται η δίωξη Υπουργών για πιθανά αδικήµατα, αυτή
θα υποτάσσεται στους εκάστοτε πολιτικούς κοινοβουλευτικούς
συσχετισµούς, µε τις γνωστές πλέον σε όλους συνέπειες; Αυτός
ο διπλός ρόλος της επιτροπής ως πολιτικού και ταυτόχρονα ανα-
κριτικού οργάνου είναι που δηµιούργησε και µια σειρά από αντι-
φάσεις στη λειτουργία της µε τις ατέρµονες συνεδριάσεις για τις
εκατέρωθεν προτάσεις εξαίρεσης µελών της επιτροπής µε διά-
φορους προσχηµατικούς λόγους, αλλά και τις διάφορες προ-
σθαφαιρέσεις µαρτύρων, µε σκοπό όχι την αναζήτηση της
ουσιαστικής αλήθειας, αλλά τη δηµιουργία του επιδιωκόµενου
σε κάθε φάση κλίµατος. 

Αντίστοιχα παρεµποδίστηκε η διερεύνηση της υπόθεσης µε την
επιλεκτική αποστολή στην επιτροπή κρίσιµων εγγράφων για την
υπόθεση «NOVARTIS» που παρακρατούνταν από την εισαγγελία
µε το πρόσχηµα τού απορρήτου. Σε τι συµπεράσµατα θα καταλή-
ξει η επιτροπή, έχοντας άγνοια όχι µόνο για το περιεχόµενο βασι-
κών εγγράφων, αλλά ακόµα και για µια σειρά από πληροφορίες
και παρεµβάσεις που απ’ ό,τι φαίνεται ανταλλάσσονταν µεταξύ
αµερικάνικων και ελληνικών αρχών µε κάθε απίθανο τρόπο και µε
την άµεση εµπλοκή του αµερικάνικου παράγοντα, διαδικασίες που
δεν θυµίζουν σε τίποτα δικαστική συνδροµή, αλλά µάλλον παρα-
πέµπουν σε άλλου είδους ύποπτες, περισσότερο πρακτόρικου –
θα έλεγα- χαρακτήρα διαδικασίες, µε διάφορες άλλες τέτοιες
προεκτάσεις;

Στη συντήρηση αυτού του αποπροσανατολιστικού παιχνιδιού
συνέβαλε βέβαια και το νέο επεισόδιο µε τη δηµοσιοποίηση των
γνωστών ηχογραφηµένων συνοµιλιών. Εµείς ως Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδας ποτέ δεν θα νοµιµοποιήσουµε τη χρήση τέτοιων
αποδεικτικών µέσων, όπως έκανε ο ΣΥΡΙΖΑ µε τον κ. Παπαγγε-
λόπουλο, ο οποίος θεσµοθέτησε τη χρήση τους για ένα διάστηµα
και τώρα παριστάνει και το θύµα. 

Βεβαίως αν υπάρχει κάτι που δεν αµφισβητείται από κανέναν
σας, ούτε από τον κ. Παππά και το οποίο βέβαια δεν τολµά να
θίξει η Νέα Δηµοκρατία, είναι τα διάφορα παζάρια κυβερνήσεων
µε µεγάλους επιχειρηµατίες, τα οποία περιλαµβάνουν ακόµα και
διακρατικές συµφωνίες µε τους διάφορους ιµπεριαλιστές φίλους
σας, εν προκειµένω µε το κράτος του Ισραήλ, αφού ως γνωστόν
οι ηχογραφηµένες συναντήσεις έγιναν κατά παραγγελία Νετα-
νιάχου, όπως λένε. Μπίµπη τον λένε.

Αυτήν τη στάση αρχών κρατήσαµε και στο θέµα των λεγόµε-
νων προστατευόµενων µαρτύρων, στο οποίο υπήρξε άλλη µια
συµπαιγνία µεταξύ σας. Η Νέα Δηµοκρατία και το ΚΙΝΑΛ ξέµει-
ναν στις δηλώσεις ότι θα τραβήξουν τις κουκούλες, ο δε ΣΥΡΙΖΑ
κρατάει το λάβαρο στην υποστήριξη της κουκούλας σε πλήρη
αντίθεση µε όσα ορθά επεσήµανε παλιότερα, όταν ήταν αντιπο-
λίτευση, για «έναν άκρως επικίνδυνο θεσµό» - δικά σας λόγια, κύ-
ριοι του ΣΥΡΙΖΑ- «ασυµβίβαστο µε βασικά δηµοκρατικά
δικαιώµατα». Τελικά και τον θεσµό χρησιµοποιήσατε όσο ήσα-
σταν κυβέρνηση και τον υπερασπίζεστε µαζί µ’ αυτούς που θέ-
σπισαν την κουκούλα και τώρα διαµαρτύρονται για τις συνέπειές
της.

Το τρίτο κοινό χαρακτηριστικό σας είναι η ευθύνη που µοιρά-
ζεστε για την κατάσταση στον χώρο της δικαιοσύνης. Ως κόµµα
δεν διατηρούµε την παραµικρή αυταπάτη ότι παρεµβάσεις
ασκούνται από την εκάστοτε κυβέρνηση και στο έργο της δικαιο-

σύνης. Αυτό δεν είναι καινούργιο φαινόµενο. Οι παρεµβάσεις
αυτές είναι υπαρκτές, χρόνιες και αφορούν ιδιαίτερα υποθέσεις
που σχετίζονται µε ισχυρά οικονοµικά και επιχειρηµατικά συµφέ-
ροντα ή παρουσιάζουν ένα γενικότερο πολιτικό ενδιαφέρον.
Εξάλλου ήταν αποκαλυπτικές έως και θλιβερές οι αλληλοκατη-
γορίες ανώτατων δικαστικών λειτουργών για οµαδοποιήσεις και
διαφόρων ειδών εξυπηρετήσεις, για απειλές και εκβιασµούς,
αλλά και συγκαλύψεις αυτών στο όνοµα δήθεν της προστασίας
του κύρους της δικαιοσύνης. Και όλα αυτά στα ανώτατα κλιµάκια
της δικαιοσύνης.

Βέβαια αυτά είναι τα επακόλουθα όταν δηµιουργείται και συν-
τηρείται µια δικαιοσύνη που προσανατολίζεται στην εξυπηρέ-
τηση κάποιων µεγάλων επιχειρηµατικών συµφερόντων. Δεν τον
κρύβετε εξάλλου ειδικά αυτόν τον προσανατολισµό σας. Όταν η
ηγεσία της ορίζεται από την εκάστοτε κυβερνητική πλειοψηφία,
ουσιαστικά δίνετε και την τυπική νοµιµοποίηση για να γίνονται
αυτές οι παρεµβάσεις στη δικαιοσύνη. Αντικειµενικά δηµιουρ-
γούνται οι δεσµοί και δίνεται η δυνατότητα στον εκάστοτε
Υπουργό, στην εκάστοτε κυβέρνηση να ασκεί πιέσεις και παρεµ-
βάσεις σε δικαστικούς λειτουργούς. Όλες οι κυβερνήσεις αξιο-
ποίησαν αυτήν τη διαδικασία. Κι εσείς το ίδιο, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ. 

Αλήθεια, δεν αρνηθήκατε όλοι σας, κύριοι της Νέας Δηµοκρα-
τίας, του ΣΥΡΙΖΑ, του ΚΙΝΑΛ, ακόµα και αυτήν την πρόταση του
ΚΚΕ στη συνταγµατική Αναθεώρηση να εκλέγεται η ηγεσία της
δικαιοσύνης από ένα ευρύτερο εκλεκτορικό σώµα και όχι να ορί-
ζεται από την εκάστοτε κυβέρνηση; Δεν δικαιούστε, λοιπόν, να
παριστάνετε τους ανήξερους για µια κατάσταση που εσείς οι
ίδιοι συντηρείτε. 

Το ίδιο ισχύει και για τα όσα κατά τη γνώµη µας πολύ σοβαρά
έχουν βγει στη φόρα και αφορούν και την τραγωδία στο Μάτι,
αλλά και τις µεγάλες πυρκαγιές στα Κύθηρα και στη Μάνη. Δεν
δικαιούστε να παριστάνετε τους ανήξερους για τα όσα φαίνεται
ότι συµβαίνουν στο Πυροσβεστικό Σώµα. Όταν µιλάµε για το Πυ-
ροσβεστικό Σώµα, µιλάµε για ένα κοµµάτι του κρατικού µηχανι-
σµού που έχει επωµιστεί την προστασία της ζωής, της
περιουσίας του λαού. Είναι πραγµατικά σοκαριστικό για όσους
έχουν ζήσει τις τραγικές συνέπειες µιας πυρκαγιάς να ακούνε
ότι στελέχη του Πυροσβεστικού Σώµατος βάζουν σε δεύτερη
µοίρα την ανθρώπινη ζωή µπροστά στο µεταξύ τους ξεκαθάρι-
σµα λογαριασµών. 

Εσείς, όµως, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας και του ΣΥΡΙΖΑ,
δεν δικαιούστε να εµφανίζεστε σοκαρισµένοι, γιατί ορισµένα απ’
αυτά τα στελέχη «ακουµπούν» και στο κόµµα της Κυβέρνησης
της Νέας Δηµοκρατίας και στο κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης του ΣΥΡΙΖΑ. 

Δεν θα πρωτοτυπήσουµε αν πούµε ότι όλα πρέπει να διερευ-
νηθούν. Το πιο σηµαντικό είναι όχι µόνο να µάθει ο ελληνικός
λαός τι πραγµατικά συνέβη εκείνες τις τραγικές ώρες, αλλά κυ-
ρίως το να ληφθούν όλα τα αναγκαία µέτρα προκειµένου να µην
επαναληφθούν στο µέλλον τέτοια τραγικά περιστατικά, µόνο που
κανείς από εσάς δεν κινείται σ’ αυτήν την κατεύθυνση.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το ΚΚΕ από την πρώτη στιγµή της
συγκρότησης της προανακριτικής επιτροπής για τη διερεύνηση
τυχόν ποινικών ευθυνών του πρώην Αναπληρωτή Υπουργού Δι-
καιοσύνης θέλησε µε τη συµµετοχή του να συµβάλει στην ουσια-
στική διερεύνηση της υπόθεσης και των όσων διαδραµατίστηκαν
γύρω από την υπόθεση «NOVARTIS», αν και η επαναλαµβανόµενη
πλέον αρνητική εµπειρία από ανάλογες επιτροπές δεν µας γεν-
νούσε ιδιαίτερες ελπίδες για την επιτυχία του εγχειρήµατος, όπως
τελικά και επιβεβαιώνεται.

Σας κάναµε, επίσης, από την πρώτη στιγµή ξεκάθαρο ότι δεν
πρόκειται να νοµιµοποιήσουµε µε τη συµµετοχή µας διαδικασίες
που οδηγούν σε κουκούλωµα, σε συγκάλυψη, σε αποπροσανα-
τολισµό. Εξάλλου την ίδια στάση κρατήσαµε και κατά την αρχική
συγκρότηση της αντίστοιχης επιτροπής το 2018 από την πλει-
οψηφία του ΣΥΡΙΖΑ, τότε που µε διαδικασίες εξπρές έκλεισε την
υπόθεση µε το πρόσχηµα της δήθεν αναρµοδιότητας.

Σας είναι, λοιπόν, ήδη γνωστό ότι το ΚΚΕ δεν πρόκειται να νο-
µιµοποιήσει όλα αυτά τα παιχνίδια και την προσπάθεια συγκάλυ-
ψης είτε αφορά το σκάνδαλο στον χώρο του φαρµάκου είτε τη
χειραγώγηση της δικαιοσύνης, γι’ αυτό και δεν θα συµµετά-
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σχουµε στη διαδικασία της ψηφοφορίας. Θα συνεχίσουµε, όµως,
να ενηµερώνουµε τον λαό για τα πραγµατικά γεγονότα και κυ-
ρίως θα συνεχίσουµε τον αγώνα για να εξαλειφθούν όλες αυτές
οι αιτίες που γεννούν τα σκάνδαλα, τη διαπλοκή, σε τελική ανά-
λυση τη βαθιά σήψη αυτού του συστήµατος και αυτού εδώ του
κράτους.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Βίτσας): Ευχαριστώ και εγώ,

κύριε Κουτσούµπα.
Η κ. Αυγέρη εκ µέρους του ΣΥΡΙΖΑ έχει τον λόγο και θα ακο-

λουθήσει ο κ. Κώτσηρας εκ µέρους της Νέας Δηµοκρατίας.
ΘΕΟΔΩΡΑ (ΔΩΡΑ) ΑΥΓΕΡΗ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

κύριε Πρόεδρε, ποτέ ένα σκάνδαλο δεν απασχόλησε για τόσο
χρόνο και τόσο εύρος τη δηµόσια ζωή της χώρας, όσο το σκάν-
δαλο «NOVARTIS». Και αυτό συνέβη γιατί ποτέ πριν δεν υπήρξε
τόσο επίµονη και ευρεία προσπάθεια συγκάλυψης του, για την
όποια συγκάλυψη στήθηκε, µπήκε σε λειτουργία και συντηρήθηκε
ένας απίστευτος µηχανισµός, προκειµένου το σκάνδαλο να πάψει
να είναι σκάνδαλο, οι εισαγγελικές έρευνες να πάψουν, οι ευθύνες
πολιτικών προσώπων να πάψουν να είναι φθηνές, προκειµένου οι
ελεγχόµενοι και οι κατηγορούµενοι να µετατραπούν σε τιµητές και
κατηγόρους. Κι ας κάνουν αυτοί οι υπεύθυνοι ότι δεν καταλαβαί-
νουν τη µετάφραση του συµβιβασµού της «NOVARTIS» µε το αµε-
ρικανικό δηµόσιο και την οµολογία της πολιτικής χειραγώγησης
των τιµών των φαρµάκων από τις κυβερνήσεις 2012 - 2015, µε λα-
δώµατα κρατικών αξιωµατούχων επί συγκυβέρνησης Νέας Δηµο-
κρατίας και ΠΑΣΟΚ. Και όλα αυτά γιατί; Για να πάψουν οι
εµπλεκόµενοι να είναι εµπλεκόµενοι, για να βγουν µε κάθε τρόπο
από το κάδρο της επικαιρότητας. Αυτόν τον µηχανισµό έστησε η
Νέα Δηµοκρατία και οι παραφυάδες της.

Είναι, όµως, πια ξεκάθαρο ότι το µέγεθος αυτής της θεσµικής
εκτροπής που συντελείται για µια ακόµη φορά από την δεξιά πα-
ράταξη της χώρας και αυτό δεν µπορεί να κρυφτεί από τον ελ-
ληνικό λαό. Ό,τι λέµε εδώ καταγράφεται επίσηµα και όχι µε
παράνοµες ηχογραφήσεις και φακελώµατα του παρελθόντος.

Γιατί η Βουλή, κυρίες και κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, δεν
είναι παρακράτος. Σε αυτήν τη Βουλή κάποιοι προσπάθησαν να
δώσουν ρόλο στο παρακράτος για να κάψουν το σκάνδαλο της
«NOVARTIS». Και σήµερα στα αλήθεια εδώ δεν θα καταρρίψουµε
απλά το πόρισµα της Νέας Δηµοκρατίας για την περίφηµη υπό-
θεση Παπαγγελόπουλου. Θα καταδείξουµε ότι κάθε απόπειρα
χειραγώγησης της δικαιοσύνης, κάθε µεθόδευση συγκάλυψης
και παραπλάνησης, κάθε θεσµική εκτροπή είναι καταδικασµένη
να πέσει στο κενό. Σε όποιο βάθος η Νέα Δηµοκρατία επιλέξει
να πέσει, θα την ακολουθήσει µόνο το πόρισµα της, όχι οι δηµο-
κρατικές συνειδήσεις και επ’ ουδενί η αλήθεια. Η αλήθεια για την
οποία µιλάµε σήµερα δεν βρίσκεται στο αφήγηµα της Νέας Δη-
µοκρατίας. Βρίσκεται στις πράξεις της αναφορικά µε ένα σκάν-
δαλο που παραµένει ανοιχτό και το οποίο η δικαιοσύνη
εξακολουθεί να ερευνά και η Νέα Δηµοκρατία να ερευνάται κόν-
τρα στη θέλησή της. Βρίσκεται στην άνευ προηγουµένου επί-
θεση που πραγµατοποιείται µε ευθύνη της σηµερινής
Κυβέρνησης προς τη δικαιοσύνη και τα θεσµικά της όργανα.

Ανέλαβε η Πλειοψηφία στην προανακριτική επιτροπή ρόλο ει-
σαγγελέα για να εξετάσει υποτιθέµενες παρεµβάσεις ενός
πρώην Υπουργού του ΣΥΡΙΖΑ στη δικαιοσύνη. Και τι κατάφερε;
Κατάφερε πρώτα απ’ όλα η Πλειοψηφία να βγάλει το εισαγγελικό
συµπέρασµα και µετά τα δήθεν αποκαλυπτικά στοιχεία και τους
φυσικούς αυτουργούς πολύ µετά κατόπιν εορτής. Κατάφερε να
απειλεί τους προστατευόµενους µάρτυρες του σκανδάλου «NO-
VARTIS». Κατάφερε να διαρρεύσει απόρρητο προανακριτικό
υλικό σε ιδιώτη για να το χρησιµοποιήσει παράνοµα σε υπόθεση
άσχετη µε το σκάνδαλο «NOVARTIS» και καθ’ υπέρβαση της αρ-
χικής πρότασης της Ολοµέλειας της Βουλής. Κατάφερε να δια-
βρώσει µε το έτσι θέλω την ίδια τη σύσταση της προανακριτικής
επιτροπής, εξαιρώντας µέλη της µειοψηφίας µε µεθόδους που
αναφέρθηκαν από τους συντρόφους συναδέλφους. Κατάφερε
να απαγορεύσει στον ελεγχόµενο να προτείνει µάρτυρες για την
διερεύνηση της αλήθειας.

Αν η Νέα Δηµοκρατία ήταν πραγµατικός εισαγγελέας, µε όλα
αυτά που έκανε, τώρα θα διωκόταν για κατάχρηση εξουσίας και

παράβαση καθήκοντος. Γιατί αυτά έγιναν στην προανακριτική
επιτροπή και αυτά είναι που αποδεικνύουν ότι ο παραβάτης των
θεσµών είναι η Νέα Δηµοκρατία.

Ζούµε µια ιστορική συγκυρία, όπου ένας Υπουργός ζητά δη-
µόσια από τηλεοπτικό στούντιο τη φυλάκιση του δικαστικού λει-
τουργού που τον ελέγχει και λίγες εβδοµάδες µετά αυτή η
λειτουργός, η κ. Τουλουπάκη βρίσκεται κατηγορούµενη. Δεν
ξέρω αν έχει υπάρξει µεγαλύτερη και πιο προκλητική πολιτική
παρέµβαση στο έργο της δικαιοσύνης στην ιστορία του ελληνι-
κού κράτους. Και το λέω αυτό, γιατί όλο το σκηνικό που στήσατε,
κυρίες και κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας στην προανακριτική επι-
τροπή, εκφραζόταν στην δήθεν αγωνία και στη δήθεν απο-
στροφή σας για µια υποτιθέµενη παρέµβαση Υπουργού του
ΣΥΡΙΖΑ στη δικαιοσύνη, που ποτέ όµως δεν απέδειξαν οι µάρτυ-
ρες εισαγγελείς που επικαλείστε, εκθέτοντας και τους ίδιους και
το αξίωµά τους. Σηµειωτέον, δεν υπάρχει στα χρονικά αυτό που
έχει γίνει µε την κ. Τουλουπάκη, να την ελέγχουν δύο αντιεισαγ-
γελείς για παράβαση καθήκοντος, ο ένας να την απαλλάσσει µε
εµπεριστατωµένο πολυσέλιδο πόρισµα του και ο άλλος, πάλι κα-
τόπιν εορτής, να βρίσκει ενδείξεις ενοχής, κάνοντας copy paste
τη µήνυση Σαµαρά και η κυβερνητική πλειοψηφία να διαλέγει φυ-
σικά την αναφορά που τη βολεύει, το πόρισµα και φυσικά τους
µάρτυρες που την βολεύουν.

Αλήθεια, πώς καταφέρατε να βγάλετε τον Φρουζή της «NO-
VARTIS» δικαιωµένο; Πώς καταφέρατε να βγάλετε από το κάδρο
τις ευθύνες της συγκυβέρνησης σας του 2012 - 2015, για τις
οποίες οι Αµερικανοί επέβαλαν 310 εκατοµµύρια δολάρια πρό-
στιµα στην «NOVARTIS»; Πώς καταφέρατε να βγάλετε από το
κάδρο τους πολιτικούς που ακόµα ελέγχονται;

Η «NOVARTIS», όσο κι αν θέλετε να το κρύψετε, είναι σκάν-
δαλο, τεράστιο σκάνδαλο στη χώρα µας. Και η µόνη σκευωρία
εδώ είναι η απόπειρα της Νέας Δηµοκρατίας το σκάνδαλο «NO-
VARTIS» να γίνει µήνυµα προς τους προστατευόµενους µάρτυ-
ρες να µην ξανατολµήσουν να συνεργαστούν µε την ανεξάρτητη
δικαιοσύνη σε υποθέσεις διαφθοράς, µήνυµα προς τους δικαστι-
κούς λειτουργούς να µην διανοηθούν να τα βάλουν µε εµπλεκό-
µενους πολιτικούς, µήνυµα προς τους δηµοσιογράφους, όχι
αυτούς τους δηµοσιογράφους που τους επιστρέφεται –άραγε
από ποιον- διορθωµένο το κείµενό τους ρεπορτάζ - ύµνος στη
«NOVARTIS», αλλά µήνυµα προς τους ανεξάρτητους δηµοσιο-
γράφους ότι αν ψάχνουν την αλήθεια, αν αποκαλύπτουν πρακτι-
κές διαφθοράς, τις διαδροµές του µαύρου πολιτικού χρήµατος,
τους επίορκους πολιτικούς ή δικαστικούς, τις λίστες Λαγκάρντ,
θα βρεθούν και αυτοί στη θέση του κατηγορουµένου. Αλλά να
ξέρετε ότι γι’ αυτούς τους δηµοσιογράφους, τους ανεξάρτητους
δηµοσιογράφους, οι κατηγορίες που τους απευθύνετε είναι πα-
ράσηµα. Και φυσικά ένα µήνυµα, κλείσιµο του µατιού, προς ένα
πρόθυµο τµήµα του πολιτικού κόσµου πως δεν θα έχει να φοβη-
θεί τίποτα για όσα σκάνδαλα λερώσουν τα χέρια τους. Γιατί το
σύστηµα αυτό όπως λειτούργησε και λειτουργεί επί Νέας Δηµο-
κρατίας θα ξεπλένει για πάρτη του τις αµαρτίες τους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Βίτσας): Κυρία Αυγέρη, πρέπει να
ολοκληρώσετε.

ΘΕΟΔΩΡΑ (ΔΩΡΑ) ΑΥΓΕΡΗ: Τελειώνω σε ένα λεπτό, κύριε
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Βίτσας): Κάντε µια προσπάθεια.
ΘΕΟΔΩΡΑ (ΔΩΡΑ) ΑΥΓΕΡΗ: Δεν είναι η δύναµη της πολιτικής

σε καθεστώς δηµοκρατίας και σε κράτος δικαίου, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι. Είναι η επιβολή ενός συστήµατος διαπλοκής
και διαφθοράς που κάνει επίδειξη της δύναµής του, λογίζοντας
ως λευκή επιταγή ένα εκλογικό αποτέλεσµα.

Είναι η σκευωρία της σκευωρίας. Είναι η άλωση της δικαιοσύ-
νης και της δηµοκρατίας από ένα κόµµα που ξέρει να στέλνει
τους πολιτικούς του αντιπάλους στα ειδικά δικαστήρια, αλλά που
ποτέ δεν έµαθε να λογοδοτεί.

Και κλείνω, κύριε Πρόεδρε, µε την κοινή πεποίθηση του προ-
οδευτικού κόσµου ότι όσο πολιτικό χρόνο έχει στη διάθεσή της,
σκοπός της Νέας Δηµοκρατίας είναι για να στήσει το δικό της
ιδιωτικό κράτος και µε τις παρακρατικές µεθοδεύσεις της να
στείλει άλλο ένα µήνυµα αυτή τη φορά προς τους πολίτες λέγον-
τάς τους «Όλοι ίδιοι είναι». 
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Κατ’ αυτόν τον τρόπο, επιδιώκει να θρυµµατίσει την εικόνα της
αλήθειας, καταδιώκοντας παράλληλα όσους την αναζητούν.
Όµως, όσο και αν το θέλετε, δεν είµαστε ίδιοι, γιατί ο ΣΥΡΙΖΑ -
Προοδευτική Συµµαχία είναι µέσα στην κοινωνία, εκεί όπου το
ψέµα δεν µπορεί να θρυµµατίσει την αλήθεια. 

Και στο όνοµα αυτής της κοινωνίας ερχόµαστε και θα ξαναερ-
χόµαστε εδώ όσες φορές χρειαστεί δικαιωµένοι στη συνείδησή
µας και στο µυαλό όσων ξέρουν να διαχωρίζουν την αλήθεια από
το ψέµα.

Η Ελλάδα, κύριε Πρόεδρε, αγαπητοί συνάδελφοι και κυρίες
συναδέλφισσες, θα ξαναγίνει κράτος δικαίου και θα είναι µέρα
Κυριακή. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Βίτσας): Στον χρόνο πρέπει να εί-

µαστε όλοι ίδιοι. Στην πολιτική δεν θα είµαστε.
Τον λόγο έχει ο κ. Κώτσηρας. Μετά τον κ. Κώτσηρα θα µιλήσει

η κ. Λιακούλη. Σε όλους θα υπάρξει ανοχή.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΩΤΣΗΡΑΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Αξιότιµες και αξιότιµοι συνάδελφοι, το Σώµα σήµερα συζητά

σε µια πολύ σηµαντική πραγµατικά συνεδρίαση το πόρισµα της
ειδικής κοινοβουλευτικής επιτροπής η οποία συστάθηκε µε από-
φαση της Βουλής των Ελλήνων, για να διενεργήσει έρευνα για
τα αδικήµατα που τυχόν τελέστηκαν από τον πρώην Αναπληρωτή
Υπουργό, τον κ. Παπαγγελόπουλο, περί αποδοχής ή µη της πρό-
τασης για την άσκηση δίωξης κατά του ως άνω πρώην Υπουρ-
γού. 

Πρόκειται για ένα πόρισµα προϊόν πολύµηνων συνεδριάσεων
κι εργασιών. Εξετάσθηκαν πάρα πολλοί µάρτυρες και έγγραφα.
Και µε την ευκαιρία αυτή, θα ήθελα να συγχαρώ και το Προ-
εδρείο για την άρτια διενέργεια των συνεδριάσεων, αλλά και όλα
τα µέλη της προανακριτικής επιτροπής που συνέβαλαν στο συγ-
κεκριµένο πόρισµα. Αποκλειστικός στόχος της επιτροπής υπήρξε
η αναζήτηση της αλήθειας, βάσει του Συντάγµατος, του Κώδικα
Ποινικής Δικονοµίας, του Κανονισµού της Βουλής. 

Και αυτό που ακούστηκε προηγουµένως έστω και ως παροµοί-
ωση περί κατοχικών δικαστηρίων ή ναζιστικών αξιωµατούχων, ξέ-
ρετε είναι πάρα πολύ προσβλητικό, ανεξαρτήτως των διαφορών
που µπορεί να µας διέπουν για τον ρόλο του Έλληνα Βουλευτή,
του ελληνικού Κοινοβουλίου και του πολιτεύµατος.

Καλούµαστε λοιπόν σήµερα να λάβουµε µια απόφαση που
αφορά την ίδια τη δηµοκρατία και τις άµυνες που πρέπει να έχει
η δηµοκρατία απέναντι σε καταστάσεις που υπονοµεύουν τις θε-
µελιώδεις αρχές της. Αυτό που διαχωρίζει τις σύγχρονες δηµο-
κρατίες είναι η λειτουργία των θεσµών στα πλαίσια του κράτους
δικαίου, µε γνώµονα το σεβασµό των δικαιωµάτων του ανθρώ-
που και την ανεξαρτησία της δικαιοσύνης. 

Στις ελεύθερες κοινωνίες οι κυβερνήσεις δεν αναζητούν αρ-
µούς της εξουσίας που πρέπει να ελέγξουν, αλλά σέβονται την
ανεξαρτησία των άλλων εξουσιών και ιδίως, της δικαιοσύνης που
αποτελεί το καταφύγιο του πολίτη και το εχέγγυο ότι δεν θα αδι-
κηθεί.

Η ακώλυτη απονοµή δικαιοσύνης από ανεξάρτητους δικαστι-
κούς λειτουργούς είναι απαραίτητος όρος για την εξασφάλιση
της κοινωνικής ειρήνης και η χωρίς στοιχεία προσπάθεια εξόν-
τωσης των πολιτικών αντιπάλων και η χειραγώγηση της ανεξαρ-
τησίας της δικαιοσύνης δεν έχουν καµµία θέση στη χώρα που
γέννησε τη δηµοκρατία. Δεν έχουν θέση σε καµµία δηµοκρατία. 

Δεν έχουν θέση σε καµµία δηµοκρατία εικόνες πρώην πρωθυ-
πουργών να κρεµιούνται στα µανταλάκια, να απολογούνται για
κατηγορίες χωρίς στοιχεία, χωρίς να υπάρχουν έστω ελάχιστες
ενδείξεις, απλώς και µόνο για να εξυπηρετούνται µικροκοµµατι-
κές σκοπιµότητες. 

Και ακούµε για οµοψυχία και ενότητα και όλοι συµφωνούµε,
αλλά εδώ στήθηκαν δέκα κάλπες για πολιτικά πρόσωπα ανάµεσα
στους οποίους δύο πρώην πρωθυπουργοί οι οποίοι έβαλαν
«πλάτη» στην Ελλάδα στα δύσκολα και θα έπρεπε να συζητάµε
και να αναφερόµαστε στην ενότητα και την οµοψυχία, να έχουµε
αυτή την εικόνα στον νου µας και όχι τις έρευνες µιας επιτροπής
µετά από δέκα µήνες εργασιών. 

Η συγκεκριµένη υπόθεση λοιπόν αγγίζει σε µεγάλο βαθµό τον
πυρήνα του δηµοκρατικού µας πολιτεύµατος, δηλαδή της ανε-

ξαρτησίας της δικαιοσύνης, της διάκρισης των εξουσιών και της
δικαιοταξίας που εκπέµπεται από το Σύνταγµα. Για πολλούς
µήνες κάναµε µια έρευνα µε σεβασµό στα δικαιώµατα όλων, στο
τεκµήριο αθωότητας, στις αρχές της ποινικής δίκης, µε αποκλει-
στικό γνώµονα την αναζήτηση της αλήθειας. 

Και µετά το πέρας αυτής της νοµικά άρτιας διαδικασίας, προ-
έκυψαν σοβαρές ενδείξεις για την τέλεση συγκεκριµένων ποινικά
κολάσιµων πράξεων, οι οποίες περιγράφονται αναλυτικά στο πό-
ρισµα και αναλύθηκαν και από τον εισηγητή της πλειοψηφίας το
πρωί. Για άλλα προτεινόµενα αδικήµατα δεν βρέθηκαν ενδείξεις
και δεν προτάθηκε η άσκηση της ποινικής δίωξης. 

Προέκυψαν λοιπόν σοβαρότατες ενδείξεις για την ύπαρξη
µιας δοµηµένης λειτουργίας, η οποία είχε σκοπό την παράνοµη
και αντιθεσµική καθοδήγηση της δικαιοσύνης και τη στοχοποί-
ηση πολιτικών αντιπάλων, αλλά και φυσικών προσώπων. 

Υπήρξαν σοβαρές ενδείξεις για πιέσεις σε εισαγγελικούς λει-
τουργούς, σύµφωνα µε καταθέσεις των ίδιων να χειριστούν υπο-
θέσεις κατά τον επιθυµητό τρόπο, έχοντας φροντίσει σε αυτές τις
θέσεις να βρίσκονται άτοµα που µπορούσε να ασκηθεί αθέµιτη
επιρροή, πιέσεις προκειµένου να σταλεί ο φάκελος για τα πολιτικά
πρόσωπα στη Βουλή δίχως η ίδια η εισαγγελέας που χειριζόταν
την υπόθεση να έχει στοιχεία, εξώθηση εισαγγελέων σε παραί-
τηση, έκθεση σε δίωξη αθώων προσώπων για λόγους πολιτικής
αξιοποίησης, χρήση και αξιοποίηση δηµοσιευµάτων στοχοποίησης
των εισαγγελικών λειτουργών οι οποίοι δεν πειθαρχούσαν, πειθαρ-
χική δίωξη στη συνέχεια, εξώθηση σε παραίτηση και εξόντωσή
τους σε περίπτωση στην οποία δεν πειθαρχούσαν µε τα κελεύ-
σµατα τα οποία είχαν προφανώς ληφθεί προηγουµένως. 

Υπάρχει λοιπόν αντικείµενο σοβαρότατων ποινικών ενδείξεων
ποινικής αντιµετώπισης για µία ανεπίτρεπτη αντιθεσµική λειτουρ-
γία µε συγκεκριµένη µεθοδολογία την οποία καταγγέλλουν κατά
κύριο λόγο κορυφαίοι εισαγγελικοί λειτουργοί, εν ενεργεία ει-
σαγγελικοί λειτουργοί. Και οι ενδείξεις αυτές αφορούν, µε βα-
σικό ρόλο, πρωταγωνιστές δηλαδή, όργανα του κράτους που η
δικαιοκρατική τους κατεύθυνση θα έπρεπε να είναι διαφορετική
και όχι να σφετερίζονται την εξουσία µε την ιδιότητα του οργά-
νου του κράτους για άλλους σκοπούς µικροκοµµατικής εκµετάλ-
λευσης. 

Είναι φανερό λοιπόν ότι απέναντι σε φαινόµενα ποδηγέτησης
των θεσµών, των µέσων µαζικής ενηµέρωσης, της ίδιας της δι-
καιοσύνης, η δηµοκρατία δεν πρέπει σε καµµία περίπτωση να
µένει απροστάτευτη. Η κάθαρση που προέρχεται µέσω της έρευ-
νας είναι µέρος του σεβασµού της δηµοκρατίας, της διάκρισης
των εξουσιών και του πολιτεύµατος. 

Και η δικαιοσύνη θα κληθεί, εφόσον υπάρξει ψήφιση από την
Ολοµέλεια της Βουλής, να αξιολογήσει τα δεδοµένα και να ανα-
ζητήσει σε επίπεδο αποδείξεων πλέον την πλήρη αλήθεια και
είµαι βέβαιος ότι το πόρισµα της προανακριτικής επιτροπής θα
είναι ένα σηµαντικό στοιχείο για την αξιολόγηση που θα τύχει,
µε σεβασµό προφανώς στη διαδικασία του νόµου και στο τεκµή-
ριο αθωότητας. 

Η αλήθεια όµως που θα προκύψει θα είναι προϊόν µιας θεσµι-
κής διαδικασίας που καταλήγει στη δικαιοσύνη και στη δικανική
αξιολόγηση και όχι προϊόν απειλών πιεζόµενων µαρτύρων, πολι-
τικών διώξεων και αλλοίωσης της διάκρισης των εξουσιών. 

Η δική µας βούληση είναι «όλα στο φως», όχι να τα κρύψουµε,
όχι να τα κουκουλώσουµε, γιατί αυτό το µήνυµα πρέπει να στεί-
λουµε και στον ελληνικό λαό. 

Και µπαίνω στον πειρασµό να αναφερθώ στα µέσα ενηµέρω-
σης, γιατί άκουσα και την κ. Αυγέρη προηγουµένως που αναφέρ-
θηκε σε αυτό. Εδώ και λίγες µέρες υπάρχει ένα δηµοσίευµα της
«ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗΣ» το οποίο εσείς που προστατεύετε τα µέσα ενη-
µέρωσης, προσπαθείτε να µην το αναφέρουµε καθόλου, να µην
γίνεται αναφορά, να το ξεχάσουµε, να µην υπάρξει αναφορά στο
Μάτι, να µην υπάρξει αναφορά σε τίποτα. 

Αυτό είναι κουκούλωµα και αυτό δυστυχώς, οδηγεί σε ατρα-
πούς περίεργες για τη δηµοκρατία και περίεργες για τον πολιτικό
κόσµο και για την εικόνα που έχει η κοινωνία σε εµάς. Αυτά λοι-
πόν δεν ξεχνιούνται. Το Μάτι δεν ξεχνιέται. 

Τα ζητήµατα τα οποία υπάρχουν πρέπει να τα αξιολογήσουµε
και να τα θέτουµε στον δηµόσιο διάλογο και από εκεί και πέρα,
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η κοινωνία αξιολογεί και η ίδια. Όλα στο φως λοιπόν και η κοινω-
νία έχει το πλήρες κριτήριο να αξιολογήσει τα δεδοµένα που έρ-
χονται ενώπιόν σας. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Βίτσας): Ευχαριστώ, κύριε Κώ-
τσηρα.

Τον λόγο έχει η κ. Λιακούλη από το Κίνηµα Αλλαγής και ακο-
λουθεί ο κ. Κελέτσης από τη Νέα Δηµοκρατία. 

ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΛΙΑΚΟΥΛΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι αλήθεια ότι το πολιτικό

σκηνικό δεν είναι καθόλου ουδέτερο. Είναι αλήθεια ότι διαµορ-
φώνεται µια κρίσιµη κατάσταση στο Αιγαίο, στο επίκεντρο η νέα
τουρκική πρόκληση για την οποία το µόνο που πρέπει να πούµε
σήµερα είναι οµόθυµα και οµόφωνα και οµόψυχα ότι είµαστε
έτοιµοι να το αντιµετωπίσουµε και είµαστε σταθεροί στη θέση
µας να προασπίσουµε τα κυριαρχικά δικαιώµατα της χώρας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όµως, η συζήτηση σήµερα γί-
νεται σε ένα ακόµη επίπεδο όχι σε ουδέτερο πολιτικό χρόνο,
καθώς βρισκόµαστε σε µια πολιτική παραζάλη. Βιώνουµε µια
πρωτοφανή κατάσταση στη χώρα, µαγαζιά και παραµάγαζα, τύ-
πισσες, µαγαζιά σε ρόλο νονού, «White House», κύκλωµα µε δι-
καστές, µε επιχειρηµατίες, µε δηµοσιογράφους, παρέµβαση σε
όλα τα επίπεδα, αγοραίες συµπεριφορές, χυδαίος λόγος και χυ-
δαίες εκφράσεις και το καταγγέλλω από το Βήµα της Βουλής. 

Εµείς, τουλάχιστον οι νέοι Βουλευτές, έχουµε χρέος απέναντι
στον κοινοβουλευτισµό να λέµε «φτάνει πια» και υποστήκαµε σή-
µερα από Βουλευτή της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και δεν έχω
δει την καταδίκη ακόµη από την Κοινοβουλευτική Οµάδα και από
τον Πρόεδρό σας έργω και λόγω εξύβρισης στην Κοινοβουλευ-
τική Οµάδα του Κινήµατος Αλλαγής. Με ποιο δικαίωµα, κύριοι,
κουνάτε εσείς το δάχτυλο; Εσείς κουνάτε το δάχτυλο που πλέον
η παραζάλη έχει γίνει θύελλα; Θύελλα και ανέµους έχετε σπείρει
και θερίζετε επίσης. 

Αποκαλύψεις συγκλονιστικές ζήσαµε όλους αυτούς τους
µήνες στην προανακριτική επιτροπή, πράγµατα που τρίβαµε τα
µάτια µας. Είκοσι έξι χρόνια δικηγόροι δεν είχαµε ποτέ ξαναδεί
δικαστές να µιλάνε για τη ζωή τους όχι για την ακεραιότητα, την
οποία τέλος πάντων τους ζητήθηκε να προσπεράσουν. Και µι-
λάτε ακόµη εσείς και κουνάτε το δάχτυλο σε εµάς; Στωικά του-
λάχιστον.

Δεν δικαιούστε, λοιπόν, να τα κάνετε όλα αυτά τα πράγµατα.
Επιτέλους, σας καλούµε να συνέλθετε και να αντιληφθείτε σε
ποιο χώρο βρίσκεστε. Στο Κοινοβούλιο που όχι µόνο παράγει πο-
λιτική, αλλά ταυτόχρονα παιδεύει τους πολίτες και τους ανθρώ-
πους, τους εκπαιδεύει µε αυτή τη λογική, δίνει, λοιπόν, τα φώτα
του στον κόσµο. 

Δεν θέλω να µιλήσω για τις συγκλονιστικές αποκαλύψεις των
τελευταίων εικοσιτετραώρων που έχουν σχέση µε το Μάτι. Με ξε-
περνά ανθρώπινα, δεν µπορώ να το κάνω αυτό, µε συγκλονίζει σαν
άνθρωπο. Βρείτε τα µεταξύ σας, όµως και η αυτοκάθαρση ξέρετε
είναι µια πολιτική ενέργεια και µια πολιτική πράξη που µπορεί να
βοηθήσει τους σύγχρονους πολιτικούς σχηµατισµούς να προχω-
ρήσουν αντί να κρύβεστε πίσω από το δάκτυλο που µας κουνάτε. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το Φλεβάρη του 2018 όταν
έφτανε στη Βουλή ο φάκελος µε τους δέκα πολιτικούς που φέ-
ρονταν δωρολήπτες στο σκάνδαλο της «NOVARTIS» είχε δηµι-
ουργηθεί πολιτική θύελλα, το παρακολουθούσα τότε στενά.
Ήταν ένα πολιτικό θρίλερ, το οποίο ξεκίνησε µε όλα τα χαρακτη-
ριστικά του είδους. Σπιλώθηκαν υπολήψεις, τυλίχτηκαν σφιχτά
σε έντυπα πρωτοσέλιδα άνθρωποι που αποδείχθηκε ότι δεν είχαν
τελικά καµµία σχέση µε όσα κατηγορήθηκαν, µπήκαν στο κάδρο
χωρίς καµµία απόδειξη πολιτικοί που οι περισσότεροι υπηρέτη-
σαν τη χώρα σε δύσκολες ώρες, έδωσαν µάχες για τη δηµοκρα-
τία και τον κοινοβουλευτισµό. 

Το σύστηµα, εκείνο το σύστηµα, το δικό σας σύστηµα περιέ-
φερε σαν περιοδεύοντα θίασο µια δεκάδα πολιτικών προσώπων
διαποµπεύοντάς τους ως το κύριο γεύµα της επικαιρότητας και
ταυτόχρονα στον πάγκο του πολιτικού χασάπη τους έκοβε κοµ-
µάτι-κοµµάτι κάθε µέρα και το πέταγε µετά στα εκπαιδευµένα
όρνεα που µόλις µύριζαν αίµα έτρεχαν και το έτρωγαν. 

Και βεβαίως, η άποψη η δικιά µου από όσα παρακολούθησα
είναι ότι στο τέλος το µεγαλύτερο κοµµάτι ήθελαν να το κουβα-
λάει µυρµήγκι, αλλά απλά δεν πρόλαβαν, συγκυρία ήταν. Ήταν
τότε που παρακολουθούσαµε εικόνες συντετριµµένων πολιτικών
και υπερήλικων θυµάµαι µέσα στο Κοινοβούλιο να προσπαθούν
συγκλονισµένοι να πουν: «Δεν έχουµε καµµία θέση, δεν έχουµε
καµµία ανάµειξη και στάση απέναντι στο σκάνδαλο «NOVARTIS»,
αποκαλύψτε το». Δεν το αποκάλυψε, όµως, κανείς τελικά αυτό
το σκάνδαλο που όλοι εν πάση περιπτώσει κόπτονται τόσο πολύ,
σταθερά όµως έµεινε στο σκοτάδι. 

Καταρρακωµένοι άνθρωποι, λεκιασµένοι πολιτικοί που πάντα
θα κουβαλούν το βίωµα, το αισχρό βίωµα της στοχοποιηµένης
πολιτικής δίωξης ήταν το αποτέλεσµα. Ήταν τότε την ίδια εποχή
σας θυµίζω, όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, που έξω από
το Μέγαρο Μαξίµου, «White House» για τους µυηµένους η συγ-
κλονιστική δήλωση του προλαλήσαντος κ. Παπαγγελόπουλου ότι
πρόκειται για το µεγαλύτερο σκάνδαλο από συστάσεως του ελ-
ληνικού κράτους. 

Αυτά µας είπε και σήµερα ο κ. Παπαγγελόπουλος. Ο κ. Παπαγ-
γελόπουλος µε το περιβόητο ψευδώνυµο «Ρασπούτιν». Και δεν
µπορώ να µην µπω στον πειρασµό και να το πω, κύριοι συνάδελ-
φοι, περιβόητο και σοκαριστικό, διότι ποιος αλήθεια υπηρετήσας
λειτουργός της δικαιοσύνης και στη συνέχεια Υπουργός Δικαιο-
σύνης ταυτίζει τον εαυτό του µε ένα διαβολεµένο καλόγερο;
Πείτε µου αλήθεια ποιος;

Τη συνέχεια της ιστορίας τη ζήσαµε στην προανακριτική επι-
τροπή. Συγκλονιστικές στιγµές, τι να πω σε πέντε λεπτά, κύριε
Πρόεδρε και τι να αφήσω; Τι να πρωτοθυµηθώ από αυτά που εί-
δαµε; Να παρελαύνουν δικαστές, να µιλάµε για το αµαρτωλό τρί-
γωνο πρωτοφανούς πολιτικής και δικαστικής διαφθοράς; Ο
Υπουργός από τη µια, η εισαγγελέας διαφθοράς από την άλλη,
πρόθυµοι  συνεργάτες από την τρίτη, µε δηµοσιογράφους, µε
ό,τι µπορεί να φανταστεί κανείς και µε πρόθυµους µάρτυρες που
µετά κάνανε πίσω και ξεκίνησαν να κάνουν τις δικές τους γαργά-
ρες. 

Οι πρωτοφανείς αυτοί µέθοδοι, όµως, είχαν σοβαρές πολιτικές
και ατοµικές συνέπειες. Δυστυχώς, έχουµε εισαγγελείς οι οποίοι
κατέθεσαν ότι δέχτηκαν φοβερές παρεµβάσεις στο έργο τους, ότι
µε τρόπο εµφανή και σαφή τους δίνονταν εντολές να προβούν σε
ενέργειες ή σε παραλείψεις. Έχουµε µη αρεστούς επιχειρηµατίες
και δηµοσιογράφους, όπως η περίπτωση Παπαχρήστου, όπου η
εντολή ήταν συγκλονιστική. Γιατί; Εξαρχής δηµιουργία µιας ένο-
χης ιστορίας χωρίς καν να υπάρχει ούτε ιδέα ούτε υπόνοια. Εισαγ-
γελείς που καταθέτουν ότι φοβούνταν για την ίδια τους τη ζωή και
συνέδεαν µάλιστα γεγονότα που τους τύχαιναν προσωπικά τότε
µε όλα αυτά τα οποία δέχονταν ως απειλές. Τελικά το σύστηµά
σας λειτούργησε µε τη στρατηγική της αράχνης, ύφαινε τον ιστό
της και συνέδεε ό,τι άγγιζε.

Η ηµέρα σήµερα δεν είναι καλή µέρα για το Κοινοβούλιο. Δεν
χαιρόµαστε µε αυτό. Και όποιος χαίρεται θα πρέπει να είναι πολύ
στεναχωρηµένος µε τον εαυτό του αν χαίρεται. Προωθεί τη δια-
δικασία αυτή η ιστορία όταν είναι ένα γερό χτύπηµα στο µαλακό
υπογάστριο του αξιακού και θεσµικού µας συστήµατος; 

Είναι η βλάβη µεγάλη, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γιατί η
διεφθαρµένη δικαιοσύνη σηµατοδοτεί ότι είναι διεφθαρµένο το
σύνολο των θεσµικών εκφάνσεων της πολιτείας. Θέλαµε άλλη
τέτοια πηγή; Είχαµε τέτοια πολυτέλεια αλήθεια µιας ακόµη µαύ-
ρης σελίδας στη νεότερη πολιτική ιστορία του τόπου όταν ακόµα
τώρα γλύφει η δηµοκρατία τις πληγές της από το βρόµικο ’89
των ανιαρών συµπράξεων, των στηµένων διώξεων, των ωµών πο-
λιτικών εκβιασµών µόνο και µόνο για να χειραγωγηθεί η δικαιο-
σύνη µε στόχο να στραγγαλιστεί πολιτικά και να σβήσει ηθικά η
µεγάλη δηµοκρατική παράταξη του ΠΑΣΟΚ, που ήδη είχε διανύ-
σει µια οκταετία συγκλονιστικών µεταρρυθµίσεων που ακόµη σή-
µερα τις µιµείστε όλοι σας. 

Σήµερα, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τελείωσαν τα
παραµύθια. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Βίτσας): Κυρία Λιακούλη, σας πα-
ρακαλώ, να ολοκληρώσετε.

ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΛΙΑΚΟΥΛΗ: Ναι, κύριε Πρόεδρε, βλέπω το ρολόι
και υπολογίζω τον χρόνο.

16918 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Σήµερα τελείωσε οριστικά ο λαϊκισµός και η διαπλοκή σχετικά
µε το DNA των άλλων. Θυµάστε. Η Αξιωµατική Αντιπολίτευση και
η Κυβέρνηση υπεύθυνη γι’ αυτό που έχει συµβεί µιλούσε µε σύν-
θηµα «ξεµπερδεύουµε µε το παλιό». Τελικά πιο παλιό από το
παλιό, τελείωσε οριστικά η ψευδοδηµοκρατική πρωτοβουλία για
τη διερεύνηση του σκανδάλου «NOVARTIS». Καµµία έρευνα, λοι-
πόν, για το σκάνδαλο, κανένας στο σκαµνί, καµµία αποζηµίωση
για την τεράστια ζηµία του ελληνικού δηµοσίου. 

Δεν θα µας µιλήσετε λοιπόν; Γιατί εσείς, µε πρωτοβουλία της
κυβέρνησής σας δεν τα κάνατε όλα αυτά και δεν µας φέρατε
εδώ, όλους αυτούς τους χιλιάδες ανθρώπους; Όµως κουνάτε το
δάχτυλο και ουσιαστικά εφαρµόζετε τις θεωρίες του ακραίου µα-
κιαβελισµού, των κραυγαλέων µικροπολιτικών σκοπιµοτήτων και
υποκρύπτετε µια από τις χειρότερες µορφές λαϊκισµού έτσι. 

Ο Ανδρέας Λοβέρδος, ο Βαγγέλης Βενιζέλος και ο Γιώργος
Κουτρουµάνης; Για µας από τα πιο καθαρά πρόσωπα της πολι-
τικής και της ηθικής που δεν σας έχουν δώσει κανένα απολύτως
δικαίωµα. Είµαστε περήφανοι που τους έχουµε στην παράταξή
µας!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
Πώς τους αγγίζετε αυτούς τους ανθρώπους και πώς προσπα-

θείτε πραγµατικά να τους βάλετε στον πάγκο του πολιτικού χα-
σάπη; Εσείς βολευόσασταν όµως, όπως βολευόταν και ένα
κοµµάτι της Νέας Δηµοκρατίας, διότι έτσι όλες οι εξυγιαντικές
και µεταρρυθµιστικές προσπάθειες της κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ
του 2009 - 2012, όπως σας βόλευε όλους, έµειναν στην αφάνεια. 

Έτσι εσείς οι δύο, αταίριαστοι συµπρωταγωνιστές αγαστά συ-
νεργαστήκατε προκειµένου να γίνουν όλα αυτά και βρήκατε ένα
πολύ καλό διαβατήριο, τον κ. Παπαγγελόπουλο –και ολοκλη-
ρώνω, κύριε Πρόεδρε- που τα είχε όλα, ολίγον δικαστής, ολίγον
των µυστικών υπηρεσιών και ολίγον άνθρωπος µε αυτό το χαρα-
κτήρα που έχει και που είδαµε πριν από λίγο και θα µπορούσε
να βγάλει εις πέρας το πολύ ωραίο σχέδιο του «white house», µε
όλες τις παραφυάδες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Βίτσας): Και ολίγον πρέπει να
ολοκληρώσετε. 

ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΛΙΑΚΟΥΛΗ: Και τελειώνω λέγοντας το εξής. Η
ιστορία για µένα είναι πολύ καθαρή προσωπικά και καταθέτω την
άποψή µου ως Βουλευτής του Κινήµατος Αλλαγής και µέλος της
προανακριτικής επιτροπής, κύριε Πρόεδρε γι’ αυτό και η ανοχή
σας.

Η τότε κυβέρνηση άφησε το πραγµατικό παιχνίδι στο γήπεδο
και έπαιζε αντιπερισπασµό στην κερκίδα. Έµειναν απ’ έξω χιλιά-
δες εµπλεκόµενοι άνθρωποι. Δεν πλήρωσε κανένας το «µάρ-
µαρο». Γιατροί, ηθικοί, φυσικοί αυτουργοί κολυµπούν πια, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, ευτυχισµένοι στα πελάγη της παραγρα-
φής. Αλήθεια, απολογείστε και θα απολογηθείτε για αυτή την ολι-
γωρία σας; Εµείς καµµία απάντηση δεν πήραµε ποτέ ούτε στα
πλαίσια της προανακριτικής επιτροπής. 

Η δηµοκρατία µας προχωράει, πολλές φορές ρακένδυτη, πολ-
λές φορές γλύφοντας τις πληγές της, όµως προχωράει και εµείς
έχουµε τον ρόλο του θεσµικού εγγυητή εκείνης της παράταξης
που πάντοτε θα είναι στο µετερίζι των αγώνων για να κάνει µε-
ταρρυθµίσεις, για να προφυλάσσει τη δηµοκρατία και να δίνει
όλα τα εχέγγυα για την επόµενη µέρα, προκειµένου να µπορεί
να προχωρήσει.

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Βίτσας): Ευχαριστώ, κυρία Λια-
κούλη.

Αισθάνοµαι και λίγο σαν αντικείµενο εκµετάλλευσης, γιατί έχω
να κάνω και µε σύγχρονους και έξυπνους ανθρώπους. Μία µιλάνε
σαν Βουλευτές, µία µιλάνε σαν µέλη της Προανακριτικής. Δεν
πάει έτσι. Όµως, καταλαβαίνω το Κίνηµα Αλλαγής που έχει
όλους κι όλους τρεις οµιλητές. Να ξέρετε ότι το παίρνω και αυτό
σοβαρά υπ’ όψιν. 

Τον λόγο έχει ο κ. Κελέτσης από τη Νέα Δηµοκρατία για πέντε
λεπτά. Μπορούµε να φτάσουµε µέχρι τα επτά λεπτά. 

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΕΛΕΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, εσείς είπατε χαριτολο-
γώντας για δέκα λεπτά στην κ. Λιακούλη που προηγήθηκε, εκείνη
το πήρε τοις µετρητοίς και πήρε και δύο παραπάνω λεπτά από

το διπλασιασµό του χρόνου, λόγω του ότι είναι γυναίκα, για λό-
γους ισότητος, οπότε εγώ, για λόγους ισότητος, δεν θα φτάσω
στα δώδεκα λεπτά, αλλά τουλάχιστον ας έχω την ανοχή σας για
τα οκτώ λεπτά ως µέλος της επιτροπής.

Όταν τα πράγµατα ζορίζουν, κύριοι συνάδελφοι, στο ΣΥΡΙΖΑ,
τότε θυµόµαστε τους εθνικούς λόγους, τότε επικαλούµαστε την
εθνική ενότητα. Ποιοι επικαλούνται την εθνική ενότητα; Αυτοί
που έστησαν έναν ολόκληρο µηχανισµό προκειµένου να εξοντώ-
σουν τους πολιτικούς τους αντιπάλους. Αυτοί σήµερα εδώ επι-
καλέστηκαν την εθνική ενότητα. Ποιοι επικαλέστηκαν την εθνική
ενότητα; Αυτοί που έστησαν έναν ολόκληρο µηχανισµό για να
κουκουλώσουν όλες εκείνες τις αστοχίες στο χειρισµό που έκα-
ναν στο Μάτι και που κόστισε εκατοντάδες ζωές στην ελληνική
κοινωνία. 

Αυτοί σήµερα έρχονται εδώ και επικαλούνται την εθνική ενό-
τητα και µας λένε ότι δεν θα έπρεπε να γίνει αυτή η συζήτηση
σήµερα εδώ. Δεν θα έπρεπε να συζητάµε για την εξόντωση των
πολιτικών αντιπάλων, αλλά έπρεπε να είµαστε επικεντρωµένοι
στα εθνικά θέµατα, όταν την ίδια ώρα γνωρίζουν ότι αυτή η συ-
ζήτηση -γιατί µπορώ να πω ότι είναι τουλάχιστον λαϊκίστικο αυτό
ως επιχείρηµα- έχει προσδιοριστεί εδώ και καιρό για να γίνει σή-
µερα χωρίς να έχουν προκύψει θέµατα. 

Επίσης, αυτή η συζήτηση αφορά αποκλειστικά το Κοινοβούλιο
και όχι την Κυβέρνηση. Γι’ αυτό βλέπετε ότι η Κυβέρνηση, η
οποία σέβεται απόλυτα την αρχή της διάκρισης των εξουσιών,
σήµερα είναι απούσα. Εδώ είµαστε όλοι ως Βουλευτές. 

Εµείς λοιπόν σεβόµαστε τους θεσµούς, σεβόµαστε τις συν-
ταγµατικές αρχές, µία εκ των οποίων είναι η αρχή της διάκρισης
των εξουσιών και βάσει αυτής της αρχής η δικαιοσύνη είναι ανε-
ξάρτητη. Η δικαιοσύνη αποτελεί έναν από τους βασικούς πυλώ-
νες του δηµοκρατικού πολιτεύµατος και του κράτους δικαίου. 

Η ανεξαρτησία της δικαιοσύνης που εξασφαλίζεται απόλυτα
στο Σύνταγµά µας, µε σειρά άρθρων και η πεποίθηση στην κοι-
νωνία ότι η δικαιοσύνη λειτουργεί ανεξάρτητα, εµπεδώνει στους
πολίτες το αίσθηµα της απόδοσης δικαίου και της λειτουργίας
των θεσµών στα πλαίσια του κράτους δικαίου. 

Το Σύνταγµά µας εξασφαλίζει τον απόλυτο διαχωρισµό των
εξουσιών και διασφαλίζει τη λειτουργική και προσωπική ανεξαρ-
τησία των δικαστών. Αυτή η ανεξαρτησία και ο διαχωρισµός κατά
το Σύνταγµά µας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι απόλυτα. 

Έχει ενδιαφέρον η άποψη του καθηγητή της ποινικής δικονο-
µίας, του κ. Καρρά, ο οποίος σε σύγγραµµά του σηµειώνει: «Η
ανεξαρτησία των οργάνων απονοµής της δικαιοσύνης αποτελεί
θεµελιώδες γνώρισµα του κράτους δικαίου, αλλά η βασική της
πρακτική σηµασία έγκειται στην απονοµή της ποινικής δικαιοσύ-
νης. Γιατί εδώ ακριβώς είναι δυνατόν να προσβάλλονται τα πε-
ρισσότερα από τα πιο ουσιώδη αγαθά του ανθρώπου, όπως είναι
η ζωή, η προσωπική ελευθερία, η ιδιοκτησία, η περιουσία και η
υπόληψη». 

«Οι δικαστικοί λειτουργοί –συνεχίζει ο καθηγητής- είναι ανε-
ξάρτητοι τόσο από τη νοµοθετική όσο και από την εκτελεστική
εξουσία και ειδικότερα έναντι της διοικήσεως της δικαιοσύνης.
Μάλιστα –τονίζει- από τη διαµόρφωση των σχέσεων µεταξύ δι-
καστικών λειτουργών και Υπουργείου Δικαιοσύνης καθορίζεται
ουσιαστικά η έκταση της δικαστικής ανεξαρτησίας». 

Όλα τα παραπάνω καταπατήθηκαν βάναυσα στην περίπτωση
υπουργίας Παπαγγελόπουλου, ο οποίος ήρθε σήµερα εδώ και
κατηγόρησε µάλιστα τον εισηγητή της πλειοψηφίας, τον κ.
Πλεύρη για τη δυνατότητα ενόρασης, λέει, που είχε κατά τη
διάρκεια της επιτροπής. Βέβαια η ενόραση αυτή και αυτή η δυ-
νατότητα σε καµµία περίπτωση δεν µπορεί να ανταγωνιστεί την
ικανότητα του κ. Παπαγγελόπουλου, ο οποίος είχε προβλέψει
έξω από το Μέγαρο Μαξίµου ότι εδώ µιλάµε για το µεγαλύτερο
σκάνδαλο από ιδρύσεως του ελληνικού κράτους, κάτι το οποίο
βέβαια στην πορεία κατέρρευσε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αδιάσειστα είναι τα στοιχεία
που προέκυψαν από την παρέλαση και τις καταθέσεις των µαρ-
τύρων ενώπιον της προανακριτικής επιτροπής. Φάνηκε καθαρά
ότι λειτουργούσε ένα σύστηµα που χειραγωγείτο, ελεγχόταν και
κατευθυνόταν. Στην κορυφή της πυραµίδας ο κ. Παπαγγελόπου-
λος. Συνεργάτες του; Δηµοσιογράφοι και δυστυχώς και δικαστι-
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κοί λειτουργοί, που για διαφορετικούς λόγους ο καθένας δέχον-
ταν να συνεργαστούν και να εκτελέσουν εντολές. Όσοι δεν δέ-
χονταν, εξοντώνονταν, ωθούνταν σε παραίτηση. 

Στοχοποιούνταν πολιτικά πρόσωπα, πολιτικοί αντίπαλοι, αλλά
ακόµη και φυσικά πρόσωπα, ακόµη και η σύζυγος του πρώην αρ-
χηγού της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και σηµερινού Πρωθυ-
πουργού, πρώτα µε δηµοσιεύµατα συγκεκριµένων µέσων
ενηµέρωσης. Αυτά αργότερα -αµέσως µετά- διαβιβάζονταν αρ-
µοδίως, ώστε να κινηθεί η διαδικασία της δικαστικής δίωξης σε
συνεργαζόµενους δικαστικούς λειτουργούς. 

Επαναλαµβάνω, όσοι δεν συνεργάζονταν, πιέζονταν. Επιχει-
ρείτο η τροµοκράτησή τους µε διάφορους τρόπους. Υφίσταντο
τέτοιες πιέσεις που τελικά ωθούνταν σε παραίτηση. Χαρακτηρι-
στική η περίπτωση της κ. Ράικου η οποία καταθέτει: «Λίγες µέρες
αργότερα µου τηλεφώνησε και πάλι ο προαναφερόµενος Ανα-
πληρωτής Υπουργός Δικαιοσύνης», δηλαδή ο κ. Παπαγγελόπου-
λος, «τη φωνή του οποίου αναγνωρίζω, λέγοντάς µου µε
επιτακτικό ύφος «ακόµη δεν έστειλες τη δικογραφία «NOVAR-
TIS» στη Βουλή;». Του απάντησα, «Κύριε Υπουργέ, εγώ χωρίς
στοιχεία δεν διώκω κανέναν». Τότε αυτός µου είπε µε θυµό «έχεις
και παραέχεις και για τα παρακάτω θα φροντίσουν άλλοι». Όταν,
δε, του είπα ότι «δεν είµαι αυτής της σχολής», µου απάντησε:
«Κάτσε τότε να δεις αν θα σου βγει σε καλό η σχολή σου». Πριν
προλάβω να πω τίποτα, διακόπηκε η σύνδεση». Αυτά καταθέτει
η κ. Ράικου. 

Δεν είναι, όµως, µόνο η κ. Ράικου, είναι και ο κ. Αγγελής, ο κ.
Αθανασίου, η κ. Τσατάνη, η κ. Κυβέλου, όλοι εισαγγελικοί λει-
τουργοί, που κατέθεσαν και στα πλαίσια της επιτροπής και κα-
τήγγειλαν τη συγκεκριµένη µεθοδολογία ενώπιόν της. 

Με όλα αυτά τα στοιχεία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και
άλλα πολλά, στα οποία, φυσικά, δεν µπορώ αυτήν την ώρα να
αναφερθώ, νοµίζω πως στοιχειοθετείται απόλυτα και έχουµε
πραγµατικά τις ισχυρές εκείνες ενδείξεις, ώστε να προχωρήσει
η δίωξη, ώστε να εισηγηθούµε ως επιτροπή την έγκριση της δίω-
ξης του κ. Παπαγγελόπουλου και να πάει η υπόθεση αυτή στη
δικαιοσύνη, που είναι το µόνο αρµόδιο θεσµικά όργανο για να
αποφασίσει. 

Εµείς σήµερα ως Κοινοβούλιο οφείλουµε να λειτουργήσουµε
απλά ως θεµατοφύλακας του κύρους των θεσµών, του Συντάγ-
µατος, της δικαιοσύνης, του κράτους δικαίου, του πολιτικού συ-
στήµατος, αλλά και του ίδιου του δηµοκρατικού πολιτεύµατος. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Βίτσας): Κι εµείς ευχαριστούµε. 
Τον λόγο έχει ο κ. Γκιόλας, εκ µέρους του Συνασπισµού Ριζο-

σπαστικής Αριστεράς και ακολουθεί ο κ. Υψηλάντης, εκ µέρους
της Νέας Δηµοκρατίας. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΛΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Δεν µου είναι ευχάριστο, αλλά θα πικράνω τους συναδέλφους

του Κινήµατος Αλλαγής, µια και µας «κούνησαν το δάχτυλο», θυ-
µίζοντάς τους ορισµένα ονόµατα. Δεν ξέρω τι σας λένε. Τσοχα-
τζόπουλος, Σµπώκος, Παπαντωνίου, Τσουκάτος, Μαντέλης και
άλλα πολλά «λουλούδια», που εκφύονταν στους κήπους σας.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΠΙΑΓΚΗΣ: Αυτοκάθαρση…
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΛΑΣ: Δεν υπήρχε κοινοβουλευτική περίοδος

στη δική σας θητεία, κύριοι συνάδελφοι, χωρίς σκάνδαλο. Το
«δάχτυλο», λοιπόν, δεν το κουνάµε εµείς. Σας το κούνησε ήδη ο
ελληνικός λαός και σας προσγείωσε ανώµαλα, από το 45% στο
4,8%. 

Μία παραίνεση. Κρατείστε την ορµή σας και το µένος σας.
Στρέψτε τα βέλη σας κατά της νεοφιλελεύθερης Δεξιάς. Αλλά,
δυστυχώς, δεν ξεχάσατε την ανίερη συµµαχία µε την οποία συµ-
πορευτήκατε. Καιρός να επιλέξετε, αν θέλετε να λέγεστε σοσιαλ-
δηµοκρατική δύναµη. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θα ξεκινήσω µε τη γνωστή πα-
ραδοχή του κυρίου Πρωθυπουργού στη ΔΕΘ στις 8 Σεπτεµβρίου
2019, όπου αναγνώρισε την ύπαρξη του σκανδάλου «NOVAR-
TIS», αλλά και µιας πολιτικής σκευωρίας, όπως είπε, ζητήµατα
που έχρηζαν κατ’ αυτόν δικαστικής διερεύνησης και ενδεχοµέ-
νως αφορούσαν και τη Βουλή. 

Την περίοδο εκείνη επικρατούσε διχογνωµία στους κόλπους

της Νέας Δηµοκρατίας και ακόµα υπήρχαν αναστολές για παρα-
ποµπές και δίκες. Σε διάστηµα µικρότερο του µηνός οι δυνάµεις
του «θα τους πάµε µέχρι τέρµα» έπαιρναν το «πάνω χέρι» και µε
την πρώτη αίτηση τριάντα κυβερνητικών Βουλευτών συστάθηκε
η προανακριτική επιτροπή, µε τα έδρανα, όµως, της Κυβέρνη-
σης, όπως και σήµερα καλή ώρα, κενά και την πλειονότητα των
Υπουργών παρόντων σκιωδώς ή απόντων εµφατικώς. 

Το εγχείρηµα πλέον της αποκάλυψης του κακούργου Παπαγ-
γελόπουλου και συνάµα το στοίχηµα της επιβεβαίωσης της υστε-
ρικής, ακραίας, «µουτζαχεντίν» τακτικής ανέλαβε η οµάδα της
Νέας Δηµοκρατίας, συνεπικουρούµενη από τη µόνιµη εφεδρεία
του Κινήµατος Αλλαγής. 

Πρώτο. Με µεθοδευµένες κινήσεις και συνοπτικές διαδικασίες
η πλειοψηφία απέβαλε δύο στελέχη πρώτης γραµµής από την
οµάδα του ΣΥΡΙΖΑ, τους κ.κ. Τζανακόπουλο και Πολάκη. Πρώτη
κραυγαλέα αυθαιρεσία δηλαδή, παρανοµία που επισύρει πλήρη
ακυρότητα. 

Είναι αυτονόητο. Δεν µπορεί οι αιτούντες την εξαίρεση να είναι
οι ίδιοι που αποφασίζουν για την τύχη του αιτήµατος των. Δηλαδή,
για το παραδεκτό και βάσιµο, όπως λέµε νοµικά, των λόγων εξαί-
ρεσης που οι ίδιοι προτείνουν, οι ίδιοι και αποφασίζουν; 

Τουναντίον, καταστρατηγώντας ευθέως τους νοµικούς κανό-
νες περί διεξαγωγής δίκαιης δίκης, δύο τουλάχιστον από τα µέλη
της οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας δεν επέδειξαν την επιβεβλη-
µένη νοµική υποχρέωσή τους να αυτοεξαιρεθούν, µεταξύ των
οποίων ο εις και ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας. 

Δεύτερο. Τα ωµά πραξικοπήµατα και οι παράνοµες µεθοδεύ-
σεις που µετήλθαν τα µέλη των οµάδων της Νέας Δηµοκρατίας
και ΚΙΝΑΛ εξακολούθησαν µε αλαζονεία και θρασύτητα καθ’ όλη
τη διάρκεια των εργασιών της επιτροπής. 

Μεθόδευσαν και προέβησαν στην εξέταση τεσσάρων µαρτύ-
ρων, των Τσατάνη, Κυβέλου, Αθανασίου και κυρίως του Σάµπυ
Μιωνή, οι οποίοι ουδεµία απολύτως γνώση είχαν για αδικήµατα
που είχαν αποδοθεί στον κ. Παπαγγελόπουλο επί τη βάσει της
πρώτης απόφασης της παραποµπής και αφορούσαν τη λεγόµενη
σκευωρία στην υπόθεση του σκανδάλου της «NOVARTIS». 

Τρίτο. Επιδίωξαν µετά µανίας, φορτικότητας, ενίοτε και απει-
λών να αποκαλύψουν την ταυτότητα των µαρτύρων δηµοσίου
συµφέροντος. Η επιδίωξή τους πρόδηλη, να εκφοβηθούν, να
τροµοκρατηθούν και, εν τέλει, να καµφθούν αυτά τα πρόσωπα,
ώστε να ανακαλέσουν τις δοθείσες καταθέσεις τους. 

Το γεγονός αυτό αποτέλεσε ένα από τα µελανότερα σηµεία
της µεροληπτικής, αντιθεσµικής και παράνοµης συµπεριφοράς
της πλειοψηφίας. Χρειάστηκε να παρέµβει ο αντεισαγγελέας του
Αρείου Πάγου, για να αποτρέψει και αυτό το κυοφορούµενο πρα-
ξικόπηµα. 

Σκεφθείτε µόνο τη χαρά των οργανωµένων συµµοριών ανά την
υφήλιο στο άκουσµα της πιθανής –απίθανη έπρεπε να ήταν- απο-
κάλυψης της ταυτότητας των προστατευόµενων µαρτύρων, που
εσείς προσπαθήσατε, ευτυχώς, ανεπιτυχώς. 

Τέταρτο. Αποτολµήσατε να σύρετε κατά κυριολεξία ενώπιον
της επιτροπής, που ήταν αρµόδια για να εξετάσει µόνο τα πολι-
τικά πρόσωπα, ιδιώτες, ενώ δεν είχε ακόµα ασκηθεί ποινική
δίωξη στον πρώην Υφυπουργό Δικαιοσύνης. 

Το µένος και η πολιτική σας εµπάθεια σας οδήγησε σε αυτήν
την εξόφθαλµα αντιδικονοµική και παράνοµη ενέργεια, που ευ-
τυχώς και πάλι προσέκρουσε στην αρνητική έκθεση του Επιστη-
µονικού Συµβουλίου της Βουλής, την έκθεση της σύνταξης της
οποίας εµείς ζητήσαµε, το οποίο στην κυριολεξία σας «άδειασε»,
αποτρέποντας µια ακόµη αυθαιρεσία. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, αν έχετε την καλοσύνη, δεν µπορούµε τηλε-
γραφικά. Μετείχαµε σε εξήντα τέσσερις συνεδριάσεις. Διακόσιες
πενήντα ώρες συνεδριάσεων. Κάτι πρέπει να πούµε. Άλλωστε,
και για την ισότητα…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Βίτσας): Κύριε Γκιόλα, συµµετεί-
χατε σε εξήντα τέσσερις συνεδριάσεις. Δεν χρειάζεται να µας
µεταφέρετε και τις εξήντα τέσσερις συνεδριάσεις. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΛΑΣ: Όχι, βέβαια. Κάποιες κρίσεις και αποτι-
µήσεις. 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Βίτσας): Σας είπα εγώ µέχρι επτά
λεπτά. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΛΑΣ: Προχωρώ, να µην τρώµε τον χρόνο. 
Η αυθαιρεσία η παραπάνω αποτέλεσε ντροπή και όνειδος για

τη νοµική επιστήµη και κατέδειξε τον απόλυτο αµοραλισµό πο-
λιτικών που λειτούργησαν ως εµµονικοί διώκτες των πολιτικών
τους αντιπάλων. 

Πέµπτος λόγος απόλυτης ακυρότητας η κλήση του Παπαγγε-
λόπουλου για παροχή εξηγήσεων, χωρίς να προσδιορίζονται,
έστω και στοιχειωδώς, οι πράξεις για τις οποίες παραπέµφθηκε.
Βρέθηκε ο κ. Παπαγγελόπουλος κατά την παροχή των εξηγή-
σεών του να υποθέτει ποια ήταν τα αδικήµατα που του αποδί-
δονται, γιατί συγκεκριµένα κατηγορείται, πώς, πότε και µε ποιον
τρόπο είχε προβεί στη διάπραξή τους. 

Φτάσαµε, δηλαδή, στο εφιαλτικό σκηνικό να απολογείται κά-
ποιος για στοιχεία που ο ίδιος εκλαµβάνει ότι του αποδίδουν κα-
τηγορίες, µε αποτέλεσµα κιόλας να κινδυνεύει να
αυτοκατηγορηθεί και να αυτοενοχοποιηθεί. Πού είναι η δίκαιη
δίκη; Αν είναι δυνατόν!

Θα αναφερθώ στη συνέχεια σε δύο ακόµη σηµαντικά στοιχεία,
όσο µπορώ επιγραµµατικά, που προέκυψαν λίγες µέρες πριν από
τη σύνταξη του πορίσµατος, τα οποία η πλειοψηφία παρέβλεψε
ελαφρά την καρδία, διότι απλούστατα δεν σας ήταν αρεστά, κύ-
ριοι συνάδελφοι. 

Πρώτον, ο δικαστικός συµβιβασµός της «NOVARTIS» µε τις
αµερικανικές αρχές, όπου η φαρµακοβιοµηχανία αυτή παραδέ-
χεται ότι έδρασε µε σκοπό να επηρεάσει αποφάσεις κρατικών
αξιωµατούχων και καλείται να καταβάλει πρόστιµο 310 εκατοµ-
µυρίων δολαρίων για αθέµιτες πρακτικές της αλλοδαπής χώρας.
Διάβαζε Ελλάδα. Μόνο η πλειοψηφία έκρινε ότι το στοιχείο αυτό
δεν ήταν απαραίτητο να σχολιαστεί και να εκτιµηθεί στο πόρισµα
και αυτό, διότι απλούστατα ανατράπηκε όλο το αφήγηµά της. 

Δεύτερο και σηµαντικότερο, στην έρευνα που διεξήχθη εκ πα-
ραλλήλου και αυτοτελώς από δύο εισαγγελείς του Αρείου Πάγου
–άλλη εκτρωµατική ενέργεια και σχιζοειδής σύλληψη- τα αποδι-
δόµενα αδικήµατα των εισαγγελέων διαφθοράς, τα οποία φέρον-
ται ως ενεργούµενα από τον Παπαγγελόπουλο, προέκυψαν,
λοιπόν, από δύο αποκλίνοντα πορίσµατα. Τα έγγραφα αυτά δεν
ζητήθηκαν από την επιτροπή, δεν παρασχέθηκαν ούτε και στον
ύποπτο, παρ’ ότι τα ζήτησε. 

Αν αυτά δεν είναι σηµαντικά και ουσιώδη στοιχεία για τη διερεύ-
νηση και εξέταση των κατηγοριών, τότε ποια είναι, κύριοι συνά-
δελφοι; Οι αστήρικτες, µονόπλευρες και αναληθείς καταθέσεις
δυσαρεστηµένων, εµπαθών και στηµένων, εν τέλει, µαρτύρων; 

Τα τελευταία στοιχεία υποχρεώνουν την Πλειοψηφία να πάψει
να στραγγαλίζει τη δικαιοσύνη, αφήνοντάς την ανεξάρτητη και
ανεπηρέαστη να επιτελέσει το έργο της. Είναι ανήκουστο να
ακούγονται οι ευθέως αντισυνταγµατικές κραυγές και κορώνες
του ελεγχόµενου ως υπόπτου κ. Γεωργιάδη για καταδίκη και φυ-
λάκιση της εισαγγελέως Διαφθοράς. Σε ποιο κράτος δικαίου,
πού ακούστηκε πάλι τέτοια αναφορά εκ µέρους οργάνου της
εκτελεστικής εξουσίας απέναντι στην ανεξάρτητη δικαιοσύνη; Το
ίδιο και οι αντιθεσµικές υποδείξεις του Υπουργού Δικαιοσύνης
ότι έπρεπε να είχαν αρχειοθετηθεί όλες οι δικογραφίες κατά των
πολιτικών προσώπων. 

Τι θέλουν τέλος πάντων; Θέλουν να καθυποτάξουν, να καταρ-
γήσουν τη λειτουργία της δικαιοσύνης; Ε, δεν θα το επιτύχουν.
Διότι είναι βέβαιο ότι οι άξιοι και αδέκαστοι δικαστές θα εξακο-
λουθούν να κάνουν τη δουλειά τους και ευσυνείδητα να ερευ-
νούν τις δυσώδεις υποθέσεις διαφθοράς, όσο κι αν η επιδίωξή
σας είναι να τους εκφοβίσετε και να τους τιθασεύσετε για να κου-
κουλώσουν όπως-όπως το σκάνδαλο «NOVARTIS», ναρκοθετών-
τας ταυτόχρονα οποιαδήποτε άλλη έρευνα υποθέσεων
διαφθοράς προκύψει στο µέλλον. 

Έχετε παραβιάσει ωµά τους θεσµούς και την ανεξαρτησία των
εξουσιών. Θέλετε δικαιοσύνη φοβισµένη, χειραγωγούµενη και
υποταγµένη στις ορέξεις της δικής σας Κυβέρνησης. Αυτό όµως
είναι συνταγµατική εκτροπή και ο ελληνικός λαός θα την αποτρέ-
ψει! 

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Βίτσας): Ευχαριστώ πολύ. 
Ο κ. Υψηλάντης έχει τον λόγο και αµέσως µετά ο κ. Καππάτος

και οι δύο από τη Νέα Δηµοκρατία. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ - ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΥΨΗΛΑΝΤΗΣ: Ευχαριστώ πολύ,

κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και Κύριοι Βουλευτές, σήµερα η σκέψη µου βρίσκεται

στο Καστελόριζο, στο Αιγαίο, στις Ένοπλες Δυνάµεις της χώρας
που εγγυώνται την ανεξαρτησία και την εδαφική ακεραιότητα της
χώρας µας. 

Και βεβαίως, αυτές τις δύσκολες ώρες µε τα τεράστια εθνικά
προβλήµατα η παράταξή µας θα ήταν η τελευταία που θα ήθελε
να υπάρχουν τέτοιου είδους εκκρεµότητες, αλλά δυστυχώς
υπάρχουν, από µια περίοδο δύσοσµη για τη δηµοκρατία, για
τους θεσµούς, επικίνδυνη για την οικονοµία, την ασφάλεια των
πολιτών, που έλαβε τέλος πέρυσι τέτοια εποχή, στις 7 Ιουλίου
του 2019. 

Ήταν τότε που ο ελληνικός λαός, απηυδισµένος και αηδιασµέ-
νος από τη διακυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ, Τσίπρα - Καµµένου,
έδινε ισχυρή εντολή στον Κυριάκο Μητσοτάκη και τη Νέα Δηµο-
κρατία να βγάλουν τον τόπο από τη δηµοκρατική και κυβερνητική
αυτή ανεπάρκεια, την οικονοµική δυσπραγία, την αναπτυξιακή
στασιµότητα και βεβαίως, να κλείσουν τους επικίνδυνους αρµούς
που άνοιξαν για την δηµοκρατία µας µε το σύστηµα της διαπόµ-
πευσης και εµπλοκής των πολιτικών τους αντιπάλων ως δήθεν
υπόπτων στο περιβόητο διεθνές σκάνδαλο «NOVARTIS».  ταν οι
ίδιοι που µε έµφαση υπόσχονταν κάθαρση από το παλιό και
δήθεν διεφθαρµένο. 

Σήµερα µε όσα στοιχεία βλέπουν το φως της δηµοσιότητας,
αλλά και από τα κρίσιµα ζητήµατα που διερευνήθηκαν, αναδείχ-
θηκαν και αποδείχθηκαν κατά τις εργασίες της Προκαταρκτικής
Επιτροπής που είχα την τιµή να είµαι Αντιπρόεδρος, προκύπτει
ότι έχουµε µια ακραία αντίφαση λόγων και έργων, το καλά σκη-
νοθετηµένο παιχνίδι πολιτικής υποκρισίας και η προαποφασι-
σµένη εξόντωση πολιτικών τους αντιπάλων, µε πρώτα θύµατα
επιφανή στελέχη του δικού µας πολιτικού χώρου, Πρωθυπουρ-
γούς, Υπουργούς και Βουλευτές. Ως λαθροκυνηγοί, έστησαν
καρτέρι, ευτυχώς όχι για πολύ, γιατί δεν τους βγήκε.

Τόσο από τις µαρτυρικές καταθέσεις όσο και από πλήθος απο-
δεικτικών στοιχείων προέκυψε µια µεθοδευµένη προσπάθεια χει-
ραγώγησης της δικαιοσύνης, µε απώτερη όπως φαίνεται στόχευ-
ση την πολιτική εξόντωση αυτών των πολιτικών και της εκλογικής
συντριβής των κοµµάτων τους. Δεν τους πέρασε. Τα δεδοµένα
αυτά, πέρα από την ποινική τους απαξία, είναι προφανές ότι συν-
θέτουν το σκηνικό µιας πρωτοφανούς πολιτικής σήψης, µε την
προηγούµενη κυβέρνηση να επιστρατεύει τα αθέµιτα µέσα, βγαλ-
µένα από µια άλλη εποχή, αγνοώντας επιδεικτικά την αυστηρή
συνταγµατική επιταγή για σαφή διάκριση των λειτουργιών. 

Αυτό µάλιστα που είναι ιδιαίτερα θλιβερό είναι το γεγονός πως
οι πρωταγωνιστές των υπό διερεύνηση γεγονότων βρίσκονταν
στον στενό κύκλο της τότε πολιτικής ηγεσίας, η οποία εξακολου-
θεί να σιωπά, άρα εµµέσως να επικροτεί όλες αυτές τις έκνοµες
πρακτικές.

Όµως, και η λειτουργία η σηµερινή του ΣΥΡΙΖΑ, ως Αξιωµατική
Αντιπολίτευση στην Προκαταρκτική Επιτροπή, υπήρξε παρελκυ-
στική, παρεµποδιστική των διαδικασιών για την διερεύνηση των
συγκεκριµένων κατηγοριών που αποδίδονται στον κ. Παπαγγε-
λόπουλο. 

Με την κατάθεση του πορίσµατος στην Ολοµέλεια της Βουλής
ολοκληρώνεται µια µακρά θεσµική διαδικασία διερεύνησης για
τη διάπραξη τυχόν αδικηµάτων ποινικής φύσεως. Η Εθνική Αντι-
προσωπεία, ως το πλέον αρµόδιο πολιτειακό όργανο κατά το
άρθρο 86, παράγραφος 3 του Συντάγµατος, αποφασίζει για την
άσκηση ή µη δίωξης ώστε σε περίπτωση υπερψήφισης να συνε-
χιστεί η διαδικασία µε τη συγκρότηση του ειδικού δικαστηρίου
για την εκδίκαση των σχετικών υποθέσεων. 

Καλούµαστε, συνεπώς, σήµερα να υιοθετήσουµε το πόρισµα
που µετά από συστηµατική, ενδελεχή και προσηλωµένη στη
γραµµή του Συντάγµατος και του νόµου διαδικασία προτείνει
στην Εθνική Αντιπροσωπεία η πλειοψηφία της Προκαταρκτικής
Επιτροπής.

Από το σύνολο του αποδεικτικού υλικού φαίνεται µε σαφήνεια
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ο κεντρικός ρόλος του κ. Παπαγγελόπουλου σε όλες τις έκνοµες
παρεµβάσεις. Στο πόρισµα αναφέρονται µε λεπτοµέρεια και
κατά τρόπο ενδελεχή τα στοιχεία της δικογραφίας που οδηγούν
στα συµπεράσµατα αυτά, αλλά και στην τελική πρόταση άσκη-
σης ποινικής δίωξης σε βάρος του ελεγχόµενου πρώην Υπουρ-
γού κ. Παπαγγελόπουλου, καθώς προέκυψαν αποχρώσεις
ενδείξεις ενοχής του για οκτώ αδικήµατα. Δεν θα τα αναφέρω
γιατί και ο χρόνος δεν µας το επιτρέπει. Ωστόσο, ακούστηκαν
τόσο περιγραφικά και τόσο αναλυτικά από τον εισηγητή της
Νέας Δηµοκρατίας, τον κ. Πλεύρη.

Έτσι, ολοκληρώνεται και ζητάµε να παραδοθεί στα χέρια της
ελληνικής δικαιοσύνης για κρίση µια µελανή περίοδος της πολι-
τικής µας ζωής, που ευχόµαστε και πιστεύω ότι το εύχεται και η
Αξιωµατική Αντιπολίτευση, να µην ξαναζήσουµε. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Βίτσας): Ευχαριστώ κι εγώ, κύριε
Υψηλάντη.

Τον λόγο έχει ο κ. Καππάτος εκ µέρους της Νέας Δηµοκρατίας
και ακολουθεί ο κ. Ξανθόπουλος εκ µέρους του ΣΥΡΙΖΑ. 

ΠΑΝΑΓΗΣ ΚΑΠΠΑΤΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Ήµουν κι
εγώ µέλος της Προανακριτικής, κύριε Πρόεδρε. Το λέω για να
επιτύχω τα δύο λεπτά. 

Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι Βουλευτές, η
σηµερινή συζήτηση και ψηφοφορία επί των πορισµάτων της Ει-
δικής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής προς διενέργεια προκαταρ-
κτικής εξέτασης αποτελεί το επιστέγασµα µιας πολύµηνης
διαδροµής.

Εννέα µήνες προδικασίας, καταθέσεις δεκάδων µαρτύρων, συ-
νεδριάσεις εκατοντάδων ωρών, χιλιάδες έγγραφα, µια τεράστια
δικογραφία, συνθέτουν τη διαδροµή που µας οδηγεί στη σηµε-
ρινή ψηφοφορία, µια διαδροµή που έφερε στην επιφάνεια παθο-
γένειες του πολιτικού µας συστήµατος διαχρονικά, αλλά και
αδυναµίες της δικαστικής εξουσίας, ιδιαίτερα δε στη σχέση της
µε την εκτελεστική εξουσία. 

Είναι η εποχή που αναδεικνύονται δεδοµένα συγκλονιστικά,
υπόγειες διαδροµές και διασυνδέσεις πολιτικών και δικαστικών
συµφερόντων, που ουδέποτε µπορούσαµε να φανταστούµε.
Είναι, όµως, και η στιγµή που επιλέγουµε τη θεσµική οδό της διε-
ρεύνησης ενδεχόµενων αδικηµάτων στο πλαίσιο της Ειδικής Κοι-
νοβουλευτικής Επιτροπής, αποφεύγοντας νοοτροπίες λαϊκών
δικαστηρίων και δηµόσιας διαπόµπευσης, που τόσο εύκολα επι-
στράτευσε µερίδα του πολιτικού µας συστήµατος κατά το πρό-
σφατο µόλις παρελθόν.

Είναι η απόδειξη ότι η διάκριση των εξουσιών εξακολουθεί να
αποτελεί το θεµέλιο λίθο του κράτους δικαίου στην Ελλάδα, πα-
ρέχοντάς µας τις απαραίτητες δηµοκρατικές δικλείδες ασφα-
λείας. 

Το διαχρονικό µήνυµα σε όποιον κι αν αισθάνεται παντοδύνα-
µος στο περιβάλλον που η προσωρινή εξουσία του προσφέρει,
είναι ότι έρχεται η ώρα της κρίσης, από την οποία ουδείς δύναται
να αποδράσει. Η δηµοκρατία είναι πιο δυνατή. Το κράτος δικαίου
είναι πάνω απ’ όλους µας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τόσο η πρόταση να ασκηθεί ποι-
νική δίωξη σε βάρος του ελεγχόµενου πρώην Αναπληρωτή
Υπουργού κ. Παπαγγελόπουλου για τα οκτώ αδικήµατα που πε-
ριγράφονται στο πόρισµα, όσο και η µη συµπερίληψη σε αυτά
δύο αδικηµάτων λόγω µη επαρκών ενδείξεων ενοχής, συγκρο-
τούν το πλαίσιο στο οποίο προτείνεται η ποινική δίωξη σε βάρος
του πρώην Υπουργού. Πρόκειται για το αποτέλεσµα µιας συστη-
µατικής ειδικής κοινοβουλευτικής διαδικασίας, µιας διαδικασίας
που είχε ως αποκλειστική κατεύθυνση τη διερεύνηση της αλή-
θειας και την απόδοση ευθυνών όπου κι αν εκείνες καταµερίζον-
ται, µιας διαδικασίας θεσµικής µε επώνυµους µάρτυρες και
στοιχεία. 

Στη διαδροµή αυτή δεν ήταν λίγες οι στιγµές που η ανταλλαγή
επιχειρηµάτων, ο ιδιαίτερος χαρακτήρας της επιτροπής και τα
όσα οι µάρτυρες κατέθεσαν ενώπιον µας προκάλεσαν εντάσεις,
που σε πολλές περιπτώσεις δεν µας τιµούν ως νοµοθετικό Σώµα. 

Σήµερα, όµως, αφήνουµε το παρελθόν πίσω. Έχοντας ήσυχη
τη συνείδησή µας ότι ενεργήσαµε κατά τρόπο θεσµικά ορθό και

πολιτικά δίκαιο, παραδίδουµε ένα πόρισµα αναλυτικό και νοµικά
άρτιο. Έχουµε, όµως, πάντα στο νου µας το πολιτικό περιβάλλον
της επόµενης ηµέρας, ένα πολιτικό περιβάλλον στο οποίο η δι-
καστική εξουσία πρέπει να είναι πραγµατικά ανεξάρτητη. Το πο-
λιτικό µας σύστηµα είναι έτοιµο να απορροφήσει στο µέλλον
τυχόν κραδασµούς που απειλούν το δηµοκρατικό του πυρήνα,
καθώς και το πολιτικό προσωπικό είναι ώριµο να απορρίψει ως
τακτική του επιλογή τη σπίλωση των πολιτικών του αντιπάλων δια
της σποράς ψευδών κατηγοριών και ειδήσεων. Σε µια κρίσιµη,
µάλιστα, εποχή για τα εθνικά µας ζητήµατα ένα τέτοιο πολιτικό
περιβάλλον είναι πιο αναγκαίο από ποτέ. 

Κάθε πολίτευµα διαθέτει τρία στοιχεία, των οποίων τη σκοπι-
µότητα για το καθένα οφείλει να εξετάζει ο νοµοθέτης. Αν αυτά
λειτουργούν σωστά και το πολίτευµα οπωσδήποτε λειτουργεί
σωστά. Στο βαθµό πάλι που παρατηρούνται διαφορές στο κα-
θένα από αυτά, διαφέρουν και τα πολιτεύµατα µεταξύ τους.

Από τα τρία αυτά στοιχεία, το πρώτο διαβουλεύεται για τα
κοινά, το δεύτερο αφορά στις αρχές και τις αρµοδιότητές τους
και το τρίτο να απονέµει δικαιοσύνη. Η θεµελιώδης αυτή διά-
κριση, που εισήγαγε ο Αριστοτέλης και ανέλυσε ο Μοντεσκιέ,
µας ακολουθεί ως σήµερα. Είναι η λεπτή γραµµή που µας χωρί-
ζει από την απολυταρχία και τις πιο σκοτεινές στιγµές της αν-
θρώπινης ιστορίας. Δική µας υποχρέωση είναι να µην την
αγνοούµε, να την υπερασπιζόµαστε και να αποτρέπουµε κάθε
προσπάθεια που θέτει σε κίνδυνο την ισορροπία αυτή. 

Το πόρισµα για το οποίο ψηφίζουµε σήµερα, αυτόν ακριβώς
τον χαρακτήρα έχει.

Η προσπάθεια της προηγούµενης κυβέρνησης να παραµείνει
στην εξουσία όχι µε το έργο της για τους πολίτες και την πρόοδο
της χώρας, αλλά µε τη σπίλωση πολιτικών αντιπάλων χωρίς στοι-
χεία, έχει καταδικαστεί πολιτικά στη συνείδηση των Ελλήνων πο-
λιτών. 

Οι Έλληνες πολίτες µην έχετε αµφιβολία ότι αντιλαµβάνονται
τη σηµασία και παρακολουθούν την εξέλιξη των πολιτικών σκαν-
δάλων, την ποινική διάσταση των οποίων θα κρίνει η δικαιοσύνη.
Σε συνδυασµό µε τα όσα συγκλονιστικά έρχονται στο φως της
δηµοσιότητας τις τελευταίες εβδοµάδες για τον τρόπο που δια-
χειρίστηκαν κορυφαία στελέχη της κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ
άλλες υποθέσεις, υπάρχουν σοβαρές ενδείξεις ότι αυτό που διε-
ρεύνησε η προανακριτική επιτροπή δεν είναι ένα µεµονωµένο πε-
ριστατικό. Φοβάµαι ότι αποτέλεσε µέρος µιας γενικότερης
αµοραλιστικής και σκοτεινής προσπάθειας ασφυκτικού ελέγχου
του κράτους και των θεσµών, µιας προσπάθειας να καταργηθεί
η διάκριση των εξουσιών για την πολιτική επικράτηση χωρίς κα-
νόνες. 

Θα κλείσω, λέγοντας ότι η διάκριση των εξουσιών δεν έχει
µόνο νοµική φύση, αλλά αφορά και την καθηµερινή συµπερι-
φορά και το ύφος όλων όσων ασκούν εξουσία χωρίς καµµία εξαί-
ρεση. 

Αξιότιµοι συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, τα λε-
γόµενα «ηθικά πλεονεκτήµατα» δεν κληρονοµούνται και οπωσ-
δήποτε δεν µπορούµε να τα αποδίδουµε εµείς οι ίδιοι στον εαυτό
µας. Κάθε µέρα κρινόµαστε είτε ως πολίτες είτε ως πολιτικοί,
από την ηµέρα που ενηλικιωνόµαστε µέχρι το τέλος της ζωής
µας, και το όποιο παρελθόν µας δεν µπορεί να χρησιµοποιηθεί
ως δικαιολογία για τις πράξεις µας στο παρόν και το µέλλον. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Βίτσας): Σας ευχαριστώ κι εγώ,
κύριε Καππάτο.

Τον λόγο έχει ο κ . Ξανθόπουλος από το ΣΥΡΙΖΑ.
Με τον κ. Ξανθόπουλο κλείνει ο δεύτερος κύκλος των οµιλη-

τών και ξεκινά ο τρίτος κύκλος, στον οποίο θα µιλήσουν ο κ. Γιάν-
νης Λοβέρδος, ο κ. Καλαµατιανός, οι κ.κ. Σαλµάς, Μπιάγκης,
Καραγκούνης, Παπαχριστόπουλος, η κ. Βούλτεψη, ο κ. Μπαρ-
τζώκας και η κ. Τζάκρη στη θέση του κ. Παππά. 

Ορίστε, κύριε Ξανθόπουλε, έχετε τον λόγο.
ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Στον ελάχιστο, πραγµατικά, χρόνο που µου παρέχεται, οφείλω

σαν Βουλευτής της ανανεωτικής Αριστεράς να εκµεταλλευτώ
κάθε δυνατότητα, κάθε ρωγµή που εµφανίζεται, κάθε δίοδο που
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αποκαλύπτεται για να πω µαζί µε τους άλλους Βουλευτές του
ΣΥΡΙΖΑ, ότι η χώρα διολισθαίνει προς τον αυταρχισµό, ότι πα-
γιώνεται ένα προσωποπαγές καθεστώς που αποµακρύνεται από
τις παραδοχές της Κοινοβουλευτικής Δηµοκρατίας και προσεγ-
γίζει καθεστώτα τύπου Ουγγαρίας, Πολωνίας και λοιπών. 

Η χώρα επανέρχεται στον αστερισµό των παράνοµων ηχογρα-
φήσεων και η Κυβέρνηση «αξιοποιεί» το περιεχόµενό τους. 

Κυρίες και κύριοι της Πλειοψηφίας, µε την αρχή της αριθµητι-
κής σας υπεροχής αγνοείτε το σκάνδαλο «NOVARTIS» και παρα-
πέµπετε τον τέως Υπουργό Δικαιοσύνης, καταπατώντας
στοιχειώδεις δικονοµικούς κανόνες και βασικές αρχές του Δι-
καίου, αποδεκτές πλήρως ως στοιχεία του νοµικού µας πολιτι-
σµού. 

Οι τροχιοδεικτικές βολές έπεσαν στην αρχική συνεδρίαση της
επιτροπής όταν εσείς προτείνατε και εσείς αποφασίσατε να εξαι-
ρέσετε τα µέλη της επιτροπής, τους συναδέλφους Βουλευτές
Δηµήτρη Τζανακόπουλο και Παύλο Πολάκη. 

Είναι εντυπωσιακό το γεγονός ότι µόνοι σας το προτείνατε και
µόνοι σας το αποφασίσατε, ουσιαστικά καταστρατηγώντας τον
Κανονισµό λειτουργίας της Βουλής και παρεµβαίνοντας στο απο-
κλειστικό προνόµιο του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του ΣΥΡΙΖΑ να ορίσει αυτός την εκπροσώπηση του κόµµατός του
και όχι κάποιος άλλος. 

Ήταν, λοιπόν, το πιστόλι του αφέτη που σας έβαλε στην οδό
των συνεχών αυθαιρεσιών. 

Τα ίδια συνεχίσατε και κατά την πορεία της επιτροπής. Όσοι
ζήσαµε τις διαδικασίες, θυµόµαστε την απέλπιδα προσπάθειά
σας, τη λυσσασµένη, κυριολεκτικά, προσπάθειά σας να αποκα-
λύψετε την ταυτότητα των προστατευοµένων µαρτύρων. Είναι
εντυπωσιακό πως δεν αντιλαµβάνεστε τη σηµασία που έχει για
τη θέση της χώρας στο παγκόσµιο νοµικό στερέωµα η αποκαθή-
λωση των µαρτύρων από µάρτυρες δηµοσίου συµφέροντος. Και
ευτυχώς υπάρχουν δικασταί στον Άρειο Πάγο, για να παρα-
φράσω τη γνωστή ρήση του «Μυλωνά του Πότσδαµ» και αποφά-
σισαν ότι ήδη αυτοί οι µάρτυρες θα εξεταστούν µε τους όρους
µυστικότητας που προβλέπει ο νόµος. Εποµένως, και σε αυτή
την προσπάθειά σας αποτύχατε παταγωδώς. 

Επίσης, θέλατε να φέρετε στην επιτροπή ιδιώτες µάρτυρες,
µη πολιτικούς, µε την ιδιότητα του υπόπτου, ενώ είναι δεδοµένο
και είναι αυτονόητο ότι η επιτροπή της Βουλής αποφαίνεται και
εξετάζει πρόσωπα πολιτικά, που έχουν την πολιτική ιδιότητα. Και
εδώ το Επιστηµονικό Συµβούλιο της Βουλής σάς έδωσε την
απάντηση και υποστήκατε άλλη µια πολιτική και νοµική ήττα.

Καταλήγετε στην πρόταση παραποµπής του κ. Παπαγγελό-
πουλου µε ένα νοµικό ακροβατισµό ο οποίος είναι πολύ εντυπω-
σιακός. Τον παραπέµπετε ως ηθικό αυτουργό, ενώ δεν υπάρχει
φυσικός αυτουργός στις πράξεις για τις οποίες τον κατηγορείτε. 

Αυτά όλα θα τα βρούµε µπροστά µας ως έννοµη τάξη. Και
είναι εντυπωσιακό το πώς θα καταλήξει το Δικαστικό Συµβούλιο
σε κλητήριο θέσπισµα, σε πρόταση παραποµπής και πώς θα επι-
ληφθεί το Ανώτατο Ειδικό Δικαστήριο να δικάσει έναν άνθρωπο
χωρίς αυτά τα πολύ βασικά στοιχεία του κατηγορητηρίου.

Κυρίες και κύριοι της Πλειοψηφίας, η διαφθορά είναι ένα µεί-
ζον πρόβληµα της ελληνικής κοινωνίας. Η απόφαση συµβιβα-
σµού της «NOVARTIS» µε το αµερικανικό δηµόσιο είναι η
ληξιαρχική πράξη επιβεβαίωσης του υπαρκτού σκανδάλου και
είναι αναµφισβήτητη. Διαβάζω από το συµφωνητικό µεταξύ «NO-
VARTIS» και αµερικανικού δηµοσίου ότι µεταξύ του ’12 και του
’15 εντός των Ηνωµένων Πολιτειών και αλλού η εναγόµενη «NO-
VARTIS HELLAS» κατηγορείται ότι κ.λπ. να πειστεί ο εν λόγω
αξιωµατούχος να χρησιµοποιήσει την επιρροή του ενώπιον αλ-
λοδαπής κυβέρνησης και υπηρεσιών και οργάνων αυτής, προ-
κειµένου να επηρεαστούν πράξεις και αποφάσεις της εν λόγω
κυβέρνησης, των υπηρεσιών και οργάνων αυτής. Κι εµείς τώρα
µαλώνουµε και διαφωνούµε στη Βουλή των Ελλήνων για τη µε-
ταφραστική αστοχία, για το πώς µεταφράζεται; Το λέει ρητά η
επίσηµη µετάφραση. 

Τι κάνει η Κυβέρνηση; Αρνείται να δει την πραγµατικότητα και
αρκείται να παρακολουθεί την ποινική δίωξη κατά της κ. Τουλου-
πάκη, γεγονός που της προσδίδει διπλό όφελος. Αφ’ ενός µεν
βρίσκει έναν φυσικό αυτουργό γιατί στο πόρισµα δεν περιγρά-

φεται ο φυσικός, όπως προείπα, αφ’ ετέρου υπάρχει πλέον η
αφορµή και η αιτία να αφαιρεθεί η δικογραφία από την κυρία
Τουλουπάκη. Το γεγονός ότι η κυρία Τουλουπάκη διεξήγαγε τις
έρευνες και ασκείται σε βάρος της ποινική δίωξη κατατάσσει τη
χώρα µας στις χώρες µε στίγµα, όπως η Ρουµανία, όπως η Πο-
λωνία, όπως η Ουγγαρία. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να ληφθεί υπ’ όψιν ότι ο Υπουρ-
γός της Δικαιοσύνης ζήτησε απαλλαγή όλων των εµπλεκοµένων
από τη «NOVARTIS» και ότι Υπουργός της Κυβέρνησης ζήτησε
την ποινική δίωξη της κ. Τουλουπάκη.

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, λέγοντας το εξής: Απευθύνοµαι σε
όλους τους εισαγγελικούς λειτουργούς και τους δικαστές και
τους λέω: Υπηρετείτε σ’ ένα σώµα, οι απαρχές του οποίου έχουν
στην προµετωπίδα τους τον Τερτσέτη και των Πολυζωϊδη. Δυ-
στυχώς στην εξέλιξή τους δηµιούργησαν και κάποιον Κόλλια. Η
κ. Τουλουπάκη και οι έντιµοι και οι ικανοί και οι αδέκαστοι δικα-
στές έχουν επιλέξει πλευρά. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Βίτσας): Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Ξανθόπουλε.

Ο κ. Γιάννης Λοβέρδος εκ µέρους της Νέας Δηµοκρατίας έχει
τον λόγο.

ΙΩΑΝΝΗΣ - ΜΙΧΑΗΛ (ΓΙΑΝΝΗΣ) ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ζούµε κρίσιµες στιγµές. Όπως
γνωρίζετε, η Ελλάδα έχει πολλά ανοικτά µέτωπα και χρειάζεται
µεγάλη σοβαρότητα, υπευθυνότητα και εθνική οµοψυχία για να
µπορέσουµε να αντιµετωπίσουµε τις ιστορικές αυτές στιγµές
που ζούµε.

Σήµερα δεν απευθυνόµαστε µόνο προς το ελληνικό έθνος
εµείς εδώ στη Βουλή ως εκπρόσωποί του. Μας κοιτάει η ίδια η
ιστορία που θα έλθει να µας κρίνει για όσα κάνουµε αυτόν τον
καιρό για τη σωτηρία της πατρίδας µας. 

Είναι πολύ σηµαντικό το γεγονός ότι σε πολλούς τοµείς η
χώρα βρίσκει τον δρόµο της και τον βηµατισµό της. Είναι πολύ
σηµαντικό το ότι έχουµε µια Κυβέρνηση που µε υπευθυνότητα
και δηµοκρατική συναίσθηση προσπαθεί να βάλει τα πράγµατα
στον δρόµο τους. 

Εµείς στη Νέα Δηµοκρατία, τουλάχιστον οι περισσότεροι εξ
ηµών και πάντως πάνω απ’ όλους ο ίδιος ο Πρόεδρός της, δεν
επιθυµούµε την ποινικοποίηση του δηµόσιου βίου της χώρας.
Δεν υπάρχει καµµία πρόθεση να διώξουµε πολιτικούς αντιπά-
λους. Αντίθετα, πιστεύουµε στις κοινοβουλευτικές διαδικασίες,
στους δηµοκρατικούς θεσµούς και στην ενίσχυσή τους, πράγµα
που δεν συνέβη τα τελευταία χρόνια επί ΣΥΡΙΖΑ.

Δεν µπορούµε να µείνουµε µε κλειστά τα µάτια µπροστά σ’
αυτά τα φοβερά τα οποία αποκαλύφθηκαν για τη δράση ορισµέ-
νων στελεχών του ΣΥΡΙΖΑ. Ελπίζω και εύχοµαι να µη φτάνουν
πάρα πολύ ψηλά -πράγµα για το οποίο εγώ δεν είµαι καθόλου
σίγουρος- για τα τελευταία πέντε χρόνια όπου ο ΣΥΡΙΖΑ ως κυ-
βέρνηση έπαιξε µε τους θεσµούς, έπαιξε µε τη δηµοκρατικότητα,
έπαιξε µε τη δικαιοσύνη µε τρόπο ανοίκειο και υπονοµευτικό της
ίδιας της δηµοκρατίας µας. 

Η δηµοκρατία µας, ξέρετε, στηρίζεται στην αρχή του Μοντε-
σκιέ στο «Πνεύµα των νόµων», τη διάκριση των εξουσιών. Από τη
στιγµή που κάποιος προσπαθεί να παρέµβει στη δικαιοσύνη και
να επιβάλει τις αποφάσεις του, τότε έχουµε κατάλυση της διά-
κρισης των εξουσιών, έχουµε κατάλυση των θεσµών και αυτό
πολύ φοβάµαι ότι συνέβη στη συγκεκριµένη υπόθεση την οποία
συζητάµε σήµερα. 

Άκουσα τον κ. Παπαγγελόπουλο όταν µίλησε επί µία και πλέον
ώρα. Δεν έχω πρόθεση να τον σχολιάσω διότι είναι κατηγορού-
µενος και οι κατηγορούµενοι έχουν δικαίωµα να λένε ό,τι θέλουν
για να προστατέψουν τη θέση τους, αλλά είµαι υποχρεωµένος
να πω ότι αυτά που προέκυψαν κατά τις διαδικασίες της προανα-
κριτικής επιτροπής είναι πρωτοφανή. Είχαµε µαρτυρικές κατα-
θέσεις ότι ένας Υπουργός παρενέβαινε ευθέως και χωρίς καν
προσχήµατα στη δικαιοσύνη για να επιβάλει τις απόψεις του. Δεν
θυµάµαι να έχει ξανασυµβεί αυτό ποτέ άλλοτε από το 1974 και
µετά και παρακολουθώ ως επαγγελµατίας δηµοσιογράφος επί
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τριάντα πέντε περίπου χρόνια πολύ στενά την πολιτική ζωή του
τόπου. Αυτό που συνέβη µε την υπόθεση-σκευωρία «NOVARTIS»
και την υπόθεση Παπαγγελόπουλου είναι κατά τη γνώµη µου
πρωτοφανές και σ’ αυτό δεν µπορούµε να µείνουµε µε σταυρω-
µένα τα χέρια. Έχουµε υποχρέωση να παραπέµψουµε αυτή την
υπόθεση στη δικαιοσύνη, όπως και θα γίνει και από εκεί και πέρα
η ίδια η δικαιοσύνη, σύµφωνα µε τους ανεξάρτητους θεσµούς
που υπάρχουν, θα κρίνει το αποτέλεσµα της όλης αυτής δυσώ-
δους υποθέσεως. 

Δεν έχω καµµία αµφιβολία στο µυαλό µου ότι υπάρχουν σα-
φέστατες ισχυρές ενδείξεις  για την ενοχή του κ. Παπαγγελό-
πουλου για τα οκτώ αδικήµατα για τα οποία τον παραπέµπει η
προανακριτική επιτροπή και γι’ αυτόν ακριβώς τον λόγο έχω την
εκτίµηση ότι κι εσείς –γιατί υπάρχουν και πάρα πολλοί έντιµοι
συνάδελφοι µέσα στον ΣΥΡΙΖΑ- πρέπει να βγάλετε τις κοµµατι-
κές παρωπίδες και να δείτε την πραγµατικότητα. Δεν είναι αντι-
παράθεση Νέας Δηµοκρατίας – ΣΥΡΙΖΑ. Δεν µπορεί κανείς να
παίζει µε τους θεσµούς και τη δηµοκρατία. 

Γι’ αυτόν ακριβώς τον λόγο πρέπει να υπερβούµε την κοµµα-
τική µας ιδιότητα τώρα, να υπερβούµε τον λαϊκισµό που µπορεί
κάποιους από εµάς να µας διακρίνει µέχρι τώρα και να αρθούµε
στο ύψος των κρίσιµων περιστάσεων, που περνάει η χώρα και γι’
αυτό κατά τη γνώµη µου πρέπει να παραπέµψουµε τον κ. Παπαγ-
γελόπουλο, ούτως ώστε η ανεξάρτητη δικαιοσύνη να κρίνει τι
ακριβώς συνέβη και να µην επαναληφθούν τέτοιες παρεµβάσεις
ξανά στους δηµοκρατικούς θεσµούς και στη δικαιοσύνη.

Σας ευχαριστώ θερµά.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Βίτσας): Ευχαριστούµε.
Ο κ. Καλαµατιανός από τον ΣΥΡΙΖΑ έχει τον λόγο και ακολου-

θεί ο κ. Σαλµάς από τη Νέα Δηµοκρατία.
Ορίστε, κύριε Καλαµατιανέ, έχετε τον λόγο.
ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ - ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΛΑΜΑΤΙΑΝΟΣ: Κύριε Πρό-

εδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε µια µέρα που η τουρκική
προκλητικότητα κορυφώνεται και αµφισβητεί ευθέως κυριαρχικά
δικαιώµατα της πατρίδας µας, η κυβερνητική Πλειοψηφία επιλέ-
γει να κορυφώσει τις διχαστικές πρακτικές της και την προσπά-
θεια σπίλωσης και συκοφάντησης πολιτικών αντιπάλων της.

Συνεχίζει τη διαδικασία της προειληµµένης απόφασης παρα-
ποµπής του πρώην Υπουργού. Οι κρίσιµες στιγµές απαιτούν την
ενότητα όλων των Ελλήνων, εσείς, όµως, επιλέγετε τη στοχοποί-
ηση πολιτικών αντιπάλων για εξυπηρέτηση µικροπολιτικών συµ-
φερόντων.

Η σηµερινή συζήτηση στο Κοινοβούλιο είναι στην ουσία µια
συζήτηση για τη δηµοκρατία και τους θεσµούς. Είναι µια συζή-
τηση κατά την οποία πρέπει να αναδειχθούν όλες οι πράξεις,
όλες οι παραλείψεις µιας κακοπαιγµένης παράστασης, ενός φιά-
σκου που στήθηκε πάνω στον πολιτικό ρεβανσισµό και στην από-
πειρα παραπλάνησης των πολιτών για να συγκαλυφθεί το
πραγµατικό σκάνδαλο «NOVARTIS». 

Το έργο των µελών της Πλειοψηφίας στην προανακριτική επι-
τροπή ήταν πολύ συγκεκριµένο. Εξαρχής προσανατολίστηκε στη
συσκότιση της αλήθειας και στη δηµιουργία ενός σεναρίου
σκευωρίας. Αυτό το σενάριο δεν αντέχει στην κοινή λογική. Το
αποτέλεσµα είναι προαποφασισµένο. 

Όµως, ας πάρουµε τα πράγµατα από την αρχή. Οι δεκάδες
νοµικές ακροβασίες και οι εκβιασµοί της κυβερνητικής Πλειοψη-
φίας σε βάρος των δικαστικών λειτουργών που ερευνούν το
σκάνδαλο «NOVARTIS» απέτυχαν. Δυστυχώς, οι δηµόσιες απει-
λές σας και οι ωµές παρεµβάσεις στη δικαιοσύνη δεν πήγαν χα-
µένες. Η προαναγγελθείσα δίωξη της Εισαγγελέως Διαφθοράς,
της κ. Τουλουπάκη ασκήθηκε. Αυτό συνέβη την ώρα που η «NO-
VARTIS» οµολόγησε στις Ηνωµένες Πολιτείες διαφθορά, που
πραγµατοποιήθηκε στην Ελλάδα επί διακυβέρνησης Σαµαρά.
Από το ίδιο το κείµενο του συµβιβασµού προκύπτει ότι χρησιµο-
ποίησε αθέµιτες πρακτικές, ακόµα και χρηµατισµό, προς αξιω-
µατούχους για να επηρεάσουν την ελληνική Κυβέρνηση ώστε να
ωφεληθεί η «NOVARTIS».

Η κ. Τουλουπάκη διώκεται την ώρα που πρώην Υπουργοί ελέγ-
χονται δικαστικά και ένας ήδη έχει διωχθεί. Η κ. Τουλουπάκη διώ-
κεται την ώρα που η προανακριτική κατέληξε σε φιάσκο και δεν

προέκυψε κανένα στοιχείο για την ενοχή Παπαγγελόπουλου, για
τη δήθεν σκευωρία «NOVARTIS». 

Την ίδια ώρα, που συµβαίνουν όλα αυτά, στη χώρα µας διώκε-
ται η εισαγγελέας που τόλµησε να διερευνήσει το σκάνδαλο
«NOVARTIS». Αυτό έχει προαναγγελθεί από µέλη της Κυβέρνη-
σης και µάλιστα σε τηλεοπτικό χρόνο.

Κάθε µέρα που περνά απαξιώνετε τη δικαιοσύνη και υποτιµάτε
τους δικαστές και τους εισαγγελείς. Όµως, αυτή δεν είναι µια ει-
κόνα που αρµόζει σε κράτος δικαίου. Βρισκόµαστε πραγµατικά
µπροστά σε πολλά παράδοξα. Ζητείτε τη δίωξη της επικεφαλής
της εισαγγελίας διαφθοράς, αλλά αρχειοθετείτε το σκέλος για
τους επίκουρους εισαγγελείς που σήκωσαν όλο το βάρος των
ερευνών. Θα πρέπει να αναζητήσουµε και να αναλύσουµε την αι-
τιολογία αυτής της διαφοροποίησης. 

Επίσης, θα πρέπει να αναζητηθεί και να αναλυθεί η αιτιολογία
υιοθέτησης του ενός πορίσµατος, του ενός αντιεισαγγελέα από
τους δύο του Αρείου Πάγου, το οποίο βολεύει προφανώς το κυ-
βερνητικό αφήγηµα περί δήθεν σκευωρίας. Αντίθετα δεν υιοθε-
τήθηκε το εµπεριστατωµένο και πλήρες πόρισµα του άλλου
αντιεισαγγελέα, το οποίο στοιχειοθετεί µε επάρκεια ότι η εισαγ-
γελέας διαφθοράς λειτούργησε σύννοµα και έπραξε το καθήκον
της.

Οι πολιτικές για την Κυβέρνηση ποινικές διώξεις κατά συγκε-
κριµένων δικαστικών λειτουργών µε στόχο να διασωθεί το φιά-
σκο της δήθεν σκευωρίας και να κουκουλωθεί το σκάνδαλο
«NOVARTIS συνιστούν ευθεία βολή στην ανεξαρτησία όλων των
δικαστικών λειτουργών. Οι µεθοδεύσεις αυτές ναρκοθετούν
οποιαδήποτε προσπάθεια διερεύνησης υποθέσεων σκανδάλων
και διαφθοράς στο µέλλον. Στέλνουν το µήνυµα στους δικαστές
να µην τολµούν να ελέγχουν πολιτικά πρόσωπα για παράνοµες
πράξεις. 

Δεν διστάζετε, κυρίες και κύριοι της Πλειοψηφίας, να καταρ-
γήσετε τη διάκριση των εξουσιών και να κουρελιάσετε την ανε-
ξαρτησία της δικαιοσύνης. Θα είστε υπόλογοι στην ιστορία γι’
αυτήν την στάση σας. Το σκάνδαλο «NOVARTIS» αποκαλύφθηκε,
εσείς, όµως, εξακολουθείτε να υποσκάπτετε τους θεσµούς και
οδηγείτε το πολιτικό σύστηµα σε απαξίωση. Μεταφράσατε τον
εξωδικαστικό συµβιβασµό µε δικό σας τρόπο, εξόφθαλµα προ-
κλητικό. Επιλέγετε να είστε χαµένοι στη µετάφραση, κυρίες και
κύριοι, αλλά δεν περνάει η παραπληροφόρηση και το κουκού-
λωµα. Ο λαός καταλαβαίνει τις µεθοδεύσεις σας, καταλαβαίνει
ότι επιχειρείτε να αποκρύψετε µια ξεκάθαρη οµολογία διαφθο-
ράς. 

Προκύπτει αναµφισβήτητα ότι η προανακριτική επιτροπή της
Βουλής ξεκίνησε ως παρωδία και κατέληξε σε φάρσα. Μετατρέ-
ψατε µια επιτροπή του Κοινοβουλίου σε κοµµατικό όργανο της
Νέας Δηµοκρατίας και του Κινήµατος Αλλαγής, µε κατασκευα-
σµένο κατηγορητήριο και προειληµµένες αποφάσεις. Η πλειοψη-
φία της επιτροπής κατέθεσε το πόρισµα παραποµπής του πρώην
Υπουργού, αγνοώντας και αποκρύπτοντας βασικά στοιχεία και
µάρτυρες που θα φώτιζαν την υπόθεση. Μια σοβαρή διαδικασία
της Βουλής µετατράπηκε σε κοµµατικό παιχνίδι σκοπιµότητας.

Εξαπολύετε διαρκώς κατηγορίες για να δηµιουργείτε εντυπώ-
σεις ώστε να υπάρχουν σκιές. Με κατασκευασµένες κατηγορίες,
παράνοµες µεθοδολογίες, µε µαρτυρίες κατηγορουµένων, που
ξαφνικά γίνονται αξιόπιστοι µάρτυρες, προσπαθείτε να απαξιώ-
σετε τους πολιτικούς σας αντιπάλους. Προβαίνετε ξεκάθαρα σε
δολοφονίες χαρακτήρων. 

Συµπερασµατικά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το πόρισµα
των Βουλευτών µας επιβεβαιώνει ότι η Νέα Δηµοκρατία και το
Κίνηµα Αλλαγής µέσα από τη λειτουργία της προανακριτικής
προσπάθησαν να θεµελιώσουν έναν ρεβανσιστικό µηχανισµό επι-
βολής προειληµµένων αποφάσεων για διώξεις πολιτικών αντιπά-
λων. Προσπάθησαν να στήσουν έναν ποµπό εκκωφαντικών
εκφοβισµών και εκβιασµών µε στόχο την άλωση της δικαιοσύνης. 

Όµως, η ολοκλήρωση των εργασιών της επιτροπής δεν θα ση-
µάνει και την επίτευξη αυτών των σκοτεινών στόχων. Αυτό δεν
θα συµβεί γιατί υπάρχουν εκπρόσωποι πολιτικών και δικαστικών
θεσµών που έχουν το σθένος να θέσουν όρια στον κατήφορο της
Νέας Δηµοκρατίας και του Κινήµατος Αλλαγής.

Συνεπώς, άνθρακες ο θησαυρός, γιατί η προσπάθειά σας απο-
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τελεί µια «µαύρη» σελίδα στο Κοινοβούλιο, που χρησιµοποιήθηκε
ως εργαλείο κατά πολιτικών αντιπάλων και κατά κρίσιµων για την
δηµοκρατία θεσµών, όπως η δικαστική εξουσία. Άνθρακες ο θη-
σαυρός, γιατί δεν προέκυψαν ενδείξεις ενοχής για την παρα-
ποµπή του κ. Παπαγγελόπουλου. Η αλήθεια θα λάµψει.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Βίτσας): Ευχαριστώ, κύριε Καλα-

µατιανέ.
Τον λόγο έχει ο κ. Σαλµάς από τη Νέα Δηµοκρατία και ακολου-

θεί ο κ. Μπιάγκης από το Κίνηµα Αλλαγής.
Κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελ-

φοι, σήµερα ενώ, όπως όλοι καταλαβαίνετε, θα είχα κάθε λόγο
να µιλήσω για δικαίωση, για σκευωρία, για τον κ. Παπαγγελό-
πουλο, θα αποφύγω τον πειρασµό. Σήµερα θα µιλήσω για αυτά,
που µας δίδαξε η ατυχής διαχείριση µιας συνηθισµένης υπόθε-
σης αθέµιτων πρακτικών στη χώρα µας. 

Σήµερα θα µιλήσω για τις έννοιες που πληγώθηκαν από τη δια-
χείριση της υπόθεσης «NOVARTIS», για τη δικαιοσύνη, τη δηµο-
κρατία, τον πολιτικό πολιτισµό και το µέτρο. Αυτές οι στιγµές του
Κοινοβουλίου είναι για να αναλογιστούµε όλοι µας ότι κανείς δεν
είναι µόνιµος, κανείς δεν κυβερνά για πάντα, τίποτα δεν εµποδί-
ζει την ηµέρα της κρίσης και το δίκαιο νικά ακόµα και όταν η συ-
νείδηση δεν λειτουργεί. 

Αυτές οι στιγµές είναι για να διδαχθούµε όλοι µας ότι αν δεν
δαµάσουµε την εφήµερη αίσθηση µεγαλείου που µας προκαλούν
οι θέσεις εξουσίας που καλούµαστε να υπηρετήσουµε, µπορεί
να σφάλλουµε. Και τα σφάλµατα στην πολιτική επιφέρουν συνέ-
πειες µε πολλαπλασιαστή. 

Ποιος θα θυµάται µετά από δέκα χρόνια τον κ. Παπαγγελό-
πουλο; Δυστυχώς, δεν θα θυµάται κανείς και ότι, παρ’ ότι ήταν
αρµόδιος για τη διαφθορά, δεν πήρε κανένα µέτρο ώστε να κα-
ταπολεµήσει τη διαφθορά. Δεν θα θυµάται ότι δεν έκανε απολύ-
τως τίποτα να θωρακίσει την ανεξαρτησία της δικαιοσύνης, την
οποία επί χρόνια υπηρέτησε. Δεν ξέρω αν έδινε εντολές στους
εισαγγελείς, αλλά ξέρω ότι δεν τους είπε ποτέ «είστε ανεξάρτη-
τοι και θα κάνω τα πάντα για να υπερασπιστώ την ανεξαρτησία
σας». Δεν τους είπε, θα δώσω µάχη, για να µην διορίζεται από
το Υπουργικό Συµβούλιο η ηγεσία των ανώτατων δικαστηρίων
της χώρας, αλλά να επιλέγεται από την ίδια τη δικαιοσύνη, για
να έχουµε δικαστές στο ύψος των περιστάσεων και να µην εξαρ-
τώνται από τους πολιτικούς.

Ήµουν οπαδός αυτής της άποψης. Μετά από τα της «NOVAR-
TIS» οι δικαστικοί λειτουργοί, µε τις αλληλοκατηγορίες τους, έκα-
ναν τα πάντα, για να αλλάξω άποψη. Παραδόξως, δεν αλλάζω.
Θέλω ανεξάρτητη δικαιοσύνη, θέλω δικαιοσύνη, που να αποδίδει
το δίκαιο, θέλω να στέκονται οι Έλληνες µε δέος µπροστά στους
δικαστές, όπως νόµιζα ότι αξίζουν.

Πιστέψτε µε, δεν βούρκωσα αυτά τα χρόνια στην αδικία που
υπέστην. Και υπέστην αδικία. Τί σας είχα πει εδώ στην Αίθουσα;
Αυτό που παραδέχθηκε και ο κ. Παπαγγελόπουλος στο «KON-
TRA CHANNEL» το φθινόπωρο, αλλά και ο Εισαγγελέας Σοφου-
λάκης, στον οποίο αναφερθήκατε µε επαινετικά λόγια, έγραψε
στην εκατοστή ογδοηκοστή πρώτη σελίδα του πορίσµατός του,
ότι εγώ έδωσα στις αρχές το έναυσµα να ξεκινήσει η έρευνα για
τη «NOVARTIS» στην Ελλάδα και ότι µείωσα κατακόρυφα τις
τιµές των φαρµάκων και τη φαρµακευτική δαπάνη µε πολιτικό
κόστος. 

Προέκυψα, όµως, ύποπτος και διασύρθηκα και αρχειοθετή-
θηκα. Πότε; Στις 5 Ιουλίου 2019, την Παρασκευή πριν από τις
εκλογές, χωρίς να το ξέρω και πήγα στις εκλογές ως ύποπτος,
ενώ είχα αρχειοθετηθεί. Την παραµονή των εκλογών, µετά από
έρευνα δυόµισι χρόνων, τότε γράφτηκε η αρχειοθετική µου διά-
ταξη. Ούτε γι’ αυτό δεν δάκρυσα. Δάκρυζα, όµως, κάθε µέρα µε
τις αλληλοκατηγορίες των εισαγγελικών λειτουργών και το επί-
πεδο αντιπαράθεσης, αλλά και το περιεχόµενο αυτών στην προ-
ανακριτική επιτροπή. Δάκρυζα, γιατί δεν είναι δουλειά του
Υπουργού Δικαιοσύνης, ειδικά αρµοδίου για θέµατα διαφθοράς,
να κλείνει deals µε εκδότες και επιχειρηµατίες στο Μέγαρο Μα-
ξίµου. Δάκρυζα, γιατί αναγνώριζα και σε µένα ευθύνες, που είµαι
είκοσι χρόνια Βουλευτής και υπηρετώ το ελληνικό Κοινοβούλιο,

γιατί δεν πάλεψα µε µεγαλύτερο πάθος για την ανεξαρτησία της
δικαιοσύνης, για την καταπολέµηση της διαφθοράς, για περισ-
σότερη διαφάνεια και λογοδοσία, γιατί δεν πήρα πρωτοβουλίες
για θωράκιση του θεσµικού πλαισίου της χώρας µας, ώστε να τι-
µωρούνται αυστηρά οι αθέµιτες πρακτικές από εταιρείες που
επιχειρούν εδώ. Διδάχθηκα, όµως, από την υπόθεση και υπόσχο-
µαι ότι θα το κάνω στο εξής. 

Με αφορµή τη σηµερινή συζήτηση θα ζητήσω από τον
Υπουργό Δικαιοσύνης να φέρει άµεσα νοµοθετικές αλλαγές,
ίσως στα πρότυπα του αµερικανικού νόµου, οι οποίες θα παρα-
κινούν την αποκάλυψη αθέµιτων πρακτικών και θα επιφέρουν
σκληρή τιµωρία σε όσους το τολµούν, γιατί το θεσµικό πλαίσιο
στη χώρα µας δυστυχώς είναι φτιαγµένο για τις αθέµιτες πρα-
κτικές. Πρέπει η επόµενη «NOVARTIS» να το σκεφθεί πολύ καλά.

Έπιασα σε πόρισµα τη «NOVARTIS» να πληρώνει ταξίδια των
υπηρεσιακών που εµπλέκονταν στο φάρµακο και σε περιπτώσεις
αντίστοιχες πληρωµών γιατρών από την ίδια εταιρεία, που πήγαν
στα δικαστήρια, οι γιατροί αθωώθηκαν και η εταιρεία το ίδιο. Αντί
ο κ. Παπαγγελόπουλος να ασχοληθεί µε αυτό το θεσµικό πλαί-
σιο, ανακοίνωνε το µεγαλύτερο σκάνδαλο του αιώνα, το οποίο
αυτός δεν αποκάλυψε, αφού δεν ήξερε τίποτα ούτε γι’ αυτό,
ούτε για την έρευνα που διεξήγαγαν οι αµερικανικές αρχές µέχρι
που εγώ το είπα σε µια ηλεκτρονική εφηµερίδα και το δηµοσί-
ευµα αυτό το έστειλε ο κ. Κοντονής στην κ. Ράικου και ξεκίνησε
εδώ η έρευνα. Δεν πανηγύριζα εγώ και πανηγύριζαν ο κ. Παπαγ-
γελόπουλος και ο κ. Πολάκης και κατάφεραν να είµαι και εγώ
ύποπτος, αλλά και άλλοι έντιµοι πολιτικοί, οι οποίοι άνθρωποι δεν
είχαν καµµία σχέση µε το φάρµακο. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αυτό λέγεται γελοιότητα και ανέντιµη προσπάθεια καπηλείας
της ανάδειξης υπόθεσης αθέµιτων πρακτικών από ανθρώπους,
που όχι µόνο δεν πολέµησαν τη διαφθορά, αλλά αντιθέτως αύ-
ξησαν τη φαρµακευτική δαπάνη κατά εκατοµµύρια ευρώ. Από
190 εκατοµµύρια ευρώ που παραδώσαµε στον ΣΥΡΙΖΑ πήγε στα
250 εκατοµµύρια ευρώ τον µήνα κάθε µήνα µέχρι τα πέντε χρό-
νια. Έβαζαν όλα τα νέα φάρµακα ανεξέλεγκτα στην πενταετία
του ΣΥΡΙΖΑ. Μείωσαν τα δελτία τιµών στον ένα χρόνο από τα δύο
-δελτίο τιµών σηµαίνει µειώσεις τιµών, ενσωµάτωση των µει-
ώσεων που γίνονται παντού, σε όλον τον κόσµο-, αύξησαν τη
συµµετοχή των ασθενών και άλλαξαν τον νόµο, ώστε να ακριβύ-
νουν χίλια εννιακόσια φάρµακα, όπως ο κ. Ξανθός δήλωσε στην
Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων κατά τον διορισµό του Προ-
έδρου του ΕΟΦ, αλλά ευτυχώς το αποτρέψαµε και δεν συνέβη.

Από ανθρώπους που έκαναν εξεταστική επιτροπή για το φάρ-
µακο, γι’ αυτό την κάνατε την εξεταστική επιτροπή, και τους συγ-
καλύψατε, συζητώντας µόνο σε µία συνεδρίαση στην εξεταστική
επιτροπή, µε το πρόσχηµα ότι θα το συζητήσουµε στην άλλη της
«NOVARTIS», η οποία και αυτή έκλεισε…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Βίτσας): Κύριε Σαλµά, πρέπει
κάπως να ολοκληρώσετε. 

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Σε τρία λεπτά, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Βίτσας): Καταλαβαίνω πάρα

πολύ καλά, αλλά πρέπει να ολοκληρώσετε σε ένα-ενάµισι λεπτό.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Εάν θέλετε, σταµατώ κιόλας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Δηµήτριος Βίτσας): Όχι, δεν θέλω να σταµα-

τήσετε, αλλά δεν συζητάµε τη δική σας υπόθεση σήµερα. 
Συνεχίστε.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Έγινε από ανθρώπους που έκαναν εξετα-

στική επιτροπή για το φάρµακο και το συγκάλυψαν, συζητώντας
το µόνο σε µία συνεδρίαση στην εξεταστική επιτροπή, ενώ αφιέ-
ρωσαν έξι συνεδριάσεις για τις περιβόητες αρθροσκοπήσεις, που
δεν είχαν εξουσιοδότηση, κύριε Πρόεδρε. Το λέω, γιατί είδα τον
κ. Παπαγγελόπουλο να καίγεται, γιατί στην υπόθεσή του κλήθηκαν
µάρτυρες, που δεν είχαν εξουσιοδότηση από τη Βουλή. Οι αρθρο-
σκοπήσεις είχαν εξουσιοδότηση από τη Βουλή να έρθουν στην
εξεταστική επιτροπή; Ποτέ, καµµία ευαισθησία από κανέναν. Άρα,
δυο µέτρα και δυο σταθµά. Αναξιοπιστία σηµαίνει αυτό.

Στην εξεταστική και στην επιτροπή για τον κ. Παπαγγελόπουλο
οι ίδιοι Βουλευτές συµµετείχαν σ’ αυτές τις επιτροπές, και στη
µία επί ΣΥΡΙΖΑ και στην τωρινή, και έθεταν θέµατα ακυρότητος. 
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Μιας και είπα τι έγινε µε τις περιβόητες αρθροσκοπήσεις, είναι
µια άλλη πολιτική σκευωρία µε την οποία µε στοχοποίησαν ο κ.
Πολάκης και ο ΣΥΡΙΖΑ. Δεν λέω ο κ. Τσίπρας, γιατί προς τιµήν
του δεν αναφέρθηκε σ’ αυτή τη λέξη ποτέ. Με µεθόδευση πορι-
σµάτων από την ΥΠΕΔΥΦΚΑ, όπου προΐστατο ένας σκληρός του
ΣΥΡΙΖΑ, ο κ. Σπυρίδης, και µε την καθοδήγηση τότε του κ. Πο-
λάκη και του Αντιπροέδρου του ΕΟΠΥΥ παρέσυραν τους εισαγ-
γελείς διαφθοράς να ζητήσουν πέρυσι, τρεις µήνες πριν από τις
εκλογές, άρση της ασυλίας µου για δήθεν ενδείξεις ηθικής αυ-
τουργίας σε απιστία για ζηµία του δηµοσίου 550.000 ευρώ.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Η’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ)

Και πήγα στις εκλογές και µε αυτό στην πλάτη µου. Όµως,
επειδή, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι υποθέσεις που ανοίγουν
στη Βουλή κλείνουν και στη Βουλή, σήµερα σας ανακοινώνω ότι
η υπόθεση αυτή τέθηκε στο αρχείο τον περασµένο Φεβρουάριο
από τους εισαγγελείς διαφθοράς και την κ. Τουλουπάκη, που ο
κ. Πολάκης δεν αµφισβητεί και αντιθέτως επαινεί, αφού δεν ανευ-
ρέθη τελικά ούτε ένα ευρώ ζηµία. 

Άρα, εφόσον έχει εκφραστεί όλος ο ΣΥΡΙΖΑ υπέρ της αξιοπι-
στίας της κ. Τουλουπάκη –και δεν έχω καµµία αντίρρηση σε
αυτό- αυτόµατα καταδεικνύονται η συκοφαντία του κ. Πολάκη
και του ΣΥΡΙΖΑ και η πολιτική σκευωρία που περιέγραψα στη συ-
ζήτηση τότε στη Βουλή. 

Θυµίζω ότι το κόµµα του ΣΥΡΙΖΑ γι’ αυτή την υπόθεση που αρ-
χειοθετήθηκε ζήτησε την παραίτηση µου από τον κ. Μητσοτάκη
τέσσερις φορές, για να διαγραφώ, αλλά ευτυχώς ανεπιτυχώς.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κύριε συνάδελφε, σας
παρακαλώ πολύ να κλείσετε σιγά-σιγά.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Ένα λεπτό ακόµα, κυρία Πρόεδρε.
Πέντε µήνες αρχειοθέτησης αυτής της υπόθεσης, κανείς δη-

µοσιογράφος και κανένα µέσο δεν έγραψαν ούτε µία λέξη για
αυτή την αρχειοθέτηση. Ενώ είχε χυθεί άπλετο µελάνι τότε, σας
θυµίζω ότι η ΕΡΤ επί ΣΥΡΙΖΑ είχε άπειρα δελτία ειδήσεων για
ζηµία δήθεν από τον Σαλµά 850.000 ευρώ, που προκλήθηκαν από
τις αρθροσκοπήσεις. Το ίδιο και στο πόρισµα της πλειοψηφίας
του ΣΥΡΙΖΑ. Το Κανάλι δε της Βουλής έδειξε πέντε φορές σε
επανάληψη την κάθε συνεδρίαση που ήρθα τότε. Αηδία! Και ενώ
θα έπρεπε να ζητώ τιµωρία, το µόνο που ζητώ είναι σοβαρότητα
και σοβαρότητα, γιατί είστε ένα κόµµα που είστε Αξιωµατική Αν-
τιπολίτευση και η δηµοκρατία πληγώνεται, όταν δεν υπηρετείται
σωστά. Εδώ είµαστε, για να µην λειτουργούµε µε το θυµικό µας,
αλλά να επιδεικνύουµε ωριµότητα.

Δεν ξέρω αν ο κ. Παπαγγελόπουλος έδινε οδηγίες στους εισαγ-
γελείς να µας στοχοποιήσουν ή να µας ταλαιπωρήσουν. Αν όµως
το έκανε, θέλω να τον ευχαριστήσω γιατί προκάλεσε άθελά του
µια µοναδική εµπειρία, που προσωπικά µε δυνάµωσε, είδα τις αν-
τοχές µου. Κατάλαβα πόσο σηµαντικό είναι να µην έχεις τίποτα να
φοβηθείς, αν οι πράξεις σου είναι όλες προς όφελος του δηµοσίου
και των πολιτών. Να τον ευχαριστήσω, γιατί πλέον µετά από τόσο
εξονυχιστικό έλεγχο που υποστήκαµε είµαστε έντιµοι και µε εισαγ-
γελική σφραγίδα και θα το µάθουν και αυτοί που τόσο πολύ για
τόσο µεγάλο διάστηµα µας πιστεύουν και µας στηρίζουν, τους
οποίους θα ήθελα να ευχαριστήσω, µε αυτή την αφορµή. 

Επίσης, να ευχαριστήσω και τον Πρωθυπουργό, τον κ. Κυριάκο
Μητσοτάκη, ο οποίος µας περιέβαλε µε απόλυτη εµπιστοσύνη
καθ’ όλο το διάστηµα της πολιτικής µας δίωξης από τον ΣΥΡΙΖΑ,
αλλά κυρίως για τον υποδειγµατικό τρόπο µε τον οποίο αποστα-
σιοποιήθηκε η Κυβέρνηση από την προανακριτική διαδικασία στη
Βουλή.

Κλείνω την οµιλία µου αυτή, που σφραγίζει και µία περίοδο ιδι-
αίτερη στην πολιτική διαδροµή, µε µία ευχή: Να είναι η τελευταία
φορά που η Βουλή καλείται να παραπέµψει έναν πρώην Υπουργό
για τόσο σοβαρά αδικήµατα. Και να µην ξεχνάµε ότι το τεκµήριο
της αθωότητας είναι αναφαίρετο δικαίωµα κάθε υπόπτου τέλε-
σης αδικηµάτων.

Ολοκληρώνοντας, η υπόθεση «NOVARTIS» ήταν µία υπόθεση
αθέµιτων πρακτικών, που δεν είχε όµως εµπλοκή πολιτικών προ-
σώπων. Πουθενά στον κόσµο η «NOVARTIS» δεν έµπλεκε πολι-
τικούς. 

Σας ευχαριστώ. 

(Χειροκροτήµατα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Σας ευχαριστώ, κύριε

συνάδελφε. 
Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Μπιάγκης από το Κίνηµα Αλλαγής για

πέντε λεπτά.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΠΙΑΓΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µετά από µια

ιδιαίτερα χρονοβόρα και επώδυνη διαδικασία, µε πολύωρες εξε-
τάσεις µαρτύρων, ανακρίσεις σε εξαιρετικά πρωτόγνωρες συν-
θήκες, όπως ακόµα και αυτή του κορωνοϊού, ολοκληρώνεται
σήµερα επίσηµα και ο κύκλος των εργασιών της ειδικής κοινο-
βουλευτικής επιτροπής σχετικά µε τη διερεύνηση των αδικηµά-
των που τυχόν έχουν τελεστεί από τον πρώην Αναπληρωτή
Υπουργό Δικαιοσύνης κ. Δηµήτρη Παπαγγελόπουλο κατά την
άσκηση των καθηκόντων του. 

Τα ευρήµατα πολλά, οι ισχυρισµοί επίσης πολλοί και τα στοι-
χεία, που ήρθαν στο φως είναι πολλά. Όµως, ακόµα πιο πολλά,
κύριοι συνάδελφοι, είναι όλα αυτά που θα κληθούµε εµείς να δια-
χειριστούµε την επαύριο. Μετά από τη συγκεκριµένη εξεταστική
επιτροπή, το πολιτικά εντυπωσιακό δεν θα είναι να πυροδοτή-
σουµε εκ νέου και άλλο την ένταση και να επιδοθούµε σε µια πα-
ράσταση νίκης µεταξύ αθώων και ενοχών, αλλά µετά από όλα
αυτά τα ευρήµατα και τα σχετικά πορίσµατα των πολιτικών κοµ-
µάτων το πολιτικά καινοτόµο θα είναι, πραγµατικά, να αφήσουµε
όλοι πίσω µας τους καιροσκοπισµούς και τους ενδεχόµενους πο-
λιτικούς τυχοδιωκτισµούς, τα επικοινωνιακά παιχνίδια και να δώ-
σουµε τον λόγο πια στη δικαιοσύνη, στους φυσικούς δικαστές,
οι οποίοι θα αποφανθούν και θα επιτελέσουν τον ρόλο τους µε
ευλάβεια, αντικειµενικότητα, διαφάνεια και αµεροληψία, µε κρι-
τήριο τη δηµοκρατία, µε πυξίδα το δηµοκρατικό πολίτευµα, µε
γνώµονα τη βέλτιστη δηµοκρατική λειτουργία των θεσµών. 

Αγαπητοί συνάδελφοι, χρέος όλων των πολιτικών κοµµάτων
είναι να εγγυηθούµε την εύρυθµη και λειτουργική διαδικασία του
δηµοκρατικού πολιτεύµατος και των θεσµών του, να διασφαλί-
σουµε δηλαδή ότι δεν υπάρχει καµµία απολύτως σύγχυση ως
προς την αρχή της διάκρισης των εξουσιών, ότι υπάρχει σαφής
διαχωρισµός της δικαστικής, της εκτελεστικής, της νοµοθετικής
εξουσίας.

Αγαπητοί συνάδελφοι, οι συµπολίτες µας έξω παρακολουθούν
µε αγωνία όλες τις εξελίξεις αυτό το διάστηµα. Θα είναι πολιτικά
άνανδρο, αν όλοι εµείς µετά από όλες αυτές τις µακρόσυρτες
συνεδριάσεις στις κλειστές αίθουσες, εάν µετά από όλον αυτόν
τον γολγοθά δεν δώσουµε σαφείς εξηγήσεις στον ελληνικό λαό
και αν δεν γίνει ευρέως γνωστό ότι η Βουλή, το νοµοθετικό Σώµα,
εξετάζει και παραπέµπει στη δικαιοσύνη, όταν υπάρχουν ενδεί-
ξεις-υποψίες για παρεµβάσεις στη λειτουργία των δηµοκρατικών
θεσµών ή όταν πολιτικά πρόσωπα οικειοποιούνται ρόλους και θε-
σµούς προς ίδιον όφελος. 

Αγαπητοί συνάδελφοι, θα είναι πολιτικά ανήθικο µετά από µια
τέτοια πολύµηνη διαδικασία, µε τις όποιες πολιτικές εντάσεις και
συγκρούσεις υπήρξαν κατά τη διαδικασία της επιτροπής, να κα-
ταστρέψουµε το έργο της για µικροκοµµατικά οφέλη. Είναι η
ύστατη στιγµή που απαιτεί από όλους µας, ανεξαρτήτου πολιτι-
κού κόµµατος και χρώµατος, να σταθούµε στο ύψος των περι-
στάσεων και να επιδείξουµε το δέοντα σεβασµό. Είναι η στιγµή
εκείνη που τον µόνο λόγο έχει πια η δικαιοσύνη. 

Είναι η πραγµατική ευκαιρία να αποδείξουµε εµπράκτως και
µε κάθε υπευθυνότητα ότι το δηµοκρατικό πολίτευµα λειτουργεί
και ανθεί. Είναι το µεγάλο µας πολιτικό στοίχηµα να αποδείξουµε
ότι οι δηµοκρατικοί θεσµοί λειτουργούν. Είναι ώρα ευθύνης για
τα πολιτικά κόµµατα αλλά και για τον καθένα από εµάς να δια-
φυλάξουµε το πολίτευµα και την εύρυθµη λειτουργία του. Είναι
σήµερα πραγµατικά µια ιστορική µέρα, για να αποδείξουµε τη
διακριτική αξία, συνειδησιακή και πολιτική ωριµότητα, ως νοµο-
θετικό Σώµα. Είναι η αφετηρία της πολιτικής µας υπευθυνότητας. 

Θέλω να τονίσω τη χαρά µου για τη συµµετοχή στην προανα-
κριτική επιτροπή της Βουλής. Η προκειµένη ειδική επιτροπή ως
θεσµοθετηµένο όργανο δρώντας εντός πλαισίου των αρµοδιο-
τήτων της, επιλήφθηκε της συγκεκριµένης υπόθεσης και εξετέ-
λεσε τα εκ του νόµου καθήκοντά της κατά τρόπο υποδειγµατικό.
Αξιολόγησε το σύνολο του δικογραφικού υλικού που της τέθηκε
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υπ’ όψιν και διά του συγκεκριµένου πορίσµατός της ως αποτέ-
λεσµα πολύµηνης και της κοπιώδους εργασίας, µε αίσθηµα ευ-
θύνης, αποφάσισε τα περαιτέρω, δεδοµένου ότι οι
συγκεκριµένες συµπεριφορές κρίθηκαν ως ποινικά ελεγκτές. 

Υπό αυτήν ακριβώς την άποψη οιαδήποτε αµφισβήτηση της
ακεραιότητας του προκειµένου έργου της θα προσέκρουε στην
υποχρέωση σεβασµού συγκεκριµένων συνιστωσών του πολιτεύ-
µατος µας. Η θεσµοθετηµένη τριµερής διάκριση εξουσιών και ο
πολιτικός έλεγχος στη µεταξύ τους ανεξάρτητη λειτουργία, η
ύπαρξη θεσµικών αντιβάρων και ο προφανής χαρακτήρας φαινο-
µένων εισπήδησης ως πολιτειακής ανωµαλίας δεν καταλείπει, στο
ελάχιστο, περιθώριο σε οποιονδήποτε να αφήσει και να αµφισβη-
τήσει την ορθότητα της δικαιοπολιτικής επιταγής για προσφυγή
ακόµη και σε µη ευχάριστες διαδικασίες προς έλεγχο οιωνδήποτε
οσοδήποτε υψηλά ιστάµενων. Έτσι, ο ελεγκτικός χαρακτήρας του
κοινοβουλευτικού µας πολιτεύµατος αναδεικνύεται ο ισχυρότερος
θεµατοφύλακας και προστάτης της δηµοκρατίας. 

Αγαπητοί συνάδελφοι, συµµετείχα στην εν λόγω επιτροπή ως
νεοεκλεγείς Βουλευτής, µε περιορισµένη ή -καλύτερα θα έλεγα-
µηδενική κοινοβουλευτική εµπειρία και τώρα πια, µετά το πέρας
της λήξης των εργασιών, αισθάνοµαι πολύ πιο πλούσιος, αισθά-
νοµαι πολύ πιο γεµάτος, πιο χρήσιµος.

Επικροτώ, λοιπόν, κάθε κοινοβουλευτική προσπάθεια, η οποία
έχει σκοπό και στόχο να φέρει στο φως στοιχεία που οδηγούν
σε περισσότερη διαφάνεια, περισσότερη ευθύνη, περισσότερη
αξιοπιστία και εν τέλει περισσότερη δηµοκρατία. Αυτός είναι τε-
λικά, αν θέλετε, και ο ρόλος που θα πρέπει να έχει η σηµερινή
µας εξεταστική επιτροπή και έτσι πρέπει να την αντιµετωπίσουµε
όλοι. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Ζωηρά χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κι εγώ σας ευχαριστώ,
κύριε συνάδελφε. 

Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Καραγκούνης από τη Νέα Δηµοκρατία
για πέντε λεπτά, µε τη σχετική ανοχή. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ: Μια πολύ µικρή ανοχή,
κυρία Πρόεδρε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η αλήθεια είναι ότι κλείνουµε
µια διαδικασία, η οποία ήταν επίπονη για όλους, γιατί προφανώς
δεν είναι ευχάριστο για κανέναν να διερευνούµε και να παίρ-
νουµε αποφάσεις για τέτοιες υποθέσεις, διότι αυτές αντανα-
κλούν αρνητικά γενικά στο κύρος της πολιτικής. 

Όµως, βέβαια από την άλλη, αν δεν εφαρµόσουµε το νόµο και
δεν ασχοληθούµε µε αυτές τις θλιβερές υποθέσεις, δεν θα δια-
σφαλίσουµε το αυτονόητο, δηλαδή ότι η πολιτική και οι πολιτικοί
θα πρέπει να είναι παραδείγµατα προς µίµηση και όχι προς απο-
φυγή. 

Και επειδή µιλάµε για ένα πόρισµα που το στηρίζει η Νέα Δη-
µοκρατία και το Κίνηµα Αλλαγής µε τη δική του πρόταση και επο-
µένως δεν είναι ένα οµόφωνο πόρισµα –εγώ θα έλεγα κρίµα γιατί
για τέτοιες υποθέσεις θα πρέπει να οµονοούµε και να οµοφω-
νούµε στη Βουλή- και επειδή υπάρχει ένα µέρος του Τύπου που
υπερπροβάλλει τη διαφωνία της αντιπολίτευσης, εγώ θα πω ένα
απλό πράγµα που µε κάνει να είµαι απροβληµάτιστος για την εξέ-
λιξη αυτής της υπόθεσης. 

Γιατί αν στο πόρισµά µας έχουµε δίκιο εµείς ή στο αντίθετο
πόρισµά του έχει δίκιο ο ΣΥΡΙΖΑ, θα κριθεί τελικά από τα πράγ-
µατα. Εδώ είµαστε και θα δούµε, από τη στιγµή που η δικαιοσύνη
θα ακολουθήσει τη φυσική δικονοµική της πορεία. Μόνο στο
τέλος αυτής της διαδικασίας θα κριθεί εκ των πραγµάτων -επα-
ναλαµβάνω- ποιο από τα δύο πορίσµατα βρίσκεται πιο κοντά
στην ορθή νοµική αποτίµηση αυτού που συµβαίνει.

Εποµένως, οι κραυγές και οι πλειοδοσίες της στιγµής είναι εν-
τελώς περιττές, γιατί όλοι µας θα κριθούµε εκ του αποτελέσµα-
τος. Και βέβαια, αυτός που θα αποδειχθεί ότι ήταν νοµικά
πλησιέστερα στην πραγµατικότητα, θα αποδειχθεί και πολιτικά
πλησιέστερα στην πραγµατικότητα.

Εγώ πιστεύω ότι είναι το δικό µας πόρισµα, η δική µας κρίση
και νοµικά και πολιτικά που θα δικαιωθούν στη συνέχεια. Και επο-
µένως αυτή την τελική συζήτηση και αποτίµηση θα την κάνουµε
πολύ αργότερα. Και αυτά που σας λέω σήµερα και σας λένε και

οι καλοί συνάδελφοι και ανέλυσε και ο εισηγητής µας, δεσµεύο-
µαι να τα θυµίσω και τότε, όταν θα είναι απολύτως ξεκάθαρα και
βεβαίως, επίκαιρα.

Σκεφτείτε απλώς -µόνο ένα θα πω, χωρίς πραγµατικά καµµία
διάθεση αντιπαράθεσης- τι θα συµβεί εάν τελικά κριθεί ότι ο κ.
Παπαγγελόπουλος πράγµατι διέπραξε αυτά για τα οποία ελέγ-
χεται. Καταλαβαίνετε πόσο θα έχετε ανεπανόρθωτα εκτεθεί πο-
λιτικά και πόσο φληναφήµατα θα έχουν αποδειχθεί νοµικά, εάν
ισχύουν αυτά που αναδείχθηκαν από το προανακριτικό υλικό: Ότι
ο Αναπληρωτής Υπουργός Δικαιοσύνης της κυβέρνησής σας
όντως διέπραξε τέτοια ανήκουστα για Υπουργό Δικαιοσύνης
πράγµατα. Ότι ο άνθρωπος που εσείς επιλέξατε για την καταπο-
λέµηση της διαφθοράς, ήταν αυτός που τελικά την υπηρέτησε.
Ότι ο Υπουργός κατά της διαφθοράς προέτρεπε να στηθούν
αβάσιµες διώξεις και κατηγορίες για λόγους σκοπιµότητας, σε
βάρος ανθρώπων για τους οποίους δεν υπήρχε λόγος. Με συγ-
κεκριµένη µεθοδολογία -που σας περιγράψαµε- ήθελαν προφυ-
λακίσεις και µάλιστα, λίγο πριν τις εκλογές του 2019, όπως µας
κατέθεσε η κ. Ράικου. Εκβιασµούς που επαναλαµβάνει ο κ. Αγ-
γελής και σχέδιο διώξεων πολιτικών προσώπων χωρίς στοιχεία.
Ότι ακολούθησε εκβιαστική συµπεριφορά έναντι εισαγγελέων
και προέβαινε σε στοχοποίηση τους. Τσατάνη, Αθανασίου, Κυ-
βέλου, Ράικου, Αγγελής, όλοι καταγγέλλουν ακριβώς το ίδιο:
Στοχοποίηση, εκβιασµούς, απειλές και τελικά τιµωρία όταν δεν
υπάκουσαν. Πραγµατικές απειλές και όχι φανταστικές και ψεύ-
τικες. Πραγµατικοί εκβιασµοί εναντίον εισαγγελέων. Ότι είχε
πρώιµη γνώση της υπόθεσης «NOVARTIS», προτού καν αυτή ξε-
κινήσει και προτού καν αυτή καταγγελθεί από την κατάθεση του
πρώτου προστατευόµενου µάρτυρα. Έναν χρόνο πριν γνώριζαν
τι θα καταθέσει ο µάρτυρας και το είχαν δηµοσιοποιήσει.

Ο ίδιος ο τότε Πρωθυπουργός στις 2-2-2017 αναφέρει στη
Βουλή ότι στο σκάνδαλο «NOVARTIS» εµπλέκονται πολιτικοί και
το ίδιο κάνει ο κ. Παπαγγελόπουλος ένα µήνα πριν. Σε συγκεκρι-
µένα Μέσα διαχέεται η βεβαιότητα εµπλοκής πολιτικών προσώ-
πων ήδη από τον Δεκέµβρη του 2016. Τα πρωτοσέλιδα δεκάδες
και όλα µιλούν για σίγουρη εµπλοκή πολιτικών προσώπων και ότι
έχει βρεθεί ροή χρήµατος

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ότι η εισαγγελία διαφθοράς κατέστησε µάρτυρες ως προστα-
τευόµενους -πολύ µικρή ανοχή, κυρία Πρόεδρε-, ενώ από την
πρώτη στιγµή γνώριζε ότι υπήρχε αποδεδειγµένα εµπλοκή τους
και εποµένως, παράνοµο να λάβουν τέτοιο καθεστώς προστα-
σίας.

Και προσέξτε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι προστατευό-
µενοι µάρτυρες δεν ερωτώνται για κρίσιµα στοιχεία και θυµούν-
ται την εµπλοκή πολιτικών προσώπων πολλούς µήνες µετά.
Ειδικά η περίπτωση του πρώην Πρωθυπουργού Αντώνη Σαµαρά
είναι χαρακτηριστική. Ενώ ξεκινούν τις καταθέσεις τους, δεν κά-
νουν καµµία αναφορά στο πρόσωπό του και µετά από πολύ
καιρό, µετά από πολλούς µήνες -ω του θαύµατος!- θυµούνται ότι
σε αυτή την πολύκροτη υπόθεση υπάρχει και το όνοµα του
πρώην Πρωθυπουργού.

Οι δε εισαγγελείς όλα αυτά τα βρίσκουν φυσιολογικά: Να παίρ-
νουν καταθέσεις χωρίς νοηµατική συνέχεια. Να αντιλαµβάνονται
ότι οι µάρτυρες πέφτουν σε αντιφάσεις και να το προσπερνούν.
Να µην γίνονται συγκεκριµένα ερωτήµατα, όταν κατατίθενται βα-
ρύτατες καταγγελίες για ηµεροµηνίες, για λεπτοµέρειες. Τίποτα
απολύτως. Οι καταθέσεις τους να προαναγγέλλονται από εφηµε-
ρίδες. Οι καταθέσεις τους να κρατάνε έναν ολόκληρο χρόνο και
µάλιστα, κάποιοι να καλούνται να καταθέσουν ξανά, ενώ ήδη είχαν
πει ότι δεν έχουν κάτι να συνεισφέρουν. Οι µάρτυρες να καταθέ-
τουν έγγραφα σε πολύ µεταγενέστερες καταθέσεις, που δεν µπο-
ρούσαν να έχουν στην κατοχή τους και είχαν κατασχεθεί. Άρα
κάποιος τους τα είχε δώσει.

Το χειρότερο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι -και κλείνω- είναι
ότι µέσα στο Μαξίµου φέρεται να γίνονται συνδιαλλαγές. Πολί-
της, Υπουργοί να µιλούν για έξοδα, να καταρτίζονται ιδιωτικά
συµφωνητικά για παύση ποινικών διώξεων ή τη µη άσκηση ποινι-
κών διώξεων, λες και δουλειά του κ. Παπαγγελόπουλου ήταν να
κάνει τον µεσίτη ή κάποιοι να υπόσχονται εγγράφως και θεωρη-
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µένα µάλιστα στα ΚΕΠ ότι θα χειραγωγήσουν δικαστικές αποφά-
σεις.

Με λίγα λόγια, αν ισχύουν αυτά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
και αν αποδειχθούν ότι είναι έτσι, τότε η προηγούµενη κυβέρ-
νηση είναι βαθύτατα εκτεθειµένη και ο κ. Παπαγγελόπουλος υπό-
λογος ποινικά για πράξεις που είναι ανεπίτρεπτες και
αποκρουστικές για µια δηµοκρατία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σοφία Σακοράφα): Σας παρακαλώ, κύριε συ-
νάδελφε, πρέπει να κλείσετε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ: Τελειώνω, κύρια Πρόεδρε.
Πραγµατικά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήταν αδιανόητο

για αυτή τη Βουλή της Ελληνικής Δηµοκρατίας σε όλα αυτά που
διέγνωσε αυτή η επιτροπή, να κάνει τα στραβά µάτια. Το είπε και
άλλος συνάδελφος, δεν µπορούµε να αποφεύγουµε, δεν µπο-
ρούµε να µην τα ελέγξουµε, διότι αν δεν εξετάσουµε αυτά που
ακούγονται ως σηµεία και τέρατα, τελικά, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, τι θα ελέγξουµε;

Υποµονή, λοιπόν. Εδώ είµαστε. Η δηµοκρατία προφανώς λει-
τουργεί. Η δικαιοσύνη, επίσης, λειτουργεί, η νοµιµότητα λειτουρ-
γεί. Και όλοι, µε βάση τις αξιολογήσεις µας και τα συµπεράσµατά
µας σε αυτή την υπόθεση…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σοφία Σακοράφα): Κύριε συνάδελφε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ: …εµείς µε τα δικά µας

συµπεράσµατα και εσείς, βεβαίως, µε τα δικά σας, θα µετρη-
θούµε και θα δούµε ποιος τελικά είχε δίκιο. Είναι τόσο απλό, είναι
τόσο ξεκάθαρο και τόσο δηµοκρατικό.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σοφία Σακοράφα): Και εγώ σας ευχαριστώ,
κύριε συνάδελφε.

Τον λόγο τώρα έχει ο κ. Παπαχριστόπουλος από τον ΣΥΡΙΖΑ.
Έχετε τον λόγο για πέντε λεπτά, κύριε συνάδελφε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν ξέρω πόσοι σε αυτή

την Αίθουσα από τη Συµπολίτευση µέσα τους όταν πάνε το
βράδυ για ύπνο, πιστεύουν αυτά που λένε την ηµέρα. Και εξη-
γούµαι.

Επτά χώρες -θα µπορούσα να σας τις αναφέρω µία προς µία-
έχουν δικαιωθεί µε τη «NOVARTIS» και έχουν πάρει χρήµατα
πίσω.

Θα ήθελα να κάνω µια πρόταση, που θα µπορούσε να είχε
λύσει το πρόβληµα και γρήγορα και να µην κουραζόµαστε σε
αυτή την Αίθουσα. Θα µπορούσατε κάλλιστα να έχετε ρωτήσει
ανθρώπους δικούς σας, που δεν έχουν καµµία σχέση µε τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ, τι πιστεύουν για το σκάνδαλο «NOVARTIS». Παράδειγµα:
Ο Λέανδρος Ρακιντζής δεν διορίστηκε ποτέ από εµάς. Τις εκθέ-
σεις του τις έχω µπροστά µου. Σηµεία και τέρατα. Ο Ηλίας ο Μό-
σιαλος, που ακόµα σήµερα κάτι είναι, νοµίζω -µας δίνει
συµβουλές για τον κορωνοϊό και πολύ σωστά, κατά τη γνώµη
µου-, έχει πει τα χίλια µύρια για την υπερχρέωση του ΙΚΑ και τα
ασφαλιστικά ταµεία από τις υπερτιµολογήσεις. Ρωτήστε τον. Ο
Αλέκος ο Παπαδόπουλος ζει. Έχει πει πολλά πράγµατα για τα
πιράνχας της υγείας. Η Φωτεινή Σκοπούλη ζει. Η κοπέλα αυτή
θα πάθαινε εγκεφαλικό επεισόδιο από αυτά, που έβλεπε και δεν
µπορούσε να καταλάβει γιατί γινόντουσαν. Ρωτήστε την. Ο Πα-
ναγιώτης ο Νικολούδης, επίσης διορισµένος από εσάς, έχει µι-
λήσει ανοιχτά και έχει πει ότι αυτό το σκάνδαλο έχει στοιχίσει
πάρα πολλά χρήµατα. Ανέβασε το δηµόσιο χρέος σε δυσθεώ-
ρητα ποσά. Ο Βασίλης ο Φλωρίδης επίσης, που εξωπετάχτηκε
από τον κ. Στουρνάρα. Ρωτήστε τον γιατί έχασε τότε τη θέση
του. Είναι άνθρωποι δικοί σας όλοι αυτοί και θα µπορούσατε µία
ερώτηση απλή να τους κάνετε.

Θέλω να σταµατήσω, όµως, και να επικεντρωθώ σε τρία
άτοµα: Τον αδέκαστο δικαστή τον Γρηγόρη τον Πεπόνη δεν τον
έχει αµφισβητήσει ποτέ κανένας! Διαβάστε τις εκθέσεις του για
το ΚΕΕΛΠΝΟ και για τη «NOVARTIS».

Αφιερώστε ένα βράδυ και διαβάστε τι έχει πει ο Γρηγόρης ο
Πεπόνης. Κυρίως, όµως, διαβάστε τι έχει πει και τι έχει καταγγεί-
λει ο Γιώργος ο Σούρλας, Υπουργός Υγείας δικός σας και την
επίµαχη περίοδο ήταν στο Υπουργείο Δικαιοσύνης. Θέλετε να
σας διαβάσω κατεβατά; Τα πέντε λεπτά είναι πολύ λίγα για αυτά
που σας λέω.

Κυρίως, όµως, πού ήταν οι δικοί σας Βουλευτές όταν επί έξι
συνεδριάσεις η κ. Δηµητρίου -και την ξέρουµε στον ΣΥΡΙΖΑ και
είναι και λογικό-, µια πραγµατική δικαστίνα κατακεραύνωνε. Δεν
τόλµησε ούτε ένας Βουλευτής σας -ούτε ένας- κι αν τόλµησε ας
µου το πει τι ακριβώς τόλµησε και πού κατέληξε η κουβέντα.

Η σκληρή µιντιακή δικτατορία, που έχετε καθιερώσει δεν επέ-
τρεψε να µάθει κανείς τις έξι συνεδριάσεις της κ. Δηµητρίου και
πάνω απ’ όλα ενενήντα πέντε σελίδες της Ελένης Τουλουπάκη,
που κάθε µέρα την κατακεραυνώνετε όλοι. Δεν έπρεπε να δια-
βαστούν; Αν πράγµατι υπήρχε πληροφόρηση και τύπος δεν
έπρεπε να µάθει ο κόσµος τι λέει αυτή η κυρία της δικαιοσύνης;
Κανείς δεν τα έµαθε αυτά, γιατί η µιντιακή δικτατορία καλά κρα-
τεί.

Πέρα από εκεί, οι άνθρωποι που έχουν χρησιµοποιηθεί -στην
κυριολεξία χρησιµοποιηθεί- για ένα περίεργο κατηγορητήριο,
που αλλάζει από καιρό σε καιρό είναι συγκεκριµένοι. Τους ανα-
φέρω: Είναι ο κ. Αγγελής, εν ενεργεία αντιεισαγγελέας του
Αρείου Πάγου. Είναι η κ. Ράικου, η οποία µάλιστα πρόσφατα προ-
ήχθη σε εισαγγελέα Εφετών. Είναι ο κ. Παναγιώτης Αθανασίου.
Είναι ο κ. Μιωνή και δεν θυµάµαι κάποιους άλλους. Ένα-ένα να
τα πιάσουµε. 

Θέλω να σας θυµίσω το εξής: Είναι Μάρτιος του 2017. Κατ’
αρχάς είχα την τύχη επί δυόµισι χρόνια να είµαι στην εξεταστική
επιτροπή. Έχω ξενυχτίσει ώρες ολόκληρες για το τι γινόταν στην
«NOVARTIS».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θέλω δύο, τρία λεπτά αν έχετε την καλοσύνη κυρία Πρόεδρε.
Αν µου πείτε όχι θα σταµατήσω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Τα δύο λεπτά τα έχετε,
φυσικά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Σέβοµαι τη διαδικασία.
Θέλω να θυµίσω, λοιπόν, το εξής γεγονός: Η Ελεάνα Ζαµανίκα

ήταν ανακρίτρια και καλούσε δηµοσίως τότε την κ. Ράικου να πα-
ραδώσει δύο δικογραφίες, του Θωµά Λιακουνάκου και του Γιάν-
νου Παπαντωνίου. Κατά περίεργο τρόπο δεν τις έδινε. Έγινε
θόρυβος τότε, τεράστιος θόρυβος και είχαµε την ηχηρή παραί-
τηση, που δεν οφείλεται στην καλή πρόθεση της κ. Ράικου. Οφεί-
λεται στο γεγονός ότι κάποιοι ανώτεροι της της έπιασαν το αυτί.

Ο Γιάννος Παπαντωνίου δεν έχει δικαστεί και το τεκµήριο της
αθωότητας εγώ το σέβοµαι και µακάρι ο άνθρωπος να αθωωθεί.
Την αργοπορηµένη διαδικασία της κ. Ράικου, που έκρυβε τις δι-
κογραφίες τις επέσπευσε η Ελένη Τουλουπάκη. Βρήκε πέντε λο-
γαριασµούς του Γιάννου Παπαντωνίου στο εξωτερικό και όπως
και σήµερα πολλοί από εσάς µίλησαν τότε για σκευωρία, οι ίδιοι
άνθρωποι που είστε σε αυτή την Αίθουσα -δεν θέλω να σας θυ-
µίσω ποιοι- όταν βρέθηκαν οι πέντε λογαριασµοί του Γιάννου Πα-
παντωνίου σε πέντε διαφορετικές χώρες τον άφησαν µόνο του.
Δεν τον στήριξε κανένας. Προφυλακίστηκε για δύο χρόνια. Η
υπόθεσή του ήταν αρχειοθετηµένη δεκατριάµισι χρόνια. Να το
ακούσετε αυτό, γιατί άκουσα πολλές φορές εδώ πέρα πως κά-
ποιοι άνθρωποι αδικήθηκαν. Από ποιον αδικήθηκαν;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Το κατάπτυστο άρθρο 86 εσείς το ψηφίσατε. Εµείς ποτέ! Θέ-

λαµε να καταργηθεί. Αµελλητί η δικογραφία όταν υπάρχει όνοµα
πολιτικού έρχεται στη Βουλή. Τι είναι αυτά που λέτε; Ποιος διέ-
συρε ποιον; Όχι εµείς πάντως. Τότε οι ίδιοι άνθρωποι µίλαγαν
για σκευωρία. Μετά, όταν βρέθηκαν οι λογαριασµοί, τα ξέχασαν.
Οι δε αρχειοθετηµένη υπόθεση επί δεκατριάµισι χρόνια ήρθε
πάλι στην επιφάνεια.

Προδικάστηκε για δύο χρόνια. Το ξαναλέω, το τεκµήριο της
αθωότητας το έχει και του το εύχοµαι και το λέω µε ειλικρίνεια.
Δεν έχω εµπάθεια για κανέναν.

Η κ. Τουλουπάκη έχει δεχτεί απίστευτο πόλεµο σε όλη αυτή
την ιστορία. Είναι πρωτόγνωρο, πρωτοφανές. Είναι µια εισαγγε-
λέας που δεν έδωσε κανένα δικαίωµα, που έχει δικαιωθεί από το
Συµβούλιο Εφετών. Όλες οι δικαστικές ανώτερες αρχές τη δι-
καίωσαν µία προς µία. Θα ήθελα να σας θυµίσω µόνο τη λύσσα
που υπήρχε από το δικαστικό σώµα. Ο κ. Σαλάτας µάζευε τότε
υπογραφές για να της πάρει από τότε την υπόθεση. Επτά φορές
προσπάθησαν να της πάρουν τη δικογραφία. Γιατί άραγε;
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κύριε συνάδελφε, πρέ-
πει να κλείσετε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Τελειώνω, κυρία Πρό-
εδρε. Έχετε δίκιο.

Κατά σύµπτωση ο κ. Αγγελής, που σχεδόν έχει µηνύσει τους
δικαστές διαφθοράς έχει επιλεγεί πάλι να εποπτεύει τον χώρο.
Ο κ. Σαλάτας που µάζευε τότε τις υπογραφές προήχθη και
αυτός, πήρε µία θέση και προαλείφεται για επόµενη θέση ο κ.
Παναγιώτης Αθανασίου, ο άνθρωπος που για µία πολύ σοβαρή
υπόθεση, των Panama Papers, που η Μαλτέζα δηµοσιογράφος
πλήρωσε µε τη ζωή της, όπως και άλλοι πολλοί, για πολύ προ-
σωπικούς λόγους έλεγε ψέµατα. Δεν πήγε στη Χάγη. Και έβαζε
δικαστές να λένε ψέµατα. Τέτοια αξιοπιστία έχουν οι µάρτυρες
που αυτή τη στιγµή θέλουν στο εδώλιο τον Παπαγγελόπουλο,
που παρακολουθώ δυόµισι χρόνια. Δεν υπάρχει ούτε µισό στοι-
χείο. Ας µας πει µε χειροπιαστή απόδειξη τι έκανε ο Παπαγγελό-
πουλος, πώς επηρέασε. Τους έκανε την πρόταση: Καλέστε
όλους όσοι υπηρετούσαν στη δικαιοσύνη και αν ένας σας πει ότι
πήρα ένα τηλέφωνο, θα ζητήσω δηµόσια συγγνώµη. 

Συγγνώµη για την ένταση. Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Ευχαριστώ, κύριε συ-
νάδελφε.

Θα σας παρακαλέσω να τηρήσουµε τον χρόνο. Ο χρόνος είναι
πέντε λεπτά. Υπάρχει µία σχετική ανοχή. Στα επτά λεπτά όµως
σας παρακαλώ πολύ θα σταµατάτε όλοι.

Τον λόγο έχει η κ. Βούλτεψη από τη Νέα Δηµοκρατία.
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Σας ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ξεκινώ αµέσως µε την αποκα-

τάσταση της ιστορικής αλήθειας και της πολιτικής ορολογίας, µε
το ιδεολογικό περίγραµµα: Τι εστί παρακράτος; Ακούω συνέχεια
για παρακράτος της Δεξιάς. Δεν ξέρω πού βρίσκονταν όλοι όσοι
µιλούν σήµερα για παρακράτος την εποχή στην οποία αναφέρον-
ται, αλλά ο ορισµός του παρακράτους δόθηκε πριν από εξήντα
περίπου χρόνια από αυτούς που το έζησαν στο πετσί τους και το
πολέµησαν. 

Δεν υπάρχει δεξιό ή αριστερό παρακράτος. Το παρακράτος
είναι ένα σύνολο κρυφών µηχανισµών στους οποίους χρησιµο-
ποιούνται πρόσωπα και εντός και εκτός των θεσµών. Είναι ένας
µηχανισµός που λειτουργεί εκτός των θεσµών, αλλά κινείται
εντός των θεσµών. Το παρακράτος, δηλαδή, είναι το µακρύ χέρι
του κράτους. Όποιος έχει το κράτος, έχει και το παρακράτος.
Δεν υπάρχει παρακράτος χωρίς τη συµµετοχή του κράτους. Τα
πλοκάµια του ξεκινούν από το κράτος και καταλήγουν στο κρά-
τος. Το λέει και η λέξη: παρά το κράτος. 

Και µην αρχίσετε τώρα να µας λέτε ότι τάχα δεν είχατε το κρά-
τος και ότι το είχαν άλλοι. Το κατείχατε µία χαρά. Στις 2:00 τα
ξηµερώµατα διορίσατε πρόεδρο του Αρείου Πάγου, αφήνοντας
ακέφαλα τα άλλα ανώτατα δικαστήρια, µε τροπολογία καταργή-
σατε όλες τις ανεξάρτητες αρχές, µε την κατάργηση του Εθνικού
Συµβουλίου Ραδιοτηλεόρασης προσπαθήσατε να στήσετε το ΣΥ-
ΡΙΖΑ Channel. Μια χαρά πήρατε και το κράτος και το παρακρά-
τος, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, και µια χαρά στήσατε τη σκευωρία σας.
Μία χαρά αλλάξατε τέσσερις αρχηγούς της Πυροσβεστικής σε
δύο χρόνια. Το είχατε το κράτος µία χαρά και το χρησιµοποιού-
σατε.

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΒΡΑΜΑΚΗΣ: …(Δεν ακούστηκε)
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Τέσσερις αρχηγούς της Πυροσβεστικής,

τους οποίους εναλλάσσατε γιατί πιστεύατε…
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κύριε συνάδελφε, σας
παρακαλώ πολύ!

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Ο ΣΥΡΙΖΑ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
ένα µείγµα νασερισµού, σταλινισµού και περονισµού, έκανε το
λάθος που κάνουν όλα τα καθεστώτα τα οποία θαυµάζει και µε
τα οποία ταυτίζεται, θέτοντας αυτοµάτως εαυτόν εκτός του πε-
δίου της κοινοβουλευτικής δηµοκρατίας. 

Γιατί πώς να το κάνουµε; Όταν ταυτίζεσαι µε καθεστώτα όπως
η Βενεζουέλα του Τσάβες και του Μαδούρο, η Βολιβία του Μο-
ράλες, η Νικαράγουα των σαντινίστας και του Ορτέγκα, η Αργεν-
τινή των περονιστών, δεν ανήκεις στις δυτικές δηµοκρατίες. Δεν

έχετε καµµία σχέση µε τον ευρωκοµµουνισµό. Αυτά λύθηκαν µε
τον Μπερλινγκουέρ. Δεν υπήρχε περίπτωση…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΗΓΟΥΜΕΝΙΔΗΣ: Όταν ταυτίζεσαι µε τους δολο-
φόνους του Πέτρουλα, τι είσαι;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κύριε συνάδελφε, σας
παρακαλώ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΡΝΟΥΣ: Στο θέµα µας!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κύριοι συνάδελφοι,

σας παρακαλώ πολύ, υπάρχει οµιλήτρια στο Βήµα.
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Δεν θα µου υποδείξετε τι θα πω, κύριε.

Ό,τι θέλω θα λέω από το Βήµα του ελληνικού Κοινοβουλίου.
Εσείς σας είπα τι σχέση έχετε µε την κοινοβουλευτική δηµοκρα-
τία. Ο Μαδούρο, που αυτή τη στιγµή που µιλάµε κάνει απαγωγές
στο Καράκας, για να τροµοκρατεί όλους τους υπόλοιπους, όταν
τους αφήνει, και ο φίλος σας ο Ορτέγκα, που κάνει ανασκολοπι-
σµούς µε τις κάννες των τουφεκιών. Με αυτούς είσαστε. Αυτά
τα είχε λύσει ο Μπερλινγκουέρ. Εσείς είστε αλλού.

Αυτά τα καθεστώτα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουν την
ψευδαίσθηση ότι θα βρίσκονται στην εξουσία για πάντα και επο-
µένως ότι θα µπορούν για πάντα να στήνουν σκευωρίες, να χει-
ραγωγούν τους θεσµούς, να ελέγχουν τα µέσα ενηµέρωσης, να
στοχοποιούν τους πολιτικούς τους αντιπάλους και όλους τους
διαφωνούντες -και όλα αυτά βέβαια µε την επίκληση του λαού
που τους στηρίζει-  και στο τέλος να συγκαλύπτουν. 

Αυτό έκανε και ο ΣΥΡΙΖΑ στη διάρκεια της σκοτεινής του εξου-
σίας, ανατριχιαστικές πτυχές της οποίας αποκαλύπτονται καθη-
µερινά. Ήθελαν, όπως όλα τα αυταρχικά και ολοκληρωτικά
καθεστώτα, να σβήσουν το παρελθόν και να γράψουν ένα παν-
τοτινό παρόν, όπως το περιέγραψε ο Όργουελ στο «1984».

«Να τελειώνουµε µε το παλιό» φωνάζατε. Και πώς θα το κά-
νατε αυτό; Προφανώς βάζοντας στη φυλακή τους εκπροσώπους
του παλιού ως διεφθαρµένους. Άλλος τρόπος δεν υπήρχε για να
απαλλαγείτε από όλα αυτά που σας στοίχειωναν. Άλλος τρόπος
δεν υπήρχε για να µπορείτε να λέτε στο λαό: «Ναι, σας πήγα στο
τρίτο µνηµόνιο, παρέδωσα τη δηµόσια περιουσία στο υπερτα-
µείο, παρέδωσε τα δάνειά σας στα ξένα funds, τα έκανα όλα,
αλλά κοιτάξτε τους άλλους, είναι διεφθαρµένοι». Αυτό το επιχεί-
ρηµα προσπαθήσατε να στήσετε µε την υπόθεση της «NOVAR-
TIS» και γι’ αυτό στοχοποιήσατε δέκα πολιτικά πρόσωπα διότι µε
έναν ή δύο δεν κάνατε δουλειά.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Κυρία Πρόεδρε, και εγώ θα ήθελα ένα λεπτό.
Έπρεπε να εξοντώσετε όλο το παλιό, να απαξιώσετε κάθε

προσπάθεια, που έκαναν όλοι οι προηγούµενοι, ώστε να µπορέ-
σει να ορθοποδήσει η χώρα µετά την περιπέτεια. Και κάθε άλλο
παρά τυχαία ο κ. Παπαγγελόπουλος µίλησε για το µεγαλύτερο
σκάνδαλο από συστάσεως του ελληνικού κράτους. Κάθε άλλο
παρά τυχαία ο κ. Τσίπρας από την Πάτρα µίλησε για «πατριωτι-
σµό της µίζας», στοχεύοντας απευθείας στον Αντώνη Σαµαρά
και ακολουθήθηκε όλο τον γκεµπελικό πρωτόκολλο: Άρχισαν τα
δηµοσιεύµατα από τον φιλικό Τύπο, µετά τα έπαιρναν οι Υπουρ-
γοί, τα έδιναν στη δικαιοσύνη, η δικαιοσύνη έπεφτε πάνω σε πο-
λιτικά πρόσωπα που είχε δηµοσιεύσει ο Τύπος, τα έστελνε στη
Βουλή αµελλητί, χωρίς να εξετάζει την ουσία, και µετά στηνόταν
η εξεταστική και όταν τέλειωνε η εξεταστική δεν υπήρχε αρµο-
διότητα, δήλωναν αναρµοδιότητα και ξαναγύριζαν οι υποθέσεις
στη δικαιοσύνη. Με αυτόν τον τρόπο τους κρατούσατε όλους σε
οµηρία και προσπαθούσατε µε αυτόν τον τρόπο να αποδείξετε
στον λαό ότι όλοι οι άλλοι είναι διεφθαρµένοι, εκτός από σας.
Και έτσι κάνατε και τις δουλειές σας στο µαγαζί σας. Τις δίκες
της Μόσχας θέλατε να στήσετε ως γνήσιοι σταλινιστές και θέ-
λατε ηθική, πολιτική, επαγγελµατική, ακόµη και φυσική εξόντωση
όλων των αντιφρονούντων, καταργώντας κάθε διάκριση των
εξουσιών.

Όµως, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, δεν υπάρχει τέλειο έγκληµα και δυ-
στυχώς για εσάς, που µε τέτοιο τυχοδιωκτικό τρόπο επιτεθήκατε
και υπονοµεύσατε τη δηµοκρατία, το δικό σας έγκληµα δεν είναι
ούτε καν στιγµιαίο. Αν και αυτό σας θυµίζει κάτι από την πρό-
σφατη ιστορία µας.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
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(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Εγώ σας ευχαριστώ,

κυρία συνάδελφε.
Τον λόγο έχει ο κ. Μπαρτζώκας από τη Νέα Δηµοκρατία για

πέντε λεπτά.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΜΠΑΡΤΖΩΚΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, η περίοδος διακυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ δεν

ευθύνεται µόνο για την τραυµατισµένη ελληνική οικονοµία, ευ-
θύνεται κυρίως για την τραυµατισµένη, την πολύ βαριά τραυµα-
τισµένη δηµοκρατία. 

Οι απόπειρες αλλοίωσης των θεµελιωδών θεσµών, των βά-
σεων του δηµοκρατικού µας πολιτεύµατος δεν έχουν τελειωµό,
όπως διαφαίνεται και από τα όσα αποκαλύπτονται διαρκώς το
τελευταίο διάστηµα. Το ένα σκάνδαλο διαδέχεται το άλλο ξεθω-
ριάζοντας παντελώς το ιδεολογικό και ηθικό πλεονέκτηµα της
«πρώτης φοράς αριστερά» και µάλλον της τελευταίας. Κάθε πο-
λίτης που παρακολουθεί την επικαιρότητα δεν µπορεί παρά να
µένει άναυδος µπροστά στον κυνικό  τυχοδιωκτισµό, που επέ-
δειξε η προηγούµενη κυβέρνηση προκειµένου να παραµείνει
στην εξουσία µε κάθε τίµηµα, ακόµα και µε τίµηµα την ίδια τη δη-
µοκρατική πολιτεία, που είναι το κατ’ εξοχήν καταφύγιο του αδύ-
ναµου. Σκευωρία «NOVARTIS» και επιδίωξη εξόντωσης των
πολιτικών αντιπάλων, υπόθεση Μιωνή και κράτος-«µαγαζί»,  έλεγ-
χος των µέσων µαζικής ενηµέρωσης και υπόθεση Καλογρίτσα,
υπόθεση στο Μάτι όπου υπήρξαν εκατόν δύο νεκροί συµπολίτες
µας και κατεστραµµένες περιουσίες, γιατί έτσι παίζεται το παι-
χνίδι: είναι πραγµατικά ζοφερά και αδιανόητα όσα έχουν έρθει
στο φως µόνο τον τελευταίο µήνα.

Η µεγαλύτερη όµως απόπειρα βλάβης του δηµοκρατικού µας
πολιτεύµατος εντοπίζεται στο πεδίο της δικαιοσύνης µέσω της
αλλοίωσης της διάκρισης των εξουσιών, της ανεξαρτησίας της
δικαιοσύνης. Το Σώµα σήµερα καλείται να φανεί αντάξιο των πε-
ριστάσεων και να δώσει ένα ξεκάθαρο µήνυµα. Η παραποµπή
του κ. Παπαγγελόπουλου στο Ειδικό Δικαστήριο για να εξετα-
στούν οι ποινικές του ευθύνες ως προς τα αδικήµατα τα οποία
φέρεται να διέπραξε κατά την άσκηση των καθηκόντων του ως
Αναπληρωτής Υπουργός Δικαιοσύνης ενέχει τεράστιους συµβο-
λισµούς. Θα αποδείξει ότι οι καταλύτες του Συντάγµατος και των
νόµων όσο και αν επικαλούνταν ότι είναι κάθε λέξη του Συντάγ-
µατος, όσο κι αν υπόσχονταν σε µία τσακισµένη από τις επιπτώ-
σεις της οικονοµικής κρίσης κοινωνία ότι θα µας τάραζαν στη
νοµιµότητα είναι µόνο ευκαιριακοί. Τους συµβολισµούς αυτούς
τους έχει ανάγκη η ελληνική κοινωνία, για να αλλάξουµε επιτέ-
λους σελίδα. Τους έχει ανάγκη το πολιτικό και το δικαιοκρατικό
µας σύστηµα έτσι ώστε να αποδείξει ότι εν έτει 2020 οι θεσµικές
εγγυήσεις του κράτους δικαίου δεν είναι θεωρητικά εργαλεία.
Υπάρχουν και λειτουργούν. 

Ο κατάλογος των αδικηµάτων τα οποία φέρεται να τέλεσε ο κ.
Παπαγγελόπουλος είναι µακρύς και αποκαλύπτει το εύρος του
παραδικαστικού κυκλώµατος και του παρακράτους, που ο ίδιος
και οι πολιτικοί εµπνευστές του προσπάθησαν να εγκαταστή-
σουν: ηθική αυτουργία σε κατάχρηση εξουσίας, ηθική αυτουργία
σε παράβαση καθήκοντος, παράβαση καθήκοντος κατ’ εξακο-
λούθηση, απόπειρα εκβίασης, δωροληψία πολιτικού αξιωµατού-
χου και υπαλλήλου, εγκληµατική οργάνωση. Ένας πρώην
δικαστικός λειτουργός και µέλος της κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ φέρε-
ται ότι εκµεταλλεύτηκε την ιδιότητά του αν όχι µε την ενθάρ-
ρυνση της κυβέρνησης, σίγουρα µε την ανοχή της ηγετικής
οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ και του τέως Πρωθυπουργού. 

Τα προαναφερόµενα ποινικά αδικήµατα στοιχειοθετούν από-
λυτα την έννοια της προσβολής του πολιτεύµατος. Ωστόσο δεν
µπορούµε να υποκρινόµαστε. Το τραύµα που έχει υποστεί η δη-
µοκρατία µας δεν επουλώνεται µε την ολοκλήρωση των εργασιών
της προανακριτικής και την παραποµπή του κ. Παπαγγελόπουλου
σε Ειδικό Δικαστήριο. Τώρα περισσότερο από ποτέ οφείλουµε να
θωρακίσουµε το πολίτευµα, προκειµένου να µην δεχθεί ξανά τέ-
τοιες βάναυσες επιθέσεις. Δεν είναι αρκετή απλά µία κάθαρση,
δεν αρκεί µια τιµωρία και η αποκάλυψη της αλήθειας. Η υποχρέ-
ωσή µας να δηµιουργήσουµε ένα κράτος που δεν θα είναι ούτε
λάφυρο ούτε «µαγαζί» είναι πιο επιτακτική από ποτέ. Με αυτό πρέ-
πει να ασχοληθούµε. Η παραποµπή του πρώην Υπουργού θα είναι

µόνο µια µικρή νίκη της δηµοκρατίας σήµερα. Η πραγµατική νίκη
θα είναι όταν θα έχουµε καταφέρει να δηµιουργήσουµε ένα κρά-
τος δικαίου απροσπέλαστο από ευκαιριακούς τυχοδιώκτες και
για αυτό έχουµε δρόµο ακόµα µπροστά µας.

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κι εγώ σας ευχαριστώ
πολύ, κύριε συνάδελφε.

Τώρα τον λόγο έχει η κ. Τζάκρη από τον ΣΥΡΙΖΑ, για πέντε
λεπτά. 

ΘΕΟΔΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ: Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές µετά τα 70 δισεκατοµµύρια που

έφερε στη φαντασία του αυτή η µεγάλη µορφή της σύγχρονης
πολιτικής ιστορίας, ο Κυριάκος Μητσοτάκης, και µετά την ανά-
πτυξη που ξεκίνησε µε κατεδαφίσεις στο Ελληνικό, θέλω να πι-
στεύω ότι το επόµενο µεγάλο project του Πρωθυπουργού µας
και των «ανεξάρτητων» µέσων µαζικής ενηµέρωσης που τον πε-
ριτριγυρίζουν δεν θα είναι βέβαια να δηµιουργήσει κανόνες ισό-
τιµης συνδιαχείρισης των ορυκτών µας πόρων στο Αιγαίο µε την
Τουρκία, αλλά ακόµη και σε αυτή την περίπτωση, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, είµαι σίγουρη ότι τα φίλια προς την Κυβέρνηση
µέσα θα µας µιλούσαν για τη µεγάλη νίκη του µεγάλου Έλληνα
Πρωθυπουργού, που κατόρθωσε να σώσει τους µισούς υδρογο-
νάνθρακες και όχι βέβαια ότι έδωσε τους µισούς. Τέτοια είναι τα
επιτεύγµατα αυτού του µεγάλου γόνου και κληρονόµου της οι-
κογένειας των Μητσοτάκηδων: ανάπτυξη παντού, πλήρης υπο-
στήριξη των εθνικών µας δικαιωµάτων παντού, µα πάνω από όλα,
θα έλεγα, δηµοκρατία και πολυφωνία παντού! Αν δεν υπήρχε
αυτός ο σύγχρονος πολιτικός, αν δεν τον είχε γεννήσει η ζωή
µας, νοµίζω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι όλοι εµείς οι σύγ-
χρονοι Έλληνες θα έπρεπε να εφεύρουµε έναν. 

Από πού να ξεκινήσω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Όλοι οι
Έλληνες κοιµόµαστε και ξυπνούµε ήσυχοι, γνωρίζουµε ότι η επό-
µενη µέρα θα είναι καλύτερη στο πεδίο της οικονοµικής ευηµε-
ρίας. Με τον Κυριάκο Μητσοτάκη είµαστε σίγουροι ότι η
ανάπτυξη ήρθε και θα µείνει για πάντα εδώ. Γνωρίζουµε ότι το
κράτος δικαίου θα βρίσκεται εκεί για όλους µας, να τιµωρεί τους
κακούς και να επιβραβεύει τους καλούς. Με τον Κυριάκο γνωρί-
ζουµε ότι κανένα λαµόγιο δεν θα µείνει ατιµώρητο. 

Συνέχεια λοιπόν αυτής της µεγάλης µητσοτακικής παράδοσης
είναι και το πόρισµα, που παρουσιάζει η Νέα Δηµοκρατία εδώ
σήµερα ενώπιόν µας, µε το οποίο κατάφερε για άλλη µία φορά
να γελοιοποιήσει το ελληνικό Κοινοβούλιο και τις δηµοκρατικές
διαδικασίες εν γένει. Και αυτό γιατί η Νέα Δηµοκρατία χρησιµο-
ποιεί την κυβερνητική πλειοψηφία για να µετατρέψει τη Βουλή
σε αντεστραµµένο θεσµικό κόµικ, όπου εδώ και σε αντίθεση µε
ό,τι συµβαίνει συνήθως, µόνο ο κακός πάντα κερδίζει. 

Έτσι λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουµε ένα διακοµ-
µατικό συνονθύλευµα  διεφθαρµένων πολιτικών που το ισοδύναµο
των πράξεών τους στο σκάνδαλο «NOVARTIS» είναι το εξής. Φαν-
ταστείτε µια ταλαιπωρηµένη γυναίκα πενήντα πέντε ετών που στέ-
κεται όρθια, εργαζόµενη οκτώ και εννέα ώρες την ηµέρα σε ένα
σουπερµάρκετ. Αυτή η γυναίκα αµείβεται µε 700 ευρώ, πληρώνει
τις εισφορές της, τον ΕΝΦΙΑ της, πηγαίνει στη δουλειά της µε τα
µέσα µαζικής µεταφοράς και προσπαθεί να εξοικονοµήσει 50
ευρώ την εβδοµάδα για να καλύψει τις ανάγκες της οικογένειάς
της. Φανταστείτε τώρα έναν διεφθαρµένο Υπουργό να πλησιάζει
αυτή την καταταλαιπωρηµένη εργαζόµενη που παλεύει στην κα-
θηµερινότητά της για τη ζωή της και την οικογένειά της και να της
παίρνει από την ποδιά της εργασίας αυτά τα 50 ευρώ που προ-
σπαθεί να εξοικονοµήσει, για να τα δώσει σε ποιον; Στον κ. Φρουζή
µε τα πούρα και να εξοικονοµήσει βέβαια και ο ίδιος το κατιτίς του.
Μετά αυτός ο διεφθαρµένος Υπουργός και οι αχρείοι της συµµο-
ρίας του καταδιώκουν την εισαγγελέα που τους άσκησε τη δίωξη,
προκαλούν δηµοσιεύµατα στον Τύπο, µε τα οποία προσπαθούν να
πείσουν αυτή την ταλαίπωρη εργαζόµενη ότι τα πράγµατα δεν έγι-
ναν έτσι, ότι τα πράγµατα έγιναν κάπως αλλιώς και ότι εν πάση
περιπτώσει για όλα φταίει η εισαγγελέας. Και µετά κάποιοι άλλοι
συνάδελφοί τους πολιτικοί, Βουλευτές καλή ώρα όπως εµείς, µε
πρωτοφανή κυνισµό, προκειµένου να γίνουν και αυτοί κάποια µέρα
Υπουργοί, ελπίζω όχι για να αντιγράψουν τα έργα και τις ηµέρες
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των αξιότιµων κλεφτών της «NOVARTIS», πρέπει προφανώς να
συντάξουν ένα πόρισµα-παρωδία µε το οποίο πρέπει να αποδεί-
ξουν τρία πράγµατα: πρώτον, ότι είναι έτοιµοι και οι ίδιοι, δεύτε-
ρον, ότι ανήκουν σε αυτή την ίδια πολιτική συνοµοταξία όπου δεν
«δίνει» ο ένας τον άλλον ποτέ και τρίτον, ότι η δουλειά ενός πο-
λιτικού δεν είναι να προστατεύει την πατρίδα του και τον λαό του,
αλλά είναι να προστατεύει αυτούς που τον µαδούν. 

Έτσι, λοιπόν, γράφτηκε το σενάριο, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, και εκτελέστηκε άψογα στην πράξη. Οι κλέφτες έγιναν
θύµατα, οι εισαγγελείς στο πειθαρχικό, κάποιοι άλλοι εισαγγε-
λείς θα κάνουν καριέρα, ο Υπουργός κονόµησε, οι Φρουζήδες
κονοµήσανε, οι πολυεθνικές άνθησαν και ο φτωχός Έλληνας πο-
λίτης έγινε ακόµη φτωχότερος. Και αφού έκλεψαν όσοι έκλεψαν,
τώρα ψάχνετε να στείλετε στο Δικαστικό Συµβούλιο αυτούς που
προσπάθησαν, προφανώς ανεπιτυχώς, να τους ξεσκεπάσουν. Κι
εγώ θέλω να ρωτήσω τους αγαπητούς συναδέλφους της Νέας
Δηµοκρατίας: αν αυτή τη χώρα δεν την κυβερνούσε κανονικός
Πρωθυπουργός εκλεγµένος από τον ελληνικό λαό και αν δεν εί-
χαµε κανονική κοινοβουλευτική δηµοκρατία, αλλά την κυβερ-
νούσε αρχηγός συµµορίας, όπως συµβαίνει σε κάποιες
βαλκανικές χώρες, πιστεύετε ότι οι εξελίξεις θα ήταν διαφορετι-
κές; Πιστεύετε δηλαδή ότι οι κλέφτες δεν θα ήταν έξω και πι-
στεύετε ότι οι εισαγγελείς δεν θα ήταν στο πειθαρχικό; 

Εγώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πιστεύω πως θα συνέβαινε
ακριβώς το ίδιο µε τον Πρωθυπουργό αρχηγό συµµορίας. Και
σας τα λέω όλα αυτά για να προβληµατιστείτε και να αρχίσετε
σιγά σιγά να σκέφτεστε αν είστε κανονική Κυβέρνηση ή αν είστε
Κυβέρνηση παρωδία. Επίσης, θα ήθελα να ρωτήσω και κάτι άλλο
τους αξιότιµους συναδέλφους της Νέας Δηµοκρατίας, επί του
πολιτικού πάντα. 

Κυβερνήσατε τη χώρα επί πολλές δεκαετίες και τη ρίξετε στα
βράχια κάθε φορά που την κυβερνήσετε. Καθ’ όλη τη διάρκεια
των κυβερνήσεών σας έχουν καταγγελθεί και έχουν αποκαλυ-
φθεί εκατοντάδες οικονοµικά σκάνδαλα. Αναρωτιούνται, λοιπόν,
οι Έλληνες πολίτες, τόσα σκάνδαλα τόσες δεκαετίες, µια χρεο-
κοπία χώρας µε τετρακόσια δισεκατοµµύρια και κανένας, ούτε
ένα λαµόγιο δεν αποκαλύφθηκε ποτέ από τη Νέα Δηµοκρατία;
Και αναρωτιούνται και οι ψηφοφόροι µου στην Πέλλα: µα τόσο
έντιµο κόµµα είναι αυτή η Νέα Δηµοκρατία; Και τότε βλέπουν κά-
ποιους από εσάς στα τηλεοπτικά παράθυρα να τσιρίζουν και να
φωνασκούν και παίρνουν τις απαντήσεις τους. Στατιστικά όµως
-και αυτό είναι που µετράει, η στατιστική- είστε το πιο έντιµο
κόµµα παγκοσµίως. Έχετε ποσοστό συγκάλυψης 100% και πο-
σοστό καταδικαστικών αποφάσεων 0%. Είµαι σίγουρη ότι αν σας
αποκαλύψουν στην παγκόσµια βιβλιογραφία, οι απανταχού εγ-
κληµατικές οργανώσεις θα σπεύσουν να σας µιµηθούν. 

Όσο για τους συναδέλφους που συνέταξαν το πόρισµα, πέρα-
σαν τις εξετάσεις. Μπράβο, συγχαρητήρια. Καλή αναβάθµιση
στον προσεχή ανασχηµατισµό και στην ιεραρχία της πολιτικής
οργάνωσης ή, εν συντοµία, οργάνωσης της οποίας είστε µέλη.
Έτσι δεν είναι, κύριε Πλεύρη; Μην τυχόν σας ξεγελάσουν και σας
δώσουν καµµία θέση Υπουργού σε κανέναν ανύπαρκτο Υπουρ-
γείο. Τόση δουλειά κάνατε. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Εσείς έχετε πάρει πολλά Υπουργεία
µε όλα τα µνηµόνια που ψηφίζατε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κυρία συνάδελφε, µην
απευθύνεστε σε συναδέλφους.

ΘΕΟΔΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ: Τόση µπουγάδα βάλατε για να ξεπλύ-
νετε, για να βγάλετε λάδι τους πρώην συνοδοιπόρους και τους
φίλους σας. Πρέπει να το κεφαλοποιήσετε αυτό, κύριε Πλεύρη. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κυρία συνάδελφε, συ-
νεχίστε την οµιλία σας. 

ΘΕΟΔΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ: Θέλω όµως να σας πω ότι όλοι εδώ,
εµείς και εσείς, έχουµε εκλεγεί από τον ελληνικό λαό µε απο-
στολή να υπηρετούµε την πατρίδα υπερασπιζόµενοι το δηµόσιο
συµφέρον και µε πρώτο µέληµά µας την ευηµερία της χώρας και
των Ελλήνων πολιτών. Και µε αυτή την άθλια κατάσταση, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, αυτόν τον πολιτικό, δηµοσιογραφικό και
δικαστικό ζόφο που έχετε επιβάλει για να καλύψετε µια χούφτα
ανθρώπων για τις παράνοµες πράξεις στο παρελθόν, οδηγείτε
τη χώρα συνολικά στα βράχια. Διαλύετε και την ελάχιστη πίστη

που έχουν οι Έλληνες πολίτες στο πολιτικό σύστηµα και βέβαια
κάνατε τη χώρα να µοιάζει µε µια ευρωπαϊκή θεσµική παρωδία
και όχι µε µια κανονική χώρα της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Θέλω όµως να σας θυµίσω ότι στη Γαλλία µόλις πρόσφατα ο
πρώην πρωθυπουργός ο κ. Φιγιόν µετά από σύντοµες διαδικα-
σίες κι όχι µετά από δικαστικές διαδικασίες όπως στην Ελλάδα,
που διαρκούν δεκαπέντε και είκοσι χρόνια καταδικάστηκε σε φυ-
λάκιση µε αναστολή για ζητήµατα που αφορούν στο ένα εκατοµ-
µυριοστό και σ’ αυτά που έχουν διαπράξει στη συγκεκριµένη
περίπτωση της «NOVARTIS»…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κυρία συνάδελφε, πρέ-
πει να κλείσετε.

ΘΕΟΔΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι -και µε
αυτό θα κλείσω- δεν θα µιλήσω για κάθαρση γιατί η κάθαρση
είναι µια µεγάλη κουβέντα. Θα ήθελα όµως να κάνω έκκληση οι
υγιείς δυνάµεις του ελληνικού Κοινοβουλίου να προσπαθήσουµε
για µία πολιτική κανονικότητα, για την επανάσταση του αυτονόη-
του όπου δεν θα πηγαίνει ο εισαγγελέας στη φυλακή ο κλέφτης
δεν θα γυρίσει στα τηλεπαράθυρα. 

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κι εγώ σας ευχαριστώ

πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

Τον λόγο έχει ο κ. Μαρκόπουλος από τη Νέα Δηµοκρατία για
πέντε λεπτά.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και
κύριοι, τον κ. Παππά περιµέναµε. Προφανώς ο άνθρωπος αρκετά
ταλαιπωρήθηκε το τελευταίο διάστηµα. Ίσως δεν είχε το ψυχικό
φορτίο-εφόδια να έρθει εδώ να µιλήσει. Δεν πειράζει. Αυτά είναι
ανθρώπινα. 

Να πω την αλήθεια σήµερα νόµιζα ότι θα µιλούσαµε για τα πε-
πραγµένα Παπαγγελόπουλου. Όµως, τελικά µε όλα αυτά τα µα-
γαζιά και τα παραµάγαζα αισθάνοµαι λες και µιλάµε για
νοµοσχέδιο του Υπουργείου Ανάπτυξης για το εµπόριο. Δεν γνω-
ρίζω µάλιστα µήπως µ’ όλα αυτά τα µαγαζιά υπάρχει κανένας ευ-
ρωβουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ, που να έχει νοικιάσει καταστήµατα απ’
αυτά που πρόσφατα αγόρασε µε το δυναµικό real estate, το οποίο
βλέπουµε ότι αναπτύσσεται τα τελευταία χρόνια στο κόµµα του
ΣΥΡΙΖΑ. Πέραν όµως από όλα αυτά τα χιουµοριστικά να δούµε για
ποιο λόγο βρεθήκαµε εδώ. Εδώ βρεθήκαµε γιατί ο κ. Παπαγγελό-
πουλος είχε δική του ατζέντα. Δεν το λέω εγώ. Ο κ. Παππάς τα
έλεγε. Γιατί κατά δήλωση του κ. Παππά φέρονται κάποιοι να έβγα-
ζαν λεφτά. Πολλά λεφτά. Και όλα αυτά µάλιστα εις βάρος του κεν-
τρικού µαγαζιού. Κεντρικά πρόσωπα του δηµόσιου και του
πολιτικού βίου στοχοποιήθηκαν. Μάλιστα όχι κάποιοι τυχαίοι. Δέκα
πολιτικά πρόσωπα και µάλιστα ο πρώην Πρωθυπουργός. Προ-
σέξτε. Ο πρώην Πρωθυπουργός, ο εκλεγµένος από τον ελληνικό
λαό ο Αντώνης Σαµαράς, δέκα πρωτοκλασάτοι Υπουργοί, ο υπη-
ρεσιακός Πρωθυπουργός, σπιλώθηκαν. Όπως σπιλώθηκαν και
άλλα πρόσωπα. Σπιλώθηκε ο κ. Παπασταύρου. Γιατί; Τι έκανε; Με-
γάλο έγκληµα. Ήταν σύµβουλος του τέως Πρωθυπουργού, του κ.
Σαµαρά. Ο κ. Μιωνή ο επιχειρηµατίας, ο κ. Μεταξάς. Για να µην
ξεχνιόµαστε, µε τον κ. Μιωνή ο ΣΥΡΙΖΑ συνεργάστηκε. Θυµάµαι
τον κ. Χαρίτση, τον κ. Παππά, τον κ. Γιώργο Τσίπρα να πηγαίνουν
σε εκδηλώσεις στο Τελ Αβίβ -τις οποίες εγώ µάλιστα είχα καλύψει
ως δηµοσιογράφος τότε- και να λένε εξαιρετικά λόγια για τον κ.
Μιωνή. Βέβαια µετά τον χαρακτήρισαν πολιτική βδέλλα. Τότε ήταν
καλά. 

Στην πορεία µάλιστα επιχειρήθηκε σπίλωση και εις βάρος των
µελών της προανακριτικής επιτροπής προφανώς για να πιε-
στούµε να µην ασκήσουµε το έργο µας, όπως θα έπρεπε να το
ασκήσουµε. Ο Θάνος Πλεύρης γύρω στις δεκαπέντε φορές έχει
ακούσει ό,τι έχει ακούσει. Ο Κώστας Καραγκούνης δέχτηκε πιέ-
σεις. Η Ζωή Ράπτη, επίσης. Εσχάτως κι εγώ κατηγορήθηκα,
όπως κι άλλοι συνάδελφοι. Από ποιους; Από εκείνους. που λάµ-
βαναν δάνεια από τράπεζες για να κάνουν τον προεκλογικό τους
αγώνα. Να δούµε κιόλας αν τα αποπληρώνουν. Από τους µαγα-
ζάτορες και παραµαγαζάτορες που έβγαλαν πολλά λεφτά.
Πολλά λεφτά. Έτσι έλεγε ο κ. Παππάς. Από εκείνους που ντίλα-
ραν χρήµατα για ακροδεξιούς εκδότες, αν και όµνυαν στο όνοµα
της Αριστεράς. Γιατί είναι η Αριστερά βλέπετε. 
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Παρεµπιπτόντως, µας κατηγορούσαν για λασπολογία εκείνοι
οι οποίοι δεν βρήκαν µία λέξη να πουν για τον σύντροφό τους,
τον πρώην Βουλευτή τον Γιώργο Καΐσα από τον Έβρο ο οποίος
παραδέχθηκε ότι είχε πάει ταξίδι µε την «NOVARTIS» ως γιατρός.
Παρά ταύτα, άλαλα τα χείλη. Δεν ακούσαµε κάτι γι’ αυτό το τα-
ξίδι από τους συναδέλφους του ΣΥΡΙΖΑ. Θα το ξέχασαν προφα-
νώς. Δεν ακούσαµε κάτι για τους προπηλακισµούς που
δεχθήκαµε τρεις φορές από Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ κατά τη
διάρκεια της άσκησης των καθηκόντων µας. Να σας θυµίσω ότι
τόσο ο κ. Πολάκης, όσο και ο κ. Τζανακόπουλος τις πρώτες ηµέ-
ρες που ξεκίνησαν οι διαδικασίες, µας προπηλάκισαν µε βαρύ-
τατους χαρακτηρισµούς. Σχεδόν προσπάθησαν να µας κάνουν
να έρθουµε στα χέρια µαζί τους. Τους αποφύγαµε. Και δεν θα
το κάναµε γιατί διαφέρουµε από αυτούς. Να σας θυµίσω τις κα-
θηµερινές ύβρεις. Να σας θυµίσω τα καθηµερινά σχόλια εις
βάρος µας και τις πιέσεις που προσπαθούσαν να ασκήσουν. 

Δεν ακούσαµε κάτι για τους επώνυµους και όχι κουκουλοφό-
ρους µάρτυρες -το επαναλαµβάνω- που κατέθεσαν και κατέδει-
ξαν τον Ρασπούτιν. Το πρόβληµα, λοιπόν, είναι αυτό που κυνικά
ο Αλέξης Τσίπρας είπε τον Φλεβάρη του 2020, αν δεν κάνω
λάθος, εσωκοµµατικά. Τι είπε ο Αλέξης Τσίπρας; Είχε δηλώσει
ότι τη δεύτερη φορά Αριστερά το κόµµα του οφείλει να ελέγξει
τους αρµούς της εξουσίας. Αυτό το είχε πει και ο κ. Πολάκης.
Άλλη η βαρύτητα του κ. Πολάκη, άλλη βαρύτητα του κ. Τσίπρα.
Πρόκειται για το σχέδιο κατάληψης των αρµών της εξουσίας το
οποίο είχε αρχιτεκτονική από τα προηγούµενα χρόνια και απέ-
κτησε δικαστική δοµή. Κεντρικός πυλώνας του πολιτεύµατός µας
είναι το κράτος δικαίου. Είτε κάποιοι θέλουν, είτε κάποιοι δεν θέ-
λουν. 

Εµείς θέλουµε στην ευρωπαϊκή Ελλάδα που κάποιοι θέλησαν
να την εξελίξουν σε Βενεζουέλα της Μεσογείου και σε µια new
age ερντογανική Τουρκία... Δεν ξέρω αν θυµόσαστε το σκάνδαλο
Εργκένεκον όπου κάποιοι µιλούσαν για βαθύ κράτος. Το ακούµε
και εδώ. Πως, δηλαδή, προσπάθησαν κάποιοι να ξηλώσουν κά-
ποιοι συστήµατα µε δίκες στις οποίες πολλοί βρέθηκαν αθώοι τε-
λικά. Κάποιοι ήθελαν να κάνουν άλλα πράγµατα. 

Εµείς, λοιπόν, µέσα από µια δεκάµηνη διαδικασία ερευνών
ανακρίσεων φέραµε στο φως στην υπόθεση «NOVARTIS». Καλέ-
σαµε να µιλήσουν επώνυµοι δικαστικοί, πολιτικοί και επιχειρηµα-
τίες. Όχι κουκουλοφόροι. Ακούσαµε ηχητικά ντοκουµέντα. Όχι
υποθέσεις και αερολογίες. Δεν µείναµε στα «δεν ξέρω», «δεν θυ-
µάµαι», «δεν γνωρίζω». Ακούσαµε πολύ καλά. Ακούσαµε deals,
ακούσαµε µαγαζιά, ακούσαµε ανθρώπους να λειτουργούν όχι ως
Υπουργοί αλλά ως µεσάζοντες συµφερόντων. Να στήνουν µε το
έτσι θέλω στο απόσπασµα Πρωθυπουργούς και Υπουργούς
παρέα µε εισαγγελικούς λειτουργούς και δηµοσιογράφους. 

Θα κλείσω επειδή δεν έχω πολύ χρόνο και δεν θέλω να κάνω
κατάχρηση της χάρης που µας δίνει το Προεδρείο. 

Ο κ. Παππάς, αλήθεια, για όλα αυτά γιατί δεν είχε κινηθεί
τόσες µέρες νοµικά εις βάρος όλων αυτών που ανοιχτά τον κα-
τηγόρησαν για τόσο σοβαρά πράγµατα; Δυστυχώς δεν είναι εδώ.
Νόµιζα ότι θα προηγηθεί. Αν ήταν εδώ θα ήθελα να τον ρωτήσω:
Κύριε Παππά τι έγινε; Σας έφαγε η γάτα τη γλώσσα; Γιατί δεν µι-
λάτε; Μένουµε µόνο στους τηλεοπτικούς τσαµπουκάδες και στην
άνεση των συνεντεύξεων µε ένα µονοκάµερο και τους δηµοσιο-
γράφους απέναντι; 

Πείτε µας, σας παρακαλούµε: Ποια ήταν η τύπισσα και τι θα
της λέγατε; Πώς θα την πιέζατε να κάνει τι, µε ποια αρµοδιότητα
και ποια εξουσία; Ποιοι έπαιρναν τα λεφτά τα πολλά; Ποια ήταν
τα µαγαζιά; Να ενηµερωθεί ο ελληνικός λαός.

Αυτό το ότι «εγώ τα έλεγα στον Μιωνή» µου θυµίζει κάτι Ου-
ρουγουανούς ποδοσφαιριστές, που έρχονταν στην Ελλάδα τη
δεκαετία του 1970 και δεν µιλούσαν καλά ελληνικά. Θυµάστε
τους διαλόγους. Έλεγε, δηλαδή: «Έχουν το δικό τους µαγαζί»
και µας λέει τώρα ο κ. Παππάς ότι το «έχουν το δικό τους µαγαζί»
το έλεγε στον Μιωνή σε τρίτο πρόσωπο, εννοώντας δηλαδή ότι
ο Μιωνή έχει το δικό του µαγαζί, ότι ο Μιωνή βγάζει λεφτά πολλά.

Σαν να µη µας τα είπαν καλά!
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Αγαπητοί συνάδελφοι, δεν θα πάρω άλλον από τον χρόνο σας.

Θα κοιτάξω, όµως, προς εσάς, τους εκπροσώπους της Αριστε-
ράς και κάποιους τους οποίους, µάλιστα, εκτιµώ και τους εκτιµώ
βαθιά. Δεν σηµαίνει ότι η ιδεολογική διαφορά δεν δίνει το δι-
καίωµα να έχεις κάποια εκτίµηση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κύριε συνάδελφε, ολο-
κληρώστε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Πρόκειται για ανθρώπους,
όπως εσάς, κύριε Βούτση, που για χρόνια µιλούσατε για ιδανικά,
για ιδέες και για ιδεώδη. Αυτή, τελικά, την Αριστερά φέρατε στην
εξουσία; Για αυτή την Αριστερά, την νταραβερτζίδικη και παρα-
κρατική, αγωνιστήκατε τόσα χρόνια στους δρόµους, στους λαϊ-
κούς αγώνες, στα κινήµατα; Αυτή αγωνιστήκατε να φέρετε;
Αυτή; Είστε ευχαριστηµένος;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κύριε συνάδελφε, πρέ-
πει να κλείσετε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Μιλώ σε σας συγκεκριµένα,
µε την ιδιότητα του πρώην Προέδρου της Βουλής, ένα υψηλό
αξίωµα, το οποίο τιµήσατε. Όταν λέγατε «η ελπίδα έρχεται», το
σύνθηµά σας, αυτά είχατε στο νου σας;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κύριε συνάδελφε, σας
παρακαλώ!

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ολοκληρώνω.
Αγαπητοί φίλοι, ο κορυφαίος µουσικός Φρανκ Ζάππα είχε πει

πως ο σοσιαλισµός δεν πέτυχε στους ανθρώπους, επειδή τους
αρέσει να τους ανήκουν πράγµατα. Ναι, σε εµάς, που είµαστε
κατά του σοσιαλισµού, µας αρέσουν πράγµατα. Και αυτό που
µας αρέσει είναι η ελευθερία, την ελευθερία που κάποιοι προ-
σπαθήσατε να µας πάρετε. Δεν το πετύχατε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Ευχαριστώ, κύριε συ-
νάδελφε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Μια µάχη δώσαµε, ώστε η Ελ-
λάδα να µάθει τα σκοτεινά σχέδια εκείνων που έφεραν στη µνήµη
µας τον στίχο «Φοβάµαι όλα αυτά που θα γίνουν για µένα, χωρίς
εµένα».

Σας ευχαριστώ πάρα-πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ.

Τον λόγο τώρα έχει ο κ. Ραγκούσης από τον ΣΥΡΙΖΑ για πέντε
λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΡΑΓΚΟΥΣΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Πλειοψηφίας, είναι τέτοιο

το µέγεθος της ηθικής και πολιτικής σας κατάπτωσης που ειλι-
κρινά, προσωπικά νιώθω την ανάγκη να ζητήσω συγγνώµη από
τις λέξεις. Ναι, από τις λίγες λέξεις που θα χρησιµοποιήσω για
να σας περιγράψω. Για να περιγράψω τα πρωτοφανή συγκλονι-
στικά, τα αδιαµφισβήτητα σκάνδαλα που έχετε διαπράξει.

Πρώτο σκάνδαλο, το πρωτογενές και πιο απάνθρωπο, το σκάν-
δαλο «NOVARTIS», το σκάνδαλο της παράνοµης αύξησης της
τιµής των φαρµάκων της «NOVARTIS» ειδικά, µέσα στα µνηµόνια,
όταν το βιοτικό και εισοδηµατικό επίπεδο εκατοµµυρίων Ελληνί-
δων και Ελλήνων κατέρρεε, ένα σκάνδαλο που έχει αποδειχθεί
πια µε δεκάδες αδιαµφισβήτητα στοιχεία, µαρτυρίες, πορίσµατα,
τόσο στην Ελλάδα όσο και στις Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερι-
κής.

Όµως, εσείς καµµία σηµασία δεν δίνετε ούτε που σας ενδια-
φέρει. Κανένα επιχείρηµα δεν σας απασχολεί. Δεκάδες, εκατον-
τάδες ακούστηκαν. Κανένα αναντίλεκτο και αδιαµφισβήτητο
στοιχείο δεν σας ενδιαφέρει. Γιατί; Διότι το µόνο, που σας νοιάζει
είναι η συγκάλυψη και η απαλλαγή των ενόχων του πρωτογενούς
σκανδάλου. Έχετε ταυτιστεί στην πραγµατικότητα µε τα µεγα-
λύτερα λαµόγια, µε τα µεγαλύτερα τρωκτικά του δηµόσιου χρή-
µατος και αυτό το πολιτικό στίγµα θα σας συνοδεύει για πάντα.
Όλους αυτούς τους δώδεκα µήνες και µέσα και έξω από την
προανακριτική επιτροπή, ένα πολιτικό σχέδιο υλοποιείτε, την εκ-
δικητική πολιτική δίωξη των πολιτικών σας αντιπάλων στο πρό-
σωπο του Δηµήτρη Παπαγγελόπουλου.

Δεύτερο σκάνδαλο, το υπερσκάνδαλο της κατατροµοκράτη-
σης των εισαγγελικών αρχών που προσπάθησαν να ερευνήσουν
το απάνθρωπο σκάνδαλο «NOVARTIS». Δηµιουργήσατε, βέβαια,
ήδη ένα φωτεινό σύµβολο δικαιοσύνης µε ονοµατεπώνυµο:
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Ελένη Τουλουπάκη. Διότι, διώκοντας την Εισαγγελέα Διαφθοράς
Ελένη Τουλουπάκη, που διώκει το οικονοµικό έγκληµα, στην
πραγµατικότητα διώκετε τους διώκτες της πολιτικής διαφθοράς,
προστατεύετε στην πραγµατικότητα τους επίορκους πολιτικούς,
προστατεύετε την πολιτική µίζα. Αυτό κάνετε, διώκοντας την
Ελένη Τουλουπάκη.

Δηλαδή, σε τελική ανάλυση, τραυµατίζετε ανεπανόρθωτα το
κράτος δικαίου αυτό καθαυτό. Μετά τη δίωξη της Ελένης Του-
λουπάκη, επάξια πλέον είστε όχι απλώς οι εκπρόσωποι, αλλά
είστε οι επικεφαλής της διεφθαρµένης Ελλάδας. Επάξια πλέον
είστε οι επικεφαλής της πολιτικής ανηθικότητας. Είστε ο εχθρός
των παραγωγικών δυνάµεων της χώρας, η αιτία που αυτές δεν
µπορούν να αναπτυχθούν.

Τελικά, ειλικρινά δεν σας αξίζει ούτε καν η καταγγελία µας
ούτε καν η κατακραυγή µας και η κατακραυγή του ελληνικού
λαού. Γι’ αυτό νιώθω την ειλικρινή ανάγκη ακόµη µια φορά να ζη-
τήσω συγγνώµη από τις λέξεις που ξόδεψα για να σας περι-
γράψω και να αναφερθώ σε εσάς, στη Νέα Δηµοκρατία, στη
«NOVARTIS Δηµοκρατία» του Κυριάκου Μητσοτάκη.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Ευχαριστώ πολύ, κύριε

συνάδελφε.
Τον λόγο τώρα έχει ο κ. Κυρανάκης από τη Νέα Δηµοκρατία

και αµέσως µετά η κ. Γιαννακοπούλου από το Κίνηµα Αλλαγής.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΥΡΑΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρό-

εδρε.
Ο τρόπος µε τον οποίον και ο προηγούµενος οµιλητής, ο κ.

Ραγκούσης, αλλά και πολλά άλλα στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ και ο ίδιος
ο κ. Παπαγγελόπουλος, υπερασπίζονται µε τόσο πάθος µια ει-
σαγγελέα η οποία χειρίστηκε µε τον τρόπο που χειρίστηκε µια
τόσο κρίσιµη υπόθεση, είναι ακριβώς η απόδειξη ότι η προηγού-
µενη κυβέρνηση δεν έκανε το αυτονόητο, να µείνει µακριά από
τις δικαστικές και τις εισαγγελικές αρχές, να µείνει µακριά από
τη δικαιοσύνη και να την αφήσει να είναι πραγµατικά ανεξάρτητη.

Όταν ξεκινούσαµε τις πρώτες συνεδριάσεις της προανακριτι-
κής επιτροπής, όταν συστάθηκε και ξεκινήσαµε να καλούµε µάρ-
τυρες για να αρχίσει να φωτίζεται η αλήθεια, κανείς από µας,
στην Πλειοψηφία τουλάχιστον, δεν µπορούσε να φανταστεί αυτά
τα οποία θα βλέπαµε για οκτώ µήνες και κυρίως, αυτά τα οποία
ξετυλίχθηκαν το τελευταίο διάστηµα και είδαν το φως της δηµο-
σιότητας.

Η εικόνα που έχει διαµορφωθεί και από τις καταθέσεις και από
τα έγγραφα και από κάθε µορφής αρχείο το οποίο είχε εισέλθει
στην προανακριτική επιτροπή είναι η εξής. Στη διακυβέρνηση ΣΥ-
ΡΙΖΑ υπήρχε ένα κεντρικό µαγαζί. Υπήρχε ένα κεντρικό µαγαζί
το οποίο έκανε ενέργειες για να βγάλει λεφτά, πολλά λεφτά,
όπως είπε και ο συνάδελφος, ο κ. Μαρκόπουλος και όπως ακού-
σαµε από το ηχητικό, από τα ίδια τα χείλη του κ. Παππά. Ο κ. Τσί-
πρας ήθελε µέσω αυτού του κεντρικού µαγαζιού να ελέγξει τη
δικαιοσύνη µέσω του κ. Παπαγγελόπουλου, να ελέγξει τα µέσα
ενηµέρωσης µέσω του κ. Παππά και συγκυβερνούσε µε ένα πα-
ρακράτος µέσω του κ. Καµµένου.

Υπήρχε, βέβαια και ένα στραβοπάτηµα στην πορεία αυτής της
υπόθεσης: Ένα υποκατάστηµα το οποίο ακολούθησε µια διαφο-
ρετική πορεία, ένα υποκατάστηµα στη δικαιοσύνη, ένα παραµά-
γαζο, το οποίο όµως ακολουθούσε την ίδια ακριβώς µέθοδο, µια
µέθοδο εκβίασης δικαστικών και εισαγγελικών λειτουργών. Για
όποιους δεν ακολουθούσαν τις εντολές του κεντρικού µαγαζιού
ή του παραµάγαζου έπρεπε να βγουν εκβιαστικά πρωτοσέλιδα
φιλικών εφηµερίδων προς την κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ. Αν και αυτό
δεν έπιανε, έπρεπε να ασκηθούν πειθαρχικά µέτρα, ανεξαρτήτως
αν στο τέλος υπήρχε µια αθώωση και αν ακόµη και αυτό δεν
έπιανε, τους οδηγούσαν µε κάποιον τρόπο στην παραίτηση και
στην αποµάκρυνση, διότι χαλούσαν τη δουλειά.

Ήρθε, όµως, η ώρα, κυρίες και κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, που οι πε-
λάτες αυτού του µαγαζιού αρχίζουν και εκδικούνται.

Να µην σας κάνει καθόλου εντύπωση που φτάνουν σε σηµείο
αυτοί οι πρώην «πελάτες» σας να χρησιµοποιήσουν ακραία µέσα
για να καταδείξουν τις ευθύνες σας. Διότι σας ερωτώ και να
απαντήσετε ο καθένας στον εαυτό σας µε το χέρι στην καρδιά:
αν υπήρχε έστω και ένα ηχητικό, έστω και ένα βίντεο -όπως µας

λέγατε ότι υπήρχε βίντεο για τον κ. Βενιζέλο ή για τον κ. Πικραµ-
µένο- το οποίο να δείχνει χρηµατισµό ή υπόνοια χρηµατισµού
δεν θα το είχατε κάνει σηµαία;

Απευθύνοµαι στους πιο ηθικούς από εσάς, όσοι υπάρχουν. Με
το χέρι στην καρδιά, πιστεύετε ότι οι συνάδελφοί σας που είναι
κάθε µέρα στις τηλεοράσεις δεν θα είχαν κάνει σηµαία ένα τέτοιο
ηχητικό, ένα τέτοιο βίντεο; Εδώ βάλατε ψευδοµάρτυρες και φτιά-
ξατε ολόκληρες καταθέσεις, µε βάση τις οποίες διώχθηκαν πο-
λιτικά πρόσωπα, πολιτικοί σας αντίπαλοι, να λένε ότι µπήκε µία
µαύρη λιµουζίνα στο πάρκινγκ του Μεγάρου Μαξίµου και έβγαλε
µια βαλίτσα µε λεφτά για τον πρώην Πρωθυπουργό. 

Με αυτές τις γελοίες µαρτυρίες κυνηγήσατε πολιτικούς αντι-
πάλους, οι οποίοι, όµως, τώρα σας πηγαίνουν µέχρι τέλους. Δεν
το πιστεύατε ότι θα σας πάνε µέχρι τέλους, αλλά αυτό ακριβώς
συµβαίνει.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Δεν θα κάνω µεγάλη υπέρβαση του χρόνου µου, κυρία Πρό-
εδρε. 

Αυτό που µε εξόργισε περισσότερο από όλα, είναι αυτό που
ακούστηκε από τα χείλη του πρώην Πρωθυπουργού σήµερα
στην Ολοµέλεια, ο οποίος, ούτε λίγο ούτε πολύ, µας είπε ότι θα
ανταλλάξει τη συναίνεση στα εθνικά θέµατα και τη στήριξη της
Κυβέρνησης σε εθνικά θέµατα εφόσον δεν διωχθεί ο πρώην
Υπουργός του, ο κ. Παπαγγελόπουλος. Ήρθε εδώ και τόλµησε
να πει ότι γίνεται η δίωξη του κ. Παπαγγελόπουλου και αυτή θα
κοστίσει τη συναίνεση που θα δώσει στα εθνικά θέµατα. Τέτοια
ντροπή ειλικρινά δεν περίµενα να νιώσω ως νέος Βουλευτής και
ελπίζω να µην ξανανιώσει ποτέ κανείς σε αυτό το Κοινοβούλιο. 

Εµείς τουλάχιστον, κύριοι συνάδελφοι, ούτε πιστεύουµε ότι η
θάλασσα δεν έχει σύνορα, ούτε είπαµε τυχοδιώκτες τους ανθρώ-
πους οι οποίοι προστάτευσαν τα σύνορά στον Έβρο, ούτε όταν
τέθηκε θέµα εξοπλισµών δεν είπαµε ότι µε την Τουρκία θα το ρι-
σκάρουµε. 

Εµείς είµαστε µια άλλη παράταξη, µια παράταξη που σας είπε
µπράβο όταν τον Οκτώβριο του 2018 οι Ένοπλες Δυνάµεις µε
την πολιτική καθοδήγηση –εγώ θα το παραδεχθώ- της προηγού-
µενης κυβέρνησης έκαναν το εθνικό καθήκον και διέκοψαν τις
έρευνες στο Αιγαίο του τουρκικού ερευνητικού πλοίου. 

Αυτό είναι και το καθήκον σας, να στηρίξετε την Ελλάδα, όχι
την Κυβέρνηση, αλλά την Ελλάδα, η οποία πρέπει να γίνει όσο
πιο ισχυρή γίνεται.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ, κύριε συνάδελφε.

Τον λόγο τώρα έχει η κ. Γιαννακοπούλου από το Κίνηµα Αλλα-
γής.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Κυρία Πρόεδρε, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, ζούµε µια ξεχωριστής ιστορικής σηµα-
σίας στιγµή. Συµµετέχουµε σε µια ιδιαίτερα σοβαρή συνεδρίαση
της Βουλής, µέσα σε συνθήκες όξυνσης της τουρκικής επιθετι-
κότητας, απέναντι στην οποία οφείλουµε να είµαστε ενωµένοι
σαν γροθιά. Και καλείται η Βουλή να αποφασίσει θέλει ή δεν
θέλει την πλήρη διαλεύκανση της υπόθεσης Παπαγγελόπουλου,
της κατηγορίας για µία µοναδική σκευωρία στα ιστορικά χρονικά
της δηµοκρατίας µας, για την ενοχοποίηση πολιτικών αντιπάλων;
Θέλει η Βουλή ή όχι να πέσει άπλετο φως παντού και να απονε-
µηθεί δικαιοσύνη;

Αυτό συζητάµε σήµερα. Και τα διάφορα περιπλεγµένα, ρητο-
ρικά σχήµατα κάποιων, η τακτική της «µπάλας στην εξέδρα»,
απλά εκθέτουν ακόµη περισσότερο όσους τα λένε και δείχνουν
ακόµη περισσότερο προσπάθεια συγκάλυψης. 

Σήµερα όλοι οι Βουλευτές του ελληνικού Κοινοβουλίου θα
έπρεπε να πουν, ναι, να ερευνηθούν όλα, µέχρι το τέλος, να απο-
φασίσει επιτέλους η δικαιοσύνη. Δεν το λένε, όµως, αν και ξέ-
ρουν τι συνέβη. Έτσι, όµως, γίνονται συνυπεύθυνοι όλοι, και ας
µην είχαν σχέση, µε ένοχα µυστικά, µε καθεστωτικές πρακτικές,
αντιδηµοκρατικές πρακτικές στα όρια του ολοκληρωτισµού. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κάποιοι θυµήθηκαν τώρα το
«βρώµικο ’89». Είναι αυτοί ακριβώς που οι πολιτικοί τους πρόγο-
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νοι και οι σηµερινοί καθοδηγητές τους πρωταγωνίστησαν στην
παραποµπή του Ανδρέα Παπανδρέου. Ξεχνούν, όµως, ότι το
ΠΑΣΟΚ τότε στο σκάνδαλο Κοσκωτά είχε ως αίτηµα την «κά-
θαρση» και ψήφισε το ίδιο για την παραποµπή στελεχών του. 

Τι λέω, όµως, και εγώ! Όταν µιλάµε για το ’89 µιλάµε για έναν
ηγέτη σαν τον Ανδρέα Παπανδρέου και για ένα κόµµα σαν το
ΠΑΣΟΚ, δεν µιλάµε για τον κ. Τσίπρα και τον ΣΥΡΙΖΑ που προ-
φανώς θέλουν να είναι λίγο από όλα. 

Τι συνέβη λοιπόν. Στις 18 Μαΐου του 2018 η ελληνική Βουλή
έζησε µία από τις µελανότερες στιγµές της στη νεότερη ελληνική
ιστορία. Απαράδεκτα και ετσιθελικά δέκα κορυφαία πολιτικά στε-
λέχη στήθηκαν στον τοίχο, χωρίς στοιχεία από ό,τι αποδείχθηκε
σχεδόν για όλους, µε προστατευόµενους µάρτυρες που οι κατα-
θέσεις τους έλεγαν ότι άκουσαν «κάπου», «κάποτε», «από κάποι-
ους» και µε φηµολογία ότι υπήρχαν τα περίφηµα έγγραφα του
FBI.

Όλα πλέον έχουν αποδειχθεί απλά ψεύδη και αποτελέσµατα
ραδιουργιών ενός κυκλώµατος που, προφανώς, προφανέστατα
είχε πολιτική προστασία στον ύψιστο βαθµό. Στήθηκαν κάλπες.
Στήθηκε µια άθλια εικόνα, που θα στοιχειώνει χρόνια αυτή εδώ
την Αίθουσα. Και οι Βουλευτές της τότε πλειοψηφίας πήγαν
ένας, ένας και ψήφισαν κατά την οδηγία της ηγεσίας του ΣΥΡΙΖΑ. 

Ήταν µια εικόνα µέγιστης θεσµικής απρέπειας, ποδοπάτησης
οποιουδήποτε δηµοκρατικού δικαιώµατος, πολιτικής θρασύτη-
τας. Ο στόχος ήταν σαφής: η ενοχοποίηση, ο διασυρµός, η οµη-
ρία όσων πρωταγωνιστούσαν κατά της κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ -
ΑΝΕΛ, που σηµειωτέων µαθαίνουµε ότι ο κ. Τσίπρας µάλλον πα-
ρακολουθούσε τον κ. Καµµένο µετά τις καταγγελίες της ΕΥΠ για
λειτουργία παρακρατικού κυκλώµατος µε τη συµµετοχή του,
όπως επίσης και µε συµµετοχή εν ενεργεία και αποστράτων
αξιωµατικών. 

Τι κόσµος! Τι δηµοκράτες και δήθεν αριστεροί, που θέλουν να
ηγηθούν και της προοδευτικής παράταξης της χώρας µας! Όλα
όσα στήριξαν το «βρώµικο ’18» κατέπεσαν. Φάκελοι µπήκαν στο
αρχείο. Και ουσιαστικά µε τα επίσηµα έγγραφα του FBI που επι-
τέλους ήρθαν -παρά τις αντιρρήσεις της κ. Τουλουπάκη- και µε-
ταφράστηκαν επισήµως όλες σχεδόν οι υποθέσεις έχουν κλείσει,
όλα αποδείχτηκαν παραµύθια. Το σχέδιο αποκαλύφθηκε. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Αφού δεν άντεξε ο κ. Τσίπρας και «αυτοκαρφώθηκε» και είπε
στην πρόσφατη συνέντευξη στον κ. Παπαχελά ότι ίσως τελικά το
λάθος να ήταν ότι παραπέµψαµε δέκα και όχι λιγότερους, τρεις
ή τέσσερις. 

Τι µας λέει αυτή η φράση; Δεν είναι φανερή η επίσηµη παρα-
δοχή της πολιτικής σκευωρίας, στην οποία επίορκοι δικαστικοί
δέχτηκαν να παίξουν το ρόλο των κατευθυνόµενων κλητήρων;
Τεσσεράµισι χρόνια στην κυβέρνηση και, στο όνοµα των ανιστό-
ρητων και αντιδηµοκρατικών επιλογών σας, το κουκουλώσατε.
Χαριστήκατε στη «NOVARTIS». Ποτέ δεν την ελέγξετε, ποτέ δεν
επιβάλλατε πρόστιµο, ποτέ δεν ελέγξατε χιλιάδες από το χώρο
της υγείας που ήταν γνωστά τα ονοµατεπώνυµα τους. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Η νέα Βουλή εποµένως έχει καθήκον να ψάξει αυτή την υπό-
θεση και αυτές τις καταγγελίες. Πήρε απόφαση. Συγκρότησε την
προανακριτική. Αυτή εργάστηκε υποδειγµατικά και επίµονα,
παρά τις συνεχείς τρικλοποδιές που επιδιώκατε στο έργο της.
Και σήµερα η υπόθεση Παπαγγελόπουλου παίρνει το δρόµο της
διαλεύκανσης. Το πόρισµα της προανακριτικής χρεώνει στον
πρώην Αναπληρωτή Υπουργό οκτώ αδικήµατα. Παράλληλα, ο
Προϊστάµενος της εισαγγελίας Πρωτοδικών άσκησε δίωξη στην
κ. Τουλουπάκη για ένα κακούργηµα και πέντε πληµµελήµατα. 

Ο κ. Τσίπρας δήλωσε ότι αυτά ούτε στη Λατινική Αµερική δεν
συµβαίνουν. Μάλλον ξέρει πολύ καλύτερα στη Λατινική Αµερική
τι συµβαίνει, αφού άλλωστε ο κ. Μαδούρο ήταν πρότυπο και υπό-
δειγµά του. Ο δε κ. Παππάς που επισκέφτηκε τη Λατινική Αµε-
ρική, µαζί µε τον κ. Αρτεµίου, σίγουρα ξέρουν και µπορούν να
πουν περισσότερα. 

Εγώ όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συνάγω τα εξής συµ-
περάσµατα: Στην Ελλάδα η δηµοκρατία λειτουργεί και δείχνει να

ξέρει να αµύνεται κατά όσων θέλουν να την αλλοιώσουν. Ότι το
κρίσιµο θέµα στη δηµοκρατία είναι να υπάρχουν θεσµικά αντί-
βαρα στην εξουσία της πλειοψηφίας. Και φαίνεται ότι, παρά την
όποια διάβρωση επιχειρήθηκε, τα αντίβαρα αυτά λειτούργησαν,
ευτυχώς. Ότι όσοι πιστεύουν στον απόλυτο έλεγχο των «αρµών
της εξουσίας» δεν πρέπει να είναι και ιδιαίτερα περήφανοι για
αυτή τη δηµοκρατική τους συνείδηση, γιατί δηµοκρατία σηµαίνει
αυτονοµία, ανεξαρτησία της δικαιοσύνης, ελευθεροτυπία. 

Επιτρέψτε µου δε να σας προτείνω δύο πράγµατα, εντελώς
φιλικά. Μην προσπαθείτε κάποιοι να εµφανιστείτε ως αγωνιστές
που τώρα τους κυνηγάει το σύστηµα το οποίο πήγατε, δήθεν, να
αλλάξετε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κυρία συνάδελφε, πρέ-
πει να κλείσετε σιγά-σιγά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Κλείνω, σε µισό λεπτό,
κυρία Πρόεδρε.

Λειτουργήσατε σαν πιο παλιό και από το παλιό επιδεικνύοντας
και επικίνδυνα στοιχεία κυνισµού και ολοκληρωτισµού. Μην λέτε
συχνά ότι η δεύτερη φορά θα είναι αλλιώς γιατί έτσι τροµάζετε
τον µέσο δηµοκράτη πολίτη. Γιατί αν όλα αυτά τα οποία κάνατε,
τα κάνετε χωρίς τον έλεγχο των αρµών της εξουσίας, φαντα-
στείτε τι θα γίνει αν έρθετε δεύτερη φορά και τους ελέγξετε.

Εµείς και κλείνω, κυρία Πρόεδρε, θα κάνουµε το χρέος µας.
Τα άλλα τα αναλαµβάνει η δικαιοσύνη. Έτσι πρέπει.

Φοβάµαι όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γιατί σε χρόνο
ρεκόρ, σαν να ήσασταν έτοιµοι από καιρό, µαζέψατε πολλούς
σκελετούς στην ντουλάπα σας. Αυτά που αποκαλύπτονται καθη-
µερινά για τις επαφές κορυφαίων στελεχών σας, για διαλόγους
που ήταν παρών ο Πρωθυπουργός, οι καταγγελίες Καλογρίτσα,
οι διάλογοι µε τον Μιωνή για µαγαζιά και παραµάγαζα, οι ανα-
τριχιαστικές καταγγελίες για το Μάτι, όλα αυτά καθιστούν απα-
ραίτητο το να διερευνηθούν από την δικαιοσύνη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κυρία συνάδελφε, ολο-
κληρώστε σας παρακαλώ. Έχετε ξεπεράσει κατά πολύ τον
χρόνο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ ΓΙΑΝΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ: Κυρία Πρόεδρε, ένα τε-
λευταίο σχόλιο, πολύ σύντοµο, σας παρακαλώ θερµά.

Ξέρετε, µε όλα αυτά τα οποία συµβαίνουν, µε την απίστευτη
τουρκική επιθετικότητα, η οµοψυχία για την υπεράσπιση των κυ-
ριαρχικών δικαιωµάτων της χώρας είναι αυτή τη στιγµή πιο απα-
ραίτητη από ποτέ και δεν παζαρεύεται. Δεν µπαίνει, λοιπόν,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στη ζυγαριά µε το ακαταδίωκτο
όσων ελέγχονται για αδικήµατα, ούτε µε τον παροπλισµό του
κράτους δικαίου και τη δικαιοσύνη, ούτε µε συµψηφισµούς και
αµνησία για τη δράση παραδικαστικών και παρακρατικών µηχα-
νισµών.

Σας ευχαριστώ θερµά.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κι εγώ, κυρία συνά-
δελφε, σας ευχαριστώ πολύ.

Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Νικολακόπουλος από την Νέα Δηµο-
κρατία, για πέντε λεπτά.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΝΙΚΟΛΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ύστερα από πολύµηνη διερεύ-

νηση της υπόθεσης µε την εξέταση πολλών µαρτύρων και σω-
ρείας εγγράφων η προανακριτική επιτροπή κατέληξε σε ένα
πόρισµα σωστό, δίκαιο και τεκµηριωµένο.

Είπαµε ότι θα έρθουν όλα στο φως και ήρθαν. Είπαµε ότι εµείς
δεν καταδικάζουµε, αλλά ερευνούµε, όπως έχουµε συνταγµατική
υποχρέωση και αυτό πράξαµε. Το αν κάποιος είναι αθώος ή ένο-
χος θα το κρίνει η ελληνική δικαιοσύνη. Ήρθε η ώρα, λοιπόν, να
αποφανθεί η ανεξάρτητη ελληνική δικαιοσύνη. Και αυτό καλού-
µαστε να αποφασίσουµε σήµερα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ήδη από τα τέλη του 2016 η πο-
λιτική ζωή του τόπου πολώθηκε, δηλητηριάστηκε και αµαυρώθηκε
από την υπόθεση «NOVARTIS». Η τότε Κυβέρνηση το έκανε ση-
µαία. Τόσο ο πρώην Πρωθυπουργός, αλλά και οι Υπουργοί, συµ-
περιλαµβανοµένου και του κ. Παπαγγελόπουλου, µαζί µε φιλικά
προς την τότε κυβέρνηση µέσα µαζικής ενηµέρωσης, άρχισαν να
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προαναγγέλλουν εµπλοκή πολιτικών προσώπων, ακόµα και πρώην
Πρωθυπουργού, χωρίς µέχρι τότε να υπάρχει καµµία µαρτυρική
κατάθεση προστατευόµενου µάρτυρα, χωρίς να υπάρχει κανένα
έγγραφο. Στη Βουλή και παντού, µιλούσαν κάποιοι για έγγραφο
του FBI που εµπλέκει -δήθεν- συγκεκριµένα πολιτικά πρόσωπα.
Αλλά το έγγραφο αυτό το ψάξαµε, το ζητήσαµε στην προανακρι-
τική επιτροπή και ποτέ δεν το λάβαµε, γιατί πολύ απλά, δεν
υπήρξε. Κάποιοι ήξεραν από πριν τι πρόκειται να γίνει.

Η συνέχεια, γνωστή, πολιτικά πρόσωπα στοχοποιήθηκαν αδί-
κως, σπιλώθηκαν αδίκως µε τόνους λάσπης, ερευνήθηκαν και τε-
λικά µπροστά στην απουσία ακόµα και ενδείξεων -και όσο
πλησίαζαν οι εκλογές του 2019- άρχισαν διαδοχικά να απαλλάσ-
σονται µε εισαγγελικές διατάξεις. Η επίθεση δε και η λασπολογία
από τα φιλικά προς την τότε κυβέρνηση µέσα µαζικής ενηµέρω-
σης ήταν τόσο συντονισµένη, ώστε να έχουν τη δυνατότητα να
προβλέπουν και να δηµοσιεύουν καταθέσεις προστατευόµενων
µαρτύρων, πριν ακόµα αυτές δοθούν. Σε άλλες χώρες η διαχεί-
ριση της υπόθεσης «NOVARTIS» οδήγησε στην είσπραξη µεγά-
λων αποζηµιώσεων. Εδώ χρησιµοποιήθηκε για την εξόντωση
πολιτικών αντιπάλων.

Γιατί τι κάνατε, κύριοι συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης για να διεκδικήσετε αποζηµίωση από τη «NOVARTIS» για
το ελληνικό δηµόσιο; Απολύτως τίποτα. Επενδύσατε µόνο στο
ψέµα και στη λάσπη. Αλλά ξέρετε; Το ψέµα έχει κοντά ποδάρια.
Η αλήθεια πάντα επικρατεί και αποκαλύπτεται. Και στο τέλος οι
πραγµατικοί ένοχοι οδηγούνται στη δικαιοσύνη. Και δικαιοσύνη
µας, όπως και η δηµοκρατία µας, είναι ισχυρές και µπορούν να
αντιδρούν σε κάθε προσπάθεια χειραγώγησης.

Αλλά το θέµα εδώ δεν είναι απλό, γιατί δεν αφορά µία οποι-
αδήποτε προσπάθεια χειραγώγησης, αλλά την προσπάθεια χει-
ραγώγησης της δικαστικής εξουσίας από την εκτελεστική. Άρα
το θέµα είναι εξόχως θεσµικό, αφορά τη λειτουργία του πολιτεύ-
µατος µας αφορά τη δηµοκρατία µας.

Όλα όσα περιλαµβάνονται στο πόρισµα µας, αλλά και όσα έρ-
χονται καθηµερινά στο φως της δηµοσιότητας, δεν είναι ανεκτά
από τη δηµοκρατία µας. Αφήνουν µία βαριά σκιά επάνω της. Στο-
χοποίηση και προσπάθεια σπίλωσης πολιτικών αντιπάλων, που
τελικά µπροστά στην παντελή απουσία στοιχείων απαλλάσσον-
ται. Πιέσεις σε δικαστικούς λειτουργούς από Υπουργούς που
τους καταγγέλλουν, οι ίδιοι οι δικαστικοί λειτουργοί. Επιθέσεις
σε διακεκριµένους δικαστικούς λειτουργούς από µέσα µαζικής
ενηµέρωσης που εξαναγκάζουν δικαστικούς λειτουργούς, άλ-
λους να ζητούν να εξαιρεθούν και άλλους να φοβούνται να µιλή-
σουν. Συζητήσεις στο Μέγαρο Μαξίµου µε τη συµµετοχή
Υπουργών για εκκρεµείς ποινικά υποθέσεις ιδιωτών µε διεκδί-
κηση χρηµατικών ποσών ή εξόδων, µε κυνικές οµολογίες των
ίδιων των πρωταγωνιστών. Ίσως γιατί δεν µπορεί να γίνει αλλιώς
υπό το φόβο νέων ηχητικών ντοκουµέντων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή) 

Θυµάστε άλλωστε και το περίφηµο road map, που προέβλεπε
και τις µελλοντικές αποφάσεις Δικαστικών Συµβουλίων και εισαγ-
γελικών λειτουργών και βέβαια µαγαζιά και παραµάγαζα που
βγάζουν λεφτά, πιέσεις σε µάρτυρες κι άλλα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης, αυτή είναι η πρώτη φορά Αριστερά που δεν καταφέρατε να
ελέγξετε τους αρµούς εξουσίας; Αλήθεια πώς οραµατίζεστε τη
δεύτερη φορά µε τον έλεγχο των αρµών αυτών;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ελληνική δικαιοσύνη είναι και
πρέπει να παραµείνει ανεξάρτητη. Και στη λειτουργία του δηµο-
κρατικού πολιτεύµατος τη διάκριση των εξουσιών και τη λειτουρ-
γία της δικαιοσύνης δεν πρέπει να αφήσουµε καµµία σκιά. Και
δεν θα αφήσουµε. Δεν πρέπει να κάνουµε καµµία έκπτωση. Τα
στοιχεία είναι επαρκή. Και ήρθε η ώρα η ελληνική δικαιοσύνη να
ρίξει άπλετο φως στη σκοτεινή αυτή υπόθεση.

Με σεβασµό στο τεκµήριο της αθωότητας καλούµαστε να απο-
φασίσουµε σήµερα για να δώσουµε στη δικαιοσύνη τη δυνατό-
τητα να αποφασίσει ανεπηρέαστα για ενδεχόµενες ποινικές
ευθύνες.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Και οφείλουµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να πράξουµε το
αυτονόητο. Οι πολιτικές όµως ευθύνες, κύριοι συνάδελφοι της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, είναι ξεκάθαρες και σας βαρύνουν
για όσα έγιναν στα τεσσεράµισι χρόνια της δικής σας διακυβέρ-
νησης. Και γι’ αυτές δεν έχουµε ακούσει ακόµα καµµία σοβαρή
εξήγηση ούτε αυτοκριτική. Για τις πολιτικές ευθύνες ο λαός απο-
φάσισε πριν από ένα χρόνο, χωρίς µάλιστα να έχουν έρθει στο
φως όλα αυτά που έχουν έρθει µέχρι σήµερα. Και θα το ξανακά-
νει στο µέλλον, δεν υπάρχει καµµία αµφιβολία.

Για τις ποινικές ευθύνες όµως, του πρώην Αναπληρωτή Υπουρ-
γού Δικαιοσύνης και οποίου αλλού κριθεί, θα πρέπει να αποφα-
σίσει η δικαιοσύνη. Και αυτήν την ευκαιρία στη δικαιοσύνη πρέπει
να δώσουµε σήµερα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Τον λόγο τώρα έχει η
Πρόεδρος του Κινήµατος Αλλαγής, κ. Γεννηµατά, για δεκαπέντε
λεπτά.

ΦΩΤΕΙΝΗ (ΦΩΦΗ) ΓΕΝΝΗΜΑΤΑ (Πρόεδρος του Κινήµατος
Αλλαγής): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ζούµε ιδιαίτερα κρίσιµες στιγµές
για την πορεία του τόπου µας. Η τουρκική επιθετικότητα παίρνει
επικίνδυνες διαστάσεις. Πριν από λίγες µέρες η Ευρώπη, για
άλλη µια φορά, δυστυχώς έστειλε στις ελληνικές καλένδες τη
συζήτηση για τις ενέργειες της Τουρκίας. Είχαµε επισηµάνει τότε
ότι µε τον τρόπο αυτό διατηρεί την ανασφάλεια και την αβεβαι-
ότητα στην ευρύτερη περιοχή της Ανατολικής Μεσογείου. 

Δυστυχώς, δεν πέρασαν ούτε είκοσι τέσσερις ώρες και τι απο-
δείχθηκε; Αποδείχθηκε ότι κάθε καθυστέρηση αποθρασύνει την
Τουρκία και την οδηγεί σε νέες παράνοµες και επιθετικές ενέρ-
γειες σε βάρος της Ελλάδας, σε βάρος της Ευρώπης. Ελπίζω
τώρα, µετά από αυτές τις εξελίξεις, ο Πρωθυπουργός να αντι-
λαµβάνεται ότι οι κυρώσεις για τις οποίες µιλούσαµε έπρεπε ήδη
να έχουν συζητηθεί και έπρεπε ήδη να έχουν επιβληθεί, γιατί µο-
νάχα αυτό καταλαβαίνει η Τουρκία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
Δεν υπάρχει αµφιβολία ότι τώρα προτεραιότητα έχει η ετοιµό-

τητα και η αποφασιστικότητά µας για αποτροπή κάθε προσπά-
θειας παραβίασης των κυριαρχικών µας δικαιωµάτων. Έχει
ευθύνη ο κύριος Πρωθυπουργός κι έχει ευθύνη γιατί αρνείται
πεισµατικά όλο αυτό το διάστηµα τον διάλογο µε τους πολιτι-
κούς αρχηγούς. 

Θα είχαµε διαµορφώσει µια εθνική γραµµή. Θα είχαµε δηµι-
ουργήσει ένα αρραγές εσωτερικό µέτωπο. Θα ήταν ισχυρή η
φωνή µας. Θα καταλάβαιναν όλοι ότι δεν αστειευόµαστε, ότι εί-
µαστε αποφασισµένοι, αλλά µπορούµε να είµαστε ταυτόχρονα
και αποτελεσµατικοί στην υπεράσπιση των εθνικών µας δικαίων. 

Δεν υπάρχει αµφιβολία ότι οι αυριανές κατ’ ιδίαν συναντήσεις
είναι σηµαντικές. Ήταν αναγκαίες, αλλά δεν αρκούν. Το επανα-
λαµβάνουµε, λοιπόν, για ακόµη µια φορά. Έχει έρθει η ώρα,
κύριε Μητσοτάκη, µετά από αυτές τις εξελίξεις να συνεδριάσει
επιτέλους το Συµβούλιο των Πολιτικών Αρχηγών, γιατί τώρα είναι
η ώρα της οµοψυχίας. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
Αφήστε, λοιπόν, τη µυστική διπλωµατία και την αλαζονική λο-

γική της αυτάρκειας της Κυβέρνησης. Σε κρίσιµα εθνικά ζητή-
µατα ο ελληνικός λαός περιµένει από όλους µας να σταθούµε
στο ύψος των περιστάσεων. Γι’ αυτό και θέλω να πω µε το χέρι
στην καρδιά, ότι θεωρώ αδιανόητο η Αξιωµατική Αντιπολίτευση
να παζαρεύει, µε τρόπο που προσβάλει βάναυσα τη δηµοκρατία
µας, την αναγκαία στήριξη που πρέπει να δώσει ετούτη την ώρα
στα συµφέροντα του ελληνικού λαού. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
Το Κίνηµα Αλλαγής, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είναι εδώ και

είναι αποφασισµένο. Είναι προτεραιότητά µας να είµαστε κατα-
λύτης για να διασφαλίσουµε την ενότητα του έθνους και του
λαού στις τόσο κρίσιµες στιγµές για την πατρίδα µας. 

Εξάλλου όλοι γνωρίζουν ότι είναι βαθιά χαραγµένο στο DNA
της δικής µας παράταξης. Ναι, η δική µας παράταξη είναι η πα-
τριωτική παράταξη που πάντα έβαζε το συµφέρον του ελληνικού
λαού και του τόπου πάνω από µικροκοµµατικά συµφέροντα. 
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(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
Έρχοµαι τώρα στην απόφαση του Ευρωπαϊκού Συµβουλίου.

Επιτέλους η Ευρώπη έκανε το βήµα µπροστά. Ξεκολλήσαµε. Το
Κίνηµα Αλλαγής έδωσε σηµαντική µάχη µέσα από την οµάδα των
Ευρωπαίων σοσιαλιστών. Κι εκεί είχαµε πρόβληµα, για να είµα-
στε ειλικρινείς και να είµαστε ρεαλιστές. Δώσαµε µεγάλη µάχη
για να µπορέσουν τα χρήµατα να είναι κατά κύριο λόγο µεταβι-
βάσεις και όχι δάνεια, να µην συνοδεύονται από νέα µνηµόνια. 

Βεβαίως, τα παζάρια και οι συµβιβασµοί µε όσους έχουν εµ-
µονή στη λιτότητα οδήγησαν σε εκπτώσεις που δεν το θέλαµε
από την αρχή που το παλεύαµε. Μειώθηκαν οι µεταβιβάσεις και
αυξήθηκαν τα δάνεια. Έχουν περικοπεί σηµαντικά κονδύλια, που
αφορούν την υγεία, που αφορούν τη δίκαιη µετάβαση στη µετά
το λιγνίτη εποχή. Εδώ ήµασταν µε τον Πρωθυπουργό και τα συ-
ζητούσαµε και του έλεγα: «Δεν έχεις πόρους, πώς δεσµεύεσαι
για το 2023;». Και τώρα κόβουν κι άλλα.

Και βεβαίως έχουν κόψει και πόρους για τον εκσυγχρονισµό
της αγροτικής παραγωγής, για την έρευνα, για την καινοτοµία.
Μειώθηκε η περίοδος εφαρµογής. Και το χειρότερο είναι ότι
προβλέπεται µια διαδικασία όπου οι «φειδωλές» χώρες, όπως συ-
νηθίσαµε να τις λέµε, θα έχουν τη δυνατότητα να «φρενάρουν»
τα προγράµµατα χωρών του νότου. 

Όµως, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, παρ’ όλα αυτά για την Ελ-
λάδα ανοίγεται µια πολύ σηµαντική ευκαιρία και γι’ αυτό έχει
πολύ µεγάλη σηµασία πώς θα διαχειριστούµε αυτούς τους πό-
ρους. Πρέπει να τους διαχειριστούµε και µε σχέδιο, αλλά και µε
όραµα. Σε καµµία περίπτωση δεν πρέπει οι πόροι αυτοί να πάνε
να κλείσουν τρύπες, να ξοδευτούν και πάλι µε πελατειακές λογι-
κές. Επιτέλους πρέπει να χτίσουµε το νέο παραγωγικό µοντέλο
και να βάλουµε µπροστά την ανασυγκρότηση της ελληνικής οι-
κονοµίας. 

Εµείς για όλα αυτά συζητάµε όχι µόνο µε ειδικούς, γιατί είδαµε
που καταλήγει η δουλειά µόνο των ειδικών. Εµείς είµαστε σε
ανοιχτή γραµµή µε την ελληνική κοινωνία, µε τους εκπροσώπους
της, µε τους παραγωγικούς φορείς. Συζητάµε καθηµερινά µαζί
τους. Και στη Διεθνή Έκθεση της Θεσσαλονίκης θα παρουσιά-
σουµε τη δική µας πρόταση για το πώς πρέπει να αξιοποιηθούν
αποτελεσµατικά οι πόροι αυτοί. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ο ελληνικός λαός βιώνει καθηµε-

ρινά τις συνέπειες της πανδηµίας, αλλά όχι µόνο της πανδηµίας.
Δυστυχώς, βιώνει και τις συνέπειες από τις πολιτικές της Κυβέρ-
νησης, η οποία αντιµετωπίζει το θέµα µε ανεπάρκεια και µε ολι-
γωρία. 

Ήρθα µόλις από την Κρήτη και πριν από λίγο καιρό ήµουν στη
Ρόδο, στην Κοµοτηνή, στη Δράµα, στην Καστοριά, στη Φλώρινα.
Έχω γυρίσει πάρα πολλούς νοµούς, αλλά και νοµούς τουριστι-
κούς. Ο τουρισµός, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, δοκιµάζεται
σκληρά. Πολύ λίγα ξενοδοχεία έχουν ανοίξει µε πολύ χαµηλή
πληρότητα. Οι ξενοδοχοϋπάλληλοι δεν ξέρω πώς θα βγάλουν το
χειµώνα. Οι µικροµεσαίοι στενάζουν και οι τράπεζες τους στε-
ρούν τη ρευστότητα. Οι αγρότες εγκαταλείπονται. Δυόµισι ώρες
συζητούσαµε στη Μεσαρά. Είναι τεράστια τα προβλήµατα. Και
βέβαια οι εργαζόµενοι έχουν ήδη καταδικαστεί από την Κυβέρ-
νηση στο δόγµα «µισή δουλειά και µισός µισθός». 

Όσο µας αφορά, καταθέσαµε έγκαιρα τις προτάσεις µας, το
ενδιάµεσο πρόγραµµα, που είναι πάντα στο τραπέζι και δίνει λύ-
σεις. Γιατί ο στόχος µας από την αρχή ήταν να κρατήσουµε
όρθια την κοινωνία και ζωντανή την οικονοµία. 

Δυστυχώς, η Κυβέρνηση δεν µας άκουσε και σήµερα τρέχουν
και δεν φτάνουν. Και το λέω αυτό γιατί κάθε µέρα που περνάει
είναι κατανοητό ότι η χώρα δεν αντέχει νέο lockdown, ούτε γε-
νικό ούτε τοπικό. Πρέπει να προσέχουν, λοιπόν, πάρα πολύ και
να ξέρουν ότι τους παρακολουθούµε σε κάθε βήµα µε το αλα-
λούµ που όλο αυτό το τελευταίο διάστηµα έχουν επιβάλλει µε
τις πολιτικές τους. 

Είναι ιδιαίτερα δύσκολη η κατάσταση για τον ελληνικό λαό και
µέσα σε αυτή την κρίσιµη ώρα υπάρχει µια Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση η οποία έχει χάσει κάθε ίχνος αξιοπιστίας. Τα όσα αποκα-
λύπτονται για τα έργα και τις ηµέρες του ΣΥΡΙΖΑ δηµιουργούν
µια αποκρουστική εικόνα και αναδεικνύουν µια βαθιά, αυταρχική,

καθεστωτική, αντιδηµοκρατική αντίληψη, θύλακες παρακράτους.
Αναρωτιέµαι: Τι σχέση έχουν αυτά µε προοδευτική δύναµη; Τι
σχέση έχουν αυτά µε την ιστορία της Αριστεράς στην Ελλάδα;
Παραδικαστικό κύκλωµα, µαγαζιά, παραµάγαζα, παρακρατικές
και παράνοµες πράξεις για τον έλεγχο των µέσων ενηµέρωσης! 

Και τώρα βέβαια προστίθενται και οι φρικιαστικές αποκαλύ-
ψεις για τα όσα συνέβησαν στο Μάτι. Εµείς βέβαια τα λέγαµε
από τότε, από το 2018 και ήµασταν οι µόνοι που φωνάζαµε, ιδι-
αίτερα για το αποκρουστικό επικοινωνιακό σόου µε τη συµµε-
τοχή και την παρουσία του τότε Πρωθυπουργού του κ. Τσίπρα
που προσπαθούσε να συγκαλύψει ευθύνες την ώρα που γνώρι-
ζαν ότι καίγονταν άνθρωποι. 

Και βέβαια είναι φρικιαστικά τα όσα αποκαλύπτονται και για
το πώς λειτουργούσε η Πυροσβεστική, που αφήνονταν περιοχές
να καούν για να γίνει το ξεκαθάρισµα των δικών τους παιδιών. Οι
χειρισµοί του ΣΥΡΙΖΑ, δεν υπάρχει αµφιβολία, ότι ήταν και προ-
κλητικοί και απαράδεκτοι. Διαχειρίστηκαν τις ζωές µας χωρίς κα-
νένα αίσθηµα ευθύνης και χωρίς δηµοκρατικό ήθος. 

Αυτή είναι η πραγµατικότητα µε πρώτο πολιτικό υπεύθυνο τον
κ. Τσίπρα, που ως Πρωθυπουργός γνώριζε τα πάντα, συµµετείχε
σε πολλές από τις συσκέψεις και τώρα συνεχίζει να καλύπτει
τους προαίτιους όλων αυτών των κυκλωµάτων και των συµπερι-
φορών. 

Ο κ. Τσίπρας, λοιπόν, έχει µεγάλη πολιτική ευθύνη για τον θε-
σµικό εκτροχιασµό επί ηµερών του. Ο ΣΥΡΙΖΑ δεν έχει το ηθικό
ανάστηµα και την πολιτική αξιοπιστία για να επιτελέσει τον ρόλο
του ως Αξιωµατική Αντιπολίτευση. 

Και θέλετε να σας πω κάτι τελικά; Το περίφηµο ηθικό πλεονέ-
κτηµα της δήθεν Αριστεράς του ΣΥΡΙΖΑ ήταν η µεγαλύτερη
πλάνη της Μεταπολίτευσης. Μπορεί να βολεύει αυτό, βεβαίως,
τον κ. Μητσοτάκη. Μπορεί να τον βολεύει αυτή η ηθική κατά-
πτωση του ΣΥΡΙΖΑ, γιατί νοµίζει ίσως ότι µπορεί να µείνει ανενό-
χλητος να εφαρµόζει τις συντηρητικές του πολιτικές. Όµως,
κάνει µεγάλο λάθος και κάνει µεγάλο λάθος γιατί το Κίνηµα Αλ-
λαγής είναι εδώ. 

Εµείς, λοιπόν, το Κίνηµα Αλλαγής, είµαστε αντίβαρο στις συν-
τηρητικές πολιτικές της Δεξιάς, είµαστε ασπίδα στη δηµοκρατία
και το πραγµατικό στήριγµα για την ελληνική κοινωνία. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, σήµερα η Βουλή συζητά και απο-

φασίζει για µια σκοτεινή ιστορία, για µια πολιτική σκευωρία, για
ένα πολυπλόκαµο παραδικαστικό κύκλωµα που έχει έρθει πλέον
στο φως µε λεπτοµέρειες, αλλά και ονόµατα.

Από την πρώτη µέρα εµείς ξεκαθαρίσαµε πως θα κάνουµε τα
πάντα για να διερευνηθεί αυτή η υπόθεση και να καταλογιστούν
οι ευθύνες όπου και αν βρίσκονται. Αποδεικνύεται πλέον η
ύπαρξη και η λειτουργία ενός σκοτεινού, παραδικαστικού κυκλώ-
µατος, ενός κυκλώµατος που δεν προήλθε από παρθενογένεση.
Είχε ήδη γεννηθεί µέσα από τα σπλάχνα της Δεξιάς. 

Και, βέβαια, όπως πολλοί γνωρίζουν, ίσως οι παλαιότεροι, τότε
κύριο στόχο είχε το ΠΑΣΟΚ και τη δηµοκρατική παράταξη, αλλά
τα τελευταία χρόνια ήταν ο ΣΥΡΙΖΑ εκείνος που το υιοθέτησε και
το υιοθέτησε πλήρως και το καρπώθηκε απροκάλυπτα και αδί-
στακτα. Πόνταρε πάνω στη δική τους τεχνογνωσία για να χτίσει
το δικό του παρακράτος, να αλώσει τους θεσµούς και να ελέγξει
την εξουσία µε αυτόν τον τρόπο.

Ο κ. Παπαγγελόπουλος, γνωστός από την εποχή της καραµαν-
λικής διακυβέρνησης, ανέλαβε συντονιστής ενός ολόκληρου συ-
στήµατος παραεξουσίας µέσα στους κόλπους του εισαγγελικού
κυρίως σώµατος. Κανένα απολύτως πρόβληµα δεν είχε ο ΣΥΡΙΖΑ
και κανέναν απολύτως δισταγµό δεν είχε προσωπικά ο κ. Τσί-
πρας να αναθέσουν την καταπολέµηση δήθεν της διαφθοράς
στον επικεφαλής των µυστικών υπηρεσιών του κ. Καραµανλή. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
Δεν θα επανέλθω στις σχέσεις ΣΥΡΙΖΑ και καραµανλικής συνι-

στώσας. Τα έχουµε πει πολλές φορές. Εγώ θέλω να πω ότι µο-
νάχα το ΠΑΣΟΚ συνέδεσε το όνοµά του µε µεταρρυθµίσεις, µε
τη διαφάνεια, τη δικαιοσύνη, το κράτος δικαίου. Πώς να το κά-
νουµε; Δεν είµαστε φτιαγµένοι από το ίδιο υλικό. Εµείς έχουµε
άλλες ιστορικές διαδροµές, ρίζες, αποτύπωµα και το αποτύπωµά
µας είναι θετικό, είναι θεσµικό και ανεξίτηλο. 
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Εσείς, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, κάνετε πως δεν βλέπετε. Αρνείστε
και τις ενδείξεις και τις αποδείξεις. Συνεχίζετε να καλύπτετε τους
υπεύθυνους και τις πράξεις τους. Δεν κάνετε κάθαρση και είναι
συνειδητή αυτή η επιλογή σας.

Στο ψευτοδίληµµα, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, «σκάνδαλο ή
σκευωρία» οι Βουλευτές µας στην επιτροπή απάντησαν καθαρά:
Και σκάνδαλο και σκευωρία, γιατί υπήρχε -και το αποκαλύψαµε-
το σκάνδαλο στο φάρµακο και ειδικά το σκάνδαλο «NOVARTIS»
και όχι µόνο αυτής, αλλά και άλλων πολυεθνικών που υιοθέτησαν
παράνοµες και αθέµιτες πρακτικές. 

Και εκεί ακριβώς έγκειται η βαθύτερη συνέπεια αυτής της
σκευωρίας. Τι έγινε εδώ; Στην Ελλάδα έγινε το ακριβώς αντίθετο
από ότι έγινε στον υπόλοιπο κόσµο. Με την καθοδήγηση αυτού
του παραδικαστικού κυκλώµατος η εισαγγελία διαφθοράς κατ’
ουσίαν αρνήθηκε να διερευνήσει τις πραγµατικές ευθύνες για το
πραγµατικό σκάνδαλο των αθέµιτων πρακτικών των πολυεθνι-
κών. Τυχαίο; Δεν νοµίζω. Η συγκάλυψη των αθέµιτων πρακτικών
της «NOVARTIS» απέκλεισε ως τώρα τη χώρα µας και από οικο-
νοµικές αποζηµιώσεις. Και αυτό δεν το λέµε τώρα. Το φωνά-
ζουµε σε αυτή την Αίθουσα από το 2018 σταθερά. Όµως, ΣΥΡΙΖΑ
και Νέα Δηµοκρατία έχουν παράλληλες ευθύνες στα ζητήµατα
του φαρµάκου από την έκρηξη της δαπάνης πριντο 2009 ως την
άρνηση τιµολόγησης του φαρµάκου το 2015. Και τα δύο αυτά
κόµµατα έχουν διαχειριστεί µε ολέθριο τρόπο το δηµόσιο χρήµα
στον χώρο της υγείας. 

Επαναλαµβάνω εν τάχει και επιγραµµατικά, γιατί τα έχουµε πει
πάρα πολλές φορές, ότι η εκτόξευση της φαρµακευτικής δαπά-
νης από την Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας το 2004 - 2009
επηρέασε πάρα πολύ τον εκτροχιασµό της οικονοµίας, που οδή-
γησε τελικά στην κρίση και στα µνηµόνια και αυτό προσπάθησαν
να το αποσιωπήσουν εντέχνως και η Νέα Δηµοκρατία και ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ. Μέχρι σήµερα πασχίζουν για αυτό. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
Υπάρχουν, όµως, και οι αριθµοί που απαντούν, γιατί η σπατάλη

επί Νέας Δηµοκρατίας είχε αγγίξει τα 12,3 δισεκατοµµύρια στο
φάρµακο και µε τις δικές µας παρεµβάσεις -όχι µε µαγικά και ευ-
χολόγια, αλλά µε συγκρούσεις, µε τοµές, µε µεταρρυθµίσεις, µε
ρήξεις µε µεγάλα συµφέροντα- φτάσαµε το 2014 στα 2,6 δισε-
κατοµµύρια και αυτό ήταν προς όφελος των συµφερόντων του
ελληνικού λαού. Τότε, βέβαια, κάποιοι µας πετροβολούσαν.
Μόνοι µας παλεύαµε.

Πάµε, λοιπόν, σ’ αυτό το πραγµατικό σκάνδαλο. Κάποιοι απο-
φάσισαν να στήσουν µια ολόκληρη µεθόδευση, µια πραγµατική
σκευωρία. Απέναντι στη δική σας πλεκτάνη εµείς απαιτήσαµε δια-
φάνεια. Είπαµε: «Όλα στο φως για τους πάντες και παντού, να
αποδοθούν οι ευθύνες…» -το επαναλαµβάνω- «… όπου κι αν βρί-
σκονταν». 

Όµως, δεν αρκεί αυτό, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, γιατί
έχουµε χρέος να εισάγουµε, επιτέλους, θεσµικές δικλίδες ασφα-
λείας, ώστε να χτυπήσουµε το κακό στη ρίζα του και να µη βρε-
θούµε µετά από λίγα χρόνια εµείς οι άλλοι να συζητούµε ξανά
για τα ίδια προβλήµατα στο πολιτικό σύστηµα. Αυτή είναι η ευ-
θύνη µας σήµερα, να κοιτάξουµε µπροστά. 

Δέκα µήνες, λοιπόν, µετά τη συγκρότηση της επιτροπής αυτή
η διαδικασία οδεύει στο τέλος της µε τη σηµερινή απόφαση της
Βουλής.

Το Κίνηµα Αλλαγής έχει πάρει µια ξεκάθαρη θέση υπέρ της
παραποµπής του πρώην Αναπληρωτή Υπουργού Δικαιοσύνης και
τώρα πια τον λόγο πιστεύω ότι µετά τη σηµερινή απόφαση θα
έχει η δικαιοσύνη, γιατί όλα –επαναλαµβάνω- πρέπει να έρθουν
στο φως και όλοι στο φως κρίνονται. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κι εγώ σας ευχαριστώ,
κυρία Πρόεδρε. 

Τον λόγο τώρα έχει ο κ. Παππάς και αµέσως µετά ο κοινοβου-
λευτικός εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Η σηµερινή συζήτηση διεξάγεται υπό το φως καταιγιστικών

εξελίξεων και της βαριάς σκιάς των γεγονότων τόσο στα εθνικά
ζητήµατα όσο και στην οικονοµία. 

Η οικονοµία µας έχει µπει σε µια βαθιά ύφεση και είναι απολύ-
τως βέβαιο ότι η πλειοψηφία του Σώµατος εδώ δεν έχει καµµία
συναίσθηση των γεγονότων. Έρχεται ο υπόκωφος θόρυβος των
γεγονότων, αλλά η Πλειοψηφία νοµίζει ότι θα περισώσει κάτι από
µια συστηµατική προσπάθεια αντιπερισπασµού. 

Έχουµε εξελίξεις στην οικονοµία µε την ύφεση, έχουµε τη δυ-
σµενή προοπτική της εφαρµογής της έκθεσης Πισσαρίδη, την
οποία επιθυµούµε και εµείς να δούµε για να ανοίξουµε συζήτηση.
Και έχουµε, βεβαίως και τις εξελίξεις στα ελληνοτουρκικά, οι
οποίες είναι αποτέλεσµα, δυστυχώς και διπλωµατικής, αλλά και
επιχειρησιακής ολιγωρίας της Κυβέρνησης.

Τι κάνει, λοιπόν, η κυβερνητική Πλειοψηφία; Έναν συστηµα-
τικό αντιπερισπασµό.

Ξεκινάει µε τη «NOVARTIS». Και ακούω εδώ οµιλίες σήµερα
σαν να µην έχει µεσολαβήσει τίποτα. Πού είναι το σκάνδαλο «NO-
VARTIS»; Εσείς οι ίδιοι οµολογήσατε ότι δεν υπάρχει σκευωρία,
διότι διευρύνατε το κατηγορητήριο. Δεν άκουσα καµµία ανα-
φορά στο γεγονός ότι η ίδια η εταιρεία παραδέχθηκε ότι χρηµά-
τιζε στην Ελλάδα για να ευνοείται. Θέλετε να την ξεχάσετε αυτή
την οµολογία; Μήπως δεν συνέβη; Θα διεκδικήσετε αποζηµιώ-
σεις από την εταιρεία προς όφελος του δηµοσίου ή µήπως πρέ-
πει να τους πληρώσουµε και για ψυχική οδύνη;

Αυτά τα ερωτήµατα νοµίζω είναι εκκωφαντικά και ενώπιον του
ελληνικού λαού γίνεται και αστεία η προσπάθειά σας, κυρίες και
κύριοι.

Τελειώσατε µε τη «NOVARTIS», πήγατε στη δική µου στοχο-
ποίηση. Εδώ θα ήθελα να πω κάτι για ένα λεπτό.

Πρώτον, όσον αφορά το ζήτηµα των καναλιών, έχετε πολύ µε-
γάλο θράσος, έτσι; Τριάντα χρόνια το ελληνικό δηµόσιο δεν είχε
εισπράξει ούτε 1 ευρώ για τις άδειες, ούτε 1 ευρώ! Και προσέξτε
τι επιχειρήµατα κοµίζετε στον δηµόσιο διάλογο, πολλά από αυτά
είναι και υποβολιµαία, διότι έχουν δοκιµαστεί στο Συµβούλιο της
Επικρατείας. Δεν έχει υπάρξει διαγωνισµός ο οποίος πέρασε µε-
γαλύτερο, πολλαπλό κόσκινο µε αλλεπάλληλες αιτήσεις ασφαλι-
στικών µέτρων, αιτήσεις ακύρωσης σε όλη του τη διαδικασία από
τον διαγωνισµό για τις άδειες. Κανένας στο ελληνικό δηµόσιο!

Και θέλω να σας θυµίσω, επίσης, ότι µε βάση αυτόν τον δια-
γωνισµό οµόφωνα το Εθνικό Συµβούλιο Ραδιοτηλεόρασης απο-
φάσισε ότι οι άδειες αποτιµώνται στα 250 εκατοµµύρια ευρώ. Και
αντί να έρθετε εδώ να ζητήσετε µία συγγνώµη, που δεν είχατε
τριάντα χρόνια εισπράξει τίποτα –παρέλασαν και πρώην Υπουρ-
γοί από αυτό το Βήµα και στα µέσα ενηµέρωσης- δεν οφείλετε
µια εξήγηση; Και καλά, άντε τις άδειες δεν τις καταφέρατε -σκο-
πίµως λέω εγώ- τα 150 εκατοµµύρια ευρώ από τον φόρο διαφή-
µισης και τα τέλη χρήσης συχνοτήτων γιατί δεν τα εισπράττατε;

Προσωπικά γνωρίζω, ναι, υπάρχουν κάποιοι κύκλοι οι οποίοι δεν
θα το συγχωρέσουν ούτε σε εµένα ούτε στην παράταξή µας αυτό
που κάναµε και εφαρµόσαµε για πρώτη φορά το Σύνταγµα στο
τηλεοπτικό πεδίο, αλλά ξέρετε επειδή ο κόσµος έχει και νου και
γνώση, τα επιχειρήµατά σας τα δοκιµάζετε και τα µετράτε –µαθαί-
νουµε- στις δηµοσκοπήσεις και πηδάτε από το ένα θέµα στο άλλο.

Μιωνή: Μάλιστα. Είναι προφανές ότι δεν σας ενοχλεί.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Θα χρειαστώ δύο λεπτά και την κατανόησή σας, κυρία Πρό-

εδρε, ευχαριστώ.
Είναι προφανές ότι δεν σας ενοχλεί ότι εδώ πέρα είχε στηθεί

ένα ολόκληρο κύκλωµα συστηµατικών παρακολουθήσεων και ο
οµιλών υπέστη και φυσική παρακολούθηση πέραν όλων των
άλλων.

Θα σας πω το εξής, όµως και προσέξτε: Αυτοί που διακινούν
ότι υπάρχουν και άλλες κασέτες, σκεφτείτε µήπως το απευθύ-
νουν σε εσάς το ερώτηµα, γιατί έχουν υπάρξει κολλητοί σας για
πάρα πολύ µεγάλο χρονικό διάστηµα.

Πατήσατε, όµως και εκεί τα κορδόνια σας, διότι τι βγήκε από
τη συνοµιλία που παρανόµως ηχογράφησε ο εν λόγω κύριος;
Απέδειξε τον δικό µας τον ισχυρισµό ότι η παρέµβασή µας ήταν
κατόπιν έκκλησης της χώρας του Ισραήλ –πρώτον- και βεβαίως,
άφησε και πολλά αναπάντητα ερωτήµατα για τα θολά σηµεία της
συνοµιλίας, τα οποία σας έδωσαν εσάς επιχειρήµατα να έρχεστε
εδώ πέρα και να πετροβολάτε.
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Ρωτάω, λοιπόν, εγώ τώρα: Σε λίγη ώρα θα ανέβει σε αυτό το
Βήµα ο Αντώνης Σαµαράς, ο οποίος κρύβεται…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Πώς κρύβεται; Αφού θα έρθει!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: …να απαντήσει, λοιπόν, τι έγινε το 2013

και γιατί είπε στον εκδότη Φιλιππάκη «µην ακουµπάς!»...
Σε εσένα έρχοµαι, µην µιλάς τώρα, έρχοµαι και σε εσένα!
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Να µου µιλάτε στον πληθυν-

τικό!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Είπε, λοιπόν, στον εκδότη Φιλιππάκη ο

Σαµαράς «µην πειράζεις τον Μιωνή και τον Παπασταύρου γιατί
µας έχουν βοηθήσει».

Δεν θα ήταν µια πράξη πολιτικής γενναιότητας να έρθει ο Σα-
µαράς στην προανακριτική, κύριε Πρόεδρε; Θα ήταν. Δεν το
έκανε! Δεν θα ήταν µία πράξη πολιτικής γενναιότητας να έρθει
και να εξεταστεί κατ’ αντιπαράσταση µε τον Παπαγγελόπουλο;
Θα ήταν. Δεν το έκανε! Γιατί δεν το έκανε;

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ίσως και ο Τσίπρας!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Γιατί δεν το έκανε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κύριε συνάδελφε, σας

παρακαλώ!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Τέτοιο πολιτικό θάρρος δεν έχετε! 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Αν τα επιχειρήµατά σας εξαντλούνται

σε αυτό…
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Επειδή, λοιπόν, η «NOVARTIS» έχει οµο-

λογήσει στον συµβιβασµό της µε το αµερικανικό δηµόσιο ότι
χρηµάτιζε και είχε και διάφορα...

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Λέγε για τα µαγαζιά και τα

λεφτά! Τώρα άστα αυτά!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κύριε συνάδελφε, σας

παρακαλώ πολύ, αφήστε τον οµιλητή να τελειώσει και όποιος
ανέβει πάνω στο Βήµα θα απαντήσει! Σας παρακαλώ πάρα πολύ
να κρατάµε την ησυχία!

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Αυτό το Βήµα είναι ιερό και απαιτεί και
ένα επίπεδο, στο οποίο είναι προφανές ότι τα εντελλόµενα του
Φρουζή δεν µπορούν να ανταποκριθούν στο ύψος αυτού του επι-
πέδου.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Άρα, λοιπόν, νοµίζω ότι θα έπρεπε να είναι πιο προσεκτικοί.
Ειλικρινά πιστεύω ότι θα αδράξει την ευκαιρία ο κ. Σαµαράς

και ανεβαίνοντας σε αυτό το Βήµα θα τις δώσει αυτές τις απαν-
τήσεις, διότι εδώ πέρα ξαφνικά καταλάβαµε όλοι ότι υπάρχει µια
λεπτή γαλάζια γραµµή που συνδέει δύο τεράστια σκάνδαλα δια-
σπάθισης δηµοσίου χρήµατος στην Ελλάδα, λίστα Λαγκάρντ και
«NOVARTIS». Για δείτε λίγο την ανθρωπογεωγραφία! Μήπως
είναι τα ίδια πρόσωπα που ανακυκλώνονται; Τι έχουµε εδώ; Την
εθνική της φοροδιαφυγής και της διασπάθισης του δηµοσίου
χρήµατος; Αυτή είναι, λοιπόν, η ενδεκάδα, η «dream team»;

Εν πάση περιπτώσει, νοµίζω ότι έχετε πάρει τα µαθήµατά σας
και από αυτή την ιστορία, έχει αποδειχθεί ότι είστε εσείς αυτοί
που εργαλειοποιήσατε και αξιοποιήσατε…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Πρέπει να κλείσετε
σιγά-σιγά, κύριε συνάδελφε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Κλείνω, κυρία Πρόεδρε, δώστε µου µισό
λεπτό µόνο.

Έχει αποδειχθεί ότι εσείς είστε αυτοί που εργαλειοποιήσατε,
αξιοποιήσατε πολιτικά ένα καθεστώς και ένα παρακράτος παρα-
κολουθήσεων και είµαι πάρα πολύ σίγουρος ότι θα έχουµε ενδια-
φέρουσες εξελίξεις και θα αποδειχθεί εάν το ενορχηστρώσατε
κιόλας. Και σε αυτά θα πρέπει να δώσετε απαντήσεις.

Τη δε τυµβωρυχία των τελευταίων ηµερών νοµίζω ότι θα πρέ-
πει να την αφήσω ασχολίαστη. Είστε πραγµατικά αχαρακτήρι-
στοι. Είναι αθλιότητα αυτό που κάνετε και φαίνεται ότι δεν έχετε
πάρει µαθήµατα, δεν διαβάζετε ιστορία, είναι ενδηµικό χαρακτη-
ριστικό της Δεξιάς αυτό, αλλά να ξέρετε ότι το 2020 δεν είναι
ούτε 1965 ούτε 1989.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Ευχαριστώ πολύ, κύριε

συνάδελφε.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Για τα λεφτά, τα µαγαζιά, δεν

µάθαµε… Πού είναι; Πού είναι; Στην ατζέντα!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κύριε συνάδελφε, σας
παρακαλώ πολύ, στην Αίθουσα της Ολοµέλειας βρισκόµαστε,
σας παρακαλώ! Κύριε συνάδελφε, είστε στην Ολοµέλεια, σας
παρακαλώ!

Τον λόγο τώρα έχει η κ. Ράπτη από τη Νέα Δηµοκρατία.
Ορίστε, κυρία συνάδελφε, έχετε τον λόγο.
ΖΩΗ ΡΑΠΤΗ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σύµφωνα µε το πόρισµα των

Βουλευτών της Πλειοψηφίας της ειδικής προανακριτικής επιτρο-
πής, από όλο το αποδεικτικό υλικό προκύπτει µε σαφήνεια ότι ο
πρώην Αναπληρωτής Υπουργός Δικαιοσύνης κ. Παπαγγελόπου-
λος παρενέβαινε µε την πολιτική ανοχή της κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ
- ΑΝΕΛ σε ανοικτές ποινικές υποθέσεις και τις διαµόρφωνε κατά
τρόπο που µπορούσε να δηµιουργήσει οικονοµικό όφελος για
αυτόν και τους συνεργούς του, αλλά και πολιτικό όφελος για την
τότε κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ.

Όπως αναφέρθηκε, το πόρισµα των Βουλευτών της Πλειοψη-
φίας που έχουµε ενώπιόν µας προτείνει να ασκηθεί η ποινική
δίωξη σε βάρος του πρώην Αναπληρωτή Υπουργού, καθώς
υπάρχουν αποχρώσες ενδείξεις ενοχής του για τα αδικήµατα της
ηθικής αυτουργίας σε κακουργηµατική και πληµµεληµατική κα-
τάχρηση εξουσίας, σε ηθική αυτουργία, σε παράβαση καθήκον-
τος, παράβαση καθήκοντος κατ’ εξακολούθηση, απόπειρα
εκβίασης, δωροληψία πολιτικού αξιωµατούχου, δωροληψία
υπαλλήλου και σύσταση συµµορίας.

Περαιτέρω, η τυχόν άσκηση δίωξης της Βουλής σε βάρος του
πρώην Υπουργού εκ του νόµου καταλαµβάνει και τους συµµετό-
χους του, τους συµµετόχους στις αξιόποινες πράξεις, ώστε σε
περίπτωση άσκησης δίωξης να είναι δυνατή και η ταυτοποίησή
τους, καθώς και η υπαγωγή τους στον ανακριτή και το Δικαστικό
Συµβούλιο, σύµφωνα µε τις οικείες διατάξεις του άρθρου 86 του
Συντάγµατος και του εκτελεστικού νόµου περί ευθύνης Υπουρ-
γών.

Για την υπό κρίση υπόθεση, τα αποδεικτικά στοιχεία που έχουν
προκύψει κατά την προανακριτική εξέταση είναι κυριολεκτικώς
συντριπτικά για τον τρόπο οργάνωσης, δοµής, δράσης και λει-
τουργίας του παραδικαστικού κυκλώµατος Παπαγγελόπουλου
και για τη συνακόλουθη τέλεση των προαναφερόµενων αξιόποι-
νων πράξεων. 

Συγκεκριµένα, τα στοιχεία αυτά συνίστανται, όπως έχουµε
ακούσει, στις καταθέσεις των ανώτερων εισαγγελικών λειτουρ-
γών, όπως της κ. Ράικου και του κ. Αγγελή που κατήγγειλαν εκ-
βιασµούς, προκειµένου να κατασκευάσουν άρον-άρον διώξεις
κατά των δέκα πολιτικών αντιπάλων του ΣΥΡΙΖΑ, στα έγγραφα
που αποδεικνύουν ότι οι περίφηµοι προστατευόµενοι µάρτυρες
«Μάξιµος Σαράφης» και «Αικατερίνη Κελέση» παρανόµως εντάχ-
θηκαν σε καθεστώς προστασίας µαρτύρων, καθώς προσδοκού-
σαν οικονοµικό όφελος για την ίδια υπόθεση, στον εξωδικαστικό
συµβιβασµό µεταξύ ΗΠΑ και «NOVARTIS» που δεν εντοπίζει εµ-
πλοκή Ελλήνων πολιτικών και επιβεβαιώνει την πεποίθησή µας
ότι ο µηχανισµός «Ρασπούτιν» δολίως εργαλειοποίησε έγγραφα
του FBI, ακριβώς για να αποδώσει αποδεικτική ισχύ στις έωλες
καταθέσεις αυτών των κουκουλοφόρων µαρτύρων, σε σαφείς και
από προσωπική γνώση δοθείσες µαρτυρικές καταθέσεις, σε πλή-
θος εγγράφων, αλλά και στην προσκοµισθείσα στην επιτροπή
διαλογική συζήτηση µεταξύ του κ. Μιωνή και του κ. Παππά, το
περιεχόµενο της οποίας αποδέχεται και αναπαραγάγει ως αλη-
θές και ο ίδιος ο κ. Πάπας.

Το άκουσµα και µόνο των σχετικών χωρίων, αλλά και ο τρόπος
που αναφέρεται ο κ. Παππάς για την εισαγγελέα διαφθοράς αρ-
κούν για τη συναγωγή ευθέων και σαφών συµπερασµάτων. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βασικός πυλώνας του δηµοκρα-
τικού µας πολιτεύµατος είναι το κράτος δικαίου και η αρχή της
διάκρισης των εξουσιών. Αυτό που διαχωρίζει τις σύγχρονες δη-
µοκρατίες από τον ολοκληρωτισµό είναι η λειτουργία των θε-
σµών στο πλαίσιο αυτού του κράτους δικαίου, µε γνώµονα τον
σεβασµό των ανθρωπίνων δικαιωµάτων και την ανεξαρτησία της
δικαιοσύνης.

Στις ελεύθερες κοινωνίες οι κυβερνήσεις δεν αναζητούν αρ-
µούς της εξουσίας που πρέπει να ελέγξουν, αλλά σέβονται την
ανεξαρτησία και των άλλων εξουσιών και ιδίως της δικαστικής,
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που αποτελεί βεβαίως το καταφύγιο κάθε πολίτη και το εχέγγυο
ότι δεν θα αδικηθεί.

Η διακυβέρνηση των ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ, έχοντας ως πρότυπο
άλλες χώρες που δεν φηµίζονται βεβαίως για τη δηµοκρατική
τους λειτουργία, µας είχε προετοιµάσει ότι βασική της επιδίωξη
θα ήταν η ποδηγέτηση των θεσµών, των µέσων µαζικής ενηµέ-
ρωσης και της ίδιας της δικαιοσύνης. Αυτό ήταν µια πολιτική µας
εκτίµηση που τη βλέπαµε να εξελίσσεται µε την πλήρη ανοχή της
ηγετικής οµάδας και του τότε Πρωθυπουργού Αλέξη Τσίπρα,
που φέρει βεβαίως απόλυτα την πολιτική ευθύνη της προσπά-
θειας εξόντωσης χωρίς στοιχεία των πολιτικών του αντιπάλων
και της χειραγώγησης της ανεξαρτησίας του θεσµού.

Η πολιτική αυτή, όµως, εκτίµηση ενδυναµώθηκε και µε τα αδιά-
σειστα στοιχεία που είδαν το φως της δηµοσιότητας. Παρακο-
λουθήσαµε κυριολεκτικά µε κοµµένη την ανάσα δικαστικούς
λειτουργούς να παρακολουθούνται, κορυφαίους Υπουργούς να
συνοµιλούν µε ανθρώπους, που εκείνη τη στιγµή ελέγχονταν από
τη δικαιοσύνη και περιέγραφαν τη λειτουργία του Μαξίµου επί
κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ ως ενός µαγαζιού που κάνει δουλειές, ενώ
υπήρχε το παραµάγαζο του κ. Παπαγγελόπουλου το οποίο έχει
δική του ατζέντα και δικό του outsourcing, κατά τα λεγόµενα του
ίδιου του κ. Παππά. Ο κ. Παππάς ζητούσε από φυσικά πρόσωπα
να κατηγορήσουν χωρίς στοιχεία τη σύζυγο του τότε Αρχηγού
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης για να τύχουν ευµενών δικαστι-
κών αποφάσεων. Μεταφέρονταν φάκελοι δικογραφιών που ερευ-
νούνταν από τη δικαιοσύνη στα υπουργικά γραφεία και εντός του
Μεγάρου Μαξίµου. Γίνονταν εκεί συναντήσεις όπου εκβίαζαν πο-
λίτες και τακτοποιούσαν την επίλυση ανοικτών κακουργηµατικών
υποθέσεων, ζητώντας να καταβληθούν χρήµατα σε τρίτους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Το κορυφαίο δε γεγονός όλων είναι ότι ενορχήστρωσαν τη δι-
καστική εξόντωση δέκα πολιτικών τους αντιπάλων, µε σκοπό
ακριβώς την επιδίωξη κοµµατικού οφέλους. 

Η ιδιαιτερότητα, λοιπόν, της διερευνώµενης υπόθεσης ξε-
περνά µια οικονοµική συναλλαγή και πράξεις διαφθοράς αυτού
του συγκεκριµένου ελεγχόµενου Υπουργού και αγγίζει τον πυ-
ρήνα του δηµοκρατικού µας πολιτεύµατος, δηλαδή της ανεξάρ-
τητης λειτουργίας των εξουσιών της πολιτείας, την οποία
βεβαίως εγγυάται η διάταξη του άρθρου 26 του Συντάγµατος. 

Η ανάδειξη όλων αυτών των παράνοµων µεθοδεύσεων έχει ως
βασικούς στόχους, αφ’ ενός, να αχθούν όλες αυτές οι υποθέσεις
ενώπιον του νόµιµου δικαιοδοτικού οργάνου και να εξεταστούν
µε εκείνες τις εγγυήσεις που ορίζει το δικαιοκρατικό µας σύ-
στηµα και, αφ’ ετέρου, να µην επαναληφθούν ποτέ στο µέλλον.
Να γνωρίζει, δηλαδή, η κάθε µελλοντική εξουσία ότι λογοδοτούν
αυτοί που ναρκοθετούν τη δηµοκρατία µας και φλερτάρουν µε
ολοκληρωτικές πρακτικές καταχρώµενοι τη θεσµική τους θέση.

Μέληµά µας, λοιπόν, να θωρακιστεί θεσµικά η χώρα, ώστε να
µην αποτολµήσουν παρόµοιες πράξεις στο µέλλον όσοι εµφο-
ρούνται από τέτοιες αντιδηµοκρατικές αντιλήψεις. 

Για τον λόγο αυτό, σας καλώ να υπερψηφίσετε την πρόταση
για την άσκηση δίωξης κατά του πρώην Αναπληρωτή Υπουργού
Δικαιοσύνης ξεχωριστά για την κάθε καταγγελλόµενη πράξη ή
παράλειψη, όπως αυτές καθορίζονται και εξειδικεύονται στο πό-
ρισµα που σας έχει κατατεθεί.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Κι εγώ σας ευχαριστώ
πολύ, κυρία συνάδελφε. 

Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Γεωργιάδης από τη Νέα Δηµοκρατία. 
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων): Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Θα ήθελα απλώς να υπενθυµίσω ότι το πρωί κάναµε µία συµ-

φωνία, ότι οι οµιλητές που είµαστε εµπλεκόµενοι σε αυτή την
υπόθεση θα έχουµε την ανοχή του Προεδρείου ως προς τον
χρόνο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σηµερινή µέρα είναι µια πάρα
πολύ σηµαντική µέρα για µένα. Θα προσπαθήσω να µιλήσω
ήρεµα για να καταλάβει ο ελληνικός λαός τι περάσαµε όλοι εµείς

αυτά τα τρία χρόνια και γιατί, δυστυχώς, είµαι προσωπικά απο-
λύτως βέβαιος ότι αυτό για το οποίο σας κατηγορούµε θα απο-
δειχθεί πέραν από κάθε αµφιβολία στο τέλος της δικαστικής
διαδικασίας, ότι δηλαδή στήσατε -ορισµένοι, προφανώς όχι όλος
ο ΣΥΡΙΖΑ, αλλά σίγουρα ο κ. Παπαγγελόπουλος και σίγουρα όχι
µόνος του- τη µεγαλύτερη πολιτική σκευωρία που έζησε η Ελ-
λάδα από την ίδρυση του νεότερου ελληνικού κράτους, µία
σκευωρία που είχε ως στόχο να καταστρέψει την ελληνική δηµο-
κρατία και που, κατά τη γνώµη µου -οφείλω να το πω αυτό-, το
αδίκηµα είναι πολύ βαρύτερο της απλής κατάχρησης εξουσίας.
Συµφωνώ, δηλαδή, µε τον Ευάγγελο Βενιζέλο και την τεκµη-
ρίωση του αδικήµατος της εσχάτης προδοσίας.

Όµως, πριν µπω στα γεγονότα, οφείλω µερικές απαντήσεις
στα συγκεκριµένα που ακούστηκαν. Πρώτα στον κ. Γκιόλα, στον
οποίο θα δώσω την ευκαιρία µετά την οµιλία µου να πάρει τον
λόγο και να διορθώσει αυτό το οποίο είπε. Με χαρακτήρισε «υπό-
δικο».

ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΛΑΣ: Εκ λάθους. Το δηλώνω και τώρα. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων): Εφόσον το διορθώνετε, όλα καλά. Φυσικά και
δεν είµαι υπόδικος. Η κ. Τουλουπάκη µετά από τρία χρόνια ερεύ-
νης εναντίον µου δεν µου επέδωσε καν τον χαρακτηρισµό του
υπόπτου. Εγώ βρίσκοµαι επί τρία χρόνια εγκλωβισµένος σε µια
προκαταρκτική έρευνα, χωρίς να αποφαίνεται η εισαγγελεύς εάν
είµαι καν ύποπτος. Δεν έχει βρει, δηλαδή, ούτε καν αποχρώσεις
ενδείξεις. Διότι αν είχε βρει, θα µπορούσε να ζητήσει την άσκηση
της διώξεώς µου. Όµως, θα έρθουµε µετά σε αυτά. 

Και έρχοµαι στον κ. Λάππα. Είναι χαρακτηριστικό ότι µίλησε
είκοσι πέντε λεπτά. Η συζήτηση αφορά την υπερψήφιση της προ-
τάσεως για την παραποµπή του κ. Παπαγγελόπουλου. Στα είκοσι
πέντε λεπτά της οµιλίας του, λοιπόν, ο κ. Λάππας δεν ανέφερε
ούτε µία φορά το όνοµα Παπαγγελόπουλος.

Κύριε Λάππα, η οµιλία σας ήταν εκτός θέµατος. Ωραία οµιλία,
αλλά εκτός θέµατος.

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Τα λέει ο «ΣΚΑΪ», δεν χρειάζεται να
τα πω εγώ. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης
και Επενδύσεων): Καλά, προφανώς έχει και πολιτική ουσία το
γιατί δεν ανέφερε ο εισηγητής του ΣΥΡΙΖΑ τον κ. Παπαγγελό-
πουλο. Αυτό είναι κάτι που θα πρέπει να ανησυχεί κυρίως τον κ.
Παπαγγελόπουλο και όχι εµάς.

Όµως, ο κ. Λάππας έκανε πολύ µεγάλη αναφορά στην εξετα-
στική για την υγεία και στο πόσο φοβερά πράγµατα ανακάλυψε.
Με συγχωρείτε, κύριοι συνάδελφοι, κάνατε εξεταστική για την
υγεία, στην οποία έχω την τιµή να έχω καταθέσει δύο φορές, η
οποία κράτησε περισσότερο από όλες τις εξεταστικές σε όλη την
ιστορία του ελληνικού Κοινοβουλίου. Για να καταλάβει ο κόσµος,
εγώ ήµουν έναν χρόνο Υπουργός Υγείας και η εξεταστική, που
κατά 85% του χρόνου της ερεύνησε τη δική µου θητεία, κράτησε
δύο χρόνια.

Μπορείτε να µου πείτε, κύριοι συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, πότε
φέρατε προς συζήτηση στην Ολοµέλεια το πόρισµα της εξετα-
στικής για την υγεία; Το παραδώσατε στον τότε Πρόεδρο της
Βουλής κ. Βούτση και, σύµφωνα µε την κοινοβουλευτική διαδι-
κασία, ο κ. Βούτσης θα έπρεπε να το βάλει στη συζήτηση, για να
πληροφορηθεί η Ολοµέλεια τι κάνατε δύο χρόνια ως µέλη αυτής
της εξεταστικής επιτροπής. 

Καλό είναι, λοιπόν, να µάθει ελληνικός λαός όσον αφορά το
πόσα φοβερά ευρήµατα βρήκατε, ότι δεν βρήκαµε τον χρόνο για
να γίνει µία συζήτηση στην Ολοµέλεια, για να συζητήσουµε τι κά-
νατε δύο χρόνια στην εξεταστική. Τελειώσατε την εξεταστική και
τη θάψατε σε ένα συρτάρι, γιατί δεν θέλατε να συνεχιστεί η συ-
ζήτηση στην Ολοµέλεια.

Επειδή όµως, κύριε Λάππα, είχατε και το θράσος να µιλήσετε
για τη φαρµακευτική δαπάνη, θα µπορούσατε µετά να µας πείτε
από τα Πρακτικά της εξεταστικής πόσο καιρό στα δύο χρόνια
λειτουργίας της ασχολήθηκε η εξεταστική µε τη διερεύνηση του
φαρµάκου; 

Θέλετε να ακούσετε; Στα δύο χρόνια, σαράντα πέντε δευτε-
ρόλεπτα! «Ναι, δεν έχουµε αρµοδιότητα, όταν εξετάζει η δικαιο-
σύνη» και το έκλεισαν. Δύο χρόνια ασχολούσασταν µε το
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ΚΕΕΛΠΝΟ, µε το Ερρίκος Ντυνάν, µε τις διάφορες κατηγορίες!
Για το φάρµακο που µας έχετε πρήξει και για τα δισεκατοµµύρια
που χάσαµε, µιλήσατε στην Εξεταστική στα δύο χρόνια σαράντα
πέντε δευτερόλεπτα! Τόσο σας ενδιέφερε το φάρµακο!

Είστε ψεύτες, Φαρισαίοι και υποκριτές, δυστυχώς, κύριε
Λάππα!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Πάµε, όµως, τώρα και στα συγκεκριµένα. Τόσο ο κ. Λάππας –

και, µάλιστα, µε στεντορεία τη φωνή- όσο και ο κ. Τσίπρας, όσο
και η κυρία Γεροβασίλη στο εξώδικο που µου έστειλε και στο
οποίο θα έρθω στη συνέχεια, όσο και όλοι εσείς στα κανάλια
έχετε βρει τώρα µία καινούργια κασέτα. Τι λέτε; Ζούµε στην
εποχή της κασέτας και η δηµοκρατία µας κινδυνεύει από την
εποχή της κασέτας. Το λέτε όλοι. Αυτό είναι καινούργιο. 

Για  να δούµε, λοιπόν, λίγο, γιατί ο λαός µας λέει «Πρόσεχε
όταν σκάβεις τον λάκκο του άλλου, µην πέσεις ο ίδιος µέσα»! Ο
κ. Παπαγγελόπουλος είχε το θράσος να µας µιλήσει για την
εποχή της κασέτας.

Καταθέτω για τα Πρακτικά το άρθρο 65 του ν.4356/2015. Ει-
σηγητής του νόµου ήταν ο κ. Δηµήτριος Παπαγγελόπουλος.
Ήταν η αλλαγή του Ποινικού Κώδικα τότε που έκανε νόµιµη τη
χρήση της κασέτας.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Ανάπτυξης και Επενδύσεων κ.
Σπυρίδων-Άδωνις Γεωργιάδης καταθέτει για τα Πρακτικά το προ-
αναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµα-
τος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών
της Βουλής)

Προσέξτε, µέχρι να έρθει ο ΣΥΡΙΖΑ στην εξουσία, η χρήση της
κασέτας ήταν παράνοµο αποδεικτικό µέσο. Ποιο κόµµα έκανε νό-
µιµη τη χρήση της κασέτας; Το κόµµα που σήµερα λέει ότι κιν-
δυνεύει η δηµοκρατία από την κασέτα! Τόσο γελοίοι είστε!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Πάµε, όµως, τώρα να θυµηθούµε και λίγο την ιστορία. Δεν

είναι εδώ η κ. Γεροβασίλη. Την περίµενα, αφού µου έκανε την
τιµή να µου στείλει και το εξώδικο, να της απαντήσω, αλλά δεν
πειράζει, θα τα δει από τα Πρακτικά.

Κύριε Παππά, ο κ. Καλογρίτσας έχει καταθέσει ότι πήρε 3 εκα-
τοµµύρια ευρώ από την εταιρεία «CCC» µε δική σας παρέµβαση
και τελικά αυτά τα 3 εκατοµµύρια ευρώ, αφού δεν πήγαν στις
άδειες γιατί απέτυχε αυτό το σχέδιό σας, κατά δική σας υπόδειξη
–αυτό λέει ο κ. Καλογρίτσας- πήγαν για να εκδοθεί η εφηµερίδα
«DOCUMENTO», η οποία φτιάχτηκε, λέει, για να υποστηρίζει τον
ΣΥΡΙΖΑ. 

Αυτή είναι η κατάθεση του κ. Καλογρίτσα. Ο κ. Βαξεβάνης δεν
έχει αµφισβητήσει όλη αυτή την κατάθεση. Το µόνο που είπε
είναι ότι δεν είχε ο ίδιος εµπλοκή γιατί την πρώτη περίοδο ήταν
υπάλληλος, ενώ µετά από κάποιο διάστηµα έγινε εκδότης.

Το πρώτο φύλλο της εφηµερίδας «DOCUMENTO» έχει εκδοθεί
µε τα 3 εκατοµµύρια της CCC από τον εκδότη Καλογρίτσα καθ’
υπόδειξη Νικολάου Παππά, σύµφωνα µε δήλωσή του. Έτσι λέει
ο κ. Καλογρίτσας. Αν θέλετε –σας το έχω πει πολλές φορές-
κάντε µήνυση στον κ. Καλογρίτσα. 

Όµως, σας βλέπω, κύριε Παππά που γελάτε, ότι έχετε κάποιο
σφιξιµατάκι να κάνετε µήνυση στον Καλογρίτσα! Μάλλον κατα-
λαβαίνουµε το γιατί, κύριε Παππά και κόψτε τα γελάκια!

Πάµε, λοιπόν, τώρα παρακάτω. Στο πρώτο φύλλο, λοιπόν, που
εξεδόθη για τις δαπάνες ΣΥΡΙΖΑ και Παππά, κατά Καλογρίτσα,
έχει βαλίτσες µε χρήµα, ρουσφέτια και στο βάθος κοριοί. Και πα-
ρουσιάζει ένα ηχητικό ντοκουµέντο –µία κασέτα, κατά τη σηµε-
ρινή προσφιλή σας συζήτηση- που έφτασε εις χείρας του κ.
Πολάκη και το κατέθεσε στον ανακριτή και στον εισαγγελέα, για
να µε ελέγξουν για το ΚΕΕΛΠΝΟ. 

Φυσικά, µετά από τέσσερα χρόνια δεν βρέθηκε απολύτως τί-
ποτα για µένα κι ούτε καν µου ασκήθηκε δίωξη! 

Το καταθέτω για τα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός κ. Σπυρίδων - Άδωνις Γεωργιά-

δης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το
οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Όµως, κύριε Λάππα, µου κάνει µεγάλη εντύπωση, γιατί ήσα-
σταν κι εσείς σ’ αυτή την εξεταστική όταν µιλάγαµε γι’ αυτό το

ηχητικό, το οποίο σας ενηµερώνω ότι από την ανακριτική διαδι-
κασία απερρίφθη ως πλαστό. Είναι εξέλιξη καινούργια.

Λέω, λοιπόν, τότε που φέρνατε την κασέτα κατά Γεωργιάδη
και ΚΕΕΛΠΝΟ και Πουλή και των λοιπών, ήταν καλές οι κασέτες;
Τότε σας άρεσαν οι κασέτες; Τώρα σας πειράζουν οι κασέτες;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Λίγο αργά δεν το θυµηθήκατε όλο αυτό, κύριε Λάππα, που δα-

κρύσατε το πρωί για τη «δηµοκρατία της κασέτας»; Διότι θυµάµαι
εσάς προσωπικά στην εξεταστική να µου λέτε: «Όχι, αν τα ηχη-
τικά συµβάλλουν, δεν πειράζει να τα χρησιµοποιούµε». Εσείς το
λέγατε, είναι στα Πρακτικά. Τώρα, σήµερα, τα ηχητικά δεν σας
αρέσουν!

Είδατε, λοιπόν, κύριε Λάππα, πώς την πατήσατε όλοι στον ΣΥ-
ΡΙΖΑ; Γιατί σκευωροί µεν ήσασταν, ικανοί δεν ήσασταν, ευτυχώς
για τη δηµοκρατία!

Άρα, λοιπόν, τις κασέτες τις νοµιµοποίησε ο Παπαγγελόπου-
λος ως Υπουργός του ΣΥΡΙΖΑ, τις κασέτες τις χρησιµοποιήσατε
εσείς ως κόµµα στη Βουλή εναντίον µου στην εξεταστική για την
υγεία, η εξεταστική για την υγεία ήταν µία τρύπα στο νερό, µία
µπούρδα και γι’ αυτό και δεν τη φέρατε ποτέ στην Ολοµέλεια. 

Κι επειδή είχατε το θράσος, κύριε Λάππα, να πείτε και γι’ αυτά
που λέει η ΕΛΣΤΑΤ, καταθέτω το δελτίο Τύπου της ΕΛΣΤΑΤ από
το 2015 µε τις δαπάνες για την υγεία. Θα διαπιστώσετε ότι το
έτος 2014 είναι το έτος µε τις χαµηλότερες δαπάνες υγείας τα
τελευταία είκοσι χρόνια.

Το καταθέτω για τα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός κ. Σπυρίδων - Άδωνις Γεωργιά-

δης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το
οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Μόνο η δηµόσια.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων): Για τη δηµόσια, φυσικά.
Αντίθετα, µπορώ να σας πω ότι στην ιδιωτική φαρµακευτική

δαπάνη επί ΣΥΡΙΖΑ αυξήθηκε, όπως ξέρετε, το «clowback» από
τα 200 εκατοµµύρια ευρώ στο ένα δισεκατοµµύριο. Αυτό σηµαί-
νει ότι επί ΣΥΡΙΖΑ αυξήθηκε η ιδιωτική φαρµακευτική δαπάνη και
τα κέρδη των φαρµακευτικών εταιρειών λόγω της συµµετοχής
των ασθενών στα φάρµακα. Δεν ανέβαινε η δηµόσια, διότι είχαµε
ψηφίσει ο Λοβέρδος κι εγώ το «clowback», αλλά η ιδιωτική –
σωστά το είπατε- επί ΣΥΡΙΖΑ ανέβηκε στα προ µνηµονίου επί-
πεδα.

Αν, λοιπόν, η ρεµούλα στα φάρµακα ήταν στη φαρµακευτική
δαπάνη, η κυρίως εποχή που πρέπει να ψαχτεί είναι 2015 - 2019,
όπου ξανανέβηκε η φαρµακευτική δαπάνη στα προ µνηµονίου
επίπεδα. Το λέω, γιατί ούτε αυτά δεν ξέρετε!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Η κ. Γεροβασίλη µε κατηγόρησε στο εξώδικό της ότι υιοθέ-

τησα, λέει, άκριτα το ηχητικό που παρουσίαζε η «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ»
και ότι σε καµµία περίπτωση δεν σηµαίνει ότι επειδή ο κ. Ματθαι-
όπουλος λέει αυτά που λέει στο γνωστό ηχητικό ότι αυτό απο-
δεικνύει τη δική της ευθύνη. Και τι φταίει η κ. Γεροβασίλη που
κάποιος τρίτος –κάποιος, βέβαια, που η ίδια µετά επέλεξε για Αρ-
χηγό Πυροσβεστικής- είναι συκοφάντης και τιποτένιος; Προφα-
νώς έχει µία πολιτική ευθύνη που τον επέλεξε µετά για Αρχηγό
της Πυροσβεστικής. Αν αυτή είναι πολιτική ευθύνη, ήταν κακή
Υπουργός και πάµε παρακάτω. Λέει η κ. Γεροβασίλη στο εξώδικό
της: «Δεν πρέπει να το υιοθετείτε, γιατί δεν σηµαίνει επειδή το
λέει αυτός, ότι εγώ το έχω κάνει, το έκανε από µόνος του.

Δεν µου λέτε, κύριοι συνάδελφοι, όταν ψηφίζατε την παρα-
ποµπή µας στην προκαταρκτική επιτροπή µε καταθέσεις απο-
κλειστικά του είδους «Άκουσα ότι…», «Μου φαίνεται ότι…»,
«Υποθέτω ότι…», εκεί πώς συνάγατε το συµπέρασµα ότι αυτό
είναι αναγκαστικό και είναι αποδεδειγµένο και πρέπει να πάµε
στο Ειδικό Δικαστήριο ή στη δικαιοσύνη, ενώ τώρα που είναι ο
Ματθαιόπουλος, ο Αρχηγός της Πυροσβεστικής και το λέει, εκεί
πρέπει να δώσουµε στην κ. Γεροβασίλη το δικαίωµα της αµφιβο-
λίας; 

Αυτό το δικαίωµα της αµφιβολίας που αξιώνει η κ. Γεροβασίλη
και δια εξωδίκου σήµερα από µένα, αναρωτήθηκε ποτέ η κ. Γε-
ροβασίλη και όλοι εσείς αν το δώσατε σε µας; Η απάντηση είναι
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«όχι». Πήγατε όλοι σαν πρόβατα και ακολουθήσατε τον Παπαγ-
γελόπουλο στη σκευωρία!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Και επειδή, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο εξώδικό της µου

κάνει και την κριτική γιατί χρησιµοποιώ πολύ βαριές εκφράσεις
για τον ΣΥΡΙΖΑ και την άθλια κυβέρνηση και συµµορία –όπως τη
λέω- και θεωρεί ότι αυτό θίγει την πολιτική της διαδροµή και µε
απειλεί και µε µηνύσεις και µε αγωγές, έκανα µία σταχυολόγηση
«Google search», απλώς και µόνο για να το ακούσει ο ελληνικός
λαός και θα τα µάθετε τώρα.

Αείµνηστος Μανώλης Γλέζος: «Ντρέποµαι για τον Τσίπρα.
Ζητώ συγγνώµη από τον ελληνικό λαό γιατί τον εµπιστεύτηκα».

Πρώην Πρόεδρος του Συνασπισµού Νίκος Κωνσταντόπουλος:
«Υβριστής των αγώνων της Αριστεράς ο Τσίπρας. Το κόµµα επί
των ηµερών του έγινε ανώνυµη εταιρεία».

Ζωή Κωνσταντοπούλου, πρώην Πρόεδρος της Βουλής, υπο-
δειχθείσα από τον ΣΥΡΙΖΑ: «Ακόµα και η µαφία έχει κανόνες. Ο
ΣΥΡΙΖΑ όχι».

Αλέκος Αλαβάνος, πρώην Πρόεδρος του Συνασπισµού: «Το
ηθικό πλεονέκτηµα της Αριστεράς σαπίζει µε τον ΣΥΡΙΖΑ»

Αείµνηστος Περικλής Κοροβέσης: «Αριστερά από το καπνι-
σµένο τσουκάλι στον καπνιστό σολοµό και στο µαύρο χαβιάρι. Η
χειρότερη µνηµονιακή κυβέρνηση είχε Αρχηγό τον Τσίπρα. Η
κλίκα του διέλυσε τον ΣΥΡΙΖΑ. Διψασµένοι για εξουσία και τακτι-
κιστές».

Παναγιώτης Λαφαζάνης, πρώην σύντροφός σας της αριστε-
ρής πλατφόρµας και Υπουργός σας: «Ο Πρωθυπουργός της πιο
εξευτελιστικής κωλοτούµπας ήταν ο Αλέξης Τσίπρας. Είναι τρα-
γικό, αλλά ο ΣΥΡΙΖΑ συµπεριφέρεται και τώρα στην Αντιπολί-
τευση ακόµη πιο αλαζονικά από ό,τι όταν ήταν στην κυβέρνηση
και θα πρόσθετα αρκετά πιο καθεστωτικά και συστηµικά»

Το καταθέτω στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός κ. Σπυρίδων - Άδωνις Γεωργιά-

δης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το
οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Να πείτε στην κ. Γεροβασίλη πως αν εθίγη από τις εκφράσεις
µου και θέλει να µε πάει στα δικαστήρια, να κάνει µερικές µηνύ-
σεις και αγωγές στους πρώην συντρόφους σας, που σας έχουν
σούρει τα εξ αµάξης! Εγώ δεν έχω τολµήσει να πω ούτε το 1/10
από όσα σας κατηγορούν όσοι σας γνώρισαν από κοντά, δηλαδή
ως τη χειρότερη συµµορία που πέρασε ποτέ από την κυβέρνηση
του ελληνικού κράτους! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Με κατηγορείτε διαρκώς, ασταµάτητα, από τον ΣΥΡΙΖΑ ότι η

δήλωσή µου στον «ΑΝΤ1», ότι θα πρέπει να καταδικαστεί η κ.
Τουλουπάκη για το αδίκηµα της κατάχρησης εξουσίας, είναι πα-
ρέµβαση στη δικαιοσύνη.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Σοφία Σακοράφα): Μισό λεπτό, κύριε Γε-

ωργιάδη.
Κύριοι συνάδελφοι, είναι θιγόµενος και το ξέρετε ότι έχει πα-

ραπάνω χρόνο να µιλήσει. Το συµφωνήσατε το πρωί. Μην ρω-
τάτε, λοιπόν, για τον χρόνο.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ – ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Μην σας ενοχλούν αυτά
που λέω. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ακούστε εδώ τον παραλογισµό.
Ήρθε και ο κ. Λάππας και ο κ. Παπαγγελόπουλος και όλος ο ΣΥ-
ΡΙΖΑ και είπε: Ντροπή στον Γεωργιάδη! Παρεµβαίνει στη δικαιο-
σύνη! Τι είναι αυτά τα πράγµατα; 

Σήµερα ακούσαµε εδώ από τον κ. Παπαγγελόπουλο και από
πλείονες του ενός οµιλητές του ΣΥΡΙΖΑ: το εξαίρετο και δεµένο
πόρισµα Σοφουλάκη και το άχρηστο πόρισµα Ζαχαρή και µάλι-
στα µε την ιδεολογία ότι του Ζαχαρή είναι εξήντα σελίδες, ενώ
του Σοφουλάκη είναι διακόσιες δέκα. Με συγχωρείτε, όταν εσείς
στη Βουλή λέτε ότι είναι άχρηστο το ένα πόρισµα και καλό το
άλλο, δεν κάνετε παρέµβαση στη δικαιοσύνη; 

Δεύτερον, προσέξτε το ακόµα καλύτερο: Είναι παράνοµη η
δίωξη κατά της κ. Τουλουπάκη, µας είπε ο κ. Παπαγγελόπουλος
από αυτό το Βήµα. Περίπου το ίδιο έχει πει και ο ΣΥΡΙΖΑ, αλλά
όχι µε τόσο µεγάλη ένταση. Δηλαδή, µε συγχωρείτε, όταν εν εξε-

λίξει δικάζεται η προσφυγή της κ. Τουλουπάκη –µάλιστα την ώρα
που το έλεγε, είδα στην ΕΡΤ, που είχε βγει είδηση, ότι ο εισαγ-
γελέας στην προσφυγή που έχει καταθέσει η κ. Τουλουπάκη
έκανε πρόταση να απορριφθεί η προσφυγή της κ. Τουλουπάκη
ως νοµικά αβάσιµη και ότι είναι νόµιµη η δίωξή της, το λέω αυτό
για την αξία των επιχειρηµάτων του Παπαγγελόπουλου- και από
του Βήµατος της Βουλής ο πρώην Υπουργός διαφθοράς και το
κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης λένε ότι είναι παράνοµη
η δίωξη της κ. Τουλουπάκη, αυτό δεν είναι παρέµβαση στη δι-
καιοσύνη; Τι είναι; Πάτε βόλτα για τσάι;

Δεν µου λέτε, λοιπόν, λέτε ότι είναι απαράδεκτο να µιλά έτσι
ο Γεωργιάδης για µια εισαγγελέα. Εδώ ακούσαµε ότι ο κ. Αθα-
νασίου, όπως είπε ο κ. Παπαχριστόπουλος, έφυγε, λέει, και πήγε
για προσωπική του υπόθεση στη Χάγη και έλεγε ψέµατα σε όλο
το δικαστικό σώµα. Δεν µου λέτε, όταν τα λέει αυτά ο Παπαχρι-
στόπουλος για τον Εισαγγελέα Αθανασίου δεν είναι προσβλητικό
για έναν εισαγγελέα; Ο κ. Παπαγγελόπουλος πήρε έναν έναν
τους εισαγγελείς που τον κατηγορούν και είπε: η µία που είπε
ψέµατα διότι το παιδί της σπουδάζει στην Αµερική, ο άλλος που
έλεγε ψέµατα γιατί ήθελε να κλείσει υποθέσεις. Αυτό δεν είναι
παρέµβαση στη δικαιοσύνη; 

Γιατί τα λέω όλα αυτά; Για να καταδείξω στον ελληνικό λαό
πόσο ψεύτες πόσο ψεύτες και υποκριτές είστε. Ούτε σας πειρά-
ζει η παρέµβαση στη δικαιοσύνη  -άλλωστε εσείς είστε οι κατ’
εξοχήν παρεµβαίνοντες- ούτε τίποτα. Ξέρετε τι σας πειράζει; Ότι
τώρα αποκαλύφθηκε η σκευωρία και πλησιάζει η ώρα της τιµω-
ρίας.

Και εξηγώ -και κλείνω- πού έγκειται η σκευωρία και θα πω και
µερικά πραγµατικά για να τα ακούσει ο ελληνικός λαός.

Όταν  πρωτοακούστηκε η υπόθεση «NOVARTIS» και άρχισε να
διαρρέεται από τους δηµοσιογράφους -προφανώς από την ει-
σαγγελία διαφθοράς, γιατί από αλλού δεν θα µπορούσαν να κυ-
κλοφορούν αυτές οι ειδήσεις- ότι επίκειται να έρθει στη Βουλή η
υπόθεση µε πολιτικούς -στην αρχή ήταν επτά, στην πορεία έγιναν
δέκα- βάσει των καταθέσεων τριών προστατευόµενων µαρτύ-
ρων, πήγα και βρήκα τον δικηγόρο µου. Του είπα: Λένε αυτά και
µπλέκουν εµένα, που δεν έχω καµµία σχέση. Μου είπε εκείνος:
Πρέπει, Άδωνι, να πας να βρεις τον Παπαγγελόπουλο. Αυτός
ελέγχει την Τουλουπάκη και αυτός κάνει διάφορα στη δικαιοσύνη
και παρεµβαίνει στους δικαστές και τους εισαγγελείς. 

Εγώ πράγµατι πήρα τηλέφωνο τον κ. Παπαγγελόπουλο και τον
συνάντησα. Αξίζει τον κόπο να σας µεταφέρω τον διάλογό µας.
Πήγα τον είδα, λοιπόν, και του λέω: Κύριε Παπαγγελόπουλε, λένε
οι δηµοσιογράφοι κάτι περίεργα πράγµατα, ότι πρόκειται να
έρθει φάκελος στη Βουλή, που θα έχει καταγγελίες κατά πολιτι-
κών από τρία προστατευόµενα πρόσωπα. Μάλιστα του είπα επί
λέξει: Αν µου έχετε βρει κάτι, να µε σκίσετε. Σας παρακαλώ,
όµως, πάρα πολύ µην αρχίσουµε τώρα µε προστατευόµενους
µάρτυρες να κάνουµε τέτοια ο ένας στον άλλο, γιατί στο τέλος
η δηµοκρατία θα είναι στον αέρα. Φαντάζεστε αύριο που θα εί-
µαστε εµείς εξουσία, να βάλουµε άλλους προστατευόµενους και
να λένε ότι «πήγα και έδωσα µια βαλίτσα στον Τσίπρα» τι έχει να
γίνει; Εν τιµή σάς λέω την αντίδρασή του. Παπαγγελόπουλος -
κρίµα που δεν είναι εδώ- σε εµένα: Τι είναι αυτά που λες, παιδί
µου; Είναι δυνατόν ποτέ να γίνουν αυτά στην Ελλάδα; Αυτά εγώ
θα τα αποτρέψω πρώτος. Αποκλείεται. Δύο εβδοµάδες µετά
ακούω τον ίδιο άνθρωπο έξω από το Μέγαρο Μαξίµου, µε τρεις
προστατευόµενους µάρτυρες να λέει: Είναι το µεγαλύτερο σκάν-
δαλο από καταβολής ελληνικού κράτους. Μου ερχόταν να
σπάσω την τηλεόραση! Για τέτοιο ψεύτη µιλάµε! Και έχει τα µού-
τρα να έρχεται και στη Βουλή ο άθλιος! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Πάµε, λοιπόν, να δούµε πού είναι η κατάχρηση εξουσίας, µπας

και µάθουµε λίγο πρωτόλεια νοµικά εδώ µέσα. Καταθέτω στη
Βουλή -τα Πρακτικά τα έχετε ούτως ή άλλως και από την Ολοµέ-
λεια και από την επιτροπή για την Αναθεώρηση του Συντάγµα-
τος-  πρόταση Κατρούγκαλου και πρόταση Τσίπρα και στην
προηγούµενη Βουλή και σε αυτή τη Βουλή.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός κ. Σπυρίδων – Άδωνις Γεωργιά-
δης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το
οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
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εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)
Τι προτείνατε; Να ψηφιστεί στην Αναθεώρηση του Συντάγµα-

τος µία ερµηνευτική εγκύκλιος για το άρθρο 86 το οποίο θα ξε-
καθαρίζει ότι το αδίκηµα της παθητικής δωροδοκίας δεν ανήκει
στα λεγόµενα «υπουργικά αδικήµατα». Και τι λέει στα Πρακτικά,
που σας κατέθεσα και ο κ. Κατρούγκαλος και ο κ. Τσίπρας; Ότι
αν δεν ψηφιστεί αυτή η ερµηνευτική εγκύκλιος, όπως σας τη δί-
νουµε, τότε το αδίκηµα της παθητικής δωροδοκίας να είναι στα
υπουργικά αδικήµατα και άρα θα βοηθήσετε για να τη γλιτώσουν
οι δικοί σας κ.λπ.. 

Άρα ο ίδιος ο κ. Τσίπρας και ο εισηγητής σας στην Αναθεώ-
ρηση του Συντάγµατος µέχρι και τώρα καλώς εγνώριζε ότι το
αδίκηµα της παθητικής δωροδοκίας, ως έχει σήµερα χωρίς την
ερµηνευτική εγκύκλιο που προτείνατε, ανήκει στα λεγόµενα
«υπουργικά αδικήµατα». Άλλωστε γι’ αυτό έχει νοµολογήσει ο
Άρειος Πάγος και το δηλώνει η κ. Τουλουπάκη στην απολογία
της, η οποία όταν τη ρωτάει ο κ. Ζαχαρής «γιατί, κυρία εισαγγε-
λεύ, στείλατε στην αρχή στη Βουλή τα αδικήµατα και µέσα σε
αυτά συµπεριλάβατε την παθητική δωροδοκία, αλλά µετά ασκή-
σατε δίωξη στον Ανδρέα Λοβέρδο για την παθητική δωροδοκία;».
Ακούστε τι είπε η κ. Τουλουπάκη για να καταλάβει ο ελληνικός
λαός πώς αποδεικνύεται η σκευωρία. Τουλουπάκη: «Διότι βάσει
νοµολογίας του Αρείου Πάγου ήξερα ότι η παθητική δωροδοκία
ανήκει στα υπουργικά λεγόµενα αδικήµατα. Γι’ αυτό και έστειλα
στη Βουλή τον φάκελο για την παθητική δωροδοκία. Όταν όµως
µετά µου έδωσε η Βουλή την άδεια, τότε αποφάσισα να ασκήσω
την έρευνά µου και τη δίωξή µου για παθητική δωροδοκία». 

Για να δούµε λίγο τα νοµικά µας. Μία απλή πλειοψηφία της
Βουλής, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δύναται να αλλάξει το
Σύνταγµα; Προφανώς και όχι. Το Σύνταγµα αλλάζει µόνο µέσα
από τη γνωστή αναθεωρητική διαδικασία. Είναι δυνατόν αυτό να
µην τον γνώριζε η Εισαγγελέας Διαφθοράς κ. Τουλουπάκη; Βε-
βαίως και το εγνώριζε. Άρα η κ. Τουλουπάκη είπε ταυτόχρονα
στην απολογία της ότι ήξερε ότι η νοµολογία του Αρείου Πάγου
εντάσσει αυτό το αδίκηµα στα υπουργικά αδικήµατα, αλλά πήρε
άδεια, δηλαδή εντολή από τη Βουλή. Από πότε οι εισαγγελείς
παίρνουν άδεια και εντολή από τη Βουλή; Οι εισαγγελείς, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, παίρνουν εντολή µόνον από τον Άρειο
Πάγο. Γι’ αυτό έχουµε διάκριση των εξουσιών. Η Βουλή τούς
είναι αδιάφορη. Μόνο ο Άρειος Πάγος µπορεί να αλλάξει τη νο-
µολογία και όχι φυσικά η Βουλή. 

Είναι δυνατόν αυτό να µην το ξέρει η κ. Τουλουπάκη; Το ήξερε.
Γιατί το έκανε; Ήταν το αντάλλαγµά της, Ανδρέα Λοβέρδο, για
να υπερψηφιστεί, το αντάλλαγµά της για να της ανανεώσουν τη
θητεία ήταν η άσκηση δίωξης κατά του Ανδρέα Λοβέρδου. Την
ώρα, όµως, που έκανε την άσκηση δίωξης κατά του Ανδρέα Λο-
βέρδου, δήθεν πειθαρχώντας στην άδεια της Βουλής, η οποία
ήταν νοµικά αδιάφορη, έκανε κατάχρηση εξουσίας. Την ώρα που
προσπαθούσε να ψάξει εµένα και τους άλλους εννέα γι’ αυτό το
αδίκηµα, έκανε κατάχρηση εξουσίας.

Εγώ στην οµιλία µου στη «NOVARTIS» εδώ την πρώτη µέρα
είπα: Παραιτούµαι της παραγραφής που προβλέπει το άρθρο 86
και εφόσον το επιθυµεί η πλειοψηφία, τους προκαλώ να µε πάνε
στο Ειδικό Δικαστήριο κατά το άρθρο 86 και να δικαστώ επί της
ουσίας για την υπόθεση. Φυσικά και δεν το κάνατε. 

Γιατί δεν το κάνατε; Γιατί αν το είχατε κάνει, η υπόθεση η δική
µου θα είχε λήξει σε έξι µήνες. Σε έξι µήνες θα ήξερε ο ελληνικός
λαός από το Ειδικό Δικαστήριο αν ήµουν αθώος ή ένοχος. Εσείς,
όµως, δεν θέλατε να βρείτε αθώο ή ένοχο. Εσείς θέλατε να κερ-
δίσετε τις εκλογές.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Και για να κερδίσετε τις εκλογές βρήκατε έναν συνεργό, την

κ. Τουλουπάκη και τους δύο επίκουρους Εισαγγελείς Ντζούρα
και Μανώλη. Το ξεκαθαρίζω ότι για µένα είναι και αυτοί συνεργοί
στο κακούργηµα. Αυτό λέει και το πόρισµα της Πλειοψηφίας, ότι
και οι τρεις εισαγγελείς µαζί το έκαναν. Ο κ. Ζαχαρής είχε τη δική
του γνώµη. Η Βουλή ως προκαταρκτική επιτροπή είναι κυρίαρχο
σώµα σε αυτή τη διαδικασία, κύριε Πρόεδρε της επιτροπής. Το
ξεκαθαρίζω: Το πόρισµά σας λέει και για τους τρεις εισαγγελείς.
Και µετά τη δήλωση του κ. Σαλάτα προχθές ως µέλος της Ενώ-
σεως Δικαστών και Εισαγγελέων ότι πρέπει να ελεγχθεί και ο

ρόλος της κ. Δηµητρίου και της κ. Θάνου, οφείλω να σας πω ότι
είναι προσωπικά πεπεισµένος ότι χωρίς την ενεργό συµµετοχή
τουλάχιστον της κ. Δηµητρίου ήταν αδύνατον η κ. Τουλουπάκη
να µπορέσει να φέρει σε πέρας όλη αυτή τη σκευωρία, διότι όταν
έγινε η επανεκλογή της κ. Τουλουπάκη, η κ. Δηµητρίου µετά
δόλου απέκρυψε από τους δικαστές ότι υπάρχει αναφορά Αγ-
γελή και το απέκρυψε για να ανανεωθεί η θητεία της και να γίνει
η δίωξη στον Λοβέρδο και να κερδίσουν τις εκλογές. Έτσι, Αν-
τρέα, µας την έστησαν αυτοί οι άθλιοι! 

Τώρα, λοιπόν, όλη αυτή η αθλιότητα αποκαλύπτεται. Ήρθε ο
κ. Τσίπρας σήµερα στη Βουλή και µας είπε: Αν θέλεις ενότητα
στα εθνικά θέµατα, πρέπει να κουκουλώσεις τη «NOVARTIS».

Κύριε Τσίπρα, είστε βαθιά γελασµένος. Η σκευωρία της «NO-
VARTIS» θα ερευνηθεί µέχρι τέλους. Οι ένοχοι θα πάνε στη φυ-
λακή, όχι για λόγους -προσέξτε- προσωπικής εκδίκησης, αλλά
διότι είµαστε υποχρεωµένοι από την πίστη µας στο Σύνταγµα της
Ελλάδος και στην κοινοβουλευτική µας δηµοκρατία να γνωρίζει
κάθε επόµενος που θα πάρει την εξουσία ότι όποιος διανοηθεί
να χρησιµοποιήσει δόλια µέσα για να στήσει παραδικαστικό κύ-
κλωµα για να κλείσουν τους πολιτικούς του αντιπάλους στη φυ-
λακή, στο τέλος θα καταλήξει στη φυλακή.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΒΔΕΛΑΣ)

Έτσι προστατεύεται η δηµοκρατία και αυτό που κάνουµε σή-
µερα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι η ύψιστη προστασία
της Ελληνικής Δηµοκρατίας από µία οργανωµένη συµµορία που
δυστυχώς πήρε την εξουσία µε σκοπό να αλλοιώσει το πολί-
τευµα. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κι εµείς ευχαριστούµε
τον κ. Γεωργιάδη. 

Τον λόγο έχει ο κ. Πολάκης από τον ΣΥΡΙΖΑ.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Με εµάς πώς θα γίνει, κύριε Πρό-

εδρε; Μετά πώς θα συνεχιστεί η διαδικασία;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Μετά θα µιλήσουν οι

Κοινοβουλευτικοί. Κύριε Λοβέρδο, είστε µετά τον κ. Σαµαρά. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Μετά; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Αν θέλετε πριν, κύριε

Λοβέρδο, πολύ ευχαρίστως. Κανένα πρόβληµα. Εγώ βλέπω τη
σειρά εδώ. Μόλις ανέβηκα στην Έδρα όπως είδατε. Μην αρχί-
σετε να «πυροβολείτε». 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Εντάξει, ό,τι πείτε. Αλλά είχα ζητήσει
το αντίθετο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Μπορείτε να µιλήσετε
και πριν τον κ. Σαµαρά. Δεν υπάρχει πρόβληµα. Ο Κοινοβουλευ-
τικός Εκπρόσωπος όποτε θέλει να µιλήσει, σηκώνει το χέρι. 

Ορίστε, έχετε τον λόγο, κύριε Πολάκη. 
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΒΡΑΜΑΚΗΣ: Για τριάντα λεπτά. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Δεν έχει τριάντα

λεπτά. Πέντε λεπτά χρόνο έχει, κύριε Αβραµάκη. Εγώ βλέπω εδώ
πόσο χρόνο έχει. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης
και Επενδύσεων): Δώστε του όσο χρόνο θέλει.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Θα ζητήσω κι εγώ λίγο ανοχή στον
χρόνο, γιατί είπε πολλά ο προλαλήσας, αλλά δεν µπορώ να αντι-
σταθώ και να µην ξεκινήσω την οµιλία µου µε το «Σήκω Ανδρέα
για να δεις Λοβέρδο και Άδωνη µαζί!» παραφράζοντας λίγο τα
προηγούµενα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ) 
Λοιπόν, ακούστε τώρα. Είναι απερίγραπτο το θράσος σας µετά

που η «NOVARTIS» παραδέχεται και πληρώνει 310 εκατοµµύρια
στην Αµερική λέγοντας καθαρά, πεντακάθαρα -κι είστε και φιλό-
λογοι κάποιοι από εσάς, δεν µπορείτε να διαβάσετε την από-
φαση;- ότι χρησιµοποίησαν τον αξιωµατούχο 1, τον Φρουζή, τον
αξιωµατούχο 2, κάποιον άλλον, για να επηρεάσουν τον Μανια-
δάκη που ήταν συνεργάτης του κ. Γεωργιάδη, για να επηρεάσει
την κυβέρνηση, την αλλοδαπή κυβέρνηση, για να προφυλάξει τη
«NOVARTIS», να προσπορίσει παράνοµο όφελος εναντίον άλλων
εταιρειών, και αµερικάνικων, µε βάση το τάδε άρθρο που αφορά
πολιτικά πρόσωπα. Και µετά από αυτό, µετά από αυτή την από-
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φαση τολµάτε ακόµα -αλλά έτσι κάνουν οι ένοχοι!- να µιλάτε για
σκευωρία! Μετά από αυτή την απόφαση της αµερικανικής δικαιο-
σύνης! Και σας είπε και ο Παππάς προηγουµένως: «λεφτά θα ζη-
τήσετε από τη «NOVARTIS»;».

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Όσα ζητήσατε κι εσείς!
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Γιατί ποια είναι η ιστορία; Γιατί πληρώνει

στην Αµερική λεφτά; Πληρώνει γιατί κατηύθυνε, όπως λένε τα
βίντεο µε τον Φρουζή: «έχουµε ανθρώπους, µάς πληροφορούν
και παρεµβαίνουµε», «είµαστε στο think tank των επιχειρήσεων
του Σαµαρά, µε τον κ. Πτωχό και τους άλλους». Ποια ήταν η πο-
λιτική απόφαση; Η τιµολόγηση. 

Λοιπόν, ακούστε, µαγκιές του τύπου «εγώ παραιτούµαι από
την ασυλία µου» όταν, επειδή έχουν γίνει δύο εκλογές το 2015,
ξέρετε ότι η απιστία -που είναι αυταπόδεικτη, δεν µπορεί να αναι-
ρεθεί από κανέναν- έχει παραγραφεί, να τις πουλάτε αλλού,
κύριε Γεωργιάδη! Διότι µε το Harvard project βάλατε δέκα φάρ-
µακα, αλλάζοντας υπουργική απόφαση, που πήραν τιµή και απο-
ζηµιώθηκαν εδώ, και κάνατε απιστία στο δηµόσιο. Το Lucentis,
που σας έλεγε ο ΕΟΦ ότι πρέπει να τιµολογηθεί 500 ευρώ, φτιά-
ξατε υπουργική απόφαση και είπατε ότι θα πάει µε τον άλλο
τρόπο τιµολόγησης και το τιµολογήσατε 850. Τριακόσια πενήντα
ευρώ διαφορά το ένα κουτί! Ένα φάρµακο που έκανε τζίρο 30
εκατοµµύρια ευρώ τον χρόνο, δηλαδή τα 10 εκατοµµύρια µιας
χρονιάς ήταν διασπάθιση χρήµατος του ελληνικού δηµοσίου!
Αυτό είναι απιστία. Και προφανώς δεν τα έκανες για την ψυχή
της µάνας σου ούτε για να καλύψεις…

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης
και Επενδύσεων): Κύριε Πρόεδρε, θέλω µετά τον λόγο. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Μη σηκώνεις πάλι το χεράκι, το έκανες
αυτό σαν Βουλευτής. Το κάνεις και σαν Υπουργός; Πάνω το χε-
ράκι, κάτω το χεράκι;  Κάτσε να περιµένεις. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ) 
Προφανώς αυτό δεν το έκανες γιατί ήθελες να καλύψεις τους

ανθρώπους και τους ασθενείς, γιατί επί  των ηµερών σου και των
προηγούµενων ήταν που ψάχνανε οι καρκινοπαθείς χηµειοθερα-
πείες στα κοινωνικά φαρµακεία και στα φαρµακεία αλληλεγγύης,
τα οποία είχαµε στήσει εµείς και οι άνθρωποι της Αριστεράς για
να τους καλύψουµε όταν θα τους πέταγες στον δρόµο και καλύ-
ψαµε τους ανασφάλιστους µε αυτό που κάναµε. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ) 
Τολµάτε και µιλάτε; Εδώ χρεοκόπησε η χώρα 300 δισεκατοµ-

µύρια. Ογδόντα πέντε δισεκατοµµύρια όχι µε δικούς µου υπολο-
γισµούς, µε άλλων υπολογισµούς ήταν το παραπάνω χρήµα που
πληρώσαµε στον χώρο της υγείας µέσα σε µία εικοσαετία. Από
αυτά 32 δισεκατοµµύρια ευρώ ήταν για το φάρµακο µόνο, τα πα-
ραπάνω που πληρώσαµε, που ξεκίνησε από το ‘97 µε τον Σηµίτη
και έφτασε µέχρι τις δικές σας µέρες αυτό το πράγµα. Και τολµάτε
να λέτε ότι δεν έγινε τίποτα! Δηλαδή εδώ η χώρα χρεοκόπησε, το
σκάνδαλο της φαρµακευτικής δαπάνης -γιατί έτσι πρέπει να το
λέµε, γιατί είναι και άλλες εταιρείες που φάγανε- είναι παγκόσµιο
κι εσείς µε τις υπουργικές σας αποφάσεις όταν περικόπτατε τους
άλλους προφυλάσσατε τη «NOVARTIS». Αυτό κάνατε. Πούλαγε η
«NOVARTIS» 130 εκατοµµύρια, εισέπραττε 130. Πουλάγανε οι
άλλοι 70, εισπράττανε 10. Με τις τιµές των φαρµάκων στην τιµο-
λόγηση και ο Λοβέρδος µε το Tasigna και µια σειρά από άλλα φάρ-
µακα, και το Gilenya και όλα τα άλλα, και µε αυτά που έβαλες εσύ
µετά, έτσι προφυλάχθηκε η «NOVARTIS». Γι’ αυτό έβγαινε ο Φρου-
ζής στο βίντεο και λέει «οι άλλοι πάνε κατά διαόλου, άλλα εµείς
πάµε καλά. Πάµε καλά γιατί έχουµε σχέσεις µε την κυβέρνηση και
πάµε καλά».  Και αυτό έγινε επειδή είσαστε καλοί άνθρωποι! Και
δεν υπάρχει πολιτική ευθύνη, δεν υπάρχει ποινική ευθύνη για αυτή
τη διασπάθιση, την περίοδο που σπαρασσόταν µια κοινωνία εσείς
να προφυλάσσετε τη «NOVARTIS»!

Άλλο είναι το πρόβληµά σας. Εσείς σήµερα εκδικείστε και
τους πολιτικούς σας αντιπάλους µε µία ευκαιριακή πλειοψηφία -
γιατί έχει ο καιρός γυρίσµατα κι ο χρόνος εβδοµάδες-, εκδικείστε
και ένα κοµµάτι των δικαστών οι οποίοι τόλµησαν να ερευνήσουν
τους νόµιµους ιδιοκτήτες της χώρας. Γιατί εκεί είναι το θέµα σας.
Δεν περιµένατε ποτέ ότι η Αριστερά θα  έπαιρνε την κυβέρνηση
σε αυτή τη χώρα και ότι θα απελευθέρωνε τη δικαιοσύνη από το
να ψάξει αυτούς που τη χρεοκόπησαν. Τα 300 δισεκατοµµύρια

ευρώ χρέος µέσα σε µία εικοσαετία πώς µαζεύτηκαν; Επειδή δεν
«τα πήρε» κανένας; Επειδή δεν υπήρξε κανένα σύστηµα διαπλο-
κής; Επειδή εδώ ήταν όλα αγγελικά πλασµένα; Επειδή τα δηµό-
σια έργα δίνονταν χωρίς υπερτιµολογήσεις; Επειδή οι αγορές
των οπλικών συστηµάτων γίνονταν χωρίς υπερτιµολογήσεις και
χωρίς µίζες; Επειδή στο φάρµακο είχε στηθεί όλο αυτό το πανη-
γύρι µε τις υπερτιµολογήσεις υλικών που φεύγανε 50 ευρώ από
την Κίνα, 300 ευρώ στις Ηνωµένες Πολιτείες και 6.000 ευρώ να
τα πληρώνει το ΙΚΑ εδώ; Αυτό έγινε έτσι, µοναχό του; Και το κά-
νανε οι γιατροί; Το έκανε δηλαδή µόνο ο άνδρας της Ράικου που
συνταγογράφησε 1,7 εκατοµµύριο ευρώ φάρµακα όχι µόνο της
«NOVARTIS» σε µία χρονιά, χωρίς να δει το 95% των ασθενών.
Ξέρει η πιάτσα ότι από το 1,7 εκατοµµύριο ευρώ έπαιρνε το 30%.
Θα µπορούσε να το κάνει ο άνδρας της Ράικου αυτό αν ο κ. Γε-
ωργιάδης, ο Αβραµόπουλος, ο Λοβέρδος, όλοι αυτοί που χρη-
µάτισαν Υπουργοί Υγείας δεν είχανε κάνει µία τέτοια επιτροπή
στο δελτίο τιµών που να επιτρέπει σε εταιρείες να έχουν χρήµα
παραπάνω για να µπορούν να «λαδώνουν» τους γιατρούς; Έτσι
έγινε. Και έτσι χρεοκόπησε η χώρα. 

Πετάξατε στην αποστροφή του λόγου σας κάτι για το ΚΕΕΛ-
ΠΝΟ. Κι εδώ θα µπω στο θέµα της δικαιοσύνης, γιατί -προσέξτε-
σήµερα κουνιέστε γιατί όντως αυτή η χώρα χρεοκόπησε γιατί το
πολιτικό προσωπικό ήξερε πως και σήµερα να κλέψει, η δικαιο-
σύνη θα τελειώσει σε 20 χρόνια, θα είναι φαγωµένα, χωνεµένα.  

Δεν είναι όπως στην Ισπανία που όταν βρήκαν κάποιους του
Ραχόι να τα έχουν πιάσει σε δυόµιση χρόνια τελεσιδίκησε κι
έπεσε η Κυβέρνηση. Εδώ η «SIEMENS» ξεκίνησε το 1992. Το
2006 έγινε δίωξη. Το 2018-2019 έγινε η δίκη. Χωνεµένα όλα. Από
τα τηλεφωνικά κέντρα µέχρι τις µίζες. Αυτό ξέρατε και γι’ αυτό
χρεοκόπησε. Είναι ψέµα αυτό που λέει τώρα το µικτό κλιµάκιο;
Δεν το λέει ο Πολάκης. Έχει πάει αυτό στην Αρχή Διαφάνειας,
αυτή την καινούρια που φτιάξατε για να τα κουκουλώσει όλα. Το
διαβίβασε επιτέλους τον Νοέµβριο στη δικαιοσύνη η οποία το
ψάχνει κι αυτό. Είναι ψέµα ότι στο ΚΕΕΛΠΝΟ τα χρόνια 2009-
2014 υπάρχουν 90.156.775 ευρώ που δεν ξέρουµε που πήγαν;
Δεν ξέρουµε που πήγαν. Είναι τα χρόνια σας. 

Είναι ψέµα, όταν έβγαινες εδώ και κούναγες το δάκτυλο -για
σας µιλάω, κύριε Γεωργιάδη- γι’ αυτές τις είκοσι τρεις προσλή-
ψεις του ΚΕΕΛΠΝΟ που ήταν από την χορηγία της «ESTEE
LAUDER». Δεν ήταν µόνο είκοσι τρεις. Ήταν κι άλλες. Αποδείχ-
θηκε ότι ήταν αποπληρωµή από την Εθνική Τράπεζα γιατί βγήκαν
τα εξτρέ. Οι δεκαοκτώ από τους είκοσι τρεις ήταν παραπάνω µε-
τακλητοί που πήρες στο γραφείο σου µε συγκεκριµένο τρόπο.
Οι δεκαοκτώ από τους είκοσι τρεις. Και ασκήθηκε δίωξη γι’ αυτό.
Ασκήθηκε δίωξη και στον Πουλή και στην Θεοφυλάκτου και στον
Παπαδηµητρίου, σ’ όλη εκείνη τη συµµορία της οποίας πολιτικός
προϊστάµενος και καθοδηγητής ήσουν εσύ. Αυτό δεν έγινε; Δεν
έχει ασκηθεί δίωξη; 

Ακόµα δεν έχουν καλέσει τον Πουλή. Όπως δεν έχουν καλέσει
και τον Φρουζή του οποίου βρήκαν 40 εκατοµµύρια τροφοδότη
λογαριασµό. Δεν τον έχουν καλέσει. Γιατί αν τον καλέσουν πρέ-
πει να τον συλλάβουν κι αν τον συλλάβουν θα σας δώσει όλους.
Αυτό έχει γίνει. Αυτή είναι η δικαιοσύνη που υπήρχε. Σ’ αυτό το
σύστηµα πατήσατε. Ακούστε. Σ’ αυτό το σύστηµα πατήσατε και
σήµερα προσπαθείτε σαν τις στρουθοκαµήλους να χώσετε την
κεφαλή σας µέσα στην άµµο. Βάζετε τα ΜΜΕ τα οποία ελέγχετε
-τα οποία δεν έχετε ταΐσει µε 20 εκατοµµύρια, έχουν εισπράξει
µέχρι στιγµής 80-90 εκατοµµύρια ευρώ τα ΜΜΕ µε τα «πετσό-
δεντρα», δεν έχουµε λεφτόδεντρα, έχουµε «πετσόδεντρα» όµως-
για να φωνάζουν και να ουρλιάζουν εναντίον.

Ακούστε τώρα για να το τελειώνουµε. Δεν είµαστε ίδιοι και ούτε
θα γίνουµε. Ναι, είναι δυο κόσµοι που συγκρούονται. Είναι δυο κό-
σµοι. Γιατί εσείς είστε η παράταξη του σκληρού µετεµφυλιακού
κράτους, των πιστοποιητικών κοινωνικών φρονηµάτων, του πραγ-
µατικού παρακράτους των Κοτζαµάνηδων που δολοφόνησε τον
Πέτρουλα, που δολοφόνησε τον Λαµπράκη, που δολοφόνησε τον
Τεµπονέρα, που έχει στήσει όλον τον παραµηχανισµό για να ελέγ-
ξει το κράτος. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Εµείς είµαστε η παράταξη της δηµοκρατίας, της κοινωνικής

δικαιοσύνης, των εργαζόµενων, της νεολαίας, της µικροµεσαίας
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αγροτιάς, των επιστηµόνων που παλεύουν µε τον ιδρώτα τους
να ανέβουν κι όχι µε τις µίζες, τους κολλητούς, τις σχέσεις µε τις
εκκλησίες, µε τις µασονίες κι όλα αυτά που έχετε εσείς. Εµείς
δεν θαυµάζουµε τον Πατακό. Εµείς θαυµάζουµε τον Βελουχιώτη.
Ναι, είµαστε δυο κόσµοι. Κι εµείς έχουµε ηθικό πλεονέκτηµα και
σας κοιτάµε όλους στα µάτια. Και σας λέµε «βρείτε µας, ρε,
κάτι». Εσείς µας δώσατε 300 εκατοµµύρια ευρώ ταµείο κι εµείς
σας παραδώσαµε 37 δισεκατοµµύρια. Γιατί εµείς δεν κλέψαµε.
Εσείς «φάγατε» και τα πόµολα και τα παραθυρόφυλλα και τις κο-
λώνες. Γι’ αυτό χρεωκόπησε η χώρα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Αυτή τη στιγµή έχουν ζορίσει τα πράγµατα µε τους Τούρκους.

Πήραµε πέρυσι µαζί µε τον Αναστασιάδη απόφαση να υπάρχουν
κυρώσεις, τις οποίες δεν ενεργοποιήσατε. Βγαίνει ο Ερντογάν
και κάνει επίδειξη δύναµης. Εµείς δεν µιλάµε. Δεν ενηµερώ-
νουµε. Αφού βγήκε ο Τσίπρας το πρωί έβαλε τον Δηµητριάδη να
παίρνει τηλέφωνα για να κλείσετε ραντεβού. Μέχρι τότε εξαφα-
νισµένος. Σε συναυλία το απόγευµα. Γιατί; Είναι ψέµατα και κου-
νείς τη χέρα σου; Αυτό δεν έγινε; 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΣΠΗΛΙΟΣ) ΛΙΒΑΝΟΣ: Ψεµατάρα
είναι αυτό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας παρακαλώ. 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Αυτή τη στιγµή είµαστε σε κρίσιµες στιγ-

µές στα εθνικά µας θέµατα. Χρειάζεται αποφασιστική στάση.
Αυτές οι έρευνες δεν πρέπει να γίνουν. Πρέπει να αποτραπούν.
Έχετε ιστορική ευθύνη για να αποτραπούν. Εµείς δεν σας φοβό-
µαστε. 

Ορισµένοι από τον χώρο µας είχαν αυταπάτες ότι µπορούν κά-
ποιοι θεσµοί να λειτουργήσουν από µόνοι τους και να περιµέ-
νουµε να προχωρήσουν τα πράγµατα από µόνα τους. Σ’ αυτή την
καθυστέρηση πατάτε. Ναι, την επόµενη φορά θα είµαστε αλλιώς.
Να είστε σίγουροι. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΣΠΗΛΙΟΣ) ΛΙΒΑΝΟΣ: Πώς θα

είστε; 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Θα είµαστε αλλιώς. Χωρίς αυταπάτες.

Πιο ώριµοι.  
(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας παρακαλώ. 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Γιατί ταράζεστε; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Μην προκαλείτε. Σας

παρακαλώ. 
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Πιο αποφασιστικοί και προπαντός πιο

αποτελεσµατικοί. Γιατί αυτή η κοινωνία σαφώς και θέλει να τιµω-
ρηθούν αυτοί που τη χρεοκόπησαν. Κι αυτό θα γίνει. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ολοκληρώστε, κύριε
Πολάκη. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Γιατί όπως λέει και µια µαντινάδα, κυρία
Βούλτεψη «όσο κι αν είναι σκοτεινιά και καταχνιά µεγάλη, θα τηνε
βρει την περασά ο ήλιος να προβάλει». 

Θα τον κάνουµε εµείς να προβάλει. Να είστε σίγουροι. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Τον λόγο έχει ο κ. Γε-
ωργιάδης, επί προσωπικού, για δυο λεπτά.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης
και Επενδύσεων): Απάντηση πρώτη. 

Είπε ο κ. Πολάκης ότι τη γλίτωσα εγώ και οι άλλοι λόγω της
απιστίας και της παραγραφής του άρθρου 86. Υπενθυµίζω ότι
απιστία διέπραξε πρώτη η κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ µε τη µη έκδοση
δελτίου τιµών το 2015. Και η κ. Τουλουπάκη η οποία µε το πόρι-
σµα της επιτροπής παραπέµπεται στο Ειδικό Δικαστήριο ήταν
εκείνη που κράτησε στο συρτάρι της τον φάκελο µέχρις ότου πα-
ρέλθει η προθεσµία για την αποσβεστική προθεσµία της απιστίας
της πρώτης κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ.

Πάµε, όµως, στο δεύτερο. Με κατηγόρησε ο κ. Πολάκης και
µάλιστα µε ένα άθλιο υπονοούµενο. «Για την ψυχή της µάνας του
το έκανε το 850 ευρώ το Lucentis;». Μάλιστα. Πρώτ’ απ’ όλα το
Lucentis τιµολογήθηκε µ’ αυτή τη νέα υπουργική απόφαση επί
του επόµενου Υπουργού και όχι επί των ηµερών µου. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Επί των ηµέρων σου τιµολογήθηκε 875
ευρώ. Δεν θα λες ψέµατα σε µένα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Πολάκη, δεν
σας διέκοψε. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης
και Επενδύσεων): Δεν µετράει στον χρόνο µου. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Λέει ψέµατα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Θα το κρίνει ο κό-

σµος. Δεν θα φωνάζετε εσείς. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων): Κατέθεσα και γραπτή ερώτηση στον κ. Πο-
λάκη η οποία ουδέποτε απαντήθηκε. Διότι η τιµή του Lucentis επί
τέσσερα χρόνια ΣΥΡΙΖΑ ουδέποτε µειώθηκε και ουδέποτε άλλαξε
ο τρόπος τιµολόγησης. 

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Πάλι ψεύτης είσαι. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων): Αν, λοιπόν, είναι απιστία η δική µας του ενός
έτους, έχετε τέσσερα χρόνια απιστίας εσείς. Κι όχι παραγρα-
φείσα. Και άρα κι εσύ για την ψυχή της µάνας σου άφησες την
τιµή, κλέφτη Πολάκη. 

Πάµε, λοιπόν, τώρα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας παρακαλώ, όχι τέ-

τοιες εκφράσεις. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων): Ως προς τα 90 εκατοµµύρια του ΚΕΕΛΠΝΟ.
Κάπου έβλεπα στην Αίθουσα την κ. Μαριλίζα Ξενογιαννακοπού-
λου. Χάθηκε τώρα. 

Κύριε Πολάκη, σας το έχω πει εκατό φορές. Ουδέποτε κάποια
έρευνα έδειξε τρύπα 90 εκατοµµυρίων στο ΚΕΕΛΠΝΟ. Ήδη η ελ-
ληνική δικαιοσύνη, που δεν πάει και τόσο αργά όσο νοµίζετε, σας
έχει καταδικάσει σε αγωγή του Σταµάτη Πουλή, για όσα λέτε πρω-
τοδίκως, σε πρόστιµο. Σας έχω καταδικάσει εγώ πρωτοδίκως σε
πρόστιµο για όσα λέτε για το ΚΕΕΛΠΝΟ. Εξακολουθείτε να τα
λέτε απλώς για να αυξήσετε την ποινή σας στο εφετείο. Καλά κά-
νετε. Όµως ουδέποτε βρέθηκε σε κάποια έρευνα τρύπα 90 εκα-
τοµµυρίων. 

Αν όµως έχετε απορίες για το ΚΕΕΛΠΝΟ, επί ένα χρόνο και
κάτι στην περίοδο που αναφέρατε, υπεύθυνη Υπουργός για το
ΚΕΕΛΠΝΟ είναι η συνάδελφός σας στην Κοινοβουλευτική Οµάδα
του ΣΥΡΙΖΑ, κ. Μαριλίζα Ξενογιαννακοπούλου. Κλειστείτε σε ένα
δωµάτιο και ρωτήστε την «Πού πήγαν Μαριλίζα µου τα λεφτά του
ΚΕΕΛΠΝΟ;». Γιατί είναι περίεργο, κύριε Ραγκούση, να ευθύνεται
για το ΚΕΕΛΠΝΟ ο Γεωργιάδης το 2013-2014, αλλά να µην ευ-
θύνεται η Μαριλίζα Ξενογιαννακοπούλου το 2010-2011, όταν τα
90 εκατοµµύρια λείπουν από το 2008, κατά Πολάκη. Αυτό σας το
λέω για να καταλάβει ο ελληνικός λαός για άλλη µια φορά πόσο
ψεύτες και υποκριτές είστε. Είστε ανθρωπάκια. 

Κλείνω. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Χωρίς χαρακτηρι-

σµούς, παρακαλώ. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων): Ως προς τον κ. Φρουζή, δεν µου αρέσει να
κατηγορούνται αθώοι στην Αίθουσα. 

Κύριε Τζανακόπουλε, είστε δικηγόρος. Μου κάνει εντύπωση. 
Ο κ. Φρουζής µέχρι στιγµής έχει κριθεί αθώος σε ελληνικό δικα-

στήριο σε πρώτο και δεύτερο βαθµό. Ο λόγος που κρίθηκε αθώος
είναι ότι δεν του βρέθηκαν λεφτά στους λογαριασµούς του. Εδώ
είπε ο κ. Πολάκης ότι του βρέθηκαν 40 εκατοµµύρια ευρώ. 

Παρακαλώ πολύ να µας φέρετε το χαρτί µε τα 40 εκατοµµύρια
ευρώ για να πάω εγώ πρώτος και να κατηγορήσω τον Φρουζή.

Εάν, όµως, στο Κοινοβούλιο ένας πρώην Υπουργός λέει ένα
τόσο χονδροειδές ψέµα για έναν οποιονδήποτε πολίτη αυτής της
χώρας, που ένα πρωτοδικείο και ένα εφετείο έχει κρίνει ότι δεν
ισχύει, µε συγχωρείτε, κύριε Πολάκη -και κλείνω µε αυτό- αλλά
αυτή είναι και η µεγάλη µας διαφορά. Εµείς δεν θαυµάζουµε, φυ-
σικά, ούτε τον Παττακό, αλλά ούτε τον Βελουχιώτη.

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ήρεµα!
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων): Εµείς θαυµάζουµε την Κοινοβουλευτική Δη-
µοκρατία!

Δεν είµαστε µε τους κατσαπλιάδες, κύριε Πολάκη! Καταλάβετέ
το, επιτέλους!
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(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο επί

προσωπικού.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Πριν δώσω τον λόγο

στον κύριο Πρωθυπουργό, να βάλουµε τα πράγµατα στη θέση
τους.

Σήµερα έχουµε τη µεγάλη ευκαιρία -βγάζω από το µυαλό µου
τα πρωινά, τα οποία µε στεναχώρησαν- σε αυτή την Αίθουσα να
διδάξουµε ύφος, ήθος και οµοψυχία.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εντάξει, κύριε Πρόεδρε!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας παρακαλώ, κύριε

Τζανακόπουλε!
Σας παρακαλώ, κύριε Παππά, χωρίς να γελάτε! Και από εδώ

και από εκεί. Δεν θα δεχτώ καφενείο. Σας παρακαλώ πάρα πολύ!
Μας βλέπει κόσµος. Ας δώσουµε εµείς ένα παράδειγµα. Από

εδώ µέσα περιµένει ο κόσµος. Από εδώ µέσα περιµένει παρά-
δειγµα και εµείς κάνουµε εδώ πέρα πάνελ; Αν είναι δυνατόν!

Σας σέβοµαι και σας αγαπώ όλους, το ξέρετε. Σας γνωρίζω
όλους και απορώ τι παθαίνετε εδώ µέσα, όταν µπαίνετε σ’ αυτή
την Αίθουσα, ενώ έξω είστε κύριοι.

Εγώ είµαι Αντιπρόεδρος. Σεβαστείτε τον Πρόεδρο. Εγώ αντί
του Προέδρου. Σας σέβοµαι και σας αγαπώ όλους. Ειλικρινά σας
µιλάω, µέσα από την καρδιά µου. Όπου υπάρχει αγάπη και σε-
βασµός υπάρχουν και τρόποι. Όπου υπάρχει αδιαφορία, να µην
πω τι υπάρχει. Δικαιολογίες, το λιγότερο που µπορώ να πω.

Σας παρακαλώ πολύ, θα λέει ο καθένας αυτό που θέλει και θα
κρίνει ο κόσµος. Σηκώνοµαι και φωνάζω, καφενεία, πάνελ και τέ-
τοια όχι.

Κύριε Πολάκη, έχετε δύο λεπτά στη διάθεσή σας χωρίς χαρα-
κτηρισµούς. Τελειώσαµε.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Εδώ ο άλλος, οι απόγονοι του γερµανο-
τσολιάδων, µας είπε «κατσαπλιάδες» και να το αφήσουµε.

Ακούστε µε. Πρώτον, να δεχτώ λίγο την παραίνεσή σας, κύριε
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστώ πολύ.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Δεν υπάρχει τίποτα: Ελληνική Δηµοκρα-

τία, Εθνική Αρχή Διαφάνειας, ηµεροµηνία 28-11-2019, Γ’ Τµηµα-
τική Έκθεση Προκαταρκτικής Εξέτασης Μικτού Κλιµακίου
Ελέγχου. Έχει πάει στην εισαγγελία για την ανάκριση και έχουν
φύγει εβδοµήντα δύο ραβασάκια και σε κάποιους που είναι και
συνεργάτες σου, τους έχεις διορίσει στο Υπουργείο Ανάπτυξης
-τη Θεοφιλάτου λέω- ως κατηγορούµενοι. Το λέει εδώ, που έχεις
το θράσος και λες ότι δεν αποδείχθηκε τίποτα και ουρλιάζεις και
τσιρίζεις.

Ορίστε: Διαπιστώνεται 90.156.775,25 ευρώ απόκλιση ανάµεσα
στα υπολογισθέντα και στα πραγµατικά ταµειακά διαθέσιµα.

Ποιος είναι ο ψεύτης, βρε; Ποιος είναι ο ψεύτης, βρε, που δεν
ντρέπεσαι;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Βρε και στον πληθυν-
τικό εδώ µέσα!

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Ποιος είναι ο ψεύτης που δεν ντρέπεστε;
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

Πάµε στο άλλο. Ο Πουλής µε έχει καταδικάσει; Τι έχει καταδι-
κάσει ο Πουλής;

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης
και Επενδύσεων): Εσένα!

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Ότι δεν συνάδουν οι χαρακτηρισµοί που
είπα στο κοπρόσκυλο, µε τον δηµόσιο λόγο ενός πολιτικού. Εδώ
το ίδιο κλιµάκιο όλα αυτά που φώναζα και στην επιτροπή της
Βουλής κ.λπ. τα αποδεικνύει ένα-ένα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα µόνο θα σου πω. Στον µπατζανάκη του, τον κ. Δρόση,
στον οποίον ανέθεσε επί Υπουργίας σου τη συντήρηση των ξε-
νώνων του ΚΕΕΛΠΝΟ το 2013 µε 134.000 ευρώ, το 2014 µε
156.000 ευρώ -συντήρηση µιας πολυκατοικίας µε 134.000 ευρώ
και 156.000 ευρώ τον χρόνο στον µπατζανάκη του, τον άντρα της
αδερφής, αυτής που έχεις στο γραφείο σου, της Θεοφιλάτου, γι’
αυτό µιλώ για συµµορία- αποδεικνύει εδώ…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ολοκληρώστε, κύριε
Πολάκη.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Όχι. Θέλουν απάντηση αυτά.
Αποδεικνύουν ότι πριν τα αναθέσει στον µπατζανάκη του µε

136.000 ευρώ και 153.000 ευρώ τον χρόνο, το ΚΕΕΛΠΝΟ έδινε
2.500 ευρώ τον χρόνο.

Εδώ µέσα λέει -όχι ο Πολάκης, αυτοί εδώ το λένε- ότι του βρή-
καν 250 χιλιάρικα µεταφορά από τους λογαριασµούς του ΚΕΕΛ-
ΠΝΟ στον τραπεζικό του λογαριασµό, που δεν µπορεί να τα
δικαιολογήσει, γι’ αυτό έχει πάει στο πόθεν έσχες και το ψάχνουν
και αυτοί. Καθυστερούµε και εκεί.

Έχετε βάλει όλον τον µηχανισµό του παρακράτους…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ολοκληρώστε, κύριε

Πολάκη! Τα είπατε από εδώ πάνω!
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Γι’ αυτό κουνιέστε, γιατί ελέγχετε ένα

κοµµάτι της δικαιοσύνης για να καθυστερεί απλώς.
Περιµένετε. Είπε και άλλο ένα, για τη Μαριλίζα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και µ’ αυτό κλείστε.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Δυο πράγµατα θα πω.
Άκου. Επί δικών σου ηµερών -συγγνώµη, επί δικών σας ηµε-

ρών- υπεγράφησαν από τη συµµορία του ΚΕΕΛΠΝΟ, της οποίας
πολιτικός καθοδηγητής και οργανωτής ήσουν εσύ, Παπαδηµη-
τρίου, Λυρή, Θεοφιλάτου, Οικονόµου, Πουλή κ.λπ. κ.λπ. -που όλα
όσα είπα για τον Πουλή εδώ αποδεικνύονται, µέχρι τελευταίας
και εσχάτως που δεν τα είχα βρει εγώ- οκτακόσιες ενενήντα επτά
συµβάσεις µε τα ΜΜΕ, το «Βελόνα και Κλωστή», που τελικά ανή-
κει στα «ΠΑΡΑΠΟΛΙΤΙΚΑ» του Κουρτάκη, έτσι; Η λίστα Πέτσα
είναι αντίγραφο αυτής της λίστας που είχες φτιάξει τότε για να
σε λιβανίσουν, όταν έδιωχνες δυόµισι χιλιάδες ανθρώπους από
την πρωτοβάθµια και όταν πετσόκοβες το σύµπαν και έκλεινες
νοσοκοµεία. Είχες το know-how από τότε! Αυτό έκανες τότε εσύ,
οκτακόσιες ενενήντα επτά συµβάσεις.

Η Μαριλίζα αυτό που έκανε ήταν να ακυρώσει οκτώ εκατοµ-
µύρια εµβόλια που είχε παραγγείλει ο Αβραµόπουλος, του
οποίου τον λογαριασµό δεν πήρε ο Αγγελής στην Ελβετία από
το FBI. Αυτουνού τον λογαριασµό δεν πήρε…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Πολάκη, σας
παρακαλώ!

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: …από τη «NOVARTIS» και µας κουνάνε
το δάκτυλο.

Είναι και άλλα, αλλά σταµατώ. Αν συνεχίσεις…
Α, µισό λεπτό. Ως προς το Lucentis, εσύ έφτιαξες µια υπουρ-

γική απόφαση που έλεγε ότι τα οφθαλµικά σκευάσµατα µπορούν
να τιµολογούνται όχι µόνο µε τον κανόνα των ποσοστών, των mg.
Αν είναι 10 mg και έρθει σε 5 mg, θα πάει στο µισό. Δεν πήγαινε
στο µισό, πήγαινε κάτι παραπάνω. Αν τα 10 mg έκαναν 1.000
ευρώ, τα 5 mg δεν θα έκαναν 500 ευρώ, αλλά θα έκαναν, ας
πούµε, 600 ευρώ, γιατί είναι και η συσκευασία.

Εσύ επίτηδες, σε συναίνεση µε τον Φρουζή και τη «NOVAR-
TIS», έφτιαξες µια διάταξη που έλεγε ότι µπορούν να πάνε ή µε
τον κανόνα αυτόν ή µε τον κανόνα των τριών χωρών. Ναι, εσύ
δεν το έφτιαξες;

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης
και Επενδύσεων): Ναι.

ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Μπράβο! Έτσι, να το δέχεσαι!
Και τι έγινε, λοιπόν; Σου έστειλε ο ΕΟΦ -και δεν ήµασταν εµείς

στον ΕΟΦ τότε- εισήγηση που σου έλεγε «τιµολόγησέ το 509
ευρώ», µε βάση τον κανόνα των ποσοστών, τα mg. Λες «όχι, θα
πάει µε τον κανόνα των τριών χωρών» και πήγε στα 875 ευρώ.

Για την ψυχή της µάνας σου, βρε το έκανες αυτό;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε πολύ,

κύριε Πολάκη.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Και βέβαια, εµείς, όταν ξεκινήσει ένας

τρόπος τιµολόγησης, συνεχίζουµε µε τον ίδιο.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων): Τα άλλαξες τώρα!
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Τα άλλαξες τώρα!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Τα υπόλοιπα ο κ. Τζα-

νακόπουλος.
ΠΑΥΛΟΣ ΠΟΛΑΚΗΣ: Σε όλα έτσι γίνεται.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Γεωργιάδη,
θέλω να σεβαστείτε τον κ. Σαµαρά, ο οποίος περιµένει για να µι-
λήσει.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης
και Επενδύσεων): Κατ’ αρχάς, προς υπεράσπιση της αληθείας…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Είµαι σίγουρος ότι θα
σηκώσει χέρι ο κ. Πολάκης, κύριε Γεωργιάδη. Γιατί δεν µου κά-
νετε το χατίρι;

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης
και Επενδύσεων): Προς υπεράσπιση της αληθείας, πρώτον,
µόλις ακούσαµε ότι ο τρόπος τιµολόγησης του Lucentis παρέ-
µεινε ο ίδιος και επί ΣΥΡΙΖΑ. Φυσικά, µια υπουργική απόφαση
ενός Υπουργού µπορεί να αλλάξει µε νέα υπουργική απόφαση
εποµένου Υπουργού.

Άρα, µόλις ακούσαµε ότι όλα αυτό που λέει εδώ, τόσα χρόνια,
ο κ. Πολάκης δεν άλλαξε, γιατί σεβάστηκαν τη δική µου υπουρ-
γική απόφαση.

Δεύτερον, για τη συζήτησή µας, κύριε Πρόεδρε -και κλείνω-
όσα ανέφερε ο κ. Πολάκης για το πόρισµα περί ΚΕΕΛΠΝΟ ενι-
σχύουν τη σηµερινή συζήτηση και την παραποµπή του κ. Παπαγ-
γελόπουλου και των εισαγγελέων κατά της διαφθοράς στο
Ειδικό Δικαστήριο. Για ποιον λόγο; Το πόρισµα που διάβασε ο κ.
Πολάκης προέρχεται από το συνεργείο που έκανε τον έλεγχο
από τη γενική γραµµατεία Επιθεώρησης Δηµοσίας Διοικήσεως
επί ΣΥΡΙΖΑ, της κ. Παπασπύρου. Έχει την υπογραφή της κ. Ντι-
νάκη. Την κ. Ντινάκη την όρισε να κάνει αυτό τον έλεγχο µε γρα-
πτή της εντολή η κ. Τουλουπάκη. Για ποιον λόγο η κ. Τουλουπάκη
ζήτησε τη συγκεκριµένη κ. Ντινάκη; Διότι όλη αυτή ήταν η σκευω-
ρία για την οποία συζητάµε. Ό,τι διαβάσατε είναι προϊόν της συµ-
µορίας, αν δεν το έχετε καταλάβει!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε πολύ,
κύριε Γεωργιάδη.

Τον λόγο έχει ο πρώην Πρωθυπουργός κ. Αντώνης Σαµαράς.
Κύριε Σαµαρά, ζητώ συγγνώµη εκ µέρους των κυρίων.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΑΜΑΡΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όταν

άρχισε να ξετυλίγεται αυτή η άθλια σκευωρία τον Φεβρουάριο
του 2018 είχα πει ότι καταλαβαίνω ότι τους ενοχλεί η παρουσία
µου και τώρα θα καταλάβουν κι εκείνοι ότι θα τους πάω µέχρι τέ-
λους. Ήταν αυτό στο οποίο επέµενα. Και είναι αυτό για το οποίο
βρισκόµαστε σήµερα εδώ. 

Πρώτα-πρώτα το «µέχρι τέλους» ήταν η αντίδραση ενός
πρώην Πρωθυπουργού όταν άνοιξε µία δικογραφία και είδε ότι
κατηγορείται από δύο απίθανους κουκουλοφόρους ψευδοµάρ-
τυρες ότι, δήθεν, ένα µεσηµέρι στο πάρκινγκ του Μαξίµου -άσε
που το Μαξίµου δεν έχει πάρκινγκ- έφτασε µε την άνεσή του
ένας διευθύνων σύµβουλος µιας µεγάλης φαρµακευτικής εται-
ρείας και, κουβαλώντας µια τροχήλατη βαλίτσα γεµάτη χαρτο-
νοµίσµατα, ανέβηκε τις σκάλες, άνοιξε τις πόρτες του Μαξίµου,
πέρασε χαλαρά από την ασφάλεια, από τους αστυνοµικούς,
άνοιξε και την πόρτα του πρώην Πρωθυπουργού και τον δωρο-
δόκησε. 

Και όταν στη δικογραφία ο πρώην Πρωθυπουργός έψαξε να
βρει τι ερωτήσεις έκαναν µετά οι εισαγγελείς σε αυτόν τον µάρ-
τυρα, διαπίστωσε έκπληκτος ότι δεν τον ρώτησαν τίποτα, µα, τί-
ποτα, ούτε και την πιο απλή ερώτηση: «Εσείς, κύριε µάρτυς, πού
τα ξέρετε αυτά; Ήσασταν εκεί;».

Το «µέχρι τέλους» ήταν η αγανάκτηση ενός Πρωθυπουργού
όταν είδε ότι επίσης κατηγορείται πως, επειδή, λέει, είχε σπου-
δάσει στο Χάρβαρντ, έγινε προς τιµήν του ένα ολόκληρο πρό-
γραµµα δωροδοκίας από την ίδια εταιρεία, µε τελικό αποδέκτη
τον πρώην Πρωθυπουργό, µε το ποσό του 1 εκατοµµυρίου ευρώ.
Σε αυτήν την περίπτωση, όµως, αντίθετα από πριν, οι εισαγγελείς
έκαναν στον µάρτυρα µία µεν, αλλά πραγµατικά συγκλονιστική
ερώτηση. Ακούστε την: «Μήπως θα µπορούσαν να είναι τα 2 εκα-
τοµµύρια και όχι το 1 εκατοµµύριο η πραγµατικότητα;». Και συν-
τετριµµένος ο µάρτυρας έσπασε και ψέλλισε: «Θα µπορούσε». 

(Γέλωτες από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Δηλαδή, οι εισαγγελείς εκµαίευαν από τους µάρτυρες ακόµα

πιο επιβαρυντικές καταγγελίες από τα ήδη εξωφρενικά που είχαν
καταθέσει. Να πάρει ο Σαµαράς µίζα 1 εκατοµµύριο ευρώ ή και
2 εκατοµµύρια, αφού έτσι βόλευε τους εισαγγελείς; Κυρίες και

κύριοι συνάδελφοι, για ποιο λόγο; Μήπως επειδή ως Πρωθυ-
πουργός λάµβανε αποφάσεις σκληρές, αλλά απαραίτητες για
τον περιορισµό της σπατάλης στα φάρµακα; Δηλαδή, να µου δώ-
σουν εµένα µίζα από τη χαρά τους που τους έκοβα τα χρήµατα; 

Γι’ αυτό και από το πρώτο δευτερόλεπτο µε τη µήνυσή µου
τους ονόµασα «συµµορία», από τον τότε Πρωθυπουργό, µέχρι
και όλους τους εισαγγελείς διαφθοράς, µέχρι και όλους τους
ψευδοµάρτυρες. Συµµορία. Δεν είχα δικαίωµα να δώσω ούτε ένα
δράµι αξία στις συκοφαντίες τους. Είχα υποχρέωση να αντι-
δράσω. 

Και ασφαλώς σαράντα τρία χρόνια σε αυτή τη Βουλή ήξερα
και πού το πήγαιναν. Ήθελαν να πάνε τη χώρα σε εκλογές µε τα
κορυφαία στελέχη της Νέας Δηµοκρατίας, του ΚΙΝΑΛ και της οι-
κονοµίας υπό την πιο ατιµωτική κατηγορία ότι, δήθεν, όλοι µας
πληρωθήκαµε από τη «NOVARTIS» και ότι, δήθεν, όλοι µας κα-
τακλέψαµε τον ελληνικό λαό. Φανταστείτε να έκανε ο ΣΥΡΙΖΑ
εκλογές µε δυο, τρεις από εµάς προφυλακισµένους και απλά
σκεφτείτε µετά τι θα είχε γίνει σε αυτόν τον τόπο. 

Επαναλαµβάνω, εγώ και η Κυβέρνησή µου κόψαµε πάνω από
το µισό τη δαπάνη στο φάρµακο. Και διαµαρτύρονταν τότε όλες
οι φαρµακευτικές εταιρείες, και η «NOVARTIS». Ενώ ο ΣΥΡΙΖΑ
τότε υπερασπιζόταν τις εταιρείες, στήριζε τις θέσεις τους και πο-
λεµούσε εµάς που κόβαµε τη σπατάλη. Τέτοιο θράσος! 

Το «µέχρι τέλους» ήταν ακόµα η υπόσχεση ενός ανθρώπου για
την αποκατάσταση της τιµής και της υπόληψής του. Ήταν η υπό-
σχεση για την αναζήτηση της αλήθειας, για την αποκάλυψη
αυτής της σκοτεινής σκευωρίας και για την απόδοση δικαιοσύ-
νης στους ενόχους. 

Να πάει φυλακή ένας Πρωθυπουργός, εάν είναι ένοχος; Εγώ
λέω ναι, να πάει. Κανένας δεν είναι υπεράνω του νόµου. Αλλά να
πάει στα περίπτερα «κρεµασµένος στα µανταλάκια» ως µιζαδό-
ρος επειδή έτσι θέλουν οι πολιτικοί του αντίπαλοι για να τον εξον-
τώσουν, όχι ποτέ. Να παραπεµφθεί, µε βάση το δόγµα
Ρασπούτιν, «στείλτον, κι άσε µετά να τα βρουν τα δικαστήρια»;
Όχι, κύριοι, αυτό δεν λέγεται δικαιοσύνη. Είναι ο νόµος της ζούγ-
κλας. Να βάλουµε µέσα δυο-τρεις για να κερδίσουµε τις εκλο-
γές! Αυτό δεν είναι δηµοκρατία. Αυτό βάζει από την πίσω πόρτα
τον ολοκληρωτισµό. 

Και είδατε ότι το «µέχρι τέλους» έγινε τελικά αντίδραση του
πολίτη στην αδικία, έγινε σύνθηµα, viral που λένε οι νεολαίοι,
έγινε κοινωνικό ρεύµα. Μπήκε στην πολιτική ορολογία. Υιοθετή-
θηκε και από διαφόρους του ΣΥΡΙΖΑ, όπως διάβασα σε κάτι ανα-
κοινώσεις τους. Εάν το εννοείτε, λοιπόν, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ -που
προσωπικά δεν το πιστεύω- κάντε το πράξη σήµερα. Ψηφίστε
την παραποµπή Παπαγγελοπούλου, ώστε να ερευνηθούν τυχόν
ευθύνες του από τη δικαιοσύνη. Αλλά προσέξτε! Πραγµατικές
ευθύνες, σε πραγµατικά δικαστήρια, µε πραγµατικούς µάρτυρες,
όχι σε στηµένες σκευωρίες µε κουκουλοφόρους ψευδοµάρτυ-
ρες. Αν είναι αθώος, δεν έχετε κανένα λόγο να ανησυχείτε. Αν,
όµως, ο κ. Παπαγγελόπουλος είναι ένοχος -όπως και εγώ και η
πλειοψηφία της προανακριτικής επιτροπής πιστεύουµε-, τι ακρι-
βώς υπερασπίζεται ο κ. Τσίπρας; Την πολιτική αθλιότητα; Το «µα-
γαζί» µε τα «παραµάγαζα», για να το πω στη γλώσσα Παππά;

Γιατί αυτό που κάνετε εσείς και ο Παπαγγελόπουλος µέχρι σή-
µερα είναι το απίστευτο, να προβάλλετε συνεχώς ενστάσεις επί
της διαδικασίας µήπως και εµποδίσετε την έρευνα της σκευω-
ρίας. Οι παλικαριές δηλαδή του κ. Παπαγγελόπουλου που όταν
ήταν Υπουργός σας, δήλωνε ότι θα προτείνει ο ίδιος σύσταση
προανακριτικής και θα είναι ο πρώτος που θα θελήσει να πάει
στο δικαστήριο, έγιναν πια κλάψες, µουρµούρες, πανικός.

Κοιτάξτε, το «µέχρι τέλους» δεν είναι µνηµόνιο για να το σκίσει
ο κ. Τσίπρας µε ένα νόµο και ένα άρθρο. Δεν είναι δηµοψήφισµα
για να το µετατρέψει σε µία ακόµα κωλοτούµπα. Το «µέχρι τέ-
λους» είναι στάση ζωής. Απαιτεί έναν κώδικα αξιών που, δυστυ-
χώς, εσείς δεν έχετε. Αλλά το «µέχρι τέλους» είναι και κάτι άλλο,
πέρα από πρόσωπα, είναι η δύναµη της αλήθειας, της συνείδη-
σης, της δικαιοσύνης, της δηµοκρατίας. Και είναι η φωνή της κοι-
νωνίας και της πολιτικής, η απόφαση για το τέλος των
παραµηχανισµών παντού. Είναι το «ποτέ ξανά». Και το «ποτέ
ξανά», µέσα από τη σηµερινή ψηφοφορία, θα υπηρετήσει και την
πολιτική ζωή του τόπου. Δεν είναι ψήφος εκδίκησης, µην κάνετε
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λάθος. Είναι ψήφος συνείδησης. Είναι ψήφος αποτροπής. Είναι
ψήφος απελευθέρωσης από τη µαυρίλα και από την παρακµή. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στις 18 Μαΐου του 2018 από
αυτό εδώ το Βήµα είχα πει επί λέξει ότι εγώ έχω πλήρη εµπιστο-
σύνη στην ελληνική δικαιοσύνη. Εσείς, όµως, να προσέχετε γιατί
έχετε γίνει όµηροι του Παπαγγελόπουλου. Εσείς έχετε γίνει όµη-
ροι του Παπαγγελοπούλου και θα σας «κάψει» ο Παπαγγελόπου-
λος. Και είχα προσθέσει ότι ο ελληνικός λαός έχει καταλάβει πια
τι γίνεται και γι’ αυτό εγώ είµαι αισιόδοξος. Αλλά αισιόδοξος για
µια άλλη Ελλάδα. Εσείς να κοιτάξετε τον καθρέπτη σας, σας είχα
πει, και να αναρωτηθείτε αν πρέπει να ντρέπεστε ή να ανησυχείτε
ή ίσως και τα δύο. 

Να ντρέπεστε, λοιπόν, δεν το βλέπω. Ότι ανησυχείτε, όµως,
το βλέπω. Και ορθώς ανησυχείτε. Διότι από την προανάκριση και
µόνο προκύπτουν ήδη οκτώ κατηγορίες σε βάρος του κ. Παπαγ-
γελόπουλου, µεταξύ άλλων για συµµορία και για κακουργηµα-
τική ηθική αυτουργία σε κατάχρηση εξουσίας.

Μένει να διερευνηθεί, από την κανονική ανάκριση στο επόµενο
στάδιο, ποιοι ήταν και οι φυσικοί αυτουργοί του στην κατάχρηση
εξουσίας, δηλαδή ποιοι έδρασαν κάτω από τον Παπαγγελόπουλο.
Προφανώς οι τρεις εισαγγελείς διαφθοράς, γνωστοί άλλωστε και
ως µαθητές του. Οι ευθύνες των Τουλουπάκη, Ντζούρα, Μανώλη
είναι συγκεκριµένες και κατονοµάζονται στο πόρισµα.

Αλλά, διακρίνω πως ανησυχείτε και για το ότι θα διερευνηθεί
κάποια στιγµή και ποιοι άλλοι συµµετείχαν στην εγκληµατική ορ-
γάνωση και πάνω από τον Παπαγγελόπουλο. Δηλαδή, εάν ο κ.
Τσίπρας εκτός από όµηρος του Παπαγγελόπουλου είναι και ο
ιθύνων νους της σκευωρίας. Εγώ θα επικαλεστώ τον ίδιο τον κ.
Παπαγγελόπουλο. Είχε πει πριν ένα µήνα ακριβώς: «Εγώ αναφε-
ρόµουν απευθείας στον Τσίπρα που µε εµπιστεύονταν». Φαντά-
ζοµαι βέβαια ότι δεν θα αλλάξει τους χειρισµούς του σε λίγο ότι
θα επιµείνει στους ανακριτές πως αναφερόταν στον Τσίπρα. Και
θα µας πει τι εντολές έπαιρνε από τον Τσίπρα. Σας είχα πει: «Θα
σας κάψει ο Παπαγγελόπουλος». Δεν µε ακούγατε. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Αλλά για να µην είµαι και άδικος και ο ίδιος ο κ. Τσίπρας ήταν
ασυγκράτητος σε αυτή την Αίθουσα εδώ. Και το είχε πει πολύ κα-
θαρά. Ακούστε τι είπε: «Άντε, λοιπόν –είχε πει ο κ. Τσίπρας- και
την έστησε τη σκευωρία ο Παπαγγελόπουλος, για πείτε µου πώς
την έστησε αυτή τη σκευωρία; Μόνος του;» Μα, ποιος είναι ο Αρ-
χηγός του ΣΥΡΙΖΑ; Και ποιος ήταν τότε ο Πρωθυπουργός; Σε αυτό
συµφωνώ απόλυτα µε τον κ. Τσίπρα. Έτσι είναι όπως τα λέει.
Μόνο που αυτά τα έλεγαν Τσίπρας και Παπαγγελόπουλος γιατί πί-
στευαν ότι η υπόθεση αυτή δεν θα προχωρήσει. Αλλά προχώρησε. 

Αφού µόνοι σας, λοιπόν, το οµολογείτε τι σας πείραξε η δικιά
µου η µήνυση; Ελπίζω να κατάλαβε ο κ. Τσίπρας ότι στην πραγ-
µατικότητα δεν τον κυνηγάει ο Σαµαράς, όπως κολακεύεται να
λέει ή το φαντάζεται, οι δικοί σας, σας κυνηγάνε, οι ποµπές σας,
ο Νίκος Παππάς, ο Μανόλο Πετσίτης, ο Καλογρίτσας, η Τράπεζα
Αττικής, τα βοσκοτόπια, η Ρένα Δούρου, η Όλγα Γεροβασίλη, ο
Παπαγγελόπουλος, η Τουλουπάκη, οι δήθεν αδιάφθοροι που κα-
τηγορούνται τώρα για διαφθορά.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Και ένας Θεός ξέρει τι άλλα έχετε κάνει και ποιοι άλλοι θα απο-

καλυφθούν. Δικά σας παιδιά πάντως όλα, παιδιά της κυβέρνησης
ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ, για πρώτη φορά αριστερά.

Σας πείραξε η δικιά µου η µήνυση. Έχετε ακούσει τι ζήτησε ο
πρώην Αρχηγός του Κόµµατος σας, κύριε Τσίπρα, ο Νίκος Κων-
σταντόπουλος; Ζήτησε να διερευνηθούν οι προσωπικές σας ευ-
θύνες για εγκληµατική οργάνωση. Και σας πείραξε η δικιά µου
µήνυση; Έχετε ακούσει τι σας χρεώνει η πρώην Πρόεδρος της
Βουλής και τότε στενή σας συνεργάτης, η Ζωή Κωνσταντοπού-
λου; Μήπως έχετε ακούσει τι λέει για σας ο µέντοράς σας και προ-
κάτοχος σας, ο Αλέκος Αλαβάνος ότι είστε σύµβολο της ηθικής
απαξίωσης της Αριστεράς. Και σας πείραξε η δικιά µου η µήνυση;
Δεν τον αποκάλεσε «φασίστα», «αριστερόστροφο φασίστα» ο Σα-
µαράς τον κ. Τσίπρα, ο Μίκης Θεοδωράκης το είπε. Για να µην θυ-
µηθώ τι έλεγε ο Μανώλης Γλέζος στα στερνά του για εσάς. Γι’
αυτό σας λέω, δεν σας κυνηγάει ο Σαµαράς, οι δικοί σάς κυνηγάνε
και η ερινύες σας. 

Και ξέρετε κάτι; Όπως προκύπτει και λίγα έχω γράψει τη µή-
νυση µου. Πού να ήξερα ότι η συµµορία είχε επεκτείνει τη δράση
της και στο εξωτερικό; Ότι είχε κεντρικό µαγαζί, παραµάγαζα,
out shorting και ποιος ξέρει τι άλλο; Ήξερα για τις άριστες σχέ-
σεις Παπαγγελόπουλου και Τουλουπάκη, αλλά πού να φανταστώ
την άνεση του κ. Παππά που την αποκαλούσε σε τρίτους πότε
«τύπισσα» και πότε «κορίτσι µου». Θα έπρεπε να ντρέπεστε και
δεν ντρέπεστε. Όµως, επαναλαµβάνω ορθώς πλέον, ανησυχείτε.
Και από ότι φαίνεται µόνο στην αρχή βρισκόµαστε.

Κι αφού δεν κάνετε εσείς την αυτοκριτική σας, να σας βοη-
θήσω εγώ. Τότε νοµίζατε ότι θα παραλύσετε την ελληνική δικαιο-
σύνη µέσα από αυτά τα δίχτυα του παραδικαστικού που είχε
στήσει ο Παπαγγελοπούλος, που βγάζει λεφτά, πολλά λεφτά,
όπως εξοµολογείται ο ίδιος ο Νίκος Παππάς στον Μιωνή. Τώρα
όµως, αποδείχθηκε ότι η δικαιοσύνη είναι ισχυρότερη από το πα-
ραδικαστικό. Τότε νοµίζατε ότι µε το παρακράτος που οργανώ-
θηκε µέσα στο Μαξίµου το µαγαζί, ότι θα είχατε παραλύσει τα
ανακλαστικά της. Αλλά η Ελληνική Δηµοκρατία δεν είναι αυτή
που µπορείτε εσείς να ελέγξετε µε τους αρµούς της εξουσίας.
Και αποδείχθηκε ότι τώρα είναι ισχυρότερη από το παρακράτος
και την άθλια συνοµωσία σας. Τότε νοµίζατε ότι θα τελειώσετε
τους αντιπάλους σας, θα διασπάσετε τη Νέα Δηµοκρατία και το
ΚΙΝΑΛ, θα διαλύσετε το πολιτικό σύστηµα, τρέποντας µας όλους
σε ένοχη φυγή. Όµως η σκευωρία σας µας έκανε ακόµα πιο δυ-
νατούς, µας συσπείρωσε, µας ένωσε. Και αυτό ήταν το σχέδιό
σας που τελικά απέτυχε οικτρά. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι σκευωροί έκαναν το κλασικό
σφάλµα που δεν κάνουν ποτέ πολιτικοί µε στοιχειώδη δηµοκρα-
τική παιδεία, έκαναν το κλασικό λάθος που κάνουν τα κακοµαθη-
µένα παιδιά του κοµµατικού σωλήνα που νόµιζαν ότι η πολιτική
ασκείται όπως οι ίντριγκες ανάµεσα στα αριστερά γκρουπού-
σκουλα και τις συνιστώσες ότι πάντα επιβραβεύεται ο πιο θρα-
σύς και ο µηχανορράφος. Αλλά η πολύ αλαζονεία και η έπαρση
τους έκαναν έτσι ώστε να υπερτιµήσουν τους εαυτούς τους και
να υποτιµήσουν όλους τους αντιπάλους τους.

Και πάντως, για να µιλήσω για τον εαυτό µου, σίγουρα µε υπο-
τίµησαν. Δεν µε είχαν διαβάσει καλά. Νόµιζαν ότι θα κάτσω ήσυ-
χος. Περίµεναν ότι θα λουφάξω κι ότι θα φοβηθώ. Ε, λοιπόν, τους
τάραξα στη νοµιµότητα. Δεν φαντάστηκαν από το πρώτο λεπτό
ότι θα προσφύγω στη δικαιοσύνη εναντίον όλων τους. Μάλιστα,
ο κ. Παπαγγελόπουλος λέει τώρα εδώ και εκεί ότι ο Σαµαράς
κάνει συνεχώς µηνύσεις. Δηλαδή, τι έπρεπε να κάνω; Τι κάνει
ένας πολίτης όταν θίγεται η τιµή και η υπόληψη του; Καταφεύγει
στη δικαιοσύνη. Πού να πήγαινα δηλαδή; Προσέξτε, ένας πρώην
Υπουργός Δικαιοσύνης κατηγορεί έναν πρώην Πρωθυπουργό
επειδή κατέφυγε στη δικαιοσύνη, για να βρει το δίκιο του. Η επι-
στήµη εδώ σηκώνει τα χέρια ψηλά.

Ξέρετε κάτι; Εγώ δεν βρίσκοµαι εδώ πέρα για να σας µιλήσω
για την προσωπική µου δικαίωση σ’ αυτή τη σκευωρία. Αυτό έχει
καταγραφεί από την πρώτη κιόλας στιγµή. Κανένας δεν πίστεψε
αυτές τις ψεκασµένες κατηγορίες. Άλλωστε ήδη επί ΣΥΡΙΖΑ
όλες οι κατηγορίες σε βάρος µου έχουν καταπέσει και έχουν αρ-
χειοθετηθεί. Οι σκευωροί βέβαια τι νόµιζαν; Ότι η αστική συµπε-
ριφορά σηµαίνει υποχωρητικότητα και δισταγµό. Ότι δηµοκρατία
σηµαίνει ότι καθένας κάνει ότι του καπνίσει και ότι ο πιο αδίστα-
κτος θα πάρει στο τέλος και το παράσηµο. Και αυτό και γίνεται
τώρα ένα πολύτιµο µάθηµα. Η αστική συµπεριφορά είναι πολύ
ανεκτική απέναντι στη διαφωνία, αλλά ταυτόχρονα είναι αµείλι-
κτη απέναντι στη σκευωρία, γιατί είναι πολίτευµα αρχών και ένας
έντιµος πολιτικός απαντάει πάντα σκληρά όταν τον αδικήσουν.
Δεν θα µπω, λοιπόν, εγώ στα πραγµατικά περιστατικά της σκευω-
ρίας, τα έχω περιγράψει, παρουσιάζεται πραγµατικά συγκλονι-
στικά και αναλυτικά στο πόρισµα της Νέας Δηµοκρατίας, αλλά
και στο πόρισµα του ΚΙΝΑΛ. 

Θα σταθώ όµως, µόνον σε ορισµένα στοιχεία, σε αντιφάσεις
των µελών της συµµορίας που αναδεικνύουν σκοπό και ρόλο. Τι
ισχυρίζεται µέχρι και σήµερα ο Παπαγγελόπουλος; Ότι δεν
ήξερε τίποτε για την υπόθεση «NOVARTIS». Μέχρι τις 5 Φε-
βρουαρίου του 2018 το βράδυ, όταν έκανε εκείνη την περιβόητη
δήλωση ότι πρόκειται για το µεγαλύτερο σκάνδαλο από συστά-
σεως του ελληνικού κράτους. Το ίδιο µας είπε στην προανακρι-
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τική, το ίδιο είπε και στη Βουλή, το ίδιο σε συνεντεύξεις του. Είναι
αλήθεια αυτό; Μα, άκουσα σήµερα το πρωί από τον ίδιο ότι δεν
έχει πει ποτέ ψέµατα στη ζωή του. Είναι αλήθεια αυτό; Όχι, κύ-
ριοι συνάδελφοι, ψεύδεται. Ο κ. Παπαγγελόπουλος ήξερε τα
πάντα πριν αυτά συµβούν. 

Πάµε, λοιπόν, ένα χρόνο πριν δηµοσιοποιηθεί η υπόθεση.
Πάµε στον Ιανουάριο του 2017, όχι του 2018, τότε δεν υπήρχε
κανένα έγγραφο από Αµερική. Οι Αµερικανοί δεν είχαν καν απαν-
τήσει ακόµα στο αίτηµα της Ράικου για δικαστική συνδροµή.
Τότε δεν υπήρχε τίποτα για πολιτικά πρόσωπα, δεν υπάρχει κα-
νένας κουκουλοφόρος µάρτυρας. Οι ίδιες οι καταθέσεις των
µαρτύρων αρχίζουν, προσέξτε, δέκα µήνες αργότερα. Αυτά δεν
τα λέω εγώ, τα λέει ο ίδιος ο Παπαγγελόπουλος στη Βουλή και
σε συνεντεύξεις του. Τότε, λοιπόν, επαναλαµβάνω Ιανουάριο του
2017, δεν υπάρχει από πουθενά απολύτως τίποτα. Κι όµως, 8 Ια-
νουαρίου του 2017 εµφανίζεται αυτό το δηµοσίευµα στο «DOC-
UMENTO». «Πρώην Πρωθυπουργός στο «NOVARTIS GATE» και
τρεις πρώην Υπουργοί». Το καταθέτω για τα Πρακτικά. 

(Στο σηµείο αυτό ο πρώην Πρωθυπουργός και Βουλευτής της
Νέας Δηµοκρατίας κ. Αντώνης Σαµαράς καταθέτει για τα Πρα-
κτικά το προαναφερθέν δηµοσίευµα, το οποίο βρίσκεται στο αρ-
χείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας
και Πρακτικών της Βουλής)

Ερώτηση: Ποιος κατασκεύασε αυτήν την πληροφορία και την
έδωσε στην εφηµερίδα δέκα µήνες πριν, στις 11 Ιανουαρίου πάλι
του 2017; Τρεις µέρες µετά η εφηµερίδα «ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ» απο-
καλύπτει έκτακτη σύσκεψη που έγινε µια µέρα πριν στο Μαξίµου,
προσέξτε, υπό Τσίπρα, Κοντονή, Παπαγγελόπουλο, Ξανθό, Πο-
λάκη, Καλογήρου και Χρήστου. Με τι θέµα, νοµίζετε; Με τη «NO-
VARTIS»; Ποια «NOVARTIS»; Δεν είχε έρθει ακόµα τίποτα από
την Αµερική. Δεν είχε καταθέσει κανένας ψευδοµάρτυρας ακόµα
στην Ελλάδα τίποτα. Αφού δεν ήξεραν τίποτα, τι συζητούσαν;
Συζητούσαν πληροφορίες που δεν είχαν; Ή µήπως κατασκεύα-
ζαν πληροφορίες που δεν υπήρχαν;

Το καταθέτω κι αυτό για τα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο πρώην Πρωθυπουργός και Βουλευτής της

Νέας Δηµοκρατίας κ. Αντώνης Σαµαράς καταθέτει για τα Πρα-
κτικά το προαναφερθέν δηµοσίευµα, το οποίο βρίσκεται στο αρ-
χείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας
και Πρακτικών της Βουλής)

Και πάµε στο πιο αποκαλυπτικό. Μια µέρα µετά τη σύσκεψη
στο Μαξίµου, δηλαδή στις 12 Ιανουαρίου του 2017, ο κ. Παπαγ-
γελόπουλος κάνει αποκλειστική δήλωση -που αλλού;- στην εφη-
µερίδα «ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ». Λέει: «Η πείρα µου και το ένστικτό µου
ως εισαγγελέας, µου δηµιουργούν την αίσθηση, αν όχι τη βεβαι-
ότητα, ότι η υπόθεση της «NOVARTIS» είναι πολύ πιο σοβαρή
από την υπόθεση «SIEMENS»».

Καταθέτω κι αυτό το πρωτοσέλιδο.
(Στο σηµείο αυτό ο πρώην Πρωθυπουργός και Βουλευτής της

Νέας Δηµοκρατίας κ. Αντώνης Σαµαράς καταθέτει για τα Πρα-
κτικά το προαναφερθέν δηµοσίευµα, το οποίο βρίσκεται στο αρ-
χείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας
και Πρακτικών της Βουλής)

Πού τα ήξερε ο κ. Παπαγγελόπουλος τον Γενάρη του 2017 κι
έκανε µάλιστα και αξιολογικές κρίσεις, όταν έκτοτε συνεχώς µας
λέει ότι πληροφορήθηκε τα πάντα µόλις τον Φλεβάρη του 2018;
Έναν και πλέον χρόνο αργότερα. Αυτός είχε βγάλει το πόρισµα
πριν υπάρξει οποιαδήποτε κατάθεση ή πληροφορία. Είναι συγ-
κλονιστικό αν το συνειδητοποιήσει αυτό κάποιος. 

Με άλλα λόγια, κύριοι συνάδελφοι, αυτές οι «αθώες περιστε-
ρές» έκαναν συσκέψεις στο Μαξίµου, διοχέτευαν τις πληροφο-
ρίες στα δικά τους µέσα, έκαναν δηλώσεις έβγαζαν και
πορίσµατα για ένα θέµα που τότε δεν υπήρχε καν. Δεν ξέρω αν
το καταλαβαίνει ο κόσµος. Το µαστόρευαν το θέµα, το µαγεί-
ρευαν, το κατασκεύαζαν επί έναν χρόνο. Έτσι εξηγείται γιατί και
ο κ. Τσίπρας στην οµιλία του στη Βουλή το 2017, στις 10 Φε-
βρουαρίου -προσέξτε- µιλάει για µια υπόθεση που βρωµάει «και
τα ρέστα» σε όλα τα κόµµατα. Και αναφέρεται βέβαια και στη
«NOVARTIS» του προέκυψε εννέα µήνες µετά. 

Εποµένως, όλοι τους, είτε είχαν το χάρισµα του προφήτη, είτε
έχτιζαν βήµα-βήµα την σκευωρία από τότε.

Καταθέτω και το σχετικό δηµοσίευµα µε τις δηλώσεις τότε του
κ. Τσίπρα. 

(Στο σηµείο αυτό ο πρώην Πρωθυπουργός και Βουλευτής της
Νέας Δηµοκρατίας κ. Αντώνης Σαµαράς καταθέτει για τα Πρα-
κτικά το προαναφερθέν δηµοσίευµα, το οποίο βρίσκεται στο αρ-
χείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας
και Πρακτικών της Βουλής)

Πάµε τώρα στον Νοέµβριο του 2017. Ρεπορτάζ της εφηµερίδας
«ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ» αναφέρει ότι Παπαγγελόπουλος και Τζανακόπου-
λος έφαγαν µαζί. Και µετά το γεύµα ο κ. Παπαγγελόπουλος δή-
λωσε: «Το ενδιαφέρον στο δείπνο µας δεν είναι ο συνδαιτυµόνας
µου, αλλά το µενού». Ο δε κ. Τζανακόπουλος συµπλήρωσε λακω-
νικά: «Θα καταλάβετε προσεχώς». Και καταλάβαµε, γιατί δύο
µέρες αργότερα εµφανίζεται στην κ. Τουλουπάκη η ψευδοµάρτυ-
ρας Κελέση και αρχίζει ο οχετός της σπίλωσης στην πράξη.

Καταθέτω και το σχετικό δηµοσίευµα για τα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο πρώην Πρωθυπουργός και Βουλευτής της

Νέας Δηµοκρατίας κ. Αντώνης Σαµαράς καταθέτει για τα Πρα-
κτικά το προαναφερθέν δηµοσίευµα, το οποίο βρίσκεται στο αρ-
χείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας
και Πρακτικών της Βουλής)

Υπήρξαν κι άλλες δηλώσεις Παπαγγελόπουλου το 2017, τον
Νοέµβριο, τον Οκτώβριο, τον Δεκέµβριο µε τις οποίες προανήγ-
γειλε αυτές τις καταπληκτικές εξελίξεις µε ακρίβεια. Αυτός που
-σας το επαναλαµβάνω- δεν ήξερε τίποτα κι όλα τα έµαθε, υπο-
τίθεται, στις 5 Φεβρουαρίου του 2018, όταν µας είχε πει για το
µεγαλύτερο σκάνδαλο από συστάσεως του ελληνικού κράτους. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν θα ασχοληθώ λεπτοµερώς
µε όσα έχουν αποκαλυφθεί για τον ρόλο της Τουλουπάκη. Τα
είπαν και άλλοι. Προσέξτε, όµως, όλη η σκευωρία για τα πολιτικά
πρόσωπα είχε ως κεντρικό σηµείο αναφοράς τον κ. Φρουζή.
Κατά τους κουκουλοφόρους ψευδοµάρτυρες ο κ. Φρουζής τα
είχε κάνει όλα. Ήταν ο εγκέφαλος. Αλλά -αν είναι δυνατόν, πού
να το πεις και να σε πιστέψουν παγκοσµίως;- τον υποτιθέµενο
εγκέφαλο η κ. Τουλουπάκη δεν τον είχε καλέσει ποτέ για κατά-
θεση. Για πρώτη φορά ο Φρουζής κατέθεσε σε εσάς, κύριοι Βου-
λευτές, στην προανακριτική, όταν διέψευσε τις κατηγορίες. Και
µάλιστα Φρουζής, Μανιαδάκης, Μανίας, Βουλκίδης µίλησαν για
πιέσεις που δέχτηκαν από την κ. Τουλουπάκη για να δώσουν πο-
λιτικά πρόσωπα. Είναι διερεύνηση της υπόθεσης αυτό ή µοιάζει
περισσότερο για στήσιµο αυτής της άθλιας σκευωρίας που είχαν
κατορθώσει να βάλουν µπροστά; 

Αλλά δεν είναι µόνον αυτά. Η κ. Τουλουπάκη απέκρυψε κρί-
σιµα έγγραφα του FBI. Τα απέκρυβε συστηµατικά, ακόµα και
κατά παράβαση των εντολών των ανωτέρων της. Τελικά τα
έδωσε στη δηµοσιότητα ο ίδιος ο προϊστάµενος της ο Εισαγγε-
λέας Αγγελής κι αποδείχτηκε ότι δεν ήταν απόρρητα καν. Γιατί
µας έλεγε: «Εγώ δεν µπορώ να τα δώσω. Είναι απόρρητα». Και
όπως ξέρετε όλοι πλέον, τα έγγραφα αυτά δεν λένε τίποτα για
έρευνα και στοιχεία κατά πολιτικών προσώπων στην Ελλάδα. 

Εξάλλου αυτό φάνηκε και από το κείµενο συµβιβασµού των
αµερικανικών αρχών µε τη «NOVARTIS», εκεί που η κ. Τουλου-
πάκη πάντως ξαναεπιχείρησε να παραπλανήσει τις ελληνικές
αρχές και την κοινή γνώµη. Ήρθε, όµως, η επίσηµη µετάφραση
του συµβιβασµού µε τους Αµερικανούς για να αποκαλύψει ότι
πράγµατι δεν υπήρχε απολύτως τίποτε για πολιτικά πρόσωπα
στην Ελλάδα και να διαψεύσει την κ. Τουλουπάκη πάλι. 

Καταθέτω το σχετικό έγγραφο.
(Στο σηµείο αυτό ο πρώην Πρωθυπουργός και Βουλευτής της

Νέας Δηµοκρατίας κ. Αντώνης Σαµαράς καταθέτει για τα Πρα-
κτικά το προαναφερθέν δηµοσίευµα, το οποίο βρίσκεται στο αρ-
χείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας
και Πρακτικών της Βουλής)

Και έτσι σήµερα πού φτάσαµε, να κατηγορείται από τη δικαιο-
σύνη για διαφθορά η ίδια η εισαγγελέας διαφθοράς!

Όσο για τον βοηθό της κ. Τουλουπάκη τον κ. Ντζούρα -τώρα
προσέξτε- λέει στις εξηγήσεις του στον Άρειο Πάγο ότι δήθεν
κάλεσε για λόγους συνείδησης την ψευδοµάρτυρα Κελέση στις
28 Ιανουαρίου του 2018 για να τον ρωτήσει αν στην κατάθεσή
της για την τροχήλατη βαλίτσα στο Μαξίµου, που είχε δώσει δύο
µήνες νωρίτερα, ήταν η ίδια παρούσα και µάλιστα δήθεν για να
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µην µε αδικήσει εµένα. Λέει ψέµατα! Δεν την κάλεσε το 2018,
αλλά στις 15 Μαρτίου του 2019, όπως λέει ο ίδιος ο κ. Ντζούρας
στο πόρισµα για την αρχειοθέτηση τη δική µου, δηλαδή δεκα-
πέντε µήνες µετά από την αρχική κατάθεση της Κελέση. Δηλαδή,
επί έναν χρόνο µε σταύρωναν, γιατί δεν είχαν ψάξει την πιο ση-
µαντική κατηγορία σε βάρος µου. 

Αλλά τι λέω, έψαχναν; Μάλλον αυτοί δεν έψαχναν, έστηναν. 
Καταθέσω και το σχετικό έγγραφο.
(Στο σηµείο αυτό ο πρώην Πρωθυπουργός και Βουλευτής της

Νέας Δηµοκρατίας κ. Αντώνης Σαµαράς καταθέτει για τα Πρα-
κτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο
του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και
Πρακτικών της Βουλής)

Έτσι, λοιπόν, τον Μάρτιο του 2019 η Κελέση απάντησε: «Όχι,
δεν ήµουν παρούσα στα περιστατικά -που η ίδια είχε καταγγεί-
λει- και λίγο αργότερα µε αρχειοθέτησαν». 

Με άλλα λόγια, στην κοινή γνώµη, σε εσάς, στην οικογένειά
µου, µε διέσυραν όλο το 2018 ως διεφθαρµένο γιατί ξέχασαν να
ρωτήσουν την υποτιθέµενη µάρτυρα εάν ήταν παρούσα στο πε-
ριστατικό µε την τροχήλατη βαλίτσα. 

Ενώ, λοιπόν, ο κ. Ντζούρας έκανε ενάµιση χρόνο να ρωτήσει
την πιο βασική µάρτυρα για την πιο ουσιώδη λεπτοµέρεια, έκανε
–ακούστε- µόλις λίγα λεπτά για να σπάσει τις τραπεζικές θυρίδες
της γυναίκας µου, της Γεωργίας και του αδερφού µου, του Αλέ-
ξανδρου. 

Τη Γεωργία την πήραν τηλέφωνο και της ζήτησαν να παρου-
σιαστεί αµέσως για να ανοίξουν τη θυρίδα της ενώ βρισκόταν
µαζί µου στις Βρυξέλλες στο Ευρωπαϊκό Λαϊκό Κόµµα, όπου
ανήκω εκεί σε µια οργάνωση, Think Tank τη λένε. Μόλις είχαµε
κατέβει από αεροπλάνο και απάντησε: «Αν θέλετε, περιµένετε.
Γυρνάω µε το πρώτο αεροπλάνο στην Αθήνα».

Αλλά, δεν µπορούσε ο κ. Τζούρας να περιµένει. Έσπασε τη θυ-
ρίδα και δεν βρήκε απολύτως τίποτα. 

Και ακούστε, αφού την έσπασε τη θυρίδα, τότε µόνο θυµήθηκε
να ρωτήσει τη διευθύντρια της τράπεζας ποια ήταν η τελευταία
φορά που είχε γίνει χρήση της θυρίδας για να λάβει την απάν-
τηση: «Αρκετά χρόνια πριν γίνει Πρωθυπουργός ο Σαµαράς».

(Ζωηρά και παρατεταµένα χειροκροτήµατα από την πτέρυγα
της Νέας Δηµοκρατίας)

Την ίδια εποχή ο αδερφός µου Αλέξανδρος νοσηλευόταν για
ένα πρόβληµα υγείας από το οποίο, Δόξα τω Θεώ, ανάρρωσε
παντελώς, πλήρως. Του ζητήθηκε το ίδιο για τη θυρίδα του, ενώ
βρισκόταν σε κέντρο αποκατάστασης, στον «Φιλοκτήτη». Ούτε
στην περίπτωσή του µπορούσε να περιµένει ο κ. Τζούρας. Εδώ
είναι αστραπή ο Τζούρας. Και εδώ έσπασε τη θυρίδα και ασφα-
λώς δεν βρήκε τίποτα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι σκευωροί δεν σεβάστηκαν
ούτε εµένα ούτε τους συναδέλφους ούτε τις οικογένειές µας.
Καταστρατήγησαν κάθε έννοια δικαίου και τσαλαπάτησαν αυτό
που οι νοµικοί λένε «το τεκµήριο αθωότητας», όχι µόνον όταν µας
πετούσαν τη λάσπη, αλλά και τώρα που έχουµε δικαιωθεί. 

Αµετανόητοι ακόµα και τώρα επιχειρούν να δηµιουργήσουν εν-
τυπώσεις και αµφιβολίες για εµάς και, µάλιστα, µας λένε οι αµε-
τανόητοι και µας απειλούν ότι την επόµενη φορά θα είναι και
αλλιώς. Δηλαδή, πώς θα είναι; Θα µας συλλάβετε όλους προλη-
πτικά και θα µας καλείτε να αποδείξουµε την αθωότητά µας;

(Χειροκροτήµατα και γέλωτες από την πτέρυγα της Νέας Δη-
µοκρατίας)

Οι αµετανόητοι µιλάνε και για δικαστές που εµποδίστηκαν –
λέει- να ερευνήσουν τα σκάνδαλα. Ποιος εµποδίστηκε; Να µας
πει ο κ. Τσίπρας από ποιον εµποδίστηκε. Εσείς είχατε την εξου-
σία. Εσείς διεξήγατε επί τρία χρόνια την έρευνα. 

Ποιος ξέχασε να ερευνήσει τους τέσσερις χιλιάδες γιατρούς;
Εσείς. Ποιος έστρεψε την έρευνα από τα υπαρκτά ζητήµατα δια-
φθοράς σε πολιτικά πρόσωπα; Εσείς. Ποιος έστησε εδώ µέσα
τις δέκα κάλπες και για ποιους; Τις θυµάστε; Εσείς. Ποιοι, αφού
ξεσκονίσατε τα πάντα και δεν βρήκατε απολύτως τίποτα, βάλατε
µε βαριά καρδιά τις υποθέσεις στο αρχείο; Εσείς.

Και φτάσατε, µάλιστα, στην αθλιότητα µόλις πριν δύο εβδοµά-
δες να κατηγορήσετε εµένα και ποιον άλλον, τον Παπασταύρου,
ότι τάχα πήρα 2,6 εκατοµµύρια δολάρια για να χρηµατοδοτηθεί

η προεκλογική καµπάνια της Νέας Δηµοκρατίας το 2015 τον Γε-
νάρη. Και αποκαλύφθηκε ότι πρόκειται για έµβασµα από εταιρεία
του Μιωνή σε εταιρεία του Μιωνή πότε; Το 2006, δέκα χρόνια
πριν. Και όταν αυτό -προσέξτε και αυτό- είχε ήδη ερευνηθεί και
είχε ήδη αρχειοθετηθεί από τους δικούς σας εισαγγελείς -να το
πω στη γλώσσα σας-, από το µαγαζί σας. Τόσο γελοία ήταν αυτή
η ιστορία που ακόµα και ο φιλικός σας Τύπος αναγκάστηκε να
το παραδεχτεί.

Και δίνω τον φιλικό σας Τύπο για να δείτε ότι και ο ίδιος το πα-
ραδέχθηκε και πάλι στα Πρακτικά. 

(Στο σηµείο αυτό ο πρώην Πρωθυπουργός και Βουλευτής της
Νέας Δηµοκρατίας κ. Αντώνης Σαµαράς καταθέτει για τα Πρα-
κτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο
του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και
Πρακτικών της Βουλής)

Εσείς, όµως, τίποτα. Ρίξατε τη λάσπη και όπου πιάσει. Συγ-
γνώµη δεν ζητάµε από κανέναν.

Για να σας πω ακόµα πιο καθαρά. Εντάξει, εµένα πήγατε να
µε διαποµπεύσετε την επόµενη ηµέρα του µεγάλου συλλαλητη-
ρίου για τη Μακεδονία µας: Αθήνα, Κυριακή 4 Φεβρουαρίου του
2018. Εγώ ήµουν εκεί παρών. Αυτές είναι διαχρονικά οι πολιτικές
µου απόψεις. Δεν τις έκρυψα. 

Ήµουν εµπόδιο στα σχέδια του κ. Τσίπρα για την επαίσχυντη
Συµφωνία των Πρεσπών. Το ξέρω. Ενοχλώ. Το ξέρω. Σας ενο-
χλούν οι θέσεις µου για τους λαθροµετανάστες. Το ξέρω. Σας
ενοχλώ για τα εθνικά θέµατα, το Κυπριακό, την ΑΟΖ, τα ελληνο-
τουρκικά. Το ξέρω. Σας ενοχλώ και σε άλλα ζητήµατα; Αυτό δεν
το ξέρω. Αλλά, αυτές είναι πολιτικές διαφορές. Δεν λύνονται µε
στηµένες κατηγορίες για τροχήλατες βαλίτσες στο Μαξίµου.

Και σε µένα βρήκατε να τα κάνετε αυτά; Το µάτι µου το είχα
χάσει και αγνόησα τον γιατρό και µπήκα στο αεροπλάνο. Της γυ-
ναίκας µου της ζήτησα να µην εργαστεί ως µηχανικός όσο ήµουν
Πρωθυπουργός για να µη δώσω καµµία αφορµή σε κανέναν κα-
κόβουλο να πει το παραµικρό. 

Θέλετε και άλλα; Το πατρικό µου στην Πύλο η οικογένειά µου
το είχε ήδη πουλήσει µια γενιά πριν για την πολιτική. Το σπίτι µου
στην Κηφισιά, το σπίτι της Πηνελόπης Δέλτα, το κληρονόµησα
από τη µάνα µου. Αυτή είναι η οικογένειά µου, αν θέλετε η οικο-
γένεια Μπενάκη, που στο κάτω-κάτω µόνο έδωσε στον κόσµο,
δεν πήρε ποτέ τίποτα από τον ελληνικό λαό. 

(Ζωηρά και παρατεταµένα χειροκροτήµατα από την πτέρυγα
της Νέας Δηµοκρατίας)

Αυτές είναι οι ρίζες µου. Αυτές µε σηµάδεψαν. Αυτές µε εµ-
πνέουν. Αυτές υπηρετώ. Αλλά, πάντως, µύγα στο σπαθί µου δεν
σηκώνω. Εµένα βρήκατε; Δεν ντρέπεστε; 

Και καλά εµένα. Για πείτε µου τώρα: Πώς µπορέσατε να επι-
χειρήσετε να σακατέψετε τη ζωή ενός απλού πολίτη µόνο και
µόνο επειδή είχε την ατυχία να είναι συνεργάτης µου; Μιλάω για
τον Σταύρο Παπασταύρου. Πώς µπόρεσε να αποκρύψει η δικαιο-
σύνη της κ. Τουλουπάκη και του κ. Παπαγγελόπουλου την αθωω-
τική για τον Παπασταύρου δικαστική συνδροµή από την Κύπρο,
να τη βάλει µουλωχτά στο συρτάρι, να την κρύψει ότι δήθεν δεν
υπάρχει και να του ασκήσει µετά δίωξη; Δηλαδή, είχατε απόδειξη
µε βούλα ότι ήταν αθώος ο Παπασταύρου και µετά εσείς του
ασκήσατε τη δίωξη. 

Πώς µπορέσατε έναν αθώο άνθρωπο να τον διαποµπεύσετε στο
πανελλήνιο; Πώς µπορέσατε να το κάνετε; Μην έχετε κοντή µνήµη.
Αυτή εδώ πέρα η πλευρά θυµάται τα πάντα και θυµάται ότι στις
εκλογές τότε τον κάνατε τηλεοπτικό προεκλογικό σποτ του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, του δεσµεύσατε τα χρήµατά του, τα χρήµατα της οικογενείας
του, τους λογαριασµούς της υπερήλικης µάνας του για τέσσερα
ολόκληρα χρόνια. Και πώς µπορέσατε να του ζητήσετε να καταθέ-
σει ψευδώς εναντίον της Μαρέβας Μητσοτάκη για να κερδίσει την
ελευθερία του, χάνοντας, όµως, τη συνείδησή του; Πώς µπορέσατε
να φερθείτε έτσι σ’ έναν τελείως αθώο άνθρωπο; Πώς; 

Κανείς δεν αισθάνεται ντροπή µέσα του; Την παραµικρή
ντροπή; Αλλά τι λέω; Εδώ η Τουλουπάκη εκτελούσε το κεντρικό
δόγµα της συµµορίας: «Θάψτο  γιατί θα σε σκίσουµε. Θάψε τον
Παπασταύρου γιατί θα σε σκίσουµε».

Αυτό ήταν άλλωστε και η πρόβα τζενεράλε, το δόγµα της κυ-
βέρνησης ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ, το δόγµα της ντροπής, το δόγµα της
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µεγάλης ανατριχίλας: «Θάψτο γιατί θα σε σκίσουµε». Και εφαρ-
µόστηκε παντού, πάντοτε και για όλους.

Αλλά, εσείς, βρε αθεόφοβοι, φτάσατε να το εφαρµόσετε και
στο Μάτι. Δεν αισχύνεστε που κάηκαν ζωντανοί εκατόν δύο συ-
νάνθρωποί µας και εσάς το µόνο που σας ένοιαζε ήταν µη τυχόν
και σας αποδώσει κάποιος ευθύνες και απειλούσατε κιόλας τον
αστυνοµικό που ερευνούσε και έχετε το θράσος και την απαν-
θρωπιά να µιλάτε και από πάνω σήµερα για το Μάτι; Δεν σας
στοιχειώνει τίποτα; Ξεπουλήσατε τα πάντα για την καρέκλα σας;
Γίνατε αυτό που ο δικός σας ο Μενέλαος Λουντέµης κάποτε σας
έλεγε «ζεστοθεσούληδες»; Δεν κυλάει αίµα στις φλέβες σας;

Δεν είναι αυτό πολιτική, κύριοι. Αυτό είναι ξεδιάντροπος κυνι-
σµός, είναι επιτοµή της ανηθικότητας. Είναι κρίµα. Ναι, είναι
κρίµα και το κρίµα στον λαιµό σας. Γι’ αυτό και σας είπα και σας
το ξαναλέω: Ποτέ ξανά.

Κύριοι Βουλευτές, οι θεσµοί είναι προϋπόθεση της δηµοκρα-
τίας, της αστικής δηµοκρατίας. Εάν δεν λειτουργούν, τότε ο πο-
λίτης χάνει τον σεβασµό του στην πολιτεία και η πολιτεία παύει
να συµβολίζει την ενότητα έθνους και λαού. Ο πυρετός αυτός
του λαϊκισµού, η αµφισβήτηση, η υπονόµευση των θεσµών οδη-
γούν σε µια βάρβαρη κοινωνία και σε µια αναξιοπρεπή πολιτεία.
Αντίθετα, η προάσπιση των θεσµών είναι επιβεβληµένο καθήκον
όχι µόνο των πολιτών, όχι µόνον όσων τους υπηρετούν, αλλά και
κυρίως των ταγών του δηµοσίου συµφέροντος, δηλαδή των πο-
λιτικών. Και να είστε σίγουροι ότι αν επικρατούσε το δίκαιο της
συµµορίας, το κράτος δικαίου θα είχε καταλυθεί.

Για να το πω πιο απλά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υπάρ-
χουν πράγµατα στην πολιτική που δεν είναι θέµα επιλογής να τα
κάνεις ή να µην τα κάνεις, να τα αποφύγεις ή να τα αναβάλλεις.
Πρέπει να τα κάνεις, τελεία και παύλα! Είναι αυτό που ονοµά-
ζουµε «χρέος» -χρέος!- έτσι το έµαθα εγώ. Χρέος θα πει πέρα
από την τρέχουσα πολιτική, χρέος είναι η πυξίδα της πολιτικής,
όταν η πολιτική χάνει τον δρόµο της.

Όταν ανακαλύπτεις παραδικαστικό κύκλωµα, δεν µπορείς να
κάθεσαι και να το κοιτάς. Έχεις χρέος να το ξεριζώσεις, µε τον
καλύτερο δυνατό τρόπο να το ξεριζώσεις. Αλλιώς, το παραδικα-
στικό θα πνίξει τη δικαιοσύνη. Δεν είναι θέµα επιλογής, είναι θέµα
χρέους.

Όταν ανακαλύπτεις παρακρατικό κύκλωµα, δεν µπορείς να το
παραβλέψεις. Έχεις χρέος να το ξεριζώσεις και αυτό. Αλλιώς σε
λίγο θα αναρωτιέσαι και εσύ ποιος κυβερνά αυτόν τον τόπο, γιατί
αν το παρακράτος που µένει ανέπαφο στραγγαλίσει τη δηµοκρα-
τία, τότε θα είναι πολύ αργά. Δεν υπάρχει, λοιπόν, θέµα επιλο-
γής. Είναι ζήτηµα χρέους.

Και πάνω από όλα, οφείλουµε να το πούµε αυτές τις ώρες,
είναι υπέρτατο χρέος όταν σου παραβιάζουν την εθνική σου κυ-
ριαρχία, να την υπερασπιστείς, δεν µπορείς να το ανεχθείς και
ας το ακούσουν καλά οι «πειρατές», που τους λέω εγώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Είµαστε Έλληνες και την πατρίδα µας ξέρουµε να την υπερα-

σπιζόµαστε. Ας ακουστεί παντού, ας το καταλάβουν όλοι, είµαστε
Έλληνες και ξέρουµε το χρέος µας. Στις κρίσιµες εθνικές στιγµές
είµαστε µια γροθιά, έτοιµοι να απαντήσουµε σε κάθε αµφισβήτηση
των κυριαρχικών µας δικαιωµάτων και θα το κάνουµε µέχρι τέ-
λους.

Σε τέτοιες περιπτώσεις, λοιπόν, δεν αναρωτιόµαστε τι πρέπει
να κάνουµε. Κάνουµε το χρέος µας και το κάνουµε στο ακέραιο
µέχρι τέλους, για τη δικαιοσύνη µέχρι τέλους. Ποτέ ξανά παρα-
µάγαζα! Για τη δηµοκρατία µέχρι τέλους! Ποτέ ξανά σκευωρίες!
Για την πατρίδα µέχρι τέλους, αδιαπραγµάτευτο!

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το απόστηµα έσπασε, η κά-
θαρση είναι στα χέρια σας µέχρι τέλους! Ποτέ ξανά!

Ευχαριστώ πολύ. 
(Όρθιοι οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας χειροκροτούν

ζωηρά και παρατεταµένα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε πολύ,

κύριε Πρωθυπουργέ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο επί

προσωπικού.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα

τον λόγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Μισό λεπτό! 
Μισό λεπτό, κύριε Παππά! Άκουσα ότι είπε το όνοµά σας.
Και εσάς, κύριε Τζανακόπουλε. Θα µιλήσετε, οπότε τα λέτε

µετά. Γιατί να τα πείτε τώρα; Δεν υπάρχει λόγος.
Έχει ζητήσει τον λόγο και ο κ. Βούτσης. Θα µιλήσει και ο κ.

Βούτσης. Δεν υπάρχει λόγος.
Να δώσω πρώτα τον λόγο στον Πρόεδρο της Βουλής, τον κ.

Τασούλα.
Ορίστε, κύριε Πρόεδρε, έχετε τον λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ (Πρόεδρος της Βουλής): Δεν

θα σας απασχολήσω για πολύ και δεν θα σας απασχολήσω για
συγκλονιστικά θέµατα. Πρέπει, όµως, να το κάνω διότι για τρίτη
φορά ακούστηκε σήµερα εδώ κάτι που θίγει όλους µας και όλες
µας. Θίγει τη Βουλή. Για µια εκδήλωση δήθεν συναυλίας που
έγινε χθες «αµεριµνοαµέριµνα» την ώρα της υπερεντάσεως των
σχέσεων µε την Τουρκία, την ώρα της υπερεντάσεως της προ-
κλητικότητος της Τουρκίας.

Δεν έκανε «αµεριµνοαµέριµνη» η Βουλή χθες καµµία συναυλία
πουθενά! Στον Ωρωπό, η Βουλή έθεσε υπό την αιγίδα της την
παραχώρηση της κυριότητος των παλαιών φυλακών του Ωρωπού
προς τον Δήµο Ωρωπού, που έγινε από το Υπουργείο Δικαιοσύ-
νης εκπλήρωση ενός αιτήµατος δεκαετιών του οικείου δήµου.

Αυτή η εκδήλωση έγινε χθες στον Ωρωπό εν όψει της µεθαυ-
ριανής τεσσαρακοστής έκτης επετείου Αποκαταστάσεως της Δη-
µοκρατίας. Τιµήθηκαν οι φυλακισθέντες στις φυλακές Ωρωπού
-Μίκης Θεοδωράκης, Γλέζος, Χαλβατζής, Νεφελούδης, Μίνα
Γιάννου, Λεντάκης, Φλωράκης- από όλους µας, από εµένα για
λογαριασµό σας, από τον Πρωθυπουργό. Δεν ήταν µία κοµµα-
τική εκδήλωση.

Είδαµε και µία ταινία δύο λεπτών µε την ιστορία του κτηρίου,
αλλά -προς Θεού!- µην σκεφθεί κάποιος ότι χθες η Βουλή πήγε
σινεµά, την ώρα που η Τουρκία απειλούσε τη χώρα. Ήταν µία εκ-
δήλωση εν όψει της κλιµακώσεως των εορτασµών για την απο-
κατάσταση της δηµοκρατίας.

Και προς Θεού, αν η Βουλή «αµεριµνοαµέριµνη» χθες έκανε
συναυλία, ο ΣΥΡΙΖΑ δεν θα εξεπροσωπείτο εκεί µε τον κ. Φλαµ-
πουράρη σε µία συναυλία, θα απείχε!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Άλλωστε, κύριε Πρό-

εδρε, ήταν απόφαση της Διάσκεψης των Προέδρων και δεν
έφερε ούτε ένας αντίρρηση, ήταν οµόφωνη για την εκδήλωση.

Θα τα πάρουµε µε τη σειρά. Έχει τον λόγο ο κ. Λοβέρδος,
αλλά ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος πρώτα έχει τον λόγο ο
κ. Τζανακόπουλος από τον ΣΥΡΙΖΑ, αν θέλει να µιλήσει, γιατί σή-
κωσε το χέρι.

Θα µιλήσετε τώρα ή θα τα πείτε µετά;
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Τώρα, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Βούτση, προ-

ηγείστε όλων, θέλετε τώρα ή µετά τον κ. Τζανακόπουλο;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω να µιλήσω επί

προσωπικού.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Μισό λεπτό, κύριε

Παππά.
Συνεννοηθείτε.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θα µιλήσει ο κ. Βούτσης.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ορίστε, κύριε Βούτση,

έχετε τον λόγο.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, γι’ αυτό διαµαρτυρή-

θηκα τώρα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Μα, είναι πρώην Πρό-

εδρος της Βουλής, τι να σας κάνω;
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Βγάζετε τη σειρά και την αλλάζετε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Δεν την αλλάζω, βάσει

του Κανονισµού έχει τον λόγο, κύριε Λοβέρδο. Κύριε Λοβέρδο,
δεν έχετε δίκιο. Σας παρακαλώ, βάσει του Κανονισµού έχει ο κ.
Βούτσης έχει τον λόγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ας πάρει τον λόγο ο
κ. Λοβέρδος.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Όχι, δεν θέλω χάρες.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Α, τώρα κάνετε τον φι-
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λότιµο, µου την είπατε και µετά…
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Δεν είναι χάρη! Αλίµονο! 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Το έχετε κάνει από το απόγευµα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Όχι, δεν έχω κάνει τί-

ποτα, κύριε Λοβέρδο! Βάσει του Κανονισµού έχει ο κ. Βούτσης
τον λόγο. Τι να κάνουµε τώρα;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα για ένα λεπτό
τον λόγο επί προσωπικού. Το επί προσωπικού προηγείται!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Επί προσωπικού έχει
πει ο κ. Σαµαράς οκτώ ονόµατα. Και τα οκτώ; Τι να κάνουµε; Πε-
ριµένετε! Στον κ. Τζανακόπουλο και στον κ. Βούτση…

Ορίστε, κύριε Λοβέρδο, έχετε τον λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Ένα λεπτό µόνο, κύριε Πρόεδρε!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Για ένα λεπτό! Έχω

τον λόγο σας!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Κατ’ αρχάς, ο κ. Σαµαράς έκανε καθαρό

ότι είναι ευτυχές ότι το 2015 έγινε η πολιτική αλλαγή, διότι απο-
τελεί ο ίδιος την προσωποποίηση της πολιτικής δειλίας και
έπρεπε να είναι µέσα στην Αίθουσα, έπρεπε να είναι εδώ µέσα…

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΣΠΗΛΙΟΣ) ΛΙΒΑΝΟΣ: Τι λέτε

τώρα; Τι είναι αυτά που λέτε; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Μισό λεπτό, σας πα-

ρακαλώ!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Έπρεπε να είναι εδώ µέσα, όπως

έπρεπε να έχει τα κότσια να εµφανιστεί. Μην εξεγείρεστε!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας παρακαλώ, τον

άκουσα τον κ. Σαµαρά και δεν τον διέκοψε κανένας. Ησυχία,
όπως και στον κ. Σαµαρά!

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Όπως έπρεπε να έχει τα κότσια να εµ-
φανιστεί στην προανακριτική, να καταθέσει, όπως έκανα εγώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Αυτό, όµως, κύριε
Παππά, δεν είναι επί προσωπικού.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Επί προσωπικού είναι!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Δεν είναι!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Δέχτηκα µία αήθη επίθεση και λέω, λοι-

πόν, επί προσωπικού…
(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Είναι προσωπικό αυτό, κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας παρακαλώ, µην

µε ξεγελάτε κάθε φορά, επειδή µε βρίσκετε φιλότιµο!
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΣΠΗΛΙΟΣ) ΛΙΒΑΝΟΣ: Ένα συγ-

γνώµη να πείτε στον κ. Σαµαρά!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Λιβανέ, είµαι

εγώ εδώ, σας παρακαλώ, καθίστε!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Θα ακουστούν όλα!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Παππά, δεν

είναι επί προσωπικού, σας παρακαλώ!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Επί προσωπικού, λοιπόν.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΣΠΗΛΙΟΣ) ΛΙΒΑΝΟΣ: Μα, τι είναι

αυτά που κάνει; 
Το προσωπικό να πείτε, κύριε Παππά! Το προσωπικό να ακου-

στεί!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, ποιο είναι το προσω-

πικό; Γιατί τον αφήνετε να συνεχίζει;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Επειδή ανέφερε τις συναντήσεις…
Δεν σας τιµά αυτό που κάνετε! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Μισό λεπτό, κύριε Λι-

βανέ, καθίστε!
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΣΠΗΛΙΟΣ) ΛΙΒΑΝΟΣ: Δεν θα µου

πείτε εσείς «κάτσε κάτω!», το προσωπικό να πει!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Φοβάστε κάτι, θα ακουστεί κάτι και το

φοβάστε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Παππά, µε συγ-

χωρείτε, αλλά δεν είναι επί προσωπικού, σας παρακαλώ. Κατα-
λαβαίνω.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Ωραία, επιτρέψτε µου, λοιπόν, το λεπτό
που µου υποσχεθήκατε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ένα λεπτό.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Ο κ. Σαµαράς, λοιπόν, εκτόξευσε κατη-

γορίες εναντίον µου και µηρύκασε διάφορα ψεύδη…

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, ποιο είναι το προσω-

πικό; Μην παραβιάζετε τον Κανονισµό!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: …και δεν είχε το πολιτικό θάρρος να

εξηγήσει αυτός τι έκανε στις συναντήσεις µε τον Μιωνή.
(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Ο κ. Παππάς πήρε τον λόγο για να εξυ-
βρίσει τον κ. Σαµαρά. Έχει αναλάβει εργολαβία την ύβρη!

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Όχι, θα µε αφήσετε να ολοκληρώσω!
Δεν είχε το θάρρος να απαντήσει στα όσα στοιχειοθετηµένα

του έχουν απευθύνει για τις προστασίες…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε πολύ,

κύριε Παππά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Να τελειώσω.
Και τέλος, µισό λεπτό, δεν γίνεται έτσι, θα τα πω.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ (ΣΠΗΛΙΟΣ) ΛΙΒΑΝΟΣ: Ποιο είναι

το προσωπικό; Φτάνει! Να κάτσει κάτω!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Λιβανέ, σας πα-

ρακαλώ!
Όχι, αν είναι να συνεχίσετε έτσι, κύριε Παππά, συγγνώµη, σας

παρακαλώ πολύ.
Ορίστε, κύριε Λοβέρδο, έχετε τον λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Επί προσωπικού, λοιπόν…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Παππά, σας πα-

ρακαλώ!
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε. Θέλω να

πω µόνο το εξής: Δεν περίµενα δύο πράγµατα. Δεν περίµενα,
πρώτον, να επικαλεστεί το Μακεδονικό, διότι είναι και αυτός εγ-
γυητής της Συµφωνίας των Πρεσπών και, δεύτερον, θέλω να του
θυµίσω…

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
…ότι για διασπάθιση δηµοσίου χρήµατος ο πρώτος που τεκ-

µηριωµένα τον κατηγόρησε ήταν ο Κωνσταντίνος Μητσοτάκης
και οι µισοί που τον χειροκροτούσαν εδώ πριν από λίγο. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Τον λόγο έχει τώρα ο

Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κινήµατος Αλλαγής κ. Αν-
δρέας Λοβέρδος. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι
Βουλευτές, µετά την ολοκλήρωση του έργου της Ειδικής Κοινο-
βουλευτικής Επιτροπής, είµαστε εδώ βάσει του άρθρου 86 πα-
ράγραφος 3 του Συντάγµατος, γιατί διατυπώνεται στην Εθνική
Αντιπροσωπεία η πρόταση άσκησης ποινικής δίωξης εναντίον
του πρώην Υπουργού Δηµήτρη Παπαγγελόπουλου, του Υπουρ-
γού της κυβέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ και όχι µόνο των ΣΥΡΙΖΑ -
ΑΝΕΛ. Οι ΑΝΕΛ έφυγαν από την κυβέρνηση, αυτός παρέµεινε. 

Για την υπόθεση αυτή και σε ό,τι αφορά το πολιτικό της υπόβα-
θρο, το πραγµατολογικό της υπόβαθρο, το νοµικό της υπόβαθρο,
έχω τοποθετηθεί πολλές φορές στην Εθνική Αντιπροσωπεία. Έχω
εκθέσει τις απόψεις µου. Δεν θα επαναλάβω τα όσα έχω πει και
παραπέµπω σε όλα αυτά.

Εδώ, όµως, έχουµε µία έρευνα, έχουµε ένα συµπέρασµα που
διατυπώνει η επιτροπή και το έχει στην Ολοµέλεια -η επιτροπή
δούλευε για λογαριασµό της Ολοµέλειας- στο οποίο εντοπίζεται
ένα παραδικαστικό κύκλωµα που έδρασε στη χώρα µας και που
πρέπει να δούµε εάν έχει προηγούµενο. 

Δεν µιλώ αβίαστα, ειδικά για θεσµικά θέµατα. Παρά το γεγονός
ότι έχω γράψει για τον νόµο περί ευθύνης Υπουργών σε ανύπο-
πτους καιρούς, δέχοµαι την έρευνα του δικαστή, συνταξιούχου
σήµερα, Νίκου Σοϊλεντάκη, για τα θέµατα της ποινικής ευθύνης
των Υπουργών, που τα παραδείγµατα αφθονούν στην Ελλάδα.
Πραγµατικά, όποιος διαβάσει το έργο αυτό, θα διαπιστώσει ότι
όµοιο παραδικαστικό κύκλωµα δεν θα βρει στα διακόσια χρόνια
της ιστορίας µας. Το συµπέρασµα είναι επιστηµονικό και θεσµικό.
Δεν είναι πολιτικό, δεν είναι και βιαστικό. 

Σήµερα, όµως, δεν θα ξανακάνω τοποθέτηση γι’ αυτά, αλλά
θα µιλήσω για τις νοµικές, δηλαδή για τις συνταγµατικές και ποι-
νικές διαστάσεις της υπόθεσης, µε άξονα τα στοιχεία ενοχής που
έχουν προκύψει σε βάρος του Δηµήτρη Παπαγγελόπουλου και
των συνενόχων του. Μιλώ µε βάση τον νόµο περί ευθύνης των
Υπουργών. Όπου µιλάει για συµµέτοχους ο νόµος αυτός, ανα-
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φέρεται στους αυτουργούς, στους συναυτουργούς και στους
συµµέτοχους, σε όλους. 

Πιστεύω να έχουµε συνείδηση του τι κάνουµε εδώ. Εάν δεν το
έχουµε ψάξει, επιτρέψτε µου να πω µια λέξη. Ασκούµε µία από τις
τέσσερις δικαστικές αρµοδιότητες της Βουλής και πρέπει να την
ασκήσουµε µε συνείδηση πως έχουµε απεξαρτηθεί από πολιτικές
προκαταλήψεις, σκοπιµότητες και δεσµεύσεις. Διότι εµείς, ασκών-
τας αυτή τη δικαστική αρµοδιότητα της Βουλής, είµαστε ως
Εθνική Αντιπροσωπεία θεµατοφύλακες της δικαιοσύνης και της
δηµοκρατίας στον τόπο µας. Μιλώ, ήδη, ως καθηγητής του Δηµο-
σίου Δικαίου και έτσι θα συνεχίσω.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
Ερευνήθηκε η ύπαρξη ενός κυκλώµατος που στόχευσε στην

εξόντωση πολιτικών αντιπάλων της Κυβέρνησης των ετών 2015
µέχρι και τον Ιούνιο του 2019. Όσα έγιναν και αποκαλύφθηκαν
στην επιτροπή νοµιµοποιούν και δικαιολογούν την απόφασή µας
να κάνει η Βουλή την έρευνα. Μετρηθείτε εδώ για να δείτε πόσοι
δεν ψηφίσατε «ΥΠΕΡ», όταν έχετε δύο κόµµατα που έχουν ψη-
φίσει, τουλάχιστον το δικό µας, ΠΑΣΟΚ και Κίνηµα Αλλαγής,
όλες τις προτάσεις για εξεταστική επιτροπή στη Βουλή και όλες
τις προτάσεις για προανακριτική επιτροπή, ανεξαρτήτως ποιον
αφορούσαν. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
Αυτοί είµαστε εµείς, γιατί δεν έχουµε να κρύψουµε κάτι.

Όποιος φοβάται, φοβάται τη δικαιοσύνη. Όποιος ντρέπεται για
τις ποµπές του, θέλει να τις κρύψει, θέλει να τις θάψει. Όποιος
δεν φοβάται, λέει «ναι, ψηφίζω». Τι θα πάθει εάν ψηφίσει; Η αλή-
θεια θα λάµψει. Αυτό είναι και το χρέος µας.

Σωστά, λοιπόν, έγινε, όπως αποδείχθηκε, αυτή η ειδική επι-
τροπή και σωστά, όπως προέκυψε µετά από δέκα µήνες ερευ-
νών, αποφασίζουµε απ’ ό,τι φαίνεται να παραπεµφθεί η υπόθεση
στο Ειδικό Δικαστήριο για να επιβληθούν οι κυρώσεις, µετά από
τη δίκη που θα γίνει, όπως ο νόµος ορίζει και µόνο όπως ο νόµος
ορίζει και όχι τα παραδικαστικά κυκλώµατα. Είναι ζήτηµα δικαιο-
σύνης και ζήτηµα δηµοκρατίας, το είπα το πρωί, το επαναλαµ-
βάνω και τώρα.

Πάµε να δούµε ποια είναι τα χαρακτηριστικά του παραδικαστι-
κού κυκλώµατος. Τα έχει ορίσει η νοµολογία, τα έχει ορίσει η θε-
ωρία και τα συγκεντρώνω σε τέσσερα σηµεία. Πρώτα απ’ όλα, η
θέση Υπουργού κατά της διαφθοράς. Ήταν επιλογή στοχευµένη.
Δεν σας έκανε ο πρώτος, εσάς της τότε κυβέρνησης, ο κ. Νικο-
λούδης -έχω ζητήσει δέκα φορές εδώ να µας εξηγηθεί γιατί
έφυγε, γιατί τον διώξατε- και επιλέξατε ένα άλλο πρόσωπο µε
σκοτεινές και παράνοµες υποθέσεις που ανέλαβε ως µέλος της
εκτελεστικής εξουσίας δουλειά στη δικαστική, θέση δηλαδή δυ-
νάµει επιδεκτική να οδηγήσει στην κατάργηση της διάκρισης των
εξουσιών και στην κατάχρηση εξουσίας στη συνέχεια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Δεύτερον, στον Άρειο Πάγο πρόσωπο που διευκολύνει µε πρά-
ξεις και παραλείψεις τη διασύνδεση του Υπουργού µε τα «εργα-
λεία», µε τα όργανά του στον χώρο της δικαιοσύνης. Δυστυχώς,
βρέθηκαν όργανα. Από το σύνολο των εισαγγελικών λειτουργών,
ελάχιστοι, ελαχιστότατοι, µετρηµένοι σε λιγότερα από τα δά-
κτυλα του ενός χεριού, παραβίασαν τον όρκο τους. Γνώριζαν
πάρα πολύ καλά πως παραβίαζαν το Σύνταγµα και τις προβλέ-
ψεις του νόµου και ενήργησαν κατ’ εντολήν. Επαναλαµβάνω -συ-
νειδητοποιώντας τη δύναµη της φράσης- γνωρίζοντας πολύ καλά
πως παραβιάζουν το Σύνταγµα και τις προβλέψεις του νόµου.

Τέταρτο στοιχείο, ΜΜΕ διαθέσιµα για τα πάντα, πραγµατικοί
εκτελεστές. Δεν λέω πολλοί, αλλά οπωσδήποτε δύο συν ένας,
όπως θα πω στη συνέχεια. Δύο εφηµερίδες και µία τηλεόραση.
Η τηλεόραση είναι η ΕΡΤ, η δηµόσια τηλεόραση υποτίθεται.

Στήθηκε, λοιπόν, µία δοµή, κατά τη διάταξη του άρθρου 187
παράγραφος 3 του Ποινικού Κώδικα, που η κυβέρνηση τη χρη-
σιµοποίησε κατά βούληση. Πρόκειται -και µιλώ µε όρους Ποινι-
κού Δικαίου- για την περίπτωση της συµµορίας του άρθρου 187
παράγραφος 3 του Ποινικού Κώδικα. Τα πράγµατα είναι σαφή
και οι διατάξεις συγκεκριµένες. Σοβαρές περιπτώσεις. Δεν θα
αναφερθώ στην υπόθεση Παπαχρήστου και στην υπόθεση Αλα-
φούζου, για τον έναν γιατί έγραφε ενοχλητικά και για τον άλλον

γιατί ήθελε να πάρει κανάλι. Αναφέρθηκαν συνάδελφοι, αναφέρ-
θηκα και εγώ στην αµέσως προηγούµενη οµιλία µου στην Αί-
θουσα αυτή επί του θέµατος. Ο Εισαγγελέας Αθανασίου
αντιστάθηκε που, όπως κατέθεσε στην Επιτροπή Ποινικής Προ-
καταρκτικής Εξέτασης χωρίς κουκούλα και µε όρκο, δέχθηκε πιέ-
σεις να κατασκευάσει στοιχεία εναντίον αυτών των δύο
ανθρώπων.

Πάµε εκεί που τα πράγµατα προχώρησαν. Η «υπόθεση Μιωνή»
είναι η πρώτη, γιατί είναι το καλούπι, είναι η µέθοδος. Εκεί δια-
µορφώθηκε η µέθοδος που εφαρµόστηκε στη «NOVARTIS». Πώς
γίνεται αυτό; Καταγγελίες από την Ελλάδα, από Έλληνες, σε
αµερικανικές αρχές και αντίδραση των αρχών των Ηνωµένων Πο-
λιτειών σε εξαγόµενες από την Ελλάδα κατηγορίες. Παραλάµ-
βαναν εκεί, αυτά που τους έλεγαν από εδώ και επιστροφή των
στοιχείων από εκεί. Ποιων στοιχείων; Αυτών που έφυγαν από την
Ελλάδα. Διακίνηση αυτών των στοιχείων από τον Τύπο και, τάχα
µου για λόγους καθήκοντος, ενεργοποίηση της εισαγγελίας δια-
φθοράς. Αυτό είναι! Αυτό έγινε! Αυτό το σύστηµα ανακαλύ-
φθηκε. Διακίνηση θεµάτων ανάµεσα στις ενέργειες αυτές από
δύο εφηµερίδες, από την εφηµερίδα «ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ» και από
όπου εργαζόταν η δηµοσιογράφος, η µόνη γυναίκα εκ των τριών
δηµοσιογράφων που, όπως αναφέρουµε εµείς ως πλειοψηφία
στο πόρισµά µας, είναι εµπλεκόµενη στα θέµατα αυτής της συµ-
µορίας, κατά τον Ποινικό Κώδικα, όχι κατά τις πολιτικές εκφρά-
σεις. 

Δολοφονία τριών προσώπων, ιδιωτών και όχι πολιτικών: Μιω-
νής, Μεταξάς, Παπασταύρου. Ιδιωτικό συµφωνητικό «mon-
strum», τέρατος, όπου τρεις δηµοσιογράφοι συµφωνούν µε έναν
ιδιώτη ότι οι δηµοσιογράφοι θα εξασφαλίσουν αποφάσεις µονο-
πρόσωπων οργάνων της δικαιοσύνης και συµβουλίων. Δηλαδή,
τρεις ιδιώτες, τρεις εκτός δικαστικής λειτουργίας, συµφωνούν
να εξασφαλίσουν, κατά τη βούληση των συµφωνούντων –εταί-
ρων εν προκειµένω- την απόφαση δικαστικών οργάνων και συµ-
βουλίων, όχι µόνο µονοπρόσωπων. 

Αυτό είναι τέρας θεσµικό, νοµικό, πολιτικό! Πάντως είναι
τέρας! Ποιος είναι εγγυητής της διαπραγµάτευσης; Είναι ο
Υπουργός του ΣΥΡΙΖΑ, ο κ. Παπαγγελόπουλος, κατά τις καταθέ-
σεις, πριν ακούσουµε τη συζήτηση Παππά-Μιωνή και κατά το κεί-
µενο το υπογεγραµµένο που έχει κατατεθεί στη Βουλή και το
έχουµε και οι τριακόσιοι Βουλευτές στη διάθεσή µας. Για 350 χι-
λιάδες ευρώ ήταν ο εγγυητικός ρόλος του κ. Παπαγγελόπουλου.
Εδώ µπαίνουν και χρήµατα στο τραπέζι.

Θέλω να προσέξετε κάτι, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, γιατί
αυτό το είδαµε τώρα, µετά το κλείσιµο των εργασιών της επιτρο-
πής και είναι συνταρακτικό. Δεν συνηθίζω να διαβάζω, τα κατα-
φέρνω στον προφορικό λόγο, αλλά εδώ απαιτείται ανάγνωση για
να συνεννοηθούµε.

Η κ. Τουλουπάκη –αναφέρω µία φορά το όνοµά της- παραλεί-
πει να εντάξει στη δικογραφία Παπασταύρου που αφορά το
αθωωτικό για τον Παπασταύρου προϊόν δικαστικής συνδροµής
από Κύπρο –ειπώθηκε αυτό- ειδικά η ένδειξη για κατάχρηση
εξουσίας και παράβαση καθήκοντος είναι καταφανής.

Ακούστε τι λέει στις 14 του µηνός Ιουλίου του τρέχοντος έτους
–ο εισαγγελέας, όπως και ο ανακριτής, εισηγείται απαλλακτικά
για τον Παπασταύρου- «Δυστυχώς καίτοι η δικαστική συνδροµή
από την Κύπρο είχε φτάσει στην Ελλάδα ήδη από τον Μάιο του
2016 και αυτός…» -ο Παπασταύρου- «…παρείχε εξηγήσεις τον
Ιούνιο του 2016, η ένορκη αυτή κατάθεση δεν του γνωστοποι-
ήθηκε ποτέ, πριν παράσχει τις εξηγήσεις του ούτε έστω πιο µετά,
ως την ολοκλήρωση της προκαταρκτικής εξέτασης τον Νοέµβριο
του 2017».

Εδώ είναι το σηµείο τώρα: «Δυστυχώς, µάλιστα, δεν ελήφθη
υπ’ όψιν καθόλου ούτε από τον εισαγγελέα που προέβη στην
άσκηση της δίωξης». Ποιος είναι αυτός; Είναι η κ. Τουλουπάκη.

Δεν τα έχουµε πολυσυνηθίσει αυτά, ένας δικαστικός λειτουρ-
γός –που µιλάω πολιτικά εδώ και πολύ καιρό- να παραλείπει να
ενηµερώσει και να εντάξει κρίσιµα αθωωτικά δικόγραφα στον
φάκελο που αφορά έναν άνθρωπο που ταλαιπωρείται. Τον Πα-
πασταύρου δεν τον γνώριζα ως άνθρωπο, αλλά σε µία δήλωση
που έκανε µε συγκίνησε η φράση του «Έχασα πέντε χρόνια από
τη ζωή µου και θέλω να τα κερδίσω πίσω». 
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Κάθε δηµοκράτης συγκινείται, όταν η κατάχρηση εξουσίας
είναι αυτού του επιπέδου, κυρίες και κύριοι Βουλευτές!

(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες της Νέας Δηµοκρατίας και
του Κινήµατος Αλλαγής)

Το τρίτο και προτελευταίο µέρος της παρέµβασής µου είναι
το εξής: Ποιες διατάξεις παραβιάστηκαν, για να είµαστε τώρα
εδώ. Είµαστε οι τριακόσιοι Βουλευτές που ψηφίσαµε την αναθε-
ώρηση του άρθρου 86. Δουλέψαµε µαζί στην προηγούµενη
Βουλή και σε τούτη. Γνωρίζουµε καλά τι ορίζει το άρθρο 86. Γνω-
ρίζουµε καλά τι σηµαίνει η λέξη «αµελλητί». Δεν υπάρχει νοµικός
στη χώρα που να µην την ξέρει τη λέξη αυτή. Δεν υπάρχει και
πρωτοετής φοιτητής που να µην την ξέρει, διότι η συζήτηση για
το άρθρο 86 είναι ευρύτατη. Το γνωρίζουµε όλοι, πλην των τριών
εισαγγελέων στη εισαγγελία διαφθοράς. Το «αµελλητί» του άρ-
θρου 86 δεν παραβιάστηκε απλώς, συνετρίβη! Οι τρεις εισαγγε-
λείς γνώριζαν πολύ καλά ότι συντρίβουν το Σύνταγµα,
κρατώντας τον φάκελο επί τρεις και πλέον µήνες. Και όπως προ-
έκυψε από την προανακριτική επιτροπή, πολύ πριν τα ετοίµαζαν
αυτά. Άρα, πολύ πριν και από τους τρεις µήνες –που οπωσδή-
ποτε δεν είναι αµελλητί- το είχαν στηµένο. 

Ξαναλέω τη φράση δεύτερη φορά: Γνώριζαν πολύ καλά τι πα-
ραβιάζουν και έχει µεγάλη σηµασία για τον δόλο που είχαν στη
συγκεκριµένη περίπτωση και οι τρεις τους. Παραβιάστηκε το
άρθρο 45β του Κώδικα Ποινικής Δικονοµίας, που τώρα έχει γίνει
το άρθρο 47. Εκεί ορίζεται ποιοι µάρτυρες µπορούν να γίνουν
µάρτυρες δηµοσίου συµφέροντος. Αποκλείονται οι συγκεκριµέ-
νοι. Τους ξέρουµε όλοι. Τους «έδωσε» και άθελά της η εισαγγε-
λέας διαφθοράς –«έδωσε» τον έναν τουλάχιστον- και ξέρουµε
ότι είχαν προσµονή οφέλους οικονοµικού από την Αµερική. Απα-
γορευόταν να είναι µάρτυρες δηµοσίου συµφέροντος, δηλαδή
ψευδοµάρτυρες κουκουλοφόροι. Να τα λέµε τα πράγµατα µε το
όνοµά τους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Να το µαζεύουµε
σιγά-σιγά, κύριε Λοβέρδο.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Θα αργήσω, κύριε Πρόεδρε. Έχω
ακόµα πέντε λεπτά τουλάχιστον. Δεν θέλω να θυµίσω τι έχω πε-
ράσει τρία χρόνια. Θα µε ακούσετε.

Τρίτον, επιχειρήθηκε η παραπλάνηση της Βουλής δύο φορές
από την εισαγγελέα διαφθοράς. Δεν κατέθεσε τα έγγραφα του
FBI στη Βουλή. Κατατέθηκαν δύο απ’ αυτά –εγώ τα βρήκα- και
τα κατέθεσε ο κ. Αγγελής εκ καθήκοντος αληθείας, όπως είπε.
Τα ερωτήµατα, όµως, που έστελνε στις Ηνωµένες Πολιτείες Αµε-
ρικής η κ. Τουλουπάκη  ουδέποτε µας τα έστειλε, γιατί από τα
ερωτήµατα προκύπτουν οι απαντήσεις. Μιλάµε για εξαγωγή, για
να γίνει εισαγωγή, για να παίζετε παιχνίδια σε βάρος της δικαιο-
σύνης και της δηµοκρατίας.

Όταν ήρθε το κείµενο του συµβιβασµού της «NOVARTIS» µε
τις αρχές των Ηνωµένων Πολιτειών, µετέφρασε και εσφαλµένα
και επιλεκτικά το κείµενο αυτό, αποκρύπτοντας στοιχεία. Δεν
θέλω να µείνω σ’ αυτό.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, σε ό,τι αφορά στη δική µου πε-
ρίοδο, ούτε παράνοµες πρακτικές δεν εντοπίστηκαν. Όµως και
για όλους όσοι ήταν σ’ αυτήν την ιστορία στα «µανταλάκια»,
ισχύουν αυτά που λέει το κείµενο της συµφωνίας, ότι δηλαδή δεν
υπάρχει πολιτικός αναµεµειγµένος.

Ας µείνουµε για λίγο στο άρθρο 187, παράγραφος 3, του Ποι-
νικού Κώδικα. Είναι η περίπτωση της συµµορίας, η υποπερί-
πτωση της εγκληµατικής οργάνωσης. Αυτό είναι το άρθρο 187.
Όποιοι ξέρουν το άρθρο 187 και λίγα νοµικά, ξέρουν ότι πρέπει
να υπάρχει δοµή και ιεραρχία στη συµµορία. Υπάρχει ο Υπουρ-
γός, υπάρχουν τρεις δηµοσιογράφοι που παίζουν ρόλο –αυτούς
ξέρουµε- ένας που πρέπει να δούµε αν παίζει ρόλο –τα γρά-
φουµε αυτά στο πόρισµά µας- και τρεις εισαγγελείς. Ο ένας δη-
µοσιογράφος που εµείς τον καταγραφούµε ως «τέταρτο» -«να
ερευνηθεί», λέµε, καθώς δεν έχουν προκύψει αδιάσειστα στοι-
χεία- πάντως τον Μανιαδάκη τον εκβίαζε τον Νοέµβρη του 2018
να πει όσα θέλει η Τουλουπάκη και ο ίδιος, η εφηµερίδα του,
γιατί εάν δεν τα πει αυτά που του ζητάνε, θα ταλαιπωρηθεί ο
ίδιος. Τον απειλούσε. Όχι µόνο τον απειλούσε, αλλά αυτός ο δη-
µοσιογράφος προδηµοσίευε όσα έργα έκαναν οι εισαγγελείς
διαφθοράς αµέσως µετά. 

Αυτό πρέπει να προβληµατίζει εµάς που θα ψηφίσουµε και τη
δικαιοσύνη που αναλαµβάνει από αύριο.

Προβληµάτισε ήδη, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, τον αφυπη-
ρετήσαντα εισαγγελέα του Διεθνούς Ποινικού Δικαστηρίου της
Χάγης, τον κ. Λουίς Μορένο-Οκάµπο, καθηγητή της Νοµικής στο
Χάρβαρντ, ο οποίος εκλήθη να δει τι συµβαίνει στην Ελλάδα και
το 2018 –όχι τώρα, αλλά το 2018- στη γνωµοδότησή του που
εµείς εσωκλείσαµε στο πόρισµά µας γιατί είναι συντριπτική, ο κ.
Λουίς Μορένο-Οκάµπο –όχι εµείς, όχι κάποιος άλλος, αλλά ένας
άνθρωπος µε αυτές τις περγαµηνές- λέει τα εξής: Ο κ. Μιωνή
είναι ο κύριος στόχος µιας αντισηµιτικής εκστρατείας από αντι-
σηµιτικά µέσα ενηµέρωσης στην Ελλάδα, η οποία βρίσκεται
ακόµη σε εξέλιξη. 

Τροµάρα τους ορισµένοι, κάνουν και τους αµύντορες κατά του
ρατσισµού, κατά του αντισηµιτισµού, κατά της προσβολής των
ανθρωπίνων δικαιωµάτων! Μ’ αυτούς είχαν κάνει παρέα επί τεσ-
σεράµισι χρόνια!

Λέει, λοιπόν, τα εξής: Ο κ. Μιωνή –επαναλαµβάνω, εµένα αυτό
µε συγκινεί, µε ευαισθητοποιεί- είναι ο κύριος στόχος µιας αντι-
σηµιτικής εκστρατείας από αντισηµιτικά µέσα ενηµέρωσης στην
Ελλάδα, η οποία βρίσκεται ακόµη σε εξέλιξη. Ο συνδυασµός των
αντισηµιτικών µέσων που υποστηρίζονται από ένα δίκτυο Ελλή-
νων δηµοσίων λειτουργών υπό την καθοδήγηση του Αναπληρωτή
Υπουργού Δικαιοσύνης αρµόδιου για τη διαφθορά, του κ. Πα-
παγγελόπουλου, είχε ως αποτέλεσµα να καταστεί ο Μιωνή το
υποκείµενο τα τελευταία τρία χρόνια, το 2018, ενός δικτύου αβά-
σιµων ποινικών ερευνών και να εκτεθεί σε δυσφήµιση, καθώς και
σε υψηλό κίνδυνο φυλάκισης και χρηµατικών ζηµιών.

To σχέδιο, καθώς και ο χρόνος προόδου του δικτύου ποινικών
ερευνών εναντίον του κ. Μιωνή, των επαγγελµατικών συνεργα-
τών και των συγγενών του, υποδεικνύουν τη συµπαιγνία µεταξύ
των Ελλήνων δηµοσίων λειτουργών αρµόδιων για τις έρευνες -
φωτογραφία µε τον διευθυντή της «ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ» η εφηµε-
ρίδα είναι αυτή που ηγείται της αντισιµιτικής – δυσφηµιστικής εκ-
στρατείας εναντίον του κ. Μιωνή. 

Ο Τύπος, λοιπόν, εν προκειµένω έπαιξε κοµβικό ρόλο στις συγ-
κεκριµένες σκευωρίες και της υπόθεσης Μιωνή - Παπασταύρου
- Μεταξά και της υπόθεσης «NOVARTIS». Ο κ. Παπαγγελόπουλος
έδινε εκεί τα στοιχεία, τα διοχέτευε, τα δηµοσίευαν οι εφηµερί-
δες και δήθεν, ξαναλέω, εκ καθήκοντος ενεργούσαν οι δηµόσιοι
λειτουργοί, όπως εν προκειµένω αποτυπώνεται από τον κ. Μο-
ρένο.

Τι µας κάνουν όλα αυτά εν συνόλω; Κυρίες και κύριοι Βουλευ-
τές, µας κάνουν  -επιτέλους έφτασε η ώρα- την παραβίαση του
άρθρου 239 του Ποινικού Κώδικα µε αµφίδροµη φορά, µε αµφί-
δροµη λογική, κατάχρηση εξουσίας ως κακούργηµα και ως πληµ-
µέληµα, δύο τα αδικήµατα, ένα κακούργηµα και ένα πληµµέληµα.
Γιατί λέω «µε αµφίδροµη»; Το λέω γιατί είµαστε εµείς, οι δέκα
πολιτικοί, είµαι ο κυρίως θιγείς από αυτήν την υπόθεση, εγώ
όµως, επειδή έχω µε το µέρος µου την αλήθεια δεν φοβάµαι να
κρυφτώ πίσω από την ασυλία. Μου την προσέφερε η Νέα Δηµο-
κρατία, το ΠΑΣΟΚ και για τους δικούς του λόγους το ΜέΡΑ25.
Είπα: Όχι, εγώ δεν τα χρειάζοµαι αυτά. Ας παραβιαστεί το άρθρο
86.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)
Εσείς όµως φοβάστε. Φοβάστε, γιατί αυτά είναι που υπάρχουν

από πίσω σας. Όχι εσείς. Δεν µιλώ εν συνόλω. Είµαι πολύ προ-
σεκτικός. Θυµηθείτε ποιους έχω αναφέρει µέχρι στιγµής. Η κα-
τάχρηση εξουσίας είναι εναντίον µας, εναντίον των δέκα
πολιτικών, αλλά και εναντίον αυτών των τριών ιδιωτών. Ο ένας
πήγε να αυτοκτονήσει από τους τρεις που προανέφερα, Μιωνή,
Παπασταύρου και Μεταξά. 

Και προσέξτε: Κατάχρηση εξουσίας σηµαίνει έναν αθώο τον
κάνω ένοχο. Υπάρχει όµως και η ανάποδη πλευρά: Έναν ένοχο
τον κάνω αθώο. Τα λέει ο Ποινικός Κώδικας αυτά. Όταν εγώ, ο
κ. Κεγκέρογλου και η κ. Χριστοφιλοπούλου καταθέσαµε υπό-
µνηµα µε τα πεπραγµένα τα δικά µας, αλλά και του ΣΥΡΙΖΑ, στην
εισαγγελία διαφθοράς και γράφαµε µέσα ότι τον Ιούνιο του 2015
δεν έγινε τιµολόγηση -τότε οι τιµολογήσεις ήταν όλες υποτιµο-
λογήσεις σε γενικά αποτελέσµατα και σε γενικές γραµµές- και
το δηµόσιο έχασε χρήµα, η κυρία αυτή, η κυρία εισαγγελέας δια-
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φθοράς κράτησε την υπόθεση του κ. Κουρουµπλή, πέρασε ο
χρόνος της αποσβεστικής προθεσµίας της Βουλής να διατάξει
έρευνα -µε εξεταστικές, µε προανακριτικές-, την έβαλε µέσα
στον φάκελο «NOVARTIS» -άσχετο µε τη «NOVARTIS»- και δεν
έγραψε και το όνοµα του Υπουργού. Εµείς ήµασταν στα «µαντα-
λάκια». Ο δικός σας Υπουργός τότε, πήγε µε τα αρχικά Π.Κ.. 

Εδώ, λοιπόν, έχουµε το ανάποδο της κατάχρησης. Έχουµε,
λοιπόν, έναν ένοχο -ενδεχοµένως, δεν ξέρω- να τον κάνεις αθώο,
να άρεις τις ποινικές του ευθύνες. Μετά λόγου γνώσεως τα έκανε
αυτά η εισαγγελέας. Θέλω να σας παρακαλέσω, όσους είναι
προσεκτικοί και παρατηρητικοί -εγώ βλέπω και από την Αξιωµα-
τική Αντιπολίτευση ποιοι νοµικοί κοιτούν και θέλω να παρακα-
λέσω αυτούς κυρίως- να κοιτάξουν την αιτιολογία που έδωσε
όταν ζήτησα την εξαίρεσή της, τι είπε γι’  αυτό. Έγραψε την απο-
σβεστική προθεσµία της Βουλής από την τιµολόγηση του Δεκεµ-
βρίου του 2015, όχι από τις εκλογές, όπως ορίζει το Σύνταγµα. 

Υπερασπίζεστε άνοµες ενέργειες και άνοµα συµφέροντα και
ανθρώπους που παραβίασαν τον νόµο ενώ ήξεραν τι παραβιά-
ζουν. Δεν µπορεί αντεισαγγελέας εφετών να µην ξέρει αυτό το
στοιχειώδες και να έχει κάνει έρευνα κατά Υπουργών. Και µην
αιφνιδιαστείτε όταν τις ίδιες µοµφές τις ακούσετε και από τη δική
σας πλευρά εναντίον της. Μην αιφνιδιαστείτε. Ξέρω τι λέω. 

Έχουµε παραβίαση και του άρθρου 259, κυρίες και κύριοι Βου-
λευτές, παράβαση καθήκοντος και ηθική αυτουργία και φυσική
αυτουργία. Όπως και πριν. Έχουµε ηθικό αυτουργό στην κατά-
χρηση και φυσικούς αυτουργούς. Η παράβαση καθήκοντος έχει
πολλά. Δεν προλαβαίνω. Βλέπω και δυσανασχετούν συνάδελφοι.
Τους κατανοώ, έχουν δίκιο. Ολοκληρώνω.

ΣΠΥΡΙΔΩΝΑΣ ΛΑΠΠΑΣ: Είναι επικουρικό αδίκηµα.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Εντάξει, συνάδελφέ µου. Άκουσέ το.

Τελειώνω.
Η παράβαση καθήκοντος προκύπτει αµέσως και αβίαστα από

την παραβίαση του άρθρου 86 του Συντάγµατος. Δεν το γλιτώ-
νεις αυτό, όταν το έχεις κάνει. Όταν το έχεις κάνει αυτό, δεν θα
το γλιτώσεις, ό,τι και να λες. 

Έχουµε τέσσερα αδικήµατα µέχρι στιγµής. Για την περίπτωση
συµµορίας να µην επεκταθώ. Είχα και άλλα να πω. Έχουµε την
εκβίαση: «Εάν δεν δώσεις αυτά τα λεφτά, δεν θα γίνει τίποτα».
Έχουµε τη δωροληψία ανώτατου αξιωµατούχου, Υπουργού και
υπαλλήλου. Μου είπε κάποτε ένας Υπουργός σας, πολύ στενός
µου φίλος, σε µια ιδιωτική συζήτηση: Γιατί να γίνουν όλα; Του
είπα: Διότι όλα όσα είχατε υποσχεθεί, δεν τα κάνατε και σας
έµεινε ένα όπλο: η διάλυσή µας. Ένα όπλο σάς έµενε για να
απευθυνθείτε στον ελληνικό λαό, για να κρατηθείτε στην κυβέρ-
νηση. Αυτό. Ποιο; Το αποκάλυψε ο κ. Παπαγγελόπουλος βγαί-
νοντας από το Μέγαρο Μαξίµου. Εµένα, δεν µε απασχολεί η
φράση «από µία µατιά που έριξα στη δικογραφία κατάλαβα µέσα
σε µισή ώρα ότι είναι το µεγαλύτερο σκάνδαλο». Το λέµε πολλές
φορές. Το έχουν πει όλοι. Δεν επανέρχοµαι σ’ αυτό. Εµένα, µε
απασχόλησε η τελευταία του φράση: «Η δικαιοσύνη έκανε το κα-
θήκον της -το κατάλαβε µέσα σε µισή ώρα-, τώρα να κάνουν το
καθήκον τους και τα πολιτικά κόµµατα και να κάνουν αυτοκά-
θαρση». Δηλαδή, να διαγράψετε εµάς. Αυτό είπε ο άνθρωπος.
Όταν έγινε στην Ολοµέλεια της Βουλής θόρυβος και φάνηκε ότι
ναυαγείτε, στην επόµενη συνεδρίαση βγήκε και είπε: «Δεν εννο-
ούσα πολιτικούς, εννοούσα άλλους». Από αυτήν τη θέση το είπε.
Του φωνάζαµε τότε «και γιατί µας τραβάς τόσο καιρό και έχεις
ρίξει τη χώρα σε περιπέτειες;». Όχι, λέει, δεν είπα για πολιτικούς.
Επειδή δεν είπε για πολιτικούς και ήταν Υπουργός κατά της δια-
φθοράς, για τους γιατρούς έκανε τίποτα; Παρατήρησε εάν προ-
χωρούν οι έρευνες; Όχι βέβαια. Πριν να γίνει ο θόρυβος στη
Βουλή το 2018 και µετά από αυτόν, µέχρι που παραδώσατε. Τί-
ποτα για το συγκεκριµένο θέµα που προκάλεσε και τον συµβιβα-
σµό της «NOVARTIS» µε τις αρχές των Ηνωµένων Πολιτειών.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Τι γίνεται;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Τζανακόπουλε,

ανθρώπινο είναι. Θιγόµενος είναι.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ο µόνος θιγόµενος!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Γι’ αυτόν τον αφήνω,

κύριε συνάδελφε.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Εντάξει, Πρόεδρε. Σας ζητώ να µε

αφήσετε να ολοκληρώσω. Ολοκληρώνω. Είµαι στο τελευταίο µου
σηµείο.

Στην προανακριτική όταν έλεγε τα επιχειρήµατά του, ξαναθυ-
µήθηκε ότι έλεγε για πολιτικούς. Και λέει: Ο Λοβέρδος είπε για
την αυτοκάθαρση των κοµµάτων. Κακό είναι αυτό; Του άρεσε
τότε. Στο τέλος του ξαναάρεσε η πρώτη του λέξη, η πρώτη του
φράση, που αποκαλύπτει όµως για ποιον λόγο έγιναν όλα αυτά.
Δεν προσθέτω τα οικονοµικά συµφέροντα, που στην περίπτωση
του Μιωνή είναι ορατά, αλλά και ενδεχοµένως -σε αυτό δεν
µπορώ να είµαι σαφής και συγκεκριµένος, όπως σε όλα τα προ-
ηγούµενα- κάποια µερίδια από τα κέρδη από πιθανή καταδίκη
της «NOVARTIS» στις Ηνωµένες Πολιτείες δεν µε αφήνουν αδιά-
φορο ως σκέψεις όταν κάποιος τις εκφράζει αυτές. Πάντως, η
διάλυση των κοµµάτων της αντιπολίτευσης και η µακροηµέρευση
του ΣΥΡΙΖΑ ήταν ο στόχος όλης αυτής της σκευωρίας. Αυτός
είναι ο σκοπός, από εδώ τεκµηριώνεται ο δόλος. 

Πήραµε και εµείς ως Ελλάδα κάποια ευρώ αποζηµίωση από τη
«NOVARTIS»; Τίποτα. Μετά από τεσσεράµισι χρόνια, τίποτα. Τα
υπόλοιπα περί εξεταστικών για την υγεία έχουν ειπωθεί. Τα πα-
ραλείπω.

Ακούστε, κύριοι και κυρίες, όταν υπάρχει έγκληµα, διδάσκει το
Συνταγµατικό Δίκαιο, το Ποινικό Δίκαιο, η λογοτεχνία, πρέπει να
υπάρχει και τιµωρία. Έγκληµα ατιµώρητο δεν νοείται γιατί θα
επαναληφθεί, γιατί δεν θα είναι η τελευταία φορά που έγινε κάτι
τέτοιο. Αυτό επιτάσσει ο θεσµικός µας πολιτισµός από όπου και
αν τον δεις, από τη νοµική, από την πολιτιστική του πλευρά. Αυτό
επιτάσσει και η συγκεκριµένη ώρα αυτή τη στιγµή για εµάς που
είµαστε στην Εθνική Αντιπροσωπεία και θα κληθούµε σε λίγο να
ψηφίσουµε. Υπήρξε έγκληµα, πρέπει να υπάρξει τιµωρία, να ακο-
λουθήσει η τιµωρία.

Κλείνω µε την εξής φράση, κύριε Πρόεδρε. Εµείς, µέχρι τώρα
καταδείξαµε µε το πόρισµά µας ότι υπάρχει ένας Υπουργός που
πρέπει σήµερα το βράδυ, οφείλουµε να ασκήσουµε ποινική
δίωξη εναντίον του, αλλά υπάρχουν και έξι υπό την έννοια του
νόµου που σας προανέφερα, συµµέτοχοι, δηλαδή και συµµέτο-
χοι κατά κυριολεξία και φυσικοί αυτουργοί και συναυτουργοί,
όλες οι κατηγορίες, όπως καταγράφονται στο νόµο περί ευθύνης
Υπουργών. Αυτά θα προχωρήσουν, πρέπει να προχωρήσουν. 

Όπως έχω δώσει σε αυτή την Αίθουσα δύο φορές τον λόγο
της τιµής µου, ότι δεν θα ησυχάσω εάν αυτή η υπόθεση δεν κλεί-
σει. Θα τιµωρηθούν όλοι όσοι έχουν εµπλακεί στα εγκλήµατα,
δεν θα ξεφύγει κανένας. Δεν θα ξεφύγει κανένας γιατί ο δρόµος
είναι ακόµα µπροστά. Δεν αναφέροµαι σε πολιτικούς, αναφέρο-
µαι στον πολιτικό Παπαγγελόπουλο, πέντε χρόνια περίπου µέλος
της κυβέρνησής σας και τους κατά την έννοια του νόµου συµµε-
τόχους.

Κυρίες και κύριοι, όταν δίνεις έναν όρκο µπροστά σε 250 Βου-
λευτές τη µία φορά, 250 Βουλευτές και τη δεύτερη φορά, είσαι
υποχρεωµένος να τον τηρήσεις και εγώ µέχρι τώρα τον τήρησα.
Θα είµαι και στο δικαστήριο, επειδή είµαι µηνυτής, ο υπερασπι-
στής της κατηγορίας. Θα είµαι εκεί. 

Όµως, σήµερα, γίνεται και µια πράξη καθαρτήρια για εµάς
όλους. Είναι η τελευταία µέρα που στάζει δηλητήριο στην Αί-
θουσα αυτή γι’ το θέµα αυτό. Πάει πίσω µας. Αµιγώς δικαστικά
όργανα αναλαµβάνουν τώρα το καθήκον τους, εκεί θα  πρέπει
να πάει η υπόθεση, κυρίες και κύριοι Βουλευτές. Αυτό πρέπει να
ψηφίσουµε και αυτό εισηγείται το Κίνηµα Αλλαγής. 

Ευχαριστώ.
(Όρθιοι οι Βουλευτές του Κινήµατος Αλλαγής χειροκροτούν

ζωηρά και παρατεταµένα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε, κύριε

Λοβέρδο. 
Άφησα τον κ. Λοβέρδο να µιλήσει τόσο, γιατί ήταν θιγόµενος.

Οι υπόλοιποι έχουν δωδεκάλεπτα. Δεν θα ξεφύγουν καθόλου,
γιατί σιγά σιγά θα έρθουν οι Βουλευτές για να ψηφίσουν και είµαι
υποχρεωµένος να σεβαστώ τον κόσµο που έρχεται.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Τι λέτε, κύριε Πρόεδρε;
Αλήθεια;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Τζανακόπουλε,
είστε πολύ ικανός. Μπορείτε να τα πείτε σε δώδεκα λεπτά όλα. 

Πρώτα θα µιλήσετε εσείς ή ο κ. Βούτσης; 
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ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Να προηγηθεί ο κ. Βού-
τσης. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Βάσει του Κανονισµού
ο κ. Βούτσης.

Κύριε Τζανακόπουλε, προσέξτε ότι σας δίνω δώδεκα λεπτά.
Έχει µιλήσει και ο κ. Τσίπρας.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Έχει κάνει παρέµβαση, δεν
έχει κάνει οµιλία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Παρέµβαση ήταν, εν-
τάξει. Δεν ήµουν µέσα. Εν πάση περιπτώσει, δεν έχω διάθεση να
«κλέψω», να δώσω έχω διάθεση. 

Τον λόγο λοιπόν έχει τώρα ο πρώην Πρόεδρος της Βουλής κ.
Νικόλαος Βούτσης για δώδεκα λεπτά. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ξε-
κινήσω έτσι όπως θα µπορούσα να κλείσω αυτή την αγόρευση,
διότι ακούστηκαν πάρα πολλά και µε εξαιρετική προσήλωση και
υποµονή τα ακούσαµε, για συµµορίες, για σκευωρίες και για βα-
ρύτατους χαρακτηρισµούς. Ξεκινάω, λοιπόν, όπως, επαναλαµ-
βάνω, θα µπορούσα να τελειώσω. 

Επί τεσσεράµισι χρόνια κινηθήκαµε στη βάση δύο µεγάλων
αξιακών επιλογών για τις οποίες είχαµε πάρει την εµπιστοσύνη,
είχαµε πάρει την εντολή από τον ελληνικό λαό: Η µία ήταν να
γίνει κάθε προσπάθεια, σύµφωνα µε τον νόµο, για να ξεκαθαρί-
σουν δυσώδεις ιστορίες οι οποίες σε πολύ µεγάλο βαθµό είχαν
οδηγήσει τη χώρα στη χρεοκοπία. Και η άλλη ήταν ότι κινηθή-
καµε σε κάθε φάση, από την πρώτη µέχρι την τελευταία στιγµή,
µε εµπιστοσύνη και στήριξη στη δικαιοσύνη, στο τεκµήριο αθωό-
τητας και στη βάση όλων των αρχών του κράτους δικαίου. Αυτή
ήταν η εξαιρετική προσήλωση µε την οποία προσήλθαµε στα κυ-
βερνητικά καθήκοντα και µε βάση αυτά πορευθήκαµε. Όλα τα
άλλα τα οποία ακούστηκαν αποτελούν πολιτικές απόψεις αλλά
και ύβρεις, αποτελούν προσπάθειες έτσι ώστε να µην ξαναγίνει
µια ουσιαστική προσπάθεια κάθαρσης σ’ αυτή τη χώρα. 

Ο κ. Σαµαράς προηγουµένως έβαλε στο κάδρο τον πρώην
Πρωθυπουργό, τον κ. Τσίπρα. Έκανε αυτό το βήµα, απάντησε
στην πολιτική πρόκληση που είχε γίνει από αυτό το Βήµα από
τον κ. Τσίπρα. Έκανε µάλιστα ο ίδιος και αρκετοί προηγουµένως
το -να µην το χαρακτηρίσω καλύτερα- ατόπηµα να πει ότι σήµερα
µε την παρουσία του εδώ ο Αλέξης Τσίπρας προσπάθησε µε τον
έναν ή µε τον άλλο τρόπο την ενότητα που χρειάζεται, τη σύµ-
πνοια, τη συναίνεση -εάν αυτό µπορεί να επιτευχθεί και πρέπει
να επιτευχθεί µπροστά σε κινδύνους για τη χώρα-, να τα συµψη-
φίσει µε µία απόκρυψη, µε µία προσπάθεια να ξεπεραστεί η ση-
µερινή κουβέντα. Δεν είναι µόνον αναληθές -δείτε τα Πρακτικά-,
διότι ο Αλέξης Τσίπρας είπε ακριβώς επί έναν ολόκληρο χρόνο
τη στάση ευθύνης, ακραίας ευθύνης την οποία έχει κρατήσει η
Αξιωµατική Αντιπολίτευση όλους αυτούς τους µήνες σε κρίσιµα
ζητήµατα, σε κρίσιµα γεγονότα, σε κρίσιµες γωνιές. Άρα δεν ζη-
τάγαµε κάτι για το σήµερα. Είναι δεδοµένο για τους δικούς µας
λόγους, για τη δικιά µας ιδεολογία, για τη δικιά µας πολιτική
στάση και για τη δικιά µας πολιτική εντολή, που έχουµε πάρει
από αυτόν τον λαό, να κινούµαστε ενωτικά, µε συναίνεση, όπου
αυτό µπορεί να υπάρξει, να κινούµαστε µε ευθύνη πατριωτική,
µε ευθύνη που να οδηγεί πραγµατικά τη χώρα προς τα µπρος.
Αυτό το έχουµε κάνει ήδη. Δεν ζητήσαµε κανένα αντάλλαγµα σ’
αυτό. 

Επίτηδες µία σειρά από οµιλητές και δυστυχώς και η κ. Γεννη-
µατά µετά από τον κ. Κυρανάκη, από ό,τι θυµάµαι, αλλά και ο κ.
Σαµαράς µπήκαν σ’ αυτή τη λογική, ότι δηλαδή ζητάµε κάποιον
συµψηφισµό. Με τι άραγε; Και χάρη; Από ποιον; Γιατί; Εσείς πρέ-
πει να προβληµατιστείτε που όσον αφορά στην πολιτική ζωή του
τόπου µετά την πανδηµία, µετά τα µεγάλα οικονοµικά προβλή-
µατα, το κοινωνικό ζήτηµα που έχει υπάρξει και θα υπάρξει στη
χώρα -το ξέρουµε όλοι πολύ καλά- τους επόµενους µήνες, µε
υπαρκτούς τους κινδύνους και τις εκκρεµότητες στα εθνικά ζη-
τήµατα, έχετε κάνει τη στρατηγική επιλογή τους τελευταίους δύο
µήνες κυριολεκτικά µε µία «βιοµηχανία» σκανδαλολογίας και φα-
κέλων να διχάσετε τον ελληνικό λαό και να δηµιουργήσετε
βούρκο στην πολιτική ζωή του τόπου. Εσάς πρέπει να σας απα-
σχολεί πώς µπορούν αυτά τα καρπούζια -είναι και η εποχή τους-
να είναι ταυτόχρονα στην ίδια µασχάλη. Εµείς δεν έχουµε πρό-

βληµα από µόνοι µας να ακολουθούµε αυτή την πολιτική της ευ-
θύνης. 

Ο κ. Σαµαράς, λοιπόν, αποτόλµησε και έκανε αυτό το οποίο ο
κ. Μητσοτάκης επί δέκα µήνες τώρα δεν έχει κάνει, ο απών από
αυτές τις διαδικασίες κ. Μητσοτάκης και εσείς οι οποίοι τον εκ-
προσωπούσατε και στην επιτροπή, δηλαδή να πει ότι η πολιτική
ευθύνη, αλλά όχι µόνο, η ηθική ευθύνη, ο προγραµµατισµός, η
γνώση ανήκε στον πρώην Πρωθυπουργό, στον κ. Τσίπρα. Δεν θα
επαναλάβω εκ µέρους του αυτά που έχει πει δυο και τρεις
φορές. Αν θέλετε συνεχίστε. Συνεχίστε για όλους, συνεχίστε και
για τον Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Βυθιστείτε όσο
θέλετε στον βούρκο στην πολιτική ζωή. Εσείς θα βγείτε χαµένοι,
αλλά θα βγει χαµένη και η χώρα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Και µάλιστα αποτόλµησε ο κ. Σαµαράς, όπως και άλλοι συνά-

δελφοι, να αναφερθούν σε δηλώσεις συντρόφων µας του προ-
ηγούµενου διαστήµατος, των προηγούµενων δεκαετιών,
ηγετικών στελεχών της Αριστεράς οι οποίοι έχουν εκφραστεί µε
διάφορους τρόπους για πολιτικές της κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ. Κυ-
ρίες και κύριοι, το έχουµε πει ανοιχτά: υπήρξαµε από ένα σηµείο
και ύστερα πολιτικοί αντίπαλοι µε µία σειρά από όσους κατονο-
µάστηκαν εδώ, πάνω σε καίρια ζητήµατα, από το αν θα φύγουµε
ή θα µείνουµε στην Ευρώπη και από το ευρώ ή τη δραχµή µέχρι
την αξιοποίηση του κυβερνητικού έργου και την αξιολόγησή του.
Ως πολιτικοί αντίπαλοι. Όχι µε τον Μανώλη Γλέζο µέχρι την τε-
λευταία στιγµή. Γι’ αυτό να κρατιέστε όταν συµψηφίζετε και οµα-
δοποιείτε καταστάσεις. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Αλήθεια, µε συγχωρείτε -βλέπω και την κ. Μπακογιάννη που

έχει µία διαδροµή-, για τον κ. Σαµαρά όλα αυτά τα χρόνια πόση
ώρα θα µπορούσε να µιλάει κάποιος εδώ µε χαρτάκια για το τι
έχουν πει οι συνάδελφοί του από την παράταξή σας, από την
Κεντροδεξιά, από την Ακροδεξιά;

Είναι επιχειρήµατα αυτά ενός πρώην Πρωθυπουργού σε µία
τόσο κρίσιµη συνεδρίαση γι’ αυτό το ζήτηµα; Λίγη σοβαρότητα. 

Επιτρέψτε µου να σας δώσω µία µαγική εικόνα. Δεν υπήρξε
σκάνδαλο. Η χώρα έφτασε στη χρεοκοπία για διάφορους λόγους
τους οποίους ακόµα δεν γνωρίζουµε. Δεν ξέρουµε για τα εξοπλι-
στικά. Δεν ξέρουµε για τη δαπάνη του φαρµάκου. Δεν ξέρουµε
για τις υπερκοστολογήσεις. Δεν ξέρουµε για τις λίστες, την απο-
θησαύριση, τις λίστες και τα χρήµατα τα οποία είχαν πάει κατά
δισεκατοµµύρια στο εξωτερικό. Δεν ξέρουµε για τις off shore.
Δεν ξέρουµε τίποτα. Δεν έγινε τίποτα. Δεν τρέχει τίποτα. Ήταν
κάτι γιατροί όταν συνταγογραφούσαν πηγαίνανε στα φαρµακεία
και συµπλήρωναν πέντε-δέκα έτσι ώστε να προσθέτουνε στο γλί-
σχρο εισόδηµά τους. Μα δεν είναι έτσι. Το ξέρετε πάρα πολύ
καλά. 

Έχουµε µιλήσει τόσα χρόνια πολιτικά εδώ µέσα. Υπήρξε σκάν-
δαλο. Υπήρξαν ευθύνες. Υπήρξαν δισεκατοµµύρια τα οποία δό-
θηκαν στην υπόθεση του φαρµάκου. Τα ξέρουµε. Υπήρξε
τεράστιο σκάνδαλο «Novartis». Υπήρξε η τελική απόφαση τώρα
των Ηνωµένων Πολιτειών, του δικαστηρίου του Νιου Τζέρσεϊ που
είναι εφτακάθαρη καθώς διακτινώνει οριζόντια -και φτάνει µέχρι
πάνω- τις ευθύνες τις οποίες ευλόγως µας αποδίδει µε ένα τρόπο
για να συνεχισθεί η διερεύνηση. Δεν είναι δικαιοδοσία του αµε-
ρικανικού δικαιακού συστήµατος. 

Επ’ αυτού θα επαναλάβω για δεύτερη φορά: ό,τι πει η δικαιο-
σύνη. Αλλά όχι όταν η δικαιοσύνη -επιτρέψτε µου την έκφραση-
πολιτικά δεν µας κάθεται, όταν η δικαιοσύνη δεν µας συµφέρει,
όταν η δικαιοσύνη δεν τα πηγαίνει καλά τότε κακό του κεφαλιού
της δικαιοσύνης. Πιάνουµε και κάνουµε µηνύσεις και στέλνουµε
πρωτοφανώς την επικεφαλής του οικονοµικού εγκλήµατος της
διαφθοράς για να δικαστεί, εκφοβίζουµε δικαστές. 

Πείτε µου πόσα πλήγµατα µέσα απ’ αυτό το αφήγηµα; Θα µπο-
ρούσε να ήταν και δηµοσιογραφικό. Να έχει γραφτεί από κάποι-
ους από εσάς. Σας βλέπω, κύριε Μαρκόπουλε. Ένα αφήγηµα
ολόκληρο, συνεκτικό, ωραίο να το παίρνει κάποιος και να εντυ-
πώνεται. Πόσα πλήγµατα έχουν δοθεί προς ποιες κατευθύνσεις;
Πλήγµα προς τη δικαιοσύνη µε δεκάδες τρόπους. Από τη µη ανα-
γνώριση των προστατευόµενων µαρτύρων που είναι ζήτηµα διε-
θνούς υποχρέωσης της χώρας, µε τις µηνύσεις οι οποίες γίνονται
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και µε τις εγκλήσεις ενώπιον του συµβουλίου των εφετών για την
κ. Τουλουπάκη και για όλους τους άλλους για να σταµατήσουν
την έρευνα. Με απειλές, µε αποφάνσεις εντός του Κοινοβουλίου. 

Λυπάµαι. Δεν βλέπω τον Κώστα Τσιάρα. Γνωριζόµαστε και τον
εκτιµώ. Υπουργός Δικαιοσύνης απεφάνθη ότι έπρεπε όλες, και
οι δέκα υποθέσεις, ήδη από καιρό να έχουν αρχειοθετηθεί σαν
να παίζουµε κανένα play game εδώ µέσα. Πολλαπλά πλήγµατα,
λοιπόν, προς τη δικαιοσύνη. Πολλαπλά πλήγµατα δυστυχώς
προς την κοινοβουλευτική διαδικασία. 

Επιτρέψτε µου να σας πω. Ας δούµε το ιστορικό, κύριε Πρό-
εδρε, των εξεταστικών και των προηγούµενων προανακριτικών
επιτροπών. Για τη «SIEMENS» ξέρετε υπάρχει ένα δωµατιάκι.
Μην το ανοίξετε γιατί θα έρθουν όλα πάνω σας. Ξέρω εγώ πού
είναι. Είναι τόσοι πολλοί φάκελοι και τελικά δεν έγινε τίποτα απο-
λύτως. Αλλά τουλάχιστον λειτούργησε ως προανακριτική επι-
τροπή µε βάση κάποια δεδοµένα. Δεν έγινε έτσι. Πάρα πολλά
ζητήµατα στην προανακριτική επιτροπή από το αν θα συµµετέ-
χουν -εάν είναι δυνατόν!- στελέχη πρώην Υπουργοί του ΣΥΡΙΖΑ
για τους οποίους κανείς δεν είχε πει ή δεν λέει τώρα ότι έχουν
την παραµικρή ευθύνη. 

Στο πόρισµά σας λέτε κάτι για ευθύνη του κ. Τζανακόπουλου
και του κ. Πολάκη; Δεν βλέπω τον Παύλο. Λέτε τίποτα; Τότε γιατί
τους κόψατε από την επιτροπή; Και µπορούµε να φτιάχνουµε επι-
τροπές κατά το δοκούν µε βάση τις δικές µας συνθέσεις; Σωρεία,
λοιπόν, παραπτωµάτων και ατοπηµάτων και σε σχέση µε την κοι-
νοβουλευτική διαδικασία. 

Βεβαίως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το πολιτικό σύστηµα,
θα έλεγα η Δεξιά εν προκειµένω και το ΚΙΝΑΛ, όλο αυτό µαζί,
στοχοποίησε και τον Τύπο. Καθαρά πράγµατα. Η δηµοσιογραφία
παγκοσµίως έχει και αυτόν το ρόλο. Τον ερευνητικό, της αποκά-
λυψης σκανδάλων. Έχει τις ευθύνες της. Υπάρχει σχετική νοµο-
θεσία αν θέλει κάποιος να προσφύγει για συκοφαντική
δυσφήµηση. Οριακά. Είναι δυνατόν; Πιάσαµε ονοµαστικά τους
εισαγγελείς. Πιάνουµε ονοµαστικά την Παπαδάκου, τον Βαξε-
βάνη, τον Φιλιππάκη και όποιον άλλον ήθελε να γράψει ή έγραψε
ή αναπαρήγαγε αυτό που έγραψαν αυτοί γι’ αυτή την υπόθεση.
Σωστά ή λάθος κρίνονται κάθε φορά. Έτσι δεν είναι; Είναι δυνα-
τόν να είναι στοιχεία µιας δικογραφίας, στοιχεία µιας συµµορίας
στην οποία φέρνετε εδώ ως ηθικό αυτουργό τον κ. Παπαγγελό-
πουλο, τον πρώην Υπουργό µας, χωρίς να υπάρχουν, να υποδει-
κνύετε φυσικούς αυτουργούς αυτού που έγινε; Δηλαδή, της
συµµορίας, το πώς έδρασε. Δεν υπάρχει στο πόρισµά σας. Σε
δυο µεγάλους πάκους  ψάχνει κάποιος να βρει τι συνέβη τελικά
και παραπέµπεται µέσα από αυτό το αφήγηµα, το δηµοσιογρα-
φικά φτιαγµένο για να είναι συνεκτικό –επαναλαµβάνω- ένας άν-
θρωπος ως ηθικός αυτουργός χωρίς να υπάρχουν οι συνέπειες
σε σχέση µε φυσικούς αυτουργούς. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ολοκληρώστε, παρα-
καλώ.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Ο κ. Σαµαράς είχε πάντοτε ένα πολύ
µεγάλο πρόβληµα µε τον ΣΥΡΙΖΑ. Ήθελε και σήµερα να πάρει -
έτσι νοµίζει- την πολιτική του δικαίωση και την εκδίκηση του. Η
οµιλία του υπήρξε πραγµατικά µία επιτοµή ρεβανσιστικής πολι-
τικής οµιλίας η οποία µάλιστα δεν είχε έδαφος. Εξαρχής ο κ. Σα-
µαράς υπέστη τον πολιτικό κόλαφο να έρθει ορµητικά ένα κόµµα
πέραν των δεδοµένων και πέρα των συγκυβερνήσεων όπου
υπήρχαν µέχρι τότε, να αναλάβει τη διακυβέρνηση της χώρας
και να αναλάβει και τις υποχρεώσεις που αυτός ο λαός µας
έδωσε για να προχωρήσουµε για τη δηµοκρατία και την έξοδο
από τα µνηµόνια, για το ηθικό πλεονέκτηµα και για όλα αυτά τα
οποία κοροϊδεύετε. Αυτό δεν το αποδέχτηκε ποτέ ο κ. Σαµαράς.
Ήταν µια πολύ µεγάλη πολιτική ήττα. Δεν παρέδωσε καν το Μα-
ξίµου στον Αλέξη Τσίπρα. Άλλωστε το θυµάστε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Μ’ αυτό κλείστε, κύριε
Πρόεδρε. Σας παρακαλώ.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Επιτρέψτε µου. Δεν θα αργήσω. 
Τι ήθελε, λοιπόν, ο κ. Σαµαράς. Ο κ. Σαµαράς έβγαλε τη στρα-

τηγική της παρένθεσης. Είχε προετοιµάσει τη στρατηγική της
παρένθεσης σε συνεννόηση µε δυνάµεις πέραν της χώρας, τους
δανειστές δηλαδή, για να βρεθούµε στα δύσκολα το πρώτο δί-
µηνο. Αυτά είναι γνωστά. Είναι καταγεγραµµένα από όλες τις

πλευρές. Και ήθελε η Αριστερά να τεθεί εκ ποδών στο πολιτικό
σύστηµα. Να πάει για δυο τρεις µήνες στη διακυβέρνηση και από
’κει και πέρα να είναι του µπάτσου και του κλώτσου. Δεν του
έγινε η χάρη. Ούτε του γίνεται τώρα η χάρη, ούτε θα του γίνει η
χάρη και στο µέλλον. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Κολλάει δε αυτή η αντίληψη -µε βλέπει ο Μάκης Βορίδης και

µου στέλνει σήµατα- µε τη στρατηγική την οποία έχει αναπτύξει
Υπουργός της σηµερινής Κυβέρνησης του κ. Μητσοτάκη. Όταν
είδε ότι δεν βγαίνουν οι παρενθέσεις και τα λοιπά, τι είπε πέρυσι
πριν τις εκλογές; Το είπε δηµοσίως ο άνθρωπος, φόρα παρτίδα
και χωρίς παρεξήγηση. Έτσι δεν είναι, κύριε Βορίδη; Ότι θα πρέ-
πει να βρεθούν όλοι οι θεσµικοί τρόποι, αυτοί δηλαδή που
ακούµε από το πρωί, για να βρεθεί η Αριστερά στο διηνεκές δια-
χρονικά έξω από την εξουσία. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Αµ, δε!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κλείστε, κύριε Πρό-

εδρε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Άρα, είναι σαφές ότι φιλοτεχνείτε µια

καρικατούρα για την πολιτική ζωή του τόπου. Θέλετε να ξανα-
γράψετε την ιστορία. Σας πήγε καλά ότι ενώ είστε µία από τις
δύο βασικές δυνάµεις που χρεοκόπησαν τη χώρα, µε όλα τα
στοιχεία -δεν υπήρχε τρίτος, άρα εσείς οι δυο- τη φτάσατε εκεί
που τη φτάσατε και υπέστηµεν αυτά που υπέστηµεν επί δέκα
χρόνια. Σας πήγε καλά διότι ξαναψηφιστήκατε πέρυσι και είστε
αυτή τη στιγµή Πλειοψηφία στο Κοινοβούλιο. Μια χαρά.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Όλο το ΠΑΣΟΚ έχετε πάρει
µαζί σας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Μαρκόπουλε,
σας παρακαλώ.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Τι κάνατε, λοιπόν; Επί τη ευκαιρία, λοι-
πόν, της «NOVARTIS» δεν ξαναγράφουµε και την ιστορία, ότι δη-
λαδή επί τεσσεράµισι χρόνια ήταν µια συµµορία που είχε
παραδικαστικό κύκλωµα, παρακράτος, είχε διάφορους ύπο-
πτους; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Για σιγά, βρε παιδιά! Σας προκαλώ -το έχω ξανακάνει και δη-

µόσια, αλλά δεν απαντήθηκε- να πείτε έναν επιχειρηµατία που ο
φάκελός του κατά τη διάρκεια των τεσσεράµισι χρόνων πήγε
λίγο πιο κάτω από τη σειρά που ήταν να ελεγχθεί.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Σας το έχω πει επανειληµµένα.
Σας προκαλώ επίσης -και τις προκλήσεις αυτές εσείς τις δηµι-

ουργείτε, διότι προηγούµενα ο κ. Σαµαράς αναφέρθηκε ονοµα-
στικά στην κ. Γεροβασίλη, στη Ρένα Δούρου, στον Παππά, σε µια
σειρά από στελέχη και µάλιστα, είπε ότι έρχονται και άλλοι κ.λπ.-
να πείτε αν υπάρχει ίχνος διαπλοκής και ίχνος χρηµατισµού σ’
αυτή την κυβέρνηση για τεσσεράµισι χρόνια.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Να ξέρετε ότι η συνέπεια µιας στρατηγικής όπως σας την προ-

διάγραψα προηγούµενα -και νοµίζω ότι µιλάµε ευγενικά και
σωστά ανάµεσά µας- θα είναι µια πάρα πολύ σκληρή σύγκρουση,
ενώ θα υπάρχει το κοινωνικό ζήτηµα, ενώ η χώρα θα περιδινείται
διεθνώς. Είδαµε µε ποιους συµµάχους που λένε, ας πούµε, για
τα «αµφισβητούµενα νερά» ή για άλλους που θα µας δώσουν
χρήµατα του χρόνου τέτοια εποχή.

Παίρνετε µια τεράστια, µια ιστορική ευθύνη. Είναι δική σας.
Εµείς σας την επισηµαίνουµε και µαζί µ’ αυτό σας επισηµαίνουµε
ότι, όπως υπήρξαµε από την πρώτη µέχρι την τελευταία στιγµή
µε έναν κώδικα αξιών -διότι και αυτό αναφέρθηκε προηγούµενα-
απαρέγκλιτο πάνω στα θέµατα του κράτους δικαίου, της δικαιο-
σύνης, της δηµοκρατίας, των ελευθεριών, της συναίνεσης όπου
µπορεί να γίνει, του αδιάφθορου πολιτικού συστήµατος, όπως
υπήρξαµε σαφείς, συνεπείς και µε µεγάλη προσήλωση, θα είµα-
στε από εδώ και τώρα όχι για να κάνουµε χάρη σε εσάς -εσείς
καταλάβατε, δεν καταλάβατε, θα παρακολουθείτε και ανάλογα
θα δείτε τι θα κάνετε-, αλλά διότι είναι το µόνο και κύριο όπλο
που έχει δώσει αυτός ο λαός στην Αριστερά, που ήρθε στη δια-
κυβέρνηση και που θα ξαναέρθει στη διακυβέρνηση οσονούπω.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε πολύ,
κύριε Πρόεδρε.

Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος από τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ, ο κ. Τζανακόπουλος.

Κύριε Τζανακόπουλε, σας παρακαλώ πάρα πολύ µέσα από την
καρδιά µου για τον χρόνο, διότι στις 21.00’ έπρεπε να αρχίσει η
ψηφοφορία.

Κύριε Βαρδάκη, σας παρακολουθώ εδώ και ώρα. Πολύ ζωη-
ρός είστε σήµερα! Το λάδι από την Κρήτη φταίει!

Ο κ. Τζανακόπουλος είναι πολύ καλός, ώστε σε δώδεκα λεπτά
να τα πει όλα. Τον συµπαθώ και µε συµπαθεί, οπότε δεν θα µε
στεναχωρήσει.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θα προσπαθήσω κύριε
Πρόεδρε, να είµαι όσο το δυνατόν πιο σύντοµος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστώ πολύ.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ελπίζω, βέβαια, στη σχε-

τική ανοχή σας!
Θέλω να ξεκινήσω, επειδή οι καταστάσεις είναι εξαιρετικά κρί-

σιµες, οι στιγµές είναι πάρα πολύ σοβαρές, µε κάτι το οποίο δεν
αφορά ακριβώς στη σηµερινή συζήτηση, αλλά νοµίζω ότι είναι
πολύ σηµαντικότερο και πολύ σοβαρότερο. Η απούσα σήµερα
Κυβέρνηση οφείλει άµεσα και αν δεν µπορεί η Κυβέρνηση να το
κάνει, µπορεί ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δηµο-
κρατίας, ο οποίος, από όσο καταλαβαίνω, θα πάρει τον λόγο
µετά από µένα, να διευκρινίσει αν ισχύει το δηµοσίευµα της γερ-
µανικής εφηµερίδας «BILD», σύµφωνα µε το οποίο χθες η Άνγ-
κελα Μέρκελ, η Καγκελάριος της Γερµανίας απέτρεψε θερµό
επεισόδιο την ώρα που ο κ. Μητσοτάκης λίγο αργότερα -και για
να κάνω τη χάρη στον Πρόεδρο της Βουλής, τον κ. Τασούλα- βρι-
σκόταν αµεριµνοαµέριµνος στην εκδήλωση της Βουλής.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Είναι εξαιρετικά κρίσιµο να απαντήσετε αν διαψεύδετε ή επι-

βεβαιώνετε το συγκεκριµένο δηµοσίευµα της γερµανικής εφη-
µερίδας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Τζανακόπουλε,
το εξαντλήσαµε αυτό το πρωί.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτά σε σχέση µε το κρισι-
µότατο ζήτηµα που αφορά στο σύνολο του ελληνικού λαού.

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Αµεριµνοαµέριµνος; Δεν ντρέ-
πεστε λιγάκι;

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Βίτσα, κυρία

Μπακογιάννη, σας παρακαλώ!
ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Μα, δεν µπορώ, κύριε Πρόεδρε!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Τζανακόπουλε,

µπείτε στο θέµα, σας παρακαλώ.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Περιµένω την απάντηση και

δεν καταλαβαίνω γιατί η κ. Μπακογιάννη εξεγείρεται.
Να απαντήσετε, κυρία Μπακογιάννη, ή, εν πάση περιπτώσει,

να απαντήσει η Κυβέρνηση!
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Θα απαντήσω! Θα σας πω γιατί!
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ένα σχόλιο µόνο: Εγώ σέ-

βοµαι το γεγονός ότι ο κ. Λοβέρδος, ο οποίος µίλησε επί µισά-
ωρο προηγουµένως, έχει την ιδιότητα του ποινικώς διωκόµενου
και µε αυτή την έννοια, δεν θα ασχοληθώ περαιτέρω.

Θα πω µόνο το εξής: Όλους τους νοµικούς ή σχεδόν όλους
τους νοµικούς και πραγµατικούς ισχυρισµούς που εξέθεσε ενώ-
πιον του Σώµατος ο κ. Λοβέρδος, τους έχει προβάλει στην αί-
τηση εξαίρεσης την οποία κατέθεσε εναντίον της κ. Τουλουπάκη
και όλοι αυτοί απερρίφθησαν µε το σχετικό βούλευµα του Συµ-
βουλίου Εφετών. Αυτό µόνο σε σχέση µε τα όσα είπε ο κ. Λοβέρ-
δος.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Μπορεί σήµερα να µην ακούσαµε τον κ. Μητσοτάκη. Δεν έχει,

ενδεχοµένως, το πολιτικό σθένος να εµφανιστεί ενώπιον της
Βουλής, ενώπιον του Σώµατος και να εξηγήσει τους λόγους για
τους οποίους ενορχηστρώνει όλο αυτό το αδιανόητο, αντισυν-
ταγµατικό και αντικοινοβουλευτικό φιάσκο. Ακούσαµε, όµως, τον
επικεφαλής της ακροδεξιάς εθνικιστικής συµµορίας της Νέας
Δηµοκρατίας, που έχει κάνει καριέρα µε την πατριδοκαπηλία…

(Θόρυβος - διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας Δηµο-
κρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας παρακαλώ!
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: …τον άνθρωπο που τσάκιζε

τον ελληνικό λαό από το 2012 µέχρι το 2014, υλοποιώντας τις
πιο σκληρές, τις πιο άγριες πολιτικές κοινωνικής λεηλασίας, να
έρχεται ενώπιον της Βουλής και να παριστάνει το θύµα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Αυτό ήταν σήµερα ο κ. Σαµαράς. Τον ακούσαµε να µας λέει

ότι από την προανάκριση -ποια προανάκριση;- από την επιτροπή
προκαταρκτικής εξέτασης, την οποία έκαναν οι εντολοδόχοι του,
µέλη ακριβώς αυτής της εθνικιστικής ακροδεξιάς συµµορίας της
Νέας Δηµοκρατίας, προέκυψαν ενδείξεις για οκτώ κακουργή-
µατα εναντίον του κ. Παπαγγελόπουλου. Πραγµατικά, συντρι-
πτικό επιχείρηµα! Έχουµε κατατροπωθεί!

Ακκίζεται ο κ. Σαµαράς πως θεωρούµε ότι µας κυνηγάει ή ότι
κυνηγάει τον κ. Τσίπρα. Εγώ καταλαβαίνω, συµπονώ και συµπά-
σχω και τα νεύρα και την απογοήτευση και τον καηµό του κ. Σα-
µαρά µε τον κ. Τσίπρα, γιατί, είτε το θέλουµε είτε δεν το θέλουµε,
είναι ο Τσίπρας που τον οδήγησε εκείνο το βράδυ του Ιουλίου
στην άρον-άρον παραίτηση από την ηγεσία της Νέας Δηµοκρα-
τίας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Εν πάση περιπτώσει, η εκτίµησή µου είναι ότι δεν έχει νόηµα

να ασχολείται κάποιος, εκτός από τα µέλη της συµµορίας του,
µε τον κ. Σαµαρά. Διότι, προσέξτε: Όταν κάποιος νιώθει την
ανάγκη να µιλάει για τον εαυτό του στο τρίτο ενικό και όταν κά-
ποιος νιώθει την ανάγκη να επιχειρηµατολογεί για το πόσο σπου-
δαίος είναι, είναι προφανές ότι αυτό υποδεικνύει και αναδεικνύει
ότι η πολιτική του καριέρα έχει κλείσει και έχει κλείσει εξαιτίας
του κ. Τσίπρα.

Με αυτή την έννοια, συµπονώ, συµπάσχω, σέβοµαι και δεν
σχολιάζω καθόλου περαιτέρω την άθλια και χυδαία οµιλία του κ.
Σαµαρά.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Μια ακόµα απάντηση, όµως, νοµίζω ότι αρµόζει και αρµόζει

στον κ. Γεωργιάδη. Προσέξτε. Εγώ, χρησιµοποιώντας µια πάγια
ψυχαναλυτική πρακτική, δεν θα απαντήσω µε δικά µου λόγια. Θα
απαντήσω µε δικά του λόγια.

Εσείς το είπατε: «Η «NOVARTIS» µπορεί να πληρώνει γιατρούς
και πολιτικούς, αλλά σώζει και ζωές». Τι άλλο περιµένει κάποιος
να πει ο κ. Γεωργιάδης για να αυτοαναιρεθεί και να µη χρειάζε-
ται, να παρέλκει οποιοδήποτε άλλο σχόλιο σε σχέση µε την πο-
λιτική του τοποθέτηση;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Πάµε τώρα στο κυρίως θέµα. Άκουσα µε προσοχή τις οµιλίες

όσων παρενέβησαν και από τη Νέα Δηµοκρατία και από το ΚΙΝΑΛ
και αρκετοί είχαν το πολιτικό θράσος να µιλήσουν για το δικό µας
ηθικό ανάστηµα, για το ηθικό ανάστηµα της Αριστεράς.

Ο κ. Γεωργιάδης, για παράδειγµα, αλλά και ο κ. Σαµαράς µί-
λησαν για τον κώδικα αξιών που ακολουθούσαν και ακολουθούν
και θα συνεχίσουν να ακολουθούν. Ακούστε κάτι, όχι µόνο εσείς
οι δύο, αλλά και οι υπόλοιποι. Η παράταξη των θαυµαστών του
Παττακού, η παράταξη του Μαυρίκη, η παράταξη του Nηστικάκη,
η παράταξη του Πουλή, η παράταξη του Παπαγεωργόπουλου, η
παράταξη του Χριστοφοράκου, δεν µπορεί να µιλά για το ηθικό
µας ανάστηµα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Δεν µπορεί να µιλά για το δικό µας ηθικό ανάστηµα. Η παρά-

ταξη που λεηλάτησε και χρεοκόπησε τη χώρα θα έπρεπε να είναι
πολύ προσεκτικότερη.

Να πω και κάτι για την κ. Γεννηµατά. Οι συνοδοιπόροι και οι
κληρονόµοι του Τσουκάτου, του Μαντέλη, του Παπαντωνίου και
του Τσοχατζόπουλου, ούτε αυτοί µπορούν να µιλούν για το ηθικό
ανάστηµα του ΣΥΡΙΖΑ και της Αριστεράς. Αυτό να το βάλετε
πολύ καλά στο µυαλό σας. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Τα κόµµατα που λεηλάτησαν τη χώρα ολοκληρώνουν σήµερα

ένα κορυφαίο αντικοινοβουλευτικό φιάσκο και µια προαναγγελ-
θείσα µεθόδευση.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας παρακαλώ!
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Γιατί ήταν προαναγγελ-

θείσα η µεθόδευση; Και γιατί ήταν προεξοφληµένο το φιάσκο;
Διότι οι αποφάσεις ήταν προειληµµένες, ανεξαρτήτως στοιχείων.
Τις είχατε προεξοφλήσει και τις είχατε ήδη λάβει, όχι πριν συγ-
κροτηθεί η επιτροπή προκαταρκτικής εξέτασης, ήδη από την
πρώτη στιγµή της διακυβέρνησής σας, για να µην πω όταν ακόµα
βρισκόσασταν στην αντιπολίτευση. 

Δεν είναι τυχαίο, εξάλλου, το γεγονός ότι από την πρώτη
στιγµή που η υπόθεση αυτή είδε το φως της δηµοσιότητας –ποια
είναι η υπόθεση; Η υπόθεση της «NOVARTIS»- η υπερασπιστική
γραµµή που βγήκε στο επόµενο δεκάλεπτο ήταν ότι πρόκειται
περί σκευωρίας. Και τι ακολούθησε; Ακολούθησε το στήσιµο
ενός σεναρίου για να µπορέσει να τεκµηριωθεί αυτή η προειληµ-
µένη απόφαση για την υπερασπιστική σας γραµµή. 

Προσπαθήσατε δηλαδή στη συνέχεια να δέσετε και να ράψετε
µε τέτοιο τρόπο τα γεγονότα για να µπορέσετε να δικαιολογή-
σετε την υπερασπιστική γραµµή που είχατε επιλέξει από την
αρχή. Και κυρίως όχι για να υπερασπιστείτε τους εαυτούς σας.
Και αυτό ήταν µέσα. Αυτό που υπερασπιζόσασταν ήταν ένα σύ-
στηµα εξουσίας. Ήταν ένα ολόκληρο σύστηµα εξουσίας. Και
αυτό ακριβώς συνεχίζετε να υπερασπίζεστε και σήµερα, το σύ-
στηµα εξουσίας που λεηλάτησε τη χώρα, τους πολίτες και τελικά
οδήγησε στην κοινωνική καταστροφή του 2010-2014. 

Διότι, κυρίες και κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας και του ΚΙΝΑΛ,
όταν µιλάµε για το σκάνδαλο της «NOVARTIS» µιλάµε για ένα
µόνο, ίσως το σηµαντικότερο, ίσως το µεγαλύτερο, επεισόδιο
της λεηλασίας της χώρας, και µάλιστα στον ευαίσθητο χώρο της
υγείας που αναδεικνύει ακριβώς και τον απόλυτο κυνισµό και τον
κοινωνικό κανιβαλισµό, στη βάση του οποίου κυβερνούσατε τη
χώρα επί σαράντα χρόνια. 

Δεν το λέει ο ΣΥΡΙΖΑ αυτό. Το λένε οι εκθέσεις του κ. Ρακιντζή
που εσείς διορίσατε ως Γενικό Επιθεωρητή Δηµόσιας Διοίκησης.
Από το 2011 µέχρι το 2014 σας βοµβάρδιζε µε εκθέσεις που µι-
λούσε για τη διαφθορά στο χώρο της υγείας την προηγούµενη,
αλλά και την τότε παρούσα. 

Δεν το λέµε εµείς. Το λέει η έκθεση του κ. Σούρλα. Δεν είναι
συριζαίος ο κ. Σούρλας. Δώδεκα δισεκατοµµύρια ετησίως από
τη διαφθορά στο χώρο της υγείας. Ποιος την έκανε αυτήν τη δια-
φθορά; Οι γιατροί; Καταλαβαίνετε τι σηµαίνει διαφθορά; 

Η κ. Μπακογιάννη σε ανύποπτο χρόνο το έχει οµολογήσει –και
ας ανατρέξει στις πολιτικές της δηλώσεις- ότι όταν µιλάµε για
σκάνδαλο «NOVARTIS», µιλάµε για σκάνδαλο υπερτιµολόγησης
φαρµάκων. Ποιος έκανε τις υπερτιµολογήσεις φαρµάκων; Οι
Υπουργοί. Αυτοί έχουν τις αποφάσεις. Αυτοί βάζουν και τις υπο-
γραφές. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Μην προσπαθείτε να υποβιβάσετε το σκάνδαλο της «NOVAR-

TIS» σε σκάνδαλο κάποιων γιατρών οι οποίοι χρηµατοδοτούνταν
από τη «NOVARTIS» και πήγαιναν ταξίδια για να συνταγογρα-
φούν. Το σκάνδαλο της «NOVARTIS» είναι σκάνδαλο υπερτιµο-
λόγησης φαρµάκων. Αυτό πρέπει να το καταλάβετε. Πρέπει να
το παραδεχτείτε. Γι’ αυτό το λόγο σας καλούµε να κάνετε και την
αυτοκριτική για όλα τα άθλια και συκοφαντικά που έχετε πει τα
τελευταία τρία χρόνια, από τότε, δηλαδή, που είδε το σκάνδαλο
της «NOVARTIS» το φως της δηµοσιότητας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Να πούµε κι άλλα; Πολλοί Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας
µίλησαν για ένα σκάνδαλο που ήρθε στην επιφάνεια το 2018. Ξε-
χνάτε µάλλον ότι, όπως έχει προκύψει, η πρώτη αναφορά σε
σκάνδαλο «NOVARTIS» βρίσκεται σε έγγραφο το οποίο η κ. Ράι-
κου -την οποία υπερασπίζεστε και στην οποία επί της ουσίας στη-
ρίζεστε για να «τεκµηριώσετε» αυτήν την άθλια συκοφαντική
κατηγορία που απευθύνεται και στον κ. Παπαγγελόπουλο και
στον ΣΥΡΙΖΑ- το απέκρυψε. Και είναι έγγραφο τον Νοέµβρη του
2016 που µιλά για δωροδοκίες κυβερνητικών αξιωµατούχων. Έγ-
γραφο του FBI, το οποίο ήρθε σε γνώση της τότε εισαγγελέως
διαφθοράς. Καθαρά και ξάστερα!

Να πάµε παρακάτω; Για τα mail του κ. Φρουζή έχετε κάτι να
πείτε; Πάµε καλά! Όλα πάνε καλά! Έχουµε καταφέρει να προ-

στατέψουµε τις τιµές των φαρµάκων µας, παρά το γεγονός ότι
από το 2009 και µετά υπάρχει µείωση των τιµών όλων των υπό-
λοιπων φαρµάκων, όλων των υπολοίπων φαρµακευτικών εται-
ρειών!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
Πώς τα προστάτεψε ο κ. Φρουζής τα φάρµακά του; Μόνος

του; 
Φυσικά ερχόµαστε -δεν θα πω πολλά- στον εξωδικαστικό συµ-

βιβασµό. Μιλώ για τον εξωδικαστικό συµβιβασµό της «NOVAR-
TIS» µε το αµερικανικό δηµόσιο ενώπιον των δικαστικών αρχών
του Νιού Τζέρσεϊ. Ξαναδιαβάστε τον, µπορεί να σας κάνει καλό.
Τι λέει στην παράγραφο 42 αυτός ο εξωδικαστικός συµβιβασµός;
Λέει ότι η «NOVARTIS» χρησιµοποιούσε αθέµιτες πρακτικές και
δωροδοκούσε κυβερνητικούς αξιωµατούχους και κρατικούς
αξιωµατούχους, «government officials», για να ασκήσουν επιρροή
στην κυβέρνηση της χώρας, ώστε να ευνοηθούν τα συµφέροντα
της εταιρείας.

(Θόρυβος – διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Νέας Δηµο-
κρατίας)

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Δεν λέει «government».
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω

τον λόγο µετά.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Παρακαλώ ηρεµία.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Και ρωτώ το εξής: Πώς θα

ευνοούνταν τα συµφέροντα της εταιρείας; Με τις µαζικές συν-
ταγογραφήσεις φαρµάκων που έκαναν οι γιατροί; Αυτό ήταν
δουλειά της κυβέρνησης; Τι λέει, λοιπόν, εκεί ο εξωδικαστικός
συµβιβασµός;

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Παρακαλώ, κύριε Τζα-

νακόπουλε, να το µαζέψουµε λίγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Παρ’ όλα αυτά, ο κ. Μητσο-

τάκης ως ενορχηστρωτής αυτής της συκοφαντικής εκστρατείας
εναντίον του ΣΥΡΙΖΑ και της Αριστεράς, αλλά και οι εκτελεστικοί
του βραχίονες, όχι µόνο αµφισβητούν ότι υπάρχει σκάνδαλο
«NOVARTIS» το οποίο αφορά πολιτικά πρόσωπα -ποια πολιτικά
πρόσωπα; Τα πολιτικά πρόσωπα τα οποία εµπλέκονταν την πε-
ρίοδο 2012-2015 µε τις αθέµιτες πρακτικές της «NOVARTIS»-
αλλά έχει κινητοποιήσει και κάθε αθέµιτο µέσο για να δικαιώσει
αυτή τη συκοφαντική εκστρατεία. 

Τα είπε και ο κ. Βούτσης. Τα είπε και ο κ. Λάππας. Τα είπε και
ο κ. Πολάκης. Τα είπε και ο κ. Παππάς, όπως και όλοι οι οµιλητές
του ΣΥΡΙΖΑ. Εκβιασµοί µαρτύρων, εκβιασµοί δικαστικών λειτουρ-
γών, αλλεπάλληλες µηνύσεις, αντισυνταγµατικές µεθοδεύσεις
στην επιτροπή, καθοδηγούµενες µαρτυρικές καταθέσεις, τις
οποίες γνωρίζατε πολύ πριν έρθουν οι µάρτυρες να καταθέσουν
στην προκαταρκτική επιτροπή που συστήσατε. Όµως, και κινη-
τοποίηση κάθε εξωθεσµικού παράκεντρου εξουσίας που ελέγ-
χετε για να καθοδηγήσετε και να οδηγηθούµε στην άσκηση
ποινικής δίωξης εναντίον της κ. Τουλουπάκη. 

Διότι όλοι µιλούν για το πόρισµα Ζαχαρή. Εξήντα σελίδες αν-
τιγραφή της µήνυσης του κ. Σαµαρά, χωρίς να απαντά σε κανένα
από τα κύρια, τα κοµβικά ερωτήµατα της έρευνας. 

Κανείς δεν απαντάει για το πόρισµα Σοφουλάκη, γιατί; Επειδή
δικαιώνει την κατασυκοφάντηση του πολιτικού αντιπάλου. 

Όµως, γιατί τα λέω όλα αυτά; Δεν τα λέω για εσάς. Τα λέω για
τον ελληνικό λαό, όπως και όλοι µας µιλάµε για τον ελληνικό λαό,
διότι γνωρίζουµε ότι ελάχιστους αν όχι κανέναν από σας µπο-
ρούµε να πείσουµε. 

Ο φανατισµός, η εκδικητικότητα, το µίσος για την Αριστερά,
σας καθοδηγούν και θα συνεχίσουν να σας καθοδηγούν. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Και κλείστε σας παρα-
καλώ.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν έχει εποµένως κανένα
απολύτως νόηµα να µιλήσουµε άλλο για το σκάνδαλο «NOVAR-
TIS», όχι µόνο γιατί είναι εµπεδωµένο στους Έλληνες πολίτες,
αλλά γιατί πρέπει να κατανοήσουµε ότι η προειληµµένη από-
φαση και η στηµένη δίωξη Παπαγγελόπουλου, ύµνειε µόνο µια
στιγµή ενός στρατηγικού σχεδίου, ένα στρατηγικό σχέδιο για την
εγκαθίδρυση του µητσοτακικού καθεστώτος. Αυτό συµβολοποιεί
το µήνυµα του κυρίου Σαµαρά «ποτέ ξανά», συµβολοποιεί την
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εφαρµογή από τον κ. Μητσοτάκη ως ενορχηστρωτή αυτού του
στρατηγικού σχεδίου, του φασίζουσας έµπνευσης βορίδειου θε-
ωρήµατος, να πάρουµε όλα τα θεσµικά µέτρα εκείνα που θα απο-
κλείσουν το ενδεχόµενο να επιστρέψει η Αριστερά στην εξουσία.

Προσέξτε, ο κυνισµός του κ. Βορίδη του οποίου το θεώρηµα
εφαρµόζει ο κ. Μητσοτάκης, είναι τέτοιος που όταν τον κατηγο-
ρούν για φασίζουσας έµπνευσης σχέδια και επιχειρήσεις, το
µόνο που έχει να κάνει είναι να γελά. Ακούστε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Τζανακόπουλε,
σας παρακαλώ.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ακούστε. Η ανοικοδόµηση
του µετεµφυλιακού κράτους, κύριε Βορίδη, το οποίο υποστηρί-
ξατε, για το οποίο αγωνιστήκατε και το οποίο συνεχίζετε να υπη-
ρετείτε δεν είναι για γέλια, κύριε Βορίδη. Είχε νεκρούς, είχε
βασανισµένους, είχε διωκόµενους και δεν είναι για γέλια, κύριε
Βορίδη. Εγώ στη θέση σας δεν θα γέλαγα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Ε, τι να κάνω; Να βάλω τα κλάµατα; 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Και ποιο είναι αυτό το

στρατηγικό σχέδιο, για να κλείσω; Πρέπει να ξεριζωθεί όποιο
πρόσωπο, όποια δύναµη, όποιος δικαστής, όποιος δηµόσιος
υπάλληλος, όποιος πολίτης, τολµά να σηκώσει ανάστηµα απέ-
ναντι στην εφαρµογή των ολοκληρωτικών πολιτικών σας, απέ-
ναντι στο καθεστώς Μητσοτάκη. 

Και σε αυτήν την επιχείρησή του καθεστώτος Μητσοτάκη, κι-
νητοποιούνται όλα τα µέσα: Μυστικές υπηρεσίες, πράκτορες.

Κυρία Μπακογιάννη, κάτι ξέρετε από µυστικές υπηρεσίες.
ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Πολλά.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Τζανακόπουλε,

όχι διάλογο. Θα έπρεπε να είχατε κλείσει και κάνετε και διάλογο
τώρα; Σας παρακαλώ!

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εσείς που γελάτε, κάτι ξέ-
ρετε από µυστικές υπηρεσίες.

Σας λέει κάτι το όνοµα Νηστικάκης; Σας λέει κάτι το όνοµα
Μαυρίκης; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Τζανακόπουλε,
πείτε αυτά που θέλετε!

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Εποµένως, κόψτε τα γέλια.
Λοιπόν, µυστικές υπηρεσίες, πράκτορες, παραδικαστικά κυ-

κλώµατα, αστυνοµική τροµοκρατία, ταϊσµένοι -µε 20 εκατοµµύ-
ρια ευρώ- εκδότες µέσων ενηµέρωσης, δηµοσιογράφοι του
συστήµατος Μητσοτάκη, εκβιασµοί, απειλές. Το µήνυµα είναι
σαφές: Όποιος σηκώνει κεφάλι, όποιος τολµά να αµφισβητεί, θα
γίνεται διωκόµενος, θα βρίσκεται στο κρατητήριο, θα βρίσκεται
στη φυλακή, θα κυνηγείται, θα µπαίνει στο ψυγείο αν είναι δηµό-
σιος υπάλληλος και ούτω καθεξής.

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας παρακαλώ, αφή-

στε να ολοκληρώσει, ήδη έχουµε φτάσει στα δεκαοκτώ λεπτά.
Κύριε Τζανακόπουλε, ευχαριστούµε πολύ.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Τα έχουµε ξαναζήσει.
Και ο στόχος δεν είναι ο ΣΥΡΙΖΑ, ο στόχος δεν είναι ο Τσίπρας,

ο στόχος είναι αυτή η κοινωνία, είναι οι εργαζόµενοι, είναι τα δι-
καιώµατα, είναι οι µισθοί, είναι οι άνθρωποι που υποφέρουν από
τις άθλιες πολιτικές σας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Σας παρακαλώ!
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Λοιπόν, σ’ αυτό το στρατη-

γικό σχέδιο, το ολοκληρωτικό στρατηγικό σχέδιο, ο ΣΥΡΙΖΑ δεν
πρόκειται να συµµετέχει ούτε καν ως νοµιµοποιητής του εντός
αυτής της Αίθουσας. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: … (Δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ησυχία, κύριε

Πλεύρη!
Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Τζανακόπουλε.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Και γι’ αυτό τον λόγο δεν

πρόκειται να τον νοµιµοποιήσουµε, δεν πρόκειται να αποδεχ-
θούµε, να γίνουµε παρακολουθητές αυτής της πολιτικής αθλιό-
τητας, αυτής της πολιτικής εκστρατείας εξόντωσης των
πολιτικών σας αντιπάλων. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Κύριε Τζανακόπουλε,
σας παρακαλώ! Ευχαριστούµε πολύ!

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΖΑΝΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Σας αφήνουµε µόνους σας,
να το ευχαριστηθείτε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
(Στο σηµείο αυτό αποχωρεί από την Αίθουσα η Κοινοβουλευ-

τική Οµάδα του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς)
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευτυχώς που είναι τόσο δη-

µοκράτες και κάθονται να ακούσουν!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Έχουν ζητήσει τον

λόγο επί προσωπικού η κ. Μπακογιάννη, ο κ. Λοβέρδος και ο κ.
Γεωργιάδης και θα έχουν τον λόγο για ένα λεπτό.

Κυρία Μπακογιάννη, έχετε τον λόγο.
ΘΕΟΔΩΡΑ ΜΠΑΚΟΓΙΑΝΝΗ: Ο στόχος µου δεν είναι να απαν-

τήσω στο παραλήρηµα του κ. Τζανακόπουλου. 
Για λόγους όµως, ιστορικούς έχω την υποχρέωση επειδή µε

προκάλεσε να θυµίσω στον καινούργιο ΣΥΡΙΖΑ, αυτόν ο οποίος
παρουσιάστηκε σήµερα στη Βουλή των Ελλήνων, ότι υπήρξαν
κάποιοι µαχητές της δηµοκρατίας οι οποίοι στον Ωρωπό, µπήκαν
φυλακή, βασανίστηκαν και από εκεί ξεκίνησε και το τραγούδι του
Μίκη Θεοδωράκη: «Εσύ λαέ βασανισµένε µην ξεχνάς τον
Ωρωπό».

Δυστυχώς, κάποιοι συριζαίοι στυλ Τζανακόπουλου σήµερα επι-
βεβαίωσαν στην Βουλή των Ελλήνων ότι «εσύ ΣΥΡΙΖΑ καηµένε,
που ξεχνάς τον Ωρωπό».

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Τον λόγο έχει ο κ. Λο-

βέρδος.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του

ΣΥΡΙΖΑ αναφέρθηκε στην οµιλία της κ. Γεννηµατά και κάνοντας
µία αναδροµή στα σαράντα χρόνια που το κόµµα του ΠΑΣΟΚ κυ-
βέρνησε τον τόπο, εντόπισε τρεις-τέσσερις περιπτώσεις που
υπήρξαν γύρω από αυτές θόρυβος για πρόσωπα και πράγµατα.
Ξύνεστε στην γκλίτσα του τσοπάνη. 

Κύριε Πρόεδρε, στα τέσσερα-πέντε χρόνια που έµειναν στην
εξουσία, έχουν βαλθεί όχι µόνο να ισοφαρίσουν αυτό το ρεκόρ,
αλλά και να το ξεπεράσουν. 

Θέλω να σας πω και κάτι. Εµείς, περιοριστήκαµε να µιλάµε για
όσα θέµατα είναι σήµερα αντικείµενο της συνεδρίασης. Έπονται
και άλλα, κύριε Πρόεδρε. Έπονται και άλλα. Όχι µόνο θα ισοφα-
ρίσουν, αλλά θα ξεπεράσουν το ιστορικό αυτό που ανέφερε µόνο
µε τέσσερα χρόνια διακυβέρνησης.

«Δεν µασάµε», κύριε Πρόεδρε. Δεν ακούµε χωρίς να απαν-
τάµε. Κάθε πρόκληση τους, όπως αυτή η αποψινή θα έχει απάν-
τηση. Ουαί και αλίµονο από αυτά που έχουν να ακούσουν. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Κινήµατος Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Τον λόγο έχει ο κ. Γε-
ωργιάδης, για ένα λεπτό.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Δεν έχει σηµασία πώς
αποχώρησε ο ΣΥΡΙΖΑ, για την ιστορία και τα Πρακτικά της Βου-
λής των Ελλήνων, κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να κάνω δύο παρα-
τηρήσεις.

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Κύριε Βορίδη, παρακαλώ λίγο ησυχία. Καταλαβαίνω ότι είστε

σε οίστρο, αλλά λίγο ησυχία.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Μα, για ποιον λόγο; Συµφωνούµε σε όσα είπαν!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ησυχία παρακαλώ,

µόνοι σας µείνατε.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ: Παρατήρηση πρώτη. Ο

κ. Τζανακόπουλος ήρθε στην Βουλή των Ελλήνων, ακόµα και
αυτή την ύστατη ώρα, επιλέγοντας να πει συνειδητά ψέµατα. Στη
συµφωνία «NOVARTIS»-Ηνωµένων Πολιτειών της Αµερικής δεν
υπάρχει πουθενά η φράση «government officials», όπως ανέφερε.
Υπάρχει φράσεις «foreign officials». Και µάλιστα για να µην δηµι-
ουργηθεί παρεξήγηση ως προς τη φράση «foreign officials» στο
παράρτηµα παράγραφος 3 γράφει η συµφωνία «όταν γράφουµε
τη φράση «foreign officials» εννοούµε τους γιατρούς του δηµο-
σίου συστήµατος υγείας, διότι σύµφωνα µε τη νοµοθεσία των
Ηνωµένων Πολιτειών, οι γιατροί που δουλεύουν σε δηµόσιο σύ-
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στηµα υγείας νοούνται ως «foreign officials»». Αυτό το τόσο κα-
θαρό που γράφει µέσα η συµφωνία ήρθε ο κ. Τζανακόπουλος
στο Βήµα της Βουλής και το είπε «government officials» για να
κατηγορήσει τους πολιτικούς του αντιπάλους, ακόµα και αυτή
την ύστατη ώρα. Μιλάµε για ψεύτη κανονικό εκ συστήµατος και
µετά δόλου. 

Και φυσικά, όσον αφορά στη δική µου φράση το περιώνυµο
αυτό ντοκιµαντέρ της δήθεν ελβετικής τηλεόρασης, µία αρι-
στερή ήταν εκεί µε τον Βαξεβάνη, εγώ απάντησα σε δικιά της
ερώτηση για το γιατί εξακολουθούσε να βάζει η Ελλάδα  φάρ-
µακα της «NOVARTIS» επί ΣΥΡΙΖΑ δηλαδή, ενώ ταυτόχρονα την
κατηγορούσαµε ότι έδινε χρήµατα σε πολιτικούς. Όταν δεις όλον
τον διάλογο καταλαβαίνεις και τι µε ρώτησε και τι είπα. Συνεχί-
ζουµε, λοιπόν, την ίδια κοπτοραπτική. 

Όσον αφορά, κύριε Πρόεδρε, και θα κλείσω, όλα αυτά τα επι-
χειρήµατα για τα κόµµατα που χρεοκόπησαν την Ελλάδα και που
δεν έχουµε δικαίωµα να µιλάµε κ.λπ., όλα αυτά τα λέγανε τεσ-
σεράµισι χρόνια, τα έχει βαρεθεί ο κόσµος. Πήγαµε στις κάλπες,
δέκα µονάδες «φάγανε στο κεφάλι» από τον ελληνικό λαό και
τώρα «τρώνε» είκοσι στις δηµοσκοπήσεις. Πάµε παρακάτω. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Απόστολος Αβδελάς): Ευχαριστούµε πολύ,

κύριε Γεωργιάδη.
Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δη-

µοκρατίας κ. Μπούγας για δώδεκα λεπτά.
Από µένα καλό βράδυ και σας ευχαριστώ πολύ. Με ψιλο-ικα-

νοποιήσατε. 
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ε’ Αν-

τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ) 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΠΟΥΓΑΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ας θυµηθούµε πως ξεκίνησε η

σηµερινή ηµέρα. Ξεκίνησε µε τον Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης, κ. Τσίπρα, να έρχεται και ούτε λίγο ούτε πολύ να πα-
ζαρεύει την εθνική συµφιλίωση µε την αµνηστία ποινικών
αδικηµάτων. Και πώς τελειώνει η ηµέρα; Λόγω της πρωτοφανούς
ένδειας επιχειρηµάτων, ο κ. Τζανακόπουλος µε κάλεσε να δώσω
εξηγήσεις για το δηµοσίευµα της «BILD». Δυστυχώς, σήµερα δεν
είχα επικοινωνία µε τους συντάκτες της «BILD». 

Υπερασπίστηκε, επίσης, ο κ. Τζανακόπουλος το ηθικό πλεονέ-
κτηµα της Αριστεράς. Για το αν υπάρχει ηθικό πλεονέκτηµα δεν
θα του απάντησω εγώ, θα του απαντήσουν οι σύντροφοί του,
αναφορά στους οποίους έγινε από τους προηγούµενους οµιλη-
τές, τον κ. Κωνσταντόπουλο, τον κ. Λαφαζάνη, τον κ. Αλαβάνο,
την κ. Κωνσταντοπούλου. 

Εγώ, όµως, θέλω να επισηµάνω ότι εάν κάποιος θέλει να επι-
καλείται το ηθικό πλεονέκτηµα, θα πρέπει να είναι σε θέση διαρ-
κώς να αποδεικνύει ότι το έχει. Και απέδειξε ο Πρόεδρος της
Βουλής ο κ. Τασούλας ότι χθες δεν υπήρξαν «αµεριµνο-αµέρι-
µνοι». Περιµέναµε, όµως, σήµερα από τον ΣΥΡΙΖΑ να αποδείξουν
ότι δεν υπήρξαν και «φαυλο-επίφαυλοι» και, δυστυχώς, δεν το
απέδειξαν. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητούµε σήµερα το πόρισµα
της Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής, µε το οποίο προτείνε-
ται να µην ασκηθεί ποινική δίωξη κατά του κ. Παπαγγελόπουλου
για δύο από τα αδικήµατα που ερευνήσαµε και να ασκηθεί δίωξη
για οκτώ, εκ των οποίων τα τέσσερα φέρουν κακουργηµατικό χα-
ρακτήρα. 

Επιτρέψτε µου, για να µην υποβαθµιστεί το έργο των εννέα
µηνών της επιτροπής, να κάνω µια συνοπτική ανασκόπηση των
όσων έλαβαν χώρα κατά τις συνεδριάσεις της επιτροπής. Λει-
τουργήσαµε περίπου εννέα µήνες. Πραγµατοποιήθηκαν εξήντα
τέσσερις συνολικά συνεδριάσεις, εκ των οποίων οι τέσσερις στη
Γενική Ασφάλεια Αθηνών, που διεξήχθησαν σε διακόσιες τριάντα
πέντε ώρες. Όσα έγιναν στην επιτροπή έχουν καταγραφεί σχε-
δόν δωδεκάµισι χιλιάδες περίπου σελίδες Πρακτικών. Εξετάστη-
καν είκοσι τρεις συνολικά µάρτυρες, εκ των οποίων δύο µε
αλλοίωση των χαρακτηριστικών λόγω του καθεστώτος προστα-
σίας, το οποίο τους είχε αποδοθεί. Λάβαµε εκατοντάδες έγ-
γραφα από διάφορες αρχές, ενώ αποστείλαµε άλλα, άµεσα προς
τις αρχές αυτές, λεπτοµερής αναφορά των οποίων γίνεται στο
εισαγωγικό µέρος του πορίσµατος. 

Τα έγγραφα στα οποία αναφέρεται ο κ. Κεγκέρογλου, δηλαδή
τα έγγραφα του FBI, καθώς επίσης και τα έγγραφα των εισαγγε-
λέων διαφθοράς που προκάλεσαν την αποστολή τους, τα ζητή-
σαµε τρεις φορές, κύριε Κεγκέρογλου. Το θυµάστε πολύ καλά.
Δυστυχώς, παρά το γεγονός ότι ο επόπτης εισαγγελέας του
Αρείου Πάγου διέταξε την εισαγγελέα διαφθοράς να αποστα-
λούν στην επιτροπή τα έγγραφα αυτά, δεν τα λάβαµε. 

Τα παραπάνω στοιχεία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κατα-
δεικνύουν τον όγκο της εργασίας που διεκπεραίωσε η επιτροπή.
Όταν ξεκίνησε το έργο της, πολλοί ήταν εκείνοι που διέδιδαν ότι
τάχα το αποδεικτικό υλικό ήταν ισχνό, ότι γρήγορα η επιτροπή
θα µετατρεπόταν σε πεδίο πολιτικών αντιπαραθέσεων ή θα επι-
κρατούσαν λογικές συµψηφισµού και πολιτικές σκοπιµότητες
που θα αποπροσανατόλίζαν την έρευνα και θα ενίσχυαν την δυ-
σπιστία των πολιτών σε κοινοβουλευτικές επιτροπές, οι οποίες
ερευνούν ποινικές ευθύνες Υπουργών. 

Νωπές, άλλωστε, ήταν οι µνήµες από την προανακριτική-φιά-
σκο που συγκρότησε η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ, για να διαπιστώ-
σει την αναρµοδιότητα της Βουλής για το αδίκηµα της
δωροδοκίας Υπουργού και να στείλει ξανά στη δικαιοσύνη την
υπόθεση, µε αποκλειστικό σκοπό να διατηρηθεί η οµηρία των πο-
λιτικών προσώπων. 

Είναι αλήθεια, ότι ορισµένοι επιχείρησαν να παρακωλύσουν το
έργο της επιτροπής για να αποµειώσουν το κύρος της, για να
µπορέσουν να την απονοµιµοποιήσουν και να αµφισβητήσουν τα
συµπεράσµατα και τις αποφάσεις της. Απέτυχαν! Με αποφασι-
στικότητα αναζητήθηκε η αλήθεια. Φωτίστηκαν κρίσιµες πτυχές
των υποθέσεων που δεν είχε αγγίξει µέχρι τότε ούτε η δικαιο-
σύνη και εξετάστηκαν πρόσωπα µε κρίσιµο ρόλο, τα οποία εισέ-
φεραν σηµαντικότατες πληροφορίες και έγγραφα. 

Δεν επιτρέψαµε να φιµωθούν µάρτυρες και δώσαµε σ’ όλους,
και ιδίως στον ερευνώµενο -και το τονίζω αυτό-, την δικονοµική
δυνατότητα να καταθέσουν µε άνεση τις απόψεις τους. 

Από την εκτίµηση του αποδεικτικού υλικού προκύπτει, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, σαφής τρόπος δράσης συγκροτηµένης
οµάδας, στην οποία µετείχαν εισαγγελείς, πολιτικοί και δηµοσιο-
γράφοι. Η λειτουργία της εν λόγω οµάδας ακολουθούσε πανοµοι-
ότυπο σχεδόν τρόπο εγκληµατικής δράσης σε όλες τις υποθέσεις
που ερευνήσαµε. Υπήρξε στοχοποίηση φυσικών προσώπων, δη-
µοσιεύµατα συγκεκριµένων δηµοσιογράφων και µέσων εναντίον
τους, αποστολή αυτών από τον κ. Παπαγγελόπουλο σε εισαγγε-
λικούς λειτουργούς, οι οποίοι κινούσαν ποινικές διαδικασίες σε
βάρος των προσώπων, µε συνέπεια την οικονοµική, ηθική και
επαγγελµατική τους εξόντωση. 

Σε κάποιες δε περιπτώσεις, η «οµάδα» δεν δίστασε να κατα-
φερθεί ακόµη και εναντίον εισαγγελικών λειτουργών οι οποίοι
δεν δέχονταν να πειθαρχήσουν στις κατευθύνσεις που τους
έδινε. Με τον ίδιο τρόπο δράσης, δηλαδή τη διοχέτευση δηµο-
σιευµάτων, στοχοποιούνται οι εισαγγελείς κατά των οποίων
ασκούνταν στη συνέχεια πειθαρχικές διώξεις, για να κάµπτεται
η αντίστασή τους. 

Στην υπόθεση «NOVARTIS», σκοπός ήταν η χωρίς στοιχεία
ενοχοποίηση δέκα πολιτικών αντιπάλων της κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ.
Πώς προκύπτει αυτό, γίνεται λεπτοµερής και στοιχειοθετηµένη
αναφορά στο πόρισµα το οποίο βρίσκεται στη διάθεσή σας και
αναλύθηκε -δεν θέλω να επαναλάβω- τόσο από τον εισηγητή της
Πλειοψηφίας, όσο και από τους συναδέλφους που πήραν τον
λόγο πριν από εµένα. 

Θέλω, όµως, να πω ότι η ίδια ακριβώς µεθοδολογία που ακο-
λουθήθηκε στην υπόθεση «NOVARTIS» ακολουθείται και στην
υπόθεση του κ. Σάµπυ Μιωνή. Εδώ, όµως, θα ήθελα αυτό να επι-
σηµάνω, ο στόχος είναι διττός, αφ’ ενός η δίωξη των πολιτικών
αντιπάλων µε κεντρικό στόχο τώρα τον συνεργάτη του πρώην
Πρωθυπουργού Αντώνη Σαµαρά, τον κ. Παπασταύρου, αφ’ ετέ-
ρου όµως, και αυτό είναι και το νέο στοιχείο, ο προσπορισµός
οικονοµικού οφέλους, ποσού εκατοντάδων χιλιάδων ευρώ, µέσω
εκβιασµών για άσκηση ποινικών διώξεων. 

Σε αµφότερες τις υποθέσεις, άµεση ήταν η εµπλοκή και άλλων
Υπουργών της τότε κυβέρνησης µε πιο έντονη την εµπλοκή του
Υπουργού κ. Νίκου Παππά, ο οποίος φαίνεται να έχει ρόλο δια-
µεσολαβητή για την διευθέτηση σοβαρών ποινικών υποθέσεων
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και να συνοµολογεί ο ίδιος την ύπαρξη κυκλώµατος, µέλη του
οποίου µάλιστα είχαν διαφορετική ατζέντα από αυτή που είχε το
«µαγαζί», υπονοώντας ασφαλώς την κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ. Φέρε-
ται, µάλιστα, µε βεβαιότητα να λέει ότι κάποιοι βγάζουν πολλά
λεφτά. Δεν διστάζει, επίσης, να προτείνει στον κ. Μιωνή, µε τον
οποίο φαίνεται να έχει οικειότητα, και αυτό δείχνει και την ειλι-
κρίνεια της συνοµιλίας, την ενοχοποίηση µε µαρτυρίες Παπα-
σταύρου της συζύγου του Πρωθυπουργού, της κ. Μαρέβας
Μητσοτάκη, µε σκοπό να τύχει ευµενούς µεταχείρισης στην ποι-
νική διαδικασία, η οποία βρισκόταν σε εξέλιξη. 

Και ενώ συνέβαιναν όλα αυτά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
ένα άλλο σκάνδαλο εξελισσόταν παράλληλα. Και ποιο ήταν το
σκάνδαλο αυτό; Το σκάνδαλο αυτό που είναι ιδιαίτερα σηµαντικό
είναι η αδιαφορία των ελεγκτικών µηχανισµών και των εισαγγε-
λέων για τα όσα πραγµατικά συνέβησαν στην υπόθεση «NOVAR-
TIS», για το πραγµατικό σκάνδαλο «NOVARTIS». Η εµµονή της
εγκληµατικής οµάδας, στην οποία αναφέρθηκα παραπάνω, στην
δίωξη των πολιτικών αντιπάλων δεν επέτρεψε τον αποτελεσµα-
τικό έλεγχο των αθέµιτων πρακτικών της εταιρείας, όπως έγινε
σε άλλες χώρες.

Και αυτή η µη έρευνα του πραγµατικού σκανδάλου της «NO-
VARTIS», για την οποία έχει αποκλειστική ευθύνη η τότε Κυβέρ-
νηση του ΣΥΡΙΖΑ, αλλά και οι εισαγγελείς που χειρίστηκαν την
υπόθεση είχε ως αποτέλεσµα αφ’ ενός τη µη διερεύνησή της, η
οποία θα οδηγούσε ενδεχοµένως σε τιµωρία των ενόχων και αφ’
ετέρου την απώλεια πολλών εκατοµµυρίων ευρώ από το ελλη-
νικό δηµόσιο, από τις διοικητικές κυρώσεις και τα πρόστιµα που
θα µπορούσε και έπρεπε να έχει επιβάλει.

Το πόρισµα της επιτροπής περιλαµβάνει αναλυτική παράθεση
των γεγονότων και ενδελεχή αξιολόγηση του αποδεικτικού υλι-
κού, απαντά µε πληρότητα και µε βάση τα στοιχεία της δικογρα-
φίας για κάθε κατηγορία, αλλά και σε όλες τις ενστάσεις του
ελεγχόµενου και των συνηγόρων του, που παρά την ένταση και
την υπερβολή µε την οποία υποβλήθηκαν, δεν φαίνεται να έχουν
βρει ανταπόκριση στον νοµικό κόσµο.

Σήµερα παρακολούθησα προσεκτικά από την αρχή τις οµιλίες
όλων των Βουλευτών-συνηγόρων του κ. Παπαγγελόπουλου. Δεν
υπήρξε κανένα ρήγµα στη λογική και νοµική ακολουθία του πο-
ρίσµατος, γεγονός που σηµαίνει ότι είναι απολύτως αιτιολογη-
µένο και εµπεριστατωµένο. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η υπόθεση «NOVARTIS» ακο-
λουθεί χρονικά την αλλοπρόσαλλη διαπραγµάτευση του πρώτου
εξαµήνου του 2015, το δηµοψήφισµα, την κυβίστηση και το τρίτο
αχρείαστο µνηµόνιο που έφερε ο ΣΥΡΙΖΑ. Η λειτουργία της προ-
ανακριτικής επιτροπής έστειλε ένα µήνυµα, το µήνυµα της καλής
λειτουργίας των θεσµών και της αταλάντευτης βούλησης των
Βουλευτών της πλειοψηφίας να αναζητήσουν την αλήθεια. 

Η έρευνα της σκευωρίας «NOVARTIS» οδήγησε στην έρευνα
της υπόθεσης Μιωνή. Αµέσως µετά, αποκαλύφθηκε η λειτουργία
παραδικαστικού κυκλώµατος στους κόλπους των δικαστικών και
αστυνοµικών αρχών. Εν συνεχεία, προέκυψε η υπόθεση Καλο-
γρίτσα, δηλαδή η προσπάθεια απόλυτου ελέγχου στα µέσα µα-
ζικής ενηµέρωσης από την κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ, και µόλις
προχθές η υπόθεση στο Μάτι, µια υπόθεση µε ιδιαίτερη νοµική,
ιδίως, όµως, ηθική απαξία. 

Σε όλες αυτές τις υποθέσεις φαίνεται µε σαφήνεια και ενάργεια
η λειτουργία ενός οργανωµένου παραδικαστικού κυκλώµατος. Τα
εγκλήµατα του κοινού Ποινικού Δικαίου που φέρεται να τέλεσαν
όσοι συµµετείχαν σ’ αυτό το παραδικαστικό και παραθεσµικό κύ-
κλωµα αποτελούν συνάµα έκνοµες πράξεις που πλήττουν αυτή
καθαυτή τη λειτουργία του δηµοκρατικού µας πολιτεύµατος, αγ-
γίζουν τη συνταγµατική οργάνωση και σύνταξη της ελληνικής πο-
λιτείας, βασικό στοιχείο της οποίας –υπενθυµίζω- είναι η διάκριση
των εξουσιών, κατά το άρθρο 26 του Συντάγµατος. 

Ο κ. Τσίπρας και ο ΣΥΡΙΖΑ οφείλουν εξηγήσεις. Αντί εξηγή-
σεων, όµως, οι Βουλευτές και στελέχη του, διακυβεύοντας αυτή
καθεαυτή την προσωπική, επιστηµονική και πολιτική τους αξιο-
πρέπεια, έκαναν ανενδοίαστα λόγο για θεσµική εκτροπή και σή-
µερα αποχώρησαν, φυγοµαχώντας από την Αίθουσα. Ποιος τους
ακούει, άραγε, τους Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ και ποιος τους πι-
στεύει;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το ερώτηµα που τίθεται είναι
προφανές: Μπορούσαµε, άραγε, να αγνοήσουµε τα συγκλονι-
στικά στοιχεία, τα έγγραφα, τις µαρτυρίες, την επιβεβαίωσή τους
από την αλληλουχία των πραγµατικών περιστατικών και των γε-
γονότων, όπως τα γνωρίζουµε και εξελίχθηκαν µεταγενέστερα;
Η απάντηση είναι σαφώς αρνητική. Όλα όσα αναφέρθηκαν και
υπάρχουν στη δικογραφία συνιστούν ισχυρές ενδείξεις τέλεσης
των αδικηµάτων, για τα οποία προτείνεται η παραποµπή του κ.
Παπαγγελόπουλου, που δεν κλονίζονται από άλλα αποδεικτικά
στοιχεία. Ούτε ο ελεγχόµενος εισέφερε αντίθετα στοιχεία, αλλά
αρκέστηκε στην, κατά την άποψή του, λογική αποδόµηση της κα-
τηγορίας.

Η νηφάλια και αντικειµενική κρίση θα επέβαλλε σήµερα και ο
ΣΥΡΙΖΑ να ζητήσει την παραποµπή στη δικαιοσύνη. Δεν περιµέ-
ναµε ασφαλώς να το πράξει. Από την πρώτη ώρα, οι Βουλευτές
του στην επιτροπή ανέλαβαν ρόλο συνηγόρων του κ. Παπαγγε-
λόπουλου και των συνεργών του, ταυτίστηκαν πλήρως µε τον
ελεγχόµενο, ακολούθησαν και ακολουθούν τη µοίρα του.

Η σηµερινή συνεδρίαση, κυρίες και κύριοι, είναι ιστορική. Εφό-
σον η Βουλή ασκήσει δίωξη στον κ. Παπαγγελόπουλο, τον λόγο
για τον ίδιο και τους συµµέτοχους έχει η δικαιοσύνη. Οι δικαστές,
ακολουθώντας τη φωνή της συνείδησής τους και οδηγούµενοι
από την απροσωπόληπτη κρίση τους, οφείλουν να εξετάσουν
κάθε πτυχή των υποθέσεων που θα αχθούν ενώπιόν τους, ακόµη
και αν πρόκειται για εν ενεργεία ή πρώην συναδέλφους τους,
όσο ψηλά αν αυτοί ίστανται, όσο επώδυνο και αν µπορεί να είναι
αυτό για την ίδια τη δικαιοσύνη. Κυρίως, όµως, πρέπει να διερευ-
νηθεί το ενδεχόµενο, εκτός του αναγκαίου και υπαρκτού πολιτι-
κού συντονισµού που υπήρχε και πιθανότατα υπερέβαινε τον κ.
Παπαγγελόπουλο, να υπήρχε και κεντρικός νοµικός συντονι-
σµός. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η αποκάλυψη της αλήθειας είναι
ίσως η πιο σκληρή τιµωρία των ενόχων. Κατά την άποψή µου,
όµως, δεν αρκεί. Ο πολιτικός κόσµος δεν δικαιούται να µείνει
απαθής, απλός θεατής. Η πρόκληση είναι µπροστά µας. Πρέπει
άµεσα να λάβουµε µέτρα για τη θεσµική θωράκιση της πολιτείας,
ώστε στο µέλλον να αποτραπούν παρόµοιες συµπεριφορές που
πλήττουν τη δηµοκρατία µας και κλονίζουν την εµπιστοσύνη των
πολιτών στους θεσµούς. Μόνο έτσι θα ενισχυθεί και θα εµπεδω-
θεί η λειτουργία του κράτους δικαίου και οι υποθέσεις που θεω-
ρούνται σήµερα άγος µπορεί να µεταβληθούν σε ευκαιρία για
την ποιοτική αναβάθµιση της δηµοκρατίας µας.

Η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας και προσωπικά ο Πρω-
θυπουργός έχουν τη βούληση και το σθένος να το πράξουν, να
ανασυγκροτήσουν θεσµικά τη δηµοκρατία µας. 

Σας ευχαριστώ θερµά για την προσοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί του
διανεµηθέντος πορίσµατος της «Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επι-
τροπής προς διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης σχετικά µε
τη διερεύνηση αδικηµάτων που τυχόν έχουν τελεσθεί από τον
πρώην Αναπληρωτή Υπουργό Δικαιοσύνης κ. Δηµήτρη Παπαγε-
λόπουλο κατά την άσκηση των καθηκόντων του» περί αποδοχής
ή µη της πρότασης για την άσκηση δίωξης κατά του ως άνω
πρώην Αναπληρωτή Υπουργού Δικαιοσύνης. 

Θα ακολουθήσει µυστική ψηφοφορία επί της προτάσεως της
επιτροπής και χωριστά για κάθε καταγγελλόµενη πράξη ή παρά-
λειψη, για την οποία ζητείται άσκηση δίωξης, όπως αυτές καθο-
ρίζονται και εξειδικεύονται στο πόρισµα της άνω επιτροπής και
λήψη απόφασης για την άσκηση ή µη δίωξης κατά του πρώην
Αναπληρωτή Υπουργού Δικαιοσύνης κ. Δηµητρίου Παπαγγελό-
πουλου, σύµφωνα µε τις διατάξεις της παραγράφου 3 του άρ-
θρου 157 και του άρθρου 73 του Κανονισµού της Βουλής.

Η ψηφοφορία θα πραγµατοποιηθεί µε τη διαδοχική προσέ-
λευση των Βουλευτών αποκλειστικά από τη βόρεια και νότια
θύρα της Αίθουσας της Ολοµέλειας µε αλφαβητική σειρά, οι
οποίοι θα εξέρχονται από τη δυτική θύρα της Ολοµέλειας προς
το περιστύλιο.

Για τη διεξαγωγή της µυστικής ψηφοφορίας θα σας διανεµη-
θεί ένας µεγάλος φάκελος που θα περιέχει το ψηφοδέλτιο, στο
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οποίο αναγράφεται χωριστά κάθε καταγγελλόµενη πράξη ή πα-
ράλειψη για την οποία ζητείται η άσκηση δίωξης, σύµφωνα µε
την πρόταση της επιτροπής, ένα λευκό ψηφοδέλτιο και ένας µι-
κρότερος φάκελος εντός του οποίου θα τοποθετηθεί το ψηφο-
δέλτιο. 

Παραπλεύρως της κάθε καταγγελλόµενης πράξης ή παράλει-
ψης, για την οποία ζητείται η άσκηση δίωξης, σηµειώνονται οι λέ-
ξεις «ναι», «όχι», «παρών». Η ψήφος εκφράζεται µε σταυρό κάτω
από κάθε µία από τις ανωτέρω λέξεις. Εννοείται ότι και οποιοδή-
ποτε άλλο σύµβολο, «χ» ή «ν», το οποίο δεν περιλαµβάνει αλφα-
βητικούς χαρακτήρες, εφόσον έχει σηµειωθεί ως ψήφος στο
σύνολο των καταγγελλόµενων πράξεων που αναγράφονται στο
ψηφοδέλτιο, γίνεται αποδεκτό. 

Όσοι συνάδελφοι επιθυµούν να ψηφίσουν υπέρ της πρότασης
άσκησης δίωξης του πρώην Αναπληρωτή Υπουργού κ. Δηµη-
τρίου Παπαγγελόπουλου θα σηµειώνουν µε σταυρό την προτί-
µησή τους κάτω από τη λέξη «ναι» και χωριστά για κάθε
καταγγελλόµενη πράξη ή παράλειψη

Όσοι συνάδελφοι επιθυµούν να ψηφίσουν κατά της πρότασης
άσκησης δίωξης του πρώην Αναπληρωτή Υπουργού κ. Δηµη-
τρίου Παπαγελόπουλου θα σηµειώνουν µε σταυρό την προτί-

µησή τους κάτω από τη λέξη «όχι» και χωριστά για κάθε καταγ-
γελλόµενη πράξη ή παράλειψη. 

Όσοι συνάδελφοι επιθυµούν να ψηφίσουν «παρών» θα σηµει-
ώνουν µε σταυρό προτίµησης κάτω από τη λέξη «παρών» και χω-
ριστά για κάθε καταγγελλόµενη πράξη ή παράλειψη.

Σε περίπτωση που δεν υπάρξει σηµειούµενη ψήφος µε σταυρό
ή µε οποιοδήποτε άλλο σύµβολο, «χ» ή «ν» σε καµµία από τις
τρεις λέξεις «ναι», «όχι», «παρών» και σε καµµία πράξη ή παρά-
λειψη, το ψηφοδέλτιο θεωρείται άκυρο. 

Επίσης, σύµφωνα µε την παράγραφο 10 του άρθρου 73 του
Κανονισµού της Βουλής, σε περίπτωση µη συµφωνίας µεταξύ
του αριθµού των ψηφοδελτίων και του αριθµού των ψηφισάντων
επαναλαµβάνεται η καταµέτρηση. Αν και µετά τη νέα αυτή κατα-
µέτρηση διαπιστωθεί ότι ο αριθµός των ψηφοδελτίων είναι µε-
γαλύτερος από τον αριθµό των ψηφισάντων, καταστρέφεται πριν
από τη διαλογή αριθµός ψηφοδελτίων ίσος µε τον αριθµό των
επιπλέον ψηφοδελτίων. 

Το ψηφοδέλτιο θα καταχωρισθεί στα Πρακτικά της σηµερινής
συνεδρίασης.

(Δείγµα του προαναφερθέντος ψηφοδελτίου καταχωρίζεται
στα Πρακτικά και έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Μετά την
εκφώνηση του ονόµατός του κάθε Βουλευτής θα προσέρχεται
στην ψηφοδόχο, όπου θα εναποθέτει τον φάκελο µε την ψήφο
του στην κάλπη και οι επί της ψηφοδόχου συνάδελφοι θα επιβε-
βαιώνουν αναφέροντας το όνοµα κάθε συναδέλφου που ψηφί-
ζει.

Η εκφώνηση του ονόµατος των επί του καταλόγου Βουλευτών
και ψηφολεκτών θα πραγµατοποιηθεί ασχέτως αλφαβητικής σει-
ράς στο τέλος της εκφώνησης των ονοµάτων των Βουλευτών για
λόγους εύρυθµης λειτουργίας της διαδικασίας.

Σχετικά µε τη διεξαγωγή της ψηφοφορίας, ο Κανονισµός της
Βουλής σύµφωνα µε το άρθρο 70Α προβλέπει ότι οι συνάδελφοι
Βουλευτές ή και τα µέλη της Κυβέρνησης που ευρίσκονται σε
αποστολή της Βουλής ή της Κυβέρνησης στο εξωτερικό µπο-
ρούν να µετέχουν στη µυστική ψηφοφορία µε επιστολική ψήφο.

Σε αυτή την περίπτωση, πριν από την ψηφοφορία θα παραδο-
θούν στο Προεδρείο τα ψηφοδέλτιά τους µέσα στον µικρό φά-
κελο ο οποίος πρέπει να είναι κλεισµένος. Ο κλειστός αυτός
φάκελος εσωκλείεται σε έναν µεγαλύτερο δεύτερο φάκελο επί-
σης κλειστό, ο οποίος θα αναγράφει το όνοµα του Βουλευτή, του
µέλους της Κυβέρνησης που θα ψηφίσει µε επιστολική ψήφο. Ο
φάκελος θα συνοδεύεται από διαβιβαστικό έγγραφο που θα
απευθύνεται προς τον Πρόεδρο της Βουλής.

Σας γνωστοποιώ, επίσης, ότι στο Προεδρείο έχουν αποσταλεί
δύο σφραγισµένοι φάκελοι µε επιστολικές ψήφους, σύµφωνα µε
το άρθρο 70Α του Κανονισµού της Βουλής από συναδέλφους
Βουλευτές που βρίσκονται σε αποστολή της Κυβέρνησης.

Αυτή η διαδικασία κατά τον Κανονισµό σηµαίνει έγκυρη συµ-
µετοχή στην ψηφοφορία µε την έκφραση της βούλησης που
υπάρχει µέσα στον σφραγισµένο φάκελο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βεβαιωθείτε ότι έχετε ψηφίσει
κατά τη βούλησή σας και για τις οκτώ αξιόποινες πράξεις, για τις
οποίες κατά τον Πρόεδρο της επιτροπής ζητείται η άσκηση ποι-
νικής δίωξης.

Συµφωνεί το Σώµα;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Το Σώµα

συνεφώνησε.
Καλούνται επί του καταλόγου ο Βουλευτής Θεσπρωτίας κ. Βα-

σίλειος Γιόγιακας από τη Νέα Δηµοκρατία και ο Βουλευτής Αι-
τωλοακαρνανίας κ. Δηµήτριος Κωνσταντόπουλος από το Κίνηµα
Αλλαγής.

Καλούνται, επίσης, ως ψηφολέκτες η Βουλευτής Ιωαννίνων κ.
Μαρία-Αλεξάνδρα Κεφάλα από τη Νέα Δηµοκρατία και ο Βου-
λευτής Χαλκιδικής κ. Απόστολος Πάνας από το Κίνηµα Αλλαγής.

Πρόεδρος της Εφορευτικής Επιτροπής θα είναι σύµφωνα µε
την παράγραφο 6 του άρθρου 73 του Κανονισµού της Βουλής ο
κ. Αθανάσιος Μπούρας, Γ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής και Βου-
λευτής Δυτικής Αττικής της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας
Δηµοκρατίας.

Παρακαλώ τους κυρίους ψηφολέκτες να προσέλθουν στην
κάλπη.

Επαναλαµβάνω ότι οι επί της ψηφοδόχου συνάδελφοι θα επι-
βεβαιώνουν αναφέροντας το όνοµα κάθε συναδέλφου που ψη-
φίζει.

Παρακαλώ να αρχίσει η ανάγνωση του καταλόγου.
(ΨΗΦΟΦΟΡΙΑ)

(ΜΕΤΑ ΚΑΙ ΤΗ ΔΕΥΤΕΡΗ ΑΝΑΓΝΩΣΗ ΤΟΥ ΚΑΤΑΛΟΓΟΥ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος): Υπάρχει

συνάδελφος, ο οποίος δεν άκουσε το όνοµά του; Κανείς.
Οι σφραγισµένες επιστολές, οι οποίες απεστάλησαν στο Προ-

εδρείο για συµµετοχή στη µυστική ψηφοφορία, σύµφωνα µε το
άρθρο 70Α του Κανονισµού της Βουλής, καταχωρίζονται στα
Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Β’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ)

(Οι προαναφερθείσες επιστολές έχουν ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, στο σηµείο αυτό θα ήθελα να προβώ σε µία ανακοί-
νωση προς το Σώµα.

Οι Υπουργοί Υγείας, Οικονοµικών, Ανάπτυξης και Επενδύσεων,
Παιδείας και Θρησκευµάτων, Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέ-
σεων, Δικαιοσύνης, Εσωτερικών και Επικρατείας κατέθεσαν στις
22-7-2020 σχέδιο νόµου µε τίτλο «Ρυθµίσεις για τη διασφάλιση
της πρόσβασης σε ποιοτικές υπηρεσίες υγείας - Ίδρυση και κα-
ταστατικό του Οργανισµού Διασφάλισης της Ποιότητας στην

Υγεία Α.Ε. (Ο.ΔΙ.Π.Υ. Α.Ε.) και άλλες επείγουσες διατάξεις αρµο-
διότητας του Υπουργείου Υγείας».

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η ψη-

φοφορία και παρακαλώ τους κυρίους ψηφολέκτες να προβούν
στην καταµέτρηση των ψήφων και την εξαγωγή του αποτελέσµα-
τος.

(ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ – ΔΙΑΛΟΓΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗ ΔΙΑΛΟΓΗ)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το αποτέλε-
σµα της διεξαχθείσας µυστικής ψηφοφορίας.

Ψήφισαν συνολικά 180 βουλευτές. 
Ευρέθησαν στην κάλπη 180 ψηφοδέλτια. 
Έγκυρα: 177 ψηφοδέλτια. 
Άκυρα: 3 ψηφοδέλτια.
Λευκά: κανένα.
Ειδικότερα:
Πρώτον, για την υπ’ αριθµόν 1 κατά την αρίθµηση του ψηφο-

δελτίου καταγγελλόµενη πράξη «Ηθική Αυτουργία σε Κακουργη-
µατική Κατάχρηση Εξουσίας (άρθρο 46 παράγραφος 1 σε
συνδυασµό µε το άρθρο 239 του Ποινικού Κώδικα)»:

«ΝΑΙ» εψήφισαν 177 Βουλευτές. 
«ΟΧΙ» εψήφισε ουδείς Βουλευτής.
«ΠΑΡΩΝ» εψήφισε ουδείς Βουλευτής.
Δεύτερον, για την υπ’ αριθµόν 2 κατά την αρίθµηση του ψη-

φοδελτίου καταγγελλόµενη πράξη «Ηθική Αυτουργία σε Πληµ-
µεληµατική Κατάχρηση Εξουσίας (άρθρο 46 παράγραφος 1 σε
συνδυασµό µε το άρθρο 239 του Ποινικού Κώδικα)»:

«ΝΑΙ» εψήφισαν 177 Βουλευτές. 
«ΟΧΙ» εψήφισε ουδείς Βουλευτής. 
«ΠΑΡΩΝ» εψήφισε ουδείς Βουλευτής.
Τρίτον, για την υπ’ αριθµόν 3 κατά την αρίθµηση του ψηφο-

δελτίου καταγγελλόµενη πράξη «Ηθική Αυτουργία σε Παράβαση
Καθήκοντος (άρθρο 46 παράγραφος 1 σε συνδυασµό µε το
άρθρο 259 του Ποινικού Κώδικα)»:

«ΝΑΙ» εψήφισαν 177 Βουλευτές. 
«ΟΧΙ» εψήφισε ουδείς Βουλευτής. 
«ΠΑΡΩΝ» εψήφισε ουδείς Βουλευτής.
Τέταρτον, για την υπ’ αριθµόν 4 κατά την αρίθµηση του ψηφο-

δελτίου καταγγελλόµενη πράξη «Παράβαση Καθήκοντος κατ’
Εξακολούθηση (άρθρο 259 του Ποινικού Κώδικα αυτοτελώς)»:

«ΝΑΙ» εψήφισαν 177 Βουλευτές. 
«ΟΧΙ» εψήφισε ουδείς Βουλευτής. 
«ΠΑΡΩΝ» εψήφισε ουδείς Βουλευτής.
Πέµπτον, για την υπ’ αριθµόν 5 κατά την αρίθµηση του ψηφο-

δελτίου καταγγελλόµενη πράξη «Απόπειρα Εκβίασης (άρθρο 385
παράγραφος 1 περίπτωση Γ’ παλαιού Ποινικού Κώδικα, το άρθρο
385 παράγραφος 1 και 3 του Ποινικού Κώδικα ως ισχύει µετά τη
θέση σε ισχύ του Ν. 4619/2019)»:

«ΝΑΙ» εψήφισαν 177 Βουλευτές. 
«ΟΧΙ» εψήφισε ουδείς Βουλευτής. 
«ΠΑΡΩΝ» εψήφισε ουδείς Βουλευτής.
Έκτον, για την υπ’ αριθµόν 6 κατά την αρίθµηση του ψηφοδελ-

τίου καταγγελλόµενη πράξη «Δωροληψία πολιτικού αξιωµατούχου
(άρθρο 159 παράγραφος 1 παλαιού και νέου Ποινικού Κώδικα)»:

«ΝΑΙ» εψήφισαν 177 Βουλευτές. 
«ΟΧΙ»  εψήφισε ουδείς Βουλευτής. 
«ΠΑΡΩΝ» εψήφισε ουδείς Βουλευτής.
Έβδοµον, για την υπ’ αριθµόν 7 κατά την αρίθµηση του ψηφο-

δελτίου καταγγελλόµενη πράξη «Δωροληψία Υπαλλήλου (άρθρο
235 ΠΚ)»:

«ΝΑΙ» εψήφισαν 177 Βουλευτές. 
«ΟΧΙ» εψήφισε ουδείς Βουλευτής. 
«ΠΑΡΩΝ» εψήφισε ουδείς Βουλευτής.
Όγδοον, για την υπ’ αριθµόν 8 κατά την αρίθµηση του ψηφο-

δελτίου καταγγελλόµενη πράξη «Εγκληµατική Οργάνωση (Συµ-
µορία) (άρθρο 187 παράγραφος 5 παλαιού Ποινικού Κώδικα,
παράγραφος 3 νέου Ποινικού Κώδικα)»:

«ΝΑΙ» εψήφισαν 177 Βουλευτές. 
«ΟΧΙ»  εψήφισε ουδείς Βουλευτής. 
«ΠΑΡΩΝ» εψήφισε ουδείς Βουλευτής.
Κατόπιν του αποτελέσµατος της διεξαχθείσης µυστικής ψη-

φοφορίας, σύµφωνα µε τις διατάξεις των άρθρων 86 του Συν-
τάγµατος (ιδίως της παραγράφου 3), 153 επ. του Κανονισµού
της Βουλής (ιδίως των παραγράφων 2 και 3 του άρθρου 157) και
του ν.3126/2003 «Ποινική Ευθύνη των Υπουργών» (ιδίως των πα-
ραγράφων 1, 2 και 3 του άρθρου 6), όπως ισχύουν, η Βουλή απο-

δεχόµενη το πόρισµα και την πρόταση για άσκηση δίωξης της
Ειδικής Κοινοβουλευτικής Επιτροπής «προς διενέργεια προκα-
ταρκτικής εξέτασης σχετικά µε τη διερεύνηση αδικηµάτων που
τυχόν έχουν τελεστεί από τον πρώην Αναπληρωτή Υπουργό Δι-
καιοσύνης κ. Δηµήτριο Παπαγγελόπουλο κατά την άσκηση των
καθηκόντων του», αποφάσισε την άσκηση ποινικής δίωξης για
τις αξιόποινες πράξεις, όπως αυτές περιγράφονται στο ως άνω
πόρισµα, το οποίο καταχωρίστηκε στα Πρακτικά της Ολοµέλειας
της Βουλής της συνεδρίασης της 16ης Ιουλίου 2020 και αποτελεί
αναπόσπαστο µέρος της απόφασης αυτής, καθώς και στα Πρα-
κτικά της σηµερινής συνεδρίασης. 

Ειδικότερα, η Ολοµέλεια της Βουλής αποφασίζει την άσκηση
ποινικής δίωξης κατά του πρώην Αναπληρωτή Υπουργού κ. Δηµη-
τρίου Παπαγγελόπουλου για τις ακόλουθες αξιόποινες πράξεις:

Πρώτον, Ηθική Αυτουργία σε Κακουργηµατική Κατάχρηση
Εξουσίας (άρθρο 46 παράγραφος 1 σε συνδυασµό µε άρθρο 239
του Ποινικού Κώδικα).

Δεύτερον, Ηθική Αυτουργία σε Πληµµεληµατική Κατάχρηση
Εξουσίας (άρθρο 46 παράγραφος 1 σε συνδυασµό µε άρθρο 239
Ποινικού Κώδικα).

Τρίτον, Ηθική Αυτουργία σε Παράβαση Καθήκοντος (άρθρο 46
παράγραφος 1 σε συνδυασµό µε άρθρο 259 του Ποινικού Κώδικα).

Τέταρτον, Παράβαση Καθήκοντος κατ’ Εξακολούθηση (άρθρο
259 του Ποινικού Κώδικα αυτοτελώς).

Πέµπτον, Απόπειρα Εκβίασης (άρθρο 385 παράγραφος 1 περί-
πτωση Γ’ παλαιού Ποινικού Κώδικα, του άρθρου 385 παράγραφος
1 και 3 Ποινικού Κώδικα ως ισχύει µετά τη θέση σε ισχύ του ν.
4619/2019).

Έκτον, Δωροληψία πολιτικού αξιωµατούχου (άρθρο 159 πα-
ράγραφος 1 παλαιού και νέου Ποινικού Κώδικα).

Έβδοµον, Δωροληψία Υπαλλήλου (άρθρο 235 Ποινικού Κώδικα)
Όγδοον, Εγκληµατική Οργάνωση (Συµµορία) (άρθρο 187 πα-

ράγραφος 5 παλαιού Ποινικού Κώδικα, παράγραφος 3 νέου Ποι-
νικού Κώδικα).

Κυρίες και κύριοι συνάδελφο, κατόπιν του αποτελέσµατος
αυτού, σας ενηµερώνω ότι σύµφωνα µε τα άρθρα 86 παράγραφος
4 του Συντάγµατος, 158 παράγραφοι 1 και 2 του Κανονισµού της
Βουλής και το άρθρο 8 του ν.3126/2003 «Ποινική Ευθύνη των
Υπουργών», θα προχωρήσουµε στη διαδικασία που προβλέπουν οι
ανωτέρω διατάξεις για τη συγκρότηση του Δικαστικού Συµβουλίου.

Ο Πρόεδρος της Βουλής θα απευθύνει επιστολή προς τον
Υπουργό Δικαιοσύνης κ. Κωνσταντίνο Τσιάρα, για να αποστείλει
κατάλογο των µελών του Αρείου Πάγου, της εισαγγελίας του
Αρείου Πάγου και του Συµβουλίου της Επικρατείας, που έχουν τα
νόµιµα προσόντα, προκειµένου σε προσεχή συνεδρίαση της Ολο-
µέλειας να αναδειχθούν διά κληρώσεως τα πέντε τακτικά και τα
τρία αναπληρωµατικά µέλη του Δικαστικού Συµβουλίου, καθώς
και ο ασκών καθήκοντα εισαγγελέα, µε τον αναπληρωτή του. 

Το προαναφερθέν πόρισµα της «Ειδικής Κοινοβουλευτικής
Επιτροπής προς διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης σχετικά
µε τη διερεύνηση αδικηµάτων που τυχόν έχουν τελεστεί από τον
πρώην Αναπληρωτή Υπουργό Δικαιοσύνης κ. Δηµήτριο Παπαγ-
γελόπουλο κατά την άσκηση των καθηκόντων του» καταχωρίζε-
ται στα Πρακτικά και έχει ως εξής:

https://www.hellenicparliament.gr/UserFiles/510129c4-d278-
40e7-8009-e77fc230adef/ΠΟΡΙΣΜΑ_pagenumber.pdf

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Παρακαλώ το
Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την υπ’ ευθύνη του
επικύρωση των Πρακτικών της σηµερινής συνεδρίασης.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Το Σώµα παρέσχε

τη ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-

σουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χαράλαµπος Αθανασίου): Με τη συναίνεση του

Σώµατος και ώρα 23.30’ λύεται η συνεδρίαση για την Παρασκευή
24 Ιουλίου 2020 και ώρα 9.00’ µε αντικείµενο εργασιών του Σώµα-
τος: κοινοβουλευτικός έλεγχος, συζήτηση επίκαιρων ερωτήσεων.

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


